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یازدهم جمادی الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۵ بهمن جشن نوسره
۱۰ بهمن جشن سده



 

1- تأمین مالی بزرگترین پروژه غرب آسیا - روزنامه راه مردم

2- بازگشت 27 شناور به چرخه حمل ونقل دریایی - روزنامه صبح ساحل

3- مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي "تعاون و همدلی" - فراسو

4- استفاده از محصولات فولاد اکسین در پروژه هاي بین المللی - گسترش صنعت معدن تجارت

5- مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم - فراسو

6- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - عصر ایران

7- مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم - ماد نیوز

8- جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود - عصر پرس

9- مشارکت بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي - بانک برتر

10- نوآوري دانش بنیان ها به صنعت ساختمان می پیوندد - خبرگزاري مهر

11- تحول دیجیتال، در گیرودار دست هاي پشت پرده - انتخاب

12- پیش بینی ایجاد 108 شغل در معادن زنجان تا پایان امسال - معدن نیوز

13- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - ایلنا

14- تصویب اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت - تسنیم

15- کشور مشکلی در زمینه پیشرفت و توسعه علمی و فناورانه ندارد - تسنیم

16- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - آریا نیوز

17- منصوري در شوراي اداري شهرستان طبس: سند توسعه اي شهرستان طبس باید ارتقا یابد - خبر داغ

18- معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: هدف سفر به خراسان جنوبی بررسی وضعیت ایمنی کارگران معادن

است - خبر داغ

19- بازدید منصوري از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان جنوبی - خبر داغ

20- فروش خودرو منطقی باشد نه با قرعه کشی - تجارت نیوز

21- دانش آموز ورامینی موفق به کسب مدال برنز کشوري در المپیاد تفکر و کارآفرینی - پانا

22- تمام محصولات قیر پاسارگاد در بورس کالا عرضه می شود - کالا خبر

23- افزایش کارگاه هاي مجازي کانون پرورش فکري در زمستان/ مشارکت 400 کودك و نوجوان - خبرگزاري فارس

24- روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است - صبح تهران

25- مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم - آرمان اقتصادي

26- موتور قطب دیتاسنتر کشور ماه جاري روشن می شود - آرمان اقتصادي

27- مشکل واحد هاي آسیب دیده از کرونا پی گیري می شود - ایلنا

28- موتور قطب دیتاسنتر کشور ماه جاري روشن می شود - اقتصادگردان

29- ''شرکت هاي دانش بنیان ایرانی'' کشور را از واردات پودرهاي قالب ریخته گري بی نیاز کردند - تسنیم

30- احمد توکلی: فریب کسانی را که با بزرگ کردن موضوعی فرعی اصل را در سایه قرار می دهند، نخورید - الف



31- توسعه روابط ایران و ارمنستان/ نرخ ضمانت نامه بانکی کاهش می یابد - خبرگزاري مهر

32- اخبار خراسان جنوبی/ شاخص ترین پروژه فرهنگی استان خراسان جنوبی اسفندماه بهره برداري می شود - روزنامه بیرجند
امروز

33- دانش آموختگان دانشگاهی نیازمند مهارت آموزي - باشگاه خبرنگاران جوان

34- نوروزي: جشنواره بین المللی صنایع دستی به نام اصفهان ثبت شود - سپاهان نیوز

35- تصاویر دیدنی روز؛ از هجوم مسافران به کیش تا گلف بازي ترامپ - تیتر برتر

36- 620 فرصت شغلی در شهرستان فردوس - برنا نیوز

37- اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت تصویب شد - ایلنا

38- اختصاص 2 هزار میلیارد تومان تسهیلات به بخش گردشگري - خبرگزاري مهر

39- جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود - آخرین خبر

40- مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي “تعاون و همدلی” - درآمد نیوز

41- کارآفرینی در خلوت زندان - اصفهان/عکس : صادق بصیرت - روزنامه آرمان ملی

42- استقبال از یارانه دستمزد بیشتر شد - خبر اقتصادي

43- رفع مشکلات "زیمنس" در سطح ملی دنبال شود - خبر اقتصادي

44- تعمیرات 27 فروند انواع شناور با تکیه بر توان داخلی در هرمزگان - خبر اقتصادي

45- مدیریت بازار بورس مانع ضرر سرمایه گذاران جزء شود - خبر اقتصادي

46- استقبال از یارانه دستمزد بیشتر شد - شهر فردا

47- نمایشگاه 2 سالانه در بازارچه مرزي میرجاوه راه اندازي شد - ایرنا

48- طرح ملی مبتکرانه برند بروکس در دوران کرونا - برنا نیوز

49- 10طرح وزارتی و 2 طرح ابتکاري در راستاي توانمندسازي بانوان در ورامین - پانا

50- افتتاح 10 طرح گردشگري در همدان - خبرگزاري صدا و سیما

51- دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیستند - باشگاه خبرنگاران جوان

52- هفت طرح کارآفرینی در سیستان و بلوچستان آماده افتتاح است - ایرنا

53-  اتصال شش روستا شهرستان هاي فارس به شبکه ملی اطلاعات - شیرازه

54- برگزاري جلسه کارگروه اشتغال استان بوشهر و بررسی طرح هاي اشتغال کارگروه به میزبانی صندوق کارآفرینی امید -
صندوق کارآفرینی امید

55- مرکز زنان سرپرست خانوار در اصفهان با حضور معصومه ابتکار افتتاح می شود - ایمنا

56- جهانگیري: روش هاي فروش خودرو با رعایت حقوق تولید و مصرف کننده انجام شود - میزان

57- جلسه هماهنگی برنامه هاي گرامیداشت دهه فجر برگزار an - بسیج نیوز

58- مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم - خودروکار

59- جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد - خودروکار

60- آسیب دیدگان زیر چتر حمایت - همشهري

61- آتیلا پسیانی بازیگر سریال نوروزي شد - صراط نیوز

62- روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی انجام شود نه به صورت قرعه کشی - گیل ندا



63- آمار اشتغال دانش آموختگان در 3 مقطع اعلام شد - خوز 24

64- روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود - خبرگزاري مهر

65- (تصاویر) کارآفرینی در زندان - فرارو

66- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - نبض
نفت

67- رشد 72 درصدي تشکل هاي کارگري و کارفرمایی کشور در 7 سال گذشته - ایرنا

68- جهاد دانشگاهی پرچم دار و پیشرو در مباحث علمی و پژوهشی کشور است - ایسنا

69- ایجاد 620 فرصت شغلی در فردوس با پرداخت تسهیلات صندوق توسعه ملی - خبرگزاري صدا و سیما

70- ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است/ ریشه عدم مهارت پروري در نظام آموزشی است - خبر داغ

71- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - بورس و
بانک

72- فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر - روزنامه کسب و کار

73- اختتامیه دومین دوره ي جشنواره ي ملی کارآفرین دانشگاهی (استارپوزال 2020) - روزنامه کسب و کار

74- قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است - دیار آفتاب

75- افتتاح بازارچه دائمی صنایع دستی شهرهاي کمیجان و نیم ور در دهه فجر/ اشتغال زایی براي 48 هنرمند - دیار آفتاب

76- 551 مددجوي زنجانی براي ایجاد اشتغال به بانک هاي عامل معرفی شدند - برنا نیوز

77- جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد - ایمنا

78- قالیباف رئیس مجلس:زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آنها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا کنند

مثل دوران دفاع مقدس مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کرده اند اما هر جا که از طرف و ... - آرا نیوز

79- مسکن کارگران و کارمندان دغدغه اصلی مجلس است - روزنامه قدس

80- روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد - پدال نیوز

81- ضرورت حمایت از استعدادها و نخبگان براي حل مشکلات اجتماعی - خبرگزاري مهر

82- پرونده اي با اعضا و جوارح طلایی ولی تشنه نگاه هاي ویژه - ایسنا

83- صدور مجوز براي 4 واحد پذیرایی سنتی در البرز - ایسنا

84- تاکید بر گسترش روابط تجاري ایران و ارمنستان - خبرگزاري صدا و سیما

85- صد و بیست و دومین مرکز نیکوکاري استان اردبیل در خلخال راه اندازي شد - ایرنا

86- هفت طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد - آریا نیوز

87- وبینار تخصصی «هوشمندسازي و مدیریت بهینه منابع انرژي در فضاي سبز» برگزار می شود - موج

88- اجراي طرح بزرگ کارآفرینی توسط مجمع خیرین وزارت علوم - ایسکا

89- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - برنا نیوز

90- ضرورت استخراج مکانیزه براي ارتقاي ایمنی معادن - فلزات آنلاین

91- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - روزنامه جام جم

92- تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا - مردم سالاري آنلاین

93- نشست تخصصی اشتغال در ورزش برگزار می شود - تسنیم



94- بازگشت کارخانه سبلان پارچه به مالک اصلی بعد از 14 سال / برنامه ریزي براي ایجاد 5000 شغل + فیلم - تسنیم

95- 48 درصد جویندگان کار در کاشان داراي تحصیلات دانشگاهی دارند - تسنیم

96- صنعت خودرو نقش پیشران در راه اندازي بنگاه هاي متعدد صنعتی را دارد/ شرکت هاي قطعه ساز باید بیش از پیش تقویت

شوند/ روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده و مصرف کننده انجام ... - ایلنا

97- فعالیت هاي مرکز عالی تربیت مدرس قرآن کریم قاین در یک نگاه - خبرگزاري قرآن

98- فعالیت هاي اجتماعی در کانون مساجد پررنگ تر شود - خبرگزاري قرآن

99- دوره هاي مهارت آموزي ویژه فعالان قرآنی در اصفهان برگزار می شود - خبرگزاري قرآن

100- 11 شهرستان کرمانشاه مشمول معافیت مالیاتی می شود - ایرنا

101- 60 هزار زن راننده اسنپ - بازار کار

102- کارآفرینی در خلوت زندان - بازار کار

103- طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی در استان یزد مورد بررسی قرار گرفت - بازار کار

104- برگزاري کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام در تبریز - خبرگزاري قرآن

105- همکاري هاي علمی و فرهنگی جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی افزایش می یابد - خبرگزاري قرآن

106- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - خبرخودرو

107- تاکید رئیس جامعه مدرسین بر کارآفرینی و حل مشکل بیکاري روستائیان - شفقنا

108- تسهیلات اشتغال به مددجویان روستایی بهزیستی نیر پرداخت می شود - روستا نیوز

109- برگزاري جشنواره کارامید براي کارآفرینان حوزه اجتماعی - بانک امروز

110- 7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد - پانا

111- وزیر اقتصاد در ادامه سفر به استان مازندران و بازدید از واحدهاي تولیدي این استان از خطوط تولید شرکت صنعتی

بهپاك بازدید نمود - انتخاب

112- ضرورت تدوین و اجراي استراتژي توسعه منابع انسانی گردشگري - اتاق بازرگانی ایران

113- پرداخت 240 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در مراغه - باشگاه خبرنگاران جوان

114- روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی انجام شود نه به صورت قرعه کشی - ایسنا

115- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - افکارنیوز

116- آتیلا پسیانی و بازیگران جدید در سریال نوروزي شبکه دو - روزنامه نوآوران

117- تعمیر 27 فروند شناور به همت متخصصان بومی در هرمزگان - باشگاه خبرنگاران جوان

118- صدور 27 هزار دفترچه بیمه درمانی تامین اجتماعی در شهرستان کبودراهنگ - باشگاه خبرنگاران جوان

119- تعمیرات 27 فروند انواع شناور با تکیه بر توان داخلی - برنا نیوز

120- اشتغال و اقتصاد مهم ترین چالش جوانان است - برنا نیوز

121- درخواست جلیلی از روحانی - آخرین خبر

122- “کمبود نیرو” معضل آینده صنعت البرز - تابناك

123- مهارت افزایی اولویت دانشکده هاي کشاورزي باشد/ تدوین سند همکاري در راستاي توسعه گیاهان دارویی - خبرگزاري
فارس

124- ارائه گزارش مسؤولان کشور به مردم موجب امیدواري آنها می شود/ضرورت کارآفرینی در روستاها - خبرگزاري فارس



125- رئیس سازمان بسیج علمی کشور: بسیج وارد نقشه راه علمی 10 ساله شد - خبر آنلاین

126- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - فرارو

127- در مناظره خرازي و شریعتمداري چه گذشت؟ - رسا

128- طلبه اي که در 9 ماه فقر را در محله خود ریشه کن کرد - رسا

129- نوروزي: جشنواره بین المللی صنایع دستی به نام اصفهان ثبت شود - ایمنا

130- مونسان: کسب وکارهاي خرد سفره مردم را رنگین می کنند - ایمنا

131- ایجاد 11911 فرصت شغلی توسط صندوق کارآفرینی امید اردبیل طی 7 سال گذشته - صندوق کارآفرینی امید

132- پرداخت 85 میلیارد ریال تسهیلات براي هفت طرح بزرگ کارآفرینی - صندوق کارآفرینی امید

133- برگزاري گروه کاري اشتغال شهرستان بشرویه با حضور معاون وزارت کار و معاون ساماندهی و توانمند سازي صندوق

کارآفرینی امید کشور - صندوق کارآفرینی امید

134- پرداخت 124 میلیاردریال تسهیلات اشتغال توسط صندوق کارآفرینی امید شهرستان خلیل آباد از ابتداي سال 1397 -
صندوق کارآفرینی امید

135- پرداخت 85 میلیارد ریال تسهیلات براي هفت طرح بزرگ کارآفرینی - صندوق کارآفرینی امید

136- حمایت از ورود سرمایه گذاران و اشتغال در حوزه کشاورزي - موج

137- تعمیرات 27 فروند شناور با کاربري مختلف در هرمزگان - موج

138- افتتاح 2 مرکز نیکوکاري جدید در مناطق محروم استان هرمزگان - تابناك

139- اجراي طرح «جهش تولید» در 175 هزار هکتار از اراضی دیم کرمانشاه - تابناك

140- دبیرشوراي عالی مناطق آزاد براي دومین بار بازنشسته شد! - دانشجو

141- ضرورت کارآفرینی در روستاها - تابناك

142- جلیلی: بودجه شرکت هاي دولتی باید متناسب با نقش آفرینی آنها در جنگ اقتصادي باشد - دانشجو

143- آموزش با مشارکت و حضور مردم تحقق پیدا می کند - برنا نیوز

144- شیوع کرونا در زندان هاي استان اردبیل صحت ندارد - برنا نیوز

145- خانه دار شدن کارگران با طرح جهش تولید مسکن - دانشجو

146- روایت نوبلیست معروف اقتصاد از وعده هاي جعلی نئولیبرالیسم آمریکایی - الف

147- کارآفرینی در خلوت زندان - اصفهان - الف

148- حفظ اشتغال موجود از اولویت هاي وزارت تعاون است - ایرنا

149- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - برترین ها

150- بهره برداري از 7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان - عصر هامون

151- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - کلیک

152- دانش آموختگان دانشگاهی، نیازمند مهارت آموزي هستند - شیرازه

153- گفتگو با دکتر فرزانه فرخ فر، برگزیده جایزه زن و علم «مریم میرزاخانی» | هنر مرهم است - شهرآرا آنلاین

154- بهره برداري از 7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان - دانا

155- قالیباف:روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است - رکنا

156- شرکت ورشکسته اي که صادر کننده شد! - خبرگزاري فارس



157- مشارکت بانک توسعه تعاون در جشنواره فیلم 120 ثانیه اي "تعاون و همدلی" - بانکداري ایرانی

158- بودجه باید متناسب با شرایط جنگ اقتصادي باشد - دانا

159- جزئیات تجمیع یارانه نقدي و معیشتی - میهن صنعت

160- اختصاص بیش از یک میلیارد تومان جهت احداث یادمان شهداي گمنام و ساماندهی گلزارهاي شهدا - گیلان بهتر نوین

161- آشفته بازار داخلی و خارجی پتروشیمیایی ها - فودنا

162- گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی به کار خواهد بست - میهن صنعت

163- حمایت از بخش خصوصی براي افزایش بهره وري حوزه کشاورزي - ایانا

164- جزئیاتی از قتل کارمند شرکت گاز آذربایجان شرقی - آخرین خبر

165- 153 روستاي زنجان در معرض خطر قرار دارد - موج رسا

166- روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ - اقتصاد آنلاین

167- ریشه هاي عدم مهارت پروري در کشور نظام آموزشی است - جامعه ایده آل

168- مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي می شوند - بازار کار

169- آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی ابلاغ شد - بازار کار

170- روایت زنان سرپرست خانوار از رانندگی در اسنپ - روزنامه کسب و کار

171- رونمایی از گردشگري معدن - اقتصاد آنلاین

172- هدف سفر به خراسان جنوبی بررسی وضعیت ایمنی کارگران معادن است - پایگاه دولت

173- سند توسعه اي شهرستان طبس باید ارتقا یابد - پایگاه دولت

174- سرمایه گذاران در صنایع بسته بندي و فرآوري خراسان جنوبی حمایت می شوند - پایگاه دولت

175- بیش از 60 هزار بیمه پرداز تأمین اجتماعی در استان خراسان جنوبی وجود دارد - پایگاه دولت

176- کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد رد شد - رادیو گفت و گو

177- کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد رد شد - رادیو گفت و گو

178- دستور ویژه دولت براي حمله گازانبري به زمین خواران/ اداي بی نیازي اصلاح طلبان پس از 15 سال آویزان شدن از

دیگران - آرا نیوز

179- شال بافی، قدمتی به درازاي تاریخ - خبرگزاري صدا و سیما

180- جزئیاتی از قتل کارمند اداره گاز در تبریز/ رد هرگونه ارتباط قتل با شغل اداري مقتول - خبر فوري

181- جشنواره ایده پردازي توسعه کارآفرینی شهري در مشهد با جوایز نقدي و غیر نقدي - اخبار علمی

182- تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین در پی استقبال بی نظیر همکاران - آریا
نیوز

183- ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود - حوزه نیوز

184- ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود - شبستان

185- سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود - اتاق بازرگانی تهران

186- کارآفرینی در خلوت زندان - شبکه خبر

187- گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی به کار خواهد بست - شما نیوز

188- کارخانه اي در بوشهر که پس از افتتاح تعطیل شد!+ عکس - خبرگزاري فارس



189- سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود - بانک برتر

190- روایتی جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی - 8 دي خبر

191- فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر - تسنیم

192- باز شدن گره از کار بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه با ورود دستگاه قضایی - خبرگزاري دفاع مقدس

193- بازدید وزیر اقتصاد از خطوط تولید شرکت صنعتی بهپاك - پارسینه

194- قالیباف: مصمم به برداشتن گام هاي جدي براي محرومیت زدایی هستیم - پارسینه

195- واکنش توئیتري سخنگوي دولت به احضار آذري جهرمی از سوي دادستانی+عکس - پارسینه

196- ارسال یک نظر در: ''با حرکت تاریخی چادرملو آرزوي دیرینه اردکانی ها برآورده شد/ورود چادرملو به مرمت

،بازسازي و احیاي مجموعه تاریخی پردیسان در بافت قدیم اردکان'' - معدن 24

197- کارآفرینی در خلوت زندان اصفهان - پارسینه

198- به این افراد یارانه 200 هزار تومانی تعلق می گیرد + جزئیات - آریا نیوز

199- تعمیر 27 فروند انواع شناور در داخل - تین نیوز

200- گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی به کار خواهد بست - آریا نیوز

201- مواد مخدر و سرقت جرائم حدود 70 درصد از زندانیان استان - عصر تبریز

202- بازدید معاون توسعه وزارت تعاون از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان جنوبی - فصل اقتصاد

203- با حضور معاون اشتغال وزارت تعاون، دغدغه مالی بنگاه هاي اقتصادي شهرستان بشرویه بررسی شد - فصل اقتصاد

204- سطح بندي مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی - اخبار دانشگاهی

205- دانش آموختگان دانشگاهی نیازمند مهارت آموزي - ایانا

206- مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران خبر داد :ایجاد نمایشگاه بومی سازي شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک - اقتصاد
ملت

207- اشتغال مددجویان کمیته امداد الگوي رفع بیکاري - خبرگزاري صدا و سیما

208- طرح ملی «ایران قوي» مبتنی بر فعالیت هاي مبتکرانه کانون هاي مساجد اجرا می شود - شبستان

209- حماسه فعالان کانون هاي مساجد در دهه فجر دیده خواهد شد / رتبه برتر طرح ملی «ایران قوي» را کسب می کنیم -
شبستان

210- پتانسیل ها و توانمندي هاي شهرستان طبس نیازمند توجه بیشتر - صندوق کارآفرینی امید

211- پیشنهاد رفع مشکلات زیمنس در جلسه اقتصادي سران قوا - باشگاه خبرنگاران جوان

212- کاهش نرخ بیکاري در استان اصفهان - باشگاه خبرنگاران جوان

213- جزئیات جدید از قتل مسلحانه در تبریز/ رد احتمال ارتباط قتل با موقعیت شغلی مقتول - برنا نیوز

214- فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر - برنا نیوز

215- پرواز بر فراز بام ایران - خبرگزاري مهر

216- یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم پایان دادن به مشکلات مردم است - بولتن نیوز

217- آموزش مهارت زندگی براي کاهش و کنترل آسیب هاي اجتماعی نیازمند توجه است - ایسنا

218- بیش از یک میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي اقتصادي خراسان جنوبی پرداخت شد - شبستان

219- مشکلات 18 واحد اقتصادي خراسان جنوبی به سرعت پیگیري شود - شبستان



220- مشکل پشت نوبتی هاي بهزیستی خراسان جنوبی حل می شود - شبستان

221- گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی به کار خواهد بست - فکر اقتصادي

222- انتصاب اعضاي دبیرخانه اجرایی ''آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیئت علمی'' - تسنیم

223- پیشنهاد بررسی تأمین مصالح ساختمانی مسکن محرومان توسط صنایع در بودجه 1400 - تسنیم

224- روایتی جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی - تیتر 1

225- گسترش همکاري هاي پارك علم و فناوري گلستان و دانشگاه منابع طبیعی گرگان - ایسنا

226- برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام در تبریز - ایسنا

227- اجراي برنامه هاي اشتغال ویژه سوادآموزان کهگیلویه و بویراحمد - برنا نیوز

228- با حضور معاون اشتغال وزارت تعاون، دغدغه مالی بنگاه هاي اقتصادي شهرستان بشرویه بررسی شد - پایگاه دولت

229- بازدید معاون توسعه وزارت تعاون از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان جنوبی - پایگاه دولت

230- تصمیم مجلس براي یارانه ها | جدول یارانه اي بودجه با چه تغییراتی مواجه شد؟ - 55 آنلاین

231- قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است - صداي دیپلماسی ایران

232- آتیلا پسیانی مقابل دوربین سریال شبکه دو - برترین ها

233- تأمین سرمایه در گردش طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط بانک توسعه تعاون - ایران اکونومیست

234- تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه - ایران اکونومیست

235- بازدید مدیرعامل و عضو هیات مدیره بانک ملت از شرکت آریاساسول - ایران اکونومیست

236- ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است/ ریشه عدم مهارت پروري در نظام آموزشی است - ایلنا

237- مادرانی با نقش هاي پدرانه/ وضعیت اقتصادي زنان سرپرست خانوار را دریابید - روزنامه دریا

238- واکنش توئیتري سخنگوي دولت به احضار آذري جهرمی از سوي دادستانی+عکس - صبا ایران

239- توجه به مسائل و مشکلات کارخانه استیل کورد دره شهر - باشگاه خبرنگاران جوان

240- خبرگزاري ها و فضاي مجازي گفتمان سازي علم و فناوري انجام دهند - بسیج نیوز

241- سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود/ تعیین سبد معیشت خانوار در دستور کار - دانا

242- جزئیات مصوبات کمیسیون تلفیق درباره هدفمندي یارانه ها/ 78 میلیون نفر یارانه می گیرند - خبرگزاري صنایع

243- قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است - دانشجو

244- مصوبات مهم کمیسیون تلفیق در بودجه سال 1400 - افکارنیوز

245- تثبیت اشتغال 91 هزار نفر با تسهیلات بانک تجارت - بانکداري ایرانی

246- رونق فعالیت هاي فرهنگی و هنري مساجد با اجراي طرح «ایران قوي» - شبستان

247- سیاست دستوري؛ گره صنایع لبنی - فودنا

248- بهره برداري از طرح هاي صنعتی در شهرستان شیراز - سلامت

249- صنعت گردشگري کرمان در سایه حمایت معین هاي اقتصادي توسعه می یابد - برنا نیوز

250- ورود چادرملو به مرمت ،بازسازي و احیاي مجموعه تاریخی پردیسان در بافت قدیم اردکان - شما نیوز



 

تأمین مالی بزرگترین پروژه غرب آسیا

منبع: روزنامه راه مردمشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/11/06

چقازردي: بانک سپه در اجراي پروژه بیدبلند از تمام ظرفیت هاي ارزي و اعتباري خود استفاده کرد.

به گزارش راه مردم به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت الاسلام والمسلمین
دکتر حسن روحانی در آیین بهره برداري از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند خلیج

 
فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت
و از بین می رفت و مردم  امیدوار باشند ظرف دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز
گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می

 
برد به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است
و چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت،
پارسیان همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل

 
وارد عمل شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ
ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 

محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

کشور می شود. 



چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی
و پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه
و شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی

 
و تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 



با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



بازگشت 27 شناور به چرخه حمل ونقل دریایی

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: از ابتداي سال
جاري تا پایان دي 27فروند شناور با کاربري مختلف در
اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهیدرجایی
و کشتی سازي هاي استان تعمیر و به چرخه خدمات حمل

 
و نقل دریایی بازگشته اند. 

علیرضا محمدي کرجی ران روز دوشنبه به رسانه
اظهارداشت: عمده اقدامات صورت گرفته برروي این
شناورها را در زمینه هاي تعمیرات زیرآبی، تعمیرات

موتوري، تعمیرات رانش، رفع نقص گیربکس، داك اضطراري جهت رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته مانورها و جک

 
هاي بالابر؛ به دست متخصصین بومی صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: تعمیرات شناورها در داخل بندر و کشتی سازي هاي استان علاوه بر جلوگیري از خروج ارز ؛ گامی مهم در جهت ارتقاء
توان فنی نیروهاي متخصص بومی بوده و آنچه مسلم است تعمیرات شناورها در داخل کشور مزیت هاي دیگري مانند ایجاد اشتغال

 
تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده تعمیرات را نیز به دنبال خواهد داشت. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: متخصصان بنادر در استان این مدت درکنار شناورهایی که در گستره دریایی استان

 
هرمزگان فعالیت می کنند اقدام به تعمیر و راه اندازي شناورهاي خدماتی سایر استان هاي جنوبی نیز کرده اند. 

محمدي کرجی افزود: تمام سعی و تلاش خود را در جهت بهبود روش ها و رعایت استانداردها در فرآیند تعمیر معطوف نموده تا در

 
کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ مجوز از موسسات رده بندي اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریاروي بازگردانیم. 

 
 -

 
 -

 
 -

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 



 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي

"تعاون و همدلی"

منبع: فراسوشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه
تعاون برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد.

مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره
فیلم 120 ثانیه اي "تعاون و همدلی"مهلت ارسال آثار به
دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع
تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه تعاون برگزار

 
می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش فراسو به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، در نخستین جلسه دبیرخانه اولین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع
تعاون و همدلی که با حضور محمد کبیري معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دبیران، داوران و اعضاي دبیرخانه

 
جشنواره برگزار شد، حاضرین به بیان نقطه نظرات خود جهت برگزاري هرچه بهتر این جشنواره پرداختند. 

ازجمله نتایج این جلسه که در محل معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل شد، مشارکت همه جانبه بانک
توسعه تعاون، اتاق تعاون ایران، صندوق ضمانت بخش تعاون و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر، تمدید مهلت
ارسال آثار تا 25 بهمن ماه 1399، تعیین جوایز نقدي آثار برگزیده اول تا سوم در هر قالب، اختصاص جایزه به دو فیلم با نگاه نو،
برگزاري نشست خبري جشنواره با حضور دبیران و داوران جشنواره و همچنین انعکاس فراخوان و اخبار جشنواره به اتحادیه بین

 
المللی تعاون ICA بود. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این جلسه با اشاره به ضرورت احیا و بازسازي نشان و برند تعاون در ایران، این

 
جشنواره را گامی مهم در این راستا برشمرد. 

کبیري همچنین توجه به رویکرد کار ترویجی در بخش تعاون با استفاده از ظرفیت هنرمندان را امري مهم دانست که باید موردتوجه

 
قرار بگیرد. 

گفتنی است این جشنواره شامل محورهاي تعاونی ها و اشتغال زنان، تعاونی و بهبود زندگی، تعاون، کار گروهی و مشارکتی، تعاونی و
تولید ملی، نقش هنر در تعاون، نقش تعاون در سلامت و درمان و تعاون، حمایت هاي بانکی و ضمانتی است و علاقه مندان می توانند
آثار خود را در بخش هاي مستند، مستند داستانی، انیمیشن، موشن گرافی و استاب موشن با موضوع تعاون و همدلی به نشانی تهران-

خیابان شهید بهشتی &– ضلع جنوبی میدان تختی &– وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی- طبقه نهم ارسال کنند.



استفاده از محصولات فولاد اکسین در پروژه هاي بین المللی

شماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/11/06
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

تورج دهقان مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: ما در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري در حمایت از تولید
داخل و سیاست هاي وزارت نفت حداکثر سعی خود را خواهیم کرد تا نیازمندي هاي خود را از شرکت هاي توانمند داخلی

مثل فولاد اکسین که امتحان خود را پس داده تامین کنیم.

تورج دهقان مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: ما در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري در حمایت از تولید
داخل و سیاست هاي وزارت نفت حداکثر سعی خود را خواهیم کرد تا نیازمندي هاي خود را از شرکت هاي توانمند داخلی مثل فولاد

 
اکسین که امتحان خود را پس داده تامین کنیم. 

 
معدن  

تورج دهقان مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت در حاشیه بیست و پنجمین نمایشگاه نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی در مورد
محصولات اکسین گفت: تست هاي تخصصی بر روي محصولات اکسین براي پروژه گوره به جاسک نشان داد که محصولات اکسین نه
تنها در پروژه هاي داخلی بلکه در پروژه هاي مهم بین المللی نیز میتواند مورد استفاده قرار گیرد. امروز در غرفه شرکت فولاد اکسین
خوزستان حضور پیدا کردیم و علت اینکه امروز در اینجا هستیم حضور پررنگ شرکت فولاد اکسین در پروژه ملی گوره به جاسک

 
است. 

مدیرعامل شرکت متن در ادامه در خصوص این پروژه گفت: طرح گوره به جاسک یک طرح انتقال نفت به فاصله 1000 کیلومتر از

 
منطقه گوره به جاسک است که بخش اصلی این طرح تامین لوله به مقدار 380 هزار تن و فاصله 1000 کیلومتر می باشد. 

وي افزود: با توجه به اینکه این پروژه براي تامین لوله هاي انتقال نفت محیط ترش است در گذشته لوله و یا ورق آن از خارج از کشور
وارد می شد، اما در این طرح این عزم به وجود آمد که هم از ظرفیت هاي داخلی استفاده کنیم و بالاتر از آن توانمندي داخلی را به
وجود بیاوریم. این نگاه همزمان شد با تحریم هاي خارج از کشور و این رویکرد را تقویت کرد و تهیه تختال، ورق و لوله آن به طور

 
کامل در داخل از کشور می باشد و امروز به لطف خدا و توان داخلی 750 کیلومتر از این طرح را اجرا کرده ایم. 



دکتر دهقان به استراتژیک بودن این پروژه اشاره کرد و افزود: پروژه گوره به جاسک به چند دلیل جز پروژه هاي بسیار مهم کشور
است یکی اینکه در بحث رقابتی که در منطقه وجود دارد و متاثر از وضعیت هاي ژئوپولیتیکی، سیاسی و اقتصادي است، و بحث نفت

 
که در منطقه نقش مهمی دارد، این پروژه باعث می شود تا از بقیه رقبا عقب نمانیم. 

وي در ادامه گفت: بحث دیگر توسعه جنوب شرق کشور از نظر توسعه ظرفیت هاي موجود است که پروژه را از نظر توسعه زیربنایی
متمایز می کند و موضوع دیگر این است که صفر تا صد این پروژه در بدترین شرایط تحریم در داخل از کشور و توسط شرکت هاي

 
داخلی اتفاق افتاد و همچنین تاثیر آن در ایجاد اشتغال در کشور است. 

مدیرعامل شرکت متن در ادامه به نقش فولاد اکسین در این پروژه اشاره کرد و گفت: شرکت فولاد اکسین ویژگی منحصر بفردي دارد

 
که با توجه به اینکه نیاز به تامین ورق هاي سرویس ترش در داخل کشور به وجود آمد باعث شد تا این توانمندي تثبیت شود. 

وي افزود: خدا را شکر امروز که با دوستان مان در فولاد اکسین در ارتباط هستیم شاهد رونق و جهش تولید در این شرکت هستیم و

 
وضعیت این شرکت از حالت رکود به حالتی پویا و مستحکم تبدیل شده است. 

وي در ادامه گفت: با چشم اندازي که امروز مدیریت و کارکنان این شرکت ترسیم کرده اند بی شک در آینده شاهد طی کردن مراحل

 
بالاتري از رونق تولید و صنعت در این شرکت خواهیم بود. 

دکتر دهقان همچنین با اشاره به کیفیت مورد تایید محصولات فولاد اکسین در این پروژه افزود: از نظر کیفیت محصولات اکسین در
پروژه گوره به جاسک در واقع کیفیت محصولات با یک سري تست هاي تخصصی سنجیده می شود که تمام تست هاي مورد نیاز
پروژه گوره به جاسک و محیط هاي ترش انجام و محصول فولاد اکسین این آزمایشات را پاس کرده است و در واقع ما را به این نتیجه
رساند که محصولات تولیدي اکسین نه تنها می تواند پاسخگوي پروژه مهم داخلی باشد بلکه میتواند در پروژه هاي بین المللی مورد

 
استفاده قرار گیرد. 

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: ما نیز در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري در حمایت از تولید داخل و سیاست
هاي وزارت نفت حداکثر سعی خود را خواهیم کرد تا نیازمندي هاي خود را از شرکت هاي توانمند داخلی مثل فولاد اکسین که

 
امتحان خود را پس داده تامین کنیم. 



مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم

منبع: فراسوشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/11/06

با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست
گرفتند و با تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند.

مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریمبا آغاز تحریم
ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي،
جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست
گرفتند و با تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود
تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند.

به گزارش فراسو به نقل از خط بازار، دو شرکت ایران
خودرو و سایپا به عنوان بزرگ ترین تولیدکنندگان خودرو در کشور، به دلیل آنکه بیش از 70 درصد بازار خودرو داخلی را در اختیار
دارند، موتور محرکه اصلی این صنعت محسوب می شوند. بنابراین می توان نتیجه گرفت که حفظ و بقاي این دو خودروساز، یک
منفعت اساسی براي کل صنعت و اقتصاد کشور محسوب شده و در راستاي حمایت از جریان تولید و اشتغال به شمار می رود؛ حال

 
این سوال مطرح است که چه کسی مسئول حفظ، رشد و توسعه ایران خودرو و سایپا است؟ 

در نگاه نخست دولت به عنوان سیاست گذار اصلی تولید و صنعت در ایران، مسئول ساماندهی شرایط در جهت منافع ملی است. نهاد
دولت به دلیل برخورداري از امکانات، اختیار، ابزار و توان مالی، مسئولیت رشد و توسعه صنعت خودرو به ویژه در دو شرکت ایران

 
خودرو و سایپا را برعهده دارد. 

در وهله دوم مدیرعامل ارشد گروه به عنوان راهبر اصلی، مسئول ارتقا و رشد گروه صنعتی است. مدیران عامل همان ناخداي کشتی
هستند که در صورت تسلط به کار، می توانند کشتی را در سلامت به مقصد و ساحل نجات برسانند. یک شرکت خودروسازي به دلیل
ماهیت فنی و مهندسی نیازمند یک متخصص خودرویی است که از فنون مدیریتی برخوردار باشد. مدیري که در سطوح مختلف تجربه
داشته باشد؛ از پیچیدگی هاي تولید خودرو و قطعه مطلع باشد؛ بر روابط آشکار و پنهان بین ذي نفعان زنجیره تولید اشراف داشته
باشد؛ دورنمایی از رشد صنعت خودرو در جهان داشته باشد؛ جسارت و شجاعت مقاومت در مقابل دخالت نهادهاي غیرمرتبط را در

 
خود ببیند و اولویت اش ارتقا صنعت باشد و نه سیاسی کاري در خودروسازي. 

نهاد دولت و مدیرعامل به عنوان تصمیم گیر و سیاست گذار ارشد در یک کارخانه خودروسازي، براي حفظ و بقا صنعت لازم و ملزوم
یکدیگر هستند. دولت سیاست گذار در کنار مدیرعامل متخصص، توانمند، عملگرا و غیرسیاسی می توانند توسعه را به ارمغان بیاورند.

 
نبود هر یک از این دو ادامه راه سخت می کند. 

مدیرانی با برخورداري از صفاتی نظیر تخصص، تجربه، بهره مندي از سوابق فعالیت روشن، عملگرا و غیرجناحی از دیرباز در صنعت
خودرو فعال بوده و از قضا خوشبختانه امروز نیز مشغول فعالیت و راهبري برخی از مجموعه هاي خودرویی هستند. 



 به عنوان نمونه در دو سال گذشته صنعت خودرو کشور با فشارها و محدودیت هاي فراوانی مواجه بود؛ تحریم ها و محدودیت هاي
بین المللی آسیب جدي به آن وارد کرد و این شرکت ها را با مشکل تامین قطعه، نقدینگی و تولید مواجه ساخت. اما در همین ایام
نیز بودند مدیرانی که توانستند این تهدیدات را تبدیل به فرصت تبدیل کرده و توان مدیریتی و برنامه ریزي خود را در یکی از سخت

 
ترین و پیچیده ترین برهه هاي حیات اقتصاد و صنعت کشور به منصه ظهور رساندند. 

با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست گرفتند و با
تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند؛ به طور مثال در دوران
مدیریت دو ساله سید جواد سلیمانی در گروه خودروسازي سایپا از بهمن 97 تا کنون به عنوان یک مورد مطالعاتی، سه برنامه در

 
اولویت کار قرار گرفت: 

مدیریت تولید و فروش؛ اصلی ترین اثر تحریم بر شرکت هاي خودروسازي، عدم تامین قطعه و تولید خودرو بود. همین امر منجر به
ایجاد تعهدات معوق، ایجاد نارضایتی در بین مردم، کاهش فروش و …. شد. سلیمانی از سال 1397 تاکنون تلاش کرد در همین راستا
در ابتدا نارضایتی مشتریان مدیریت کرده و در فاز بعدي با ابتکار در داخلی سازي قطعات با همکاري شرکت هاي دانش بنیان و

 
نیروهاي مسلح، ایجاد وفاق در بین قطعه سازان، تغییر برخی پارامترها در محصولات، موضوع تولید و فروش را مهندسی کند. 

کسب رتبه اول در تولید خودرو در پایان سال 1398؛ رشد تولید از 700 دستگاه به 2 هزار دستگاه در روز؛ داخلی سازي دهها قطعه
مهم و پیشرفته؛ صرفه جویی ارزي سالانه 300 میلیون یورو؛ تولید و عرضه چهارمحصول آریا، کوییک اس، سایپا اس و شاهین به

 
بازار، خارج کردن سایپا از زیان مالی در سال 1398 براي نخستین بار از نتایج همین سیاست ها بود. 

مدیریت منابع مالی؛ برآیند تاثیر تحریم بر تولید، ایجاد کمبود نقدینگی در سایپا بود که سلیمانی با اتخاذ تدابیري طی دو سال
گذشته تلاش نمود در بخش کارمندان، مشتریان و ذي نفعان از جمله تامین کنندگان قطعه و قطعه سازان انضباط مالی ایجاد کند.
مدیریت پرداخت حقوق به کارمندان، پرداخت تمامی مطالبات معوق شرکت هاي بیمه اي، پرداخت همه بدهی هاي مالی به شبکه
بانکی کشور، تسویه حساب بخش قابل توجهی از بدهی ها به قطعه سازان و تعیین تلکیف بیش از 300 هزار تعهد معوقه بابت تاخیر

 
در تحویل خودرو با مشتریان نیز عواید این تدابیر بوده است. 

اجراي موفق این سیاست ها در کنار بسیاري دستاوردهاي دیگر براي خودروسازي نظیر سایپا که در سال 1397 و همزمان با شروع
تحریم ها بر علیه صنعت خودرو کشور با مشکلات و چالش هاي بی سابقه اي مواجه بود، سبب شد این شرکت بتواند به خوبی بخش
اعظم تحریم هاي ایجاد شده را خنثی کرده و دشمنان را در دستیابی به اهداف خود یعنی تعطیلی جریان تولید و ایجاد نارضایتی در

 
کشور ناامید کند. 

بی تردید دستیابی به این موفقیت ها، علاوه بر سیاست گذاري هاي اصولی دولت که پرهیز از فعالیت هاي سیاسی و حاشیه اي را
براي صنایع کشور به همراه داشت، مرهون مدیریت صحیح، تلاش جهادي، توانمندي، صبر راهبردي، برنامه ریزي هوشمندانه و نگاه

بلندمدت سید جواد سلیمانی و تیم مدیریتی اوست.



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/11/06

ایران نه تنها به اهداف آمریکا به طور مستقیم حمله نکرد؛ بلکه تا حد زیادي توانست عوامل نیابتی خود در عراق و دیگر نقاط
منطقه را مدیریت کند.

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت
هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان
اسنپ ثبت نام کرده اند که از این تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت

 
شده اند. مریم عرب پور و مریم نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 



 
 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 



 
 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

 
«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.» 
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مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم

منبع: ماد نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم با آغاز
تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي،
جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست
گرفتند و با تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود
تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند.
ماد نیوز &–  دو شرکت ایران خودرو و سایپا به عنوان

بزرگ ترین تولیدکنندگان خودرو در کشور، به دلیل آنکه بیش از 70 درصد بازار خودرو داخلی را در اختیار دارند، موتور محرکه اصلی
این صنعت محسوب می شوند. بنابراین می توان نتیجه گرفت که حفظ و بقاي این دو خودروساز، یک منفعت اساسی براي کل صنعت
و اقتصاد کشور محسوب شده و در راستاي حمایت از جریان تولید و اشتغال به شمار می رود؛ حال این سوال مطرح است که چه

 
کسی مسئول حفظ، رشد و توسعه ایران خودرو و سایپا است؟ 

در نگاه نخست دولت به عنوان سیاست گذار اصلی تولید و صنعت در ایران، مسئول ساماندهی شرایط در جهت منافع ملی است. نهاد
دولت به دلیل برخورداري از امکانات، اختیار، ابزار و توان مالی، مسئولیت رشد و توسعه صنعت خودرو به ویژه در دو شرکت ایران

 
خودرو و سایپا را برعهده دارد. 

در وهله دوم مدیرعامل ارشد گروه به عنوان راهبر اصلی، مسئول ارتقا و رشد گروه صنعتی است. مدیران عامل همان ناخداي کشتی
هستند که در صورت تسلط به کار، می توانند کشتی را در سلامت به مقصد و ساحل نجات برسانند. یک شرکت خودروسازي به دلیل
ماهیت فنی و مهندسی نیازمند یک متخصص خودرویی است که از فنون مدیریتی برخوردار باشد. مدیري که در سطوح مختلف تجربه
داشته باشد؛ از پیچیدگی هاي تولید خودرو و قطعه مطلع باشد؛ بر روابط آشکار و پنهان بین ذي نفعان زنجیره تولید اشراف داشته
باشد؛ دورنمایی از رشد صنعت خودرو در جهان داشته باشد؛ جسارت و شجاعت مقاومت در مقابل دخالت نهادهاي غیرمرتبط را در

 
خود ببیند و اولویت اش ارتقا صنعت باشد و نه سیاسی کاري در خودروسازي. 

نهاد دولت و مدیرعامل به عنوان تصمیم گیر و سیاست گذار ارشد در یک کارخانه خودروسازي، براي حفظ و بقا صنعت لازم و ملزوم
یکدیگر هستند. دولت سیاست گذار در کنار مدیرعامل متخصص، توانمند، عملگرا و غیرسیاسی می توانند توسعه را به ارمغان بیاورند.

 
نبود هر یک از این دو ادامه راه سخت می کند. 

مدیرانی با برخورداري از صفاتی نظیر تخصص، تجربه، بهره مندي از سوابق فعالیت روشن، عملگرا و غیرجناحی از دیرباز در صنعت

 
خودرو فعال بوده و از قضا خوشبختانه امروز نیز مشغول فعالیت و راهبري برخی از مجموعه هاي خودرویی هستند. 



 به عنوان نمونه در دو سال گذشته صنعت خودرو کشور با فشارها و محدودیت هاي فراوانی مواجه بود؛ تحریم ها و محدودیت هاي
بین المللی آسیب جدي به آن وارد کرد و این شرکت ها را با مشکل تامین قطعه، نقدینگی و تولید مواجه ساخت. اما در همین ایام
نیز بودند مدیرانی که توانستند این تهدیدات را تبدیل به فرصت تبدیل کرده و توان مدیریتی و برنامه ریزي خود را در یکی از سخت

 
ترین و پیچیده ترین برهه هاي حیات اقتصاد و صنعت کشور به منصه ظهور رساندند. 

با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست گرفتند و با
تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند؛ به طور مثال در دوران
مدیریت دو ساله سید جواد سلیمانی در گروه خودروسازي سایپا از بهمن 97 تا کنون به عنوان یک مورد مطالعاتی، سه برنامه در

 
اولویت کار قرار گرفت: 

مدیریت تولید و فروش؛ اصلی ترین اثر تحریم بر شرکت هاي خودروسازي، عدم تامین قطعه و تولید خودرو بود. همین امر منجر به
ایجاد تعهدات معوق، ایجاد نارضایتی در بین مردم، کاهش فروش و …. شد. سلیمانی از سال 1397 تاکنون تلاش کرد در همین راستا
در ابتدا نارضایتی مشتریان مدیریت کرده و در فاز بعدي با ابتکار در داخلی سازي قطعات با همکاري شرکت هاي دانش بنیان و

 
نیروهاي مسلح، ایجاد وفاق در بین قطعه سازان، تغییر برخی پارامترها در محصولات، موضوع تولید و فروش را مهندسی کند. 

کسب رتبه اول در تولید خودرو در پایان سال 1398؛ رشد تولید از 700 دستگاه به 2 هزار دستگاه در روز؛ داخلی سازي دهها قطعه
مهم و پیشرفته؛ صرفه جویی ارزي سالانه 300 میلیون یورو؛ تولید و عرضه چهارمحصول آریا، کوییک اس، سایپا اس و شاهین به

 
بازار، خارج کردن سایپا از زیان مالی در سال 1398 براي نخستین بار از نتایج همین سیاست ها بود. 

مدیریت منابع مالی؛ برآیند تاثیر تحریم بر تولید، ایجاد کمبود نقدینگی در سایپا بود که سلیمانی با اتخاذ تدابیري طی دو سال
گذشته تلاش نمود در بخش کارمندان، مشتریان و ذي نفعان از جمله تامین کنندگان قطعه و قطعه سازان انضباط مالی ایجاد کند.
مدیریت پرداخت حقوق به کارمندان، پرداخت تمامی مطالبات معوق شرکت هاي بیمه اي، پرداخت همه بدهی هاي مالی به شبکه
بانکی کشور، تسویه حساب بخش قابل توجهی از بدهی ها به قطعه سازان و تعیین تلکیف بیش از 300 هزار تعهد معوقه بابت تاخیر

 
در تحویل خودرو با مشتریان نیز عواید این تدابیر بوده است. 

اجراي موفق این سیاست ها در کنار بسیاري دستاوردهاي دیگر براي خودروسازي نظیر سایپا که در سال 1397 و همزمان با شروع
تحریم ها بر علیه صنعت خودرو کشور با مشکلات و چالش هاي بی سابقه اي مواجه بود، سبب شد این شرکت بتواند به خوبی بخش
اعظم تحریم هاي ایجاد شده را خنثی کرده و دشمنان را در دستیابی به اهداف خود یعنی تعطیلی جریان تولید و ایجاد نارضایتی در

 
کشور ناامید کند. 

بی تردید دستیابی به این موفقیت ها، علاوه بر سیاست گذاري هاي اصولی دولت که پرهیز از فعالیت هاي سیاسی و حاشیه اي را
براي صنایع کشور به همراه داشت، مرهون مدیریت صحیح، تلاش جهادي، توانمندي، صبر راهبردي، برنامه ریزي هوشمندانه و نگاه

بلندمدت سید جواد سلیمانی و تیم مدیریتی اوست.



جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود

منبع: عصر پرسشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رییس جمهوري بر جلوگیري از رانت هاي ناشی از قرعه کشی خودرو تاکید کرد و گفت: روش هاي فروش خودرو
در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی.

به گزارش عصرپرس از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول
ریاست جمهوري، اسحاق جهانگیري در نشست رفع موانع
جهش تولید با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید
که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن
اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود،
صنعتی که نقش پیشران در راه اندازي صدها بنگاه

 
اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر
در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت: براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و
رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي

 
صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

جهانگیري با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی مانند زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور،
گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولیدکنندگان خودرو

 
توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

وي با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید کنند، گفت:
باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سال هاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده شکل گرفته

 
بیش از پیش تقویت و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که به طور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور است. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

براساس این گزارش در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی،
رییس کل بانک مرکزي، مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان
گسترش و نوسازي صنایع ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این



 
صنعت و چالش ها و راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

در نظر گرفته شود.



مشارکت بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي

منبع: بانک برترشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه
تعاون برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد.

بانک برتر،  در نخستین جلسه دبیرخانه اولین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با حضور محمد کبیري
معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دبیران، داوران و اعضاي دبیرخانه جشنواره برگزار شد، حاضرین به بیان نقطه

 
نظرات خود جهت برگزاري هرچه بهتر این جشنواره پرداختند. 

ازجمله نتایج این جلسه که در محل معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی تشکیل شد، مشارکت همه جانبه بانک توسعه تعاون، اتاق
تعاون ایران، صندوق ضمانت بخش تعاون و صندوق بیمه اجتماعی
کشاورزان، روستاییان و عشایر، تمدید مهلت ارسال آثار تا 25 بهمن ماه
1399، تعیین جوایز نقدي آثار برگزیده اول تا سوم در هر قالب، اختصاص
جایزه به دو فیلم با نگاه نو، برگزاري نشست خبري جشنواره با حضور
دبیران و داوران جشنواره و همچنین انعکاس فراخوان و اخبار جشنواره به

 
اتحادیه بین المللی تعاون ICA بود. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این جلسه با اشاره به ضرورت احیا و بازسازي نشان و برند تعاون در ایران، این
جشنواره را گامی مهم در این راستا برشمرد. کبیري هم چنین توجه به رویکرد کار ترویجی در بخش تعاون با استفاده از ظرفیت

 
هنرمندان را امري مهم دانست که باید موردتوجه قرار بگیرد. 

گفتنی است این جشنواره شامل محورهاي تعاونی ها و اشتغال زنان، تعاونی و بهبود زندگی، تعاون، کار گروهی و مشارکتی، تعاونی و
تولید ملی، نقش هنر در تعاون، نقش تعاون در سلامت و درمان و تعاون، حمایت هاي بانکی و ضمانتی است و علاقه مندان می توانند
آثار خود را در بخش هاي مستند، مستند داستانی، انیمیشن، موشن گرافی و استاب موشن با موضوع تعاون و همدلی به نشانی تهران-

خیابان شهید بهشتی &– ضلع جنوبی میدان تختی &– وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی- طبقه نهم ارسال کنند.



نوآوري دانش بنیان ها به صنعت ساختمان می پیوندد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/11/06

مجري پروژه ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست گفت: با اجراي پروژه اي قرار است که نوآوري و فناوري به صنعت
ساختمان ورود پیدا کند تا ساختمان هاي کم انرژي ساخته شوند.

مجري پروژه ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست گفت:
با اجراي پروژه اي قرار است که نوآوري و فناوري به صنعت
ساختمان ورود پیدا کند تا ساختمان هاي کم انرژي

 
ساخته شوند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و
فناوري، علی وطنی در بازدید از پروژه ساخت خانه هاي
داراي رده انرژي EC+ در شهر جدید اندیشه استان تهران،
با بیان این که در این پروژه 175 خانه کم انرژي ساخته
می شود، عنوان کرد: شرکت هاي دانش بنیان و استارت

اپ ها مملو از ظرفیت هاي نهفته در فناوري ها و نوآوري هایی هستند که می تواند صنعت ساختمان کشورمان را هم گام با

 
استانداردهاي روز زیست محیطی به پیش ببرد. 

وي افزود: لازم است ارتباطی میان این فناوري ها به عنوان طرف عرضه از یک سو و حوزه ساختمان، راه و شهرسازي به مثابه طرف
متقاضی ایجاد شود. به ویژه در حوزه انرژي ها ستاد توسعه فناوري هاي آب و انرژي و نیز دیگر ستادهاي توسعه فناوري، کاملاً آماده

 
هستند تا شرکت هاي دانش بنیان این حوزه را حمایت و زیرساخت هاي لازم براي ایجاد این ارتباط را فراهم کنند. 

وي با تاکید بر ضرورت استفاده از فناوري ها و نوآوري هایی که همراه و یاري گر محیط زیست هستند، ادامه داد: براي برخورداري از
توسعه پایدار و پیشرفت، تجهیزات و صنایع بزرگ به تنهایی پاسخ گو نیست و باید فناوري هاي بهینه و سازگار با محیط زیست و
اقلیم هر منطقه، در توسعه مورد استفاده قرار بگیرند. بحران آب یکی از بحران هاي جدي است و اصفهان، مثالی از توسعه صنعتی
است که به دلیل عدم رعایت الزامات زیست بومی و محیط زیستی، امروزه با چالش هاي جدي به ویژه در حوزه منابع آبی دست و

 
پنجه نرم می کند. بنابراین باید از فناوري هاي نو و سازگار با محیط زیست در توسعه صنایع و زیرساخت ها بهره گرفته شود. 

مجري ملی پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست با اشاره به استفاده از انرژي هاي نو و زیست سازگار در ساختمان ها گفت: دانش
آموختگان و متخصصانی که الان در شرکت هاي دانش بنیان و فناور فعالیت می کنند در صورتی که به بازار بزرگ صنعت ساختمان
راه پیدا کنند، ضمن ارزش آوري و اشتغال درخور توجه، می توانند محیط زیست سالم و ماندگاري منابع ارزشمندي هم چون آب و

انرژي را به ارمغان بیاورند.



تحول دیجیتال، در گیرودار دست هاي پشت پرده

منبع: انتخابشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/11/06

ایمان برادري، بنیانگذار شرکت دیجی وایز و کارشناس
تحول دیجیتال سازمان ها، عقیده دارد در همه ي کشورها
تحول دیجیتال باعث جهش اقتصاد به جلو و فساد، باعث
عقب گرد اقتصاد و مهم ترین عامل کاهش انگیزه
کارآفرینی و سرمایه گذاري است و «تحول دیجیتال» یکی
از عوامل اصلی بازدارنده «فساد» در حوزه هاي اقتصادي

 
است. 

این کارشناس مشاوره مدیریت در این زمینه می گوید: «اینکه کشورهاي با میزان بالاي به کارگیري فناوري در فرایندهاي اداري و
سازمانی، کمترین میزان فساد را دارند و کشورهاي با میزان بالاي فساد، به میزان کمی استراتژي هاي تحول دیجیتال را به کار گرفته
اند، خود گویاي بسیاري از موارد است. در واقع می توان گفت اگر تحول دیجیتال و فساد رابطه ي معکوس هم دارند و اگر تحول
دیجیتال را به طور گسترده در کشور و بخصوص سازمان ها و نهادهاي عمومی و دولتی به کار گیریم، می توانیم به طور قاطع کاهش

 
میزان فساد در کشور را پیش بینی کنیم. اما در این راه موانع بسیاري وجود دارد تا این شفاف سازي صورت نگیرد.» 

ایمان برادري در ادامه افزود: جالب است اگر به عنوان مثال لیست کشورهاي با وضعیت مناسب در شاخص درك فساد یا
Corruption Perceptions Index را بررسی کنیم می بینیم که اکثریت آنها همان هایی هستند که در گزارش هاي مرتبط با
وضعیت توسعه ي بلوغ دیجیتال مانند Digital Adoption Index داراي شرایط بسیار مطلوبی هستند. این شرایط براي
کشورهاي داراي فساد بالا نیز به همین شکل است زیرا اکثریت آنها نتوانسته اند به خوبی قابلیت هاي کشور خود را در حوزه دیجیتال

 
توسعه دهند. 

این کارشناس تحول دیجیتال در تشریح علل شکست تحول دیجیتال می گوید: «شاید بسیار جذاب باشد که یک مدیر یا گروهی از
مدیران تحول خواه و آشنا با فناوري در طی یک تغییر، سکان هدایت یک سازمان سنتی را به عهده بگیرند اما پس از مدتی می بینیم
که با موجی از موانع و مشکلات نانوشته و مخفی براي تحول دیجیتال مواجه می شوند که اکثرا هم باعث شکست هرگونه طرح
نوآورانه شده یا باعث تحلیل رفتن و حداقلی شدن طرح هاي موجود یا در نهایت کند شدن آنها می شوند. این موانع می تواند فساد
نهادینه شده در یک سازمان، بهره وري بسیار پایین، نیروي کار غیر متخصص و یا کارکرد سیاسی آن سازمان باشد که اصولا هرگونه
تحول دیجیتال، دشمن ماهیت غیر اقتصادي هر سازمان یا عدم شفافیت در آن است. به همین دلیل است که سازمان هایی که بعضا
نیروهاي کار غیر مولد و با بهره وري بسیار پایین دارند، تحول دیجیتال را باعث نمایان شدن ضعف هاي ساختاري می بینند و سازمان
هایی که فساد در آنها بالاست، تحول دیجیتال را ابزاري براي نمایان شدن فساد و در آخر سازمان هایی که کارکرد سیاسی و یا

 
مدیران سیاسی دارند، تحول دیجیتال را باعث در معرض دید و نقد قرار گرفتن می بینند.» 



به عقیده ي ایمان برادري، همه ي اینها باعث شده که روند تحول دیجیتالی در سازمان هاي با ماهیت غیر شفاف به کندي صورت

 
گیرد. 

 
برزخ حرکت سریع به سوي تحول دیجیتال یا ماندن در گذشته 

این کارشناس مشاوره مدیریت معتقد است سازمان هاي ایرانی در آستانه ي انتخابی بزرگ و سرنوشت ساز بین ماندن در گذشته و
حرکت به سوي آینده، اکثرا ماندن در وضعیت برزخ را انتخاب کرده اند و می گوید: «بسیاري از سازمان هاي ایرانی و به خصوص
بخشی از سازمان ها و نهادهاي دولتی و عمومی که مشکل مقاومت درونی و عدم شفافیت را ندارند، امروزه به این نتیجه رسیده اند که
دیگر نمی توان در عصر فناوري هاي روز دنیا ایزوله ماند و باید به سوي آن حرکت کرد، اما باز هم نیرویی از درون آنها را به عقب می
کشد و آن هم مدیران با فرهنگ سنتی و ناآشنا با فناوري و از طرفی ترس از شکست است. این دو مانع باعث شده حرکت کلی کشور
در زمینه ي تحول دیجیتال، یک قدم به جلو و دو قدم به عقب باشد. در واقع اگر مسیر حرکت با سرعت و روند مشخص و طی یک
استراتژي از پیش مشخص شده نباشد، شاهد هستیم حرکت و سرمایه گذاري در گذار به سمت سیستمی کاملا دیجیتالی یا فراهم

 
کردن زیرساخت هاي دیجیتال به صورت سینوسی و غیر منظم است.» 

وي با تشریح این امر اعتقاد دارد: «همه می دانند که آینده در تحول دیجیتال است و عدم سرمایه گذاري در تحول دیجیتال در این
زمینه مساوي شکست است. اما اینکه سرعت این تحول به چه اندازه باشد بیشتر با سرعت آمادگی سازمان ها در تطابق با فناوري ها و
از طرفی آمادگی سازمان براي عمل گرایی نسبت مستقیم دارد و به همین دلیل سازمان هایی که فناوري در آنها نقش کم رنگ تري

 
دارد و یا در بازار پر ریسک عمل می کنند، سرعت تحول دیجیتال در آنها پایین تر است.» 

ایمان برادري در پایان اضافه کرد: «با توجه به وضعیت موجود در کشور و ناکارآمدیی هاي سیستماتیک که همه کارشناسان و حتی
مدیران بالادستی بر آن اذعان دارند، اگر دولتی سرکار بیاید که واقعا و نه در حرف، به دنبال مبارزه با فساد باشد، باید بداند که یکی از

راه هاي بسیار موثر کاهش چشمگیر فساد «تحول دیجیتال» در سازمان ها و نهادهاي دولتی و نیمه خصوصی است.»



پیش بینی ایجاد 108 شغل در معادن زنجان تا پایان امسال

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/11/06

پایگاه خبري معدن نیوز - رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان گفت: بر اساس هدف گذاري صورت گرفته،
پیش بینی شده تا پایان امسال 108 نفر اشتغال زایی در بخش معدن استان ایجاد شود.

نوشته شده توسط: دوشنبه 6 بهمن 1399 - 15:22:42 20 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز - رئیس سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان زنجان گفت: بر اساس هدف گذاري صورت
گرفته، پیش بینی شده تا پایان امسال 108 نفر اشتغال زایی در

 
بخش معدن استان ایجاد شود. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز - رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت
استان زنجان گفت: بر اساس هدف گذاري صورت گرفته، پیش
بینی شده تا پایان امسال 108 نفر اشتغال زایی در بخش معدن

 
استان ایجاد شود. 

ناصر فغفوري اظهار کرد: در 9 ماهه امسال 32 معدن غیرفعال در استان احیا و فعال سازي شد و بر اساس هدف گذاري صورت گرفته
در رابطه با احیا و فعال سازي متوسط 20 درصد معادن غیرفعال استان، 43 معدن تا پایان امسال هدف گذاري شده است که با توجه

 
به هدف کمی 9 ماهه، شاهد تحقق صد درصدي آن در این مدت هستیم. 

وي با اشاره به پروانه بهره برداري معادن، افزود: در 9 ماهه امسال 13 پروانه بهره برداري صادر شده است که بر اساس هدف گذاري
صورت گرفته، شاهد تحقق 93 درصدي این میزان بودیم. اشتغال زایی ایجاد شده بر اساس پروانه بهره برداري صادره در این مدت در

 
بخش معدن نیز 71 نفر است. 

این مسئول با بیان اینکه بر اساس هدف گذاري صورت گرفته، پیش بینی شده تا پایان امسال 108 نفر اشتغال زایی در بخش معدن
استان ایجاد شود، ادامه داد: در راستاي راه اندازي مجدد معادن، سازمان صمت استان اقدام به رصد مشکلات معادن کرده و پس از
بررسی توجیه اقتصادي معادن و قابلیت توسعه آن ها، با ارائه راهکارهایی از جمله ورود سرمایه گذار جدید به معدن، بازاریابی هاي

 
جدید و رفع مشکل معارضان نسبت به فعال سازي این معادن اقدام کرد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان زنجان، تصریح کرد: بخش معدن به عنوان مهم ترین موتور محرکه و پیشران اقتصاد و
توسعه یافتگی در کشورهاي معدن خیز به شمار می رود. اساسی ترین محور در بخش معدن، سرمایه گذاري و تامین زیرساخت  هاي

 
مورد نیاز تولید است و یکی از مهم ترین فرصت  هاي موجود براي توسعه اقتصاد کشور، برنامه ریزي مدیریت در بخش معدن است. 

فغفوري با اشاره به مشکلاتی که در رابطه با توسعه سینه کار، اکتشاف و معدن کاري در استان زنجان وجود دارد، خاطرنشان کرد: از



جمله این موارد می توان به پوشش گیاهی گون در استان هاي شمال غرب کشور از جمله زنجان اشاره کرد که مصوبه قانونی داشته و
مشکلاتی را براي معدن کاري در این استان ایجاد کرده است.



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: ایلناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

 
 

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست
خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت

 
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده
اند که از این تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب

 
پور و مریم نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 



 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 



 
 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك

 
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. 

در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ
نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را

 
برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. 

مریم خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در
تصمیم هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه

 
شدم اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،



هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:
«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



تصویب اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت

منبع: تسنیمشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/11/06

هیئت وزیران به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي
معلولیت را به تصویب رساند.

هیئت وزیران به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی، اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی
افراد داراي معلولیت را به تصویب رساند. - اخبار سیاسی -
به گزارش حوزه دولت خبرگزاري تسنیم، هیئت وزیران در
جلسه هاي 21 خرداد و 9 مهر 1399 به استناد قانون
حمایت از حقوق معلولان، اساسنامه صندوق حمایت از
فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت تحت پوشش

 
سازمان بهزیستی کشور را تصویب کرد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

مطابق این اساسنامه، به منظور ایجاد، توسعه و تقویت اشتغال و کارآفرینی و حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت،
صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور، وابسته به سازمان بهزیستی و داراي

 
شخصیت حقوقی، اداري و مالی مستقل، تشکیل و اداره می شود. 

مرکز اصلی صندوق در تهران است که با سرمایه اي به ارزش 200 میلیارد ریال (از محل اعتبارات مصوب مربوط به سازمان بهزیستی)

 
اداره می شود. 

اعطاي تسهیلات خود اشتغالی و حمایت از کارآفرینان در راستاي توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، اعطاي
تسهیلات اعتباري در قالب هاي مختلف از قبیل قرض الحسنه جهت ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي افراد داراي معلولیت، کمک
مالی جهت ایجاد زیرساخت هاي اشتغال براي افراد داراي معلولیت و نیز کمک به تأمین و پرداخت یارانه سود و کارمزد به مجریان

طرح هاي اشتغال زا و کارآفرینی افراد داراي معلولیت، وظایف و اختیارات صندوق را تشکیل می دهد.



کشور مشکلی در زمینه پیشرفت و توسعه علمی و فناورانه ندارد

منبع: تسنیمشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس جهاددانشگاهی گفت: کشور مشکلی در زمینه پیشرفت و توسعه علمی و فناورانه ندارد.

رئیس جهاددانشگاهی گفت: کشور مشکلی در زمینه

 
پیشرفت و توسعه علمی و فناورانه ندارد. - اخبار سیاسی - 
به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط
عمومی جهاددانشگاهی، مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري
جهاددانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی با حضور
حمیدرضا طیبی، رئیس جهاددانشگاهی و سرتیپ دوم
پاسدار محمد زهرایی، رئیس سازمان بسیج سازندگی،
محمدرضا پورعابدي، معاون پژوهش و فناوري جهاد
دانشگاهی و محمدصادق بیجندي معاون آموزش

 
جهاددانشگاهی برگزار شد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

طیبی در ابتداي این مراسم اظهار کرد: فکر می کنم مجموعه ي توانمندي هایی که در جهاددانشگاهی و در حوزه هاي مختلف داریم،
گستره ي جغرافیایی فعالیت این نهاد و همچنین توانمندي هایی که در بسیج سازندگی هست و گستره جغرافیایی فعالیت این
مجموعه و مهم تر از آن ها روحیه جهادي و همفکري که بین دو سازمان نسبت به توسعه کشور وجود دارد، همه اینها اگر در کنار هم

 
قرار بگیرند یقینا می توانند هم افزایی بسیار زیاد و خوبی در برنامه هاي توسعه و پیشرفت کشورمان داشته باشند. 

وي با تاکید بر این که فکر می کنیم که واقعا کشورمان هیچ مشکلی در زمینه پیشرفت و توسعه علمی و فناورانه و فرهنگی ندارد،
گفت: ما پیشرفتی را می خواهیم که سعادت دنیا و آخرت را براي مردم تامین کند و فکر می کنیم و این کار شدنی است و همیشه

 
سعی کردیم در حد معقول و با توانمندي هاي خود الگوسازي هاي خوبی را انجام دهیم. 

رییس جهاددانشگاهی تصریح کرد: یقینا همکاري دو سازمان و هم افزایی که ایجاد می شود می تواند کمک بسیار گسترده تري در

 
خدمت به توسعه و پیشرفت کشورمان براساس آرمان ها و شعارهاي انقلاب اسلامی ایران داشته باشد. 

 
وجود 3 فصل مشترك بین جهاددانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی 



در ادامه سرتیپ دوم پاسدار محمد زهرایی با اشاره به این چند فصل مشترك بین دو سازمان وجود دارد، گفت: اول اینکه هر دو
سازمان مولود انقلاب هستند. دوم این که هر دو سازمان بر مبناي یک تفکر شکل گرفته نه یک تشکل، یعنی این که هم
جهاددانشگاهی ماحصل یک تفکر است و هم بسیج سازندگی. در این تفکر هم یک واژه مشترکی به نام جهاد وجود دارد. شما جهاد
علمی و ما جهاد انسانی داریم. سومین فصل مشترك خروجی کار ما و شماست و هر دو تلاش داریم فناوري انقلاب را به عنوان
دستاوردمان داشته باشیم، شما فناوري علمی و پژوهشی و ما فناوري انسانی و فرهنگی. این ها باعث می شود که ما بتوانیم کارهاي

 
مشترك زیادي را با یکدیگرانجام دهیم. 

 
جهاد دانشگاهی گام هاي بلندي براي توسعه خدمات درمانی برداشته است 

 
موفقیت آمیز بودن ساخت پیچیده ترین قسمت قطارملی در جهاددانشگاهی 

وي افزود: از آن طرف هم سابقه چهل ساله جهاددانشگاهی نشان داده که پرچم دار،پیش رو و پیش قراول در مباحث علمی و
پژوهشی کشور است، هم در جایی که از علم تا عمل را ثابت کرده و از ایده تا عمل و تجاري سازي محصولات را به اثبات رسانده و هم
اینکه توانسته است این فناوري علمی و پژوهشی را بومی کند و براي انقلاب کند. این تفاوتی است که شاید در دانشگاه صفر قابل

 
انجام نباشد. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی ادامه داد: بسیاري از مباحث چه علوم انسانی و چه طبیعی که در دانشگاه تدریس می شوند وارداتی
است و با صرف کمی وقت به دانشجویان منتقل می شود و جهاددانشگاهی در حال تطبیق آن با انقلاب است، یعنی اولین مطالعه
تطبیقی که جهاددانشگاهی انجام می دهد حل نظام مسائل در حوزه علمی و پژوهشی کشور با رویکرد و نگاه انقلاب این می شود
فناوري علمی و پژوهشی انقلاب. جهاددانشگاهی اثبات شده است و احتیاج به توضیح هم ندارد. ما هم در جهاد سازندگی برابر آن

 
چیزي که مقام عظماي ولایت از ما مطالبه دارند به نسل انقلابی جدید و نوین می پردازیم و ادعا نداریم که به تربیت می پردازیم. 

وي با تاکید بر لزوم قرارگیري در کنار مجموعه هایی مانند جهاددانشگاهی بري تأمین عقبه علمی پژوهشی طرح ها و پروژه هاي
سازندگی، گفت: محور دیگر ذیل برنامه همکاري با جهاددانشگاهی، محرومیت زدایی از مناطق مختلف کشور است و در واقع آمایش و
مطالعات تطبیقی براي پایدارسازي مردم در روستا ها و مناطق کشور با رویکرد اشتغال زایی در دستور کار این همکاري قرار گیرد. در
زمینه اقدامات فناورانه انسانی و توسعه اشتغال در حوزه هایی که مردم احساس نیاز می کنند، کار علمی و پژوهشی انجام نشده، اما با
همکاري با جهاددانشگاهی می توان به این عرصه ورود کرد. امید است این تفاهم نامه فتح بابی براي توسعه عقبه علمی پژوهشی

 
فعالیت ها و طرح هاي بسیج سازندگی باشد. 

 
انعقاد تفاهم نامه 

در ادامه مراسم تفاهم نامه همکاري جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی با هدف ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در تمام زمینه
هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی با در نظر گرفتن امکانات دو طرف بین حمیدرضا طیبی و سرتیپ دوم پاسدار محمد زهرایی

 
منعقد شد. 

ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در تمام زمینه هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی با در نظر گرفتن امکانات دو طرف

 
هدف این تفاهم نامه است. 

موضوع این تفاهم نامه و مشارکت در زمینه فعالیت هاي گوناگون که طرفین قادر به انجام آن ها باشند نظیر فعالیت آموزشی،



پژوهشی، فرهنگی، اشتغال و کارآفرینی، خدمات مشاوره اي و ...، برگزاري همایش ها، سمینارها، وبینارها و کارگاه هاي تخصصی،
طراحی، اجرا، نظارت و پایش پروژه هاي پژوهشی، آموزشی و اشتغال و کارآفرینی با به کارگیري امکانات، تسهیلات و خدمات دو
طرف، افزایش تعاملات بین بخشی و توسعه کمی و کیفی همکاري هاي علمی و بنیادي مانند تالیف، ترجمه، چاپ، نگارش و انتشار

 
کتب و مقالات علمی، آموزشی و پژوهشی مشترك و اجراي دوره هاي علمی کاربردي و آموزش عالی است. 

زمان اجراي تفاهم نامه از تاریخ امضاء براي مدت 3 سال است.



تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري آریا - مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید

 
شد. 

در پی استقبال بسیار خوب کارکنان و خانواده هاي همکاران بانک و شرکتهاي زیر مجموعه از این رویداد فرهنگی و قرآنی، مهلت
قانونی نام نویسی در جشنواره که تا پایان روز 27ام دي ماه 1399 اعلام شده بود، از سوي ستاد عالی جشنواره، تا پایان روز جمعه
سوم بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که هنوز موفق به نام نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در این رویداد را داشته

 
باشند. 

نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با شعار «قرآن آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین سالگرد شهادت
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره شامل چهار بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در 6 رشته، بخش

 
مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در 5 رشته برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در

 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق

 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 

همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس

 
حاصل فرمایند. 

 
ورود به صفحه اختصاصی جشنواره 

منبع: روابط عمومی از دبیرخانه جشنواره



منصوري در شوراي اداري شهرستان طبس: سند توسعه اي شهرستان طبس باید

ارتقا یابد

منبع: خبر داغشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شهرستان طبس یکی از مهمترین شهرستان هاي
خراسان جنوبی در حوزه گردشگري و ترانزیتی است.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی تعاون، کار و
رفاه اجتماعی خراسان جنوبی ، عیسی منصوري در شوراي
اداري شهرستان طبس گفت: از سه سند توسعه اي در
بخش هاي مختلف شهرستان طبس به صورت ویژه حمایت

 
خواهد شد. 

وي با اشاره به این که شرایط طبس باید رو به ارتقاء باشد،
تصریح کرد: طی سندي، باید اولویت بندي ها با محوریت
حمایت از بخش خصوصی در حوزه روستایی و شهري

 
تدوین شود. 

منصوري با اشاره به بخش کشاورزي این شهرستان
یادآورشد: اولویت کشور حفظ اشتغال موجود و فرآوري محصولات خام است که ما هم بر همین مبنا تسهیلاتی اختصاص خواهیم داد.
معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر این که مشاغل توسعه اي براي ما اولویت دارد، خاطرنشان کرد: براي همه

 
ظرفیت هاي طبس اعم از فرهنگی، گردشگري، کویر باید سرمایه گذاري کرد تا مسئله به درستی حل شود. 

وي با بیان اینکه باید شب ماندنی هاي مسافران را در این شهرستان افزایش داد ، بیان کرد: کلیه موارد مطرح شده در این جلسه را

 
فردا در جلسه جمع بندي مصوب خواهیم کرد. 

منصوري بیان کرد: همه حوزه هاي فرهنگی، ورزشی، صنعتی و گردشگري طبس قابل ارتقاء اما نیازمند ایده و طرح است.



معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: هدف سفر به خراسان

جنوبی بررسی وضعیت ایمنی کارگران معادن است

منبع: خبر داغشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون روابط کار وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ، هدف از سفر به استان خراسان جنوبی را بررسی واحدهاي مشکل دار و
وضعیت ایمنی کارگران معادن اعلام کرد.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی تعاون ،کار و
رفاه اجتماعی خراسان جنوبی ، حاتم شاکرمی امروز 5
بهمن در بدو ورود به شهرستان طبس اظهار کرد: تعدادي
از مدیران و معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
حسب دستور محمد شریعتمداري، وزیر تعاون کار و رفاه
اجتماعی یک سفر به استان خراسان جنوبی داشته اند که
امیدواریم این سفر در راستاي تولید، اشتغال و ارتقاء ایمنی

 
و مباحثی که در استان مطرح است، اثر گذار باشد. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی با بیان
اینکه امروز وارد شهرستان طبس شده ایم، گفت: امروز بازدیدي از منطقه معدنی پروده و گفت وگویی با کارگران و کارفرمایان

 
خواهیم داشت. 

غلامرضا اشرفی مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی عنوان کرد: در این سفر 2 روزه از 25 پروژه
روستایی،شهري،کارآفرینی صنعتی و... در شهرستان هاي طبس،فردوس،سرایان،بشرویه بازدید می کنند.



بازدید منصوري از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان جنوبی

منبع: خبر داغشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/11/06

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان خراسان جنوبی از
طرح هاي اشتغالزایی این استان بازدید کرد.

به گزارش خبرداغ به نقل از روابط عمومی اداره کل
تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، طرح هاي
شرکت طبس پودر آران_کنسانتره آهن، پلی کلینیک
تامین اجتماعی طبس، مجموعه هتل و سالن هاي پذیرایی
نارنجستان، مجموعه بازارچه صنایع دستی از جمله طرح
هایی بودند که منصوري از آنها بازدید کرد و از نزدیک در
جریان فعالیت اقتصادي و تولید این مجموعه هاي اشتغالزا
و اقتصادي و اجتماعی قرار گرفت و براي افزایش تولید و

 
اشتغال راهکارهایی ارائه کرد. 

 
وي براي رفع مشکلات و برخی موانع قول مساعد داد. 

گفتنی است: در این بازدیدها علی اصحابی معاون صندوق کارآفرینی امید، محمدجواد فلاحی معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان
طبس، غلامرضا اشرفی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی را همراهی کردند.



فروش خودرو منطقی باشد نه با قرعه کشی

فروش خودرو منطقی باشد نه با قرعه کشی

منبع: تجارت نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رئیس جمهور بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت

مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست ...

معاون اول رئیس جمهور بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار امیدواري
کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در اختیار

 
مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

به گزارش تجارت نیوز، جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید صبح امروز(دوشنبه) به ریاست اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس

 
جمهور برگزار شد. 

جهانگیري در این جلسه که با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق جهش
تولید که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش

 
پیشران در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار کرد:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

وي با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور، گفت:
در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو توانسته اند

 
بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده
شکل گرفته بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 

معاون اول رئیس جمهور بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار امیدواري
کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در اختیار

 
مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 



براساس اعلام پایگاه اطلاع رسانی معاون اول ریاست جمهوري، در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي
صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رئیس کل بانک مرکزي، مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند،
صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399،
تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد.

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

 
در نظر گرفته شود. 

 
- اسحاق جهانگیري 

 
- بازار خودرو 

 
- خودروسازان 

 
- قرعه کشی خودرو 

 
- قیمت خودرو 

 
- معاون اول رئیس جمهور 

نیاز به گرمایش و آب گرم مطبوع دارید؟



دانش آموز ورامینی موفق به کسب مدال برنز کشوري در المپیاد تفکر و

کارآفرینی

منبع: پاناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/11/06

ورامین(پانا)- معاون آموزش متوسطه از کسب مدال برنز کشوري در المپیاد تفکر و کارآفرینی دانش آموزي (تکاد) توسط
سامان محمدیان دانش آموز آموزشگاه شهید ستاري ورامین خبر داد.

ورامین(پانا)- معاون آموزش متوسطه از کسب مدال برنز
کشوري در المپیاد تفکر و کارآفرینی دانش آموزي (تکاد)
توسط سامان محمدیان دانش آموز آموزشگاه شهید ستاري

 
ورامین خبر داد. 

به گزارش دفتر اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و
پرورش ورامین، سامان محمدیان موفق به کسب مدال برنز

 
کشوري در تکاد شد. 

علی اکبر فراتی ضمن اعلام این خبر گفت: هدف از برگزاري این المپیاد پرورش تفکرخلاق، مهارت مبتنی بر تفکر، ارزش آفرینی،

 
خلاقیت، نوآوري و کارآفرینی دانش آموزان است. 

او در ادامه افزود: توسعه مهارت هاي نرم دانش آموزان به ویژه مهارت تفکر با تأکید بر تفکر حل مسأله، تفکر جانبی و خلاق، تفکر

 
نقادانه و کار تیمی، ترویج مدلها و روشهاي کارآفرینی و اشتغال مبتنی بر ایده هاي نوآورانه از اهداف ضمنی این المپیاد بوده است . 

فراتی در تصریح این خبر گفت: دانش آموزان داوطلب پایه هاي دهم و یازدهم تمامی رشته از سراسر کشور مجاز به شرکت در این

 
المپیاد بوده اند. 

سازمان ملی پرورش استعدادهاي درخشان - باشگاه دانش پژوهان جوان مجري این المپیاد است و در این آزمون بیش از دانش افراد،

 
به بررسی نگرش و طرز تفکر دانش آموزان پرداخته شده بود. 

این مقام مسئول در پایان، ضمن تبریک این موفقیت ارزنده به سامان محمدیان، از زحمات مدیر و همکاران زحمتکش دخیل در این

 
موفقیت تقدیر و تشکر کرد. 

آموزش وپرورش ورامین سامان محمدیان مدال برنز کشو ي المپیاد تفکر و کارآفرینی



تمام محصولات قیر پاسارگاد در بورس کالا عرضه می شود

منبع: کالا خبرشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/11/06

حسین نیکخواه مدیرعامل نفت پاسارگاد می گوید با توجه به اینکه تمام محصولات قیر پاسارگاد در بورس کالا عرضه و از این
طریق توزیع می شود، لذا تمام شرکت ها و متقاضیان می توانند تقاضاي خود را از طریق بورس مطرح کنند.

حسین نیکخواه مدیرعامل نفت پاسارگاد می گوید با توجه
به اینکه تمام محصولات قیر پاسارگاد در بورس کالا عرضه
و از این طریق توزیع می شود، لذا تمام شرکت ها و
متقاضیان می توانند تقاضاي خود را از طریق بورس مطرح

 
کنند. 

به گزارش «کالاخبر» به نقل از اخبار نمایشگاه ها، شرکت
نفت پاسارگاد در حدود چهار میلیون تن در سال ظرفیت
تولید قیر دارد و بالغ بر یکصد و شصت هزار تن ظرفیت

ذخیره سازي قیر را ایجاد کرده است. این شرکت به دلیل مزیت جغرافیایی و نزدیکی به کشورهاي منطقه و همچنین کیفیت و قیمت
مناسب مورد توجه بسیاري از کشورها، پیمانکاران و کارفرمایان شرکت هاي عمرانی ایران و منطقه است. این مزیت ها موجب شده که
از نظر کیفیت و قیمت و تحویل محصول، قیر پاسارگاد در منطقه مشهور باشد. محصولات قیر پاسارگاد از طریق بورس کالا توزیع

 
شده و تمام شرکت ها و متقاضیان می توانند از این طریق تقاضاي خود را مطرح کنند. 

حسین نیکخواه مدیرعامل نفت پاسارگاد در مورد فعالیت ها و دستاوردهاي شرکت نفت پاسارگاد در تامین نیاز قیر داخل کشور و

 
صادرات به کشورهاي منطقه، توضیحاتی را مطرح کرده است که در ادامه می خوانید: 

 
زمینه فعالیت شرکت نفت پاسارگارد چیست؟ 

شرکت نفت پاسارگاد به عنوان بزرگترین تولید کننده قیر در خاورمیانه در سال 1382با تجمیع شش واحد قیرسازي پالایشگاه هاي

 
تهران، آبادان، شیراز، اراك، تبریز وتهران تشکیل شد. 

این واحد هاي قیرسازي در راستاي سیاست هاي خصوصی سازي از پالایشگاه ها جدا و تحت عنوان شرکت نفت پاسارگاد شروع به

 
کار کرد. این شرکت با ارزش افزوده اي که با قیر ایجاد کرد باعث شد این صنعت به جایگاهی برسد که ما شاهد آن هستیم. 

 
ظرفیت تولید و ذخیره سازي قیر در پاسارگاد چقدر است؟ و صادرات قیر به کشورها انجام می شود؟ 

شرکت نفت پاسارگاد در حدود چهار میلیون تن در سال ظرفیت تولید قیر دارد و بالغ بر یکصد و شصت هزار تن ظرفیت ذخیره سازي
قیر را دارد. هم اکنون با دو پایانه صادراتی در بندر عباس و بندر ماهشهر بارگیري کشتی هاي بزرگ و صادرات محصول انجام می



 
شود. 

 
شرکت نفت پاسارگاد چه ویژگی هاي متمایزي نسبت به شرکت هاي مشابه دارد؟ 

ظرفیت مناسب براي صادرات محصول به صورت بسته بندي هاي مختلف داریم و توان ذخیره سازي و ارسال محصول براي طرح هاي

 
مختلف را داریم. 

محصولات نفت پاسارگاد تقریبا به عنوان استاندارد کیفی قیر مطرح می شود. یعنی قیر شرکت ما به عنوان یک استاندارد مطرح است.
کیفیت قیر شرکت ما مثال زدنی است. وقتی که براي صادرات محصول مشتریان خارجی مراجعه می کنند به دنبال قیر شرکت نفت
پاسارگاد هستند. قیر نفت پاسارگاد معرف قیر ایران محسوب می شود. بالاخره مزیت هاي جغرافیایی هم مزید بر علت شده که ما

 
بتوانیم با کیفیت و سهولت و قیمت مناسب محصولاتمان را تحویل دهیم. 

تولید انواع قیر هاي نفوذي ، عملکردي ، امولسیون هاي قیري و همچنین قیرهاي اصلاح شده سبد متنوعی از محصولات را در شرکت

 
نفت پاسارگاد تشکیل داده است . 

 
در عرصه تولید و صادرات شرکت نفت پاسارگاد چه دستاوردهایی دارید؟ 

 
ما متعهد به تأمین قیر داخلی هستیم و آن چیزي که موجب افزایش رفاه مردم عزیزمان می شود. 

پیمانکاران و شرکت هایی که در خصوص راهسازي در حال فعالیت هستند؛ اگر قیر با کیفیت استفاده کنند این قیر با کیفیت باعث
میشود که عمر آسفالت بالا رود. بالا رفتن عمر آسفالت موجب کاهش هزینه هاي ترمیم و بازسازي می شود و با کاهش مصرف داخلی
ضمن صرفه جویی در منابع عمرانی مازاد محصول صادر خواهد شد که بی شک ضمن افزایش رفاه موجب ارزآوري براي ایران عزیز

 
خواهد شد. 

 
ضمن انکه هزینه هاي ترمیم و بازسازي موجب می شود تا بودجه در مسیر بهتري استفاده گردد تا رفاه ملموس تري را شاهد باشیم. 

قیرهاي اصلاح شده با پلیمر یا پودر لاستیک ضمن افزایش عمر آسفالت موجب می شود تا حمل و نقل بهتر و مناسب تري داشته

 
باشیم که حتی کاهش تصادفات و استهلاك از نتایج آن است . 

 
نفت پاسارگاد در زمینه اشتغال زایی چه گام هایی را برداشته است؟ و در حال حاضر چه تعداد نیرو با شما همکاري می کنند؟ 

شرکت نفت پاسارگاد تقریباً صنعت قیر را متحول کرد و ارزش بخشید. درهمین راستا قیر کم ارزش را اصلاح و با استاندارد هاي روز
دنیا تطبیق داد تا صنعت قیر به صنعتی ارزشمند تبدیل شود. این شرکت به طور مستقیم حدود هزار نفر و غیر مستقیم بیش از اینها

 
مشغول به کار کرده است. در حوزه حمل و نقل، مهندسی و … عزیزان زیادي مشغول هستند . 

بشکه پر کنی ما و جامبوبگ و بیتوپلاست همه موجب می شود چرخ صنعت و تولید ملّی ما بچرخد. در صورتی که ما شاهد این

 
هستیم که شرکت نفت پاسارگاد هم به صورت مستقیم و غیر مسقیم خانواده هاي زیادي را درگیرشغل و کار کرده است. 



 
هدف و برنامه شما براي شرکت درنمایشگاه نفت چیست؟ 

شرکت نفت پاسارگاد مشتریان زیاد و گسترده اي دارد.آن چیزي که باعث می شود ما در نمایشگاه ها شرکت کنیم این است که به
صورت مستقیم با مشتریان و کسانی که به هر نحوي با شرکت نفت پاسارگاد فعالیت دارند دیدار کنیم و از مشکلات آنها باخبر شویم
و موضوعات و مشکلات را به ما منتقل کنند و به این شکل به صورت مستقیم با مدیران شرکت صحبت کنند. اگر مشتري نیاز به

 
محصول داشته باشد؛ راهنمایی میکنیم. البته تمام محصولات ما در بورس کالا عرضه می شود. 

شرکت نفت پاسارگاد شرکتی متعهد ، مسئولیت پذیر و حافظ منافع سهامداران ارزشمند خویش است.



افزایش کارگاه هاي مجازي کانون پرورش فکري در زمستان/ مشارکت 400

کودك و نوجوان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/11/06

بهناز ضرابی زاده امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
همدان با بیان اینکه کارگاه هاي مجازي از استقبال خوبی
نسبت به ترم تابستان و پاییز برخوردار شده گفت: در ترم
هاي گذشته تعداد کارگاه ها 11 عنوان بود که در ترم

 
زمستان به 27 کارگاه رسید. 

وي با بیان اینکه این کارگاه ها در رشته هاي متنوع، خلاق
و جذاب براي کودکان و نوجوانان برگزار می شود گفت: در

17 کارگاه هنري آموزش هاي مختلفی از جمله بازیگري، نقاشی، خوشنویسی، نمایش عروسکی، پویانمایی، قصه گویی، عروسک
سازي، داستان نویسی، ساخت پادکست، ویتراي، کاردستی، کلاژ، سفالگري، داستان نویسی، عکاسی، مهارت خوش بینی، اریگامی،

 
صنایع دستی و هنرهاي بومی به اعضا ارائه می شود. 

مدیرکل کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان همدان با بیان اینکه قریب به 400 نفر از کودکان و نوجوانان در این کارگاه ها ثبت
نام کرده اند افزود: مزیت این کارگاه ها این است که بچه ها فارغ از کلاس هاي آموزشی و درسی، می توانند اوقات فراغت خود را به

 
نحو مطلوبی بگذرانند و در کنار آن مهارت بیاموزند. 

وي یادآور شد: در این کارگاه ها استعدادهاي کودکان و نوجوانان توسط مربیان، کشف و در جهت پرورش و هدایت آنها تلاش می

 
شود که امیدواریم مثمر ثمر واقع شود. 

وي دست ورزي و آموزش مهارت هاي تخصصی هنري، فرهنگی و ادبی را از دیگر مزیت هاي این کارگاه ها دانست و افزود: این کارگاه

 
ها بعد از پشت سر گذاشتن ایام کرونا نیز در کنار کارگاه هاي حضوري ادامه خواهد داشت. 

ضرابی زاده با بیان اینکه در خصوص سواد رسانه اي اقدامی صورت نگرفته گفت: علت این امر عدم گذراندن دوره هاي آموزشی توسط

 
مربیان است و تحقق این امر آموزش دیدن مربیان است. 

وي از افزوده شدن کارگاه هاي سواد اقتصادي در آینده اي نزدیک خبر داد و گفت: در این کارگاه ها کودکان و نوجوانان با مهارت

 
کارآفرینی و نحوه درآمدزایی آشنا می شوند. 

انتهاي پیام/89003/



روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است و اولویت را به مناطق
محروم داده ایم.

محمدباقر قالیباف شب گذشته در برنامه تلویزیونی حماسه
ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل
ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)، امام خمینی
(ره) و ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از
مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، همان
چیزي که امروز کمتر به آن توجه شده است. وقتی از واقعه
ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد باورهاي
انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه

 
مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند؛ که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی، چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا
کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند، اما هرجا که از طرف مسئولین غفلت شد و اجازه

 
حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلاء به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد، اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی ازسیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصمم هستیم تا

 
گام هاي جدي برداشته شود، زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضاً متأسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود، اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود.



مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/11/06

شرکت هاي خودروسازي با آغاز تحریم ها، به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست

 
گرفتند و با تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش دادند. 

به گزارش بازرگانی خبرگزاري مهر به نقل از سایپا، دو شرکت ایران خودرو و سایپا به عنوان بزرگ ترین تولیدکنندگان خودرو در
کشور، به دلیل آنکه بیش از 70 درصد بازار خودرو داخلی را در اختیار دارند، موتور محرکه اصلی این صنعت محسوب می شوند.
بنابراین می توان نتیجه گرفت که حفظ و بقاي این دو خودروساز، یک منفعت اساسی براي کل صنعت و اقتصاد کشور محسوب شده
و در راستاي حمایت از جریان تولید و اشتغال به شمار می رود؛ حال این سوال مطرح است که چه کسی مسئول حفظ، رشد و توسعه

 
ایران خودرو و سایپا است؟ 

در نگاه نخست دولت به عنوان سیاست گذار اصلی تولید و صنعت در ایران، مسئول ساماندهی شرایط در جهت منافع ملی است. نهاد
دولت به دلیل برخورداري از امکانات، اختیار، ابزار و توان مالی، مسئولیت رشد و توسعه صنعت خودرو به ویژه در دو شرکت ایران

 
خودرو و سایپا را برعهده دارد. 

در وهله دوم مدیرعامل ارشد گروه به عنوان راهبر اصلی، مسئول ارتقا و رشد گروه صنعتی است. مدیران عامل همان ناخداي کشتی
هستند که در صورت تسلط به کار، می توانند کشتی را در سلامت به مقصد و ساحل نجات برسانند. یک شرکت خودروسازي به دلیل
ماهیت فنی و مهندسی نیازمند یک متخصص خودرویی است که از فنون مدیریتی برخوردار باشد. مدیري که در سطوح مختلف تجربه
داشته باشد؛ از پیچیدگی هاي تولید خودرو و قطعه مطلع باشد؛ بر روابط آشکار و پنهان بین ذي نفعان زنجیره تولید اشراف داشته
باشد؛ دورنمایی از رشد صنعت خودرو در جهان داشته باشد؛ جسارت و شجاعت مقاومت در مقابل دخالت نهادهاي غیرمرتبط را در

 
خود ببیند و اولویت اش ارتقا صنعت باشد و نه سیاسی کاري در خودروسازي. 

نهاد دولت و مدیرعامل به عنوان تصمیم گیر و سیاست گذار ارشد در یک کارخانه خودروسازي، براي حفظ و بقا صنعت لازم و ملزوم
یکدیگر هستند. دولت سیاست گذار در کنار مدیرعامل متخصص، توانمند، عملگرا و غیرسیاسی می توانند توسعه را به ارمغان بیاورند.

 
نبود هر یک از این دو ادامه راه سخت می کند. 

مدیرانی با برخورداري از صفاتی نظیر تخصص، تجربه، بهره مندي از سوابق فعالیت روشن، عملگرا و غیرجناحی از دیرباز در صنعت

 
خودرو فعال بوده و از قضا خوشبختانه امروز نیز مشغول فعالیت و راهبري برخی از مجموعه هاي خودرویی هستند. 

به عنوان نمونه در دو سال گذشته صنعت خودرو کشور با فشارها و محدودیت هاي فراوانی مواجه بود؛ تحریم ها و محدودیت هاي
بین المللی آسیب جدي به آن وارد کرد و این شرکت ها را با مشکل تأمین قطعه، نقدینگی و تولید مواجه ساخت. اما در همین ایام
نیز بودند مدیرانی که توانستند این تهدیدات را تبدیل به فرصت تبدیل کرده و توان مدیریتی و برنامه ریزي خود را در یکی از سخت

 
ترین و پیچیده ترین برهه هاي حیات اقتصاد و صنعت کشور به منصه ظهور رساندند. 



با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست گرفتند و با
تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند؛ به طور مثال در دوران
مدیریت دو ساله سید جواد سلیمانی در گروه خودروسازي سایپا از بهمن 97 تا کنون به عنوان یک مورد مطالعاتی، سه برنامه در

 
اولویت کار قرار گرفت: 

مدیریت تولید و فروش؛ اصلی ترین اثر تحریم بر شرکت هاي خودروسازي، عدم تأمین قطعه و تولید خودرو بود. همین امر منجر به
ایجاد تعهدات معوق، ایجاد نارضایتی در بین مردم، کاهش فروش و …. شد. سلیمانی از سال 1397 تاکنون تلاش کرد در همین راستا
در ابتدا نارضایتی مشتریان مدیریت کرده و در فاز بعدي با ابتکار در داخلی سازي قطعات با همکاري شرکت هاي دانش بنیان و

 
نیروهاي مسلح، ایجاد وفاق در بین قطعه سازان، تغییر برخی پارامترها در محصولات، موضوع تولید و فروش را مهندسی کند. 

کسب رتبه اول در تولید خودرو در پایان سال 1398؛ رشد تولید از 700 دستگاه به 2 هزار دستگاه در روز؛ داخلی سازي دهها قطعه
مهم و پیشرفته؛ صرفه جویی ارزي سالانه 300 میلیون یورو؛ تولید و عرضه چهارمحصول آریا، کوییک اس، سایپا اس و شاهین به

 
بازار، خارج کردن سایپا از زیان مالی در سال 1398 براي نخستین بار از نتایج همین سیاست ها بود. 

مدیریت منابع مالی؛ برآیند تأثیر تحریم بر تولید، ایجاد کمبود نقدینگی در سایپا بود که سلیمانی با اتخاذ تدابیري طی دو سال
گذشته تلاش نمود در بخش کارمندان، مشتریان و ذي نفعان از جمله تأمین کنندگان قطعه و قطعه سازان انضباط مالی ایجاد کند.
مدیریت پرداخت حقوق به کارمندان، پرداخت تمامی مطالبات معوق شرکت هاي بیمه اي، پرداخت همه بدهی هاي مالی به شبکه
بانکی کشور، تسویه حساب بخش قابل توجهی از بدهی ها به قطعه سازان و تعیین تلکیف بیش از 300 هزار تعهد معوقه بابت تأخیر

 
در تحویل خودرو با مشتریان نیز عوائد این تدابیر بوده است. 

اجراي موفق این سیاست ها در کنار بسیاري دستاوردهاي دیگر براي خودروسازي نظیر سایپا که در سال 1397 و همزمان با شروع
تحریم ها بر علیه صنعت خودرو کشور با مشکلات و چالش هاي بی سابقه اي مواجه بود، سبب شد این شرکت بتواند به خوبی بخش
اعظم تحریم هاي ایجاد شده را خنثی کرده و دشمنان را در دستیابی به اهداف خود یعنی تعطیلی جریان تولید و ایجاد نارضایتی در

 
کشور ناامید کند. 

بی تردید دستیابی به این موفقیت ها، علاوه بر سیاست گذاري هاي اصولی دولت که پرهیز از فعالیت هاي سیاسی و حاشیه اي را
براي صنایع کشور به همراه داشت، مرهون مدیریت صحیح، تلاش جهادي، توانمندي، صبر راهبردي، برنامه ریزي هوشمندانه و نگاه

بلندمدت سید جواد سلیمانی و تیم مدیریتی اوست.



موتور قطب دیتاسنتر کشور ماه جاري روشن می شود

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام از راه اندازي مرکز دیتاسنتر پردیس وابسته به شرکت ارتباطات

 
زیرساخت در آینده نزدیک خبر داد. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، نادر ثناگو مطلق در حاشیه بازدید مهرداد
ترابیان -عضو هیات مدیره شرکت ارتباطات زیر ساخت- از این منطقه با توجه به نقش شرکت ارتباطات در تامین زیرساخت هاي
ارتباطاتی و پهناي باند شبکه اینترنت، گفت: تجهیزات مرکز دیتاسنتر پردیس نصب شده است و با راه اندازي این مرکز اقداماتی از

 
جمله پشتیبانی شبکه ملی ارتباطات ایران انجام می شود. 

وي افزود: همچنین این مرکز در زمینه تامین زیرساخت شبکه ملی ارتباطات فعالیت و بخشی از نیاز کشور را در این بخش مرتفع می
کند. راه اندازي این مرکز در کنار چشم انداز منطقه براي ایجاد شهرك تخصصی فناوري اطلاعات و ارتباطات، پیام را تبدیل به

 
نخستین منطقه آي سی تی محور کشور می کند. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام با اشاره به وجود هشت شرکت در زمینه دیتاسنتر در منطقه، افزود: این
شرکت ها در زمینه تولید و ایجاد مرکز داده، تجارت الکترونیک و نرم افزار، مونتاژ انواع سرور، واحدهاي ذخیره سازي و یارانه در حال
فعالیت هستند. این شرکت ها با میزان سرمایه گذاري 9356 میلیارد ریال راه اندازي و زمینه اشتغال زایی 1256 نفر را فراهم کرده

 
اند. 

وي افزود: توسعه زیرساخت ها در فاز چهارم منطقه با اولویت استقرار شرکت هاي دانش بنیان در زمینه آي تی، آي سی تی و فناوري
هاي نوین از دیگر اقدامات براي راه اندازي شهرك تخصصی فناوري است که تا کنون زیر ساخت هاي سه پهنه از این فاز آماده سازي

 
و به متقاضیان واگذار شده است. 

ثناگو مطلق ادامه داد: دستیابی منطقه به نوآوري و فناوري اطلاعات و ارتباطات با رویکرد صادرات محور و ایجاد اشتغال پایدار از مهم
ترین اهداف راه اندازي منطقه آي سی تی محور در این منطقه است. همچنین توسعه تبادلات تجاري و ایجاد زیرساخت لجستیکی،
تسهیل در سرمایه گذاري داخلی و خارجی، جذب تخصصی، سرمایه و تکنولوژي در حوزه آي سی تی و آماده سازي زیر ساخت
کریدور فاوا، تسهیل و بهبود کیفیت خدمات و حمایت از کسب وکارهاي نوپا در حوزه دانش بنیان از دیگر اهداف راه اندازي این

 
مجموعه در پیام است. 

انتهاي پیام



مشکل واحد هاي آسیب دیده از کرونا پی گیري می شود

منبع: ایلناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اقتصادي استاندار تهران توجه به تنظیم بازار شب عید و تشدید نظارت و بازرسی ها، پیگیري مشکل واحد هاي آسیب
دیده از کرونا، توجه ویژه به طرح هاي بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکی را از موضوعاتی عنوان کرد که مورد توجه معاونین

برنامه ریزي فرمانداري ها قرار گیرد.

معاون اقتصادي استاندار تهران توجه به تنظیم بازار شب
عید و تشدید نظارت و بازرسی ها، پیگیري مشکل واحد
هاي آسیب دیده از کرونا، توجه ویژه به طرح هاي بالاي
60 درصد پیشرفت فیزیکی را از موضوعاتی عنوان کرد که

 
مورد توجه معاونین برنامه ریزي فرمانداري ها قرار گیرد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، حشمت االله در جلسه با معاونان
برنامه ریزي فرمانداري هاي استان با تاکید بر هدف گذاري اقتصادي استان در سال جهش تولید بر مبناي رونق تولید و ایجاد اشتغال

 
پایدار بوده است گفت: اقدامات مناسبی در طول سال جاري در سطح استان صورت گرفته است. 

معاون اقتصادي استاندار تهران توجه به تنظیم بازار شب عید و تشدید نظارت و بازرسی ها، پیگیري مشکل واحد هاي آسیب دیده از
کرونا، توجه ویژه به طرح هاي بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکی را از موضوعاتی عنوان کرد که مورد توجه معاونان برنامه ریزي

 
فرمانداري ها قرار گیرد. 

معاون اقتصادي استاندار تهران در ادامه تحقق سهمیه اشتغال شهرستان ها را از عوامل مهم سنجش عملکرد فرمانداري ها دانست و
گفت: باید تلاش شود در سال جهش تولید با استفاده از ظرفیت هاي که در سطح شهرستان ها وجود دارد نسبت به تحقق سهمیه

 
اشتغال و جذب واقعی برش شهرستانی تسهیلات بانکی اقدام شود. 

عسگري یکی از مسائل مهمی که باید مورد توجه معاونان برنامه ریزي فرمانداري ها قرار گیرد بحث توزیع آرد در سطح شهرستان ها
است که با پیگیري مسایل آرد و نان در کمیته استانی اقدامات خوبی در راستاي اصلاح شیوه توزیع آرد در استان انجام گرفته به گونه
اي که مدت زمان حمل آرد در استان به کمتر از 48 ساعت رسیده و این روند همواره مورد رصد قرار گیرد و گزارش هاي لازم به

 
استانداري ارسال شود. 

در ادامه معاونان برنامه ریزي شهرستان ها به بیان مسائل و مشکلات حوزه اقتصادي شهرستان خود پرداخته و راه کارهاي لازم
پیشنهاد شد.



موتور قطب دیتاسنتر کشور ماه جاري روشن می شود

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام از راه اندازي مرکز دیتاسنتر پردیس وابسته به شرکت ارتباطات
زیرساخت در آینده نزدیک خبر داد.

اقتصادگردان- به نقل از وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، نادر ثناگو مطلق در حاشیه بازدید مهرداد ترابیان -عضو هیات
مدیره شرکت ارتباطات زیر ساخت- از این منطقه با توجه به نقش شرکت ارتباطات در تامین زیرساخت هاي ارتباطاتی و پهناي باند
شبکه اینترنت، گفت: تجهیزات مرکز دیتاسنتر پردیس نصب شده است و با راه اندازي این مرکز اقداماتی از جمله پشتیبانی شبکه ملی

 
ارتباطات ایران انجام می شود. 

وي افزود: همچنین این مرکز در زمینه تامین زیرساخت شبکه ملی ارتباطات فعالیت و بخشی از نیاز کشور را در این بخش مرتفع می
کند. راه اندازي این مرکز در کنار چشم انداز منطقه براي ایجاد شهرك تخصصی فناوري اطلاعات و ارتباطات، پیام را تبدیل به

 
نخستین منطقه آي سی تی محور کشور می کند. 

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي و فرودگاه بین المللی پیام با اشاره به وجود هشت شرکت در زمینه دیتاسنتر در منطقه، افزود: این
شرکت ها در زمینه تولید و ایجاد مرکز داده، تجارت الکترونیک و نرم افزار، مونتاژ انواع سرور، واحدهاي ذخیره سازي و یارانه در حال
فعالیت هستند. این شرکت ها با میزان سرمایه گذاري 9356 میلیارد ریال راه اندازي و زمینه اشتغال زایی 1256 نفر را فراهم کرده

 
اند. 

وي افزود: توسعه زیرساخت ها در فاز چهارم منطقه با اولویت استقرار شرکت هاي دانش بنیان در زمینه آي تی، آي سی تی و فناوري
هاي نوین از دیگر اقدامات براي راه اندازي شهرك تخصصی فناوري است که تا کنون زیر ساخت هاي سه پهنه از این فاز آماده سازي

 
و به متقاضیان واگذار شده است. 

ثناگو مطلق ادامه داد: دستیابی منطقه به نوآوري و فناوري اطلاعات و ارتباطات با رویکرد صادرات محور و ایجاد اشتغال پایدار از مهم
ترین اهداف راه اندازي منطقه آي سی تی محور در این منطقه است. همچنین توسعه تبادلات تجاري و ایجاد زیرساخت لجستیکی،
تسهیل در سرمایه گذاري داخلی و خارجی، جذب تخصصی، سرمایه و تکنولوژي در حوزه آي سی تی و آماده سازي زیر ساخت
کریدور فاوا، تسهیل و بهبود کیفیت خدمات و حمایت از کسب وکارهاي نوپا در حوزه دانش بنیان از دیگر اهداف راه اندازي این

مجموعه در پیام است.



''شرکت هاي دانش بنیان ایرانی'' کشور را از واردات پودرهاي قالب ریخته
گري بی نیاز کردند

منبع: تسنیمشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/11/06

با مشارکت متخصصان شرکت فولاد مبارکه و محققان 2 شرکت دانش بنیان بعد از 3 سال تحقیق و فناوري، ایران از واردات
پودرهاي قالب ریخته گري بی نیاز شد که این پودر قالب، ماده اي پرکاربرد و ضروري در فرایند ریخته گري و تولید فولاد

است.

با مشارکت متخصصان شرکت فولاد مبارکه و محققان 2
شرکت دانش بنیان بعد از 3 سال تحقیق و فناوري، ایران
از واردات پودرهاي قالب ریخته گري بی نیاز شد که این
پودر قالب، ماده اي پرکاربرد و ضروري در فرایند ریخته

 
گري و تولید فولاد است. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار علمی خبرگزاري تسنیم؛ با مشارکت
متخصصان شرکت فولاد مبارکه و محققان دو شرکت دانش
بنیان، بعد از 3 سال تحقیق و فناوري، ایران از واردات
پودرهاي قالب ریخته گري بی نیاز شد که این پودر قالب،

 
ماده اي پرکاربرد و ضروري در فرایند ریخته گري و تولید فولاد است. 

"جواد صباغی" رئیس ریخته گري فولاد سبا در همین زمینه اظهار کرد: موضوع اصلی، بحث انتقال حرارت در قالب ریخته گري است

 
و بعد از تکمیل شدن انتقال حرارت، فرایند انجماد به خوبی انجام می شود و تاثیر مستقیم بر کیفیت و کمیت تولید می گذارد. 

"منصور صناعی نژاد" مسئول دفتر فنی ریخته گري فولاد مبارکه نیز تصریح کرد: کارشناسان مجتمع فولاد با توجه به سابقه 30 ساله

 
فولاد و مسائلی که در زمینه پودر قالب داشته اند، به این شرکت کمک کردند و موفق شدند که پودر قالب ایرانی را تولید کنند. 

"اکرم وطن دوست" مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان گفت: تفاوت ما در این است که با کپی برداري، فرمولی نکردیم بلکه ما به

 
تکنولوژي فرمولاسیون دست پیدا کرده ایم در حالی که فقط 4 تا 5 کشور در دنیا این تکنولوژي را دارند. 

"محمد قنادیان" مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان دیگر نیز خاطرنشان کرد: با یک بعُد مسافت کم با این کارخانه ها قابل ارتباط
هستیم و می توانیم مواد را به روز تولید کرده و به دست آنها برسانیم در صورتی که در کارخانه هاي بزرگ وقتی این متریال را می

 
خواستند، حداقل 15 الی 18 ماه از قبل باید ثبت سفارش می کردند تا این متریال به دست آنها برسد. 

به گزارش تسنیم؛ این ماده حیاتی که به سبب تحریم ها از خارج از کشور و از طریق کشورهاي اروپایی تامین می شد، امروز به همت
متخصصان فولاد مبارکه و با همکاري دو شرکت دانش بنیان بومی سازي شده است؛ همکاري فولاد مبارکه با شرکت هاي دانش بنیان

 
نه تنها در تولید این ماده مهم، بلکه در ایجاد اشتغال پایدار در صنایع پایین دستی نیز نقش بسزایی در صنعت کشور دارد. 



موفقیت در تولید این پودر گرانول در گریدهاي مختلف، تنها، حاصل اعتماد صنعت به دانش بنیان ها است؛ کیفیت بالاتر نسبت به

 
نمونه هاي خارجی، قیمت تمام شده پایین تر و در دسترس بودن، از مهم ترین مزایاي تولید این پودر در داخل به شمار می رود. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
فعالیت 6 شرکت دانش بنیان در زمینه تولید واکسن کرونا 

فعالیت 5500 شرکت دانش بنیان در کشور؛ تسهیلات لازم پرداخت می شود



احمد توکلی: فریب کسانی را که با بزرگ کردن موضوعی فرعی اصل را در

سایه قرار می دهند، نخورید

منبع: الفشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/11/06

دکتر احمد توکلی طی یادداشتی توضیحاتی در مورد مقاله
روز گذشته خود با عنوان «ثروتمندان ناشناس، خطري
براي زمامداران و روحانیون سرشناس!» ارائه داد . به

 
گزارش الف متن این یاداشت بدین شرح است: 

به دنبال یادداشت هشدار ما که در آن علماء و امراء را از
تقرب ثروتمندان و اصحاب مغیبات پرهیز داده ایم. حرف و

 
حدیثهایی مطرح شده که این توضیح را لازم می دانیم: 

1- شأن علمی و دینی مرحوم آیت االله مصباح نزد ما و اکثریت قاطعی که آن بزرگوار را می شناختند، روشن است. شخصیتی که
ویژگی اش غیر از اجتهاد که به آن آراسته بود، دانش عقلی و اشتغال به فلسفه و کلام بود. در واقع شهرت ایشان به فلسفه بیش از
علوم نقلی بود. چنین شخصیتی چه بسا از نعمت الهامات نیز برخوردار بوده باشد، ولی هیچ گاه پرداختن به امور ماوراي عادات را از

 
ایشان نشنیده بودیم. 

2- اینکه در یادداشت آمده است که «غسال آیت االله مصباح، همان غسال مرحوم آیت االله حق شناس است» این را آقاي صدیقی به
صراحت تمام در مصاحبه سیما گفته است: «داماد ایشان آقاي دکتر محمدي جزء مریدان مرحوم آقاي حق شناس بود. گفت که خب
ایشان را در منزل غسل دادند، آیت االله مصباح را، علامه را و کسی غسل داد که آقاي حق شناس را، آیت االله حق شناس را ایشان

 
غسل داده بود. این غسال گفته بود که ... » (متن محاوره از فایل تصویري پیاده شده است که در انتها قابل مشاهده است) 

 
چون در این ماجرا فرضِ خلاف گویی از آقاي صدیقی درست نبود، ما اعتماد کردیم و روایت وي را نقل کردیم. 

3- حتی اگر خبر نقل شده درست هم نبوده باشد، در تغسیل مرحوم آیت االله حق شناس در منزل فرد موضوع بحث و با مشارکت وي
شکی نیست. به همین دلیل در هشدار ما و لزوم توجه بزرگان، زمامداران و علما هیچ خللی وارد نمی شود. این خیرخواهی را بپذیرید
و فریب کسانی را نخورید که می خواهند در سایه بزرگ کردن یک موضوع فرعی (که مسبب آن نیز ما نبودیم) اصل موضوع را در

 
سایه قرار دهند. 

 
احمد توکلی، حسین رجایی 

 
فیلم سخنان آقاي صدیقی را ببینید 



 
 

.
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توسعه روابط ایران و ارمنستان/ نرخ ضمانت نامه بانکی کاهش می یابد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس اتاق ایران در دیدار با وزیر اقتصاد ارمنستان، بر گسترش روابط تجاري دو کشور تاکید کرد.

رئیس اتاق ایران در دیدار با وزیر اقتصاد ارمنستان، بر

 
گسترش روابط تجاري دو کشور تاکید کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از اتاق بازرگانی ایران،
غلامحسین شافعی در نشست با وزیر اقتصاد ارمنستان که
در رأس هیئتی از مقامات دولتی و فعالان بخش خصوصی
این کشور در اتاق ایران حضور پیدا کرد، پیشنهاد تأسیس
یک شرکت ترانزیتی و حمل ونقل مشترك بین دو کشور را
مطرح و تأکید کرد: تولید مشترك بین ایران و ارمنستان

 
ایده اي موفق خواهد بود. 

وي ضمن اشاره به ظرفیت هاي همکاري دوجانبه بین دو کشور، چالش ها و موانع موجود در برابر گسترش سطح روابط تجاري و

 
افزایش حجم سرمایه گذاري هاي مشترك مطرح و بررسی شد. 

شافعی، رئیس اتاق ایران در این نشست با توجه به مشکلات حوزه حمل ونقل پیشنهاد راه اندازي یک شرکت ترانزیت و حمل ونقل
مشترك را مطرح و تأکید کرد: تولید مشترك بین ایران و ارمنستان ایده اي موفق خواهد بود که با ایجاد واحدهاي تولیدي در
ارمنستان از سوي سرمایه گذاران ایرانی و یا انتقال بخشی از زنجیره تولید یک محصول به ارمنستان می تواند به توسعه روابط و ایجاد

 
مناسبات پایدار کمک کند. 

وي همچنین بازار ارمنستان را براي اهداف تجاري و سرمایه گذاري ایرانیان با توجه به پررنگ بودن نقش این کشور در منطقه اوراسیا
و دسترسی مناسب این کشور به بازار اروپا، بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: ایران و ارمنستان به کمک مذاکره، اعزام و پذیرش

 
هیئت هاي تجاري و برگزاري نمایشگاه می توانند در راستاي کاهش هزینه هاي تجاري با یکدیگر به تفاهم برسند. 

به اعتقاد رئیس اتاق ایران با توجه به رشد اقتصادي ارمنستان و ظرفیت هایی که این کشور در حوزه هاي مختلف اقتصادي دارد، دو

 
کشور می توانند براي توسعه سطح روابط با یکدیگر برنامه ریزي کنند. 

رابطه مناسب ارمنستان با کشورهاي اروپایی، پیوستن این کشور به سازمان جهانی تجارت و نقش بسزاي ارمنستان در منطقه اوراسیا،

 
نکاتی هستند که به اعتقاد شافعی در توسعه مناسبات بین ایران و ارمنستان اهمیت بالایی دارند. 

رئیس اتاق ایران با بیان این مطلب که تنها مرز زمینی مشترك ایران با اوراسیا محدود به منطقه مرزي بین ایران و ارمنستان می
شود، زمینه هاي همکاري بین دو کشور را متنوع دانست و ادامه داد: ایران و ارمنستان می توانند در حوزه هاي کشاورزي، دام پروري،



 
آبزي پروري، صنایع تبدیلی و توسعه روابط بین بنگاه هاي کوچک و متوسط با یکدیگر همکاري مشترك تعریف کنند. 

وي همچنین به مسئله ضمانت نامه هاي بانکی موردنیاز براي حضور شرکت هاي ایرانی در مناقصه هاي دولتی ارمنستان و بالا بودن

 
نرخ آن ها اشاره کرد و خواستار رسیدگی به این مسئله شد. 

 
کاهش نرخ ضمانت نامه هاي بانکی 

در این راستا واهان کروبیان، وزیر اقتصاد ارمنستان با اعلام این خبر که دولت ارمنستان در حال پیگیري مسئله بالا بودن نرخ ضمانت
نامه هاي بانکی براي مشارکت شرکت ها در مناقصه هاي دولتی است، اعلام کرد: این موضوع در دست پیگیري است و به زودي نرخ
ها کاهش پیدا می کند، البته به دنبال حذف آن ها نیستیم و قرار است به جاي 110 درصد که در حال حاضر درخواست می شود این

 
رقم به 20 تا 30 درصد برسد. 

وزیر اقتصاد ارمنستان همچنین از اعزام هیئت کارآفرینان ارمنستان تا یک ماه آینده به شهر اصفهان خبر داد و خواستار اعزام هیئی از
بخش خصوصی ایران به ارمنستان شد. به باور او این رفت وآمدها موجب آشنایی بیشتر فعالان اقتصادي از یکدیگر و توانمندي هاي

 
موجود می شود. 

کروبیان همچنین از ایده تأسیس واحدهاي تولیدي در ارمنستان از سوي سرمایه گذاران ایرانی استقبال کرد و این راهکار را در مسیر

 
توسعه مناسبات پایدار بین دو کشور مؤثر خواند. 

وي در ادامه مسائل بانکی و محدودیت هایی که وجود دارد را مانعی در برابر مراودات بین دو کشور دانست و از ارائه پیشنهادهایی به

 
رئیس کل بانک مرکزي در راستاي حل مشکلات بانکی خبر داد. 

 
وزیر اقتصاد ارمنستان معتقد است از بین پیشنهادهاي ارائه شده بدون شک یک یا دو مورد آن قابلیت اجرا دارد. 

 
در ادامه این نشست یادداشت تفاهمی بین اتاق ایران و مرکز حمایت از سرمایه گذاري ارمنستان به امضا رسید. 

این یادداشت تفاهم بین محمدرضا کرباسی، معاون بین الملل اتاق ایران و لوان اهانسیان، دبیرکل مرکز حمایت از سرمایه گذاري
ارمنستان، امضا شد. در این رابطه اهانسیان امضاي یادداشت تفاهم را فرصتی براي ترغیب سرمایه گذاران دو کشور براي تحکیم روابط

و کمکی به جامعه کارآفرینی دو کشور دانست.



اخبار خراسان جنوبی/ شاخص ترین پروژه فرهنگی استان خراسان جنوبی

اسفندماه بهره برداري می شود

منبع: روزنامه بیرجند امروزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر خبر داد: انفصال بیمه اي 500 هزار نفر در کشور/2-3 شیرکانی با بیان
اینکه بیش از 2 میلیون نفر در کشور بیمه صندوق اجتماعی روستاییان و عشایر هستند، گفت: 500 هزار نفر عضو این

صندوق انفصال بیمه دارند که صندوق در آینده در پرداخت مزایاي این افراد با ...

 
مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر خبر داد: 

انفصال بیمه اي 500 هزار نفر در کشور/2-3 شیرکانی با بیان اینکه بیش از 2 میلیون نفر در کشور بیمه صندوق اجتماعی
روستاییان و عشایر هستند، گفت: 500 هزار نفر عضو این صندوق انفصال بیمه دارند که صندوق در آینده در پرداخت مزایاي

این افراد با مشکل مواجه خواهد شد.

 
 

«علی شیرکانی»،  در حاشیه افتتاح کارگزاري بیمه صندوق اجتماعی، روستاییان، کشاورزان و عشایر شهرستان خوسف به

 
خبرنگار خبرگزاري شبستان اظهار کرد: بالغ بر 2 میلیون بیمه شده به عنوان عضو صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر داریم. 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر با بیان اینکه یک میلیون و 300 نفر عضو فعال صندوق بیمه روستاییان هستند،

 
افزود: همچنین حدود 122 هزار نفر مستمري بگیر صندوق هستند. 

شیرکانی از شناسایی دو میلیون خانوار روستایی فاقد پوشش بیمه خبر داد و گفت: تلاش می کنیم با اطلاع رسانی بیشتر این تعداد

 
زیر پوشش بیمه صندوق قرار گیرند. 

وي با اشاره به موضوع نقل و انتقال بیمه از صندوق بیمه تأمین اجتماعی به صندوق بیمه روستاییان و یا بالعکس و یا از سایر صندوق
ها به صندوق بیمه کشاورزي روستائیان و عشایر؛ گفت: با پیگیري هاي وزیر تعاون و موافقت شوراي عالی رفاه و تأیید ریاست
جمهوري این موضوع برطرف و بیمه شدگان از صندوق هاي تامین اجتماعی به صندوق ما و یا بالعکس می توانند بیمه خود را منتقل

کنند. 



مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر توصیه کرد تا افراد براي نقل و انتقال بیمه اي نظرات کارشناسان هر دو صندوق

 
مبدا و مقصد را جویا شوند. 

شیرکانی از انفصال بیمه اي 500 هزار نفر عضو صندوق بیمه اجتماعی روستاییان و عشایر خبر داد و گفت: این افراد بین یک تا دو

 
سال بیمه خود را پرداخت نکرده بودند که صندوق در آینده در پرداخت مزایا به این افراد با مشکل مواجه خواهد شد. 

وي با بیان اینکه 50 درصد منفصل ها کسانی هستند که بیمه شده در سایر صندوق ها و یا در کمیته امداد عضو و پوشش بیمه اي
دارند، گفت: لذا 250 هزار نفر از افراد داراي انفصال بیمه شده اند که در حال برنامه ریزي هستنیم که این افراد مجدد به عضویت در

 
صندوق درآیند. 

 
صید یک تُن ماهی گرم آبی در بشرویه/2 

 
یک تن ماهی گرمابی در شهرستان بشرویه صید شد. 

 مدیر جهاد کشاورزي شهرستان بشرویه گفت: این مقدار ماهی گرم آبی از سطح 400 مترمربع در یکی از مزارع پرورش ماهی مستقر

 
در حومه شهرستان بشرویه صید و روانه بازار مصرف شد. 

حسین سرچاهی افزود: در مرداد پارسال ، تعداد 700 قطعه بچه ماهی گرم آبی در مزرعه مذکور رهاسازي و مقدار یک تن ماهی

 
برداشت شد. 

وي گفت: پیش بینی می شود اواخر اردیبهشت سال آینده 50 تن ماهی گرمابی از 27 استخر پرورش ماهی که آماده برداشت  است ،

 
صید شود. 

رئیس هیأت عالی نظارت بر انتخابات شوراهاي اسلامی خراسان جنوبی مشخص شد/2  «حسین خسروي» با حکم حمیدرضا کاظمی
رئیس هیأت مرکزي نظارت بر انتخابات شوراهاي اسلامی کشور به عنوان رئیس هیأت عالی نظارت بر ششمین دوره انتخابات

 
شوراهاي اسلامی استان خراسان جنوبی منصوب شد. 

بنا بر اعلام رسمی وزارت کشور انتخابات ششمین دوره شوراهاي اسلامی شهر و روستا روز جمعه 28 خرداد ماه سال 1400 در سطح

 
شهرها و روستاهاي خراسان جنوبی همزمان با دوازدهمین دوره انتخابات سراسري ریاست جمهوري برگزار خواهد شد. 

 
روند انتخابات شوراهاي شهر و روستا از روز چهارشنبه 20 اسفندماه با ثبت نام از داوطلبان آغاز می شود. 

شاخص ترین پروژه فرهنگی استان خراسان جنوبی اسفندماه بهره برداري می شود



 
 

شهردار بیرجند گفت: فرهنگسراي شهر شاخص ترین و مهم ترین زیرساخت فرهنگی در مرکز استان است که 97 درصد پیرفت
فیزیکی دارد و هفتم اسفندماه با حضور یکی از وزاري دولت افتتاح می شود.  محمد علی جاوید صبح امروز در نشست خبري اظهار
داشت: امسال آذین سازي و مناسب سازي فضاي شهري در دهه فجر در دستور کار قرار دارد اما به علت محدودیت هاي کرونایی

 
متفاوت تر از گذشته برگزار می شود. 

شهردار بیرجند بیان کرد: امسال نمایشگاه عکس از 12 بهمن را در مرکز بیرجندشناسی خواهیم داشت. رژه موتوري خودروها در 12
بهمن، آذین بندي تاکسی ها و اتوبوس ها، دیدار با خانواده شهدا، غباررویی مزار شهدا، همایش هاي ورزشی شامل کوه نوردي، پیاده
روي و دوچرخه سواري و مسابقات تیراندازي بانوان  و نورافشانی از جمله برنامه هاي دهه فجر است که توسط شهرداري مرکز استان

 
پیش بینی شده است. 

وي عنوان کرد: در ارتباط با پروژه هاي شهري در سیاست کلی شهرداري مطرح کردیم هر پروژه اي که کلنگ زنی شود اعتبار لازم را

 
در اختیار بگذاریم. فرهنگسراي شهر نیز از سال 96 در دستور کار قرار گرفته و از منابع داخلی شهرداري استفاده کردیم. 

شهردار بیرجند بیان کرد: این پروژه شاخص ترین و مهم ترین اقدامات زیرساخت فرهنگی در مرکز استان است و هیچ پروژه اي در

 
حوزه فرهنگی با این مبلغ تعریف نشده است. 

جاوید اظهار داشت: 42 میلیارد تومان براي احداث 20 هزار مترمربع در این پروژه اختصاص داده شده است. سالن همایش این

 
فرهنگسرا گنجایش 2 هزار نفر را دارد و دو برابر سالن پیام نور است. 

وي گفت: در این فرهنگسرا آموزش هاي کارهاي هنري، تئاتر، آمفی تئاتر روباز، مکان نقاشی و برگزاري برخی از جشن هاي شهري

 
پیش بینی شده است. عملیات اجرایی آن 97 درصد پیرفت فیزیکی دارد و در 7 اسفند با حضور یکی از وزاري دولت افتتاح می شود. 

شهردار بیرجند تصریح کرد: پارکینگ طبقاتی حکیم نزاري به خاطر شرایط نامناسب ترافیک این خیابان  از دهه فجر سال گذشته
کلنگ زنی شده و 7 میلیارد براي ساخت آن و 4 میلیارد براي تملک آن هزینه شده است و تاپایان سال جاري به بهره برداري می

 
رسد. 

وي عنوان کرد: دیوار یخی یکی از المان هاي تاریخی فرهنگی شهر بیرجند است که مغفول مانده بود و در حال فرو ریزي بود از محل
اعتبارات داخلی بیش از یک میلیارد تومان براي مرمت آن هزینه شده است. زمین پشت این دیوار در تملک بنیاد مستضعفان است و

 
شهرداري اجازه ساخت در آن را ندارد. 



 
جاوید گفت: بهسازي میدان شهدا نیز تا پایان سال به بهره برداري می رسد. 

 
شهرار بیرجند اظهار داشت: بوستان کاج بالاي نیز 85 درصد پیشرفت فیزیکی دارد که بهار 1400 افتتاح می شود. 

وي افزود: بهسازي منطقه بنددره مطالبه شهرداري و شوراي شهر بود که با ورود استاندار سابق و حضور دستگاه هاي اجرایی این کار

 
شروع شد و پارك خطی آن در حال احداث است. 

 
حضور کارمندان مبتلا به کرونا در ادارات تخلف محسوب می شود/3-2 

دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا ویروس در خراسان جنوبی گفت: حضور کارمند مبتلا به بیماري کرونا در اداره تخلف

 
محسوب می شود. 

شریف زاده دبیرستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا ویروس
در خراسان جنوبی در گفت و گو با خبرنگار گروه استان
هاي باشگاه خبرنگاران جوان از بیرجند، گفت: با توجه به شرایط
آب و هوایی پیش رو و جهش کرونا ویروس قطعا پیک چهارم

 
نسبت به پیک سوم شدید تر خواهد بود. 

او با اشاره به این که بر اساس قوانین حضور بیمار کرونا مثبت در
اداره تخلف محسوب می شود، افزود: اگر فردي بیماري خود را

کتمان کند و در اداره حضور پیدا کند و همچنین مدیر هم بر حضور او در اداره اصرار ورزد هر دو تخلف کرده و براساس قانون با آن

 
ها برخورد می شود. 

شریف زاده اظهار کرد:حتی اگر نیرویی حضورش در اداره واجب باشد، مدیر نباید او را مجبور به حضور در اداره کند و ادارات موظف
هستند همه ي افرادي که وارد سازمان ها می شوند را از نظر ابتلا به کرونا بررسی کنند در غیر این صورت حق ورود به اداره را ندارند.

دبیر ستاد دانشگاهی پیشگیري و کنترل کرونا ویروس در خراسان جنوبی تصریح کرد: در شهرستان هاي آبی رنگ محدودیت تردد

 
شبانه بر عهده فرمانداران گذاشته شده تا براساس شرایط تصمیم بگیرند. 

او ادامه داد: تالار ها با یک سوم ظرفیت می توانند فعالیت کنند، ولی گاهی اوقات مشاهده می شود که بیشتر از ظرفیت پذیرش دارند.

 
بوستان جنگلی بیرجند بهار 1400 افتتاح می شود 



  شهردار بیرجند گفت: بوستان جنگلی بیرجند به عنوان
مجموعه کامل تفریحی در بهار 1400 افتتاح خواهد شد و اعتبار خوبی از محل منابع داخلی شهرداري به این طرح اختصاص یافته

 
است. 

محمدعلی جاوید روز دوشنبه در نشست خبري گفت: عملیات بهسازي و زیباسازي بوستان جنگلی که از ظرفیت هاي مهم مرکز

 
استان است، اکنون 80 درصد پیشرفت دارد. 

وي اضافه کرد: تامین زیرساخت ها و بهسازي مجموعه تفریحی و گردشگري بند دره بیرجند نیز بخش زیادي از آن با مشارکت

 
دستگاه هاي اجرایی در حال انجام است و پارك حاشیه اي بلوار بند دره توسط شهرداري در دست احداث است. 

شهردار بیرجند گفت: واگذاري زمین به مساحت 4.5 هکتار در بالادست بند دره را از منابع طبیعی درخواست کردیم که در کارگروه

 
منابع طبیعی تصویب شد. 

وي با بیان اینکه تا پایان سال نیروهاي خدمات شهري شهرداري در منطقه بند دره مستقر و خدمات رسانی به شهروندان انجام می

 
شود افزود: سطل زباله هم در منطقه نصب و سرویس هاي بهداشتی آماده بهره برداري خواهد شد. 

جاوید عنوان کرد: شهر بیرجند از لحاظ فضاي تفریحی و گردشگري محدودیت هاي زیادي دارد و تنها منطقه حاشیه شهر هم بند
دره است که زیرساخت هایی در آن در حال انجام است، مسائل ترافیکی را در منطقه خواهیم داشت که ارتقاي زیرساخت هاي

 
ترافیکی باید متناسب با منطقه پیش برود. 

 
وي همچنین گفت: فرهنگسراي بزرگ بیرجند با 96 درصد پیشرفت فیزیکی اسفند امسال افتتاح می شود. 

شهردار بیرجند افزود: اجراي این پروژه از سال 96 به صورت جدي در دستور کار قرار گرفت و شاخص ترین اقدام و زیرساخت

 
فرهنگی در خراسان جنوبی است. 

وي بیان کرد: تاکنون 42 میلیارد تومان از منابع داخلی براي این پروژه با مساحت 20 هزار مترمربع و زیربناي 6 هزار مترمربع

 
اختصاص یافته است. 

جاوید سالن همایش 2 هزار نفري به عنوان بزرگترین سالن همایش استان، آموزش کارهاي هنري، تئاتر، طراحی و نقاشی و احداث



 
آمفی تئاتر روباز را از کابري هاي تعریف شده در این طرح مهم فرهنگی شهر عنوان کرد. 

 
وي ادامه داد: این طرح شاخص فرهنگی براي هفتم اسفندماه امسال به صورت کامل تکمیل و با حضور یکی از وزرا افتتاح خواهد شد. 

شهردار بیرجند اظهار داشت: در ساخت این فرهنگ سرا از بهترین و با کیفیت ترین مصالح استفاده شده و جزو 10 سالن همایش برتر

 
کشور است. 

جاوید با اشاره به احداث پارك طبقاتی حکیم نزاري که عملیات اجرایی آن از دهه فجر سال گذشته آغاز شده است، گفت: این طرح با
هفت میلیارد تومان هزینه احداث و چهار میلیارد و 500 میلیون تومان هزینه تملک اراضی 97 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تا پایان

 
سال جاري به بهره برداري می رسد. 

وي بیان کرد: براي مرمت دیوار یخی بیرجند هم که سابقه تاریخی آن به دوران زندیه برمی گردد یک میلیارد تومان اعتبار هزینه

 
کردیم که با این اقدام این اثر تاریخی به پاتوق گردشگري تبدیل خواهد شد و از طرفی از فرسودگی و تخریب آن جلوگیري شد. 

جاوید افزود: مرمت این اثر تاریخی به عنوان المان تاریخی و فرهنگی بیرجند تا پایان سال جاري تکمیل و به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

وي با اشاره به بازسازي و رفع مشکلات ترافیکی میدان شهدا بیرجند هم گفت: این میدان مشکلات ترافیکی داشت که مطالبه مردمی

 
بود، این طرح با اعتبار یک میلیارد تومان بازسازي شد و تا پایان سال به بهره برداري خواهد رسید. 

شهردار بیرجند با بیان اینکه اقدام زیبایی در حوزه آسیب هاي اجتماعی و در زمینه جمع آوري متکدیان در دستور کار قرار دادیم،
عنوان کرد: ساختمانی متعلق به شهرداري را با اعتبار 450 میلیارد تومان بازسازي و براي ساماندهی، غربالگري و اسکان متکدیان در

 
نظر گرفته ایم. 

جاوید افزود: این مجموعه علاوه بر ساختمان اداري، داراي 2 طبقه با 12 اتاق است که با مشارکت دستگاه هاي حمایتی در خصوص

 
ساماندهی متکدیان سطح شهر اقدام خوبی صورت خواهد گرفت. 

 
وي گفت: همچنین در این مرکز نیروهایی از بهزیستی و کمیته امداد و مشاور براي حل مشکلات متکدیان مستقر خواهند شد. 

جاوید گفت: هزینه جاري این مرکز نیز از محل اعتبارات سالانه شهرداري تامین خواهد شد، وظیفه شهرداري جمع آوري متکدیان

 
است و باید دستگاه هاي حمایتی نسبت به ساماندهی آنان اقدام کنند. 

وي در بخش دیگر صحبت هاي خود درباره تکمیل طرح هاي شهرداري تا پایان مرداد سال آینده گفت: سایت مدیریت پسماند

 
شهرداري با اعتبار هفت میلیارد و 500 میلیون تومان در دست اجراست که سال آینده به بهره برداري می رسد. 

شهردار بیرجند افزود: راه اندازي خط تفکیک صنعتی پسماند در سایت مدیریت پسماند شهرداري بیرجند در دستور کار قرار دارد که

 
پیمانکار قول داده است این خط را طی چهار ماه آینده تکمیل و تحویل دهد. 



جاوید درخصوص ساماندهی ورودي شهر از سمت شهرستان خوسف گفت: ساماندهی میدان شهداي عبادي بیرجند را با اعتبار 4.5

 
میلیارد تومان را آغاز کردیم و در سال آینده به بهره برداري خواهد رسید. 

وي ادامه داد: ساماندهی میدان شهید سلیمانی ورودي شهر از فرودگاه را هم با اعتبار بیش از یک میلیارد تومان به مناقصه گذاشته

 
ایم. 

جاوید اظهار داشت: اجراي کامل کمربند سبز در بیرجند نیازمند اعتبار زیاد است اما کمربندي بلوار پیامبر اعظم بیرجند را به صورت

 
بخشی تامین اعتبار و احداث می کنیم. 

وي بیان کرد: زیباسازي کانال مهرشهر، پارك انقلاب و پارك الهیه از دیگر پروژه هایی است که اوایل سال آینده به بهره برداري می

 
رسد و عملیات اجرایی پارك شهید احمدي روشن مهرشهر هم به زودي آغاز می شود. 

جاوید با اشاره به اینکه باغ مفاخر بیرجند در مرحله کاشت نهال و فضاي سبز و عملیات جدول گذاري قرار دارد، گفت: معابر مربوط به

 
این باغ خاك برداري شده و چنانچه مشکلی پیش نیاید در همین دوره شهرداري فضاي سبز این پروژه به بهره برداري می رسد. 

وي در ادامه این نشست خبري درباره پلمب مجتمع در دست ساخت هلال از سوي شهرداري و دلیل آن گفت: صدور پروانه
ساختمانی و  اجراي سفت کاري در این دوره انجام نشده و عمده ترین دلیل متوقف کردن این پروژه بزرگ، عدم پیش بینی پارکینگ

 
براي آن است. 

شهردار بیرجند افزود: طبقات منفی یک و 2 می توانستند پارکینگ هاي خوب این پروژه در خیابان طالقانی باشند که متاسفانه
سودجویی و تبدیل با کاربري هاي انتفاعی شده که یک ظلمی بود که انجام شد و افرادي که در این پروژه دخیل بودند باید بازخواست

 
شوند که چرا این اقدام را نکردند. 

جاوید گفت: معماري ساختمان به گونه اي است که دیگر نمی توان پارکینگ را در این ساختمان گنجاند چرا که طراحی پارکینگ در

 
این پروژه مستلزم تخریب آن است. 

وي اظهار داشت: در کمیسیون ماده 100 شهرداري درخواست کردیم که پارکینگ براي این مجتمع پیش بینی شود و هلال احمر
چون نتوانست زمینی را در آن محدوده تامین کند، شهرداري یک زمین در آن محدوده دارد که مقرر شد با قیمت کارشناسی به هلال

 
براي ساخت پارکینگ بفروشیم. 

وي با اشاره به اینکه مجتمع هلال تاکنون با وجود اینکه 16 هزار و 500 متر مربع ساخت و ساز انجام داده اما یک ریال عوارض به
شهرداري پرداخت نکرده است گفت: مجموع عوارض مجتمع 30 میلیارد تومان است که مقرر شده بخشی را باید نقدي و بخشی به

 
صورت اقساط پرداخت نمایند. 

شهردار بیرجند ادامه داد: هنوز با شرکت سرمایه گذاري هلال در خصوص 2 مقوله احداث پارکینگ و پرداخت عوارض شهرداري به
جمع بندي نرسیدم و مهلت لازم را هم دادیم، اما براساس قانون ماده 100 شهرداري ملزم است از ساخت و سازهاي بدون پروانه

 
جلوگیري کند و براساس قانون این پروژه را پلمب کردیم. 



وي درباره نصب المان نوروزي، دیوارنگاري و نمایش خیابانی براي نوروز 1400 هم گفت: مناقصه ملی طرح ها برگزار شده و شهرداري

 
براي این موضوع 2 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی کرده است. 

شهردار بیرجند به آسفالت معابر شهر به ویژه مهرشهر اشاره کرد و افزود: هر معبر خاکی که اداره آب و فاضلاب تحویل ما بدهند،

 
آمادگی براي آسفالت وجود دارد. 

وي اظهار داشت: در مورد خیابان هاي قدیمی شهر که آسفالت نامناسبی دارد طی مکاتبه اي که با دستگاه هاي اجرایی شده به دلیل

 
اجراي برخی پروژه ها نوسازي آسفالت آنها به طور موقت عقب افتاده است. 

 
هزار برنامه ویژه دهه فجر در مدارس خراسان جنوبی اجرا می شود 

 بیرجند &– ایرنا &– مدیرکل آموزش و پرورش خراسان
جنوبی گفت: بیش از یک هزار برنامه فرهنگی و هنري توسط دانش آموزان دختر و پسر مدارس استان در دهه فجر امسال اجرا می

 
شود که 34 برنامه به صورت محوري و استانی است. 

محمدعلی واقعی روز دوشنبه در نشست خبري افزود: نواختن زنگ انقلاب در 2 هزار و 700 مدرسه، اجراي 42 سرود به مناسبت
چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی در مرکز استان، بازخوانی رویدادهاي انقلاب، یادواره مادران آسمانی، مسابقات و

 
جشنواره هاي فرهنگی، هنري و قرآنی از مهمترین این برنامه ها به شمار می رود. 

وي از اجراي برنامه هاي دهه فجر به عنوان تداعی بخش شور و حال فضاي به وجود آمده در روزهاي نخستین انقلاب یاد کرد و گفت:
برگزاري پویش هاي متنوع در فضاي مجازي، برپایی مسابقات قرآنی در بخش هاي مختلف قرآن، عترت، نماز، احکام و نهج البلاغه،

 
اجراي سرودهاي انقلابی و غبارروبی مزار شهدا از دیگر برنامه ها است. 

رییس کارگروه فرهنگیان و دانش آموزان ستاد دهه فجر استان خراسان جنوبی از رونمایی پنج کتاب با موضوع زندگینامه شهداي
دانش آموز استان و عناوین دو قدم از سنگر، چکاوك ها نمی میرند، هدیه سفید، پسر هوا دختر آدم و جِغِله هاي جنگ با همکاري
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس خبر داد و افزود: همه دستاوردها و موفقیت هاي امروز ما مرهون خون پاك شهیدان

 
والا مقام است که در روزهاي انقلاب سنگ فرش خیابان ها و پس از آن میادین دفاع از حریم و حرم را سرخ فام کردند. 

 
وي بیان کرد: دومین یادواره مکتب تربیتی شهید حاج قاسم سلیمانی در دهه فجر برگزار می شود. 



واقعی گفت: همچنین در دهه مبارك فجر ضمن گرامیداشت یاد و نام پنج معلم فوت شده بر اثر کرونا که تا آخرین لحظات زندگی
خود دست از تعلیم و تربیت فرزندان این خطه برنداشتند، در همایشی از مجاهدت ها و تلاش هاي فرهنگیان در دوران کرونا تجلیل

 
می شود. 

وي از اجراي طرح هر مدرسه یک تبلت براي کمک به دانش آموزان نیازمند در مدارس استان خبر داد و افزود: به دلیل مشکلات

 
اقتصادي خانواده ها در حال حاضر بیش از 18 هزار دانش آموز دختر و پسر استان از گوشی و تبلت هوشمند بی بهره هستند. 

 
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: حفظ اشتغال موجود از اولویت هاي وزارت تعاون است/3 

 معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از
اولویت هاي مهم این وزارتخانه حفظ اشتغال و تولید در واحدهاي تولیدي است و نباید ایجاد واحدهاي جدید ما را از اشتغال و تولید

 
موجود غافل کند. 

حاتم شاکرمی روز دوشنبه در نشست با مدیران منتخب بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار خراسان جنوبی افزود: عمده بحث ها
درخصوص ایجاد واحدهاي جدید است در حالیکه حفظ اشتغال موجود که سرمایه هاي کلانی در گذشته براي تولید صرف شده به

 
فراموشی سپرده شود. 

وي بیان کرد: با همکاري سایر دستگاه هاي مربوطه اجازه نخواهیم داد تولید یا اشتغال واحدهاي تولیدي فعال یا نیمه فعال از بین

 
برود. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: یکی از مشکلات موجود این است که اصولا تعریف واحدي از مشکلات

 
واحدهاي تولیدي در سطح استانی یا ملی نداریم. 

وي ادامه داد: این مشکل در صحبت هاي مسوولان بانک و تولیدکننده حاضر در جلسه نیز مشهود است در حالی که باید تعریف

 
واحدي از مشکلات داشته باشیم. 

شاکرمی تصریح کرد: برخی از مشکلات واحدهاي تولیدي استان در قالب اختیارات استانی قابل حل و فصل و برخی باید در سطح ملی

 
پیگیري، بررسی و رفع مشکل شود. 

وي گفت: یکی از مشکلاتی که مانع شده بتوانیم مشکلات واحدها را سریعتر به نتیجه رسانده و رفع کنیم، عدم تعریف استاندارد واحد

 
از مشکلات واحدها در سطح استانی و ملی است. 



معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: ابتدا باید تعریف واحدي از مشکلات داشته باشیم و آن را با قوانین و

 
مقررات تطبیق دهیم و با استفاده از اختیارات استانی و ملی اجازه ندهیم واحدهاي تولیدي مشکل دار متوقف شوند. 

وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و مشکلاتی که در بخش هاي مختلف اقتصادي در پی داشت گفت: براي حمایت از مشاغل آسیب

 
دیده از کرونا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی چند اقدام اساسی را در دستور کار قرار داد. 

 
شاکرمی افزود: در این زمینه 14 رسته مشاغل شناسایی شدند که مورد حمایت هاي بیمه اي و تسهیلات قرار گرفتند. 

 
وي ادامه داد: در بخش بیمه اي حدود 730 هزار نفر را مورد حمایت قرار دادیم و همچنان محدودیتی براي تدوام این حمایت نداریم. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: همچنین تسهیلات با نرخ 12 درصدي در اختیار رسته هاي آسیب دیده از کرونا

 
قرار گرفت که در خراسان جنوبی 60 درصد اصناف از این تسهیلات استقابل کردند. 

وي با بیان اینکه حمایت هاي معیشتی و رفاهی نیز در این مدت توسط وزارت تعاون انجام شده است بیان کرد: تمامی حمایت هاي
انجام شده با توجه به توان دولت تنها براي جبران بخش محدودي از مشکلات ایجاد شده بود و بدون شک جبران خسارت ها نبوده

 
است. 

شاکرمی عنوان کرد: در این نشست تعدادي از واحدهاي تولیدي به ارائه مشکلات واحد پرداختند که درخواست داریم مستندات

 
مربوطه ظرف یک هفته به ما ارائه دهند تا بتوانیم موضوعات مربوط به سطح ملی را پیگیري و رفع کنیم. 

وي گفت: مواردي که ارائه خواهد شد بایستی حتما مصوبات استانی را دریافت کرده باشد و سعی می کنیم وضعیت واحدهاي مشکل

 
دار را پیگیري و به یاري خدا به نتیجه برسانیم. 

در این نشست مدیران شرکت ستاره کیان، صنایع کاشی و سرامیک آیداسرم، شرکت چاپ و نشر گلرو، مرغ مادر جنوب خراسان، اتاق
اصناف خراسان جنوبی، شمش چدن خاوران خوسف و شرکت دان و علوفه شرق و تامین طیور به بیان مسائل و مشکلات واحدهاي

 
تولیدي خود پرداختند که براي پیگیري آنها قول مساعد داده شد. 

معاون امور اقتصادي، معاون روابط کار و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه 22 مدیرکل و
روساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از روز شنبه (چهارم دي) وارد خراسان جنوبی شدند و تا  امروز در

 
قالب سه گروه در شهرستان هاي استان حضور می یابند. 

 
جدال با مشکلات در «ورقَنه» /زنگ ترك تحصیل دانش آموزان نواخته شد/7 



 روستاي «ورقنه» در 80 کیلومتري شهرستان بیرجند از

 
مشکلات آبی رنج می برد و نبود اینترنت راه تحصیل دانش آموزان را سد کرده است. 

به گزارش مهر محرومیت ها در خراسان جنوبی همیشه در روستاهاي دور افتاده و مرزي نیست. گاهی آنقدر نزدیک است که به خاطر
همین نزدیکی از چشم ها جا می ماند … مانند «ورقنه» که ساکنانش در 80 کیلومتري مرکز استان از مشکلات آب و اینترنت رنج

 
می برند. 

دانش آموزان روستا نه تنها پاییزشان با بوي ماه مهر آشنا نشد بلکه در روزهاي کرونایی پیش رو، راه ترك تحصیل را جست و جو می

 
کنند چراکه نبود بستر اینترنتی و جاي خالی شبکه دیجیتال مسیر تعلیم را برایشان سد کرده است. 

گذشته از مشکل آنتن دهی موبایل، معضلات آبی در ورقنه بیداد می کنند. رنج روستاییان از مشکلات آبرسانی سیار در حالی است که

 
پروژه انتقال آب از پنج کیلومتر آن طرف تر به روستا از 13 سال گذشته هنوز ناتمام مانده است. 

بنا به گفته روستاییان قول استاندار سابق خراسان جنوبی و متولیان بخش آب هم به باد فراموشی سپرده شده و شاید با رفتن

 
استاندار، از ذهن دیگر متولیان هم رخت بسته است. 

اگرچه در حال حاضر ورقنه با 140 نفر به هویتش جلا بخشیده اما ساکنان معتقدند با رفع مشکلات آب و اینترنت، 90 درصد از

 
جمعیت مهاجرت معکوس خواهند داشت و باري دیگر هیاهو و نشاط به روستا رنگ زندگی خواهد داد. 

 
عدم برخورداري روستاییان از شبکه هاي دیجیتال 

یکی از اهالی روستاي ورقنه در گفت و گو با مهر با اشاره به مشکلات پیش روي روستا بیان کرد: عدم آنتن دهی موبایل و اینترنت از

 
مهم ترین مشکلات پیش روي روستا است. 

حقیقی با بیان اینکه تمام روستاهاي اطراف ورقنه از اینترنت برخوردار هستند، اظهار کرد: همچنین به دلیل نبود اینترنت، تنها شبکه

 
هاي یک، دو، سه و خاوران می گیرد. 

وي که بنا به گفته خودش یک دانش آموز پایه سوم ابتدایی دارد، گفت: با رایزنی هاي انجام شده یک معلم دانش آموزان پایه هاي

 
ابتدایی را درس می دهد. 



 
زنگ ترك تحصیل دانش آموزان نواخته شد 

حقیقی از وجود چهار دانش آموزان دبستانی در روستا خبر داد و افزود: دانش آموزان راهنمایی و دبیرستانی به صورت حضوري

 
مدرسه نمی روند و با توجه به نبود اینترنت در روستا، نمی توانند به تحصیل ادامه دهند. 

وي با اشاره به آبرسانی روستا با استفاده از تانکر سیار بیان کرد: بر اساس قول مسئولان باید ماهی 10 تانکر به روستا حمل شود اما

 
اینگونه نیست. 

حقیقی ادامه داد: همچنین تنها افرادي که در مسیر اصلی روستا واقع شده اند، می توانند از آب تانکر استفاده کنند و کفاف بقیه

 
اهالی را نمی دهد. 

وي با بیان اینکه جمعیت روستا طی سال ها گذشته بسیار کم شده است، بیان کرد: وعده مسئولان براي رفع مشکلات روستا عملی

 
نشده است. 

 
آب و اینترنت مهم ترین مشکلات روستاییان 

یکی دیگر از اهالی روستا در گفت و گو با مهر، ورقنه را نقطه کور اینترنت دانست بیان کرد: آنتن دهی موبایل در روستا صفر بوده و

 
باید براي استفاده از تلفن همراه به بالاي کوه برویم. 

نصیري با بیان اینکه ورقنه در 80 کیلومتري شهرستان بیرجند قرار دارد، افزود: کمبود آب از دیگر مشکلات روستا بوده که کشاورزي

 
و دامداري را از بین برده است. 

وي با بیان اینکه بهداشت سیار به صورت دوره اي براي رفع مشکلات درمانی به روستا مراجعه می کنند، گفت: از مسئولان خواستاریم

 
به مردم این روستا توجه ویژه داشته باشند. 

نصیري آب و اینترنت را از مهم ترین مشکلات پیش روي روستا عنوان کرد و گفت: قنات روستا خرده مالکی بوده و کفاف مصرف

 
روستاییان را نمی دهد. 

 
ورقنه، نقطه کور مسئولان 

دهیار روستاي ورقنه در گفت و گو با مهر با اشاره به مشکلات روستاي ورقنه بیان کرد: نبود بستر اینترنت و عدم پوشش آنتن دهی

 
موبایل از مهم ترین مشکلات روستا است. 

علی رجبی با بیان اینکه دانش آموزان روستا به دلیل نبود اینترنت ترك تحصیل کرده اند، افزود: از مسئولان خواستاریم توجه ویژه اي

 
به دانش آموزان و مردم روستا داشته باشند. 

وي با بیان اینکه ورقنه در 80 کیلومتري شهرستان بیرجند قرار دارد، اظهار کرد: 140 نفر در روستا ساکن و 100 نفر هم در رفت و

 
آمد بین شهر و روستا هستند. 



رجبی با بیان اینکه ورقنه در نقطه کور خدمت رسانی ها واقع شده است، اظهار کرد: علی رغم پیگیري هاي فراوان براي حل مشکل

 
اینترنت، به نتیجه اي نرسیده ایم. 

 
پیگیري ها نتیجه نداد 

دهیار روستاي ورقنه با بیان اینکه متأسفانه دکل آنتن دهی در روستا ایجاد نشده است، افزود: مردم روستا حتی از دیجیتال هم

 
محروم هستند که این امر نیازمند توجه ویژه متولیان است. 

وي بیان کرد: تاکنون براي رفع مشکلات بارها به فرمانداري، بخشداري و اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات مراجعه داشته ایم اما

 
مشکل همچنان پا برجا است. 

رجبی با بیان اینکه متأسفانه فریاد مردم روستا به جایی نمی رسد، اظهار کرد: اگر دانش آموزان به بالاي تپه اي در کنار روستا بروند،

 
اینترنت اندکی آنتن می دهد. 

وي با بیان اینکه با توجه به مشکلات موجود در روستا، جوانان راه مهاجرت را پیش گرفته اند، گفت: آب یکی دیگر از مشکلات اصلی

 
پیش روي روستا بوده که نیازمند توجه است. 

 
وعده اي که ناتمام ماند 

رجبی بیان کرد: استاندار سابق خراسان جنوبی به همراه متولیان بخش آب در خرداد ماه سال جاري از این روستا بازدید داشته و در

 
جریان مشکل موجود قرار گرفتند. 

وي با بیان اینکه پرونده حل مشکل آب به روستا از 13 سال گذشته باز است، گفت: در این بازدید، مسئولان قول دادند که در تیرماه

 
استارت پروژه انتقال آب به روستا آغاز شود. 

دهیار روستاي ورقنه ادامه داد: علی رغم گذشت بیش از پنج ماه هنوز هیچ گامی برداشته نشده و قول مسئولان به قوت خودش باقی

 
مانده است. 

وي با بیان اینکه متولیان آب و فاضلاب در هر بار مراجعه، پاسخ هاي متفاوتی به این مطالبه می دهند، افزود: این پروژه تا مجتمع آب

 
کمتر از چهار کیلومتر فاصله داشته اما اجرایی نمی شود. 

 
بهانه هایی براي رفع مشکل آبی روستا 

رجبی از آبرسانی سیار به روستا خبر داد و افزود: بر اساس قرارداد باید هر هفته دو نوبت به روستا آبرسانی شود اما این امر هم به بهانه

 
هاي مختلف محقق نمی شود. 

دهیار روستاي ورقنه آبدهی قنات روستا به دلیل خشکسالی هاي چند ساله کم شده و کفاف مردم را نمی دهد، گفت: متأسفانه



 
مسئولان کمبود اعتبار را براي انجام پروژه اي کوتاه مدت و کوچک بهانه می کنند. 

وي بیان کرد: مجتمع وحدت قریب به 40 روستا را آب می دهد اما مسئولان می گویند آب مجتمع براي آبرسانی به دیگر روستاها

 
کفاف نمی دهد. 

رجبی با بیان اینکه در صورت رفع مشکلات، 99 درصد مهاجرت معکوس را خواهیم داشت، گفت: در حال حاضر انگیزه اي براي

 
حضور در روستا وجود ندارد. 

 
برخورداري از اینترنت تا پایان دولت 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی در گفت و گو با مهر بیان کرد: تأمین پوشش همراه روستاي ورقنه با نصب سایت

 
جدید همراه در برنامه این اداره کل قرار دارد. 

 
مصطفی بهی ادامه داد: همچنین تأمین اینترنت پرسرعت همراه روستا از محل اپراتور "هاي وب" تا پایان دولت انجام خواهد شد. 

وي با بیان اینکه تلاش می شود تا پایان دولت تمام روستاهاي بالاي 20 خانوار استان را به شبکه ملی اطلاعات متصل شود، افزود: در

 
حال حاضر 65 درصد روستاهاي بالاي 20 خانوار خراسان جنوبی به شبکه ملی اطلاعات متصل شده اند. 

بهی ادامه داد: براساس تکلیف قانونی برنامه ششم توسعه، باید 80 درصد روستاهاي بالاي 20 خانوار کشور تا پایان سال 1400 با
هدف بهره مندي روستاییان از ظرفیت هاي شبکه ملی اطلاعات در آموزش، بانکداري، سلامت وکشاورزي هوشمند به شبکه ملی

 
اطلاعات متصل شوند. 

مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات خراسان جنوبی گفت: در راستا تاکنون 65 درصد روستاهاي بالاي 20 خانوار استان به شبکه

 
ملی اطلاعات متصل شده اند. 

بهی با بیان اینکه شبکه ملی اطلاعات بستر فضاي مجازي کشور و شبکه اي امن و پایدار است، افزود: ارائه اینترنت پرسرعت از دیگر

 
خدماتی بوده که مبتنی بر شبکه ملی اطلاعات انجام می شود. 

 
پروژه آبرسانی چشم انتظار پیمانکار 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی بیان کرد: روستاي ورقنه از محل منبع تأمین آب واقع در روستاي گازار 16 کیلومتر

 
فاصله دارد. 

حسین امامی ادامه داد: طی سال هاي گذشته عملیات 11 کیلومتر از خط انتقال در روستاهاي مشترك مجتمع گازار و دو باب

 
ایستگاه پمپاژ اجرایی شده است. 

وي با بیان اینکه آبرسانی به روستاي ورقنه نیازمند اجراي پنج کیلومتر خط انتقال و یک باب ایستگاه پمپاژ است، اظهار کرد: در

 
صورت تأمین اعتبار، این طرح تحت عنوان افزایش پیمان تا سقف 25 درصد مبلغ اولیه به پیمانکار ابلاغ خواهد شد. 



امامی با بیان اینکه دو مرحله واگذاري پیمان براي این پروژه برگزار شده است، افزود: پیمانکار مناسب به دلیل قیمت هاي خارج از

 
عرف انتخاب نشده است. 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خراسان جنوبی بیان کرد: در صورت تأمین ظرفیت قرارداد جاري، خط انتقال و ایستگاه پمپاژ منحصر

 
به روستاي ورقنه انجام خواهد شد. 

وي با بیان اینکه مهمترین اولویت ما آبرسانی به روستاهاي پر جمعیت است، گفت: هر منطقه که از جمعیت بیشتري برخوردار باشد

 
در اولویت اجرایی می باشد. 

در شرایطی که کرونا راه تحصیل را سد کرده و دانش آموزان راهی به جز توسل به فضاي مجازي ندارند، شایسته نیست در سایه نبود

 
اینترنت از قافله علم عقب بمانند و راه ترك تحصیل را پیش گیرند. 

 
مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی: سالانه یک میلیارد دلار کالا از مرز ماهیرود صادر می شود/3 

 مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی گفت: سالانه یک میلیارد دلار

 
کالا از مرز ماهیرود صادر می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، حسن رحیمی زاده ظهر دوشنبه در دیدار با نماینده ولی فقیه در خراسان جنوبی اظهارکرد: از

 
مرز ماهیرود سالانه حدود یک میلیارد دلار کالا مبادله می شود. 

مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی بیان کرد: همواره از طرف برادران افغانستانی این گلایه مطرح است که چرا همانطور که کالا به

 
افغانستان صادر می کنید از این کشور کالا وارد نمی کنید. 

رحیمی زاده با اشاره به اینکه با همکاري جهاد کشاورزي می توانیم از کشور افغانستان واردات محصولات کشاورزي را داشته باشیم،
ادامه داد: با توجه به اینکه بسیاري از ولایت هاي همجوار ما در کشور افغانستان پرآب است، می توان در قالب

 
کشت فراسرزمینی کشت چغندرقند را در آن مناطق داشته باشیم و آنان نیز خواهان این موضوع هستند. 

وي افزود: از یک میلیارد دلار صادرات از مرز ماهیرود به افغانستان در طی یک سال متأسفانه تنها حدود 10 درصد آن سهم استان
است. 



مدیرکل گمرکات خراسان جنوبی با بیان اینکه یکی از کالاهاي صادراتی ما سوخت است، گفت: باید تلاش کنیم که این سهم 10 تا

 
20 درصدي را به 50 درصد برسانیم. 

آیت االله سید علیرضا عبادي نیز در این دیدار با اشاره به اینکه براي موفقیت گمرك در اهدافش سازمان هاي مختلف چون صمت، راه
و شهرسازي و وزارت امور خارجه، وزارت کشور و …باید همکاري داشته باشند، افزود: ما حتی اگر تحریم هم نباشیم باید از اتکاء به

 
نفت فاصله بگیریم. 

 
رفع موانع محورهاي استان خراسان جنوبی به بعد از رخ دادن حوادث موکول نشود/2 

معاون دادگستري خراسان جنوبی گفت:متأسفانه در راه هاي روستایی خراسان جنوبی علائم و تابلوهاي رانندگی از بین رفته و خط

 
کش هاي درست نیز وجود ندارد که خود منشاء تصادفات است. 

حجت الاسلام یداالله وحدانی نیا صبح دوشنبه در کارگروه مشارکت در طرح کاهش و پیشگیري از تصادفات خراسان جنوبی اظهار
کرد: این روزها سخن از بازگشایی مرز یزدان است که اگر این اتفاق رخ دهد، حجم تردد ماشین هاي سنگین در استان افزایش خواهد

 
یافت. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري خراسان جنوبی بیان کرد: از این جهت باید بهبود و بهسازي و رسیدگی به

 
وضعیت پایانه مرزي یزدان در راستاي پیشگیري از حوادث تا قبل از بازگشایی مورد توجه ویژه قرار گیرد. 

وحدانی نیا با اشاره به وضعیت راه هاي روستایی خراسان جنوبی ادامه داد: متأسفانه در راه هاي روستایی خراسان جنوبی علائم و

 
تابلوهاي رانندگی گاه افتاده و خط کشی هاي دقیق و درست نیز وجود ندارد که خود منشاء تصادفات است. 

وي با بیان اینکه شیوع کرونا در سال جاري به صورت طبیعی کاهش سفرها و کاهش آمار فوتی هاي ناشی از تصادفات رانندگی را به

 
همراه داشته است، گفت: امیدواریم با کاهش شیوع کرونا و افزایش مسافرت ها مجدد شاهد تصادفات نباشیم. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري خراسان جنوبی با اشاره به ضرورت تقویت فرهنگ رانندگی در خراسان جنوبی و
صبر و مدارا در بین مردم یادآور شد: کاش قبل از اینکه در محوري تصادف وحشتناکی رخ دهد، آن را اصلاح کنیم و مسائل را به بعد

 
از رخ دادن حوادث موکول نکنیم. 

 
معاون راه و شهرسازي خراسان جنوبی: 

570 کیلومتر دوبانده سازي جاده هاي خراسان جنوبی در دست اجرا است خباززاده با بیان اینکه راه هاي دوبانده استان به 623
کیلومتر رسیده است، گفت: 570کیلومتر باند دوم دیگر در دست اجرا است.



 
 

 «هاشم خباززاده»  در کارگروه مشارکت در طرح کاهش و پیشگیري از تصادفات خراسان جنوبی  با اشاره به دوبانده شدن 623

 
کیلومتر از راه هاي خراسان جنوبی اظهار کرد: در حال حاضر احداث 570 کیلومتر باند دوم در سطح استان در دست اجرا است. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی اداره کل راه و شهرسازي خراسان جنوبی از ابلاغ  300 میلیارد تومان اعتبار در سال جاري براي

 
باندهاي دوم استان خبر داد و گفت: امسال بیشترین اعتبار ملی به محور مرزي درح- سربیشه- ماهیرود تعلق گرفته است. 

وي با اشاره به مناقصه گذاشته شدن تمام محور بیرجند – زاهدان ادامه داد: در حال حاضر قطعه اول محور بیرجند- قاین به اتمام

 
رسیده و تنها هشت کیلومتر از قطعه دوم و 29 کیلومتر از قطعه سوم آن باقی مانده است. 

خباززاده بیان کرد: با وجود مشکل اعتباري در مورد دوبانده کردن جاده هاي استان ولی همه تلاش ما بر این است با داشته هاي

 
موجود پروژه ها را به سرعت به پیش ببریم. 

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی راه و شهرسازي خراسان جنوبی با اشاره به مسیر سه کیلومتري فرودگاه شهید کاوه تا پل غدیر

 
در شهر بیرجند افزود: این مسیر در هفته گذشته به مناقصه گذاشته شده و درحال تعیین پیمانکار براي دوبانده شدن آن هستیم. 

 
اصلاح 15 نقطه حادثه خیز در محورهاي ارتباطی خراسان جنوبی 

«مهدي گرجی» معاون حمل و نقل اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي خراسان جنوبی هم در این جلسه از شناسایی 63 نقطه
حادثه خیز در سطح استان خبر داد و گفت: از ابتداي امسال 15 نقطه حادثه خیز رفع شده و اصلاح سه نقطه دیگر در دستور کار قرار

 
دارد. 

وي با بیان اینکه روزانه 130 هزار خودرو  در جاده هاي خراسان جنوبی تردد می کنند، افزود: ایجاد ایستگاه آتش نشانی در جاده

 
هاي استان چندین سال است در کمیسیون ایمنی پیگیري می شود اما هنوز به نتیجه اي نرسیده است. 

 
فوتی تصادفات در محورهاي خراسان جنوبی 27 درصد کاهش یافت 

رئیس پلیس راه خراسان جنوبی نیز در این جلسه گفت: از ابتداي امسال  169 نفر در محورهاي برون شهري استان جان باختند که



نسبت به مدت مشابه سال گذشته 27 درصد کاهش دارد. سرهنگ علیرضا رضایی  با اشاره به طرح کاهش و پیشگیري از تصادفات
خراسان جنوبی اظهار داشت: از ابتداي امسال 46 درصد تصادفات در جاده هاي اصلی، 45 درصد در جاده هاي روستایی و 9 درصد

 
نیز در جاده هاي فرعی استان بوده و 51 درصد حوادث استان نیز به علت واژگونی صورت گرفته است. 

رئیس پلیس راه خراسان جنوبی بیان کرد: در این مدت  169 نفر در محورهاي برون شهري جان باختند که نسبت به مدت مشابه

 
سال گذشته 27 درصد کاهش دارد. 

وي افزود: یک هزار و 958 نفر در این مدت در محورهاي برون شهري مجروح شداند که نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 28

 
درصد کاهش دارد. 

رضایی بیان کرد: بیشترین تصادفات استان در محورهاي بیرجند- زاهدان، بیرجند- مشهد و محور سربیشه به ماهیرود بوده  و 41

 
درصد علت تصادفات عدم توجه به جلو بوده است. 

رئیس پلیس راه خراسان جنوبی اظهار داشت:  میانگین تردد وسایل نقلیه سنگین در کشور 13 درصد و در خراسان جنوبی 23 درصد
است و متأسفانه تعداد پاسگاه هاي پلیس راه با توجه به گستردگی جاده هاي استان هیچ تناسبی ندارد که لازم است در این زمینه

 
تدابیري اندیشیده شود. 

 
کلنگ زنی کلنیک تخصصی بیمارستان علی ابن ابیطالب (ع) سربیشه/2 

آیین کلنگ زنی کلنیک تخصصی بیمارستان علی ابن ابیطالب (ع) سربیشه  با حضور جمعی از مسولین استانی و شهرستانی در محل

 
این بیمارستان برگزار شد. 

این پروژه به مساحت 600 متر مربع ، شامل بخش هاي قلب ، زنان و ارتوپدي است که حدود 40 درصد از اعتبار آن به همت خیران

 
و 60درصد از اعتبار آن به همت دانشگاه علوم پزشکی بیرجند تامین خواهد شد. 

 
دادگاه بخش درح، اولین دادگاه تمام الکترونیک قضایی کشور/2 

 
دادگاه بخش مرزي درح شهرستان سربیشه، اولین دادگاه تمام الکترونیک قضایی کشور است. 

رییس کل دادگستري استان در بازدید از این دادگاه گفت: دادگاه قضایی درح با وجود اینکه هنوز مدت زیادي از تاسیس آن نگذشته
است، اما در نوع خود جزو دادگاه هاي نمونه کشور به لحاظ دادرسی صددرصدي الکترونیک به پرونده هاي قضایی است و در این

 
دادگاه هیچ پرونده فیزیکی وجود ندارد. 

حجت الاسلام حمیدي افزود: با توجه به اینکه الکترونیکی کردن پرونده هاي قضایی از سیاست هاي قوه قضائیه است امیدواریم با
ایجاد زیرساخت هاي بیشتر در خراسان جنوبی، این روند افزایش یابد و در سایر حوزه هاي قضایی استان نیز دادرسی الکترونیکی که

 
همان دادرسی هوشمند است، اجرایی شود. 

وي کاهش بسیاري از هزینه ها، تسریع در روند رسیدگی و همچنین نظارت بیشتر بر پرونده ها را از مزایاي دادرسی الکترونیک

 
دانست. 



 
بیرجند دومین مرکز استان سرد کشور/2 

 
بیرجند با حداقل دماي 11 درجه زیر صفر، مشترکا با 3 شهر دیگر کشور دومین مرکز استان سرد کشور بود. 

 
کارشناس هواشناسی خراسان جنوبی گفت: دیشب تمامی ایستگاه هاي شهرستان هاي این استان دماي زیر صفر را ثبت کردند. 

زارعی افزود: بیرجند با حداقل دماي 11 درجه زیر صفر مشترکا با ارومیه، زنجان و تبریز بعد از شهرکرد دومین مرکز استان سرد

 
کشور بود. 

وي گفت: تا پایان هفته تداوم سرما و یخبندان را در خراسان جنوبی پیش بینی می کنیم هرچند افزایش نسبی دماي هوا را به ویژه

 
در طول روز انتظار داریم. 

 
کارشناس هواشناسی گفت: شرایط جوي هم در این مدت نسبتا پایدار و یکنواخت خواهد بود. 

زارعی گفت: در 24 ساعت گذشته بیرجند با منفی 11 درجه سردترین و بندان و دهسلم با 17 درجه سلسیوس گرمترین نقاط استان

 
بودند. 

 
کشف هفت قطعه کبک وحشی از متخلف شکار و صید/4 

 
هفت قطعه کبک وحشی از متخلف شکار و صید در شهرستان خوسف کشف و ضبط شد. 

رئیس نمایندگی حفاظت محیط زیست شهرستان خوسف گفت: بر اساس گزارشات واصله از سوي یکی از همیاران افتخاري محیط
زیست مبنی بر شکار و نگهداري تعدادي پرنده وحشی (کبک) توسط شخصی با هویت معلوم، بلافاصله ماموران اجرایی یگان حفاظت
محیط زیست شهرستان با همکاري مأموران نیروي انتظامی پاسگاه خور وضمن هماهنگی با مقام قضایی شهرستان به محل مورد نظر

 
اعزام شدند. 

تقی زاده افزود: در این رابطه یک نفر متهم به شکار غیر مجاز دستگیر و از فرد متخلف تعداد هفت قطعه کبک که بصورت غیر مجاز

 
زنده گیري شده بودند کشف و ضبط شد. 

رئیس نمایندگی حفاظت محیط زیست شهرستان خوسف گفت: پرونده متهم دستگیر شده براي سیر مراحل قانونی تحویل مراجع

 
قضایی شهرستان شد. 

 
رصد فعالیت هاي آموزشی و پرورشی مدارس خراسان جنوبی از سوي وزارتخانه/2 



 
 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی گفت: با حضور نمایندگان وزارت آموزش و پرورش و ضرورت ارزیابی فعالیت ها در دو بعد
سخت و نرم افزاري با توجه به شیوع ویروس کرونا، تمامی فعالیت هاي مدارس استان از نظر بهداشتی، آموزشی و پرورشی مورد رصد

 
و پالایش قرار می گیرد. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، محمد علی واقعی اظهار کرد: تعداد 13 تیم 3 نفره طی 3 روز از کلیه مدارس 12 شهرستان و منطقه

 
استان بازدید می کنند. 

وي با اشاره به بازدید ارزیابان از مدارس شهرستانهاي سربیشه، قاین، فردوس، زیرکوه و خوسف در نخستین روز تصریح کرد این
اقدامات با هدف رصد فعالیت هاي آموزشی و پرورشی، رعایت شیوه نامه ها، دستورالعمل ها و پروتکل هاي بهداشتی در مدارس،
فاصله گذاري هاي اجتماعی و پالایش برگزاري کلاسهاي حضوري براي پایه هاي اول و دوم ابتدایی و هنر جویان کارعملی و فنی

 
شاخه هاي کاردانش و فنی و حرفه اي برگزار می شود. 

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان جنوبی پالایش عملکرد فرهنگیان و دانش آموزان استان در شبکه شاد را از دیگر اهداف اجراي این
طرح برشمرد و افزود در حال حاضر بیش از 90 درصد دانش آموزان دختر و پسر دوره هاي مختلف تحصیلی در شبکه شاد حضور

 
داشته و در فرایند یاددهی و یادگیري مشارکت فعال دارند. 

به گفته واقعی، در حال حاضر 73 درصد دانش آموزان پایه اول و دوم ابتدایی و 47 درصد هنرجویان دروس عملی و فنی شاخه هاي

 
کاردانش و فنی و حرفه اي استان در کلاس هاي درس با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی حضور دارند. 

 
اجراي یک هزار برنامه فرهنگی دهه فجر در مدارس خراسان جنوبی 



 
 

مدیر کل آموزش و پرورش استان خراسان جنوبی ، گفت:در ایام ا... دهه مبارك فجر بیش از یک هزار برنامه فرهنگی و هنري توسط

 
دانش آموزان دخترو پسر مدارس استان اجرا می شود که 34 برنامه به صورت محوري و استانی برگزار می شود. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، محمدعلی واقعی، صبح امروز در نشست صمیمی و  مطبوعاتی با اصحاب رسانه اظهار کرد: نواختن
زنگ انقلاب در 2هزار و 700 مدرسه، اجراي 42 سرود به مناسبت چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی درمرکز استان،
بازخوانی اتفاقات انقلاب، یادواره مادران اسمانی، مسابقات و جشنواره هاي فرهنگی و هنري و قرآنی از مهم ترین این برنامه ها به

 
شمار می رود. 

وي از اجراي برنامه هاي دهه فجر  به عنوان تداعی بخش شور و حال  فضاي به وجود آمده در روزهاي نخستین انقلاب است، افزود:
برگزاري پویش هاي متنوع در فضاي مجازي، برپایی مسابقات قرانی دربخش هاي مختلف قرآن، عترت، نماز، احکام و نهج البلاغه،

 
اجراي سرود هاي انقلابی، غبار روبی مزار شهدا و به آتش کشیدن پرچم هاي آمریکا و اسرائیل از دیگر این برنامه ها به شمار می رود. 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی از رونمایی 5 کتاب با موضوع زندگی نامه شهداي دانش آموز استان و  عناوین دو قدم از
سنگر، چکاوك ها نمی میرند، هدیه سفید، پسر هوا دختر آدم و جِغِله هاي جنگ با همکاري ستاد حفظ و نشر آثار دفاع مقدس خبر
داد و افزود: همه دستاوردها و موفقیت هاي امروز ما مرهون خون پاك شهیدان والا مقامیی است که در روزهاي انقلاب  سنگ فرش

 
خیابان ها و پس از آن میادین  دفاع از حریم و حرم را سرخ فام کردند. 

رئیس کارگروه فرهنگیان و دانش آموزان ستاد دهه ي مبارك فجر خراسان جنوبی، با اشاره به برگزاري دومین یادواره مکتب تربیتی
شهید حاج قاسم سلیمانی در ایام ا... دهه فجر، تصریح کرد: همچنین در ایام ا... دهه مبارك فجر ضمن گرامیداشت یاد و نام 5 معلمی
فداکار استان که تا آخرین لحظات زندگی خود دست از تعلیم و تربیت فرزندان این خطه برنداشتند، درهمایشی از مجاهدت ها و

 
تلاش هاي فرهنگیان در دوران کرونا تجلیل می شود. 

این مقام مسئول در آموزش و پرورش خراسان جنوبی، از اجراي طرح هر مدرسه یک تبلت براي کمک به دانش آموزان نیازمند در
مدارس استان خبر داد و ابراز داشت: به دلیل مشکلات اقتصادي خانواده ها، در حال حاضر بیش از 18 هزار دانش آموز دختر و پسر

 
استان از گوشی و تبلت هوشمند بی بهره هستند. 

 
حماسه سرایی نیروي دریایی مایه غرور، غیرت و اقتدار/5-7 



 
 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی گفت: حماسه سازي ها و حماسه سرایی هاي شهداي نیروي دریایی در کتاب تاریخ انقلاب
بی بدیل و مایه غرور، اقتدار و غیرت انقلابی است، چرا که فکر تعرض به جمهوري اسلامی را از ذهن بد خواهان و دشمنان دور کرده و

 
رعب و وحشت را میهمان دل ایشان کرده است. 

به گزارش امروز خراسان جنوبی، محمد علی واقعی در دیدار با خانواده دریا دل شهید اردونی،  اظهار کرد: مادران و همسران شهدا
مصداق عینی الگوپذیري از سیره و منش حضرت زهرا(س) هستند و توانستند به تاسی از این بانوي بزرگوار، عزیزان شان را تقدیم

 
انقلاب کنند. 

وي با بیان این که شهدا مظهر غیرت، استقامت و ایستادگی هستند.، عنوان کرد:  همه دانش آموزان دختر و پسر استان  وظیفه دارند
با بصیرت انقلاب یاد و نام شهداي سرافراز ایران اسلامی زنده نگه داشته و  قدردان ایثار و از خودگذشتگی آنها بوده  و راه آنها را ادامه

 
دهند. 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان جنوبی، با بیان این که مادران شهدا با الگوبرداري از سیره ي حضرت فاطمه(س) فرزندان شایسته
اي را تربیت کردند و توانستند با تقدیم آنها موجبات عزت و سربلندي اسلام را فراهم کنند، ادامه داد: صبر و پایداري مادران و

 
همسران شهدا ستودنی است و  زنان جامعه باید از این عزیزان درس بگیرند و فرزندانی تاثیرگذار در اعتلاي کشور تربیت کنند. 

به گفته واقعی مادران و همسران گرامی شهدا مصداق عینی ترویج روحیه ایثار و فداکاري هستند.



دانش آموختگان دانشگاهی نیازمند مهارت آموزي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس، گفت: دانش آموختگان مراکز دانشگاهی علی رغم برخورداري از دانش بالا، باید
مهارت کافی براي حضور در عرصه هاي کشاورزي را فرا گیرند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، حسین پژمان رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان
فارس، در نشست با حشمت کوشکی مدیر کل آموزش فنی
و حرفه اي استان فارس بیان کرد: بخش اجرا تجارب عملی
و مهارت فنی کاربرد زیادي دارد از این رو باید به مهارت

 
آموزي بیش از پیش توجه شود. 

او، با اشاره به همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي با
سازمان جهاد کشاورزي استان فارس در زمینه آموزش به بهره برداران بخش کشاورزي، تصریح کرد: به منظور افزایش بهره وري از

 
ظرفیت هاي موجود، ارگان ها نباید به صورت جزیره اي و یا موازي کاري اقدام کنند. 

 
پژمان، بر ضرورت توجه به یافته هاي تجربی در شرایط اقلیمی متفاوت و مستندسازي تجارب عملی تاکید کرد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس، با تاکید بر ارزش اقتصادي گیاهان دارویی و کشت هاي گلخانه اي، خواستار تدوین سند

 
همکاري سازمان جهاد کشاورزي و اداره کل فنی حرفه اي استان فارس با محوریت این دو موضوع شد. 

او، ادامه داد: در این زمینه با کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه اي نوشته و با آموزش نیروهاي تحت پوشش این کمیته در

 
نهایت کارآفرینی ایجاد می شود. 

پژمان، با اشاره به ضرورت تشکیل شبکه مویرگی انتقال دانش و مهارت آموزي کشاورزي، افزود: مهارت هاي نوین از مراکز تحقیقاتی و

 
کارشناسان اجرایی تا سطح بهره برداران بخش کشاورزي باید منتقل شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس، اضافه کرد: به منظور انتقال دانش از شیوه هاي نوین آموزشی و هوشمند سازي استفاده و
کلیپ هاي آموزشی کوتاه در اختیار بهره برداران بخش کشاورزي قرار داده می شود.



نوروزي: جشنواره بین المللی صنایع دستی به نام اصفهان ثبت شود

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/11/06

پیام سپاهان - شهردار اصفهان گفت: هفته آینده شهر اصفهان با حضور مقامات بین المللی در وزارت کشور نشان شهر
دوستدار کودك را نیز به عنوان نخستین شهر ایران دریافت می کند و از مسیر ...

پیام سپاهان - شهردار اصفهان گفت: هفته آینده شهر
اصفهان با حضور مقامات بین المللی در وزارت کشور نشان
شهر دوستدار کودك را نیز به عنوان نخستین شهر ایران
دریافت می کند و از مسیر پایلوت دو ساله عبور خواهد

 
کرد. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، قدرت االله نوروزي صبح امروز
_دوشنبه ششم بهمن ماه 99_ در نشست معرفی برنامه
هاي اولین جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران که در
کاخ نیاوران برگزار شد، اظهار کرد: شهرداري و وزارت

میراث فرهنگی و گردشگري با یک نگاه مشترك به صنایع دستی امروز در این مکان حاضر شده که محور اصلی این نگاه مشترك

 
صنایع دستی است. 

وي اضافه کرد: صنایع دستی از یک سو به عنوان افتخار هنر و هنرمندان ایران و از سوي دیگر به عنوان یک کالاي هویتی و یک نماد
ملی و بومی، عامل توسعه گردشگري و توسعه پایدار همچنین ابزار قوي براي تعامل فرهنگی است؛ این نگاه مشترك ما را اینجا جمع

 
کرده تا کار مشترکی را براي صنایع دستی انجام دهیم. 

شهردار اصفهان ادامه داد: شهرداري اصفهان تجربه بسیار خوبی در برگزاري جشنواره هاي بین المللی دارد و تاکنون بیش از 30

 
جشنواره بین المللی در حوزه کودك و نوجوان برگزار کرده و هر سال بر اساس تجربه سال هاي گذشته بهتر و بیشتر درخشیده است. 
وي با بیان اینکه در سال جاري علی رغم شرایط کرونایی جشنواره بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان به صورت مجازي و به بهترین
نحو برگزار شد و در دنیا مورد استقبال قرار گرفت، تصریح کرد: شهرداري اصفهان در ماه هاي گذشته نیز در دو نمایشگاه صنایع

 
دستی شهر نانجینگ چین و نمایشگاه بین المللی CIIB شرکت کرد. 

نوروزي افزود: اخیراً شهرداري اصفهان توانست در حوزه ساختمان سبز تندیس و در زمینه مصرف انرژي جایزه ملی دریافت کند و این

 
موفقیت ها یعنی اصفهان می تواند به عنوان ظرفیت بالا براي برگزاري جشنواره صنایع دستی نقش آفرینی کند. 

وي تاکید کرد: با توجه به اینکه کار مشترك بین میراث فرهنگی و شهرداري اصفهان در حال انجام است، باید امروز به گونه اي نقش

 
ایفا کنیم تا شهر اصفهان، ایران و هنرمندان صنایع دستی بتوانند از فرصت جشنواره استفاده کنند. 

شهردار اصفهان ادامه داد: اصفهان علاوه بر برگزاري این جشنواره، هفته آینده با حضور مقامات بین المللی در وزارت کشور نشان شهر

 
دوستدار کودك را نیز به عنوان نخستین شهر ایران دریافت می کند و از مسیر پایلوت دو ساله عبور خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه این ظرفیت ها می تواند براي برگزاري جشنواره مهم صنایع دستی و دائمی شدن جشنواره در اصفهان کمک کند،
اظهار امیدواري کرد: همانطور که جشنواره فیلم کودك براي اصفهان به صورت دائمی ثبت شد، جشنواره بین المللی صنایع دستی نیز

 
به نام این شهر ثبت شود. 

شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه اصفهان برنامه شهر دوستدار سالمند را نیز آغاز کرده و تدابیر لازم را اندیشیده و پاتوق هاي محلی را
به عنوان نخستین اقدام طراحی و اجرا کرده است، گفت: امروز به صنایع دستی نیازمندیم، چرا که ظرفیت گفتمان هاي جهانی ما را



در این مقطع افزایش می دهد، البته صنایع دستی به ما نیازمند است زیرا ارزش اقتصاد فرهنگ را براي هنرمندان تسهیل و یک

 
بهزیستی فرهنگی ایجاد می کند. 

وي اظهار امیدواري کرد: صنایع دستی که در کارآفرینی می تواند اکوسیستم شهري باشد، با برگزاري این جشنواره به جایگاه واقعی

 
خود برسد و هنر هنرمندان در این جشنواره به خوبی دیده شود. 

نوروزي با بیان اینکه اصفهان عضو 10 سازمان بین المللی است، خاطرنشان کرد: اصفهان در رشته صنایع دستی عضو شبکه شهرهاي
خلاق یونسکو است و داراي 13 خواهرخوانده بوده که قرارداد خواهرخواندگی به شهر «حیدرآباد» هندوستان به عنوان چهاردهمین

 
خواهرخوانده اصفهان به زودي امضا خواهد شد که باید از این ظرفیت ها استفاده کرد. 

وي تاکید کرد: ظرفیت تعامل بالا بین اداره کل میراث فرهنگی و گردشگري استان و شهرداري، زیرساخت بزرگی براي برگزاري چنین

 
نمایشگاه هایی است. 

کد خبر 470750



تصاویر دیدنی روز؛ از هجوم مسافران به کیش تا گلف بازي ترامپ

منبع: تیتر برترشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/11/06

اردوگاه موقت مهاجران بی سرپناه در بوسنی و هرزگوین در سرماي...

 اردوگاه موقت مهاجران بی سرپناه در بوسنی و هرزگوین

 
در سرماي زمستان   

 درگیري شدید بین یهودیان و نیرو هاي پلیس اسرائیل براي

 
تعطیل کردن مدارس مذهبی یشیوا   

 
 شلوغی و ورود خیل عظیم مسافران به جزیره کیش   



 ناك اوت شدن کانر مک گرگور در مبارزه UFC 257 با داستین

 
پویریر   

 آشیانه ویژه افراد بی خانمان در آلمان مجهز به انرژي خورشیدي

 
  



 
 گلف بازي ترامپ پس از پایان ریاست جمهوري آمریکا   

 برگزاري نمایشگاه مد لباس در سفارت بلژیک در ریاض با طرح

 
هاي جدید عبایه   



 حضور مردم در یک راهپیمایی در حمایت از الکسی ناوالنی رهبر

 
مخالف روس در مسکو   

 کارگاه کارآفرینی در زندان هاي استان اصفهان



620 فرصت شغلی در شهرستان فردوس

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/11/06

620 فرصت شغلی در شهرستان فردوس فراهم شده است.

معاون اشتغال وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی خبر داد:
620 فرصت شغلی در شهرستان فردوس 620 فرصت

 
شغلی در شهرستان فردوس فراهم شده است. 

به گزارش برنا خراسان جنوبی، دکتر منصوري معاون
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جلسه کاري
اشتغال شهرستان فردوس بر ترکیب گردشگري و صنایع
دستی در فردوس تاکید کرد و افزود: این آمادگی وجود
دارد به هرکسی که در حوزه سنگ هاي زینتی؛ کارآفرینی

 
کند، در کنار آموزش به شرط اشتغال زایی، تسهیلات پرداخت کنیم. 

وي افزود: صرف تولید سنگ هاي زینتی نمی توان آنطور که باید وارد بازار کار شد، لذا نیازمند بدنه سازي در این حوزه هستیم و باید

 
بعد از آموزش بحث بازار فروش را هم در داخل و خارج کشور را فراهم کنیم. 

منصوري در کار گروه اشتغال و کارآفرینی فردوس هم گفت: از سال نود و هفت، 199طرح براي اشتغالزایی هزار و 153 نفر در

 
فردوس پرداخت شده که بیشترین سرانه اشتغال نسبت به پرداخت تسهیلات در خراسان جنوبی متعلق به این شهرستان هست. 

 
وي گفت: 51طرح شهرستان فردوس ارائه شده که بدون محدودیت تمام طرح ها بررسی و در صورت تصویب اجرایی خواهد شد. 

معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین براي پیگیري هاي لازم در زمینه سرمایه گذاري شستا در شهرستان و
برگرداندن پرورش کبک و بلدرچین به لیست مشاغل خانگی قول مساعد داد.



اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت تصویب شد

منبع: ایلناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/11/06

هیات وزیران به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي
معلولیت را به تصویب رساند.

هیات وزیران به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي

 
معلولیت را به تصویب رساند. 

به گزارش ایلنا، هیات وزیران در جلسه هاي 21 خرداد و 9
مهر 1399 به استناد قانون حمایت از حقوق معلولان،
اساسنامه صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي
معلولیت تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور را تصویب

 
کرد. 

مطابق این اساسنامه، به منظور ایجاد، توسعه و تقویت اشتغال و کارآفرینی و حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت،
صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی افراد داراي معلولیت تحت پوشش سازمان بهزیستی کشور، وابسته به سازمان بهزیستی و داراي

 
شخصیت حقوقی، اداري و مالی مستقل، تشکیل و اداره می شود. 

مرکز اصلی صندوق در تهران است که با سرمایه اي به ارزش 200 میلیارد ریال (از محل اعتبارات مصوب مربوط به سازمان بهزیستی)

 
اداره می شود. 

اعطاي تسهیلات خود اشتغالی و حمایت از کارآفرینان در راستاي توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي افراد داراي معلولیت، اعطاي
تسهیلات اعتباري در قالب هاي مختلف از قبیل قرض الحسنه جهت ایجاد فرصت هاي شغلی جدید براي افراد داراي معلولیت، کمک
مالی جهت ایجاد زیرساخت هاي اشتغال براي افراد داراي معلولیت و نیز کمک به تأمین و پرداخت یارانه سود و کارمزد به مجریان

طرح هاي اشتغال زا و کارآفرینی افراد داراي معلولیت، وظایف و اختیارات صندوق را تشکیل می دهد.



اختصاص 2 هزار میلیارد تومان تسهیلات به بخش گردشگري

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/11/06

فردوس - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 2 هزار میلیارد تومان در قالب تسهیلات
به بخش گردشگري اختصاص یافته که بزودي به استانها ابلاغ می شود.

فردوس - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون،
کار و رفاه اجتماعی گفت: 2 هزار میلیارد تومان در قالب
تسهیلات به بخش گردشگري اختصاص یافته که بزودي به

 
استانها ابلاغ می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، عیسی منصوري ظهر دوشنبه در
جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري این شهرستان با
اعلام این مطلب افزود: فردوس در بخش سنگ هاي قیمتی
و نیمه قیمتی، صنایع دستی و معادن داراي ظرفیت هاي

 
بسیار خوبی است. 

وي تصریح کرد: تسهیلات لازم به افرادي که در این بخش ها آموزش می بینند و نیاز به تجهیزات و سرمایه دارند را در اختیار آنها

 
قرار خواهیم داد. 

منصوري تاکید کرد: فقط آموزش و اشتغال کافی نیست بلکه باید محصول تولیدي به بازار فروش عرضه شود که با هماهنگی هاي لازم

 
امیدواریم تا پایان دولت این اتفاق در فردوس بیفتد. 

معاون وزیر کار تاکید کرد: تمام تسهیلات گردشگري تا پایان سال استمهال شده و بانک مکلف به رعایت مصوبات ستاد کروناي کشور

 
هستند. 

وي عنوان کرد: 2 هزار میلیارد تومان به بحث گردشگري اختصاص یافته که بزودي به استانها ابلاغ می شود و متقاضیان می توانند از

 
طریق سامانه کارا براي دریافت این تسهیلات 12 درصد اقدام کنند. 

وي از آمادگی شرکت شستا براي سرمایه گزاري در استان خراسان جنوبی خبر داد و گفت: طرحهایی که از طریق فرمانداري فردوس

 
تهیه شده را با اولویت پیگیري خواهیم کرد. 

فرماندار فردوس نیز به ظرفیت ها و مشکلات شهرستان فردوس اشاره و گفت: وجود معادن غنی بنتونیت و کائولن، سنگ هاي قیمتی

 
و نیمه قیمتی و جاذبه هاي گردشگري در فردوس می طلبد تا سرمایه گزاران ورود پیدا کنند. 

حمید حلاج مقدم خاطرنشان کرد: 52 طرح با 82 میلیارد تومان در شهرستان فردوس آماده اجراست که ازشرکت هاي زیر مجموعه



 
وزارت کار می خواهیم براي اجراي این طرحها ما را یاري کنند. 

معاون وزیر کار و هیئت همراه همچنین ازیک طرح در دست ساخت اقامتگاه بوم گردي به نمایندگی از 13 طرح، یک واحد مرغداري

 
و کارخانه فراوري مواد معدنی بازدید کرد. 

در بازدیدها، افزایش تسهیلات گردشگري با توجه به تورم بازار، نیاز یک واحد مرغداري به اعتبار براي توسعه مرغداري و تامین
تسهیلات مورد نیاز براي راه اندازي چرخه کامل فراوري کائولن از درخواست هایی بود که معاون وزیر قول پیگیري داد.



جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/11/06

جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید

 
منطقی شود 

مهر/ معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه شرکت هاي
قطعه ساز باید بیش از پیش تقویت شوند گفت:روش هاي
فروش خودرو در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید

 
کننده و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی. 

 
جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید صبح امروز (دوشنبه) به ریاست اسحاق جهانگیري معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. 

وي در این جلسه که با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید
که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران

 
در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

جهانگیري با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور،
گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو

 
توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

وي با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید کنند، گفت:
باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده شکل گرفته

 
بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور است. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رئیس کل بانک مرکزي،



مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رئیس هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع
ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

 
راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

 
در نظر گرفته شود. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي “تعاون

و همدلی”

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه
تعاون برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد. نوشته مشارکت مؤثر بانک توسعه تعاون در نخستین جشنواره فیلم 120

ثانیه اي “تعاون و همدلی” اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120
ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک

 
توسعه تعاون برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک توسعه
تعاون، در نخستین جلسه دبیرخانه اولین جشنواره فیلم
120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با حضور محمد

کبیري معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دبیران، داوران و اعضاي دبیرخانه جشنواره برگزار شد، حاضرین به بیان

 
نقطه نظرات خود جهت برگزاري هرچه بهتر این جشنواره پرداختند. 

ازجمله نتایج این جلسه که در محل معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل شد، مشارکت همه جانبه بانک
توسعه تعاون، اتاق تعاون ایران، صندوق ضمانت بخش تعاون و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر، تمدید مهلت
ارسال آثار تا 25 بهمن ماه 1399، تعیین جوایز نقدي آثار برگزیده اول تا سوم در هر قالب، اختصاص جایزه به دو فیلم با نگاه نو،
برگزاري نشست خبري جشنواره با حضور دبیران و داوران جشنواره و همچنین انعکاس فراخوان و اخبار جشنواره به اتحادیه بین

 
المللی تعاون ICA بود. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این جلسه با اشاره به ضرورت احیا و بازسازي نشان و برند تعاون در ایران، این

 
جشنواره را گامی مهم در این راستا برشمرد. 

کبیري همچنین توجه به رویکرد کار ترویجی در بخش تعاون با استفاده از ظرفیت هنرمندان را امري مهم دانست که باید موردتوجه

 
قرار بگیرد. 

گفتنی است این جشنواره شامل محورهاي تعاونی ها و اشتغال زنان، تعاونی و بهبود زندگی، تعاون، کار گروهی و مشارکتی، تعاونی و
تولید ملی، نقش هنر در تعاون، نقش تعاون در سلامت و درمان و تعاون، حمایت هاي بانکی و ضمانتی است و علاقه مندان می توانند
آثار خود را در بخش هاي مستند، مستند داستانی، انیمیشن، موشن گرافی و استاب موشن با موضوع تعاون و همدلی به نشانی تهران-

خیابان شهید بهشتی – ضلع جنوبی میدان تختی – وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی– طبقه نهم ارسال کنند.



کارآفرینی در خلوت زندان - اصفهان/عکس : صادق بصیرت

منبع: روزنامه آرمان ملیشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/11/06



استقبال از یارانه دستمزد بیشتر شد

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/11/06

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح یارانه دستمزد، بیش از 22 هزار داوطلب در این طرح ثبت نام کرده و بیش از 4200
کارفرما از آن استقبال کرده اند که در مقایسه با اجراي طرح در ماههاي گذشته رشد قابل توجهی داشته است.

اقتصادگردان- طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي موثر دولت در حوزه اشتغال است که به منظور حفظ اشتغال
در استانهاي داراي آمار بالاي بیکاري و حمایت از نیروي کار شغلی اولی و کارفرمایان بنگاهها توسط وزارت کار به اجرا درآمده است.
در راستاي اجراي این طرح، در صورت جذب نیروي کار شغل اولی در بنگاه هاي اقتصادي، 30 درصد مبلغ دستمزد نیروي کار به

 
صورت یارانه از طرف دولت به مدت یک سال به کارفرمایان پرداخت می شود. 

مطابق آخرین آمار عملکرد اجراي طرح یارانه دستمزد، 22 هزار و 530 نفر داوطلب در این طرح ثبت نام کرده اند که از این تعداد 16
هزار و 668 شغل اولی قرارداد کار بسته و جذب بنگاه شده اند. همچنین 4272 کارفرما از طرح استقبال و اقدام به جذب نیروي شغل

 
اولی کرده اند. 

بر اساس این گزارش، بیشترین تعداد کارفرماي ثبت نام شده متعلق به استان کرمانشاه و کمترین میزان استقبال کارفرمایان، متعلق
به استان خراسان شمالی بوده است. استان لرستان نیز بیشترین تعداد داوطلب ثبت نام شده و جوینده کار جذب شده را به خود

 
اختصاص داده است. 

یارانه دستمزد وجهی است که وزارت کار به صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار شغل اولی به کارفرما می پردازد و
کارفرمایانی که از فارغ التحصیلان دانشگاهی در واحدهاي خود استفاده کنند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار به

 
عنوان یارانه بهره مند می شوند. 

شرط استفاده از فارغ التحصیلان در طرح این است که جویندگان کار باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها از

 
37 سال تمام بیشتر نباشد. براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار نیز شرط سنی تا سقف 45 سال تعیین شده است. 

این طرح با هدف کاهش هزینه هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري تولید، حفظ اشتغال، افزایش

 
فرصتهاي شغلی و حمایت از بنگاههاي خصوصی و تعاونی به ویژه بنگاههاي آسیب دیده از کرونا در استانهاي مشمول اجرا می شود. 

در ماههاي گذشته وزارت کار در راستاي حمایت از بنگاههاي آسیب دیده از کرونا و جلوگیري از ریزش نیروهاي کار اصلاحیه

 
دستورالعمل طرح یارانه دستمزد را ابلاغ کرد. 

دستورالعمل طرح پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کم برخوردار از اشتغال و بنگاههاي به شدت آسیب دیده از ویروس کرونا
مورد بازبینی قرارگرفته و به موجب آن تمام استان هاي مشمول طرح با توجه به شرایط کرونا و تداوم آن مشمول اجراي این طرح



 
شناخته شدند. 

به دنبال ابلاغ دستورالعمل جدید طرح، سقف بهره مندي هر
کارگاه حداکثر تا 5 برابر میانگین لیست نیروهاي بیمه شده نزد
تامین اجتماعی اعلام شده و کارفرمایان می توانند تا پنج برابر
میانگین لیست بیمه خود طی 12 ماه گذشته از یارانه دستمزد

 
بهره مند شوند. 

کارشناسان معتقدند طرح یارانه دستمزد فرصتی مناسب براي
کارآفرینان، کارفرمایان و کارجویان است که ضمن ترغیب و
تشویق کارفرمایان کارگاههاي تولیدي و خدماتی به استفاده از
نیروي کار جدید، زمینه انتقال دانش و تجربه و جذب دانش

 
آموختگان دانشگاهی را فراهم می کند. 

متقاضیان و کارفرمایان براي ثبت نام در این طرح می توانند به سامانه https://pyd.mcls.gov.ir وزارت کار مراجعه کنند.



رفع مشکلات "زیمنس" در سطح ملی دنبال شود

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/11/06

مشاور و بازرس ویژه وزارت تعاون از کارخانجات مخابراتی ایران زیمنس در شیراز بازدید کرد و بر ضرورت بررسی مشکلات
بانکی این واحد تولیدي در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور و حتی در صورت نتیجه ندادن طرح در جلسه اقتصادي

سران 3 قوه تاکید کرد.

اقتصادگردان- کریم یاوري، خدمت به عرصه تولید و بنگاه هاي اقتصادي را در شرایط کنونی بسیار با اهمیت دانست و گفت:

 
رفع مشکلاتی که اکنون زیمنس با آن مواجه است از چند طریق ممکن خواهد بود. 

وي افزود: طرح موانع کنونی پیش روي این واحد تولیدي باسابقه که اغلب در حوزه بانکی است در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید

 
کشور باید با جدیت دنبال شود. 

مشاور و بازرس ویژه وزارت تعاون ادامه داد: در صورت به نتیجه نرسیدن موضوع و رفع نشدن مشکلات این کارخانه، این ظرفیت
وجود دارد که با تصویب اعضاي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور، مشکلات این واحد تولیدي در جلسه اقتصادي سران قوا مطرح

 
و براي رفع آن چاره اندیشی شود. 

به نقل از روابط عمومی تعاون فارس، یاوري همچنین گفت: ظرفیت اشتغالزایی زیمنس بسیار بیشتر از وضعیت کنونی است و این
واحد تولیدي قادر است براي بیش از 4 هزار نفر بصورت مستقیم شغل ایجاد کند در صورتی که اکنون به دلیل موانع و مشکلات پیش

 
روي این واحد با کمتر از 10 درصد ظرفیت و اشتغال حدود 400 نفر مشغول به فعالیت است. 

 
رفع مشکلات تولید مهمترین ضرورت کنونی 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس نیز گفت: رفع مشکلات واحدهاي تولیدي مهمترین نیاز اقتصادي کنونی کشور و استان

 
است. 

سهراب مختاري افزود: زیمنس ظرفیت ممتازي نه تنها در سطح استان بلکه در سطح کشور و منطقه است و این درخواست اکنون

 
وجود دارد که رفع این موانع با جدیت در پایتخت دنبال شود. 

او ادامه داد: این واحد تولیدي ظرفیت ممتازي براي کشور است و این امکان وجود دارد که در صورت عدم رفع موانع این واحد

 
تولیدي در ستاد رفع موانع تولید کشور موضوع در جلسه اقتصادي سران 3 قوه مطرح و براي آن چاره اندیشی شود. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس با بیان اینکه زیمنس ظرفیت ایجاد 4 تا 5 هزار شغل را دارد، گفت: کمک به راه اندازي خط

 
تولید و توسعه این واحد تولیدي در منطقه ویژه اقتصادي نیز می تواند به ایجاد اشتغال پایدار بیانجامد. 

مختاري با اشاره به برخی مطالبات کارگران زیمنس که از گذشته وجود داشته، تاکید کرد: به مشکلات کارگران این واحد تولیدي و



سایر کارخانجات باید با نگاه انسان دوستانه و اجتماعی نگریست و پیاده سازي این نوع نگاه موضوع مهمی است که باید در فرهنگ کار

 
بیشتر به آن توجه شود. 

 
بازگشت 30 کارخانه به چرخه تولید در فارس 

مسئول بسیج کارگري و کارخانجات سپاه فجر فارس نیز کارخانجات و واحدهاي تولیدي را آبروي این استان دانست و گفت: تمام

 
تلاش مجموعه سپاه استان و بسیج کارگري براي رفع مشکلات واحدهاي تولید بکار گرفته خواهد شد. 

سرگرد پاسدار محمدجواد مختاري گفت: رفع مشکلات حوزه کارگري و کارفرمایی با جدیت در دستورکار قرار دارد تا موانع پیش روي

 
تولید رفع شود. 

 
او ادامه داد: اغلب مشکلات واحدهاي تولیدي در حوزه بانکی است و لازم است درسطح ملی در این باره چاره اندیشی شود. 

مسئول بسیج کارگري و کارخانجات سپاه فجر فارس بیان کرد: 51 کارخانه در سطح این استان به دلیل مشکلات بانکی به تملک
بانک درآمده بود که با انجام اقدامات لازم بین دستگاه هاي اجرایی و مدیریت این موضوع اکنون بخش زیادي از این واحدها رفع
مشکل شده و به چرخه تولید بازگشتند و این تعداد به 21 مورد کاهش یافت که ضرورت دارد موانع این تعداد کارخانه نیز مرتفع

 
شود. 

 
مشکلات بانکی، گلوگاه مجموعه اي با نیم قرن سابقه 

رئیس هیئت مدیره زیمنس نیز گفت: این کارخانه بیش از 50 سال سابقه فعالیت دارد و اکنون 400 نفر در این مجموعه مشغول به

 
کار هستند. 

جمشید آقائی با بیان اینکه این مجموعه واحدي بورسی است که بیشتر سهام آن در اختیار عموم قرار دارد، افزود: محصولات مورد نیاز

 
صنعت مخابرات و الکترونیک کشور در این واحد تولید می شود. 

او ادامه داد: طرح توسعه این کارخانه ترسیم و این امکان وجود دارد که خط تولید باطري و مودم نیز سریعا در این مجموعه ایجاد

 
شود. 

رئیس هیئت مدیره زیمنس مشکل اصلی این واحد تولیدي را در حوزه بانکی برشمرد و گفت: در این شرکت پتانسیل رفع این

 
مشکلات وجود دارد اما نیاز است که در سطوح بالاتر نیز حمایت هایی از این مجموعه انجام شود. 

آقائی با بیان اینکه 3 فقره تسهیلات بانکی اکنون به گلوگاهی براي این کارخانه تبدیل شده است، گفت: تنها در یک مورد از این
تسهیلات، بانک عامل رقمی معادل 105 میلیارد تومان را اضافه بر مقررات سیستم بانکی محاسبه کرده است که این درخواست وجود

دارد که این بانک ها فقط به عمل به دستورالعمل هاي بانک مرکزي ملزم شوند.



تعمیرات 27 فروند انواع شناور با تکیه بر توان داخلی در هرمزگان

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی از ابتداي سال جاري تا پایان
دي ماه 27 فروند شناور با کاربري مختلف در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهیدرجایی و کشتی سازي هاي

استان تعمیر و به چرخه خدمات حمل و نقل دریایی بازگشته اند.

اقتصادگردان- علیرضا محمدي کرجی ران صبح امروز(ششم بهمن ماه) با بیان اینکه نگهداري مطلوب و آماده به کاري شناورها
به منظور ارائه خدمات بهتر دریایی در همه حوزه ها همواره ارجح امور است اظهار کرد: طی 10 ماه سال جاري برروي 27 فروند
شناور با کاربري هاي مختلف تعمیرات صورت گرفته که عمدتا در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و

 
شناورهاي بزرگتر که نیازمند عملیات داکینگ بوده اند در کشتی سازي استان به انجام رسیده است. 

وي عمده اقدامات صورت گرفته برروي این شناورها را در زمینه هاي تعمیرات زیرآبی، تعمیرات موتوري، تعمیرات رانش، رفع نقص
گیربکس، داك اضطراري جهت رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته مانورها و جک هاي بالابر به دست متخصصین

 
بومی عنوان کرد. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان با تاکید براین موضوع که تعمیرات شناورها در داخل بندر و کشتی سازیهاي استان علاوه بر
جلوگیري از خروج ارز گامی مهم در جهت ارتقاء توان فنی نیروهاي متخصص بومی است، خاطرنشان کرد: آنچه مسلم است تعمیرات
شناورها در داخل کشور مزایاي دیگري همچون ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده تعمیرات را نیز به دنبال

 
خواهد داشت. 

محمدي کرجی ران با بیان اینکه طی این مدت در کنار شناورهایی که در گستره دریایی استان هرمزگان فعالیت میکنند اقدام به
تعمیر و راه اندازي شناورهاي خدماتی سایر استان هاي جنوبی نیز کرده ایم، اظهار امیدواري کرد: تمام سعی و تلاش خود را در جهت
بهبود روش ها و رعایت استانداردها در فرآیند تعمیر معطوف نموده تا در کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ مجوز از

موسسات رده بندي اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریاروي بازگردانیم.



مدیریت بازار بورس مانع ضرر سرمایه گذاران جزء شود

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/11/06

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس معتقد است: بعضی از سرمایه گذاران متملک بازار بورس و شرکت هاي دولتی از رانت
اطلاعاتی خود سوء استفاده کردند و از بازار بورس سود کافی بردند. قربانیان بازار بورس کسانی بودند که رانت اطلاعاتی

نداشتند. یکی از تدبیرها در خصوص بازار بورس، رخت بر بستن رانت اطلاعاتی از این ...

اقتصادگردان- کیومرث سرمدي در مورد وضعیت بازار بورس گفت: مدت ها پیش که مشکلات اقتصادي در جامعه ایران اوج
گرفته بود، دولت بر اساس بعضی سیاست ها مردم را به سرمایه گذاري در بازار بورس دعوت کرد. حضور مردم و انتقال سرمایه
هایشان به بازار بورس براي مدتی کوتاه سودآوري داشت و رشد نرخ شاخص ها مردم را تحریک کرد تا آنجا که بسیاري از کسانی که

 
توان مالی چندانی نداشتند با فروش حداقل سرمایه هاي خود وارد بازار بورس شدند. 

نماینده مردم همدان در مجلس افزود: سیاست هاي غلط بازار سرمایه و عدم برنامه ریزي و نظارت دولت باعث شد که مردم با بی
ثباتی و ریزش شاخص هاي بورس مواجه شوند. این وضعیت از قبل قابل پیش بینی بود چرا که کارشناسان اظهار کرده بودند که اگر

 
دولت برنامه اي در خصوص حجم اعتبار مالی بازار بورس نداشته باشد، سرمایه گذاران بورسی و توده هاي مردم زمین خواهند خورد. 

سرمدي در خصوص کسانی که از طریق بازار سرمایه به سود رسیدند، معتقد است: بعضی از سرمایه گذاران متملک بازار بورس و البته
شرکت هاي دولتی از رانت اطلاعاتی خود استفاده یا سوء استفاده کردند و در اوج اقتصادي شاخص ها، سرمایه هایشان را جا به جا
کردند و سود کافی بردند. قربانیان بازار بورس کسانی بودند که رانت اطلاعاتی و تخصص لازم را نداشتند. یکی از تدبیرها در خصوص
بازار بورس، رخت بر بستن رانت اطلاعاتی از این بازار است. نهادهاي نظارتی باید با کسانی که از رانت اطلاعاتی استفاده کردند،

 
برخورد کند. 

وي با اشاره به تجمعات اخیر سرمایه گذاران در مقابل ساختمان سازمان بورس گفت: به نظرم، ورود مجلس و انجام اقداماتی مانند

 
توضیح خواستن از رئیس سازمان بورس و وزیر امور اقتصاد و دارایی، دولت را ملزم خواهد کرد تا براي بازار بورس برنامه ریزي کند. 

این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در توصیه به سهام داران، اظهار کرد: به نظرم مردم در وهله اول نباید با این ماجرا به صورت
هیجانی برخورد کنند. مردم نباید به جوسازي ها توجه کنند. امیدواریم که مدیریت بازار بورس به گونه اي پیش رود که سرمایه

 
گذاران جزء ضرر نکنند. 

نماینده همدان در مجلس در پایان با بیان اینکه دولت اگر بخواهد، می تواند وضعیت بازار بورس را اصلاح کند، گفت: مردم به شخص
دوم مملکت و مقامات ارشد اقتصادي اعتماد کردند. هدف مردم از رجوع به بازار، کسب سود و مولد شدن سرمایه بود. مولد شدن
سرمایه یعنی انتقال سرمایه ها به سمت تولید، اشتغال و اقتصاد. مدیریت بازار بورس یعنی اینکه سرمایه گذاران بیش از این ضرر

نکنند و دوم تجمیع سرمایه بر تولید و اشتغال تأثیرگذار باشد. دولت باید این دو اقدام را عملیاتی کند.



استقبال از یارانه دستمزد بیشتر شد

منبع: شهر فرداشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/11/06

بر اساس آخرین آمار عملکرد طرح یارانه دستمزد، بیش از 22 هزار داوطلب در این طرح ثبت نام کرده و بیش از 4200
کارفرما از آن استقبال کرده اند که در مقایسه با اجراي طرح در ماههاي گذشته رشد قابل توجهی داشته است.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي موثر دولت در حوزه اشتغال
است که به منظور حفظ اشتغال در استانهاي داراي آمار بالاي بیکاري و حمایت از نیروي کار شغلی اولی و کارفرمایان بنگاهها توسط

 
وزارت کار به اجرا درآمده است. 

در راستاي اجراي این طرح، در صورت جذب نیروي کار شغل اولی در بنگاه هاي اقتصادي، 30 درصد مبلغ دستمزد نیروي کار به

 
صورت یارانه از طرف دولت به مدت یک سال به کارفرمایان پرداخت می شود. 

مطابق آخرین آمار عملکرد اجراي طرح یارانه دستمزد، 22 هزار و 530 نفر داوطلب در این طرح ثبت نام کرده اند که از این تعداد 16
هزار و 668 شغل اولی قرارداد کار بسته و جذب بنگاه شده اند. همچنین 4272 کارفرما از طرح استقبال و اقدام به جذب نیروي شغل

 
اولی کرده اند. 

بر اساس این گزارش، بیشترین تعداد کارفرماي ثبت نام شده متعلق به استان کرمانشاه و کمترین میزان استقبال کارفرمایان، متعلق
به استان خراسان شمالی بوده است. استان لرستان نیز بیشترین تعداد داوطلب ثبت نام شده و جوینده کار جذب شده را به خود

 
اختصاص داده است. 

یارانه دستمزد وجهی است که وزارت کار به صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار شغل اولی به کارفرما می پردازد و
کارفرمایانی که از فارغ التحصیلان دانشگاهی در واحدهاي خود استفاده کنند از 30 درصد حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی کار به

 
عنوان یارانه بهره مند می شوند. 

شرط استفاده از فارغ التحصیلان در طرح این است که جویندگان کار باید مدرك تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها از37

 
سال تمام بیشتر نباشد. براي زنان سرپرست خانوار جوینده کار نیز شرط سنی تا سقف 45 سال تعیین شده است. 

این طرح با هدف کاهش هزینه هاي بکارگماري نیروي کار جدید براي کارفرمایان و به منظور پایداري تولید، حفظ اشتغال، افزایش

 
فرصتهاي شغلی و حمایت از بنگاههاي خصوصی و تعاونی به ویژه بنگاههاي آسیب دیده از کرونا در استانهاي مشمول اجرا می شود. 

در ماههاي گذشته وزارت کار در راستاي حمایت از بنگاههاي آسیب دیده از کرونا و جلوگیري از ریزش نیروهاي کار اصلاحیه

 
دستورالعمل طرح یارانه دستمزد را ابلاغ کرد. 



دستورالعمل طرح پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کم
برخوردار از اشتغال و بنگاههاي به شدت آسیب دیده از ویروس
کرونا مورد بازبینی قرارگرفته و به موجب آن تمام استان هاي
مشمول طرح با توجه به شرایط کرونا و تداوم آن مشمول اجراي

 
این طرح شناخته شدند. 

به دنبال ابلاغ دستورالعمل جدید طرح، سقف بهره مندي هر
کارگاه حداکثر تا 5 برابر میانگین لیست نیروهاي بیمه شده نزد
تامین اجتماعی اعلام شده و کارفرمایان می توانند تا پنج برابر
میانگین لیست بیمه خود طی 12 ماه گذشته از یارانه دستمزد

 
بهره مند شوند. 

به گزارش ایسنا، کارشناسان معتقدند طرح یارانه دستمزد
فرصتی مناسب براي کارآفرینان، کارفرمایان و کارجویان است که

ضمن ترغیب و تشویق کارفرمایان کارگاههاي تولیدي و خدماتی به استفاده از نیروي کار جدید، زمینه انتقال دانش و تجربه و جذب

 
دانش آموختگان دانشگاهی را فراهم می کند. 

 
متقاضیان و کارفرمایان براي ثبت نام در این طرح می توانند به سامانه https://pyd.mcls.gov.ir وزارت کار مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



نمایشگاه 2 سالانه در بازارچه مرزي میرجاوه راه اندازي شد

منبع: ایرناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/11/06

زاهدان- ایرنا- مدیر بازارچه هاي مرزي سیستان و بلوچستان گفت: نمایشگاه 2 سالانه از سوي بخش خصوصی و تاجران
استان هاي یزد و کرمان و دیگر استان ها در زمینه صنعت ساختمان، کاشی و سرامیک، لوازم خانگی و مواد غذایی در بازارچه

مرزي میرجاوه راه اندازي شده است.

زاهدان- ایرنا- مدیر بازارچه هاي مرزي سیستان و
بلوچستان گفت: نمایشگاه 2 سالانه از سوي بخش
خصوصی و تاجران استان هاي یزد و کرمان و دیگر استان
ها در زمینه صنعت ساختمان، کاشی و سرامیک، لوازم
خانگی و مواد غذایی در بازارچه مرزي میرجاوه راه اندازي

 
شده است. 

مبین علی میر روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت: ایجاد این نمایشگاه زمینه را براي فروش
بیشتر محصولات کاشی و سرامیک، لوازم خانگی و

 
موادغذایی از نقاط مختلف کشور فراهم می کند و تاجران پاکستانی می توانند با مراجعه به این نمایشگاه خرید کنند. 

وي بیان کرد: راه اندازي نمایشگاه در بازارچه هاي مرزي سیستان و بلوچستان براي نخستین بار انجام شده و نوید بخش روزهاي

 
خوش در آینده براي افزایش صادرات و بهره گیري از ظرفیت بازارچه ها در توسعه اشتغال منطقه است. 

مدیر بازارچه هاي مرزي سیستان و بلوچستان ادامه داد: با کاهش نرخ ارز، زمینه براي صادرات و واردات کالا توسط پیله وران این

 
استان انجام و تعهدات ارزي هم براي آن ها به صفر می رسد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- پاکستان 

 
- نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان 

- مرز میرجاوه



طرح ملی مبتکرانه برند بروکس در دوران کرونا

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/11/06

یکی از برندهاي خلاق که این بار به معرفی آن می پردازیم در حوزه روشنایی فعالیت دارد؛ برندي به نام بروکس است.

طرح ملی مبتکرانه برند بروکس در دوران کرونا یکی از
برندهاي خلاق که این بار به معرفی آن می پردازیم در

 
حوزه روشنایی فعالیت دارد؛ برندي به نام بروکس است. 

به گزارش برنا، در دسامبر 2019، دنیا با رویارویی
غافلگیرانه با پاندمی کرونا، آسیب تاریخی زیادي را در

 
چرخه تولید و تامین تجربه کرد. 

براي اولین بار در شهر ووهان چین، یک ویروس شناسایی

 
شد؛ کووید 19، نامی آشنا که سال هاي سال آثار آن بر بدنه اجتماعی و اقتصادي جهان و ایران باقی می ماند. 

تأثیر کرونا بر وضعیت اشتغال و کسب وکارهاي اقتصادي کاملا مشهود است. برخی، فعالیت هاي خود را محدود و برخی دیگر
تغییراتی در نوع کسب وکار خود دادند. در این بین، برندهایی هم هستند که علاوه بر پایداري خدمات، با پشتوانه مدیریتی و خلاقانه،
هر کدام به اندازه توان خود در کنار مردم قرار گرفتند تا بتوانند سهمی هرچند کوچک در راستاي مسوولیت انسانی و اجتماعی داشته

 
باشند. 

به طور یقین، هر عرضه کننده اي می تواند در چنین دورانی با توجه به ظرفیت و توان خود به کاهش دغدغه هاي مردم کمک کند اما

 
اینکه کسب وکارها چه ابتکاراتی را در زمینه ي ارائه کالا و خدمات خود در دوران کرونا به کار می گیرند، قابل توجه است. 

 
یکی از برندهاي خلاق که این بار به معرفی آن می پردازیم در حوزه روشنایی فعالیت دارد؛ برندي به نام بروکس است. 

 
 

0:00 / 0:25



در دوره اي که هر بازاري به دنبال جبران خسارات و مدیریت چالش هاي اقتصادي بحران وارداتی کرونا است، بروکس توانسته است با
ایجاد بسترهاي مشارکتی، طرحی را راه اندازي کند که از دغدغه مردم در خصوص روشنایی خانه، محل کار و حتی مراکز درمانی

 
بکاهد. 

 
همراهی بروکس با نظام سلامت کشور 

اینکه یک برند روشنایی تمام توان و ظرفیت تکنولوژیکی خود را به کار گیرد تا تمام قد در کنار مردم و نظام سلامت بماند، کار ساده

 
اي نیست. 

 
اهمیت نورپردازي صحیح و سالم در بیمارستان ها و کاهش هزینه هاي آن در شرایط اقتصادي کنونی نیز بر هیچکس پوشیده نیست. 

اتاق عمل در بیمارستان ها از حساس ترین نقاط یک مجموعه درمانی است که بهداشت نوري در آن، شرایط خاص خودش را می
طلبد بنابراین تامین نور آن باید طبق استاندارد و رعایت اصول انجام گیرد. بهره وري فناوري ال اي دي که در اختیار بروکس قرار

 
دارد، از سایر روشنایی ها بالاتر است و در نتیجه در هزینه هاي مصرف انرژي تاثیر بسیار مثبتی دارد. 

 
طرح جایگزینی لامپ هاي ال اي دي به جاي لامپ هاي فرسوده 

طرح جمع آوري لامپ هاي کم مصرف فرسوده مورد استفاده مردم و جایگزینی آن با لامپ اي اي دي براي اولین بار در ایران به
ابتکار بروکس به اجرا درآمده است. بروکس در طرح بزرگ تعویض لامپ، اعلام کرده است تا مردم لامپ هاي سوخته و کم نور شده،
با هر نام تجاري و با هر شکل و اندازه اي را به الکتریکی هاي منتخب بروکس تحویل دهند و به جاي آن لامپ هاي ال اي دي حبابی

 
را به ازاي هر لامپ دریافت کنند. 

همچنین از الکتریکی هاي منتخب سراسر کشور خواسته است تا به نورواره بروکس؛ طرح ملی لامپ هاي سوخته و کم نور بپیوندند و

 
از تسهیلات آن برخوردار شوند. 

بروکس داراي کامل ترین سبد محصولات روشنایی در حوزه ال اي دي و متخصص ترین نیروي انسانی است. انواع لامپ هاي حبابی،
پنل ها، پروژکتور و ... در طیف گسترده اي از توان ها و نیز رنگ نورهاي مختلف به خوبی می تواند نیازهاي مصرف کنندگان را در

حوزه هاي مختلف روشنایی مرتفع کند و از این نظر جزو معدود شرکت هاي داخلی است که توانسته به این مهم دست یابد.



10طرح وزارتی و 2 طرح ابتکاري در راستاي توانمندسازي بانوان در ورامین

منبع: پاناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/11/06

ورامین(پانا)- کارشناس امور بانوان آموزش و پرورش ورامین از برگزاري جلسه هماهنگی مجریان طرح هاي توانمندسازي
بانوان با هدف توانمندسازي دانش آموزان ، اولیا و همکاران فرهنگی خانم خبر داد.

ورامین(پانا)- کارشناس امور بانوان آموزش و پرورش
ورامین از برگزاري جلسه هماهنگی مجریان طرح هاي
توانمندسازي بانوان با هدف توانمندسازي دانش آموزان ،

 
اولیا و همکاران فرهنگی خانم خبر داد. 

به گزارش دفتر اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و
پرورش ورامین، سروش کریمی، مشاور مدیرکل آموزش و

پرورش شهرستانهاي استان تهران، در امور بانوان در جمع کارگروه بانوان گفت: امسال در ورامین 10 طرح وزارتی و استانی و دو طرح

 
ابتکاري منطقه به اجرا درخواهد آمد. هدف از برگزاري این طرح ها توانمندسازي دانش آموزان، اولیا و همکاران فرهنگی خانم است. 

عفت صادقی، کارشناس امور بانوان آموزش و پرورش ورامین، نیز از دیگر سخنرانان این جلسه بود که در تشریح این خبر از طرح هاي

 
زیر را نام برد: 

 
1. کودك یاري 

 
2.مشارکت هاي اجتماعی دختران 

 
3. حقوق شهروندي 

 
4. ازدواج اصولی و به هنگام 

 
5 توانمندسازي زنان سرپرست خانوار 

 
6. بهبود وضعیت بهداشت دانش آموزان دختر 

 
7. گفتگوي موثر 

8. حامی 



 
9. دختران امروز 

 
10. طرح بلوغ دختران 

او در ادامه با اشاره به دو طرح ابتکاري منطقه ورامین گفت: این طرح ها با توجه به نیاز خدمات رسانی در ورامین صورت خواهد

 
پذیرفت. 

صادقی از طرح کارآفرینی فرهنگیان و طرح مطلع مهر مخصوص زوج هاي جوان فرهنگی به عنوان دو طرح ابتکاري منطقه ورامین نام

 
برد که در حاشیه برگزاري این طرح ها به اجرا در خواهد آمد. 

آموزش و پرورش ورامین توانمند سازي بانوان



افتتاح 10 طرح گردشگري در همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون سرمایه گذاري میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري همدان گفت: همزمان با دهه فجر 10 طرح گردشگري
شامل اقامتگاه بومگردي، سفرخانه سنتی و مجتمع گردشگري افتتاح می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز همدان، علیرضا
قاسمی با بیان اینکه در ایام دهه فجر 10 طرح گردشگري
در همدان افتتاح می شود اظهار کرد: چهار سفره خانه
سنتی با 20 میلیارد تومان سرمایه گذاري در دهه فجر به

 
بهره برداري می رسد. 

وي با بیان اینکه یک مجتمع سرمایه گذاري با 30 میلیارد
تومان سرمایه گذاري افتتاح می شود افرود: پنج اقامتگاه
بومگردي نیز با 3 میلیارد تومان اعتبار به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

معاون سرمایه گذاري میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري همدان بیان کرد: عملیات اجرایی چندین طرح نیز در دهه فجر آغاز

 
می شود که به زودي اعلام خواهد شد. 

- قاسمی در ادامه از تصویب 12 طرح گردشگري در کمیته فنی معاونت سرمایه گذاري استان همدان خبر داد و گفت: این طرح ها
شامل احداث و تبدیل تاسیسات گردشگري با حجم سرمایه گذاري حدود 400 میلیارد تومان و اشتغال 395 نفر است. این مسئول با
بیان اینکه این طرح ها در شهرستان هاي همدان، رزن، تویسرکان، ملایر و اسدآباد است، بیان کرد: طرح هاي مصوب شامل دو طرح
هتل، سه طرح مجتمع گردشگري، دو طرح سفره خانه سنتی، یک طرح مرکز سرگرمی تفریحی، یک طرح اقامتگاه سنتی و سه طرح

اقامتگاه بومگردي است.



دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیستند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/11/06

خاکی صدیق گفت: دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیستند و منکر فاصله میان آموزش عالی و بازار کار در
کشور نیستم.

به گزارش حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، علی خاکی صدیق، معاون آموزشی وزارت
علوم، تحقیقات و فناوري در برنامه به وقت ایران اظهار
کرد: در حال حاضر تقریبا تمام نیاز هاي جامعه، صنعت و
کشور برآورده شده است و این فرآیند با کارشناسانی اتفاق
افتاده که از فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاه
هاي کشور هستند. بنابراین می توان گفت که دانشگاه ها

 
رسالت خود را انجام داده اند. 

 
شکاف میان صنعت و دانشگاه مسئله قدیمی است 

او افزود: شکاف میان صنعت و دانشگاه مسئله قدیمی است و بسیار بدان پرداخته اند. یکی از راهبرد هاي وزارت علوم براي حل این
مسئله بحث مهارت افزایی و اشتغال است. در سال 1396، به صورت جدي به بحث مهارت افزایی ورود کرده و در سال 1397 آئین

 
نامه آن را با هدف مهارت آموزي دانش آموختان دانشگاه در سه سطح پایه، عمومی و تخصصی نهایی و ابلاغ شد. 

خاکی صدیق اضافه کرد: در حوزه مهارت افزایی و کارآفرینی، هدف دو دانشگاه جامع علمی و کاربردي و فنی و حرفه اي در سطح
کاردانی، تربیت دانش آموختگان کاردان و تکنسین بوده است. در سایر دانشگاه نیز طرح مهارت افزایی با آموزش دروس کارآفرینی و

 
موضوع هاي وابسته و مسائلی دیگر سعی بر آن داشته تا به بحث مهارت افزایی بپردازد. 

او تصریح کرد: دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیستند و منکر فاصله میان آموزش عالی و بازار کار در کشور نیستم اما

 
در مجموع با توجه به دستاورد هاي کنونی به نظر می رسد که وظیفه خود را انجام داده اند. 

خاکی صدیق با بیان اینکه بحث فناوري و کارآفرینی، مهارت و نقش دانشگاه و صنعت و حکمرانی یک اکوسیستم است، گفت: بیش از
یک دهه است که آموزش عالی و دانشگاه هاي کشور بر پژوهش متمرکز شده است و از یک دانشگاه آموزش محور به پژوهش ورود
کردیم. اکنون مفاهیم جدیدي از جمله بحث فناوري، مهارت افزایی و کارآفرینی وارد شده است که وزارت علوم نیز در این راستا

 
برنامه هاي در دست اقدام دارد. 

معاون آموزشی وزارت علوم به برنامه هاي آموزش عالی اشاره کرد و گفت: برنامه هایی که در وزارت علوم و در بخش پژوهش، آموزش
و فناوري تدارك شده و طرح هایی که در حال اجراست، به این سمت تمایل یافته و دانشگاه ها تلاش خود را می کنند.





هفت طرح کارآفرینی در سیستان و بلوچستان آماده افتتاح است

منبع: ایرناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/11/06

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: هفت طرح بزرگ کارآفرینی با اعتبار 85 میلیارد
ریال گرامیداشت دهه فجر در این استان به بهره برداري می رسد.

زاهدان- ایرنا- مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت: هفت طرح بزرگ کارآفرینی با اعتبار 85
میلیارد ریال گرامیداشت دهه فجر در این استان به بهره

 
برداري می رسد. 

ادریس دینارزهی روز دوشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهارداشت: این طرح ها شامل معدن بزرگ فرآوري مس،
مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید باتري
خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه، مجموعه
مرغداري، کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید

 
آب آشامیدنی است. 

وي با بیان اینکه با راه اندازي این هفت طرح، 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند افزود: براي افتتاح این طرح
ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهار درصد به کارآفرینان پرداخت شده که در شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار،

 
هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
است تصریح کرد: از این تعداد، پنج طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت

 
معکوس به روستاها را به دنبال خواهد داشت. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- کارآفرینی 

- دهه فجر



 اتصال شش روستا شهرستان هاي فارس به شبکه ملی اطلاعات

منبع: شیرازهشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/11/06

  مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان فارس به
شبکه ملی اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد.

  مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان فارس از راه اندازي اینترنت پرسرعت و اتصال شش روستاي دیگر استان فارس به

 
شبکه ملی اطلاعات از محل منابع طرح خدمات عمومی اجباري وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات خبر داد. 

به گزارش سرویس دریافت خبر اجتماعی شیرازه، مهرداد سهرابی مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان فارس از اتصال یک هزار
و 161 خانوار روستایی در شهرستان هاي نی ریز، فسا، خنج و رستم با جمعیت چهار هزار و 54 نفر در یک هفته گذشته به شبکه

 
ملی اطلاعات و شبکه پهن باند ارتباطی سیار خبر داد. 

وي تعداد روستاهاي برخوردار شده از اینترنت پرسرعت در این شهرستانها را شش روستا برشمرد و عنوان کرد: روستاي بنه کلاغی از
توابع شهرستان نی ریز، روستاي گهرآباد از توابع شهرستان فسا، روستاي باغان از توابع شهرستان خنج و روستاهاي دشت، بلوط
اسدي و اندرگرد چشمه بري از توابع شهرستان رستم روستاهاي جدیدي هستند که با تامین اعتبار از محل اعتبارات طرح خدمات

 
عمومی اجباري وزارت متبوع (USO) به اینترنت پرسرعت سیار اپراتور اول مجهز شدند. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان فارس با تاکید بر اینکه بهبود زیرساخت هاي ارتباطی در روستاها زمینه توسعه پایدار در
این مناطق را فراهم می کند، تصریح کرد: اینترنت پرسرعت در واقع در روستاها به عنوان ابزار و محرکی براي رشد عمل می کند و از
طریق فراهم کردن جنبه هاي رفاهی بیشتر از طریق دسترسی به خدمات اجتماعی و دولتی، زمینه تقویت اجتماعی و اقتصادي را در

 
این مناطق فراهم می کند. 

سهرابی امکان بهره مندي از آموزش هاي آنلاین و الکترونیکی، ایجاد فرصت هاي کارآفرینی و اشتغال بیشتر از طریق ارتباط با سایر
نقاط، امکان بازاریابی براي محصولات تولیدي در روستا و رونق بوم گردي از طریق معرفی جاذبه هاي گردشگري و توریستی را از

 
دیگر مزایاي اتصال روستاها به شبکه پهن باند ارتباطی و اینترنت پرسرعت بر شمرد. 

انتهاي پیام/ح/م



برگزاري جلسه کارگروه اشتغال استان بوشهر و بررسی طرح هاي اشتغال

کارگروه به میزبانی صندوق کارآفرینی امید

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/11/06

 
 

 
برگزاري جلسه کارگروه اشتغال استان بوشهر و بررسی طرح هاي اشتغال کارگروه به میزبانی صندوق کارآفرینی امید 

جلسه کارگروه اشتغال استان بوشهر با حضور حاجیانی مدیر صندوق کارآفرینی امید، نمایندگان دستگاه هاي اجرایی صنعت و کعدن
و تجارت، جهاد کشاورزي، استانداري و سازمان میراث فرهنگی و بانکهاي مرتب و متقاضیان تسهیلات اشتغال استان بوشهر به میزبانی

 
صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر برگزار گردید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر ضمن خوش آمد گویی به حاضران جلسه در این جلسه اظهار داشت: هدف از برگزاري این

 
جلسات اتخاذ تصمیمات و مصوبات کارگشا در راستاي موضوع مهم اشتغال است. 

حاجیانی افزود: با توجه به نیاز ثبت نام متقاضیان جدید تسهیلات اشتغال با هدف تعیین تکلیف متقاضیان ثبت نام شده در سامانه
کارا که تسهیلات خود را دریافت ننموده اند، بایستی دستگاه هاي اجرایی و بانکها با پیگیري و تسریع در روند تکمیل یا عدم پذیرش

 
متقاضیان ثبت نام شده، با تخصیص اعتبارات مجدد زمینه ثبت نام متقاضیان جدید را فراهم آورند. 

وي در ادامه گفت: انتظار می رود با توجه به عملکرد قابل قبول استان، در آینده نیز سهم مناسبی از طریق اشتغال روستایی براي

 
استان بوشهر، براي افراد و علاقه مندان به ایجاد اشتغال و سرمایه گذاري در این استان در نظر گرفته شود. 

ایشان اضافه کرد: از یک طرف وظیفه دولت ایجاد بستري مناسب جهت ایجاد اشتغال و بهبود فضاي کسب و کار در کشور است و از
طرف دیگر متقاضیان اشتغال و کارآفرینان بایستی با ارائه ایده هاي جدید و طرح هاي اشتغال مناسب و کارشناسی شده جهت

 
دریافت تسهیلات اشتغال اقدام نموده و طرح خود را راه اندازي کنند. 



حاجیانی گفت: در این جلسه 5 طرح کارگاهی که متقاضی دریافت تسهیلات اشتغالزایی روستایی از صندوق کارآفرینی امید بودند،
بررسی گردید و طرحهاي واجدشرایط شامل طرح تولید پوشاك با درخواست تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد ریال در شهرستان گناوه و
طرح بسته بندي خشکبار با درخواست تسهیلات به مبلغ 20 میلیارد ریال در شهرستان تنگستان و طرحهاي تولید شکلات خرمایی با
درخواست تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد ریال، حصیربافی با درخواست تسهیلات به مبلغ 15 میلیارد ریال، احداث سردخانه خرما به
مبلغ 14 میلیارد ریال در شهرستان دشتستان مورد ارزیابی قرار گرفتند و با تعیین مهلت مناسب جهت تکمیل پرونده تعیین تکلیف

 
گردیدند. 

حاجیانی در پایان اظهار داشت: از ابتداي ابلاغ اعتبارات اشتغال روستایی تاکنون در مجموع 837 طرح به مبلغ 502 میلیارد ریال
توسط صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر پرداخت شده و باعث اشتغال مستقیم 1830 نفر در استان گردیده است و میزان
تسهیلات درخواستی طرحهاي این کارگروه نیز مبلغ 69 میلیارد ریال است که طرح هاي مصوب شده جهت ادامه بقیه مراحل به

 
شعب معرفی گردیدند. 

 
 

 
 





مرکز زنان سرپرست خانوار در اصفهان با حضور معصومه ابتکار افتتاح می شود

منبع: ایمناشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/11/06

«مرکز توانمندسازي بانو امامی» در منطقه 12 شهرداري اصفهان فردا با حضور «معصومه ابتکار، معاون رییس جمهور در امور
زنان و خانواده» به صورت رسمی به بهره برداري می رسد.

 
مرکز زنان سرپرست خانوار در اصفهان با حضور معصومه ابتکار افتتاح می شود 

«مرکز توانمندسازي بانو امامی» در منطقه 12 شهرداري اصفهان
فردا با حضور «معصومه ابتکار، معاون رییس جمهور در امور زنان

 
و خانواده» به صورت رسمی به بهره برداري می رسد. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، بنا بر آمار رسمی اعلام شده، تعداد سه
میلیون زن سرپرست خانوار در کشور وجود دارد که میانگین
سنی آن ها بین 18 تا 60 سال است، بنابراین با توجه به اینکه
زنان سرپرست خانوار یکی از گروه هاي آسیب پذیر جامعه به
شمار می روند و علاوه بر نقش هاي رایج و معمولی، نقش هاي
مربوط به سرپرستی خانوار را نیز بر عهده دارند، برنامه ریزي

براي توانمندسازي آنها علاوه بر ایجاد شغل، افزایش سطح درآمد و بالا رفتن جایگاه آنها به سطوح بالاتر، باعث کاهش وابستگی این

 
قشر از جامعه به سازمان هاي حمایتی می شود. 

در حال حاضر علی رغم اینکه بسیاري از خدمات اجتماعی، بهداشتی، میراثی، فرهنگی و.. متولیان خاص خود را دارد، شهرداري
اصفهان با احساس مسئولیت در برخی موارد جایگزین دستگاه ها شده است که یکی از این موارد احداث مرکز توانمندسازي زنان
سرپرست خانوار بانو امامی در محله هاي کمتر برخوردار امیرالمومنین (ع) و ناصرخسرو (محدوده منطقه 12 شهرداري) به شمار می
آید. این مرکز در محله هایی که بیشترین آسیب اجتماعی در شهر اصفهان را دارد، به عنوان نخستین مرکز توانمندسازي زنان

 
سرپرست خانوار در شهر اصفهان احداث شده است. 

 
هزینه 57 میلیارد ریالی براي احداث مرکز توانمندسازي بانو امامی 

«علی باقري» مدیر منطقه 12 شهرداري اصفهان در این باره به خبرنگار ایمنا، گفت: با توجه به اینکه امروزه زنان سرپرست خانوار جز
اقشار آسیب پذیر به حساب می آیند، اجراي برنامه هاي توانمندسازي براي این گروه از افراد جامعه مورد توجه قرار گرفته است و

 
نتایج مثبتی را در سایر کشورها به همراه داشته است. 

وي افزود: توجه به این موضوع مهم باعث می شود زنان سرپرست خانوار علاوه بر امکان داشتن شغل و درآمد، در حوزه هاي مختلف
روان شناختی همچون «خود کارآمدي»، «خود ارزشمندي و عزت نفس»، «کنترل بر زندگی»، «قدرت تصمیم گیري و حل مسئله» و

افزایش سازگاري، توانمند شوند که دست یابی به این هدف خود سرمایه اي پایان ناپذیر است. 



مدیر منطقه 12 شهرداري اصفهان با بیان اینکه توانمندسازي به عنوان امري ضروري جهت توانمند شدن افراد کم درآمد براي رسیدن
به حقوقشان تعریف می شود، تصریح کرد: در واقع هدف توانمندسازي کمک به افراد ضعیف است تا تلاش کنند بر ضعف هایشان غلبه
و جنبه هاي مثبت زندگیشان را بهبود بخشیده و فرصت ها و توانایی هایشان را براي کنترل عاقلانه بر زندگی افزایش داده و آن را به

 
عمل پیاده کنند. 

باقري با اشاره به راه اندازي این مرکز در محله کمتر برخوردار امیرالمومنین (ع) و ناصرخسرو اظهار کرد: مرکز توانمندسازي بانو امامی

 
در زمینی به مساحت 325 مترمربع با زیربناي یک هزار و 150 مترمربع در چهار طبقه با هزینه 57 میلیارد ریال احداث شده است. 

وي با بیان اینکه در این مرکز به زنان سرپرست خانوار آموزش ها و مهارت هاي لازم در زمینه صنایع دستی داده می شود، گفت: پس

 
از برگزاري دوره ها و گذراندن مراحل تئوري و عملی و تکمیل دوره آموزشی به هنرجویان گواهینامه ارائه می شود. 

مدیر منطقه 12 شهرداري اصفهان افزود: با توجه به تفاهم نامه مابین کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان میراث فرهنگی،
تسهیلات و بازار فروش براي تولیدات زنان سرپرست خانوار فراهم شده که با این اقدام به یکی از موضوعات مهم امروز جامعه یعنی

 
اشتغال کمک شایانی می شود. 

به گزارش ایمنا، مرکز توانمندسازي بانو امامی در منطقه 12 شهرداري اصفهان فردا با حضور "معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهور در
امور زنان و خانواده" به صورت رسمی به بهره برداري می رسد.



جهانگیري: روش هاي فروش خودرو با رعایت حقوق تولید و مصرف کننده

انجام شود

منبع: میزانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی،
گفت: امیدواریم با تدوین راهکار هاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت

مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و ...

خبرگزاري میزان - طبق اعلام پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید صبح امروز

 
(دوشنبه) به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد 

اسحاق جهانگیري در این جلسه که با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق
جهش تولید که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که

 
نقش پیشران در راه اندازي صد ها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صد ها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صد ها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

وي با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودرو هاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور، گفت:
در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو توانسته اند

 
بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آن ها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استاندارد هاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سال هاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده
شکل گرفته بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکار هاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رییس کل بانک مرکزي،
مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع
ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

راهکار هاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 



همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکار هاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهاد هاي موثر، منافع مصرف کنندگان

 
نیز در نظر گرفته شود. 

بیشتر بخوانید: جهانگیري: در دي ماه به بزرگترین رکورد صادرات نفت رسیدیم انتهاي پیام /



an جلسه هماهنگی برنامه هاي گرامیداشت دهه فجر برگزار

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/11/06

مهندس شوهانی از برگزاري جلسه هماهنگی گرامیداشت دهه فجر خبر داد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان بسیج مهندسین عمران و معماري استان کرمانشاه ، جلسه هماهنگی برنامه هاي
گرامیداشت چهل و دومین سالگرد پیروزي انقلاب اسلامی با حضور معاون هماهنگ کننده سپاه استان در سالن شهداي مدافع حرم
برگزار شد.مهندس شوهانی در این جلسه از اجراي برنامه هاي مختلف سازمان شامل فضا سازي تبلیغی و محیطی ، سرکشی از
خانواده معظم شهدا و ایثار گران ، ارسال پیامک به بسیجیان ، برگزاري کارگروههاي تخصصی با محوریت شناسایی وحل مسایل
اساسی و مهم ، رفع مشکلات روستاییان و کمک به اشتغال پایدار روستایی در قالب طرح عمران روستا خبر داد.ایشان در ادامه به
سایر برنامه هاي در دست اقدام در دهه فجر اشاره نمودند که شامل " برگزاري جلسلت هیئت اندیشه ورز ، تجدید میثاق با آرمان
شهدا و غبار رویی مزار شهیدان ، استفاده از بستر فضاي مجازي و اجراي برنامه هاي بصیرتی در قالب طرح ثامن ، ارائه خدمات
مشاوره تخصصی در قالب میز خدمت جهادي ، جمع آوري کمک هاي نقدي براي کمک به آزاد سازي زندانیان ، کمک مومنانه و

بازدید علمی تخصصی با رعایت مسایل بهداشتی می باشند.



مدیریت هوشمندانه سلیمانی در دوران تحریم

منبع: خودروکارشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/11/06

با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست
گرفتند و با تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند.

به گزارش خودروکار، دو شرکت ایران خودرو و سایپا به عنوان بزرگ
ترین تولیدکنندگان خودرو در کشور، به دلیل آنکه بیش از 70
درصد بازار خودرو داخلی را در اختیار دارند، موتور محرکه اصلی این
صنعت محسوب می شوند. بنابراین می توان نتیجه گرفت که حفظ و
بقاي این دو خودروساز، یک منفعت اساسی براي کل صنعت و
اقتصاد کشور محسوب شده و در راستاي حمایت از جریان تولید و
اشتغال به شمار می رود؛ حال این سوال مطرح است که چه کسی

 
مسئول حفظ، رشد و توسعه ایران خودرو و سایپا است؟ 

در نگاه نخست دولت به عنوان سیاست گذار اصلی تولید و صنعت در ایران، مسئول ساماندهی شرایط در جهت منافع ملی است. نهاد
دولت به دلیل برخورداري از امکانات، اختیار، ابزار و توان مالی، مسئولیت رشد و توسعه صنعت خودرو به ویژه در دو شرکت ایران

 
خودرو و سایپا را برعهده دارد. 

در وهله دوم مدیرعامل ارشد گروه به عنوان راهبر اصلی، مسئول ارتقا و رشد گروه صنعتی است. مدیران عامل همان ناخداي کشتی
هستند که در صورت تسلط به کار، می توانند کشتی را در سلامت به مقصد و ساحل نجات برسانند. یک شرکت خودروسازي به دلیل
ماهیت فنی و مهندسی نیازمند یک متخصص خودرویی است که از فنون مدیریتی برخوردار باشد. مدیري که در سطوح مختلف تجربه
داشته باشد؛ از پیچیدگی هاي تولید خودرو و قطعه مطلع باشد؛ بر روابط آشکار و پنهان بین ذي نفعان زنجیره تولید اشراف داشته
باشد؛ دورنمایی از رشد صنعت خودرو در جهان داشته باشد؛ جسارت و شجاعت مقاومت در مقابل دخالت نهادهاي غیرمرتبط را در

 
خود ببیند و اولویت اش ارتقا صنعت باشد و نه سیاسی کاري در خودروسازي. 

نهاد دولت و مدیرعامل به عنوان تصمیم گیر و سیاست گذار ارشد در یک کارخانه خودروسازي، براي حفظ و بقا صنعت لازم و ملزوم
یکدیگر هستند. دولت سیاست گذار در کنار مدیرعامل متخصص، توانمند، عملگرا و غیرسیاسی می توانند توسعه را به ارمغان بیاورند.

 
نبود هر یک از این دو ادامه راه سخت می کند. 

مدیرانی با برخورداري از صفاتی نظیر تخصص، تجربه، بهره مندي از سوابق فعالیت روشن، عملگرا و غیرجناحی از دیرباز در صنعت

 
خودرو فعال بوده و از قضا خوشبختانه امروز نیز مشغول فعالیت و راهبري برخی از مجموعه هاي خودرویی هستند. 

به عنوان نمونه در دو سال گذشته صنعت خودرو کشور با فشارها و محدودیت هاي فراوانی مواجه بود؛ تحریم ها و محدودیت هاي
بین المللی آسیب جدي به آن وارد کرد و این شرکت ها را با مشکل تامین قطعه، نقدینگی و تولید مواجه ساخت. اما در همین ایام
نیز بودند مدیرانی که توانستند این تهدیدات را تبدیل به فرصت تبدیل کرده و توان مدیریتی و برنامه ریزي خود را در یکی از سخت



 
ترین و پیچیده ترین برهه هاي حیات اقتصاد و صنعت کشور به منصه ظهور رساندند. 

با آغاز تحریم ها، شرکت هاي خودروسازي به تناسب هوشمندي، جسارت و تخصص مدیران عامل ابتکار عمل را در دست گرفتند و با
تجهیز نیروها و منابع مالی و سرمایه اي خود تلاش کردند آسیب ها را کاهش داده و فرصت سازي کنند؛ به طور مثال در دوران
مدیریت دو ساله سید جواد سلیمانی در گروه خودروسازي سایپا از بهمن 97 تا کنون به عنوان یک مورد مطالعاتی، سه برنامه در

 
اولویت کار قرار گرفت: 

مدیریت تولید و فروش؛ اصلی ترین اثر تحریم بر شرکت هاي خودروسازي، عدم تامین قطعه و تولید خودرو بود. همین امر منجر به
ایجاد تعهدات معوق، ایجاد نارضایتی در بین مردم، کاهش فروش و …. شد. سلیمانی از سال 1397 تاکنون تلاش کرد در همین راستا
در ابتدا نارضایتی مشتریان مدیریت کرده و در فاز بعدي با ابتکار در داخلی سازي قطعات با همکاري شرکت هاي دانش بنیان و

 
نیروهاي مسلح، ایجاد وفاق در بین قطعه سازان، تغییر برخی پارامترها در محصولات، موضوع تولید و فروش را مهندسی کند. 

کسب رتبه اول در تولید خودرو در پایان سال 1398؛ رشد تولید از 700 دستگاه به 2 هزار دستگاه در روز؛ داخلی سازي دهها قطعه
مهم و پیشرفته؛ صرفه جویی ارزي سالانه 300 میلیون یورو؛ تولید و عرضه چهارمحصول آریا، کوییک اس، سایپا اس و شاهین به

 
بازار، خارج کردن سایپا از زیان مالی در سال 1398 براي نخستین بار از نتایج همین سیاست ها بود. 

مدیریت منابع مالی؛ برآیند تاثیر تحریم بر تولید، ایجاد کمبود نقدینگی در سایپا بود که سلیمانی با اتخاذ تدابیري طی دو سال
گذشته تلاش نمود در بخش کارمندان، مشتریان و ذي نفعان از جمله تامین کنندگان قطعه و قطعه سازان انضباط مالی ایجاد کند.
مدیریت پرداخت حقوق به کارمندان، پرداخت تمامی مطالبات معوق شرکت هاي بیمه اي، پرداخت همه بدهی هاي مالی به شبکه
بانکی کشور، تسویه حساب بخش قابل توجهی از بدهی ها به قطعه سازان و تعیین تلکیف بیش از 300 هزار تعهد معوقه بابت تاخیر

 
در تحویل خودرو با مشتریان نیز عواید این تدابیر بوده است. 

اجراي موفق این سیاست ها در کنار بسیاري دستاوردهاي دیگر براي خودروسازي نظیر سایپا که در سال 1397 و همزمان با شروع
تحریم ها بر علیه صنعت خودرو کشور با مشکلات و چالش هاي بی سابقه اي مواجه بود، سبب شد این شرکت بتواند به خوبی بخش
اعظم تحریم هاي ایجاد شده را خنثی کرده و دشمنان را در دستیابی به اهداف خود یعنی تعطیلی جریان تولید و ایجاد نارضایتی در

 
کشور ناامید کند. 

بی تردید دستیابی به این موفقیت ها، علاوه بر سیاست گذاري هاي اصولی دولت که پرهیز از فعالیت هاي سیاسی و حاشیه اي را
براي صنایع کشور به همراه داشت، مرهون مدیریت صحیح، تلاش جهادي، توانمندي، صبر راهبردي، برنامه ریزي هوشمندانه و نگاه

 
بلندمدت سید جواد سلیمانی و تیم مدیریتی اوست. 

 
منبع: سایپانیوز 

انتهاي پیام/



جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد

منبع: خودروکارشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی،
گفت:خودرو با قیمت مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولیدکننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت

جویان کوتاه شود.

به گزارش خودروکار، اسحاق جهانگیري در نشست رفع موانع جهش
تولید با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت
خودرو، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید که در سخنان رهبر
معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در
صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران در راه اندازي صدها

 
بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه
هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت: براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي
وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد

 
تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

جهانگیري با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی مانند زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور،
گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولیدکنندگان خودرو

 
توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

وي با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید کنند، گفت:
باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سال هاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده شکل گرفته

 
بیش از پیش تقویت و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که به طور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور است. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

براساس این گزارش در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی،
رییس کل بانک مرکزي، مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان
گسترش و نوسازي صنایع ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این

 
صنعت و چالش ها و راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 



همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

 
در نظر گرفته شود. 

 
منبع: ایرنا 

انتهاي پیام/



آسیب دیدگان زیر چتر حمایت

منبع: همشهريشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/11/06

پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی و توانمندسازي افراد براي مواجهه آگاهانه با مسائل مختلف اجتماعی و فردي یکی از مهم
ترین استراتژي هاي مقابله با چالش هاست.

 همشهري آنلاین _ ثریا روزبهانی: بر همین اساس، به
تازگی نخستین مرکز خدمات اجتماعی منطقه در «پیکان شهر» با هدف ارتقاي توانمندي اقشار مختلف جامعه در راستاي افزایش
سلامت روان و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی در منطقه 22 افتتاح شد. چراکه مدیران شهري این منطقه بر این باورند که با
افزایش مشارکت جویی و احترام به خرد جمعی و هم چنین رویکرد تسهیل گرانه می توانند در ارتقاي سطح کیفیت زندگی اقشار
جامعه به ویژه افراد آسیب دیده اجتماعی تأثیر داشته باشند. براي آشناي بیشتر با شیوه فعالیت و خدمات این مرکز با «غلامحسین

 
ادب»، معاون اجتماعی و فرهنگی شهردار منطقه22، گفت وگو کردیم. 

مرکز خدمات یا مددکاري اجتماعی در واقع مرکزي با رسالت و مسئولیت اجتماعی است. اکنون یکی از این مراکز با مشارکت شرکتی
به عنوان مجري طرح در پیکان شهر فعالیتش را آغاز کرده است. غلامحسین ادب، معاون اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه22،
درباره راه اندازي مرکز خدمات اجتماعی منطقه در محله پیکان شهر می گوید: «براساس دستورالعمل سازمان خدمات اجتماعی مبنی
بر راه اندازي پایگاه خدمات اجتماعی با اهدافی همچون پیشگیري از مسائل و آسیب هاي اجتماعی، کمک به افراد در معرض خطر و

 
آسیب دیده اجتماعی و هم چنین کمک به توانمندسازي افراد کارش را آغاز کرده است. 

این مرکز به تازگی افتتاح شده و مددکاري اجتماعی و مشاوره از مهم ترین خدماتی است که این مرکز براي رفع مشکلات شهروندان
ساکن این محله و منطقه انجام می دهد. اقدامات و برنامه هاي پایگاه خدمات اجتماعی منطقه شامل چند بخش است که از تأمین
نیازهاي فرهنگی ـ اجتماعی تا موضوع هاي اقتصادي و کمک به افراد بی بضاعت در قالب فعالیت هاي عام المنفعه می توان در این
زمینه نام برد. در حقیقت، مرکز خدمات اجتماعی پیکان شهردرصدد است با استفاده از ظرفیت هاي بین بخشی همچون خیریه ها و
سمن هاي مرتبط، مشکلات شهروندان را احصا و رفع کند. خدماتی که در این مرکز به شهروندان ارائه می شود، به طور کامل رایگان

 
است و بابت آن هزینه اي دریافت نمی شود.» 

- ارائه خدمات در شرایط بحرانی معاون اجتماعی و فرهنگی شهردار منطقه 22 در ادامه به اقدمات این پایگاه اشاره می کند و می
گوید: «پایگاه خدمات اجتماعی با به کارگیري روان شناسان متخصص و مددکاران باتجربه، خدمات مددکاري و مشاوره هاي رایگان



تلفنی و حضوري را در شرایط بحرانی «کرونا» ارائه می دهند. اکنون در مدت یک ماه که از استقرار این پایگاه در منطقه می گذرد،
پرونده 100 نفر از مدجویان پیشین منطقه به روز و تعدادي از آنها نیز در سامانه «سمات» به ثبت رسیده اند. علاوه بر ارائه سایر
خدمات حمایتی، تاکنون بسته هاي بهداشتی، معیشتی، دارو و تجهیزات پزشکی، لباس، کفش و بسته هاي غذایی، ماسک و دستکش،

 
بسته هاي یلدایی و کمک هاي مؤمنانه، از سوي این پایگاه تهیه و بین مددجویان و افراد آسیب دیده اجتماعی توزیع شده است.» 

به گفته وي، خدمات ارائه شده در پایگاه هاي خدمات اجتماعی، اجتماع محور بوده است و گروه هاي هدف برنامه، به همه ساکنان به
ویژه افراد در معرض آسیب یا آسیب دیده اجتماعی شامل زنان و دختران و نیز افراد فاقد مهارت هاي زندگی، کودکان خیابانی،
کودکان در معرض آزار، بدسرپرست و بی سرپرست، بازمانده از تحصیل، بچه هاي طلاق، کودکان داراي والدین معتاد و سایر افرادي

 
که به گونه ایی با بحران هاي فردي، خانوادگی و اجتماعی روبه رو شده اند، معطوف می شود. 

 
 

- بهبود کیفیت زندگی شهروندان آسیب دیده براي راه اندازي پایگاه خدمات اجتماعی، نیازسنجی محلی و موقعیتی انجام و با توجه به
نیاز اهالی، این مرکز دایر می شوند. غلامحسین ادب، بازآفرینی اجتماعی شهروندان به ویژه افراد آسیب دیده اجتماعی را رسالت این
مرکز عنوان می کند و در این باره می گوید: «اکنون در همه محله هاي شهر تهران موضوع هایی مانند مشارکت هاي اجتماعی، تعلق
محلی و ارتقاي سرمایه اجتماعی ضرورت دارد و با جدیت دنبال می شود. چراکه همه این موارد مانند یک شبکه به یکدیگر متصل و با
هم در ارتباط هستند. در همین راستا، شناخت صحیح این موضوع ها می تواند به بهبود کیفیت زندگی و رفع مشکلات شهروندانی که
نیازمند توجه بیشتري هستند با استفاده از ظرفیت هاي منطقه اي و بهره گرفتن از پتانسیل سازمان رفاه و خدمات اجتماعی کمک

 
کند. 

همچنین بخش دیگري از فعالیت هاي این مرکز انجام پایش محلی است. چراکه بعضی افراد به سبب آگاهی نداشتن از استقرار و
فعالیت این پایگاه یا توان حضور نداشتن مانند سالمندان و معلولان، از خدمات این مرکز بی بهره می مانند، اما از طریق پایش محلی
مددکاران و مشاوران و افراد ذي نفوذ محله، این افراد شناسایی و براي آنها پرونده تشکیل می شود. بر این اساس، پس از بررسی
شرایط فرهنگی ـ اقتصادي و اجتماعی این افراد، اقدامات و خدمات لازم نیز به آنها ارائه خواهد شد. در همین مدت کوتاه، بسته هاي
ارزاق در قالب کمک هاي مؤمنانه در چندین نوبت بین نیازمندان توزیع شده است. این اقدامات در قالب بودجه هاي مصوب شهرداري

 
نیست و مبتنی بر مداخلات اجتماع محور است. یعنی خود اهالی و خیّران براي کمک به دیگري پیشقدم می شوند.» 

- داوطلبانه کار کنید براي ترویج فرهنگ کارهاي داوطلبانه، سلسله برنامه هاي مختلفی از سوي شهروندان علاقه مند در حوزه هاي
فرهنگی، اجتماعی، هنري، زیست محیطی، سلامت، خدمات شهري، معماري، شهرسازي، عمران، حمل ونقل و ترافیک شهري و سایر



موارد مرتبط با مدیریت شهري و رفاه اجتماعی در منطقه 22 اجرا می شود. معاون اجتماعی و فرهنگی شهردار منطقه در این باره می
افزاید: «برنامه هاي کار داوطلبی در راستاي تسهیل مشارکت شهروندان و ترویج فرهنگ کارداوطلبانه، کمک به ارتقاي کمی و کیفی
خدمات رفاه اجتماعی به گروه هاي خاص از جمله افراد و گروه هاي در معرض آسیب و آسیب دیده اجتماعی درسراهاي محله،

 
مدارس، اداره هاي خدمات رسان اجتماعی، مراکز رفاهی و داراي نیازمند و خیریه هاي منطقه اجرا می شود. 

با توجه به شیوع ویروس «کووید 19» در سال 1399، در راستاي مقابله با این ویروس برنامه هاي متعددي در محله ها به صورت
داوطلبانه برگزار شده است که می توان در این زمینه به اجراي برنامه هایی با عنوان هاي تبلیغات درباره راهکارهاي مقابله با کرونا،
برگزاري دوره هاي رایگان مبارزه با این ویروس، مشاوره هاي فردي، کمک هاي معیشتی بهداشتی به آسیب دیدگان کرونا در مددسرا،

 
کمپ بانوان منطقه و پایگاه خدمات اجتماعی، جمع آوري کمک هاي مؤمنانه براي بیماران کرونایی اشاره کرد.» 

- اشتغالزایی براي 30 مددجو اداره امور بانوان منطقه براي مهارت آموزي، ایجاد فرصت اشتغال خودکفایی، توانمندي فردي و
اقتصادي زنان سرپرست خانوار، 2 مرکز «مهارت آموزي کوثر» در بازارچه «خوداشتغالی بانوان» راه اندازي کرده است. معاون فرهنگی
و اجتماعی شهردار منطقه «غلامحسین ادب»، درباره این مراکز اشتغالزایی می گوید: «مراکز مهارت آموزي کوثر با هدف کاهش فقر و
آسیب پذیري اجتماعی زنان سرپرست خانوار از طریق مهارت آموزي و تسهیل اشتغال، ایجاد زمینه هاي تأمین معیشت پایدار با هدف
توانمندسازي اقتصادي و استقلال و خودکفایی زنان سرپرست خانوار، تحکیم بنیان خانواده و تقویت و تشویق خانواده تک سرپرست

 
جهت جلب مشارکت اعضا براي پیشبرد اهداف و برنامه هاي کشور در عرصه هاي فرهنگی و اقتصادي شکل گرفته است. 

در همین راستا، 2 مرکز مهارت آموزي کوثر در زمینه تولید چرم و جعبه سازي در کنار 12 غرفه بازارچه خوداشتغالی شامل فروش
پوشاك، چاپ بر روي پارچه، تولید و توزیع تنقلات، خشکبار و محصولات غذایی خانگی، ارائه خدمات کامپیوتري و تولید ماسک
بیمارستانی راه اندازي شده است. اکنون با این اقدام 30 نفر از افراد تحت پوشش در این بازارچه خود اشتغالی در بوستان «پونه» واقع

در شهرك «شهید باقري» مشغول به کار شده اند.»



آتیلا پسیانی بازیگر سریال نوروزي شد

منبع: صراط نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/11/06

 ادامه تصویربرداري سریال نوروزي «هم بازي» با بازي آتیلا پسیانی در تهران

 
در حال انجام است. 

صراط: آتیلا پسیانی، خیام وقار، پادینا کیانی و زهره نعیمی نیز به گروه بازیگران این مجموعه به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه

 
کنندگی نوید محمودي اضافه شدند. 

به گزارش ایسنا، با توجه به اینکه سریال «هم بازي» براي پخش در ایام نوروز در نظر گرفته شده دو گروه تصویربرداري در تهران و

 
اطراف گرمسار مشغول ضبط تصاویر هستند. 

دیبا زاهدي، کامران تفتی، حسین مهري، مریم مومن، علیرضا استادي و امیر کاظمی نیز پیش تر جلوي دوربین سروش محمدزاده

 
رفته بودند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط اشتغال جوانان و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» براي پخش در نوروز 1400 آماده می شود. 

 
از جمله عواملی که در این سریال همکاري دارند عبارتند از: 

کارگردان: سروش محمدزاده، تهیه کننده: نوید محمودي، مدیر فیلمبرداري: مرتضی غفوري، تدوین: نیما جعفري جوزانی، صدابردار:
سعید بجنوردي، آهنگساز ابوالفظل فراز، سرپرست گروه کارگردانی: شکیل مظفري، صداگذار: حسین قورچیان، طراح چهره پردازي:
محمود دهقانی، مدیر تولید: علیرضا باقربیگی، طراح صحنه: احمد عبدالهی، جانشین تولید: سیاوش رمضان لو، طراح لباس: زهره

 
سلطانی، برنامه ریز: نوشین شکري، منشی صحنه: فروغ غیاثوند و روابط عمومی: سپیده حیدرآبادي 

 
«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود. 





روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی انجام شود نه به صورت قرعه

کشی

منبع: گیل نداشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/11/06

جهانگیري در جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید که صبح امروز (دوشنبه) برگزار شد، گفت که روش هاي فروش خودرو
در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی.

روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی انجام شود نه

 
به صورت قرعه کشی 

جهانگیري در جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید که
صبح امروز (دوشنبه) برگزار شد، گفت که روش هاي
فروش خودرو در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید

 
کننده و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی. 

 جهانگیري در این جلسه که با موضوع بسته سیاستی
جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو برگزار شد، گفت:
یکی از مصادیق جهش تولید که در سخنان رهبر معظم
انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید
در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران در راه

 
اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
بر اساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در

 
این بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

وي با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور، گفت:
در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو توانسته اند

 
بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده
شکل گرفته بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 



معاون اول رییس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رییس کل بانک مرکزي،
مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع
ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

 
راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

در نظر گرفته شود.



آمار اشتغال دانش آموختگان در 3 مقطع اعلام شد

منبع: خوز 24شماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش خبرنگار مهر، طرح پایش اشتغال فارغ
التحصیلان دانشگاهی از سال 1397 در معاونت پژوهش و
فناوري وزارت علوم آغاز شد و به منظور سهولت در ارسال
و دریافت آمار و اطلاعات دانشگاه ها، بستر مناسبی در
سامانه مپفا (مدیریت پژوهش و فناوري ایران) ایجاد شد.
تدوین برنامه هاي مورد نیاز هر دانشگاه براي بهبود شرایط

 
اشتغال (...) 

به گزارش خبرنگار مهر، طرح پایش اشتغال فارغ
التحصیلان دانشگاهی از سال 1397 در معاونت پژوهش و

فناوري وزارت علوم آغاز شد و به منظور سهولت در ارسال و دریافت آمار و اطلاعات دانشگاه ها، بستر مناسبی در سامانه مپفا

 
(مدیریت پژوهش و فناوري ایران) ایجاد شد. 

تدوین برنامه هاي مورد نیاز هر دانشگاه براي بهبود شرایط اشتغال دانش آموختگان، استفاده مؤثر از شبکه دانش آموختگان جهت
بهبود همکاري هاي دانشگاه با جامعه و صنعت و همچنین ایجاد فرصت هاي شغلی و کارورزي براي دانشجویان از اهداف این طرح

 
برشمرد. 

در این برنامه دانشگاه ها به طور مستقل از طریق برقراري ارتباط با فارغ التحصیل به پیمایش وضعیت اشتغال دانش آموختگان

 
دانشگاه خود می پردازند که این امر موجب ارتباط بیشتر دانشگاه با جامعه دانش آموختگان خواهد بود. 

با بررسی میزان اشتغال رشته هاي مختلف دانشگاهی، توسط هر دانشگاه می توان اهمیت و توجه هر چه بیشتر دانشگاه ها را به
مسئله اشتغال، سیاست هاي مناسب مرتبط با پذیرش دانشجو، توسعه رشته هاي جدید و همچنین بهبود فعالیت هاي ارتباط با

 
صنعت و مهارت افزایی را رقم زد. 

بر اساس جدیدترین اطلاعات دفتر ارتباط با صنعت و جامعه وزارت علوم، نتایج طرح پایش اشتغال فارغ التحصیلان در سال 99

 
منتشر شد. 

جداول زیر دانشگاه هایی که بیشترین درصد اشتغال را به تفکیک مقاطع تحصیلی در طرح پایش 99 داشته اند، نشان می دهد.
بیشترین میزان اشتغال در مقطع کارشناسی مربوط به دانشگاه هاي صنعتی قم، صنعتی شریف و کردستان و در مقطع کارشناسی

 
ارشد دانشگاه هاي گلستان و علم و صنعت و در مقطع دکتري دانشگاه هاي الزهرا، قم و صنعتی سهند است. 

درصد اشتغال دانش آموختگان در مقطعنام دانشگاه



کارشناسی

82.41 درصد1- دانشگاه صنعتی قم

81.81 درصد2- دانشگاه صنعتی شیراز

76.48 درصد3- دانشگاه کردستان

73.19 درصد4- دانشگاه علم و صنعت

71.78 درصد5- دانشگاه صنعتی اصفهان

66.78 درصد6- دانشگاه دامغان

66.45 درصد7- دانشگاه گلستان

66.41 درصد8- دانشگاه یزد

63.64 درصد9- دانشگاه تبریز

62.91 درصد10- دانشگاه تفرش

61.40 درصد11- دانشگاه صنعتی بیرجند

53.09 درصد12- دانشگاه هرمزگان

13- دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین
طوسی

51.37 درصد

51.07 درصد14- دانشگاه خوارزمی

47.51 درصد15- دانشگاه الزهرا

بر اساس جدول بالا، بیشترین درصد اشتغال در مقطع کارشناسی در سال 99 مربوط به 3 دانشگاه صنعتی قم، صنعتی شیراز و

 
کردستان بوده است و دانشگاه صنعتی خواجه نصیر، خوارزمی و الزهرا کمترین میزان اشتغال را به خود اختصاص داده اند. 

نام دانشگاه
درصد اشتغال دانش آموختگان در مقطع

کارشناسی ارشد

85.71 درصد1- دانشگاه گلستان

78.01 درصد2- دانشگاه علم و صنعت

3- دانشگاه علوم کشاورزي و منابع
طبیعی

77.14 درصد

76.26 درصد4- دانشگاه امام رضا

75.00 درصد5- دانشگاه صنعتی بیرجند

6- پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات
فرهنگی

74.85 درصد

73.53 درصد7- دانشگاه تربیت مدرس

67.91 درصد8- دانشگاه لرستان

67.37 درصد9- دانشگاه قم



64.13 درصد10- دانشگاه دامغان

63.36 درصد11- دانشگاه صنعتی شیراز

61.08 درصد12- دانشگاه بجنورد

58.94 درصد13- دانشگاه الزهرا

59.50 درصد14- دانشگاه هرمزگان

57.29 درصد15- دانشگاه یاسوج

بر اساس آمار اشتغال دانش آموختگان دانشگاه ها در مقطع ارشد اما، سه دانشگاه گلستان، علم و صنعت و علوم کشاورزي و منابع
طبیعی در جایگاه خوبی قرار گرفته اند و دانشگاه هاي الزهرا، هرمزگان و یاسوج با میانگین 50 درصد در رتبه هاي پایینی جدول قرار

 
دارند. 

نام دانشگاه
درصد اشتغال دانش آموختگان مقطع

دکتري

98.46 درصد1- دانشگاه الزهرا

97.23 درصد2- دانشگاه قم

96.29 درصد3- دانشگاه صنعتی سهند

92.85 درصد4- دانشگاه علامه طباطبایی

92.10 درصد5- دانشگاه یزد

6- پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات
فرهنگی

90.91 درصد

87.86 درصد7- دانشگاه علم و صنعت

86.66 درصد8- دانشگاه زابل

81.83 درصد9- دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی

80.41 درصد10- دانشگاه شهید باهنر کرمان

80.00 درصد11- دانشگاه علوم و فنون دریایی خرمشهر

78.57 درصد12- دانشگاه مازندران

78.25 درصد13- دانشگاه یاسوج

77.77 درصد14- دانشگاه ولیعصر رفسنجان

74.41 درصد15- دانشگاه صنعتی اصفهان

براساس جدیدترین داده ها، در حالی درصد اشتغال دانش آموختگان دانشگاه الزهرا در مقاطع کارشناسی و ارشد حدود 50 درصد بود

 
که در مقطع دکتري این عدد به 98 درصد افزایش یافته است. در رتبه هاي دوم و سوم نیز دانشگاه قم و صنعتی سهند حضور دارند. 

منبع: مهر



روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی باید منطقی شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه شرکت هاي قطعه ساز باید بیش از پیش تقویت شوند گفت:روش هاي فروش خودرو
در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی.

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه شرکت هاي قطعه
ساز باید بیش از پیش تقویت شوند گفت:روش هاي فروش
خودرو در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده

 
و مصرف کننده انجام شود نه به صورت قرعه کشی. 

به گزارش خبرگزاري مهر، جلسه کارگروه رفع موانع جهش
تولید صبح امروز (دوشنبه) به ریاست اسحاق جهانگیري

 
معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. 

وي در این جلسه که با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید
که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران

 
در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

جهانگیري با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور،
گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو

 
توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

وي با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید کنند، گفت:
باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده شکل گرفته

 
بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور است. 

معاون اول رئیس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رئیس کل بانک مرکزي،



مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رئیس هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع
ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

 
راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

در نظر گرفته شود.



(تصاویر) کارآفرینی در زندان

منبع: فراروشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/11/06

عکاس: صادق بصیرت/ باشگاه خبرنگاران



تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: نبض نفتشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد.

 
مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی دبیرخانه جشنواره، در پی
استقبال بسیار خوب کارکنان و خانواده هاي همکاران بانک و شرکتهاي زیر
مجموعه از این رویداد فرهنگی و قرآنی، مهلت قانونی نام نویسی در
جشنواره که تا پایان روز 27ام دي ماه 1399 اعلام شده بود، از سوي ستاد
عالی جشنواره، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که
هنوز موفق به نام نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در این

 
رویداد را داشته باشند. 

نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با شعار «قرآن
آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین سالگرد شهادت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره شامل چهار
بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در 6 رشته، بخش مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در 5 رشته

 
برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در

 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق

 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 



همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس

 
حاصل فرمایند. 

برچسب ها: نبض نفت ، بانک کارآفرین ، جشنواره قرآن و عترت ، رویدادفرهنگی



رشد 72 درصدي تشکل هاي کارگري و کارفرمایی کشور در 7 سال گذشته

منبع: ایرناشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/11/06

بیرجند - ایرنا - معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در هفت سال گذشته تشکل هاي کارگري و
کارفرمایی کشور 72 درصد افزایش یافت که این رشد در دولت هاي گذشته کمتر اتفاق افتاده است.

بیرجند - ایرنا - معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: در هفت سال گذشته تشکل هاي کارگري
و کارفرمایی کشور 72 درصد افزایش یافت که این رشد در

 
دولت هاي گذشته کمتر اتفاق افتاده است. 

حاتم شاکرمی روز دوشنبه در نشست تخصصی با
نمایندگان تشکل هاي کارگري و کارفرمایی استان خراسان
جنوبی افزود: تشکل هاي کارگري و کارفرمایی نمایندگان
صنف بزرگی در استان و کشور هستند که در دولت هاي
یازدهم و دوازدهم توجه بسیار خوبی به کمیت و کیفیت
تشکل هاي کارگري و کارفرمایی شده و گام هاي مثبتی

 
در عمل برداشته شده است. 

وي بیان کرد: بررسی ها نشان می دهد خراسان جنوبی در زمینه تشکل هاي کارگري و کارفرمایی کارنامه قابل قبولی دارد و با

 
پیگیري مسائل مربوط به این قشر، سعی کرده مشکلات اقتصادي سبب نارضایتی هاي اجتماعی نشود. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: تشکل هاي کارگري و کارفرمایی در کنار زندگی خصوصی یک

 
مسئولیت اجتماعی هم پذیرفته اند چون براساس قانون کسی نمی تواند مانع عضویت شود یا کسی را اجبار به عضویت کرد. 

وي گفت: باید از افرادي که این مسئولیت اجتماعی را پذیرفته اند قدردانی کرد اما این موضوع باید همراه با عدالت اجتماعی باشد و از

 
آن مراقبت کرد. 

وي یکی از مسئولیت هاي مهم تشکل هاي کارگري و کارفرمایی را اجراي عدالت اجتماعی عنوان کرد و افزود: همچنین یکی از

 
وظایف این تشکل ها پیگیري و تامین حقوق صنف مربوطه است که مسئولیت سنگینی محسوب می شود. 

شاکرمی در بخش دیگري از سخنانش گفت: به طور میانگین در هفت سال گذشته براساس ماده 41 قانون کار، میزان حقوق و مزایاي

 
کارگران نسبت به تورم 2 درصد بیشتر بوده است. 

وي افزود: سال گذشته تورم 34.8 درصد و به روایتی 36 درصد بوده در حالی که افزایش مزد حدود 42 درصد بوده است. 



معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: می پذیریم که هنوز بین معیشت با مزد فاصله وجود دارد اما انتظار نداشته باشید این

 
شکاف یکدفعه پر شود. 

وي اظهار داشت: بیش از 90 درصد اشتغال کشور در واحدهاي کوچک است و هرچه واحد کوچک تر اثرات افزایش مزد اثرگذار می

 
شود و می تواند در برخی امور به تعطیلی بکشد لذا دولت همواره به دنبال این بوده که افزایش مزد از تورم جلوتر باشد. 

وي با بیان اینکه تورم باعث شد تصمیمات خوب سال گذشته کمرنگ شود گفت: جلسات کمیته مزد در حال برگزاري است و با
دریافت آخرین اطلاعات کمیته مزد و تورم قبل از پایان سال در ارتباط با مزد تصمیم می گیریم و سعی خواهیم کرد تصمیم عادلانه

 
گرفته شود. 

شاکرمی ادامه داد: در ارتباط با نمایندگان کارگران به مدیران کل هم گفته ایم اجازه ندهید فردي که نماینده یا عضو شوراي اسلامی

 
کار است قبل از اتمام مدت مسئولیت از کار خارج شود. 

وي تصریح کرد: کارفرمایان نباید نمایندگان کارگر یا اعضاي شوراي اسلامی کار را که صرفا هر سال قرارداد آنها تمدید می شده را

 
اخراج کنند اما برخی این موضوع را رعایت نمی کنند. 

وي درباره درخواست برخی نمایندگان تشکل هاي کارگري استان خراسان جنوبی در ارتباط با تعیین مزد منطقه اي گفت: علیرغم

 
اینکه در قانون این ظرفیت و اختیار داده شده است اما پژوهش هاي ما نشان می دهد زیرساخت هاي لازم فراهم نیست. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: ضمن اینکه این موضوع قبل و بعد از انقلاب دو مرتبه اتفاق افتاده است اما
موفق نشده و در این موضوع تفاوت نگاه وجود دارد؛ مخالف مزد منطقه اي نیستیم اما با افرادي که می خواهند حداقل هاي تعیین

 
شده توسط شوراي عالی کار حذف شود مخالفیم. 

وي با تاکید بر اینکه براساس تعیین قانون و دولت خدمات را به سمت الکترونیکی شدن می بریم اظهار داشت: در این خصوص سامانه
جامع روابط کار را طراحی کرده ایم البته وسط راه هستیم و نواقصی دارد که خواهش دارم تلاش کنید کارگر و کارفرما به سمت این

 
خدمات بروند. 

شاکرمی گفت: به عنوان نمایندگان شاخص تشکل هاي کارگري و کارفرمایی استان براي انجام مجامع و انتخابات تشکل هاي کارگري

 
و کارفرمایی به صورت الکترونیک پیش قدم شوید. 

وي تاکید کرد: در حال حاضر که با شیوع بیماري کرونا دست و پنجه نرم می کنیم باید مقید و مکلف به رعایت دستورالعمل هاي

 
بهداشتی باشیم اما نباید این موضوع مانع کار ما بشود. 

شاکرمی با اشاره به امنیت شغلی کارگران افزود: بعد از 27 سال آیین نامه تبصره ماده هفت قانون کار را به دولت فرستادیم و دولت

 
آن را تصویب کرد که معنایش این است در کارهاي پروژه اي و معین اگر بیش از سه سال کار ادامه یابد کارگر نیاز به قرارداد ندارد. 

 
وي گفت: یکی از نقش هاي پررنگ تشکل هاي کارگري و کارفرمایی هم افزایی و همگرایی در رابطه با حفظ اشتغال موجود است. 



معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مشکلات ایجاد شده براي کارگرانی که به دلیل شیوع کرونا و آنفلوانزاي فوق حاد
پرندگان در خراسان جنوبی دچار مشکل شدند گفت: ادارات کل تامین اجتماعی و تعاون استان براي برقراي بیمه بیکاري این
کارگران، باید این افراد را تحت حمایت قرار دهند و اگر خارج از دستورالعمل هاي موجود نیاز پیگیري در تهران بود، پیگیري خواهیم

 
کرد. 

معاون امور اقتصادي، معاون روابط کار و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه 22 مدیرکل و
روساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از روز شنبه (چهارم دي) وارد خراسان جنوبی شدند و تا امروز در

 
قالب سه گروه در شهرستان هاي استان حضور می یابند. 

گروه کاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این سفر ضمن بازدید از طرح هاي اشتغالزا و بنگاه هاي اقتصادي خراسان جنوبی، با

 
مدیران واحدهاي تولیدي درباره مسائل و مشکلات آنها از نزدیک گفت و گو کردند. 

 
نشست جمع بندي سفر مسوولان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به خراسان جنوبی عصر امروز در بیرجند برگزار می شود. 

 
برچسب ها 

 
- کارفرما 

 
- کارگر 

 
- توسعه ایران 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- خراسان جنوبی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

 
- حاتم شاکرمی 

 
- نرخ تورم 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



جهاد دانشگاهی پرچم دار و پیشرو در مباحث علمی و پژوهشی کشور است

منبع: ایسناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/11/06

تفاهمنامه همکاري مشترك بین جهاد دانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی با هدف ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در
تمام زمینه هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی به امضاي دکتر حمیدرضا طیبی، رئیس جهاد دانشگاهی و سردار

سرتیپ دوم پاسدار محمد زهرایی، رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور رسید.

به گزارش ایسنا، سردار زهرایی در این نشست ضمن
تبریک ایام دهه مبارك فجر گفت: فصل مشترکاتی بین دو
سازمان بسیج سازندگی و جهاد دانشگاهی وجود دارد؛
نخست اینکه هر دو سازمان مولود انقلاب اسلامی هستند.
از عمر جهاد دانشگاهی 40 سال و سازمان بسیج سازندگی
20 سال می گذرد. نکته حائز اهمیت دیگر این است که هر
دو سازمان بر اساس یک تفکر شکل گرفته اند و در این
تفکر، واژه مشترك "جهاد" وجود دارد که در جهاد
دانشگاهی، جهاد علمی و در سازمان بسیج سازندگی، جهاد

انسانی است. یکی دیگر از وجوه مشترك این دو سازمان، خروجی کار هر دو است؛ خروجی کار جهاد دانشگاهی، فناوري علمی-
پژوهشی و خروجی کار بسیج سازندگی، فناوري انسانی و فرهنگی است. این وجوه مشترك باعث می شود بتوانیم کارهاي مشترك

 
زیادي با هم انجام دهیم. 

وي تأکید کرد: سابقه 40 ساله جهاد دانشگاهی نشان داده است که پرچم دار و پیشرو در مباحث علمی و پژوهشی کشور است؛ هم در
جایی که از علم تا عمل را ثابت کرده است و هم اینکه توانسته این فناوري علمی- پژوهشی را بومی کند. شاید این مسئله در دانشگاه

 
صرف، قابل انجام نباشد، اما جهاد دانشگاهی، فناوري علمی- پژوهشی را با انقلاب اسلامی تطبیق داده است. 

سردار زهرایی افزود: ما نیز در سازمان بسیج سازندگی برابر آنچه مقام معظم رهبري از ما مطالبه دارند، به نسل انقلابی جدید می
پردازیم. ادعا نداریم که به تربیت نسل می پردازیم، بلکه بیشتر به شناسایی و تبدیل ظرفیت هاي بالقوه به بالفعل و توانمندسازي این

 
نسل می پردازیم؛ در ایجاد پیوند بین نسل جدیدي از انقلاب و نسلی که طلایه دار و پرچم دار هستند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: دفاع مقدس نوینی داریم. زمانی در دفاع مقدس، امیران و سردارانی بودند که خوش
درخشیدند. امروز، دفاع مقدس نوین ما به آدم هاي نوینی از جنس این نوع دفاع نیاز دارد. دو مؤلفه مشترك در هر دو دفاع مقدس
می بینیم؛ یکی اینکه عمود این خیمه، ولایت است. هر عزیزي که دل در گرو انقلاب اسلامی دارد و پیرو ولایت است، حتماً با آغوش
باز از آنها استقبال می کنیم. دوم اینکه قاعده این خیمه، مردم کشور هستند. دفاع مقدس با این دو اصل، یعنی پیروي از ولایت و
بسیج کنندگی آحاد ملت (مردم) به پیروزي رسید. این اتفاق در دفاع مقدس نوین باید به شکل اولی تر محقق شود، چراکه پیچیدگی

 
استکبار بیشتر شده است و باید مسلح تر وارد این حوزه شویم. 



سردار زهرایی خاطر نشان کرد: بسیج سازندگی در این کار مشترك (با جهاد دانشگاهی) سه موضوع را می تواند در دستور کار قرار
دهد. اول موضوع جهادگران است. متولی هدایت، نظارت، سازماندهی و ساماندهی گروه هاي جهادي در کشور هستیم و 42 هزار گروه
جهادي در کشور در تخصص هاي مختلف درحال کار هستند. حوزه انسانی بسیج سازندگی هم خود احتیاج به آموزش دارد و هم می

 
تواند از ایده تا عمل را دنبال کند، زیرا در این گروه ها دانشجو، پزشک، معلم، دانش آموز، صنعتگر حضور دارند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی افزود: نقش دیگر بسیج سازندگی البته نه به عنوان متولی در اقتصاد، کمک به مردم پایه کردن اقتصاد
یا همان اقتصاد مقاومتی است؛ نه در جنبه بسیج شوندگی، بلکه در جنبه بسیج کنندگی. به دنبال ایران قوي توسط مردم و از طریق
با کسب و کارهاي خرد، مشاغل کوچک، صنایع کوچک هستیم. البته با نگاه به اینکه به تمام حلقه هاي زنجیره ارزش توجه کنیم و

 
کاري نکنیم که به تعطیلی (مشاغل) بیانجامد. براي این کار نیز به عقبه علمی – پژوهشی نیاز داریم. 

سردار زهرایی تأکید کرد: اگر بگوئیم سازمان بسیج سازندگی این توان را دارد که تمام مباحث علمی- پژوهشی، چه جهادگران، چه
صندوق هاي قرض الحسنه و کارآفرینی را به سرانجام برسانیم، یک ادعاي واهی است. نیاز داریم و یک ضرورت است که در کنار

 
مجموعه هایی مثل جهاد دانشگاهی قرار بگیریم تا عقبه علمی پیدا کنیم. 

 
طرح جامع بسیج سازندگی براي محرومیت زدایی از روستاها 

وي خاطر نشان کرد: سومین موضوع، نقطه عزیمت کار ماست. روستاها، مهاجرت معکوس و ماندن مردم در روستاها هدف است. به
همین دلیل، اکثر مشاغلی که مدنظر داریم، در روستاها هستند. طرح جامع محرومیت زدایی براي روستاها تعریف شده است.
زیرساخت هاي زیادي در روستاها وجود دارد، اما آنچه به روستاها نرفته است، فناوري انسانی است. شکل گیري گروه هاي جهادي،

 
صندوق هاي قرض الحسنه و کارآفرینی با این هدف است که پیوند و انسجام بین مردم اتفاق بیفتد. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی گفت: موضوع دیگر در زمینه اشتغال در روستاها و در زنجیره ارزش این است که در مشاغلی که خود
مردم احساس نیاز می کنند و یا در آن تبحر دارند، کار ریشه اي و پژوهشی انجام نشده است. در محلات حاشیه شهر نیز به محلات

 
آسیب پذیر اجتماعی تمرکز داریم. 

سردار زهرایی افزود: این سه موضوع، شبکه نیروي انسانی، هم در آموزش خودشان به عنوان جامعه هدف و هم در پرداختن به مسائلی
که احصاء می کنند؛ براي مردم پایه کردن اقتصاد مقاومتی، چه کارآفرینانان، چه عرصه هاي جهادي در اقتصاد مقاومتی و چه صندوق
هاي قرض الحسنه؛ آمایش، نیازسنجی، مطالعات تطبیقی و و هر آنچه به پایدارسازي مردم در روستاها با رویکرد اشتغال پایدار کمک

 
می کند، می تواند در دستور کار سازمان بسیج سازندگی و جهاد دانشگاهی قرار بگیرد. 

وي تأکید کرد: شبکه جهاد دانشگاهی در کل کشور گسترده است و سازمان بسیج سازندگی نیز در کل کشور داراي این شبکه
گسترده اي است و پشتیبانی به نام سازمان بسیج و 54 هزار پایگاه در سراسر کشور داریم و در عین حال، خود مردم که بسیج را از

 
خود می دانند و بی منت پاي کار می آیند. 

سردار زهرایی خاطر نشان کرد: در بسیج سازندگی و شبکه نیروي انسانی این سازمان، جسارت عمل، شجاعت، انقلابی گري را داریم و
به دنبال این هستیم که عقبه علمی مطمئن براي نیروها فراهم کنیم، چون جامعه به خدمات تخصصی نیاز دارد. امیدواریم این

 
تفاهمنامه همکاري مشترك، فتح بابی شود تا عقبه علمی و پژوهشی خوبی پیدا کرده و بتوانیم شبکه نیروي انسانی را دلگرم کنیم. 



در حال تکمیل .....



ایجاد 620 فرصت شغلی در فردوس با پرداخت تسهیلات صندوق توسعه ملی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/11/06

131 میلیارد ریال تسهیلات از ابتداي شروع طرح هاي اشتغالزایی در سال 97 تاکنون از محل صندوق توسعه ملی به طرح
هاي شهرستان فردوس پرداخت و 620 فرصت شغلی فراهم شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی، در ادامه سفر معاونان وزیر تعاون به استان، معاون توسعه اشتغال و

 
کارآفرینی و 

معاون توانمندسازي و ساماندهی صندوق کارآفرینی امید کشور
از طرح هاي در حال احداث بوم گردي، مرغداري و واحد فرآوري
بنتونیت، کارخانه تعطیل شده توان ارغوان و نمایشگاه صنایع
دستی و سنگ هاي قیمتی مرکز فنی حرفه اي شهرستان

 
فردوس بازدید کردند. 

اصحابی معاون توانمندسازي و ساماندهی صندوق کارآفرینی امید
کشور در این بازدید ها گفت: امیدواریم از مابقی اعتبار باقی
مانده از صندوق توسعه ملی هم اعتبارات خوبی براي صنایع
دستی، گردشگري و معدنی شهرستان فردوس در نظر گرفته

 
شود. 

وي در بحث اشتغالزایی روستایی هم گفت: متقاضیان در صورت
کسب مجوز و طی کردن مراحل قانونی می توانند از تسهیلات

 
صندوق کار آفرینی امید استفاده کنند. 

اصحابی گفت: خوشبختانه شهرستان فردوس پتانسیل بسیار خوبی در زمینه منابع زیر زمینی و معدنی دارد که این موضوع این
شهرستان را از سایر شهرستان هاي خراسان جنوبی متمایز کرده بخصوص در بحث گردشگري و سنگ هاي قیمتی، به همین خاطر
طرح خوشه هاي صنایع دستی با محوریت رشته تراش سنگ و پرداخت تسهیلات در قالب مشاغل خانگی از هدف هاي صندوق کار

 
آفرینی امید است که صندوق هم متعهد شده از همه افراد آموزش دیده و متقاضی حمایت کند. 

منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم بر ترکیب گردشگري و صنایع دستی در فردوس تاکید کرد و افزود: این
آمادگی وجود دارد به هرکسی که در حوزه سنگ هاي زینتی؛ کارآفرینی کند، در کنار آموزش به شرط اشتغال زایی، تسهیلات

 
پرداخت کنیم. 

وي افزود: صرف تولید سنگ هاي زینتی نمی توان آنطور که باید وارد بازار کار شد، لذا نیازمند بدنه سازي در این حوزه هستیم و باید

 
بعد از آموزش بحث بازار فروش را هم در داخل و خارج کشور را فراهم کنیم. 



منصوري در کار گروه اشتغال و کارآفرینی فردوس هم گفت: از سال نود و هفت، 199طرح براي اشتغالزایی هزار و 153 نفر در

 
فردوس پرداخت شده که بیشترین سرانه اشتغال نسبت به پرداخت تسهیلات در خراسان جنوبی متعلق به این شهرستان هست. 

 
وي گفت: 51طرح شهرستان فردوس ارائه شده که بدون محدودیت تمام طرح ها بررسی و در صورت تصویب اجرایی خواهد شد. 

معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین براي پیگیري هاي لازم در زمینه سرمایه گذاري شستا در شهرستان و

 
برگرداندن پرورش کبک و بلدرچین به لیست مشاغل خانگی قول مساعد داد. 

اصحابی معاون توانمند سازي صندوق کار آفرینی امید هم در این جلسه از استمهال سه ماهه تسهیلات گردشگري خبر داد و گفت:
صندوق، آمادگی همکاري با طرح هاي اشتغالزایی در زمینه گردشگري و صنایع دستی را دارد و تسهیلات صندوق در همه زمینه ها

کم بهره هستند.



ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است/ ریشه عدم مهارت پروري در نظام

آموزشی است

منبع: خبر داغشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/11/06

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، گفت: باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص کنیم. می
توان گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، برنامه زنده «به وقت ایران» پنجم بهمن ماه با حضور محمد وحیدي نایب رئیس کمیسیون
آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی و علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با موضوع دانشجو،

 
دانشگاه، مهارت و اشتغال از شبکه هفت سیما روي آنتن رفت. 

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در توسعه کمی و پوشش تحصیلی، در آموزش

 
عمومی و عالی کشور اتفاقات بسیار بزرگی افتاده است. 

وي افزود: با نگاهی به فضاي عمومی دانشگاه هاي دنیا می توان گفت که دانشگاه ها به نسل هاي متفاوت تقسیم می شوند. که از
دانشگاه نسل آموزشی به دانشگاه نسل دوم، دانشگاه پژوهشی و آموزشی و نهایتا نسل سوم دانشگاه هاي کارآفرین مرتبط با صنعت و

 
در نهایت دانشگاه هاي نسل چهارم، دانشگاه هاي جامع محور می رسیم. 

وحیدي با بیان اینکه باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص کنیم، عنوان کرد: کشور به توسعه کمی، افزایش ضریب توزیع
و تولید مقالات رسیده است، ولی میزان تاثیرگذاري حرکت هاي کشور در این راستا باید نیازهاي کشور را برطرف کند و می توان

 
گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم. 

وي ریشه هاي عدم مهارت پروري را نظام آموزشی دانست و گفت: در دروسی که به دنبال نمره گذاري صرف و مدرك مبتنی بر معدل
خروجی بودیم این سوال پیش می آید که آیا این معدل، خروجی و کارنامه نیاز فرد را برطرف می کند، که اگر این بود فرد دیگر

 
نیازي براي ایجاد اشتغال جدید به دنبال کار دیگر و کسب مهارت جدید نبود. 

وحیدي با اشاره به مطالعات مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در خصوص مهارت آموزي، عنوان کرد: طبق این مطالعات،
ایران در زمینه ي برقراري ارتباط دانشگاه و صنعت در سال 2017 در 137کشور رتبه 94را کسب کرده است. در حالیکه جایگاه علمی
کشور در سال 1400، اول در منطقه تعیین شده بود. درحالیکه همسایه هاي کشور در ترکیه رتبه 66، امارات رتبه 12، عربستان رتبه

 
46 و قطر رتبه 12 را به خود اختصاص داده است. 

وي اضافه کرد: در دنیا نسبتی میان ثبت اختراع و تعداد مقالات انتشاري وجود دارد که این عدد تولیدات علمی و فناوري را نشان می
دهد، عدد ثبت اختراع بین المللی به ازاي هزار سند ملی یا مقاله و کتاب در ایران یک است. به این معنی که در کشور به ازاي هزار
مقاله یک ثبت اختراع وجود دارد. در حالیکه این عدد در کشورهاي مانند ترکیه 16، در آلمان 370 و در ژاپن این عدد 950 می باشد.

 
می توان گفت که هر ژاپنی مقاله اي را که ارائه می دهد، پشت بند آن یک اختراع ثبت می شود. 



وحیدي همچنین به میزان تقاضا در خصوص پایان نامه ها و رساله هاي اشاره کرد و گفت: مقاله و پایان نامه هاي بسیاري در آموزش
عالی کشور تدوین می شود و بسیاري از اساتید و دانشجویان تلاش می شود که مقالات علمی بسیاري قوي داشته باشند. لیکن،
مقالات تقاضا محور کشور، از مجموع 33هزار و 400پروپوزال، 189 پروپوزال تقاضا محور بوده است. همچنین از مجموع 59هزار پایان

 
نامه، تنها 326پایان نامه تقاضا محور داشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه ریزي با نیاز و خروجی ما همخوانی ندارد، عنوان کرد: اگر نسل هاي دانشگاه تغییر می کند، نسل هاي هیئت
علمی هاي دنیا نیز تغییر می یابد در حالیکه باید کارآفرینی را نیز آموزش دهد و خروجی آن با بازار کار همخوانی داشته باشد و باید

 
در این مسیر بین دانشگاه ها و اساتید رقابت ایجاد شود. 

وي با بیان اینکه طبیعت ساختار مدیریتی ما به صنعت متصل نیست، عنوان کرد: ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است. یا در

 
صنعتگر نیز نوعی شایسته سالاري وجود ندارد که به جذب آن بپردازد. 

در ادامه این برنامه علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اظهار داشت: در حال حاضر تقریبا تمام نیازهاي
جامعه، صنعت و کشور برآورده شده است و این فرآیند با کارشناسانی اتفاق افتاده که از فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاه

 
هاي کشور هستند. بنابراین؛ می توان گفت که دانشگاه ها رسالت خود را انجام داده اند. 

وي افزود: شکاف میان صنعت و دانشگاه مسئله قدیمی است و بسیار بدان پرداخته اند. یکی از راهبردهاي وزارت علوم تحقیقات
وفناوري براي حل این مسئله بحث مهارت افزایی و اشتغال است. در سال 1396، به صورت جدي به بحث مهارت افزایی ورود کردند و
در سال 1397آئین نامه آن را با هدف مهارت آموزي دانش آموختان دانشگاه در سه سطح پایه، عمومی و تخصصی نهایی و ابلاغ

 
کردند. 

خاکی صدیق اضافه کرد: در حوزه مهارت افزایی و کارآفرینی ،هدف دو دانشگاه جامع علمی و کاربردي و فنی و حرفه اي در سطح
کاردانی ، تربیت دانش آموختگان کاردان و تکنسین بوده است. در سایر دانشگاه نیز طرح مهارت افزایی با آموزش دروس کارآفرینی و

 
موضوع هاي وابسته و مسائلی دیگر سعی بر آن داشته تا به بحث مهارت افزایی بپردازد. 

وي تصریح کرد: دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیست و منکر فاصله میان آموزش عالی و بازار کار در کشور نیستم اما

 
در مجموع با توجه به دستاوردهاي کنونی به نظر می رسد که وظیفه خود را انجام داده اند. 

خاکی با بیان اینکه بحث فناوري و کارآفرینی، مهارت و نقش دانشگاه و صنعت و حکمرانی یک اکوسیستم است، گفت: بیش از یک
دهه است که آموزش عالی و دانشگاه هاي کشور بر پژوهش متمرکز شده است و از یک دانشگاه آموزش محور به پژوهش ورود کردیم.
اکنون مفاهیم جدیدي از جمله بحث فناوري، مهارت افزایی و کارآفرینی وارد شده است که وزارت علوم نیز در این راستا برنامه هاي

 
در دست اقدام دارد. 

وي به برنامه هاي آموزش عالی در این راستا اشاره کرد و گفت: برنامه هایی که در وزارت علوم و در بخش پژوهش، آموزش و فناوري

 
تدارك شده است و طرح هایی که در حال اجر است، به این سمت تمایل یافته و دانشگاه ها تلاش خود را می کنند. 

برنامه «به وقت ایران» در فصل دوم با رویکرد مهارتی و با ساختار گفتگومحور به تهیه کنندگی علیرضا عاصم یوسفی با اجراي ناصر
خیرخواه روزهاي یکشنبه و سه شنبه ساعت 21:45 تا 23 به صورت زنده روي آنتن شبکه آموزش می رود





تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک

 
کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی از
دبیرخانه جشنواره، در پی استقبال بسیار خوب کارکنان و
خانواده هاي همکاران بانک و شرکتهاي زیر مجموعه از این
رویداد فرهنگی و قرآنی، مهلت قانونی نام نویسی در
جشنواره که تا پایان روز 27ام دي ماه 1399 اعلام شده
بود، از سوي ستاد عالی جشنواره، تا پایان روز جمعه سوم

 
بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که هنوز موفق به نام نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در این رویداد را داشته باشند. 

تمدید جشنواره قرآننخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با شعار «قرآن آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین
سالگرد شهادت سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره شامل چهار بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در

 
6 رشته، بخش مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در 5 رشته برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در

 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق



 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 

همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس

حاصل فرمایند.



فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش کسب و کار نیوز، بنیاد برکت با همکاري گروه مشاوران مدیریت و مطالعات راهبردي تدبیر، جهت تکمیل شبکه
تسهیلگري طرح هاي اشتغال زایی خود در استان هاي هدف، از افراد علاقه مند که داراي دانش و مهارت هاي اولیه

تسهیلگري اقتصادي- اجتماعی هستند، ثبت نام به عمل می آورد. افراد واجد شرایط پس از کسب ...

کسب و کار نیوز- بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي پنجمین دوره آموزش و بکارگیري تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی

 
فراخوان داد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، بنیاد برکت با همکاري گروه مشاوران مدیریت و مطالعات راهبردي تدبیر، جهت تکمیل شبکه تسهیلگري
طرح هاي اشتغال زایی خود در استان هاي هدف، از افراد علاقه مند که داراي دانش و مهارت هاي اولیه تسهیلگري اقتصادي-

 
اجتماعی هستند، ثبت نام به عمل می آورد. 

افراد واجد شرایط پس از کسب موفقیت در آزمون، مصاحبه و دوره آموزشی، گواهی نامه تسهیلگري دریافت کرده و به عنوان تسهیلگر

 
در طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت در مناطق روستایی و محروم کشور مشغول به فعالیت خواهند شد. 

علاقه مندان و واجدین شرایط تا 13 بهمن ماه فرصت دارند جهت ثبت نام و آشنایی با وظایف تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی به

 
اپلیکیشن بنیاد برکت به آدرس app.barkat.ir مراجعه کنند. 



اختتامیه دومین دوره ي جشنواره ي ملی کارآفرین دانشگاهی (استارپوزال

(2020

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش کسب و کار نیوز ، دکتر مسعود ابراهیمی، رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس، با اشاره به این موضوع
که علی رغم این که ایران با تولید 67 هزار و 744 مقاله در سال 1398، در جایگاه 15 کشورهاي جهان در تولید مقالات

علمی، و از طرف دیگر با حضور در بین ... The post اختتامیه دومین دوره ي ...

کسب و کار نیوز- تجاري سازي پایان نامه هاي دانشگاهی و اتصال آن ها به صنعت به نحوي که پژوهش ها و پروژه هاي
دانشگاهی پاسخگوي نیاز صنعت کشور عزیزمان ایران باشند و رشد آن را تحقق بخشند، همواره یکی از دغدغه هاي اصلی و موانع

 
پیشرفت صنعت بوده و اتصال صنعت و دانشگاه به یکدیگر، تبدیل به رویایی دیرینه در کشور شده است. 

به گزارش کسب و کار نیوز ، دکتر مسعود ابراهیمی، رئیس پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس، با اشاره به این موضوع که علی
رغم این که ایران با تولید 67 هزار و 744 مقاله در سال 1398، در جایگاه 15 کشورهاي جهان در تولید مقالات علمی، و از طرف
دیگر با حضور در بین 15 قدرت معدنی جهان، و تعداد زیادي نیروي کار جوان و تحصیل کرده، پتانسیل فوق العاده اي جهت توسعه
ي صنعتی و بهره گیري از این معادن را داراست، بر اساس شاخص رقابت صنعتی، رتبه ي 58 در بین 150 کشور را اخذ کرده است.
که متاسفانه یکی از عوامل تاثیرگذار بر این موضوع، عدم تشخیص نیازهاي صنعتی کشور توسط دانشگاه ها، و عدم تعریف پایان نامه

 
ها و پژوهش هاي دانشگاهی در راستاي رفع این نیازهاست. 

یکی از راهکارهاي رفع این چالش و ایجاد پیوند مابین صنعت و دانشگاه، ترویج فرهنگ کارآفرینی در دانشگاه ها و پرداختن به مقوله

 
ي کارآفرین دانشگاهی است. 

از این رو پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس بر آن  شد تا با بنیان گذاري جشنواره ي ملی استارپوزال، که در سال 1399 نام
فارسی کارآفرین دانشگاهی بر آن نهاده شد، با ایجاد انگیزه در اعضاء هیئت علمی دانشگاه ها از یک سو و توان افزایی دانشجویان
سراسر کشور در مسیر مبدل شدن به کارآفرین دانشگاهی از سوي دیگر، حلقه ي جدامانده ي دانشگاه را مجددا به صنعت متصل
کرده و با حمایت مالی و معنوي از این دانشجویان و اساتید دانشگاه ها، گامی تاثیرگذار جهت ترویج فرهنگ کارآفرینی برداشته و در
راستاي اهداف توسعه ي پایدار، با تربیت افراد متخصص علمی که هر یک توانایی راه اندازي  کسب وکاري مطابق با نیازهاي صنعتی

 
دارند، به رفع معضل جدي بیکاري در کشور کمک نموده و گامی موثر در این راستا بردارد. 



 

 

 



 

 
 

به نقل از سروش اکبرزاده، هم بنیان گذار و مدیرعامل شرکت راد مشاوران امین و دبیرجشنواره، دومین دوره ي جشنواره ي ملی
کارآفرین دانشگاهی (استارپوزال 2020) در سال 1399 با توجه به محدودیت هاي ایجادشده در اثر شیوع ویروس کرونا، به صورت
مجازي برگزار شده و با تدوین و طراحی بیش از 15 رویداد آموزشی-ترویجی متناسب با اهداف جشنواره، یعنی تجاري سازي پایان

 
نامه هاي دانشگاهی به توانمندسازي مخاطبان در این راستا پرداخته شد. 

وي افزود در دومین دوره ي جشنواره ي ملی کارآفرین دانشگاهی (استارپوزال 2020) بیش از 400 دانشجو یا دانش آموخته ي مقطع

 
کارشناسی ارشد و دکتري تخصصی از 25 استان و 58 دانشگاه سطح کشور به ثبت طرح پرداخته و طی 3 مرحله داوري شدند. 

در مرحله اول داوري، 437 پایان نامه توسط اعضاء هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس از فیلترهاي علمی-پژوهشی عبور کرده و 40
تیم منتخب داوران در مرحله دوم داوري حضور پیدا کرده و مدل کسب وکار آن ها با حضور کارشناسان متخصص از صندوق هاي
سرمایه گذاري، شتابدهنده هاي تخصصی، نماینده هاي هولدینگ هاي عظیم صنعتی (مپنا)، پارك هاي علم و فناوري و منتورهاي

 
کسب وکار مورد داوري قرار گرفته و 10 تیم به مرحله ي نهایی جشنواره راه یافتند. 

لازم به ذکر است در این بین شرکت کنندگان با حضور در دوره ها و ورکشاپ هاي توانمندسازي و جلسات منتورینگ اختصاصی

 
آمادگی لازم جهت شرکت در مرحله ي بعد جشنواره را کسب می کردند. 

مرحله نهایی داوري دومین جشنواره ي ملی کارآفرین دانشگاهی در روز چهارشنبه 24 دي ماه 1399، مصادف با روز جهانی تحقق



بخشیدن به رویاها، در سالن شهید چمران دانشگاه تربیت مدرس با حضور: هیات داوران، نماینده هاي صندوق هاي سرمایه گذاري
خصوصی و دولتی، مدیران پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس و  10 تیم راه یافته به فینال جشنواره در حوزه هاي: سلامت،

 
کشاورزي، صنعتی و صنایع خلاق با رویکرد ارائه به سرمایه گذار برگزار شد. 

هیئت داوران مرحله ي نهایی جشنواره ي کارآفرین دانشگاهی شامل آقایان: دکتر رضا رجایی مدیرعامل صندوق پژوهش و فناوري
دانشگاه تربیت مدرس، دکتر بهنام طالبی معاون دفتر برنامه ریزي امور فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري، مهندس مهدي غلاملو
مدیرعامل گروه سرمایه گذاري آپاداناونچرز، مهندس علیرضا کامرانیانفر مدیر ارشد توسعه کسب وکار گروه دیجی کالا، دکتر مهدي
سجودي عضو شوراي فناوري پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس و مهندس حامد ابراهیمی رئیس جشنواره و معاون فناوري

 
پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس بود. 

طی این رویداد 10 تیم به ارائه ي طرح هاي خود در 7 دقیقه و در قالب ارائه به سرمایه گذار پرداختند و به پرسش هاي داوران پاسخ

 
داده و در نهایت با نظر داوران 3 تیم برتر به ترتیب به شرح زیر اعلام شدند: 

 
تیم اول: تولید ایمونوتوکسین ضد مارکر، ارائه دهنده: خاطره قاسمی 

 
تیم دوم: سیستم تنش زداي ارتعاشی، ارائه دهنده: محمدصالح صدوقی 

 
تیم سوم:  شناسایی خواب آلودگی راننده بر اساس مدل سازي دینامیک عرضی خودرو، ارائه دهنده: سعید بستان منش 

همچنین در راستاي تحقق رویاي دیرینه ي تبدیل دانشگاه ها به نسل سوم دانشگاه ها، یعنی دانشگاه کارآفرین، و پیوند دانشگاه و
صنعت در حاشیه ي این رویداد و در زمان استراحت بین ارائه ها، رویداد کافه سرمایه توسط مجري رویداد، شرکت رادمشاوران
امین(رادمین)، برگزار شد. در این بخش امکان انجام مذاکرات مابین تیم ها و نمایندگان صندوق هاي سرمایه گذاري فراهم شده تا
علاوه بر حمایت تیم ها توسط پارك علم و فناوري دانشگاه تربیت مدرس و دریافت جوایز نقدي، امکان جذب سرمایه براي تیم ها

فراهم شده و حاضرین ضمن گفتگو با یکدیگر، به شبکه سازي و توسعه ي ارتباطات بپردازند.



قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس مجلس گفت: ما در مجلس مصمم هستیم ضمن رفع تبعیض ها از ظرفیت هاي این استان در برنامه هفتم توسعه
استفاده کنیم.

به گزارش دیار آفتاب؛به نقل از حوزه پارلمانی خبرگزاري فارس،
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی
حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل
ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)، امام خمینی (ره) و ایام
دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از مقاومت مردم و حضور آن
ها در همه صحنه هاست، همان چیزي که امروز کمتر به آن توجه
شده است. وقتی از واقعه ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می

 
دهد باورهاي انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند. که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي
مختلف حضور پیدا کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند اما هرجا که از طرف مسئولین

 
غفلت شد و اجازه حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلا به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصم هستیم تا گام

 
هاي جدي برداشته شود زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضا متاسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

 
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود. 

حاجی پور نماینده مردم آمل نیز در این برنامه واقعه ششم بهمن 1360 آمل را یادآور شد و گفت: در این واقعه 41 تن از عزیزان ما به

 
شهادت رسیدند که یاد آن ها را گرامی می داریم. 

انتهاي پیام/



افتتاح بازارچه دائمی صنایع دستی شهرهاي کمیجان و نیم ور در دهه فجر/

اشتغال زایی براي 48 هنرمند

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي از افتتاح بازارچه دائمی صنایع دستی
شهرستان هاي کمیجان و نیم ور در دهه فجر امسال خبر داد.

به گزارش دیار آفتاب؛ قاسم کاظمی معاون صنایع دستی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي گفت: با
هدف حمایت و ترغیب هنرمندان و تولیدکنندگان صنایع دستی در
سال جهش تولید بازارچه صنایع دستی در شهرستان هاي کمیجان و

 
نیم ور در دهه فجر امسال به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: با افتتاح این دو مجموعه جمعاً  11 بازارچه صنایع دستی
در سطح استان راه اندازي شده است و در این بازارچه ها تولیدات هنرمندان در زمینه صنایع دستی بدون واسطه از سوي مردم و

 
گردشگران خریداري می شود. 

کاظمی ادامه داد: بازارچه صنایع دستی شهرستان کمیجان و نیم ور و با سرمایه اي بالغ بر 3 میلیارد ریال از محل اعتبارات ملی و
استانی احداث شده که هر کدام متشکل از 12 غرفه براي عرضه مستقیم محصولات هنرمندان این صنعت ایجاد شده و راه اندازي هر

 
بازارچه صنایع دستی اشتغال زایی براي 24 نفر را به طور مستقیم به همراه دارد. 

وي با ابراز امیدواري از اینکه این مرکز در رونق تولید این صنعت و حمایت هر چه بیشتر از هنرمندان صنایع دستی استان مؤثر است،
افزود: استان مرکزي در مقوله احداث بازارچه اي صنایع دستی در کشور از استان هاي مطرح است  که این امر حاکی از عزم حمایت

 
از هنرمندان این حوزه در توسعه و تولید صنایع دستی است. 

گفتنی است، همزمان با چهل و دومین سالگرد فجر انقلاب اسلامی ایران، 4 پروژه گردشگري و صنایع دستی به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

انتهاي پیام/



551 مددجوي زنجانی براي ایجاد اشتغال به بانک هاي عامل معرفی شدند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/11/06

نعمت ملکی افزود: تعداد 338 نفراز مددجویان بهزیستی واجد شرایط نیز تسهیلات بانکی بند “ب“ تبصره 16 قانون بودجه
سال جاري اعتباري بالغ بر 108 میلیارد ریال دریافت کردند.

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی استان زنجان: 551
مددجوي زنجانی براي ایجاد اشتغال به بانک هاي عامل
معرفی شدند نعمت ملکی افزود: تعداد 338 نفراز
مددجویان بهزیستی واجد شرایط نیز تسهیلات بانکی بند
“ب“ تبصره 16 قانون بودجه سال جاري اعتباري بالغ بر

 
108 میلیارد ریال دریافت کردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان زنجان؛ معاون مشارکت
هاي مردمی بهزیستی استان زنجان گفت: در راستاي

اعطاي مشوق هاي حمایتی از قبیل کمک هاي بلاعوض و پرداخت تسهیلات ارزان با هدف ایجاد اشتغال پایدار از ابتداي سال تاکنون

 
551 نفر از مددجویان بهزیستی استان براي بهره مندي از تسهیلات اشتغالزایی به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

نعمت ملکی افزود: تعداد 338 نفراز مددجویان بهزیستی واجد شرایط نیز تسهیلات بانکی بند "ب" تبصره 16 قانون بودجه سال

 
جاري اعتباري بالغ بر 108 میلیارد ریال دریافت کردند. 

وي یادآوري کرد: طبق برنامه ریزي ها خروج سالانه 10 درصد از معلولین و جامعه هدف از چرخه حمایتی در دستور کار قرار دارد و

 
این موضوع همواره مورد توجه است. 

این مسوول، ایجاد اشتغال، سرمایه کار بلاعوض و بکارگیري مددجویان را از مهمترین گره هاي زندگی جامعه هدف بهزیستی ذکر کرد
و گفت: استفاده از ظرفیت کارفرمایان، مراکز آموزش فنی و حرفه اي، افزایش اعتبارات اشتغالزایی و بهره گیري از ظرفیت شرکت ها و
کارخانجات در استان و حمایت هاي خیرین از عمده فعالیت هاي شاخصی است که در راستاي ایجاد اشتغال مددجویان انجام گرفته

 
است. 

وي با اشاره به حمایت بهزیستی از مراکز و موسساتی که در جریان شیوع ویروس کرونا آسیب دیده اند، اضافه کرد: در این زمینه به
70 مرکز و موسسه تحت نظارت بهزیستی که بر اساس شرایط و ضوابط در سامانه کارا ثبت نام کرده بودند، مبلغ بیش از سه میلیارد

 
تومان تسهیلات بانکی با نرخ پایین پرداخت شده است. 

معاون مشارکت هاي مردمی بهزیستی استان زنجان، مسکن، اشتغال، هزینه درمان، ازدواج، جهیزیه، مواد غذایی، پوشاك و وسایل
خانگی و غیره را از مهمترین نیازمندي مددجویان بهزیستی بیان و خاطرنشان کرد: از ابتداي سال تاکنون بهزیستی به 91 فرزند

 
مددجو کمک هزینه ازدواج پرداخت کرده است. 

وي اظهار داشت: سازمان بهزیستی کشور بحث توانمند سازي جامعه هدف واجد شرایط را به ویژه در امر تسهیلگري اشتغال با

 
همکاري دستگاه هاي متولی امر بر عهده دارد. 

ملکی خاطرنشان کرد: موضوع اشتغال از ابعاد مختلف اهمیت زیادي دارد و در این میان بهزیستی کشور به تنهایی نمی تواند این مهم
را به سرانجام برساند و از طرفی ایجاد شغل براي معلولان بسیار مهم است.





جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد

منبع: ایمناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی،
گفت: خودرو با قیمت مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولیدکننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت

جویان کوتاه شود.

 
جهانگیري: روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر برنامه ریزي براي مسدود
کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی،
گفت: خودرو با قیمت مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار
گیرد و تولیدکننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان

 
کوتاه شود. 

به گزارش ایمنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رئیس
جمهور، اسحاق جهانگیري در نشست رفع موانع جهش تولید با
موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو،
اظهار کرد: یکی از مصادیق جهش تولید که در سخنان رهبر

معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران در راه اندازي صدها

 
بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

وي با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، گفت: بر اساس گزارشات حدود
900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این بخش، موجب امیدواري

 
و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی مانند زیان دهی دو خودرو
ساز بزرگ کشور، گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود،

 
تولیدکنندگان خودرو توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سال هاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیل
کرده شکل گرفته بیش از پیش تقویت و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که به طور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 

وي همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار امیدواري کرد که با



تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در اختیار مصرف

 
کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

بر اساس این گزارش، در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضائیه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی،
رئیس کل بانک مرکزي، مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رئیس هیأت عامل سازمان
گسترش و نوسازي صنایع ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این

 
صنعت و چالش ها و راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارائه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تأمین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي مؤثر، منافع مصرف کنندگان نیز

در نظر گرفته شود.



قالیباف رئیس مجلس:زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آنها فرصت

دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا کنند مثل دوران دفاع مقدس مردم

در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کرده اند اما هر جا که از طرف و ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است و اولویت را به مناطق
محروم داده ایم.

به گزارش آرانیوز، محمدباقر قالیباف شب گذشته در برنامه
تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه
سال 1360 آمل ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا
(س)، امام خمینی (ره) و ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360
آمل نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه
هاست، همان چیزي که امروز کمتر به آن توجه شده است.
وقتی از واقعه ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد
باورهاي انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و قرآن

 
است و اینکه مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل
داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله
حسن زاده آملی، آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم
آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25

کربلا بودند، از این رو یاد همه شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می

 
داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند؛ که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی، چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا
کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند، اما هرجا که از طرف مسئولین غفلت شد و اجازه



 
حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلاء به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

 
شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد، اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی ازسیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصمم هستیم تا

 
گام هاي جدي برداشته شود، زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضاً متأسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود، اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود.



مسکن کارگران و کارمندان دغدغه اصلی مجلس است

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/11/06

نایب رئیس مجلس گفت: «در طرح جهش مسکن، زمین هاي دولتی همه ارگان ها در اختیار وزارت راه و شهرسازي قرار می
گیرد و نظام بانکی نیز باید تسهیلات موردنیاز براي ساخت مسکن را تامین کند. همچنین بازار مسکن باید با ابزار مالیات

تنظیم شود، نباید مسکن و زمین چند برابر تورم بازدهی داشته باشد.»

نایب رئیس مجلس گفت: «در طرح جهش مسکن، زمین
هاي دولتی همه ارگان ها در اختیار وزارت راه و شهرسازي
قرار می گیرد و نظام بانکی نیز باید تسهیلات موردنیاز
براي ساخت مسکن را تامین کند. همچنین بازار مسکن
باید با ابزار مالیات تنظیم شود، نباید مسکن و زمین چند

 
برابر تورم بازدهی داشته باشد.» 

قدس آنلاین: برنامه پایش شبکه یک سیما، سه شنبه شب
میزبان دکتر علی نیکزاد نایب رئیس دوم مجلس شوراي
اسلامی بود. در این برنامه پیرامون موضوع طرح جهش
مسکن، مالیات بر خانه هاي خالی و ابزارهاي حکمرانی در

 
بازار مسکن به گفت وگو پرداخت 

دکتر علی نیکزاد در ابتداي برنامه با اشاره به لزوم ساخت مسکن در ادبیات اقتصادي و حکمرانی، افزود: «مسکن جزو نیازهاي اولیه هر
خانوار است. به همان میزان که یک خانواده به آب و غذا نیاز دارند؛ براي ادامه زندگی به مسکن نیز نیاز دارند. ساخت مسکن طبق
اصل 3، 31 و 43 قانون اساسی دولت ها باید براي عموم مردم مسکن بسازد. ساخت مسکن علاوه بر بی اثر کردن تحریم ها از جهت
درونزا بودن مواد اولیه و اشتغال زایی فراوان آن، بسیار بخش مهمی است. همچنین در اقتصاد نیز راه افتادن بخش مسکن، به مانند
لوکوموتیو صنایع مختلف سیمانی، فولادي و پتروشیمیایی را با خود به راه می اندازد. ساخت مسکن، حداقل 36 رشته صنعتی را به

 
همراه خود به حرکت درمی آورد. بنابراین ساخت مسکن یک نیاز اساسی است.» 

وزیر پیشین راه و شهرسازي در رابطه با مشکلات ایجاد شده در زمینه عدم ساخت مسکن توسط دولت یازدهم و دوازدهم، گفت:
«عدم ساخت مسکن در طی سال هاي متاسفانه مشکلات عمده اي را ایجاد کرده است. 6.5 میلیون مستاجر در کشور وجود دارد؛ بالغ
بر 13 میلیون حاشیه نشینی در اطراف شهرها رخ داده است. از طرفی سن ازدواج دختران به 24 سال و سن ازدواج پسران نیز به 29
سال رسیده است. مسکن تنها دغدغه این عزیزان نیست اما عمده مشکلات ایجاد شده در تاخیر و عدم سن ازدواج، همین مسئله
مسکن است. آپارتمانی که در تهران قیمت هر متر آن 150 میلیون تومان باشد براي ما فاجعه است. کشوري که وسعت آن 165
میلیون هکتار است و کل سطح شهرها آن 3.4 میلیون هکتار است. باید براي مسکن به خصوص کارگران و کارمندان فکري ویژه

 
شود.» 

بازار مسکن باید با ابزار مالیات تنظیم شود 



نیکزاد با اشاره به اینکه دغدغه اصلی مجلس جهش در تولید مسکن است، افزود: «مجلس از ابتداي روي کار آمدن، مسئله مسکن را
دغدغه اصلی خود به حساب آورد. آقاي قالیباف نیز به طور جد پیگیر مسئله ساخت مسکن بودند. مسئله اصلی کمیسیون عمران
مجلس، موضوع مالیات بر مسکن و دیگري تولید مسکن است. در بحث ساخت مسکن، زمین و تسهیلات حرف اصلی را می زنند. در
کنار آن نیز حمایت دستگاه هاي اجرایی از ساخت مسکن و کمک به ساخت آن در اولویت قرار دارد. طرح جهش تولید مسکن نیز در
همین راستا است. موضوع زمین هاي دولتی باید در اختیار یک مدیریت واحد قرار گیرد که آن وزارت راه و شهرسازي است. همچنین
نظام بانکی نیز از تسهیلات موجود مکلف به پرداخت وام براي ساخت مسکن است. در سال هاي اخیر 1100 هزار میلیارد تومان
تسهیلات پرداخته شده است اما تنها 7 درصد از این تسهیلات براي بخش ساختمان و مسکن اختصاص یافته است و عمده آن نیز
براي خرید مسکن بوده است نه ساخت مسکن. این در حالی است که طبق قانون، باید 20 درصد از این تسهیلات را به مسکن

 
اختصاص می دادند. بنابراین طرح جهش مسکن موانع پیش روي تولید مسکن را بردارد.» 

این نماینده مجلس در رابطه با ابزارهاي تنظیمی حاکمیت براي جلوگیري از تلاطم قیمیت در بازار مسکن و زمین گفت: «بازار مسکن
باید با ابزار مالیات تنظیم شود، نباید مسکن و زمین چند برابر تورم بازدهی داشته باشد. تقاضاي غیر مصرفی باید از بخش مسکن
حذف شود و تنها تقاضاي مصرفی براي ساخت باشد. دولت نیز موظف به تنظیم گري ساخت مسکن و اشتغال زایی در این بخش
است. بانک ها و هولدینگ ها نیز باید از بنگاه داري بخش مسکن و زمین خارج شوند. دولت باید تنظیم گري داشته باشد و ساخت
مسکن به صورت انبوه بسیار مناسب است. در دولت نهم و دهم دولت تنظیم گر بود و پیمانکاران انبوه ساز با قیمت پایین تر از ساخت
محدود مسکن، با قیمت تمام شده بسیار پایین تر، خانه را به مردم تحویل می دادند. در کنار تولید انبوه مسکن، باید با مالیات تنها

 
انبوه سازان با هدف پوشش تقاضاي مصرفی اقدام به ساخت مسکن کنند. » 

وي ادامه داد: انبوه سازي مسکن نه تنها ارزبر نیست بلکه ارزآور نیز است. در زمان دولت دهم، انبوه سازان ما به عنوان برندي موفق
در ساخت مسکن معروف شده بودند و در کشورهاي مختلفی مانند ونزوئلا به ساخت مسکن پرداختند. از این محل نیز براي کشور
ارزآوري محقق می شد. در زمان جهش تولید مسکن، در دولت دهم، گچ کار سه ماهه وقت می داد تا کاري را انجام دهد اما متأسفانه

 
در حال حاضر وضعیت به دلیل تعلل دولت در ساخت مسکن، بسیار بد شده است. 

نایب رئیس مجلس در رابطه با میزان خانه هاي خالی و ابزار مالیاتی مجلس براي عرضه این مسکن ها به بازار اظهار داشت: « براي
خانه هاي خالی نیز ابزار مالیات جوابگو است. مالیات بر خانه هاي خالی به تصویب مجلس نیز رسید و از سال آینده اولین مرحله آن
اجرایی می شود. کشوري که بیش از 2.7 میلیون خانه خالی دارد و بیش از 500 هزار واحد در شهر تهران خانه خالی افتاده است، باید
با نرخ هاي بسیار بالا مالیات عرصه را بر این محتکران خانه تنگ کرد. مالیات بر خانه هاي خالی با نرخ مناسب می تواند این خانه

 
هاي خالی را به بازار عرضه خواهد کرد.» 

دکتر نیکزاد در پایان با اشاره به تاثیرگذاري قیمت زمین بر قیمت مسکن افزود: «خانه اي که بخواهد بسیار لوکس نیز ساخته شود
هزینه ساخت آن نهایتاً 10 میلیون تومان خواهد بود بنابراین خانه لوکس متر مربعی 150 میلیون تومان به خاطر زمین آن است که
بسیار گران خواهد بود. باید فکر اساسی در رابطه با زمین داشته باشیم. قیمت منطقه اي زمین باید تعیین شود و بالاتر از این نیز مبلغ

 
نیز مالیات اخذ شود. بنابراین مسئله مسکن، بخش عمده اش هزینه زمین است که باید حل شود.» 

انتهاي پیام/



روش فروش خودرو بجاي قرعه کشی، منطقی باشد

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/11/06

پدال نیوز: معاون اول رییس جمهوري با تاکید بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت
قرعه کشی، گفت:خودرو با قیمت مناسب در اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولیدکننده دچار زیان هنگفت نشود و

دست رانت جویان کوتاه شود.

به گزارش پدال نیوز، اسحاق جهانگیري در نشست رفع موانع جهش تولید با موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره
صنعت خودرو، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید که در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد، موضوع جهش

 
تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که نقش پیشران در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

جهانگیري با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی مانند زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور،
گفت: در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولیدکنندگان خودرو

 
توانسته اند بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

وي با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید کنند، گفت:
باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سال هاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده شکل گرفته

 
بیش از پیش تقویت و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که به طور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور است. 

معاون اول رییس جمهوري همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

براساس این گزارش در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی،
رییس کل بانک مرکزي، مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان
گسترش و نوسازي صنایع ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این

 
صنعت و چالش ها و راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز



 
در نظر گرفته شود. 

منبع: ایرنا



ضرورت حمایت از استعدادها و نخبگان براي حل مشکلات اجتماعی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/11/06

قم- رئیس شوراي عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: حمایت از استعدادها و نخبگان براي حل مشکلات اجتماعی
ضرورت است.

قم- رئیس شوراي عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم
گفت: حمایت از استعدادها و نخبگان براي حل مشکلات

 
اجتماعی ضرورت است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، آیت االله حسینی بوشهري صبح
دوشنبه در دیدار با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، با
اشاره به فرا رسیدن ماه بهمن و ایام دهه فجر، با بیان اینکه
بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است، گفت: از ابتداي
پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این انقلاب
مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه

 
شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می کند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی، افزود: دشمنان ما از
هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، دریغ نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که آخرین

 
نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

وي در ادامه با تاکید بر اینکه گزارش اقدامات و فعالیت ها باید به اطلاع مردم هم برسد، ادامه داد: همان گونه که امام راحل تأکید می
کردند، ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند و از
سوي دیگر شایعات و شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند؛ چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام

 
اسلامی شوند. 

آیت االله حسینی بوشهري با بیان اینکه حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور ضرورت دارد، گفت: یکی از معضلات کشور،
حاشیه نشینی است که بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود
و این جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه

 
گاهی با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه حمایت از روستاییان در پیشرفت کشور نیز تأثیر دارد، ادامه داد: یک زمانی
روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و… را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج نبودند، اما
متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند و اگر در روستاها کاري متناسب با سن و سال و
شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از مشکلات



 
روستاییان حل می شود. 

عضو مجلس خبرگان رهبري با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً دیده می
شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد و گاهی هم شغل جوانان، مرتبط با

همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است.



پرونده اي با اعضا و جوارح طلایی ولی تشنه نگاه هاي ویژه

منبع: ایسناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/11/06

ادا و اطوارش را می شود ساعت ها نگاه کرد، هرچند دنبال نشانه هاي اسمش رفتن بسیار دشوار است، در اصل حق دارد که
نه زیر بار شتر بودنش برود و نه مرغ بودنش، نه از کوهان خبري است و نه از پاها و گردنی کوچک که اغلب در ذهن با بیان

کردن نام مرغ، شکل می گیرد، اما نعمت بی نظیري است که خداوند بر انسان ارزانی ...

این حیوان که یکی از اجتماعی ترین مخلوقات است، هم گوشت خوبی تولید می کند و هم تخم مناسبی دارد، ضمن آنکه
پوستش نیز نوعی چرم ویژه را در اختیار آدمی قرار می دهد، بنابراین راه اندازي یک واحد پرورش شترمرغ می تواند چند نفري را

 
دست به کار کند. 

بنابراین حالا که تولیدکنندگان با سرمایه هاي خرد و کلان نشان دادند که از عهده این کار بر می آیند، بهتر است مسؤولان نیز کلیشه
هایی که درباره تولید و اشتغال در ذهن دارند و تاکنون به نتیجه مطلوب نیز نرسیده را کنار بگذارند و به این نوع ظرفیت ها توجه

 
بیشتري کنند. 

واحدهاي پرورش شتر مرغ در خراسان شمالی تشنه توجه و حمایت هاي مسئولان هستند تا در سال جهش تولید محصولات بیشتر و

 
متنوعی را به بازار عرضه کند و سهم خود را در تحقق شعار سال به انجام برساند. 

 
شترمرغ در ایران در رده مرغ هاي خانگی است 

ملاجردي یکی از تولیدکنندگان شتر مرغ در بجنورد در گفت و گو با ایسنا، با تصریح بر اینکه تولیدکنندگان شتر مرغ در حال حاضر
نه تنها در این استان بلکه در کشور با مشکلات زیادي مواجه هستند، گفت: حدود 21 سالی است که شترمرغ وارد کشور شده و

 
تعدادي از سرمایه گذاران براي پرورش این گونه حیوانی وارد عرصه شده اند. 

 
وي افزود: اما متاسفانه بعد از گذشت این همه از سال شترمرغ به خوبی شناخته نشده است و جایگاهی براي آن تعریف نشده است. 

وي با تاکید بر اینکه این گونه حیوانی از میزان تولید خیلی بالا، بازدهی زیاد، اشتغال زایی مناسب و مصرف خوراك و آب پایین
برخوردار است، ادامه داد: در حال حاضر مرغ گوشتی، مرغ تخم گذار، مرغ اجداد و ... در کشور یک صنعت محسوب می شود و به
همین لحاظ نیز توجهات ویژه اي به آن می شود از جمله اختصاص نهاده هاي دامی مناسب به آن اما شترمرغ هیچ جایگاهی ندارد و

 
در رده ماکیان، کبک، بلدرچین، قرقاول و اردك است. 

این تولیدکننده شترمرغ تصریح کرد: ایران دومین کشور تولیدکننده شترمرغ در دنیا است اما جایگاه آن به اندازه مرغ هاي خانگی در

 
کشور است. 

وي توضیح داد: به عنوان مثال اگر یک گاو مولد را در نظر بگیریم دوره بارداري آن تا زمانیکه گوساله به سن پروار برسد حدود دو



 
سالی طول می کشد که طی این مدت حدود 14 تن خوراك می خورد و حدود 200 کیلوگرم گوشت تولید می کند. 

وي بیان کرد: اما در یک قطعه شترمرغ که به مرحله تولید می رسد از اسفندماه تخم گذاري آن شروع و حدود شش تا هفت ماهی
طول می کشد که یک قطعه شترمرغ 100 تا 80 تخم می گذارد که معمولا 50 درصد آن بدون نطفه است و 50 درصد آن باقی می
ماند که اگر آن ها را در داخل دستگاه بگذاریم ممکن است 10 درصد سقط و عفونی شوند و از بین بروند در نتیجه از این تعداد 30

 
تخم باقی می ماند که به مرحله جوجه می رسد که شش تا هفت ماه طول می کشد تا جوجه ها پروار شوند. 

ملاجردي ادامه داد: طی شش ماه مذکور این جوجه ها فقط 310 تا 300 کیلوگرم خوراك می خورند و حداقل هرکدام 100 کیلوگرم

 
وزن می گیرند و گوشت تولیدي آن ها گوشتی خالص و بدون استخوان و چربی است. 

 
همه چیزخوار بودن شترمرغ بهانه اي براي عدم اختصاص نهاده 

وي با تصریح بر اینکه یکی از مشکلات اساسی تولید کنندگان و پرورش دهندگان شترمرغ در این استان موضوع نهاده است، گفت:
براي اینکه نهاده دولتی به این پرورش دهندگان اختصاص نیابد اعلام می کنند شترمرغ همه چیز خوار است اما باید به این نکته توجه
داشت که 99 درصد از بیماري هاي این گونه حیوانی به بیماري هاي گوارشی مرتبط می شود که یکی از علل آن خوراك و تغذیه

 
نامناسب است. 

وي تاکیدکرد: در حال حاضر واحدهاي پرورش شترمرغ در این استان به علت کمبود، نبود و یا قیمت خیلی بالاي نهاده هاي دامی در

 
حال دادن تلفات است. 

به گفته وي واحدهاي پرورش شترمرغ به چهار نهاده دولتی سبوس، جو، ذرت و کنجاله سویا وابسته است و مقداري نیز از گندم و

 
یونجه تغذیه می کنند. 

ملاجردي تصریح کرد: قیمت نهاده هاي دامی آنقدر بالا است که دیگر در توان تولیدکننده نیست که آن را از بازار آزاد خریداري کنند

 
و مسئولان باید این گونه حیوانی که نقش مهمی را در تولید دارند، دریابند. 

 
بهره اي که کشورهاي خارجی از پوست هاي شترمرغ تولید ایران می برند 

وي در ادامه در ارتباط با سایر مزایاي این گونه حیوانی نیز توضیح داد: یک راس گاو بعد از یک دوره بارداري می تواند یک جلد
پوست تولید کند این درحالی است که در شترمرغ تولید 30 جلد پوست وجود دارد و از سوي دیگر پوست این گونه حیوانی از لحاظ

 
کیفیت بعد از پوست کریکودیل است. 

وي گفت: تا چند ماه گذشته هر جلد از پوست با قیمت 100 هزار تومان خریداري می شد که با پیگیري هاي انجام شده این رقم به

 
500 هزار تومان رسیده است و در حال حاضر این پوست به سایر کشورها صادر می شود و آن ها بهترین بهره را از آن می برند. 

این تولید کننده شترمرغ افزود: در هر دوره تخم گذاري تعدادي از تخم ها بدون نطفه هستند که بعد از تخلیه این تخم ها، از آن

 
براي تولید صنایع تزئینی استفاده می شود. 



وي ادامه داد: هم اکنون پشم گوسفند را با نازل ترین قیمت خریداري می کنند اما قیمت هرکیلوگرم پر شترمرغ 200 تا 150 هزار

 
تومان است. 

 
تولیدکنندگان شترمرغ 99 درصد از نهاده هاي مورد نیاز را از بازار آزاد تهیه می کنند 

احسانی پور یکی دیگر از پرورش دهندگان شترمرغ در نقطه صفر مرزي شهرستان راز و جرگلان نیز در ادامه در گفت و گو با ایسنا،

 
اظهارکرد: مشغول پرورش 300 قطعه شترمرغ در واحد تولیدي خود هستم اما هم اکنون ناتوان در تامین نهاده ها شده ام. 

وي خاطرنشان کرد: نهاده اي که از سوي دولت به پرورش دهندگان شترمرغ اختصاص می یابد به اندازه نیاز یک هفته است که می

 
توان گفت این اندازه هیچ است. 

وي با بیان اینکه 99 درصد از نهاده هاي مورد نیاز را از بازار آزاد تهیه می کنم، گفت: پرورش دهندگان شترمرغ سویاي دولتی 4200

 
تومان را در حال حاضر با قیمت حداقل 16000 تومان خریداري می کنند. 

 
نهاده دامی من را به خاك سیاه نشانده اند 

یوسف نژاد از دیگر پرورش دهندگان شترمرغ در بجنورد نیز در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه در واحد پرورشی خود چهار
خانواده مولد شترمرغ و 50 قطعه پرواري را دارد، گفت: به علت عدم اختصاص نهاده هاي دامی به خاك سیاه نشسته ام و فقط به

 
دنبال آن هستم تا این حیوانات را به گونه اي رد کنم. 

وي بیان کرد: از آنجاییکه متراژ واحد تولیدي من 2000 متر مربع است مجوز تولید را براي من صادر نمی کنند و جهاد کشاورزي

 
اعلام کرده که باید متراژ زمین شش هزار متر مربع باشد. 

یوسف نژاد افزود: از آنجاییکه مجوز تولید ندارم هیچ نهاده دولتی نیز به من اختصاص نمی یابد و هم اکنون سویا را با قیمت 17000،
سبوس پنج هزار و جو را رقم شش هزار تومان از بازار آزاد خریداري می کنم و مگر نقدینگی من چقدر است که باید توان خرید نهاده

 
ها را با این قیمت داشته باشم. 

 
ستاد تنظیم بازار براي گوشت مرغ نرخ مصوب مشخص کند 

علیرضا صادق مدیر امور طیور سازمان جهاد کشاورزي خراسان شمالی نیز در گفت و گو با ایسنا، گفت: این سازمان تا اندازه امکان با

 
براي اختصاص نهاده هاي دامی به پرورش دهندگان شترمرغ استان کمک می کند. 

وي افزود: در صنعت تولید گوشت مرغ، نهاده دولتی به مرغدار اختصاص می یابد و براي فروش گوشت آن نیز قیمت مصوب مشخص
و اعلام می شود اما مشکلی که در این میان وجود دارد این است که مقداري نهاده دولتی به پرورش دهندگان شترمرغ اختصاص می

 
یابد اما گوشت آن به صورت آزاد به فروش می رسد. 

وي تاکیدکرد: باید ستاد تنظیم بازار کشوري قیمت مصوب براي گوشت شترمرغ نیز مشخص کند تا بتوان نهاده دولتی نیز به این

 
پرورش دهندگان اختصاص داد. 



به گفته صادق از ابتداي سال جاري تاکنون حدود 1000 تن نهاده دامی دولتی به پرورش دهندگان شترمرغ در استان اختصاص یافته

 
است. 

وي در پاسخ به این سوال که چرا در روستا براي یک دامدار روستایی که در حال پرورش چهار تا پنج راس گوسفند است مجوز تولید
داده می شود اما براي پرورش دهندگان شترمرغ به این شکل نیست؟ بیان کرد: مجوز براي پرورش دام به سه شکل سنتی، نیمه

 
صنعتی و صنعتی است این در حالی است که مجوز فعالیت براي پرورش شترمرغ در کشور فقط به شکل صنعتی است. 

وي تاکیدکرد: این سازمان حتی تا جاییکه امکان داشته به پرورش دهندگان شترمرغی که بدون مجوز در حال فعالیت هستند نیز

 
نهاده دولتی اختصاص داده است. 

انتهاي پیام



صدور مجوز براي 4 واحد پذیرایی سنتی در البرز

منبع: ایسناشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/11/06

سرپرست معاونت گردشگري  اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی البرز از صدور مجوز بهره برداري از چهار
واحد پذیرایی گردشگري و سنتی در استان خبر داد.

سعید دوستانی در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: از آنجا
که بخشی از وظیفه اشتغالزایی در استان به عهده اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی است، در تلاش
هستیم تا با صدور چنین مجوزهایی زمینه اشتغال پایدار را

 
براي عده اي فراهم کنیم. 

وي اضافه کرد: صدور مجوز براي این چهار واحد پذیرایی
گردشگري و سنتی براي 64 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می

 
کند. 

وي ادامه داد: از مجموع چهار واحد جدید، سه واحد پذیرایی سنتی در کرج و یک واحد پذیرایی سنتی در شهرستان ساوجبلاغ ایجاد

 
می شود که سرمایه لازم براي بهره برداري از آنها 23 میلیارد تومان است. 

دوستانی افزود: امسال افزون این واحدها، مجوز فعالیت براي شش خانه مسافر، چهار مرکز پذیرایی سنتی، سه دفتر خدمات مسافرتی

 
و گردشگري و یک شرکت مجري خانه مسافر در استان البرز صادر شده است. 

وي بیان کرد: شیوع کرونا و عدم فعالیت واحدهاي پذیرایی، اقامتی و گردشگري مشکلات عدیده اي براي مدیران و کارکنان این
واحدها ایجاد کرده که با بررسی هاي تخصصی، برنامه ریزي هاي لازم براي رفع مشکلات اصناف حوزه گردشگري در حال پیگیري و

 
انجام است. 

سرپرست معاونت گردشگري البرز گفت: با توجه به ظرفیت تاریخی، طبیعی، گردشگري و مسافر پذیر بودن استان البرز انتظار می رود

 
با راه اندازي مراکز خدمات گردشگري بتوان شاهد رونق گردشگري و اشتغال استان بود. 

انتهاي پیام



تاکید بر گسترش روابط تجاري ایران و ارمنستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس اتاق ایران در دیدار با وزیر اقتصاد ارمنستان، بر گسترش روابط تجاري دو کشور تاکید کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما از اتاق ایران؛ آقاي غلامحسین شافعی در نشست با وزیر اقتصاد ارمنستان که در رأس هیئتی
از مقامات دولتی و فعالان بخش خصوصی این کشور در اتاق ایران حضور پیدا کرد، پیشنهاد تأسیس یک شرکت ترانزیتی و حمل

 
ونقل مشترك بین دو کشور را مطرح و تأکید کرد: تولید مشترك بین ایران و ارمنستان ایده اي موفق خواهد بود. 

 
 {sepehr_media_5939843_400_300$}

وي ضمن اشاره به ظرفیت هاي همکاري دوجانبه بین دو کشور، چالش ها و موانع موجود در برابر گسترش سطح روابط تجاري و

 
افزایش حجم سرمایه گذاري هاي مشترك مطرح و بررسی شد. 

شافعی، رئیس اتاق ایران در این نشست با توجه به مشکلات حوزه حمل ونقل پیشنهاد راه اندازي یک شرکت ترانزیت و حمل ونقل
مشترك را مطرح و تأکید کرد: تولید مشترك بین ایران و ارمنستان ایده اي موفق خواهد بود که با ایجاد واحد هاي تولیدي در
ارمنستان از سوي سرمایه گذاران ایرانی و یا انتقال بخشی از زنجیره تولید یک محصول به ارمنستان می تواند به توسعه روابط و ایجاد

 
مناسبات پایدار کمک کند. 

وي همچنین بازار ارمنستان را براي اهداف تجاري و سرمایه گذاري ایرانیان با توجه به پررنگ بودن نقش این کشور در منطقه اوراسیا
و دسترسی مناسب این کشور به بازار اروپا، بسیار ارزشمند توصیف کرد و گفت: ایران و ارمنستان به کمک مذاکره، اعزام و پذیرش

 
هیئت هاي تجاري و برگزاري نمایشگاه می توانند در راستاي کاهش هزینه هاي تجاري با یکدیگر به تفاهم برسند. 

به اعتقاد رئیس اتاق ایران با توجه به رشد اقتصادي ارمنستان و ظرفیت هایی که این کشور در حوزه هاي مختلف اقتصادي دارد، دو
کشور می توانند براي توسعه سطح روابط با یکدیگر برنامه ریزي کنند. رابطه مناسب ارمنستان با کشور هاي اروپایی، پیوستن این
کشور به سازمان جهانی تجارت و نقش بسزاي ارمنستان در منطقه اوراسیا، نکاتی هستند که به اعتقاد شافعی در توسعه مناسبات بین

 
ایران و ارمنستان اهمیت بالایی دارند. 

رئیس اتاق ایران با بیان این مطلب که تنها مرز زمینی مشترك ایران با اوراسیا محدود به منطقه مرزي بین ایران و ارمنستان می
شود، زمینه هاي همکاري بین دو کشور را متنوع دانست و ادامه داد: ایران و ارمنستان می توانند در حوزه هاي کشاورزي، دام پروري،

 
آبزي پروري، صنایع تبدیلی و توسعه روابط بین بنگاه هاي کوچک و متوسط با یکدیگر همکاري مشترك تعریف کنند. 

وي همچنین به مسئله ضمانت نامه هاي بانکی موردنیاز براي حضور شرکت هاي ایرانی در مناقصه هاي دولتی ارمنستان و بالا بودن

 
نرخ آن ها اشاره کرد و خواستار رسیدگی به این مسئله شد. 

در این راستا واهان کروبیان، وزیر اقتصاد ارمنستان با اعلام این خبر که دولت ارمنستان در حال پیگیري مسئله بالا بودن نرخ ضمانت



نامه هاي بانکی براي مشارکت شرکت ها در مناقصه هاي دولتی است، اعلام کرد: این موضوع در دست پیگیري است و به زودي نرخ
ها کاهش پیدا می کند، البته به دنبال حذف آن ها نیستیم و قرار است به جاي 110 درصد که در حال حاضر درخواست می شود این

 
رقم به 20 تا 30 درصد برسد. 

وزیر اقتصاد ارمنستان همچنین از اعزام هیئت کارآفرینان ارمنستان تا یک ماه آینده به شهر اصفهان خبر داد و خواستار اعزام هیئی از
بخش خصوصی ایران به ارمنستان شد. به باور او این رفت وآمد ها موجب آشنایی بیشتر فعالان اقتصادي از یکدیگر و توانمندي هاي

 
موجود می شود. 

کروبیان همچنین از ایده تأسیس واحد هاي تولیدي در ارمنستان از سوي سرمایه گذاران ایرانی استقبال کرد و این راهکار را در مسیر

 
توسعه مناسبات پایدار بین دو کشور مؤثر خواند. 

وي در ادامه مسائل بانکی و محدودیت هایی که وجود دارد را مانعی در برابر مراودات بین دو کشور دانست و از ارائه پیشنهاد هایی به
رئیس کل بانک مرکزي در راستاي حل مشکلات بانکی خبر داد. وزیر اقتصاد ارمنستان معتقد است از بین پیشنهاد هاي ارائه شده

 
بدون شک یک یا دو مورد آن قابلیت اجرا دارد. 

امضاي یادداشت تفاهم بین اتاق ایران و مرکز حمایت از سرمایه گذاري ارمنستان در ادامه این نشست یادداشت تفاهمی بین اتاق

 
ایران و مرکز حمایت از سرمایه گذاري ارمنستان به امضا رسید. 
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این یادداشت تفاهم بین محمدرضا کرباسی، معاون بین الملل اتاق ایران و لوان اهانسیان، دبیرکل مرکز حمایت از سرمایه گذاري
ارمنستان، امضا شد. در این رابطه اهانسیان امضاي یادداشت تفاهم را فرصتی براي ترغیب سرمایه گذاران دو کشور براي تحکیم روابط

و کمکی به جامعه کارآفرینی دو کشور دانست.



صد و بیست و دومین مرکز نیکوکاري استان اردبیل در خلخال راه اندازي شد

منبع: ایرناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/11/06

اردبیل _ ایرنا _ یکصد و بیست و دومین مرکز نیکوکاري استان اردبیل روز دوشنبه در مراسمی در شهر هشجین مرکز بخش
خورش رستم خلخال فعالیت خود را در امور خیریه آغاز کرد.

اردبیل _ ایرنا _ یکصد و بیست و دومین مرکز نیکوکاري
استان اردبیل روز دوشنبه در مراسمی در شهر هشجین
مرکز بخش خورش رستم خلخال فعالیت خود را در امور

 
خیریه آغاز کرد. 

به گزارش ایرنا ، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
استان اردبیل در مراسم افتتاح مرکز نیکوکاري احسان شهر
هشجین با بیان اینکه پیش از این 121 مرکز نیکوکاري در
مناطق مختلف استان راه اندازي شده، گفت: مرکز

نیکوکاري احسان هشجین خلخال ششمین مرکز نیکوکاري بخش خورش رستم و هفدهمین مرکز نیکوکاري این شهرستان است که

 
با همت خیرین براي کمک به محرومان و نیازمندان راه اندازي شد. 

حسین دشتی با بیان اینکه پیش از این مراکز نیکوکاري روستاهاي برندق ،نوده ،گهراز و سه مرکز نیکوکاري در شهر هشجین در
کمک به تامین معیشت نیازمندان منطقه فعالیت داشتند، افزود: با افتتاح این مرکز تعداد مراکز و موسسات نیکوکاري مردم نهاد فعال

 
در این استان براي رفع مشکلات اقشار آسیب پذیر و نیازمند به 122 مرکز افزایش یافت. 

او گفت: کمک هایی مانند تامین هزینه هاي زندگی، تامین لوازم ضروري منزل، تامین جهیزیه نوعروسان نیازمند، تامین هزینه هاي
درمانی و دارویی بیماران ، تهیه و توزیع سبدغذایی و ساخت مسکن مددجویی از جمله همکاري هاي کمیته امداد با موسسات خیریه

 
است. 

دشتی با بیان اینکه تلاش می شود تا کمک هاي خیرین به شکل آسان و ساده تري در اختیار مددجویان و افراد نیازمند قرار بگیرد،
تشریح کرد: با کمک هاي نیکوکاران در طول سال علاوه بر رفع نیازهاي اساسی مددجویان مسیر خودکفایی آنها نیز هموارتر می شود.

وي با اشاره به راه اندازي 16 مرکز کارآفرینی نکیوکاري در استان اردبیل ، هدف از تاسیس این مراکز را ایجاد نگرشی نو در استفاده از
ظرفیت هاي موجود براي بکارگیري فرصت هاي شغلی و ایجاد اشتغال و اقتصاد پایدار، استفاده از فرصت هاي سرمایه گذاري و بهره

 
مندي از تسهیلات بانکی زودبازده و همچنین جذب کمک هاي مالی منطقه براي سرمایه گذاري هاي اقتصادي ذکر کرد. 

وي افزود: 360 مورد اقلام جهیزیه براي نوعروسان مورد حمایت این نهاد به ارزش 24 میلیارد ریال تهیه شده و در اختیار آنها قرار
گرفت و با همکاري خیرین بخش خصوصی نیز 60 مورد جهیزیه به ارزش هفت میلیارد و 200 میلیون ریال در بین مددجویان استان



 
توزیع شد. 

مدیرکل کمیته امداد استان اردبیل با اشاره به شرایط جوي و بارش برف در مناطق مختلف استان اردبیل گفت: ایزوگام پشت بام، لوله
کشی گاز و تعمیرات کلی و جزیی براي 2 هزار و 400 واحد مسکونی مددجویان انجام شد و 200 خانواده از آبگرمکن دیواري و 200

 
خانوار از بخاري گازي اهدایی از سوي این نهاد مقدس بهره مند شدند. 

وي با بیان اینکه علاوه بر برودت هواي سرد، امسال با مشکلات شیوع ویروس کرونا نیز روبه رو هستیم، افزود: در وضعیت فعلی ،
اقشار آسیب پذیر بیش از هر زمان دیگري نیازمند یاري هستند که باید با همدلی و همکاري هاي گسترده تر گام هاي مؤثري براي

 
رفع مشکلات آنها برداریم. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان اردبیل با بیان اینکه تمامی خدمات کمیته امداد استان اردبیل بر اساس سیستم
نیازسنجی به خانوار مورد حمایت ارائه می شود، اعلام کرد: مددکاران پس از رصد مشکلات اساسی خانوار مورد حمایت، آن را در

 
سیستم نیازسنجی ثبت می کنند تا در سریع ترین زمان ممکن، خدمات به مددجویان ارائه شود. 

حجت الاسلام صفابخش امام جمعه هشجین ، حجت الاسلام رمضانی امام جمعه اهل تسنن هشجین و سیدحمداالله نقیب بخشدار

 
خورش رستم نیز در این مراسم گزارشی از مسائل و مشکلات مربوط به نیازمندان این منطقه ارائه کردند. 

 
خلخال در جنوب اردبیل قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- خلخال 

 
- استان اردبیل 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- کمک هاي مردمی 

- مشارکت هاي مردمی



هفت طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري آریا - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت: در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ
کارآفرینی با حمایت این صندوق با مجموع اعتبار 85
میلیارد ریال در شهرستان هاي این استان به بهره برداري

 
می رسد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی سیستان و بلوچستان؛ ادریس دینارزهی با اعلام
این خبر افزود: این طرح ها شامل معدن بزرگ فراوري
مس، مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید

باتري خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه، مجموعه مرغداري، کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید آب

 
آشامیدنی ا ست. 

 
وي اظهار کرد: با راه اندازي این هفت طرح ، بیش از 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهاردرصد به کارآفرینان

 
پرداخت شده است که در شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

دینارزهی با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی ست، بیان کرد: از این تعداد، 5 طرح در
روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس به روستاها را به دنبال خواهد داشت.



وبینار تخصصی «هوشمندسازي و مدیریت بهینه منابع انرژي در فضاي سبز»

برگزار می شود

منبع: موجشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/11/06

وبینار تخصصی «هوشمندسازي و مدیریت بهینه منابع

 
انرژي در فضاي سبز» برگزار می شود. 

به گزارش خبرگزاري موج قم، وبینار تخصصی هوشمند
سازي و مدیریت بهینه منابع انرژي(آب و برق) در فضاي
سبز از سلسله برنامه هاي رویداد شتاب (استارت آپ)
محیط زیستی است که در راستاي ایجاد بسترهاي لازم
براي نوآوري و سرمایه گذاري در مباحث محیط زیست
شهري به همت دفتر کارآفرینی مرکز آموزش علمی

 
کاربردي شهرداري قم اجرا می شود. 

رئیس مرکز آموزش علمی کاربردي شهرداري قم با بیان اینکه بهبود و افزایش سرانه فضاي سبز با رویکرد بهینه آب و انرژي از
محورهاي مهم این وبینار تخصصی بود، اظهار داشت: استفاده از انرژي هاي تجدید پذیر، مانیتورینگ و هوشمند سازي منابع انرژي و
شبکه آبیاري و محاسبه میزان بهینه آب مورد نیز عرصه هاي فضاي سبز با توجه به شرایط محیطی را از دیگر سرفصل هاي ارائه شده

 
در این وبینار تخصصی است. 

مصطفی ملایی با بیان اینکه تلاش شده در این وبینارها از افراد متخصص در حوزه مربوطه استفاده شود، افزود: رسول شمس، مدیر
واحد بهینه سازي و نگهداري تعمیرات و سلمان بهمنی رئیس اداره خدمات فنی و مهندسی سازمان پارك ها و فضاي سبز در این

 
وبینار تخصصی به بیان دیدگاه ها و مسائل روز این حوزه در بستر وبینار پرداختند. 

وي با اشاره به برنامه ریزي هاي صورت گرفته در زمینه اجراي وبینارهاي تخصصی در حوزه محیط زیست شهري، ابراز کرد: امیدواریم
با همکاري دستگاه هاي مختلف که در این حوزه فعال هستند بتوانیم در راستاي اجراي این وبینار هاي تخصصی با حضور افراد

 
صاحب ایده در محیط زیست شهري گام هاي خوبی در شهر کریمه اهل بیت (س) برداریم. 

خاطرنشان می شود افراد علاقه مند براي شرکت در وبینار هاي تخصصی رویداد شتاب محیط زیست شهري می تواند از طریق لینک
qommu.ir/startup ثبت نام و از طریق لینک رویدادها vc1.uast.ac.ir/qo در سلسله رویدادهاي استارتاپ محیط زیست

شهري شرکت کنند.



اجراي طرح بزرگ کارآفرینی توسط مجمع خیرین وزارت علوم

منبع: ایسکاشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/11/06

یکی از خیرین آموزش عالی از اجراي طرح بزرگ کار آفرینی توسط مجمع خیرین وزارت علوم خبر داد و گفت: براساس این
طرح 40 هزار فرصت شغلی ایجاد می شود.



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

 
 

روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم»
را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند.
امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و

 
این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش برنا، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این تعداد حدود
17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم نحوي پور از

 
زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 



 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم!  

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 



 
دست فرمونت عالیه!  

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



ضرورت استخراج مکانیزه براي ارتقاي ایمنی معادن

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ارتقاي ایمنی در معادن با تغییر ساختار استخراج از سنتی به روش
هاي نوین و مکانیزه ضروري است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حاتم شاکرمی روز یکشنبه در بازدید از شرکت معدنی معدنجو طبس اظهار

 
داشت: استفاده از جک هاي هیدرولیکی در این معدن براي استحکام بخشی، با وجود ساختار سنتی آن قابل تحسین است. 

 
وي افزود: بهره گیري از فناوري نو و شرکت هاي دانش بنیان، احساس امنیت و آرامش را براي کارگران معدن به دنبال دارد. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: در کمیته اقتصادي دولت درصدد پذیرش هزینه هاي حوزه ایمنی شرکت ها به جاي

 
مالیات هستیم تا موجب ترغیب مدیران معادن در زمینه ارتقاي ایمنی شود. 

شاکرمی مکانیزاسیون را پلی براي ارتقاي بهره وري دانست و عنوان کرد: بهره وري یک معدن مکانیزه 90 برابر یک معدن معمولی

 
است. 

 
وي همچنین بر احداث مرکز امداد و نجات در شهرستان طبس با همکاري استانداري تاکید کرد. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پاسخ به مشکلات مطرح شده، اصلاح آیین نامه کارهاي سخت و زیان آور با

 
همکاري اتاق بازرگانی را از اقدامات در دست اجرا بیان کرد. 

شاکرمی هدف از سفر به استان خراسان جنوبی و شهرستان طبس را بررسی توسعه اشتغال، ارتقاي ایمنی کارگران و دیدار با تشکل

 
هاي کارگري عنوان کرد. 

مدیرعامل شرکت معدنی معدنجو نیز در ابتداي این نشست ضمن ارائه گزارش اقدامات انجام شده، موانع و مشکلات این شرکت را

 
تشریح و پیشنهادهایی براي رفع مشکلات ارائه کرد. 

 
محمد مجتهدزاده ادامه داد: شرکت معدنی معدنجو از سال 1376 فعالیت خود را آغاز و سال 1380 شروع به استخراج کرد. 

 
وي ابراز کرد: این منطقه معدنی با وسعت 18 کیلومتر، 10 میلیون تن ذخیره زغال دارد. 

مدیرعامل شرکت معدنی معدنجو میزان استخراج سالانه این شرکت معدنی را 400 هزار تن معادل 10 درصد تولید زغال سنگ کشور

 
بیان کرد. 

مجتهدزاده با اشاره به اینکه این شرکت در حال حاضر یک هزار و 300 نیروي کار دارد گفت: شرکت معدنجو آماده ورود به ساختار



 
مکانیزه است. 

 
وي مشکلات توسعه این واحد را تامین نیروي انسانی، چوب، آب و برق اعلام کرد و خواستار مساعدت در رفع این مشکلات شد. 

 
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی هم افزایش قیمت را مانعی براي توسعه تجهیزات ایمنی برشمرد. 

 
غلامرضا اشرفی یادآور شد: خوشبختانه در سال گذشته کاهش 55 درصدي حوادث ناشی از کار را در استان شاهد بوده ایم. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی معاونت استانداري و فرمانداري ویژه طبس نیز پایتخت زغال سنگ ایران را از بهترین ظرفیت هاي

 
اقتصادي کشور معرفی کرد و خواستار نگاه ویژه به توسعه پایدار و تامین نیروي انسانی این منطقه شد. 

مهدي الاهی خاطرنشان کرد: احداث مجتمع بهداشتی، درمانی یا مجموعه فرهنگی، تفریحی خواسته جامعه کارگري شهرستان طبس

 
است. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز در سفر به شهرستان طبس، با حضور در منطقه معدنی پروده و شرکت معدنی

 
معدنجو از نزدیک به بررسی موانع و مشکلات این مجموعه پرداخت. 

وي در نشستی که امروز در محل شرکت زغال سنگ پروده طبس برگزار شد، بیان کرد: این شرکت با بومی سازي بیش از یک هزار و

 
400 قطعه، بهترین مصداق جهش تولید است. 

شاکرمی شرکت زغال سنگ پروده طبس را الگویی براي سایر شرکت هاي معدنی معرفی کرد و خواستار انتقال تجربیات این شرکت و

 
مساعدت براي توسعه سایر مناطق معدنی شد. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اذعان کرد: پیش بینی شده است 2.5 درصد رشد کشور از طریق توسعه بهره وري انجام شود و

 
این مهم جز با سیر قطار فعالیت واحدها به سمت مکانیزاسیون امکان پذیر نیست. 

مدیرعامل شرکت زغال سنگ پروده طبس هم تصریح کرد: این شرکت به عنوان تنها شرکت مکانیزه زغال سنگ کشور در سال 1386

 
تاسیس شد و یک سال بعد به بهره برداري رسید. 

رمضان کریتی ثانی با بیان اینکه این شرکت در حال حاضر دو هزار و 500 نیروي کاري دارد اضافه کرد: شرکت زغال سنگ پروده

 
طبس در سال 97 رکورد استخراج زغال سنگ با میزان 14 هزار تن استخراج در یک روز و از یک کارگاه را ثبت کرد. 

وي یادآور شد: شرکت زغال سنگ پروده طبس طی مدت زمان فعالیت خود موفق به بومی سازي بیش از یک هزار و 400 قطعه شده

 
است. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، مدیرعامل شرکت زغال سنگ پروده طبس 2 پروژه اصلاح مدار تغلیظ کارخانه زغالشویی و خرید ست لانگ

 
وال استخراج مکانیزه را از اهداف توسعه اي این شرکت بیان کرد. 



سه معاون وزیر و 22 مدیرکل و روساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از شنبه وارد خراسان جنوبی شدند و

 
تا فردا در قالب سه گروه در همه شهرستان هاي استان حضور خواهند یافت. 

 
معاون روابط کار و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی امروز به شهرستان طبس سفر کردند. 

انتهاي پیام//



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: روزنامه جام جمشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از
این تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس

 
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. 

اینطوري شد که حدود دو ماه پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ
ادامه می دهد: «همسرم یک سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و
سرویس مدارس، چند سالی پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین

 
تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در



زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی

 
دهد. 

مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام هم
دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین امکاناتی

 
براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن

 
شب ها کار می کند. 

واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز معمولاً خیلی خوشحال

 
می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به

 
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. 

خودش 20 سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک

 
بگیرد ولی مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

 
 



مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك

 
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. 

در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ
نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را

 
برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. 

مریم خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در
تصمیم هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه

 
شدم اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،

 
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. 

مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده: «آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار
می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/11/06

پالایشگاه گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر
پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم

پالایشگاه گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین
پروژه هاي تاریخ ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و
سومین ابر پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل
کنسرسیوم بانک ها و عاملیت بانک سپه از محل منابع
ارزي صندوق توسعه ملی تأمین مالی و توسط رئیس

 
محترم جمهوري افتتاح شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در آیین بهره برداري از این طرح ملی گفت:

 
پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم امیدوار باشند ظرف
دو سال آینده همه مشعل هایی که امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد

 
به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 

مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ



ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 

محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 

مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 



محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 

با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



نشست تخصصی اشتغال در ورزش برگزار می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/11/06

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی با همکاري مرکز مطالعات و پژوهش هاي راهبردي وزارت ورزش نشست تخصصی
اشتغال در ورزش را به صورت مجازي برگزار می کند.

پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی با همکاري مرکز
مطالعات و پژوهش هاي راهبردي وزارت ورزش نشست
تخصصی اشتغال در ورزش را به صورت مجازي برگزار می

 
کند. - اخبار ورزشی - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم و به نقل از روابط عمومی
پژوهشگاه علوم ورزشی، نشست تخصصی اشتغال در ورزش
به سفارش شوراي هماهنگی مراکز آموزش و پژوهش
ورزش کشور با همکاري پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم
ورزشی و مرکز مطالعات و پژوهش هاي راهبردي وزارت

 
ورزش و جوانان در تاریخ 26 بهمن ماه سال جاري از ساعت 10 الی 12 برگزار خواهد شد. 

در این نشست موضوعاتی همچون مشاغل ورزشی و شاغلین ورزش در ایران و جهان، فرصت هاي شغلی ورزش ایران، زمینه ها و
عوامل مؤثر بر توسعه مشاغل ورزشی، راهبردهاي توسعه مشاغل ورزشی و الگوي تقسیم کار ملی جهت توسعه مشاغل ورزشی ارائه

 
خواهد شد. 

محمدحسین رضوي عضو هیئت علمی دانشگاه مازندران و مجري طرح طراحی نظام اشتغال دانش آموختگان تربیت بدنی با رویکرد
خصوصی سازي و محمدحسین قربانی عضو هیئت علمی پژوهشگاه علوم ورزشی و مجري طرح طراحی الگوي توسعه مشاغل ورزشی
در ایران با توجه به فعالیت هاي پژوهشی بسیار ارزشمندي که در زمینه اشتغال و به سفارش پژوهشگاه انجام داده اند سخنرانی
خواهند کرد. همچنین امیرحسین آل اسحاق مدیرکل طرح هاي ملی فراگیر جوانان وزارت ورزش و محمدرضا برومند نماینده دانشگاه

 
بهشتی و مسئول کارگروه اشتغال شوراي هماهنگی مراکز آموزش و پژوهش ورزش کشور از دیگر سخنران این نشست خواهند بود. 

در این نشست رؤسا و مدیران گروه هاي دانشکده هاي علوم ورزشی دانشگاه هاي سراسر کشور حضور خواهند داشت تا با تبادل نظر
اعضا شوراي هماهنگی مراکز آموزش و پژوهش ورزش کشور با یک هم فکري ملی و اقدام ملی درباره مشکلات فارغ التحصیلان تربیت

 
بدنی و علوم ورزشی در زمینهٔ اشتغال بحث و گفت وگو و زمینه را براي اشتغال این قشر از جوانان فراهم سازند. 

جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید)



بازگشت کارخانه سبلان پارچه به مالک اصلی بعد از 14 سال / برنامه ریزي

براي ایجاد 5000 شغل + فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/11/06

گروه استان ها ـ بعد از سفر رئیس قوه قضاییه به استان اردبیل و پیگیري رئیس کل دادگستري استان کارخانه سبلان پارچه
اردبیل بعد از 14 سال تحویل صاحب اصلی شد و چرخه تولید کارخانه به راه افتاد.

 
 

گروه استان ها ـ بعد از سفر رئیس قوه قضاییه به استان اردبیل و پیگیري رئیس کل دادگستري استان کارخانه سبلان پارچه اردبیل

 
بعد از 14 سال تحویل صاحب اصلی شد و چرخه تولید کارخانه به راه افتاد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، کارخانه سبلان پارچه اردبیل که 14 سال بصورت نیمه فعال در آمده بود و با ظرفیت کم در
حال فعالیت بود که رئیس قوه قضاییه بعداز سفر به استان اردیبل و در جریان قرار گرفتن مشکلات سبلان پارچه دستور ویژه براي
حل مشکلات این مجموعه صادر کرد که امروز این دستور نتیجه داد و کارخانه سبلان پارچه رونق گرفت و چرخه تولیدش به فعالیت

 
در آمد. 

کارخانه سبلان پارچه بعد از 14 سال شور و حال خاصی گرفت و جوانان زیادي جویاي کار در استان به چرخه تولید این کارخانه

 
امیدوار شدند. 

 
بازگشت سبلان پارچه تحقق عملی شعار مقام معظم رهبري بود 

مدیر عامل کارخانه سبلان پارچه اردبیل امروز در جلسه با حضور مسئولین استانی اظهار داشت: بازگشت سبلان پارچه تحقق شعار

 
مقام معطم رهبري بوده و به نوعی راه اندازي این کارخانه تحقق فتواي شرعی رهبري در ایجاد اشتغالزایی بود. 

حجازي نیا با اشاره به اینکه همانطور که در سال هاي دفاع مقدس در خاکریز با دشمن می جنگیدیم امروز نیز لباس و سنگرمان

 
عوض شده و مسئولیت مان دوچندان شده و در راستاي اشتغال پیشگام شده ایم. 

دبیر کمیسیون ویژه جهش تولید و نظارت بر اجراي اصل 44 قانون اساسی: تعیین تکلیف «سبلان پارچه اردبیل» مطالبه عمومی است



 
پاسخ بانک تجارت به سهامداران سبلان پارچه 

وي افزود: امیدوارم روزي برسد که شاهد راه اندازي کارخانه هاي بیشتري همچون سبلان پارچه در استان و کشورمان باشیم تا دل

 
رهبر انقلاب مان و مردم شاد شده و چشم دشمنان انقلاب کور شود. 

مدیر عامل کارخانه سبلان پارچه اردبیل ضمن تقدیر و تشکر از رئیس قوه قضاییه و دستگاه قضایی استان و رئیس دادگستري استان

 
افزود: پیگیري دستگاه قضایی نتیجه داد و این کارخانه بعد از چند سال رنگ و بوي خاصی به خود گرفته است. 

حجازي نیا بیان کرد بازگشت سبلان پارچه بعد از 14 سال مانند این است که در این مدت فرزندم در کما بوده است و اکنون به من

 
اطلاع دادند فرزندم از کما بیدارشده است و این اتفاق بزرگی است. 

 
وي همچنین تصریح کرد: تکمیل خط تولید و ظرفیت توسعه اشتغال از اولویت هاي اساسی ما خواهد بود. 

 
حمایت همه جانبه اي از توسعه اشتغال ظرفیت سبلان پارچه اردبیل می شود 

رئیس کل دادگستري استان اردبیل نیز در این جلسه بیان کرد: در 4 مهر ماه در سفر رئیس قوه قضاییه به اردبیل و بازدیدي که از

 
سبلان پارچه داشتند از نزدیک شرایط و ظرفیت این مجموعه را بررسی کردند و در جریان مشکلات حقوقی قرار گرفتند. 

وي افزود: در این بازدید رئیس قوه قضاییه در جریان بحث اختلافات شرکت و بانک ها و بحث ورشکستگی این کارخانه قرار گرفت و

 
فوري دستور به ساماندهی این مجموعه دادند و ماموریت ویژه به بنده سپردند. 

عتباتی تصریح کرد: با عنایت رئیس قوه قضاییه و مساعدت هاي حقوقی مجموعه دیوان عالی کشور و دادگستري استان بحث

 
ورشکستگی سبلان پارچه حل شد و اتفاق بسیار خوبی در حوزه اشتغال، اقتصاد و صنعت استان اردبیل افتاد. 

رئیس کل دادگستري استان اردیبل تصریح کرد: امروز با حضور مسئولان استانی بحث تحول و واگذاري کارخانه به مالک اصلی انجام

 
شد که این اقدام اساسی در زمینه توسعه اشتغال و تحقق شعار مقام معظم رهبري در رابطه با جهش تولید بود. 

عتباتی همچنین افزود: دستگاه قضایی همراه با مدیران استانی در کنار مسئولان و مدیران سبلان پارچه خواهد بود تا این کارخانه به

 
تولید و ظرفیت اصلی اش برسد. 

 
ظرفیت واقعی اشتغال کارخانه سبلان پارچه 5000 هزار نفر است 

صادقی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل گفت: بسیار خوشحال هستیم بعد از مدت ها با پیگیري هاي دستگاه
قضاییه بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه به مالک اصلی بازگردانده شد و هم اکنون چرخه تولید در این کارخانه شدت گرفته است.

وي افزود: از آنجایی که ظرفیت اشتغال این کارخانه 5 هزار نفر است و می تواند نقش اساسی در توسعه اشتغال و اقتصاد استان داشته

 
باشد. 



48 درصد جویندگان کار در کاشان داراي تحصیلات دانشگاهی دارند

منبع: تسنیمشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/11/06

گروه استان ها - فرماندار کاشان گفت: 35 درصد جویندگان کار لیسانس، هشت درصد کاردانی و پنج درصد نیز دکتري
دارند.

گروه استان ها - فرماندار کاشان گفت: 35 درصد
جویندگان کار لیسانس، هشت درصد کاردانی و پنج درصد

 
نیز دکتري دارند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از کاشان، علی اکبر مرتضایی
ظهر امروز در پنجمین نشست کارگروه اشتغال شهرستان
کاشان ضمن تأکید بر هماهنگی هرچه بیشتر دانشگاه با
صنعت در راستاي بی نیازي از واردات اظهار داشت: طی
10 ماهه نخست سال جاري آمار جویندگان کار 64 درصد
آقایان و 36 درصد بانوان هستند در حالی که در مدت

 
مشابه سال گذشته 61 درصد آقایان و 39 درصد بانوان بودند. 

وي با بیان اینکه 35 درصد جویندگان کار در کاشان لیسانس دارند، افزود: شش درصد از این افراد مقطع ابتدایی، 9 درصد راهنمایی،
شش درصد متوسطه، 25 درصد دیپلم، هشت درصد کاردانی و پنج درصد نیز دکتري هستند و بر همین اساس از صاحبان صنایع

 
درخواست داریم تا جذب نیروي بومی را در اولویت قرار دهند. 

فرماندار شهرستان کاشان با بیان اینکه طی 10 ماهه نخست سال جاري 71 درصد از جویندگان کار را افراد بومی تشکیل دادند، ابراز
داشت: طی 10 ماهه سال جاري و با وجود شیوع ویروس کرونا 979 نفر در صنایع شهرستان کاشان به کار گرفته شدند و امیدواریم تا

 
پایان سال این آمار افزایش پیدا کند. 

 
نرخ بیکاري استان کرمانشاه 3/9 درصد کاهش یافته است 

 
بی توجهی به توسعه مشاغل خانگی در کهگیلویه و بویراحمد؛ مدیرکل کار ، بیکار است 

 
نرخ بیکاري استان فارس به کمتر از 7 درصد رسید 

وي ضمن اشاره به اختصاص چهار میلیارد ریال تسهیلات ویژه مشاغل خانگی در سال جاري گفت: این در حالی است که میزان
مصوب کارگروه اشتغال شهرستان کاشان شش میلیارد ریال بوده است و پنج میلیارد ریال نیز به بانک معرفی شدند و موجب

 
اشتغالزایی 50 نفر از شهروندان شده است. 

مرتضایی ضمن اشاره به تشکیل یک هزار و 438 پرونده ویژه متقاضیان دریافت تسهیلات خسارت ناشی از شیوع ویروس کرونا تصریح



کرد: 642 میلیارد ریال متقاضیان تسهیلات کرونایی درخواست کردند که تاکنون 373 میلیارد ریال تسهیلات به صاحبان مشاغل
پرداخت شده است و از این سو موجب اشتغال سه هزار و 41 نفر شده است.



صنعت خودرو نقش پیشران در راه اندازي بنگاه هاي متعدد صنعتی را دارد/

شرکت هاي قطعه ساز باید بیش از پیش تقویت شوند/ روش هاي فروش خودرو

در چارچوب منطقی و با رعایت حقوق تولید کننده و مصرف کننده انجام ...

منبع: ایلناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/11/06

جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید صبح امروز(دوشنبه) به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.

جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید صبح امروز(دوشنبه)

 
به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد. 

به گزارش ایلنا، اسحاق جهانگیري در این جلسه که با
موضوع بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت
خودرو برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید که
در سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره
شد، موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که
نقش پیشران در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی

 
را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
براساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در این

 
بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

وي با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور، گفت:
در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو توانسته اند

 
بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده
شکل گرفته بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 



در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رییس کل بانک مرکزي،
مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع
ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

 
راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

در نظر گرفته شود.



فعالیت هاي مرکز عالی تربیت مدرس قرآن کریم قاین در یک نگاه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/11/06

مسئول آموزش مرکز عالی تربیت مدرس و استاد قرآن کریم قاین با تأکید بر بهره مندي از ظرفیت فضاي مجازي در حوزه
مباحث قرآنی، گفت: رهبر معظم انقلاب فرمودند که تهدید کرونا را به فرصت تبدیل کنیم و ما نیز طبق فرموده ولی امر خود

اقدام کردیم و سامانه آموزش آنلاین زینو را راه اندازي کردیم تا آموزش هاي این ...

مسئول آموزش مرکز عالی تربیت مدرس و استاد قرآن کریم قاین با تأکید بر بهره مندي از ظرفیت فضاي مجازي در حوزه
مباحث قرآنی، گفت: رهبر معظم انقلاب فرمودند که تهدید کرونا را به فرصت تبدیل کنیم و ما نیز طبق فرموده ولی امر خود اقدام

 
کردیم و سامانه آموزش آنلاین زینو را راه اندازي کردیم تا آموزش هاي این مؤسسه تعطیل نشود. 

عصمت شریف نژاد، مسئول آموزش مرکز عالی تربیت مدرس و
استاد قرآن کریم قاین در گفت وگو با ایکنا از خراسان جنوبی،
اظهار کرد: تربیت مدرس قرآن کریم قاین به عنوان یک مؤسسه
مادر، اولین مؤسسه اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی بود که در سال
86 با 480 دانشجو فعالیت خود را آغاز کرد و نقطه عطفی در

 
شهرستان قاین در حوزه مباحث قرآنی شد. 

وي با بیان اینکه این مؤسسه با تربیت نیروهاي متخصص و مورد
نیاز مؤسسات باعث تأسیس دیگر مؤسسات و در خدمت
مؤسسات شهرستان بوده است، افزود: این مؤسسه در این سال ها

با آموزش حدود 100 نفر مربی در دوره هاي مختلف تخصصی تربیت معلم به صورت ترمی واحدي که هر نفر بین 42 تا 150 واحد

 
درسی را گذرانده اند، پیشتاز است. 

مسئول آموزش مرکز عالی تربیت مدرس قاین از آموزش حدود چهار هزار نفر در بیش از 40 کارگاه تخصصی کوتاه مدت سه تا یک
هفته اي، با استفاده از اساتید کشوري براي دانشجویان مؤسسه، مربیان پیش دبستانی، معلمان آموزش و پرورش خبر داد و گفت:
تأمین 100 درصد مربیان مؤسسات قرآن اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان و حتی استان و تأمین نیروهاي متخصص کانون

 
هاي مساجد سطح شهرستان و روستاهاي اطراف از دیگر اهداف و فعالیت هاي این مؤسسه است. 

شریف نژاد ادامه داد: تأمین 100 درصد مربیان مورد نیاز جامعۀ القرآن ها، تأمین مربیان و مؤسسان حدود 20 خانه قرآن شهري و
روستایی داراي مجوز از سازمان تبلیغات، تأمین 100 درصد مربیان مؤسسات قرآن اداره تبلیغات اسلامی شهرستان ، تأمین 100

 
درصد مربیان حفظ اداره اوقاف و امور خیریه و اعزام مدرس به سایر شهرستان هاي استان از فعالیت هاي مؤسسه است. 

وي از تأمین مدرس دوره ضمن خدمت اساتید خواهر حوزه هاي علمیه خراسان جنوبی با حضور مدرس تجوید این مؤسسه پیش از
کرونا، افزود: برگزاري بیش از 80 محفل ترتیل خوانی در مساجد و تکایاي شهرستان قاین در ماه هاي مبارك و برگزاري بیش از 50

محفل انس نیز در دستور کار است. 



شریف نژاد از برگزاري بیش از 200 کارگاه سبک زندگی ایرانی اسلامی در سراسر استان و برگزاري مشاوره هاي فردي، خانوادگی و
مذهبی به بیش از 300 نفر و تأسیس دو پیش دبستانی با مجوز آموزش و پرورش خبر داد و گفت: تأسیس مؤسسه خیریه سبزینه
مهربانی با هدف ایجاد اشتغال براي بانوان بدسرپرست و بی سرپرست، تأسیس 11 مهدالرضا به صورت موقت در سال گذشته، تأسیس
سه مهدالرضا به صورت رسمی و تأسیس شرکت تعاونی فراگیر ملی با مجوز از اداره کار و امور اجتماعی و تأمین لباس بیمارستانی با

 
اشتغال 120 نفر از زنان سرپرست یا کمک سرپرست یا بدسرپرست نیز از دیگر اهداف است. 

وي از تأمین 17 هزار ماسک در ایام کرونا و حدود سه هزار، گان و هزار عدد نیم آستین و اهداي آن به بیمارستان با همکاري ستاد
عتبات عالیات خبر داد و بیان کرد: اکنون با شیوع کرونا کلاس هاي حفظ تنها در یکی از مساجد فعال از 80 نفر به حدود 40 نفر

 
رسیده و در بسیاري مکان ها کلا تعطیل شده است. 

مسئول آموزش مرکز عالی تربیت مدرس و استاد قرآن کریم قاین اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب فرمودند که تهدید کرونا را به فرصت
تبدیل کنیم و ما نیز طبق فرموده ولی امر خود اقدام کردیم و سامانه آموزش آنلاین زینو را راه اندازي کردیم و تعدادي از کلاس ها را
در این سامانه ادامه دادیم و با توجه به اینکه اکثر افراد به امید رفتن کرونا نشستند و در کلاس هاي آنلاین شرکت نکردند، با طراحی

 
سایت به آدرس iranianikv.ir دوره هاي مختلف را برگزار کردیم. 

شریف نژاد ادامه داد: با طراحی سایت mtqaen.ir دوره هاي تخصصی تربیت معلم به صورت ترمی واحدي را راه اندازي کردیم که با
وجود داشتن سامانه آنلاین زینو دوره ها را به صورت کشوري و حتی فراتر برگزار خواهیم کرد و براي مبارزه با کرونا سامانه را رایگان

 
در اختیار همه قرار دادیم تا بتوانیم به نوعی در مسیر مبارزه با کرونا با جلوگیري از تجمعات، سهیم باشیم. 

وي گفت: برگزاري 12 کارگاه با حضور اساتید کشوري، سه کارگاه شهرستانی، دو دوره قصه گویی و تربیت معلم حفظ جزء 30 به
روش کودکانه، برگزاري کلاس با موضوعات مختلف قرآنی و حدود 45 عنوان کلاس مختلف از جمله کلاس هاي مدارس، پیش

 
دبستانی ها و مؤسسات آموزشی از جمله برنامه هایی است که تاکنون در این سامانه برگزار شده است. 

شریف نژاد بیان کرد: افزودن بخش هاي مختلف از جمله نهج البلاغه، مشاوره آنلاین، شبهات، تالارهاي گفتگو و... به سایت

 
iranianikv.ir از برنامه هاي پیش رو است. 

وي افزود: با توجه به وجود سامانه آموزش آنلاین زینو محدودیت مرزهاي فیزیکی و زمان برداشته شده است؛ لذا قصد داریم زمینه را
براي تمامی علاقه مندان به آموختن و آموزش دادن قرآن و استفاده از اساتید برجسته کشوري را براي سراسر کشور و حتی دنیا

 
فراهم کنیم. 

شریف نژاد با اشاره به اینکه سامانه زینو یک سامانه کامل و مناسب براي آموزش آنلاین، برگزاري وبینار، سیمینار و مشاوره بوده و
مطلوب زمان کروناست تا فعالیت قرآنی به دلیل نبود زیرساخت ها تعطیل نشود، یادآور شد: قصد داریم دوره هاي عمومی و تخصصی

 
تربیت مدرس و مربی قرآن کریم را به صورت گسترده در سطح کشور برگزار کنیم. 

انتهاي پیام



فعالیت هاي اجتماعی در کانون مساجد پررنگ تر شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/11/06

نماینده مردم قزوین در مجلس با اشاره به ضرورت استفاده از ظرفیت کانون هاي مساجد در فعالیت هاي اجتماعی و فرهنگی
گفت: بیشتر مساجد را در فعالیت هاي فرهنگی درگیر کرده ایم درحالیکه باید در حوزه فعالیت هاي اجتماعی مساجد را فعال

تر کنیم.

نماینده مردم قزوین در مجلس با اشاره به ضرورت استفاده از ظرفیت کانون هاي مساجد در فعالیت هاي اجتماعی و فرهنگی
گفت: بیشتر مساجد را در فعالیت هاي فرهنگی درگیر کرده ایم درحالیکه باید در حوزه فعالیت هاي اجتماعی مساجد را فعال تر

 
کنیم. 

به گزارش ایکنا از قزوین، لطف اله سیاهکلی، نماینده مردم
قزوین، البرز و آبیک در مجلس شوراي اسلامی، شب گذشته، 5
بهمن در دیدار با مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد استان قزوین بیان کرد: مساجد باید کانون
تحرکات باشد، ما با استفاده از ظرفیت مساجد انقلاب کردیم و
درگذشته مسجد محور بود و حتی صندوق هاي قرض الحسنه را

 
در مساجد داشتیم. 

نماینده مردم قزوین در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: مساجد
باید کانون تحرکات باشد و براي به روز شدن فعالیت هاي

مختلف در مساجد لازم است از فناوري هاي جدید مانند اینترنت در استفاده شود تا مردم حس کنند به مسجد نیاز دارند و از این

 
طریق کارهاي خود را پیش ببرند. 

وي بیان کرد: براي اشتغالزایی می توانیم از مساجد شروع کنیم؛ به عنوان مثال در روستاها، جوانان را دعوت کرده تا طرح هاي خود را

 
ارائه کنند و در ایجاد اشتغال پیش قدم باشند؛ در این راستا ما هم به عنوان نماینده مجلس قطعاً مساعدت خواهیم داشت. 

سیاهکلی خاطرنشان کرد: ما بیشتر مساجد را در فعالیت هاي فرهنگی درگیر کرده ایم درحالیکه باید در حوزه فعالیت هاي اجتماعی

 
مساجد را فعال تر کنیم؛ در این حوزه کانون هاي مساجد می توانند میدان دار باشند. 

نماینده مردم قزوین در مجلس شوراي اسلامی در پایان تأکید کرد: ما هم سعی مان بر این است که در بازدیدها از شهرستان ها و
روستاهاي مختلف، کانون هاي مساجد را موردتوجه قرار داده و از مردم بخواهیم از این ظرفیت در فعالیت هاي اجتماعی و فرهنگی

 
استفاده کنند تا این فعالیت ها مسجد محور باشد. 

انتهاي پیام



دوره هاي مهارت آموزي ویژه فعالان قرآنی در اصفهان برگزار می شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/11/06

دوره هاي آموزشی و مهارت آموزي به منظور توسعه برنامه هاي مهارت ورزي براي اشتغال و خودکفایی فعالان قرآنی در
استان اصفهان برگزار می شود.

دوره هاي آموزشی و مهارت آموزي به منظور توسعه برنامه هاي مهارت ورزي براي اشتغال و خودکفایی فعالان قرآنی در استان

 
اصفهان برگزار می شود. 

به گزارش ایکنا از اصفهان، اتحادیه مؤسسات قرآنی استان
اصفهان با همکاري آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد پایا، دوره هاي
آموزشی و مهارت آموزي را به منظور توسعه برنامه هاي مهارت
ورزي براي اشتغال و خودکفایی فعالان قرآنی و همچنین بانوان
سرپرست خانوار که تحت پوشش مراکز قرآنی اصفهان هستند، را

 
به صورت رایگان برگزار می کند. 

این دوره ها در زمینه توانایی و مهارت کار با کامپیوتر(40
ساعت)، آموزش روش هاي راه اندازي کسب وکارهاي اینترنتی(10 ساعت) و مهارت هاي مالی و حسابداري مورد نیاز بازار کار (30

 
ساعت) و به دو صورت حضوري و آنلاین برگزار می شود. 

 
فعالان قرآنی براي شرکت در این دوره ها باید به صورت مکتوب به آموزشگاه فنی و حرفه اي آزاد پایا معرفی شوند. 

 
به شرکت کنندگان در این دوره ها، گواهی مهارت آموزشی مورد تأیید سازمان فنی و حرفه اي اعطا می شود. 

انتهاي پیام



11 شهرستان کرمانشاه مشمول معافیت مالیاتی می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/11/06

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه با بیان اینکه سرمایه گذاران در 11 شهرستان استان در
راستاي طرح هاي تشویقی دولت مشمول معافیت مالیاتی خواهند شد، گفت: براساس این قانون تمام شهرستان هاي استان

به غیر از کرمانشاه، صحنه و کنگاور براي سرمایه گذاران مشمول معافیت مالیاتی هستند.

کرمانشاه- ایرنا- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
کرمانشاه با بیان اینکه سرمایه گذاران در 11 شهرستان
استان در راستاي طرح هاي تشویقی دولت مشمول
معافیت مالیاتی خواهند شد، گفت: براساس این قانون تمام
شهرستان هاي استان به غیر از کرمانشاه، صحنه و کنگاور

 
براي سرمایه گذاران مشمول معافیت مالیاتی هستند. 

«هدایت حاتمی» روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا، تعداد شهرستان هاي استان را 14 مورد اعلام کرد و
اظهار داشت: این مشوق بر اساس ماده 32 قانون برنامه

 
ششم توسعه هر پنج سال یک بار به شهرستان هایی با نرخ بیکاري بالا اعطا می شود. 

او گفت: تمام سرمایه گذارانی که از ابتداي سال 99 روند سرمایه گذاري خود را آغاز کرده اند، براي یک دوره 20 ساله مشمول

 
معافیت مالیاتی خواهند شد. 

حاتمی این مشوق را فرصت بسیار مناسبی براي جذب سرمایه گذار و رونق بخشیدن به تولید در استان دانست و تصریح کرد: تنها راه

 
برون رفت از معضل بیکاري در استان جذب سرمایه گذاري بخش خصوصی است. 

وي با اشاره به کاهش نرخ بیکاري استان کرمانشاه در پاییز امسال، اظهار داشت: کاهش 3.9 درصدي نرخ بیکاري در پاییز امسال
بیانگر آن است که با وجود مشکلات ناشی از تحریم ها و بحران کرونا، در مسیر درستی حرکت کرده ایم ولی نباید به این مقدار بسنده

 
کنیم. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کرمانشاه در ادامه گفت: استان کرمانشاه با معضل بیکاري روبرو است از این رو باید تمام تلاش
خود را براي اشتغال زایی و برطرف کردن این مشکل به کار گیریم؛ در صورتی که بتوانیم فضاي کسب و کار را در استان بهبود

 
ببخشیم بدون شک شاهد افزایش سرمایه گذاري در کرمانشاه خواهیم بود. 

حاتمی با تاکید بر اینکه باید با کار علمی فضاي کسب و کار کرمانشاه را بهبود ببخشیم، گفت: سال گذشته توانستیم با کارهاي
کارشناسی شده کرمانشاه را در رتبه 17 کشور از نظر فضاي کسب و کار قرار دهیم. 



وي عنوان کرد: با این حال در تابستان امسال با توجه به مشکلات مختلف از جمله شیوع بیماري کرونا نتوانستیم این جایگاه را حفظ

 
کنیم و به جایگاه 24 کشور پایین آمدیم، از این رو باید تمام تلاش خود را براي بهبود دوباره این فضا به کار گیریم. 

او تاکید کرد: باید استان کرمانشاه براساس یک برنامه ریزي مدون و با کمک تمام مدیران جزء 10 استان برتر کشور از نظر فضاي

 
کسب و کار باشد. 

گزارش مرکز آمار ایران از کاهش 1.2 درصدي نرخ بیکاري کشور در پاییز امسال نسبت به پاییز سال 98 حکایت دارد و نشان می

 
دهد نرخ بیکاري در این استان غربی کشور براي نخستین بار در 10 سال اخیر به پایین ترین رقم رسیده است. 

براساس طرح آمارگیري نیروي کار که به تازگی منتشر شده، نرخ بیکاري در پاییز امسال به عدد 9.4 درصد رسیده که نسبت به پاییز

 
سال گذشته 1.2 درصد کمتر شده است. 

 
اکنون بیش از 30 هزار نفر در حدود یک هزار واحد تولیدي و صنعتی در استان کرمانشاه مشغول فعالیت هستند. 

 
برچسب ها 

 
- استانداري کرمانشاه 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- مالیات 

 
- اشتغال زایی 

 
پروندهٔ خبري 

- کارنامه دولت تدبیر در سینه ستبر ایران



60 هزار زن راننده اسنپ

منبع: بازار کارشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین "همراه زنان سرزمینم" را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت
هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت

 
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این
تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

"3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم." مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: "همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم." 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: "اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد." 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: "براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند." 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 



 
دست فرمونت عالیه! 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: "یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم." 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: "ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم." 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

"آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم."



کارآفرینی در خلوت زندان

منبع: بازار کارشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/11/06

60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي، دامپروري در زندان هاي استان اصفهان وجود دارد که 14 مجموعه کارگاهی در
زندان مرکزي اصفهان فعال می باشد. بیش از 2000 نوع محصول در کارگاه هاي زندان هاي استان شامل، صنایع دستی

میناکاري، فیروزه کوبی و ... توسط مددجویان تولید می شود. زندانیان ضمن پر کردن اوقات و کسب ...

60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي، دامپروري در زندان هاي استان اصفهان وجود دارد که 14 مجموعه کارگاهی در زندان
مرکزي اصفهان فعال می باشد. بیش از 2000 نوع محصول در کارگاه هاي زندان هاي استان شامل، صنایع دستی میناکاري، فیروزه
کوبی و ... توسط مددجویان تولید می شود. زندانیان ضمن پر کردن اوقات و کسب درآمد در زمینه هاي مختلف شغلی آموزش دیده و

 
مهارت کسب می کنند. 

















 
 

اشتغال به کار در زندان



طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی در استان یزد مورد بررسی قرار

گرفت

منبع: بازار کارشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/11/06

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري به عنوان یک پدیده مخرب اجتماعی،
اقتصادي و فرهنگی همواره از جمله دغدغه هاي اساسی دولت هاست.

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد گفت: ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري به عنوان یک پدیده مخرب اجتماعی،

 
اقتصادي و فرهنگی همواره از جمله دغدغه هاي اساسی دولت هاست. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد عماد تشکري سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در
نشست بررسی "طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی" با بیان اینکه این طرح می تواند در ایجاد اشتغال پایدار موثر باشد گفت:
ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري به عنوان یک پدیده ي مخرب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی همواره از جمله دغدغه هاي اساسی دولت
هاست؛ لذا موضوع اشتغال و بهره وري کامل و مناسب از نیروي انسانی به عنوان یکی از اهداف راهبردي توسعه ي کشور در نظر

 
گرفته شده است. 

وي ادامه داد: دولت براي اجرایی شدن برنامه ششم توسعه و تحرك بخشی در بازار کار براي ایجاد فرصتهاي شغلی به خصوص براي
جوانان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، سیاستها، اقدامات و طرحهاي اشتغالزایی را در قالب "برنامه ویژه اشتغال" در دستور کار قرار

 
داده است. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه سیاست ها براي ایجاد اشتغال در گذشته، بیشتر معطوف به پرداخت وام و تعهد
اشتغال دستگاهی بود تصریح کرد: در این طرح سطح مداخله براي ایجاد اشتغال و کاهش بیکاري مورد بازنگري قرار گرفته و کوشش
شده تا با در نظر گرفتن و آموختن از تجارب بین المللی و به ویژه تجربه کشور، و رفع چالش هاي پیش رو، چارچوبی فراگیر براي

 
ایجاد اشتغال تنظیم شود. 

وي از اهداف این طرح را آشنایی با محیط کسب و کار، کسب تجربه و آماده سازي و ایجاد خودباوري در مهارت آموز براي ورود به
عرصه اشتغال و کارآفرینی عنوان کرد و افزود: حفظ و پایداري مشاغل سنتی و بومی خصوصا در صنایع دستی، کمک به بنگاه هاي
فعال به منظور شناسایی و جذب نیروي کار مستعد و توانمند، کاهش هزینه هاي جذب و بکارگیري نیروهاي فاقد مهارت و استفاده از

 
ظرفیت و توان آموزشی عملی بنگاه هاي اقتصادي از دیگر اهداف این طرح است. 

در این نشست رئیس اتاق اصناف استان پیشنهاداتی را ارائه کرد که مقرر شد به وزارتخانه ارجاع داده شود.



برگزاري کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام در

تبریز

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/11/06

عضو هیئت علمی دانشگاه هنر اسلامی تبریز از برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران
اسلام با حضور اندیشمندان و متخصصان این حوزه در سال آینده خبر داد.

عضو هیئت علمی دانشگاه هنر اسلامی تبریز از برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام

 
با حضور اندیشمندان و متخصصان این حوزه در سال آینده خبر داد. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان شرقی، مهدي محمدزاده، عضو
هیئت علمی دانشگاه هنر اسلامی تبریز، امروز، ششم بهمن در
جمع خبرنگاران از برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي
اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام با حضور اندیشمندان و
متخصصان این حوزه در تبریز خبر داد و اظهار کرد: این کنگره
21 اردیبهشت ماه سال آینده در دانشگاه هنر اسلامی تبریز

 
برگزار می شود. 

عضو هیئت علمی دانشگاه هنر اسلامی تبریز در تشریح جزییات
برگزاري این کنگره بین المللی، اظهار کرد: این کنگره کار

مشترك مرکز پژوهش هاي تاریخ، هنر و فرهنگ اسلامی (ارسیکا) و دانشگاه هنر اسلامی تبریز است که به صورت دوسالانه و در
چارچوب جشنواره بین المللی خلاقیت و نوآوري تبریز در هنرهاي اسلامی و صنایع دستی برگزار شده و امسال به دلیل شیوع کووید

 
19 فقط بخش کنگره به صورت وبینار برگزار می شود. 

محمدزاده به محورهاي این کنگره اشاره کرد و گفت: هنر و صنایع دستی از منظر میراث و فرهنگ، هنر و صنایع دستی از منظر
اقتصاد و گردشگري، ابعاد کارآفرینی و فرصت هاي شغلی در حوزه هنر و صنایع دستی و درآمدهاي مالی آن، بازار هنر و صنایع
دستی، نقش هنر و صنایع دستی در گفت وگوهاي فرهنگی بین الملل، رابطه هنر و صنایع دستی با عادت ها و سنت هاي بومی،
حمایت هاي دولتی در حفاظت و توسعه هنر صنایع دستی، رسانه هاي سمعی ـ بصري و نقش آن ها در شکل گیري نسل آگاه به
اهمیت صنایع دستی، آموزش و تأثیر آن در شکل دهی نسل آگاه به اهمیت هنر و صنایع دستی از جمله محورهاي این کنگره براي

 
ارسال مقالات، است. 

دبیر علمی پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام افزود: علاقه مندان می توانند چکیده مقالاتشان را
در دو نسخه فارسی و انگلیسی تا بیستم بهمن به آدرس سایت دانشگاه هنر اسلامی تبریز بخش سامانه همایش ها و سمینارها ارسال
کنند. 10 مقاله از ایران براي ارائه به صورت وبینار در این کنگره انتخاب خواهد شد و مقالات ارائه شده در مجموعه اي به زبان
انگلیسی و عربی از طرف انتشارات ارسیکا در استانبول به چاپ خواهد رسید، همچنین مقالات منتخب از میان تمامی مقالات دریافتی

 
پس از داوري در نشریات دانشگاه هنر اسلامی تبریز چاپ می شوند. 



وي بیان کرد: اقتصاد هنر و صنایع دستی در عصر اپیدمی، تولید عرضه و فروش آثار هنري و صنایع دستی در عصر اپیدمی، آموزش
هنر، صنایع دستی در عصر اپیدمی نیز از محورهاي ویژه پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی جهان اسلام به

 
شمار می آید. 

انتهاي پیام



همکاري هاي علمی و فرهنگی جهاددانشگاهی و بسیج سازندگی افزایش می

یابد

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/11/06

تفاهم نامه همکاري بین جهاددانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی، با هدف ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در زمینه
هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی امضا شد.

تفاهم نامه همکاري بین جهاددانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی، با هدف ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در زمینه هاي

 
علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی امضا شد. 

به گزارش خبرنگار ایکنا، مراسم امضاي تفاهم نامه همکاري بین
جهاددانشگاهی و سازمان بسیج سازندگی، امروز دوشنبه ششم
بهمن ماه با حضور سیدحمیدرضا طیبی، رئیس جهاددانشگاهی و
سرتیپ دوم پاسدار محمد زهرایی، رئیس سازمان بسیج
سازندگی با هدف ایجاد و توسعه همکاري هاي مشترك در زمینه
هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و فرهنگی در محل دفتر مرکزي

 
جهاددانشگاهی برگزار شد. 

رئیس جهاددانشگاهی در این مراسم طی سخنانی اظهار کرد: مجموعه توانمندي هاي جهاددانشگاهی در حوزه هاي مختلف و نیز
گستره جغرافیایی فعالیت این نهاد و مهم تر از هر چیز روحیه جهادي این مجموعه، می تواند همفکري خوبی بین دو نهاد بسیج
سازندگی و جهاددانشگاهی در جهت توسعه کشور رقم بزند و اگر این دو مجموعه در کنار هم قرار گیرند، یقیناً هم افزایی خوبی براي

 
توسعه و پیشرفت هر چه بیشتر کشور اتفاق می افتد. 

وي با بیان اینکه معتقدیم کشور مشکلی در زمینه پیشرفت با اتکاي بر توسعه علمی و فناورانه ندارد و این پیشرفت شدنی است، ادامه
داد: با توجه به توانمندي هاي جهاددانشگاهی سعی کردیم در تمام این سال ها اتفاقات خوبی رقم بخورد و حتماً طی این همکاري

 
پیش رو و در راستاي تحقق شعار هاي انقلاب اسلامی ایران نیز اتفاقات خوبی را شاهد خواهیم بود. 

محمد زهرایی، رئیس سازمان بسیج سازندگی، نیز در سخنانی با تبریک ایام پیش روي فجر انقلاب، اظهار کرد: فصل مشترکی بین دو
نهاد بسیج سازندگی و جهاددانشگاهی وجود دارد، از جمله آنکه هر دو مولود انقلاب هستند و هر دو مجموعه بر مبناي یک تفکر شکل
گرفته اند و در این تفکر واژه مشترك «جهاد» وجود دارد، جهاددانشگاهی در جهت جهاد علمی و فناورانه کار کرده و بسیج سازندگی

 
با هدف جهاد انسانی و سازندگی را در دستور کار خود قرار داده است. 



 
 

زهرایی ادامه داد: جهاددانشگاهی هم موفق شده فرایند ایده تا عمل و تجاري سازي محصولات بر پایه علم و فناوري را به انجام برساند
و هم اینکه آن ها را بومی کند. این فرایند به احتمال فراوان در توان دانشگاه هاي ما براي انجام نیست. جهاددانشگاهی خود را با
اهداف انقلاب تطبیق داده است و در زمینه حل مسائل مختلف در حوزه هاي علمی و پژوهشی با نگاه به اهداف انقلاب، خود را اثبات

 
کرده است. 

وي گفت: در بسیج سازندگی به نسل انقلابی جدید می پردازیم و بیشتر به دنبال شناسایی و تبدیل ظرفیت هاي بالقوه به بالفعل و
ایجاد پیوند بین نسل جدید و نسلی که طلایه دارند هستیم. اکنون با دفاع مقدس نوینی روبرو هستیم، این دفاع مقدس نوین آدم
هاي نوینی را هم می خواهد، البته که جنس این آدم ها با افرادي که در دوران دفاع مقدس بودند، تفاوت هایی دارد. با این حال

 
شباهت هایی در هر دو عرصه حال و گذشته وجود دارد، اینکه عمود این خیمه ولایت است و قاعده آن مردم هستند. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی بیان کرد: بهتر است که سه برنامه در دستور کار همکاري ما با جهاددانشگاهی قرار گیرد و بتوانیم از
ظرفیت هاي این نهاد بیشترین استفاده را داشته باشیم. نخست موضوع جهادگران است؛ متولی هدایت و سازماندهی گروه هاي
جهادي در کشور سازمان بسیج سازندگی است و تا کنون 42 هزار گروه جهادي در سراسر کشور کار هاي متعددي را پیش برده اند
اما این نیروي انسانی نیاز به آموزش هم دارد؛ اگرچه این قابلیت را دارا هستند که از ایده تا عمل کار را خودشان انجام دهند. مسئله
دیگر کمک به مردمی کردن اقتصاد با محوریت بسیج کنندگی است. می توان در ایجاد کسب و کار ها و صنایع خرد و با نگاه به همه
زنجیره هاي ارزش، با رویکرد علمی و پژوهشی طرح ها و پروژه ها را پیش برد. در حال حاضر به واسطه بسیج سازندگی، 21 هزار
صندوق حمایتی قرض الحسنه و کارآفرینی در کشور راه اندازي شده که عمده ترین هدف این صندوق ها اشتغال زایی و حمایت از

 
کسب و کارهاست. 

وي با تأکید بر لزوم قرارگیري در کنار مجموعه هایی مانند جهاددانشگاهی بري تأمین عقبه علمی پژوهشی طرح ها و پروژه هاي
سازندگی، گفت: محور دیگر ذیل برنامه همکاري با جهاددانشگاهی، محرومیت زدایی از مناطق مختلف کشور است و در واقع آمایش و
مطالعات تطبیقی براي پایدارسازي مردم در روستا ها و مناطق کشور با رویکرد اشتغال زایی در دستور کار این همکاري قرار گیرد. در
زمینه اقدامات فناورانه انسانی و توسعه اشتغال در حوزه هایی که مردم احساس نیاز می کنند، کار علمی و پژوهشی انجام نشده، اما با
همکاري با جهاددانشگاهی می توان به این عرصه ورود کرد. امید است این تفاهم نامه فتح بابی براي توسعه عقبه علمی پژوهشی

 
فعالیت ها و طرح هاي بسیج سازندگی باشد. 

محمدصادق بیجندي، معاون آموزشی جهاددانشگاهی نیز در این مراسم طی سخنانی اظهار کرد: جهاددانشگاهی در گذر چهار دهه از
عمر خود، انجام وظیفه در حوزه هاي مختلفی را در دستور کار داشته، اما یکی از محور هایی که از دو دهه قبل در دستور کار قرار
داده موضوع اشتغال زایی بوده است و به دنبال آن، مجموعه و سازمانی تحت عنوان همیاري اشتغال دانش آموختگان تأسیس کرد. تا



کنون بیشترین تربیت مدرس در کشور را جهاددانشگاهی داشته است. یک دهه قبل نیز کار بین بخشی و بین حوزه اي را مورد توجه

 
بیشتر قرار دادیم و بسیج سازندگی هم به عنوان نهادي توسعه اي می تواند پیشران اهداف و برنامه ها در سطح ملی باشد. 

وي ادامه داد: تا کنون اقدامات مشترکی با دستگاه ها و نهاد هاي مختلفی انجام داده ایم از جمله معاونت امور زنان و خانواده ریاست
جمهوري و تفاهم در راستاي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار و ...، امید است با این همکاري تجربیات زیسته هر دو طرف به منصه

 
ظهور برسد. لازم به یادآوري است که در هر یک از این همکاري هاي مشترك همه مجموعه هاي ذیل جهاددانشگاهی پاي کار بودند. 

یادآوري می شود، در پایان این مراسم، تفاهم نامه همکاري مشترکی به امضاي رؤساي دو نهاد بسیج سازندگی و جهاددانشگاهی

 
رسید. 

انتهاي پیام



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: خبرخودروشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/11/06

برترین ها: سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر
از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي
مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از

 
پرداخت کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این
تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج
کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است.
همسرش، در زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق
و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف
زندگی را نمی دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید:
«اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم.
سهمیه ي بنزین و وام هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده
هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها
نمی دانند که اسنپ چنین امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار

 
دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را



می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می
نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و
می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می

 
دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



تاکید رئیس جامعه مدرسین بر کارآفرینی و حل مشکل بیکاري روستائیان

منبع: شفقناشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/11/06

شفقنا- رئیس شورایعالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم یکی از مشکلات کشور را حاشیه نشینی دانست و گفت: بیکاري
جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها و در نهایت، حاشیه نشینی می

شود. به گزارش شفقنا، آیت االله حسینی بوشهري در دیدار با دکتر نوراالله زاده مدیرعامل ...

شفقنا- رئیس شورایعالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم یکی از مشکلات کشور را حاشیه نشینی دانست و گفت: بیکاري جوانان و

 
مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها و در نهایت، حاشیه نشینی می شود. 

به گزارش شفقنا، آیت االله حسینی بوشهري در دیدار با دکتر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، با اشاره به فرا رسیدن ماه
بهمن و ایام دهه فجر، اظهار داشت: بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است. از ابتداي پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این
انقلاب مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می

 
کند. 

او با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کرد: دشمنان ما از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و
انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است

 
که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفت: گزارش امیدوارکننده
جنابعالی باعث خوشحالی بنده شد. البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه
گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر

 
شایعات و شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

او بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کرد و افزود: یکی از معضلات کشور، حاشیه نشینی است. بیکاري
جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود. این جمعیت وقتی به شهرها می
آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه گاهی با آسیب هاي اجتماعی از

 
جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

آیت االله حسینی بوشهري حمایت از روستاییان را ضروري دانست و گفت: حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز تأثیر دارد. یک
زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج نبودند.

 
اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند. 

او همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و افزود: اگر در روستاها کاري متناسب با سن
و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از مشکلات



 
روستاییان حل می شود. 

دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد. گاهی هم شغل جوانان،

 
مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



تسهیلات اشتغال به مددجویان روستایی بهزیستی نیر پرداخت می شود

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر گفت: صندوق مالی خرد با هدف ارایه تسهیلات براي اشتغال پایدار معلولان یا سرپرستان
افراد داراي معلولیت در نقاط روستایی این شهرستان با همکاري صندوق کار آفرینی امید راه اندازي می شود.

رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر گفت: صندوق مالی خرد با هدف ارایه تسهیلات
براي اشتغال پایدار معلولان یا سرپرستان افراد داراي معلولیت در نقاط روستایی این

 
شهرستان با همکاري صندوق کار آفرینی امید راه اندازي می شود. 

به گزارش خبرنگار ما، رحمان محمدي در این زمینه بیان کرد: تشکیل این صندوق
ضمن هدف هاي اقتصادي مسائلی مانند افزایش ارتباطات اجتماعی، ایجاد فرهنگ و

روحیه کار تیمی، افزایش مسئولیت پذیري جوامع محلی در رفع مشکلات جامعه هدف، توانمندسازي و ظرفیت سازي در بین افراد

 
داراي معلولیت را نیز دنبال می کند. 

وي از پرداخت مشوق هاي بلاعوض بهزیستی خبر داد و افزود: 10 میلیون ریال کمک بلاعوض از سوي بهزیستی به این افراد واریز
خواهد شد و خود اعضا نیز باید ماهانه دست کم 200 هزار ریال در صندوق کارآفرینی امید سپرده گذاري نمایند و در مقابل، صندوق

 
پس از 3 تا 6 ماه مبلغ 500 میلیون ریال وام کم بهره پرداخت خواهد کرد. 

رئیس اداره بهزیستی شهرستان نیر همچنین اظهار کرد: این تسهیلات با کارمزد 4 تا 6 درصد پرداخت می شود و اگر وام گیرندگان

 
قسط ها را به موقع پرداخت کنند، پس از تسویه نیمی از مبلغ وام می توانند تسهیلات جدید هم دریافت کنند. 

حدود 435 خانوار شامل 57 مورد زنان سرپرست خانواده و 378 مورد معلولان، سالمندان و بیماران روانی زیر پوشش بهزیستی

 
شهرستان نیر هستند. 

شهرستان نیر در فاصله نزدیک به 30 کیلومتري جنوب غربی مرکز استان، در مسیر جاده ترانزیتی اردبیل به تبریز واقع شده است.



برگزاري جشنواره کارامید براي کارآفرینان حوزه اجتماعی

منبع: بانک امروزشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/11/06

نوراله زاده در نشست خبري با رسانه ها در اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کسب و کار آسیب دیده ناشی از شیوع
ویروس کرونا اظهار داشت: از ابتداي امسال با شیوع ویروس کرونا، کسب و کارهاي زیادي از جمله بوم گردیها، رستوران ها،

مجتمع بین راهی، مجتمع هاي گلخانه اي، باشگاه هاي ورزشی و... آسیب دیدند ...

نوراله زاده در نشست خبري با رسانه ها در اشاره به حمایت صندوق کارآفرینی امید از کسب و کار آسیب دیده ناشی از شیوع
ویروس کرونا اظهار داشت: از ابتداي امسال با شیوع ویروس کرونا، کسب و کارهاي زیادي از جمله بوم گردیها، رستوران ها، مجتمع بین

راهی، مجتمع هاي گلخانه اي، باشگاه هاي ورزشی و… آسیب دیدند که صندوق کارآفرینی امید […]

نوشته برگزاري جشنواره کارامید براي کارآفرینان حوزه اجتماعی اولین بار در بانک امروز | BankEmruz. پدیدار شد.

<[[

https://bankemruz.ir/%d8%a8%d8%b1%da%af%d8%b2%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%ac%d8%b4%d9%86%d9%88%d8%a7%d8%b1%d9%87-%da%a9%d8%a7%d8%b1%d8%a7%d9%85%db%8c%d8%af-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%da%a9%d8%a7%d8%b1%d8%a2%d9%81%d8%b1%db%8c/
https://bankemruz.ir/


7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد

منبع: پاناشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/11/06

زاهدان (پانا) - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ صندوق
کارآفرینی امید با مجموع اعتبار  85 میلیارد ریال در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد.

زاهدان (پانا) - مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و
بلوچستان گفت در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ
صندوق کارآفرینی امید با مجموع اعتبار  85 میلیارد ریال
در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان به بهره برداري می

 
رسد. 

ادریس دینارزهی در گفت و گو با پانا اظهار کرد: این طرح
ها شامل معدن بزرگ فراوري مس، مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید باتري خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح

 
پوزه کوتاه، مجموعه مرغداري، کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید آب آشامیدنی ست. 

 
دینارزهی افزود: با راه اندازي این هفت طرح ، بیش از 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهاردرصد به کارآفرینان پرداخت شده است که در

 
شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
ست، اظهار داشت: از این تعداد، 5 طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس

 
به روستاها را به دنبال خواهد داشت. 

سیستان و بلوچستان ادریس دینارزهی کارافرینی امید اشتغال زایی دهه فجر افتتاح طرح



وزیر اقتصاد در ادامه سفر به استان مازندران و بازدید از واحدهاي تولیدي

این استان از خطوط تولید شرکت صنعتی بهپاك بازدید نمود

منبع: انتخابشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/11/06

وزیر اقتصاد در جریان این بازدید که تفاهم نامه مشترك میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانکها و گروه سرمایه گذاري
توسعه ملی جهت مشارکت در راه اندازي خط تسویه روغن به امضاء رسید، با تاکید بر این که با امضاي این تفاهم نامه به طور

مستقیم براي تعداد 200 نفر اشتغالزایی خواهد شد ، افزود: این گام بزرگ، ...

در این بازدید تفاهم نامه اي مشترك میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها و گروه سرمایه گذاري توسعه ملی که منجر به

 
ایجاد اشتغال حدود 200 نفر می شود به امضا رسید. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران به نقل از شبکه اخبار اقتصادي و دارایی ایران(شادا)، وزیر اقتصاد در بازدید از خطوط تولید
شرکت صنعتی بهپاك، وابسته به گروه توسعه صنایع بهشهر اظهار داشت: بهپاك در حوزه فعالیت خود برند خوشنامی محسوب می

 
شود و نباید به قدمت بیش از 50 ساله این شرکت بی توجه بود و ضروري است که به تقویت و ماندگاري این برند کمک کنیم. 

وزیر اقتصاد در جریان این بازدید که تفاهم نامه مشترك میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانکها و گروه سرمایه گذاري توسعه ملی
جهت مشارکت در راه اندازي خط تسویه روغن به امضاء رسید، با تاکید بر این که با امضاي این تفاهم نامه به طور مستقیم براي تعداد

 
200 نفر اشتغالزایی خواهد شد ، افزود: این گام بزرگ، تولید درون زا را توسعه می دهد که در نوع خود بسیار قابل توجه است. 

وي ضمن تسلیت ایام سوگواري فاطمیه اظهار داشت: این اقدامات به برکت ایام فاطمیه انجام می شود و باید از برکت کوثر گونه ایام

 
شهادت ایشان به خوبی بهره مند شویم. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی با اشاره به اینکه مردم بهشهر همواره در راه جنگ علیه دشمنان، انقلاب و حفظ نظام از هیچ کوششی
دریغ نکرده اند، گفت: متاسفانه شهرستان بهشهر از نرخ بالاي بیکاري رنج می برد و باید به مدد طرح هاي این چنین به رشد

اشتغالزایی در منطقه کمک نمود.



ضرورت تدوین و اجراي استراتژي توسعه منابع انسانی گردشگري

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/11/06

تازه ترین نشست ماهانه کمیسیون گردشگري اتاق ایران برگزار و در این نشست با توجه به اهمیت تشکیل کمیته آموزش و
پژوهش، تاکید شد: آموزش نیروي انسانی رابطه معناداري با سطح رضایتمندي گردشگران به عنوان یکی از شاخص هاي

توسعه گردشگري دارد.

 
 

نشست ماهانه کمیسیون گردشگري و کسب وکارهاي وابسته اتاق ایران با حضور حداکثري اعضا برگزار شد. همچنین با معرفی رئیس

 
و اهداف کمیته آموزش و پژوهش، این کمیته ذیل کمیسیون گردشگري اتاق ایران رسما آغاز به کار کرد. 

علی اکبرعبدالملکی رئیس کمیسیون گردشگري و کسب وکارهاي وابسته اتاق ایران توضیحاتی درباره وضعیت و چشم انداز صنعت

 
گردشگري با توجه به تغییر و تحولات بین المللی ارایه داد. 

عبدالملکی با انتقاد از عدم حمایت دولت از صنعت گردشگري و عدم تخصیص بودجه کافی براي تقویت زیرساخت هاي این صنعت،
اظهار کرد: مشکلات صنعت گردشگري ریشه اي است. آن زمانی که دولت ها می توانستند نفت بفروشند کسی به فکر تقویت صنعت

 
گردشگري نبود. امروز که درآمدهاي نفتی نزدیک صفر شده است، دولت مدام بر اهمیت صنعت گردشگري تاکید می کند. 

رئیس کمیسیون گردشگري اتاق ایران ادامه داد: امروزه گردشگري به عنوان بزرگ ترین و متنوع ترین فعالیت خدماتی دنیا
درتجدیدحیات جوامع انسانی واحیاي فرهنگی آن، اشتغال ودرآمدزایی، حفاظت از فضاهاي طبیعی ومحیط زیست و... درنتیجه توسعه
همه جانبه جوامع نقش بسزایی دارد .حال گردشگري بعنوان فعالیتی گسترده، عظیم وتوانمند باید به نحوي سازمان و توسعه یابدکه
درعین دستیابی به اهداف موردنظر بتواند شاخص هاي توسعه را در برگرفته و با کسب رضایت گردشگران و ایجاد خاطره خوش در
اذهان آنها فرصت بازگشت مجدد و تبلیغ و ترویج مقصد گردشگري را فراهم آورد و اثرات مثبت اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و محیط

 
زیستی را موجب شود. 

او با اشاره به اهمیت تاسیس کمیته پژوهش کمیسیون گردشگري اتاق ایران افزود: با رشد گردشگري، نیاز به آموزش و جذب نیروي
انسانی در این فعالیت انسان محور، اهمیت ویژه اي یافته است. واضح است که تنها فراوانی نیروي انسانی نمی تواند ضامن عملکرد



خوب براي دستیابی به توسعه این بخش باشد؛ بلکه علاوه بر تعداد، میزان دانش نظري و آشنایی خدمات دهندگان با مهارت هاي
حرفه اي نیز تعیین کننده است. بنابراین تدوین و اجراي استراتژي توسعه ي منابع انسانی گردشگري از اهمیت ویژه اي برخوردار

 
است و آموزش مهمترین نقش را در این راستا ایفا می کند. 

او تصریح کرد: نتایج پژوهش هاي مختلف حاکی از این است که آموزش نیروي انسانی رابطه معناداري با سطح رضایتمندي

 
گردشگران به عنوان یکی از شاخص هاي توسعه گردشگري دارد. 

او همچنین از راه اندازي اتاق فکر مشترك بین مجلس یازدهم و کمیسیون گردشگري اتاق ایران خبر داد و خواستار مشارکت
کمیسیون گردشگري، به خصوص کمیته پژوهش این کمیسیون در تدوین دستورالعمل ها، آیین نامه ها و لوایحی شد که از اتاق ایران

 
خواسته می شود درباره آنها نظر دهد. 

 
صنعت گردشگري، نیازمند آموزش هاي عملیاتی 

در ادامه، مهنا نیک بین رئیس کمیته پژوهش و آموزش کمیسیون گردشگري اتاق ایران به ارایه توضیحاتی پرداخت و افزود: صنعت
گردشگري سومین صنعت صادراتی در دنیا محسوب می شود که تا پیش از شیوع کرونا، آمارها حاکی از آن بودند که 1.5 میلیارد
گردشگر در سراسر دنیا در حال جابه جایی بودند، اما متاسفانه در حال حاضر با شیوع این پاندمی شاهد رشدي تا منفی 70 درصدي
گردشگري هستیم. آمار نگران کننده اي که حتی گفته می شود این صنعت تا سال 2024 هم نخواهد توانست به وضعیت قبل خود

 
برگردد. 

او ادامه داد: در حالی که بسیاري از کشورها، این وضعیت را به عنوان یک دوره تنفس قلمداد و اقدام به تقویت زیرساخت هاي

 
گردشگري خود کردند اما ما متاسفانه کاري نکردیم تا بتوانیم در پساکرونا شاهد جذب گردشگري باشیم. 

نیک بین همچنین افزود: بسیاري از کشورها با بهره گیري از خدمات آنلاین و ابتکار در معرفی جاذبه هاي گردشگري خود مقدمات
حضور گردشگران را پس از اتمام کرونا فراهم می کنند. به عنوان نمونه، نتایج مطالعه اي که سازمان جهانی گردشگري در خصوص
اهمیت بازدیدهاي آنلاین موزه ها در این دوران منتشر کرده، نشان می دهد که این اقدام بعد از کرونا نقش مهمی در بازدید حضوري

 
گردشگران ایفا می کند. 

نیک بین باتاکید بر ضرورت اهمیت آموزش در صنعت گردشگري تصریح کرد: آموزش هاي صنعت گردشگري تا به حال تئوریک

 
بودند، در حالی که ما به آموزش هاي عملی نیاز داریم تا منابع انسانی این صنعت از بازدهی بالایی برخوردار شوند. 

نیک بین آموزش زیربنایی را یکی از مهم ترین اهدافی عنوان کرد که کمیته پژوهش کمیسیون گردشگري آن را دنبال می کند. او
همچنین آموزش در حوزه گردشگري فرهنگی براي جذب گردشگران در این حوزه را از دیگر برنامه هاي کمیته آموزش و پژوهش

 
کمیسیون گردشگري اتاق ایران عنوان کرد. 

او همچنین اعلام کرد: با برنامه ریزي هاي صورت گرفته میان کمیسیون گردشگري و مرکز پژوهش هاي اتاق ایران، برنامه ها و اهداف

 
کمیته آموزش و پژوهش با همکاري مرکز پژوهش هاي اتاق ایران به اجرا در خواهد آمد. 



 
 

 
موضوعات: 

کمیسیون گردشگري و کسب و کارهاي وابسته صنعت گردشگري



پرداخت 240 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در مراغه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیر جهاد کشاورزي مراغه گفت:240 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال در بخش تولیدات کشاورزي و دامی در مراغه پرداخت
شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از تبریز،کریمی اصل مدیر جهاد کشاورزي مراغه
گفت: 240 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال با سود کم براي

 
بیش از 500 طرح در روستا ها پرداخت شد. 

کریمی اصل افزود: این تسهیلات در بخش هاي تولیدات
دامی، پرورش زنبور عسل، پرورش ماهی، تولید قارچ و
گیاهان دارویی براي حمایت از 600 فرصت شغلی پرداخت

 
شده است. 

 
او افزود: بخش کشاورزي و تولیدات دامی مراغه امسال بیشترین تسهیلات بخش کشاورزي استان را جذب کرده اند. 

مدیر جهاد کشاورزي مراغه افزود: این تسهیلات بیشتر براي واحد هاي نیمه تمام براي راه اندازي طرح و براي افزایش ظرفیت تولید

 
واحد هاي فعال پرداخت شده است. 

 
کریمی اصل سقف تسهیلات پرداخت شده براي هر واحد را 500 میلیون ریال اعلام کرد. 

او افزود: کشاورزان مراغه اي سالانه بیش از 550 هزار تن انواع محصولات باغی، زراعی، دامی و فرآورده هاي کشاورزي تولید می
کنند.



روش هاي فروش خودرو در چارچوب منطقی انجام شود نه به صورت قرعه

کشی

منبع: ایسناشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/11/06

جهانگیري در جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید که صبح امروز (دوشنبه) برگزار شد، گفت که روش هاي فروش خودرو
در چارچوب منطقی انجام شود نه به صورت قرعه کشی.

به گزارش ایسنا، جهانگیري در این جلسه که با موضوع
بسته سیاستی جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو
برگزار شد، گفت: یکی از مصادیق جهش تولید که در
سخنان رهبر معظم انقلاب به طور خاص به آن اشاره شد،
موضوع جهش تولید در صنعت خودرو بود، صنعتی که
نقش پیشران در راه اندازي صدها بنگاه اقتصادي و صنعتی

 
را در کشور دارد. 

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اشتغال صدها هزار نفر در حوزه هاي طراحی، قطعه سازي و خدمات پس از فروش، اظهار داشت:
بر اساس گزارشات حدود 900 هزار نفر در صنعت خودرو و رشته هاي وابسته اشتغال دارند و باید تلاش کنیم تا با جهش تولید در

 
این بخش، موجب امیدواري و ایجاد آینده اي روشن براي صدها واحد تولیدي شویم که سهم مهمی در اشتغال و تولید کشور دارند. 

وي با اشاره به برخی اشکالات در قیمت و کیفیت خودروهاي تولیدي و موضوعاتی نظیر زیان دهی دو خودرو ساز بزرگ کشور، گفت:
در کنار این مسائل، حرکت صنعت خودرو کشور رو به رشد است و اگر با دیده انصاف نگریسته شود، تولید کنندگان خودرو توانسته اند

 
بخش زیادي از نیاز داخلی کشور را در شرایط دشوار تحریم برآورده کنند. 

جهانگیري با تجلیل از قطعه سازان کشور که تعدادي از آنها توانسته اند تولیداتی متنوع و منطبق با استانداردهاي روز دنیا تولید
کنند، گفت: باید برنامه ریزي ما در جهتی باشد که شرکت هاي قطعه ساز که عموماً در سالهاي اخیر و با مدیریت افراد تحصیلکرده
شکل گرفته بیش از پیش تقویت شوند و به شبکه هاي جهانی متصل شوند که بطور روشن یکی از زمینه هاي مهم صادراتی کشور

 
است. 

معاون اول رییس جمهور همچنین بر برنامه ریزي براي مسدود کردن رانت هاي ناشی از فروش خودرو به صورت قرعه کشی، اظهار
امیدواري کرد با تدوین راهکارهاي مناسب مطالبات تولید کننده و مصرف کننده خودرو برآورده شود که خودرو با قیمت مناسب در

 
اختیار مصرف کننده واقعی قرار گیرد و تولید کننده دچار زیان هنگفت نشود و دست رانت جویان کوتاه شود. 

در این جلسه که علاوه بر نمایندگان قواي مقننه و قضاییه، وزراي صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی، رییس کل بانک مرکزي،
مدیران عامل شرکت هاي ایران خودرو و سایپا نیز حضور داشتند، صالحی نیا رییس هیات عامل سازمان گسترش و نوسازي صنایع



ایران گزارشی از فروش سالانه میزان تولید خودرو در سال 1399، تعداد شاغلان مستقیم و غیرمستقیم این صنعت و چالش ها و

 
راهکارهاي مطرح براي جهش تولید در زنجیره صنعت خودرو ارایه کرد. 

همچنین پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعاتی نظیر قیمت گذاري دستوري، رشد نهاده هاي تولید، کمبود نقدینگی و کاهش
وابستگی و افزایش صادرات مقرر شد با تشکیل کارگروهی تا پایان بهمن ماه سال جاري بسته کامل راهکارهاي جهش تولید در
زنجیره صنعت خودرو ارائه شود که در آن علاوه بر تامین نظر خودرو سازان، شوراي رقابت و نهادهاي موثر، منافع مصرف کنندگان نیز

 
در نظر گرفته شود. 

انتهاي پیام



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند…

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان

 
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. 

 
 

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست
خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان
اسنپ ثبت نام کرده اند که از این تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت

 
شده اند. مریم عرب پور و مریم نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 



 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 



 
 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



آتیلا پسیانی و بازیگران جدید در سریال نوروزي شبکه دو

منبع: روزنامه نوآورانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/11/06

آتیلا پسیانی و بازیگران جدید در سریال نوروزي شبکه دو ادامه
تصویربرداري سریال نوروزي «هم بازي» به کارگردانی سروش
محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي در تهران در حال انجام

 
است. 

نوآوران آنلاین- به نقل از روابط عمومی شبکه دو سیما، آتیلا پسیانی،
خیام وقار، پادینا کیانی و زهره نعیمی به گروه بازیگران مجموعه «هم

 
بازي» سریال نوروزي شبکه دو اضافه شده اند. 

سریال «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی نوید محمودي براي پخش در ایام نوروز در نظر گرفته شده و 2

 
گروه تصویربرداري در تهران و اطراف گرمسار مشغول ضبط تصاویر هستند. 

دیبا زاهدي، کامران تفتی، حسین مهري، مریم مومن، علیرضا استادي و امیر کاظمی نیز پیش تر جلوي دوربین سروش محمدزاده

 
رفته بودند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط اشتغال جوانان و هویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» براي پخش در نوروز 1400 آماده می شود. 

از جمله عواملی که در این سریال همکاري دارند عبارتند از؛ کارگردان: سروش محمدزاده، تهیه کننده: نوید محمودي، مدیر
فیلمبرداري: مرتضی غفوري، تدوین: نیما جعفري جوزانی، صدابردار: سعید بجنوردي، آهنگساز: ابوالفظل فراز، سرپرست گروه
کارگردانی: شکیل مظفري، صداگذار: حسین قورچیان، طراح چهره پردازي: محمود دهقانی، مدیر تولید: علیرضا باقربیگی، طراح
صحنه: احمد عبدالهی، جانشین تولید: سیاوش رمضان لو، طراح لباس: زهره سلطانی، برنامه ریز: نوشین شکري، منشی صحنه: فروغ

 
غیاثوند و روابط عمومی: سپیده حیدرآبادي. 

«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود.



تعمیر 27 فروند شناور به همت متخصصان بومی در هرمزگان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: از ابتداي امسال تاکنون 27 فروند انواع شناور در بندر شهیدرجایی و مجتمع
کشتی سازي استان تعمیر شده اند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از هرمزگان، علیرضا محمدي کرجی ران، مدیر کل
بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت:تعمیر شناور ها در اداره
تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و
مجتمع کشتی سازي استان علاوه بر جلوگیري از خروج
ارز، گامی مهم براي ارتقاي توان فنی نیرو هاي متخصص

 
بومی است. 

محمدي افزود: تعمیر شناور ها در داخل کشور مزایاي دیگري از جمله ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده

 
تعمیرات را نیز به دنبال دارد. 

 
بیشتر بخوانید 

- فعالیت 32 کارگاه شناورسازي در هرمزگان او گفت: از ابتداي امسال تاکنون 27 فروند انواع شناور در بندر شهیدرجایی و مجتمع
کشتی سازي استان هرمزگان تعمیر شده اند و به چرخه خدمات حمل و نقل دریایی بازگشته اند.



صدور 27 هزار دفترچه بیمه درمانی تامین اجتماعی در شهرستان کبودراهنگ

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/11/06

سرپرست شعبه تامین اجتماعی کبودراهنگ گفت: 27 هزار نفر در شعبه تامین اجتماعی شهرستان بیمه شده و دفترچه بیمه
درمانی دریافت کرده اند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از همدان،
میثم علیپور، سرپرست شعبه تامین اجتماعی کبودراهنگ گفت: تاکنون
بیش از 27 هزار نفر در شعبه تامین اجتماعی شهرستان کبودراهنگ بیمه

 
شده و دفترچه درمانی دریافت کرده اند. 

او افزود: تا کنون در این شعبه تعداد 10 هزار و 715 نفر والدین و
کارفرمایان اصلی و 17 هزار و 101 نفر تبعیه این افراد اصلی که افراد خانواده و تحت تکفل و یا کارمندان و کارگران در این شعبه

 
بیمه تامین اجتماعی شده اند و دفترچه درمانی دریافت کرده اند که مجموع این افراد 27 هزار و 816 نفر است. 

او با تکذیب این خبر که دختران زیر 12 سال در کبودراهنگ از تحت تکفل بیمه اي والدین خارج می شوند افزود: سن 15 سال براي
بیمه دختران توسط والدین در شعب این بیمه هیچ مشکلی وجود ندارد و بعد از 15 سال از بیمه شدگان شناسنامه براي احراض
ازدواج و یا اشتغال توسط کارمندان این بیمه دریافت می شود که اگر فردي ازدواج یا اشتغال داشته باشد دفترچه بیمه فرد در شعبه

 
ضبط می شود و در ادامه آن فرد باید تحت تکفل بیمه همسر و یا اداره و یا نهاد بیمه شده قرار گیرد. 

علیپور بیان کرد: از آنجایی که در شهرستان کبودرآهنگ دختران در سنین پایین تر از 15 سال ازدواج می کنند و ازدواج آن ها
قانونی است طبق قانون بعد از ازدواج بیمه آن ها در هر سنی حتی پایین تر از 15 یا 12 سال باشد از بیمه تحت تکفل پدر خارج و

تحت پوشش بیمه همسر قرار می گیرد.



تعمیرات 27 فروند انواع شناور با تکیه بر توان داخلی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان، گفت: به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی از ابتداي سال جاري تا پایان
دیماه 27فروند شناور با کاربري مختلف در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهیدرجایی و کشتی سازي هاي

استان تعمیر و به چرخه خدمات حمل و نقل دریایی بازگشته اند .

طی ده ماه گذشته در بندر شهید رجایی و کشتی سازیهاي
داخلی صورت گرفت؛ تعمیرات 27 فروند انواع شناور با
تکیه بر توان داخلی مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان،
گفت: به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی
از ابتداي سال جاري تا پایان دیماه 27فروند شناور با
کاربري مختلف در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی
بندر شهیدرجایی و کشتی سازي هاي استان تعمیر و به

 
چرخه خدمات حمل و نقل دریایی بازگشته اند . 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، علیرضا محمدي کرجی ران با بیان اینکه نگهداري مطلوب و آماده به کاري شناورها به منظور
ارائه خدمات بهتر دریایی در همه حوزه ها همواره ارجح امور است اظهار داشت: طی 10 ماه سال جاري برروي 27 فروند شناور با
کاربري هاي مختلف تعمیرات صورت گرفته که عمدتا در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و شناورهاي

 
بزرگتر که نیازمند عملیات داکینگ بوده اند در کشتی سازي استان به انجام رسیده است. 

وي عمده اقدامات صورت گرفته برروي این شناورها را در زمینه هاي تعمیرات زیرآبی، تعمیرات موتوري، تعمیرات رانش، رفع نقص
گیربکس، داك اضطراري جهت رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته مانورها و جک هاي بالابر؛ به دست متخصصین

 
بومی عنوان کرد . 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان با تاکید براین موضوع که تعمیرات شناورها در داخل بندر و کشتی سازیهاي استان علاوه بر
جلوگیري از خروج ارز ؛ گامی مهم در جهت ارتقاء توان فنی نیروهاي متخصص بومی است خاطر نشان کرد: آنچه مسلم است
تعمیرات شناورها در داخل کشور مزایاي دیگري همچون ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده تعمیرات را نیز

 
به دنبال خواهد داشت . 

محمدي کرجی ران با بیان اینکه طی این مدت درکنار شناورهایی که در گستره دریایی استان هرمزگان فعالیت می کنند اقدام به
تعمیر و راه اندازي شناورهاي خدماتی سایر استانهاي جنوبی نیز نموده ایم اظهار امیدواري کرد: تمام سعی و تلاش خود را در جهت
بهبود روش ها و رعایت استانداردها در فرآیند تعمیر معطوف نموده تا در کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ مجوز از

موسسات رده بندي اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریاروي بازگردانیم .



اشتغال و اقتصاد مهم ترین چالش جوانان است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شوراي اسلامی شهر همدان با بیان اینکه در حال حاضر بزرگترین چالش پیشروي
جوانان بحث اشتغال و اقتصاداست گفت :مدیران استانی و کشوري باید توجه ویژه اي براي حل مشکل جوانان به خصوص در

حوزه اشتغال و اقتصاد کنند.

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شوراي اسلامی شهر
همدان: اشتغال و اقتصاد مهم ترین چالش جوانان است
رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شوراي اسلامی شهر
همدان با بیان اینکه در حال حاضر بزرگترین چالش
پیشروي جوانان بحث اشتغال و اقتصاداست گفت :مدیران
استانی و کشوري باید توجه ویژه اي براي حل مشکل

 
جوانان به خصوص در حوزه اشتغال و اقتصاد کنند. 

بادامی نجات در گفتگو با خبرگزاري برنا از همدان ، با بیان
اینکه جوانی سن خاصی ندارد و هر کس که دلی شاد و پر انرژي داشته باشد جوان محسوب می شود گفت:هر فردي که تلاش ،انرژي

 
،انگیزه و شادابی جوانی را داشته باشد در هر سنی جوان محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه توجه به شهر انسان محور یکی از اقدامات خوب شوراي شهر همدان است عنوان کرد :با تبدیل خیابان ها به پیاده رو

 
فرصت استفاده تمام آحاد جامعه از شهر انسان محور ایجاد کردیم. 

وي با بیان اینکه در سایر حوزه ها هم شوراي اسلامی شهر همدان اقداماتی انجام داده است خاطرنشانکرد:درحوزه هایی مانند نشاط
اجتماعی،حمایت از هنرمندان که جوانان بیشترین جامعه آماري آن را تشکیل می دهند شوراي شهر و شهرداري همدان موفق شده

 
است اقدامات خوبی را انجام دهد. 

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شورا اسلامی با اشاره به تشکیل فرهنگسراي کسب و کار عنوان کرد:اشتغال یکی از بزرگترین
مشکلات جوانان می باشد،که شهرداري همدان با تشکیل فرهنگسراي کسب وکار اقداماتی در خصوص کسب و کار و حوزه کار آفرینی

 
در تمام مناطق همدان انجام داده است. 

 
بادامی نجات بیان کرد:در نظر داریم از ظرفیت جوانان در مدیریت این فرهنگسرها براي بهره مندي این گروه استفاده نمائیم . 

وي با اشاره به اقدامات خوب صورت گرفته در مرکز مطالعات شوراي شهر خاطرنشان کرد: یکی از علل فعالیت هاي برتر این مرکز نگاه

 
علمی و فکري به ظرفیت جوانان بوده و این مهم باعث شد که خروجی کار مرکز مطالعات بسیار خوب باشد. 



رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شورا اسلامی با بیان اینکه در این راستا سند آموزش شهروندي را طراحی کردیم مطرح

 
کرد:این سند به صورت ویژه به جوانان پرداخته است. 

بادامی نجات با اشاره به برگزاري ""جشواره شهروند برگزیده"" تصریح کرد:یکی از اقدامات مرکز مطالعات برگزاري جشواره شهروند

 
برگزیده بوده که اکثر افرادي که درجشواره انتخاب شدند جوانان بوده اند. 

وي در ادامه با بیان اینکه اکثرمشاوران اعضاء شوراي اسلامی شهر همدان را جوانان تشکیل می دهند گفت:از ظرفیت نخبگان وجوانان

 
در حوزه هاي مختلف براي پیشبرد اهداف و برنامه هاي خود استفاده کردیم. 

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شورا اسلامی با بیان اینکه شهردار همدان با کاهش سن میانگین مدیران مجموعه شهرداري و
با بهره گیري از جوانان توفقیات خوبی به دست آورده اظهار کرد:این مجموعه توفقیات در راستاي بهینه سازي و توسعه شهر بوده

 
است. 

بادامی نجات با بیان اینکه در حال حاضر بزرگترین چالش در پیش رو جوانان بحث اشتغال و اقتصاد مطرح کرد:مدیران استانی و

 
کشوري باید توجه ویژه اي براي مشکلات جوانان به خصوص در دو حوزه اشتغال و اقتصاد کنند. 

وي با اشاره به طرح ""بهنام""( برند همدان )ابراز کرد: کار آفرینان و تولید کنندگان می توانند در این طرح از ظرفیت سطح شهر

 
همدان براي تبلیغات به صورت رایگان و نیم رایگان استفاده می کنند . 

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و مالی شورا اسلامی با بیان اینکه جوانان مورد غفلت مسئولین قرار گرفتند گفت:باید مسئولین در
حوزه هاي مختلف از ظرفیت جوانان استفاده کنند،و در حال حاضر بهره گیري از جوانان و نخبگان بیش تر به شعار مسئولین تبدیل

 
شده است. 

بادامی نجات با بیان اینکه هنگامی از جوانان در حوزه مدیریتی استفاده می شود انگیزه آنها بیشتر می شود گفت: با فرهنگ سازي این
موضوع در سازمان هاي مختلف از جمله خانه جوان می توان این مطالبه جوانان را به طور جدي پیگري کرد.



درخواست جلیلی از روحانی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/11/06

 
درخواست جلیلی از روحانی 

فارس/ عضو شوراي عالی امنیت ملّی گفت: رئیس جمهور
که به گفته خودشان فرماندهی را در جنگ اقتصادي به
عهده دارد، می بایست نحوه استفاده از فرصت 382 شرکت

 
دولتی را براي مردم بازگو کند و گزارش عملکرد بدهد. 

نشست بررسی بودجه شرکت هاي دولتی، چالش ها و ارائه پیشنهاد براي اصلاح آن در دفتر سعید جلیلی عضو مجمع تشخیص

 
مصلحت نظام برگزار شد. 

جلیلی درباره شرکت هاي دولتی اظهار داشت: 382 شرکت دولتی به عنوان بازوهاي اجرایی در اختیار قوه مجریه قرار دارد تا این قوه
را در جهت انجام وظایف خود یاري رساند؛ دولت مقتدر دولتی است که به جاي شعار بتواند از فرصت هاي خود به خوبی استفاده

 
نماید. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: بودجه برنامه مالی کشور است و طبیعتاً وقتی بخش اعظمی از آن در اختیار

 
شرکت هاي دولتی قرار می گیرد می بایست این شرکت ها در تحقق اهدافی نظیر اشتغال و ارزآوري و .. نقش خود را ایفا کنند. 

وي دراین باره افزود: در شرایط جنگ اقتصادي، این برنامه باید متناسب با نقش آفرینی شرکت ها در جنگ اقتصادي تنظیم شود و

 
سهم هریک از آنها در انجام وظایفشان روشن باشد. 

عضو شورایعالی امنیت ملی با اشاره به سخنان رئیس جمهور مبنی بر فرماندهی در جنگ اقتصادي، تاکید کرد: رئیس جمهور که به
گفته خود ایشان فرماندهی را در جنگ اقتصادي به عهده دارد، می بایست نحوه استفاده از فرصت این 382 شرکت دولتی را براي

 
مردم بازگو کنند و گزارش عملکرد بدهند. 

جلیلی تاکید کرد: اینکه گفته شود در این شرکت ها فساد رخ نداده یا ضرردهی نبوده، کافی نیست؛ هنر آنست که گزارش عملکرد

 
سوددهی و تحقق بهره وري مناسب آنها ارائه شود. 

وي با بیان اینکه مشکلات هیئت مدیره شرکت هاي دولتی در تمامی دولت ها باقی مانده است، تصریح کرد: تعویض مکرر اعضاي

 
هیئت مدیره این شرکت ها منجر به عدم پاسخگویی افراد نسبت به عملکرد خود می باشد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به فعالیتهاي اقتصادي خارج از ماموریت برخی شرکت هاي



دولتی نظیر ایجاد مال هاي تجاري، رستوران لوکس و ..، گفت: ضعف در نظارت بر عملکرد شرکت ها و عدم شفافیت فعالیت آنها باعث

 
شده تا بسیاري از کارویژه ها متفاوت از اهداف کلی نظام و حتی قوه مجریه صورت بگیرد. 

 
بودجه نیازمند نظارت پیشینی است 

همت قلی زاده کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه در ابتداي این نشست با بیان اینکه شرکت هاي دولتی داراي بی انضباطی مالی
هستند، خاطرنشان کرد: حجم کل بودجه 382 شرکت دولتی در لایحه سال 1400 بیش از 1562 هزار میلیارد تومان بوده که نسبت
به رقم سال گذشته، 9 درصد افزایش یافته اما بعلت اصلاحاتی که در بودجه امسال لحاظ شده، این افزایش در عمل 52 درصد نسبت

 
به سال گذشته بوده است. 

وي با اشاره به این نکته که ضوابط تهیه و تنظیم بودجه بر منابع شرکت هاي دولتی حساس نیست و صرفاً بر روي هزینه ها تمرکز
کرده است، تصریح کرد: مشکل اصلی ما در بودجه شرکت ها، مشکل شرکت هاي نفتی است؛ ما براي شرکتی که بودجه آن بیست
میلیارد تومان است، نزدیک پنجاه صفحه مهر و موم بودجه می نویسیم. اما فلان شرکت نفتی دو صفحه درخواست می نویسد،
تسهیلات کلان می نویسد و تحویل سازمان برنامه میدهد. کارشناس مربوط سازمان نیز برحسب سلیقه بودجه درخواستی را تایید

 
کرده و در نهایت، مجلس نیز همان را تصویب می کند. 

قلی زاده تکمیل کرد: مشکل اصلی ما در انرژي است؛ 75 درصد بودجه شرکت هاي دولتی سهم شرکت هاي حوزه انرژي است. سابقا
چند دفتر براي رسیدگی به شرکت هاي مختلف حوزه انرژي وجود داشت اما امروز تنها یک دفتر انرژي با 20 کارمند حضور دارند که

 
تعداد کارشناسان اقتصادي آن کمتر از انگشتان یک دست است. 

وي درباره نظارت بر بودجه، گفت: در مورد چگونگی نظارت حتماً باید دستورالعمل و سازوکار قانونی داشته باشیم تا کارشناسان بر
مبناي مشخص گزارش خود را ارائه دهند و بتوان آن را به صورت قانونی ارزیابی کرد.کارشناسان نیز نسبت به گزارش خود پاسخگو
باشند. تنها قانونی که براي شرکت ها بازدارنده است، آیین نامه مالی معاملات خودشان و مصوبات مجلس است. یعنی قانون برنامه و

 
بودجه و قانون محاسبات عمومی را براي خودشان الزام آور نمی دانند. 

این کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه در ادامه اظهارات خود، تصریج کرد: در حال حاضر سازمان برنامه و بودجه فاقد معاونت
شرکت هاست و این معاونت حتما و باید ایجاد بشود؛ از طرفی دیگر نظام کارشناسی سازمان برنامه باید استقلال پیدا کند؛ وقتی نظر

 
شرکت ها درباره بودجه اختصاص یافته با کارشناس مغایر است، وزیر مربوطه فشار وارد می کند و سازمان هم باید کوتاه بیاید. 

وي افزود: یکی دیگر از نیازهاي قطعی ما، افزایش سرعت نظارت بر عملکرد بودجه از طریق سامانه هاست. براي مثال تحقیق دیوان

 
محاسبات دو سال بعد از عملکرد چه معنایی دارد؟! 

قلی زاده با تاکید بر اینکه عملکرد شرکت هاي دولتی با بودجه دریافتی آنها سازگار نیست، تصریح کرد: طبق ماده 2 قانون تنظیم
بخشی از مقررات مالی دولت(1) به شرکت هاي دولتی اجازه مشروط داده می شود تا بودجه مربوط به خود را اصلاح کنند اما در عمل
این شروط را رعایت نکرده و سقف بودجه را به هم میزنند؛ اگر مجلس یازدهم واقعا به دنبال اصلاح ساختار بودجه است، ابتدا باید

 
جلوي اجراي این ماده را بگیرد و آن را اصلاح کند. 

 
شرکت ها برنامه را نمی پذیرند 



در ادامه سعید وکیلی معاون سابق سازمان برنامه و بودجه، با بیان اینکه خلاء هاي قانونی همچنان در موضوع بودجه وجود دارند،

 
بازنگري جدي در این زمینه را اولین قدم براي اصلاح ساختار بودجه دانست. 

وي دراین باره گفت: مطابق قانون اگر شرکت ها درآمد بیشتري نسبت به آنچه پیش بینی شده، کسب کنند باید آن را سرمایه گذاري
کنند اما معمولا تمایل دارند تا درآمد ها را کمتر نشان بدهند و مبلغ سرمایه گذاري در بخش هاي دیگري مانند حقوق و پاداش

 
مصرف کنند. 

وکیلی تاکید کرد: ما در قوه مجریه به شدت به یک سیستم نظارتی قبل و حین اجرا نیاز داریم تا بتواند قبل از این که اتفاق بیفتد و

 
خطا صورت بگیرد یا خداي نکرده جرمی صورت بگیرد یا خلافی صورت بگیرد، آلارم بدهد و در واقع پیشگیري بشود. 

وي با بیان اینکه برنامه ناپذیر بودن شرکت هاي دولتی باید متوقف شود، اظهار داشت: این معقول نیست که تعداد کمی کارشناس
نسبت صدها هزار میلیارد تومان که دو برابر بودجه عمومی کشور است، تصمیم بگیرند؛ باید کارشناسی، نظارت و حسابرسی دقیقتري

 
نسبت به وضع موجود اعمال شود. 

 
شرکتی که براي ساخت برج میلاد تشکیل شد هنوز حقوق دریافت می کند! 

سکینه اشرفی کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه و معاون سابق برنامه ریزي شهرداري تهران نیز با بیان اینکه براي اولین بار است
که مجلس به ارزیابی دو سوم بودجه کشور ورود کرده است، خاطرنشان کرد: هر سال که لایحه بودجه به مجلس ارسال می شود،

 
نمایندگان اصلاً به بحث بودجه شرکت هاي دولتی ورود پیدا نمی کردند و حالا این یک کار مهم و قابل تقدیر است. 

اشرفی با بیان اینکه بسیاري از این شرکت ها، صوري هستند، گفت: بسیاري از این شرکت ها در این ده سال گذشته اصلاً تکالیفی به
عهده شان نبوده و هیچ مرجعی وجود ندارد تا این شرکت ها را منحل کند؛ در زمانیکه اخیرا بنده در شهرداري تهران مسئولیت
داشتم، شرکتی که مسئولیت ساختن برج میلاد را به عهده داشت، پس از گذشت سالها از ساخت این برج، هنوز وجود داشت و بودجه

 
دریافت می کرد! مشابه این شرکت ها در دولت نیز وجود دارد. 

وي افزود: متاسفانه قوه مجریه سازمان بازرسی ندارد و وظیفه مهمی چون نظارت پیشینی در سازمان برنامه و بودجه به خوبی اجرا

 
نمی شود. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



“کمبود نیرو” معضل آینده صنعت البرز

منبع: تابناكشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/11/06

 
“کمبود نیرو” معضل آینده صنعت البرز 

رئیس کمیسیون جوانان، کارآفرینی و دانش بنیان اتاق البرز با این توضیح که تامین نیروي کار مشکل اساسی تمامی واحدهاي

 
تولیدي و صنعتی است، گفت: تربیت نیروي ماهر در صنایع البرز ضرورت دارد. 

به گزارش «تابناك البرز» فائق زرافشان در جریان نشست با
مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان البرز که با حضور
رئیس اتاق البرز، نائب رئیس و دبیرکل اتاق بازرگانی البرز برگزار
شد، بیان کرد: امروز معضل کشورهاي صنعتی حتی توسعه یافته

 
بحث تامین نیروي انسانی است. 

وي ادامه داد: در برخی نقاط دنیا هنرستان هاي فنی حرفه اي
در کنار شهرکهاي صنعتی ایجاد شده است تا نیروي کار ماهر در

 
آنجا پرورش داده شود. 

رئیس کمیسیون جوانان، کارآفرینی و دانش بنیان اتاق البرز با این توضیح که تامین نیروي کار مشکل اساسی تمامی واحدهاي
تولیدي و صنعتی است، عنوان کرد: اگر بتوانیم در کنار شهرکهاي صنعتی، انستیتو، هنرستان و دیگر منابع تامین نیروي تکسنسین و

 
ماهر به کار را فراهم کنیم، یک اقدام موثر انجام شده است. 

وي در ادامه عنوان کرد: به دنبال این هستیم تا دانشجویان کار آموز دانشگاهی را وارد واحدهاي صنعتی کنیم تا مهارت هاي حرفه اي

 
بیاموزند. 

به گفته زرافشان با وضعیت آموزشی کنونی هر روز از تعداد نیروهاي کار متخصص کمتر می شود و نیاز است که حداقل هر دو ماه
یکبار آموزش هاي ارائه شده به نیروهاي کار به روز شود.



مهارت افزایی اولویت دانشکده هاي کشاورزي باشد/ تدوین سند همکاري در

راستاي توسعه گیاهان دارویی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش خبرگزاري فارس از شیراز به نقل از روابط
عمومی سازمان جهاد کشاورزي استان فارس، حسین
پژمان طی نشست مشترك با مدیرکل آموزش فنی و حرفه
اي استان فارس اظهار کرد: در بخش اجرا تجارب عملی و
مهارت فنی کاربرد زیادي دارد از این رو باید به مهارت

 
آموزي بیش از پیش توجه شود. 

وي با اشاره به همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي با
سازمان جهاد کشاورزي استان فارس در زمینه آموزش به بهره برداران بخش کشاورزي، تصریح کرد: به منظور افزایش بهره وري از

 
پتانسیلهاي موجود، ارگان ها باید از اقدامات جزیره اي و یا موازي کاري پرهیز کنند. 

 
وي، بر ضرورت توجه به یافته هاي تجربی در شرایط اقلیمی متفاوت و مستندسازي تجارب عملی تاکید کرد. 

پژمان با اشاره به ارزش اقتصادي گیاهان دارویی و کشت هاي گلخانه اي، خواستار تدوین سند همکاري سازمان جهاد کشاورزي و

 
اداره کل فنی حرفه اي استان فارس با محوریت این دو موضوع شد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس افزود: در این زمینه با کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه اي نوشته و با آموزش

 
نیروهاي تحت پوشش این کمیته در نهایت کارآفرینی ایجاد شود. 

وي به ضرورت تشکیل شبکه مویرگی انتقال دانش و مهارت آموزي کشاورزي گریزي زد و گفت: مهارت هاي نوین از مراکز تحقیقاتی

 
و کارشناسان اجرایی تا سطح بهره برداران بخش کشاورزي باید منتقل شود. 

پژمان اظهار کرد: به منظور انتقال دانش از شیوه هاي نوین آموزشی و هوشمند سازي استفاده شود و کلیپ هاي آموزشی کوتاه در

 
اختیار بهره برداران بخش کشاورزي قرار داده شود. 

انتهاي پیام/س



ارائه گزارش مسؤولان کشور به مردم موجب امیدواري آنها می شود/ضرورت

کارآفرینی در روستاها

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/11/06

 به گزارش خبرگزاري فارس از قم به نقل از روابط عمومی
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، آیت االله سید هاشم
حسینی بوشهري در دیدار با مدیرعامل صندوق کارآفرینی
امید، با اشاره به فرا رسیدن ماه بهمن و ایام دهه فجر،
اظهار کرد: بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است؛ از ابتداي
پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این انقلاب
مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه
شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز

 
پیشرفت می کند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کرد: دشمنان ما
از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که

 
آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

آیت االله حسینی بوشهري در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفت:گزارش امیدوارکننده جنابعالی موجب
خوشحالی بنده شد؛ البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

امام جمعه شهر مقدس قم بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کرد و افزود: یکی از معضلات کشور، حاشیه
نشینی است؛ بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود و این
جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه گاهی

 
با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان حمایت از روستاییان را ضروري دانست و گفت: حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز تأثیر
دارد؛ یک زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج

 
نبودند اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند.  

وي همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و گفت: اگر در روستاها کاري متناسب با
سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از



 
مشکلات روستاییان حل می شود. 

دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد؛ گاهی هم شغل جوانان،

 
مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است. 

انتهاي پیام/78027/خ



رئیس سازمان بسیج علمی کشور: بسیج وارد نقشه راه علمی 10 ساله شد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور با اشاره به اینکه باید جریان ملی دانش در دانشگاه ها ایجاد شود گفت: بسیج
وارد نقشه راه علمی ده ساله شده و به ابعاد اساسی مختلف خواهد پرداخت.

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور با اشاره به
اینکه باید جریان ملی دانش در دانشگاه ها ایجاد شود
گفت: بسیج وارد نقشه راه علمی ده ساله شده و به ابعاد

 
اساسی مختلف خواهد پرداخت. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین، مهدي رحیمی در جمع
بسیجیان هرمزگان اظهار کرد: عرصه علم و فناوري، عرصه
اي بااهمیت براي کشور است که می تواند کشور را از

 
وضعیت کنونی نجات دهد. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود:علم و
پژوهش راه رسیدن به تمدن اسلامی است، با علم و پژوهش می توان عرصه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی کشور را دگرگون کرد.
رحیمی گفت: اگر اکنون در وضعیت اقتصادي، فرهنگی و مسائل اجتماعی دچار معضلات ومشکلات هستیم، ناشی از عملکرد بد

 
دانشگاه ها در عرصه علم و فناوري است. 

 
وي عنوان کرد: علم وفناوري باید در کشور گسترش یابد تا اقتدار ایجاد کند، به همین دلیل مرجعیت علمی بسیار مهم است. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور عنوان کرد: بسیجی کسی نیست که صرفا در سپاه پرونده فیزیکی دارد، از لحاظ تعریف

 
در عرصه علم و فناوري بسیجی کسی است که براي پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی و رسیدن به مرجعیت علمی تلاش می کند. 

رحیمی گفت: اگر زمانی خواستیم جهش علمی را در کشور به وجود آوریم، ساختار و شبکه مویرگی که بسیج در کشور ایجاد کرده

 
شروع کرد و باید بتوان از این شبکه حداکثر بهره برداري را در عرصه علم وفناوري داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود: عرصه علم و فناوري، عرصه اي است که می تواند افراد را به پایگاه ها جذب و در

 
هر محله پرچم آن به اهتراز درآید. 

رحیمی بیان کرد: با تقویت بنیه علمی نیروها در محلات مختلف و با ایجاد هسته هاي حداقل مسئله یاب می توان خیزش و جهش را

 
در کشور ایجاد کنیم. 

وي ظهار کرد: اکنون جهش علمی در کشور ایجاد شده اما تبدیل به جریان واقعی نشده، ما در حال تبدیل شدن به جریان علمی

 
هستیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود: کشورها تمدن غرب بر پایه علم مادي استوار است، در اندیشه کده هاي خود

 
تفکرات جالبی را به مدت 50 سال برنامه ریزي می کنند و این نشان دهنده اقتدار علمی آن ها است. 

وي گفت: باید مسائل اولویت دار استان ها را مشخص کنیم، به راحتی مسئله هاي اولویت دار کشور مشخص خواهند شد که می توان

 
این موضوعات را به دانشجوهاي نخبه انتقال داد تا مقاله هایشان را در خصوص این مسائل پراهمیت آماده کنند. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور تصریح کرد: باید حتما جریان ملی دانش در دانشگاه ها ایجاد شود، که در تقابل و تعامل

 
با جریان جهانی دانش باشد که در این صورت می توان انتظار داشت که درعرصه علم و فناوري موثر باشیم. 



رحیمی افزود: علاوه بر این دانشمندان طراز اول جهانی باید داشته باشیم، مهم ترین رکن در تمدن نوین اسلامی سرمایه هاي انسانی

 
است. 

وي عنوان کرد: باید سیستم نشریات و علمی دانشگاه ها تقویت شود تا مقالات محققین ما در کمتر از 20 روز در نشریات داخلی چاپ

 
شوند و هر خارجی که بخواهد از این علم استفاده کند زبان فارسی خود را تقویت کند. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور بیان کرد: در داخل دانشگاه ها نظام ارتقا هیات علمی باید تغییر کند و از مقاله محوري
به سمت مسئله محوري برود، اگر مسائل به طور صحیح در کشور مشخص و تبدیل به مسئله شوند و در نهایت تبدیل به موضوع مقاله

 
در دانشگاه ها شوند، دراین صورت دانشگاه ها موفق و یک پله ارتقا پیدا خواهند کرد. 

رحیمی افزود: اغلب دانشجویان در دانشگاه هاي کشور، نسل اول یا نسل دوم و جدیدا نسل سوم وارد دانشگاه ها شدند و نوآوري

 
دانشجویان نسل دوم خطی است. 

وي اظهارکرد: اگر بتوانیم شبکه فیزیکی محققین و مخترعین که بسیجی درست کرده، به حلقه میانی دانش به هر دانشگاهی وصل
کنیم، آن دانشگاه به مردم سالاري دانشی تبدیل می شود اگر دانشگاه ما مردم سالاري دینی داشته باشد و مردم سالاري دانشی را به

 
آن اضافه شود، دانشگاه می تواند به جایی تبدیل شود که کشور را به سمت تمدن نوین اسلامی هدایت کند. 

وي با اشاره به اینکه دانشمندان شاخصه رسیدن به مرجعیت علمی در جهان هستند، بیان کرد: اگر تهدیدها را به خوبی شناسایی

 
کنیم و براي آن ها برنامه داشته باشیم می توانیم از مرز جریان جهانی دانش عبور کنیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور با بیان اینکه باید توانمندسازي هدفمند را ایجاد کرده و زیر ساخت ها را تقویت کنیم،
گفت: سیاست ما بر این قرارگرفته که تا ده سال آینده تمام نواحی سپاه هاي استان ها یک مرکز رشد داشته باشد، در ناحیه مرکز

 
استان مرکز نوآوري و شتاب دهنده داشته باشیم که روي تفکر و ایده فرد کار شود. 

رحیمی تصریح کرد: تمام سیستم هاي رسانه اي، خبرگزاري ها و فضاي مجازي گفتمان سازي علم و فناوري انجام دهند تا فرهنگ

 
کارآفرینی و فرهنگ مرجعیت علمی را در جامعه ترویج دهیم. 

وي گفت: بسیج وارد نقشه راه علمی ده ساله شده، نقشه راه علمی باید به طریقی باشد که در سه بعُد اساسی ایجاد و تولید فکر و

 
اندیشه با استفاده از اندیشکده هاي مختلف و خانه نخبگان در هر استان و شهرستان محصول داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور ادامه داد: در سري دوم بتوانیم در حوزه فناوري به توسعه فناوري که در پایان به تحقق

 
آن فناوري دانش بنیان میانجامد بپردازیم. 

رحیمی خاطر نشان کرد: یکی از وظایف ما اشتغالزایی براي این افراد در شرکت هاي دانش بنیان و زایشی است، در حال حاضر حدود

 
5 هزار و هفتصد شرکت دانش بنیان در کشور داریم که امیدواریم تا چند ساله آینده به 40 هزار شرکت بنیان برسانیم. 
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روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: فراروشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت
هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت

 
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این
تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 



مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

 
 



مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك

 
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. 

در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ
نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را
برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را
بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده
بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی

 
کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



در مناظره خرازي و شریعتمداري چه گذشت؟

منبع: رساشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/11/06

«صادق خرازي» سفیر سابق ایران در پاریس و «حسین شریعتمداري» مدیر مسؤول مؤسسه کیهان در برنامه نگاه یک، به
مناظره درباره موضوعات مختلف پرداختند.

«صادق خرازي» سفیر سابق ایران در پاریس و «حسین شریعتمداري» مدیر
مسؤول مؤسسه کیهان در برنامه نگاه یک، به مناظره درباره موضوعات مختلف

 
پرداختند. 

به گزارش خبرگزاري رسا، بررسی عملکرد آمریکا در قبال برجام، موضوع فساد،
فیش هاي حقوقی و برخی مسائل سیاست داخلی، موضوعاتی بود که شب
گذشته، صادق خرازي و حسین شریعتمداري در برنامه «نگاه یک» شبکه یک

 
سیما به آن پرداختند. 

سید محمدصادق خرازي رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان و سفیر اسبق ایران در پاریس در برنامه نگاه یک به موضوع فیش
هاي حقوقی و همچنین بررسی عملکرد آمریکا در قبل و بعد برجام و همچنین بد عهدي هاي آمریکا در مقابل جمهوري اسلامی ایران

 
پرداخت. 

وي در ابتداي این برنامه با گرامیداشت یاد شهداي عرصه خبر روز خبرنگار را تبریک گفت و گفت: امیدوارم دولت و همه دست
اندرکاران حاکمیت قدر خبرنگاران این حاملان بی توقع، پرتلاش و مخلص را بدانند و این قدرشناسی می تواند شجاعت و جسارت

 
ویژه اي را به همه کسانی که در این عرصه تلاش می کنند بدهد. 

خرازي ادامه داد: من از خبر به سیاست رفتم و از سیاست دوباره به خبر بازگشتم و امروز نیز هم در عرصه سیاست داخلی و خارجی

 
هستم و هم یکی از ارادتمندان و مخلصان خبرنگاران و همکاران در عرصه خبر هستم و به این موضوع افتخار می کنم. 

این فعال رسانه اي در پاسخ به سؤالی درباره جایگاه فعلی خبرنگاران در جامعه عنوان کرد: بهترین پاسخ را به این پرسش خود حاملان
خبر و خبرنگاران براي این پرسش دارند، بیشترین زجر و تحمل را یک گزارشگر و خبرنگار می کشد، اگر خبرش خوب باشد و

 
حرفهاي باشد یک طرف قضیه مجبور است دلخور شود و اگر خبر جانبدارانه باشد مردم نمی پسندند. 

وي با بیان یک پارادوکس در اینجا وجود دارد، تصریح کرد: ما باید بپذیریم خبرنگار و کسی که مسئولیت ابلاغ خبر را دارد نیازمند
آزادي است، البته آزادي با چارچوب هایی که در قانون دیده شده است. نمی شود به خبرنگاري گفت در ابلاغ موضوعات اجتماعی و

 
سیاسی فعال باش ولی برایش مشکل ایجاد کرد. 

خرازي اضافه کرد: نکته دیگري که مهم است این است که رسانه هاي مجازي شرایط جدیدي و مهم دیگري را آفریده اند. هر چه ما
دست خبرنگارانمان را براساس چارچوب و قانون و اخلاق باز بگذاریم رسانه هایی که می توانند مورد اعتماد مردم باشند نفوذشان



 
بیشتر می شود و رسانه ها آزادانه تر، شجاعانه تر و جسورانه تر این کار را انجام می دهند. 

 
حقوق پایین خبرنگاران 

وي جایگاه فعلی خبرنگاران را مناسب ندانست و عنوان کرد: خبرنگاران اگر در یک مقوله اي صریح صحبت کنند مورد پرسش واقع
می شوند و در موضوعی اگر قوي عمل کنند مخاطبان پرقدرت شان شاید باعث گرفتاریشان شوند، آنچه می گویم مخصوص یک

 
جریان فکري نیست بلکه در مجموع اینگونه است. 

خرازي با اشاره به حقوق پایین خبرنگاران در کشور اظهار داشت: معمولا یکی از پایین ترین سطوح اقتصادي، حقوق و حقی که براي
یک خبرنگار در نظر گرفته شده است، از پایین ترین حقوق هاست در حالیکه در خیلی از کشورهاي دنیا سال بازنشستگی براي
خبرنگاران با کارمندان متفاوت است به دلیل فشار کاري که به آنها وارد می آید، در برخی از کشورها بعد از 15 یا 18 سال بازنشسته

 
می شوند. 

مدیر سایت دیپلماسی ایرانی ادامه داد: در تماس هایی که با خبرنگاران در سطوح مختلف دارم هیچ کدام از وضع زندگی و شغلی خود

 
علیرغم علاقه اي که به کار خود دارند، راضی نیستند. 

وي در پاسخ به سؤالی در خصوص چارچوب ها و مرز آزادي بیان امنیت را مهم ترین مقوله کار خبرنگار دانست و افزود: اگر خبرنگار
در کار خود امنیت لازم را نداشته باشد، دچار مشکل می شود. نکته مهم تر از امنیت این است که خط قرمز ها تکان بخورد و مثلا
خط قرمز براي یک رسانه با رسانه دیگر متفاوت باشد یا خط قرمز ها و اولویت ها با دولت ها تغییر کند و این نکاتی است که در کشور

 
وجود دارد. 

 
رسانه اي شدن فیش هاي حقوقی از شجاعت هاي خبرنگاران بود 

خرازي با اشاره به موضوع فیش هاي حقوقی نجومی رسانه اي شدن این موضوع را یکی از شجاعت هاي بی نظیر رسانه هاي کشور

 
نامید و گفت: از هر جریان فکري اي به این موضوع پرداخته شد چرا که دغدغه مردم بود. 

وي با طرح این سوال که چرا در دولت قبل در موضوع اختلاس 3 هزار میلیاردي این اتفاق رخ نداد؟ ادامه داد: در دولت قبل هم
خبرنگار بود و دغدغه هم وجود داشت اما احساس امنیت نمی کردند و برخی اولویت هایی داشتند که این موضوع را مطرح نکردند و

 
این نشان می دهد که مهم ترین مولفه اي که ما باید رعایت کنیم قانون است و نباید مرزها تغییر کند، خوب، خوب و بد، بد است. 

رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان با تاکید بر اینکه چارچوب هاي منافع ملی مشخص است، عنوان کرد: ارزش ها و هویت و
منافع ملی اگر مورد هجوم واقع شوند طبیعی است که خلاف مصالح ملی عمل شده است، اگر قرار باشد که خط قرمزها برحسب زمان

 
یا مکان تغییر کند ما اشتباه بزرگی را در راستاي تنویر افکار عمومی مرتکب شده ایم. 

وي خاطرنشان کرد: رسانه هاي بی تردید با چشمان تیزبین خود می توانند صلاح جامعه را رقم بزنند و همینطور می توانند جامعه را
به ابتذال بکشانند اگر ما مراقبت بکنیم یعنی همه خوبی ها و بدي ها براساس میزان و سنجش واقعی قانون باشد مشکلی نخواهیم

 
داشت و مشکل این است که گاهی گرفتار سلیقه هاي انتخابی خودمان می شویم و این خیلی خطر دارد. 



رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان با بیان اینکه عدالت ابزار تقوا است، تصریح کرد: همین مسائل مالی و حقوق هاي کلان در

 
دولت قبل هم وجود داشت و اطلاع هم داشتیم. 

 
خرازي ادامه داد: 700، 800 میلیارد از پول هاي مردم به غارت رفت، این پول ها کجا رفت؟ مردم در این خصوص سوال دارند. 

 
تحریم ها موجب به وجود آمدن فسادهاي مالی شد 

وي افزود: به عنوان سرمایه گذاري خارجی از آغاز تحریم شروع کردند، پول ها را از مملکت خارج کردند و به این و آن اعتماد کردند،
زیر نظر سران سه قوه کمیته اي تشکیل شود و ببینند این پول ها به چه کسی داده شده و به کجا رفته است. بابک زنجانی چگونه به

 
وجود آمد؟ وقتی تحریم به وجود آمد و قانون وجود نداشت و برخی بسیط الید شدند نتیجه این شد که فساد به وجود آمد. 

این کارشناس سیاسی با اشاره به اینکه در برابر چند صد میلیارد دلار سکوت اتفاق افتاد، تصریح کرد: در این دوره دو دهه این 700
میلیارد دلار مطابق تمام دوره فروش نفت ایران است، یعنی از زمانی که نفت را استخراج کردند تا زمانی که دولت نهم و دهم که شما
یکی از مدافعان پر و پا قرص وي بودید و تا روزهاي آخر هم از آقاي احمدي نژاد دفاع کردید، همین آقا این بی انضباطی هاي مالی را

 
به وجود آورد. 

خرازي با بیان اینکه در دولت قبل سازمان برنامه را منحل کردند تا هرگونه که دوست دارند عمل کنند، ادامه داد: براي آقاي
شریعتمداري متاسفم که خدمات دولت هاي دیگر را نادیده می گیرند و از دولتی دفاع می کند که جز آثار زیان بارش خدماتی را در

 
جایی داشته است. دولت کنونی وارث یک دولتی پر از فساد اداري بود که هنوز هم نتوانسته است آن را جمع کند. 

این کارشناس مسائل سیاسی اضافه کرد: آقایان در روزنامه هاي خود بی محابا دولت را می کوبند، رهبري در سال نو فرمودند رعایت
دولت، خدمتگزاران و قواي سه گانه را بکنید، همین روزنامه کیهان را بیاورید و ببینید که از ابتداي سال تاکنون چه دفاعی از دولت

 
کرده و چه حیثیتی از دولت نبرده است. 

خرازي عنوان کرد: یکی از بزرگ ترین مشکلات این است که بروید سراغ سازمان برنامه و بودجه، بروید سراغ جهانگیري و روحانی،
عدد و رقم هایی که مشخص نیست کجاست، آقایان صدها بار گفته اند و یکی از بزرگان گفت اتفاقی است که افتاده است فعلا بگذریم

 
انشااالله خیر است. باید مشخص شود که این پول ها کجا خرج شده است. 

وي افزود: به مظاهري گفتند فلان پول را بده و چون نداد عزل شد پول هایی که توسط آقایان داده می شد و من دو سه مورد را دارم
و خصوصی عرض می کنم، پول هایی که آقایان توزیع می کردند و سفرهایی که می کردند به جاي کارآفرینی و تولید واردات از چین

 
می کردند، همه ضبط شده و نوشته شده است. 

رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان در پاسخ به شریعتمداري در خصوص واردات دسته بیل در دولت یازدهم گفت: واردات دسته

 
بیل هم نتیجه قوانینی بود که دولت قبل تصویب کرد. 

 
اهتمام جدي دولت براي برخورد با فیش هاي نجومی 

وي خطاب به شریعتمداري گفت: شما از روزي که مسئول کیهان شدید یک گام و یک قلم درباره دفاع از تولید کشور ننوشتید. اینکه



 
شما همینطوري تهمت بزنید و اهانت کنید که درست نیست. 

رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان رو به شریعتمداري با بیان اینکه زمانی که شما می گویید فسادها را در روزنامه خود آورده

 
اید دوستان ما در زندان و گرفتاري بودند و شما آزادانه حرف می زدید، تاکید کرد: فساد، فساد است. 

خرازي افزود: معتقدم که اگر دولتی و رئیس دولتی آمد و دستور مبارزه با فساد داد باید از آن تقدیر کنیم، اگر دولتی دید در برخی
جاها مشکلات جدي وجود دارد و این به آن رسیدگی شود، این دولت که بسیاري از گرفتاري ها را خودش به وجود نیاورده است بلکه

 
وارث بسیاري از اخلاق هاي بد بوده است. رویه هایی بوده که انجام شده و باید با این رویه هاي بد مبارزه کرد. 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص اینکه آیا برخورد دولت با حقوق هاي نجومی را کافی می دانید یا خیر، عنوان کرد: تا جایی که
اطلاع دارم البته اطلاعات من کامل نیست. هم آقاي جهانگیري و هم روحانی اهتمام جدي دارند که با موضوع فیش هاي حقوقی

 
برخورد کنند و حتی با نزدیکان خود هم برخورد کردند. 

 
قرار نبود برجام مشکلات بین ایران و آمریکا را حل کند 

وي در پاسخ به سوالی در خصوص عملکرد رسانه ها در خصوص مذاکرات هسته اي و برجام عنوان کرد: برجام یکی از همان قصه هاي
پر غصه هفت گنبد افلاك این سرزمین است، اول باید مشخص کنیم که برجام یک معجزه بود یا یک واقعه تاریخی بود که اتفاق افتاد
و کشور هم در شرایط خاصی بود و از صدر نظام که مقام معظم رهبري هستند تا همه دست اندرکاران مذاکرات یک هدف و چارچوب

 
را دنبال کردند، اینکه ما تصور کنیم که برجام یک واقعیت آنچنانی است، درست نیست برجام ابزار است نه هدف. 

خرازي افزود: رسانه ها در برجام در هر دو جریان تلاش زیادي کرده و سعی کردند مردم را با ابعاد مختلف برجام آشنا کنند، برخی
تصورشان این بود با برجام اعتماد ایران و آمریکا جلب و مسائل ایران و آمریکا حل می شود، اصلا برجام موضوعی نبود که بخواهد به
موضوع ایران و آمریکا ربط داده شود و بتواند مناسبات بین ایران و آمریکا را تلطیف کند. بلکه برجام سقف و کف مشخصی داشت و

 
مسئولیت مذاکره کنندگان نیز سقف و کف داشت. 

سفیر اسبق ایران در پاریس خاطرنشان کرد: مذاکره کنندگان ارشد ما اجازه نداشتند خارج از موضوع هسته اي با طرف آمریکایی
صحبت کنند و رهبري براي آنها چارچوب تعیین کرده بودند. در این مسیر موضوع برجام به گونه اي شد که تحولات چشم گیري را

 
به همراه داشت. 

 
خصومت آمریکایی ها ادامه دارد 

وي افزود: البته غلو هایی هم در آن صورت گرفته هم از جانب مخالفان هم موافقان. خصومت آمریکایی ها قبل از برجام وجود داشت و

 
بعد از آن هم ادامه یافت و قرار هم نبود برجام مشکلات فیمابین را برطرف کند. 

خرازي ادامه داد: برجام بالاخره توفیقاتی براي کشور آورده و در عین حال آن مدینه فاضله هم که فکر کنیم اگر برجام نبود زندگی

 
مردم مختل می شد و جنگ می شد غلو هایی بود که صورت گرفته است. 

وي تاکید کرد: اگر برجام بخواهد روال و رویه بشود، این یکی از بزرگ ترین خیانت هاي جدي به کشور است. برجام براي یک واقعه



 
بود و آن هم مقطعی که ایران درگیر 6 قطعنامه تحریمی ملل متحد و 12 قطعنامه آژانس بود. 

سفیر اسبق ایران در پاریس خاطرنشان کرد: برجام در مقطعی برجام شد و شکل گرفت که کنگره آمریکا اقدام به کاهش فروش نفت
ایران کرده بود و هر 6 ماه 20 درصد از فروش نفت ایران را کاهش می دادند. زمانی که دولت یازدهم دولت را در اختیار گرفت زیر
800 هزار بشکه نفت می توانستیم بفروشیم در حالیکه تا قبل از تحریم ها 2 میلیون و 500 هزار بشکه نفت می فروختیم. نتیجه این

 
کاهش فروش نفت را کشورهایی چون عربستان، امارات و دیگر کشورهاي منطقه بردند. 

 
رقم خوردن برجام هاي 2 و 3 درست نیست 

خرازي خاطرنشان کرد: برجام واقعه مهمی در تاریخ دیپلماسی ایران بوده و هست، اما اینکه برجام بخواهد رویه شود معتقدم این کار

 
درستی نیست و رقم خوردن برجام هاي 2 و 3 درست نیست. 

وي با بیان اینکه برجام یک کف و سقف داشت، عنوان کرد: برجام باعث شد سیستم اتمی ایران و سیکل چرخه سوخت و تولید
اورانیوم از بین نرود و با تکنولوژي برتر ادامه پیدا کند. در حال حاضر آب سنگین ایران را آمریکا می خرد، روسیه از ما اورانیوم 3.7

 
می گیرد و به ما کیک زرد می دهد و در کنار این اتفاقات تحقیق و توسعه نیز صورت می گیرد. 

رئیس شوراي مرکزي حزب نداي ایرانیان ادامه داد: یک زمانی در داستان تکنولوژي هسته اي 20 هزار سانتریفیوژ داشتیم در حالیکه
براي سیستم اتمی 198 هزار سو نیاز داشتیم با IR1 پاکستان تنظیم کرده بودند که کار کنند و از 20 هزار سانتریفیوژ 10 هزار تاي
آنها کار می کرد، در حالیکه الان دوستان سازمان انرژي هسته اي روي سانتریفیوژ IR8 کار می کنند که هر واحد آن 20 سو تولید

 
می کند و این صرفه جویی ایجاد می کند و تحولات بزرگی می تواند ایجاد کند. 

خرازي با اشاره به ورود ایران به پروژه گداخت هسته اي گفت: زمانی می گفتند ایران حق ندارد وارد چرخه سوخت شود و دانش
هسته اي داشته باشد اما الان ایران را وارد پروژه گداخت هسته اي کرده اند و ایران به 8 کشور بزرگ جهان که در این پروژه حضور

 
دارند پیوسته است. 

 
رسانه ها و مخالفان دولت نباید به تیم مذاکره کننده تهمت بزنند 

وي با اشاره به صحبت هاي مقام معظم رهبري در مورد تیم مذاکره کننده و اعتماد ایشان به این افراد تاکید کرد: نباید رسانه ها و
کسانی که نظرشان با نظر دولت مخالف است به مذاکره کنندگان که مورد اعتماد رهبري هستند تهمت بزنند. مقام معظم رهبري

 
آشکارا فرمودند که من این افراد را متدین و پرهیزگار و شجاع می دانم. 

خرازي خطاب به شریعتمداري با بیان اینکه شما از روز اول موافق تحریم بودید، تاکید کرد: تمام بدبختی ها و فساد اقتصادي ما به

 
دلیل تحریم ها است. 

سفیر اسبق ایران در پاریس در پاسخ به اظهارات شریعتمداري در خصوص عکس هاي بابک زنجانی با هاشمی رفسنجانی و روحانی

 
گفت: آقاي احمدي نژاد هم با شارون عکس داشت. بلاتشبیه بحث هاي آقاي شریعتمداري من را یاد توده اي ها می اندازد. 

خرازي با اشاره به شرایط ایران در پیش از برجام عنوان کرد: می توان همه چیز را حاشا کرد و گفت هیچ اتفاقی نیفتاده است، ماشین



تحریم متوقف نشده، در روابط بین المللی ایران تحولی رخ نداده، وقتی قرار است کسی بدون پشتوانه و توجه به واقعیت حرفی بزند

 
می تواند هر چیزي بگوید. 

وي در پاسخ به شریعتمداري در رابطه با ارائه سند در خصوص حرف هایش اظهار داشت: سندي که آقاي شریعتمداري می دهد فکر

 
می کنم به درد خود کیهان می خورد. 

خرازي ادامه داد: مقام معظم رهبري فرمودند که ما در پیچ خطرناك تاریخی بودیم و با مدیریت ایشان و وزارت خارجه و تیم مذاکره

 
کننده کشور را از یک بحران جدي نجات داد. 

این کارشناس مسائل سیاسی ادامه داد: در اینکه صادرات نفت ما از 2 هزار و 500 بشکه به 800 هزار بشکه رسیده بود کسی تردیدي
ندارد. در اینکه نرخ دلار چند برابر شد که تردیدي وجود ندارد، روزي که برجام آغاز شد 6 قطعنامه تحریمی در شوراي امنیت داشتیم
و 12 قطعنامه در آژانس، همه تحریم ها را لمس کردند. همین آقایان در روزنامه خود نوشتند که تحریم موهبت الهی است، بله
موهبت الهی است با یک دولت مقتدري که بیاید و اقتصاد مقاومتی را آنطور که رهبري فرمودند رعایت کند نه اینکه جور دیگري

 
عمل کند. 

وي با بیان اینکه وقتی مذاکرات شروع شد قرار نبود سوء تفاهمات ما با آمریکا را رفع کند، اظهار داشت: نقاط عطف برجام این بود که
آقایان قبول کردند که ایران آب سنگین داشته باشد در صورتی که بارها گفته بودند که ایران حق داشتن آب سنگین را ندارد. آقایان
می گویند ما نوشتیم و گفتیم ایران از NPT خارج شود آقایان مگر چه کاره هستند؟ چه کسی به آقایان اجازه داده که کشور را با
بحران مواجه کنند و با صحبت هایشان کشور را در آستانه جنگ قرار دهند. چقدر ما در مذاکرات آسیب مقالات و صحبت هاي آقایان

 
را خوردیم 

سفیر اسبق ایران در پاریس گفت: تعلیق و توقف غنی سازي با برجام از بین رفت، راکتور آب سنگین اراك قرار بود کامل تعطیل شود،

 
اما الان این اتفاق در برجام نیفتاده است. کیفیت سانتریفیوژها الان با قبل قابل مقایسه نیست. 

 
هزینه حمل و نقل دریایی بعد از برجام یک پنجم شده است 

خرازي در ادامه با بیان اینکه کلیه کشتیرانی ما متوقف شده بود و کشتی گندم ما در خلیج فارس سه هفته معطل بود که بار خود را
تخلیه کند، عنوان کرد: در زمان تحریم ها کشورهایی که با ما مهربان بودند مانند چین و هند دلار را بین 65 تا 67 سنت از ما برمی
داشتند و جنس بنجل خود را در کنار جنس خوب خود به ما می دادند، این رویه واردات فاسد در کشور از زمانی آغاز شد که تحریم
ها این مسائل را براي ما ایجاد کرد. فردا آقاي شریعمتدار با خطوط کشتیرانی تماس بگیرد، الان هزینه حمل و نقل دریایی بعد از

 
برجام یک پنجم شده است. 

وي خاطرنشان کرد: دو دولت بزرگوار این مشکلات را براي ما ایجاد کردند. تمام دانشجویان ما را از تحصیل در امور حساس محروم

 
کرده بودند. 

این فعال رسانه اي درباره اظهارات مکرر شریعتمداري براي ارائه سند، عنوان کرد: اینکه شما نمی توانید سند متوجه شوید مقصر من

 
نیستم. قصد ادراك سند را ندارید من نمی توانم بیان کنم. 



خرازي عنوان کرد: در گذشته صحبت از موشک می کردند و برنامه موشک بالستیک ما را آورده بودند، اما با 2231 تمام قطعنامه هاي

 
گذشته تقریبا حل و فصل شد. 

 
وي گفت: الان بیش از 40 تا 50 بانک درجه دو و سه با ایران کار می کنند. 

این کارشناس مسائل سیاسی با بیان اینکه مشکل اقتصاد ملی ما مشکل برجام نیست، مشکل اقتصاد ملی ما آلودگی هایی است که

 
باید به آن رسیدگی جدي شود، تصریح کرد: باید به اقتصاد مقاومتی توجه شود. 

وي اضافه کرد: الان در شرایط فعلی من جلسه اي را از دکتر ظریف و دکتر سیف درخواست می کنم که بگذارند و من و آقاي

 
شریعتمداري و جهانگیري هم باشیم. 

 
خرازي گفت: تحریم یک شبه گذاشته می شود، اما رفع موانع زمانبر است، اگر آقایان بگذارند. 

 
نباید بیش از انتظار مردم برجام را مائده آسمانی دانست 

سفیر اسبق ایران در پاریس عنوان کرد: سؤالی که من از مخالفان برجام داشتم و دارم. از اول هم گفتم غلو نباید کرد و نباید بیش از
انتظار مردم برجام را مائده آسمانی دانست. برجام بخش هاي مثبت و منفی دارد و باید دستاوردهاي برجام را اعلام کرد، آنچه
دستاوردهاي سیاسی و اقتصادي برجام است دولت باید اعلام کند. آنچه ما می شنویم و آنچه از ترافیک دیپلماسی که می بینیم این
است که آن زمان هر روز یک تحریم داشتیم و نفت ما را نمی خریدند، اما امروز اینگونه نیست. ایشان می گویند پولش را نمی دهند

 
می رویم سؤال می کنیم ببینیم در چه وضعی است. 

وي گفت: هویت برجام ابزاري بود براي حل مشکلات کشور و این حل مشکلات کشور که آرمان همه دولت ها و کنشگران سیاسی
است. یعنی اگر کنشگر سیاسی عاقل و فهیم و ملی باشد، از لحظه اول به دنبال این است که زندگی مردم را حل کند و فکر می کنم

 
آقاي شریعتمداري با من در این زمینه اختلاف دیدگاه نداشته باشم. همه دنبال این هستند که مشکلات مردم را حل کنند. 

خرازي در واکنش به گفته شریعتمداري که شما من را توده اي خطاب کردي، گفت: من نگفتم توده اي، گفتم بلانسبت مثل توده اي

 
ها بحث می کنید. وسط حرف من می آیید. 

این کارشناس مسائل سیاسی افزود: وظیفه ملی ما چیست؟ آیا وظیفه ملی ما این است که از صبح برجام رئیس جمهور و دولت و
برجام را بکوبیم؟ آیا وظیفه ملی ما این است که به عنوان دفاع از برجام، از آمریکایی ها دفاع کنیم و آمریکایی ها را توجیه کنیم. خیر؛

 
همین غلط است و همان هم غلط. 

وي ادامه داد: باید مصالح ملی کشور را در نظر گرفت. در جزیره ثباتی هستیم که دور تا دور ما پر از مشکل است. عربستان عملا با ما

 
وارد جنگ نانوشته شده است. چرا ترامپ، عربستان و ... علیه برجام کار می کنند چون این کارکردي داشته است. 

 
خرازي افزود: دفعه بعد با دو تریلی اسناد می آییم که اسناد را به آقاي شریعتمداري نشان دهیم. 

 
«حسین شریعتمداري» مدیر مسئول مؤسسه کیهان نیز در این منظره به بیان دیدگاههاي خود پرداخت. 



حسین شریعتمداري مدیر مسئول روزنامه کیهان در برنامه نگاه یک به بررسی عملکرد آمریکا در قبل و بعد از برجام و همچنین
بدعهدي هاي آمریکا در مقابل جمهوري اسلامی ایران و همچنین مسئله فیش هاي حقوقی و... پرداخت و در ابتداي این برنامه روز

 
خبرنگار و هفته کرامت را تبریک گفت. 

وي درباره اینکه فردي رسانه اي است یا سیاسی؟ گفت: معمولا کسی که در کار رسانه و مطبوعات است، به طور طبیعی در عرصه

 
سیاسی نیز ورود دارد و این دو از هم قابل تفکیک نیستند. 

شریعتمداري درباره اینکه آیا اصحاب رسانه از احترام لازم در بین صاحبان قدرت برخوردارند؟ گفت: کار خبر و خبرنگاري از آن جا که
گزارش واقعیات است و نوعی خدمت است، طبعا در برخی مواقع با چالش هایی روبرو می شود، خبرنگار باید شجاع باشد و جسارت

 
کار داشته باشد. 

 
خبرنگاري با پشت میز نشستن و زیر کولر لم دادن سازگار نیست 

وي اضافه کرد: خبرنگاري با پشت میز نشستن و زیر کولر لم دادن سازگار نیست و آنچه تحت عنوان کپی - پیست مطرح است، کار
خبرنگاري نیست. خبرنگار باید وارد معرکه شود. مثلا در مورد حقوق هاي نجومی که الان اشاره کردید، ما وارد موضوع شدیم، یعنی

 
اسنادي را به دست آوردیم که این اسناد سخت به دست آمد و بسیاري دنبال این بودند که ببینند این اسناد از کجا بیرون رفته است. 

شریعتمداري گفت: مسئولی که پشت تریبون می آید و در تلویزیون و در مصاحبه اي از رسانه هایی که فیش هاي نجومی را مطرح

 
کردند، تشکر می کند، البته برخی از آنها در پشت صحنه دنبال این هستند که چه کسی این فیش ها را لو داده است. 

این فعال رسانه اي ادامه داد: این طبیعت کار است. مهم این است که شما کارتان را درست انجام داده باشید و از دایره حق بیرون
نرفته باشید، براي مردم واقعا کار کرده باشید، واقعیات را وارونه، واژگونه و خداي نخواسته غیرواقعی تفسیر نکرده باشید. اگر قرار باشد

 
کار خبرنگار این چنین باشد، طبیعتا چالش هایی پیدا می کند. 

وي افزود: اما اگر خبرنگاري از این نوع باشد که هوا تار است تار می نوازد پس هوا می نوازد، دیگر مسئله اي نیست، نه سیخ می سوزد

 
و نه کباب و هیچ اتفاقی این وسط نمی افتد. 

شریعتمداري در پاسخ به این سؤال مجري که با توجه به اظهارات شما آیا خبرنگاران در بین مسئولان جایگاه و احترام ویژه اي را
دارند؟ عنوان کرد: خبرنگاران در بین مردم جایگاه خوبی دارند و این جایگاه بستگی به این دارد که چگونه عمل می کنند. مثلا یک
روزنامه و نشریه در فضاي مجازي، وقتی یک رسانه به معنی عام خود به جاي پرداختن به مسائل اصلی، حاشیه سازي کرده و اذهان را
از مسائل اصلی منحرف می کند یا خداي ناخواسته براي برخی از جریانات کار جاده صاف کنی انجام می دهد، طبیعی است که چنین

 
افرادي قابل احترام نیستند و آنگونه که باید مورد احترام نیستند، ولی این جایگاه معتبر و خوبی است. 

به باور مدیر مسئول روزنامه کیهان اگر رسانه مطلوبی باشید، باید از مطلوبیت خودتان نشانه ها و شواهدي را ارائه دهید. ممکن است
بعضی وقت ها آن چیزي که ارائه می کنید براي برخی در همان زمان قابل درك نباشد، ولی اگر راه را درست انتخاب کرده باشید بعد

 
از مدتی به نقطه مطلوب می رسید. 



 
بسیاري از رسانه ها به فیش هاي حقوقی نپرداختند و از آن دفاع هم کردند 

شریعتمداري درباره اخلاق رسانه اي و این سوال مجري که برخی از رسانه ها بی اخلاقی می کنند نیز گفت: اخلاق رسانه اي چیزي
بیرون از اخلاق به مفهوم واقعی و مفهومی که در جامعه است و تعریفی براساس مبانی اسلامی دارد، نیست. ولی وقتی وارد رسانه می

 
شود به اقتضاي کار رسانه خرد می شود و در جایگاه هاي مختلف تعاریف خاص خود را پیدا می کند. 

وي در خصوص اظهارات خرازي که گفت «رسانه ها همه به فیش هاي حقوقی پرداختند»، گفت: من می گویم این گونه نیست،
بسیاري از رسانه ها به فیش هاي حقوقی نپرداختند و بالعکس از فیش هاي نجومی دفاع هم کردند. حداقل این است که می گویند
روزنامه نگار سندش با خودش است. دیوار حاشا براي روزنامه نگار بلند نیست، چون همه آنچه می گوید مضبوط و ثبت شده است و

 
می توانند به آن مراجعه کنند. 

این فعال رسانه اي افزود: وقتی فیش هاي حقوقی را مطرح و حتی تصویر آن را منتشر کردیم بسیاري از این روزنامه ها به حمایت از
دولت به ما حمله کردند و توجیهاتی هم براي آن داشتند مثلا گفتند این شکل قانونی دارد، اینکه شما می خواهید موضوع را منحرف
کنید و با دولت مخالفت می کنید و اینکه این افراد کارآفرین هستند و اگر از کار کنار بروند در حوزه اي که کار می کنند و فاجعه و
ثلمه اي ایجاد می شود. بحث هایی از این چنین بود بعدها وقتی که موضوع یک کمی جلوتر رفت، بعدها برخی ها پرداختند از نوع

 
حزب ایران نوین پاینده بود یک کمی هم حزب مردم زنده باد. کامل وارد نشدند. 

 
صاحبان فیش هاي حقوقی چوپان بودند و انتظار نمی رفت به بیت المال دستبرد بزنند 

شریعتمداري درباره سه هزار میلیارد تومان که خرازي به آن اشاره کرد نیز گفت: آنها دزد بودند کار دزد، دزدي است. آنها گرگ
بودند، کار گرگ حمله به گله و دریدن گوسفندهاست، از آنها انتظاري نیست. ولی صاحبان فیش هاي حقوقی چوپان بودند، از آنها
انتظار نمی رفت که به بیت المال دستبرد بزنند و به اموال عمومی دست درازي کنند. آنها دزد بودند و با آنها برخورد شد و بعد هم

 
گرفتند و حتی اعدامی هم داشتند. 

مدیر مسئول روزنامه کیهان اضافه کرد: ما قبل از همه به مسئله سه هزار میلیارد تومان پرداختیم، سندش هم هست حتی نام
بانک«تات» را بردیم و میزان سرمایه آن را نیز گفتیم؛ اما اینکه سه هزار میلیارد مبلغ سوء استفاده شده است، این را نمی دانستیم،

 
فقط می دانستیم، مبلغ بسیار بسیار کلانی است. 

این کارشناس مسائل سیاسی افزود: همان موقع برخی از همین روزنامه ها که وقتی به فیش هاي نجومی پرداختیم، حمله کردند چرا

 
می پردازید، همان موقع از آنها حمایت می کردند. 

شریعتمداري گفت: احتمالا آقاي خرازي در جریان باشند و یادشان باشد که آقایان می گفتند آقاي مه آفرید که متهم اصلی سه هزار
میلیارد تومان بود، کارآفرین است و می گفتند چرا باید مجازات شود و باید از آن استفاده شود. یا آن کسی که کلی به برخی روزنامه
ها کمک کرد. آقاي شهرام جزایري به کلی از رسانه ها کمک هاي کلان کرده است. چنین آدمی معلوم است که فلان روزنامه هیچ
وقت علیه آن موضع نمی گیرد و محال است موضع بگیرند. اینکه می گویم شجاعت باشد یعنی این اینکه می گویم وارد گود شوند

 
یعنی این چنین. 

وي درباره فیش هاي حقوقی افزود: مسئله فیش هاي حقوقی فقط مسئله مبالغی که این آقایان به غارت بردند نیست، مسئله اي فراتر



 
از این است. برخی از روزنامه ها می گفتند مگر این پول هایی که بردند چقدر است؟ اینکه چقدر بردند چقدر است. 

شریعتمداري افزود: در رستورانی فردي مدیر رستوران را صدا زد و گفت مگس در سوپ است. مدیر گفت مگر مگس چقدر سوپ می

 
خورد؟ گفت موضوع این نیست که چقدر سوپ می خورد موضوع این است که نشان می دهد این رستوران آلوده است. 

 
کسانی که حقوق هاي ده میلیونی می گیرند هرگز به فکر مردم نیستند 

مدیر مسئول روزنامه کیهان گفت: کسانی که حقوق هاي ده میلیونی می گیرند هرگز به فکر مردم نیستند. کسی که حقوق هاي ده
میلیونی می گیرد در فلان شرکت دولتی به عنوان عضو هیأت مدیره ماهی دو سه بار حضور می یابد یک دفعه چند ده میلیون بابت

 
آن پاداش می گیرد. 

وي افزود: چنین آدم هایی هرگز نمی توانند به فکر مردم باشند کسی که چنین حقوقی می گیرد، شایستگی ندارند در چنین

 
جایگاهی حضور داشته باشند. 

 
دولت احمدي نژاد از زمانی دچار انحراف شد که مثل اصلاح طلب ها شد 

وي خطاب به خرازي در خصوص حمایت از احمدي نژاد گفت: روزنامه نگار سندش با خودش است و نمی تواند حاشا کند. دولت آقاي
احمدي نژاد در دور اول و اواسط دور دوم، دولتی بود که شما ها انگشت کوچکه آن هم به لحاظ خدمتی که به مردم کرد، نمی شوید.

 
این دولت از زمانی دچار انحراف شد که مثل اصلاح طلب ها شد. 

مدیر مسئول روزنامه کیهان گفت: آن زمانی که ما انتقاد کردیم، تعجب می کنم شما مگر در ایران نبودید؟ بنده را به این خاطر دو بار

 
دادگاه بردند. از من شکایت کردند. 

وي در پاسخ به این سؤال خرازي که نتیجه دادگاه چه شد؟ گفت: نتیجه دادگاه به این خاطر که دروغ می گفتند. آن آقا گفت اگر

 
فلانی را محکوم نکنم، مسلمان نیستیم. اسنادش هست. اتفاقا آن موقعی که ما انتقاد می کردیم، شماها به به و چه چه می کردند. 

شریعتمداري در خصوص اظهارات خرازي که گفت شما اتهام وارد می کنید، افزود: دوستان شما به به و چه چه می کردند. سندهایش
هست. از اول ما به این موضوع پرداختیم و به خاطرش دادگاه رفتیم و گفتیم چرا آقاي فلانی را به کار گرفتی؟ و چرا بر خلاف نظر
رهبري 11 روز خونه نشینی کردي؟ ما بودیم که گفتیم چرا در کیش فلان هتل را ساختی؟ و چرا پانته آ ... را به کار گرفتی. اینها

 
همه هست. 

خرازي عنوان کرد که شش سال بعد که شریعتمداري گفت: همان موقع این کار صورت گرفت. شما در آن زمان در ایران نبودید یا

 
روزنامه ها را نخواندید. 

این کارشناس مسائل سیاسی گفت: ما به آقاي روحانی و معاون اول ایشان احترام می گذاریم. اینکه فرمودید آیا تا به حال با این
نجومی ها برخورد کردند؟ شما فرمودید با قاطعیت برخورد کردند. با کدام قاطعیت؟ آقاي نوبخت روز اول می گوید من به خاطر این
حقوق کلانی که آقاي فلان گرفته که گفتند اسم نبرید، من از مردم عذرخواهی می کنم، بعد چند روز می گوید ایشان ذخیره نظام و

 
بزرگ ترین امانتدار هستند. 



 
شریعتمداري افزود: اینها را که نمی شود انکار کرد، اینها را که من نگفتم، خودشان گفتند. 

وي گفت: برخی نزدیکان آقایانی که اسم بردید ، اگر قرار بود برخورد شود باید با آن نزدیکان برخورد می شد. حضرت امیر میله آتش

 
را به صورت بردارش عقیل که نابینا بود نزدیک کرد. آن یک من گندم می خواست، نه سیصد میلیون تومان حقوق ماهیانه. 

شریعتمداري خطاب به خرازي اضافه کرد: اینکه گفتید هفتصد، هشتصد میلیارد دلار، من از شما تعجب می کنم. منظور شما
درآمدهاي نفتی دو دولت است. از شما تعجب می کنم، این حرف را اگر عوام بزنند عیبی ندارد، ولی از شما بعید است، چون خزانه

 
دولت دخل بقالی که نیست. 

 
خزانه دولت که دخل بقالی نیست 

وي در پاسخ به اظهارات خرازي مبنی بر اینکه سازمان برنامه را منحل کردند که هر گونه دوست دارند عمل کنند، افزود: سازمان
برنامه را منحل کردند به جاي خود بروید بررسی کنید. اینکه می گوید هفتصد هشتصد میلیارد دلار خزانه دولت که دخل بقالی

 
نیست که بقال دست کند در دخلش و بگوید هوشنگ برو دو دست چلوکباب بگیر و بیاور. 

این کارشناس مسائل سیاسی عنوان کرد: خزانه دولت براي اینکه از آن استفاده کنی نیاز به مصوبه مجلس و تفریغ بودجه دارد. این

 
همه در آن مدت خدمات عمرانی که در کشور شد، چرا اینها را نمی بینید؟ بعدا چه شده؟ هیچ اتفاقی. 

 
شریعتمداري افزود: درخواست من این است که آقاي خرازي حتما سند بدهند. من سند می دهم، آقاي خرازي هم سند بدهند. 

 
وي در پاسخ به اظهارات خرازي درباره عملکرد دولت قبل گفت: شما یکی دو مورد از خدمات شایان دولت کنونی را بفرمایید. 

 
قبلی ها ال سی براي دسته بیل باز نکردند 

شریعتمداري درباره وارد کردن دسته بیل توسط دولت جدید عنوان کرد: این را دولت جدید وارد کرد. قبلی ها که ال سی براي دسته

 
بیل باز نکرده بودند. 

 
آنهایی که به زندان افتادند، وطن فروشی کردند 

وي در پاسخ به اظهارات خرازي مبنی بر اینکه شما اهانت می کنید، گفت: چه اهانتی؟ آقایان که نام می بردید هر دو برادرانشان متهم

 
به فساد هستند، چرا با آنها برخورد نمی کنند؟ 

شریعتمداري در پاسخ به این سوال که شش سال دولت حاکم بود ولی حرفی نزدید، اضافه کرد: موقعی که ما گفتیم سندش هست،

 
می توانید به آرشیو کیهان مراجعه کنید. ببینید که ما آن زمان می گفتیم. 

 
خرازي با بیان اینکه نوشداروي بعد از مرگ سهراب آمدي، شریعتمداري افزود: آن موقع برخی از دوستان شما شرمنده می شدند. 



خرازي گفت که آن موقع دوستان ما در زندان بودند و شما آزادانه حرفتان را می زدید، شریعتمداري عنوان کرد: آنهایی که به زندان

 
افتادند، وطن فروشی کردند. 

 
مدیر مسئول روزنامه کیهان دوباره عنوان کرد: خواهشم این است که آقاي خرازي سند بیاورند. 

 
حتی ما برخی خدمات کنونی را مطرح می کنیم که روزنامه هایی که براي آن سینه چاك می کنند مطرح نمی کنند 

شریعتمداري درباره برخورد با دارندگان فیش هاي نجومی گفت: زمانی که رئیس جمهور به آقاي جهانگیري نامه نوشت نامه را
منعکس کرده و تقدیر کردیم که این اقدام شایسته صورت پذیرفته و امیدوار بودیم بقیه با رئیس جمهور همراهی و همکاري کنند.
بعدا فیشی به دست آمد و منتشر شد که آقایان هم تکذیب نکردند و یکی از این آقایان مبلغ صدها میلیارد تومانی را پاداش غیر موجه

 
گرفته است که اسم نمی برم. 

وي افزود: فلان آقا را اول برکنار می کنند، بعد می شود عضو هیأت مدیره همان شرکتی که از آن برکنار شده است. اینها را چکار می
خواهیم بکنیم، اینها بالاخره پاسخ می خواهد. به قول حضرت آقا فرمودند، اینها برکنار شوند و اموال از آنها باز پس گرفته شود و

 
تعبیرش هم این بود که اینها لیاقت این جایگاه را ندارند. 

این فعال رسانه اي افزود: هم مردم و بقیه منتظریم چنین اقداماتی صورت بپذیرد. دولت نهم که سر کار آمده بود، تا چند ماهی این
بحث را مطرح می کرد، فلان مشکل براي دولت قبل است، یکی از آقایان گفت این کار نهایتا شش ماه، بعد از شش ماه نهایتا خودت

 
چه کار می کنی؟ 

وي گفت: هی می گوید دولت قبل، دولت قبل؛ بروید بگیرد بگویید اگر فیش هاي حقوقی دارید به ما بدهید ما می زنیم، اگر ندارید و
می خواهید رد گم کنید یک چیز دیگر است. معتقدم دو دو تا چهار تا به صورت خیلی مستند بیاوریم و دانه دانه مطرح کنیم و به آن
بپردازیم؛ مثلا خدمات دولت کنونی را مطرح کنیم اگر جایی هست به آن بپردازیم حتی ما برخی خدمات کنونی را مطرح می کنیم

 
که روزنامه هایی که براي آن سینه چاك می کنند مطرح نمی کنند. 

 
پیش بینی کرده بودیم که حتما پرونده ما را به شوراي امنیت می برند 

شریعتمداري درباره برجام نیز گفت: سال 82 که البرادعی آمد ما یک یادداشتی داشتیم که ما را به کجا می برند و گفته بودیم ما باید
از ان پی تی خارج شویم و پیش بینی کرده بودیم که حتما پرونده ما را به شوراي امنیت می برند. آن زمان کسی این را نمی پذیرفت
من خدمت آقاي روحانی بودم ایشان به گلایه گفت وقتی تروئیکاي اروپایی آمدند من به آنها گفتم حالا صحبت از مذاکره است، ما

 
قرار است احتمالا بتوانیم پروتکل الحاقی را داوطلبانه و براي مدت محدودي اجرا کنیم و این امتیاز را می دهیم. 

وي افزود: روحانی گفت آقاي جک استراو به پشت من زد گفت این چه امتیازي است مجلس ششم یک طرح سه فوریتی داده که
دولت را ملزم کند به اجراي پروتکل. در همان مجلس ششم، یکی از آقایان نماینده آمد پشت تریبون، در حالی که آمریکایی ها آن
زمان به شدت ما را تحت فشار قرار داده بودند که دنبال تولید سلاح هسته اي هستید، ایشان پشت تریبون آمد و فریاد زد ما 19 سال
به دنیا دروغ گفتیم، تا جایی که آقاي کروبی که رئیس مجلس بود به آن گفت چرا تو حرف اسرائیل را می زنی؟ اگر قرار باشد این

 
طیف وارد کار شوند می توانید حدس بزنید چه اتفاقی می افتد. 



مدیر مسئول روزنامه کیهان در پاسخ به این سؤال مجري که کدام طیف؟ گفت: برخی از افراد همان طیف الان در کار اطرافیانی

 
هستند که در این زمینه فعالیت می کنند. 

خرازي هم پرسید از کدام نمایندگان مجلس در مذاکرات هستند؟ که شریعتمداري پاسخ داد: در مذاکرات نیستند، ولی آتش بیار

 
معرکه هستند. 

این فعال رسانه اي با اشاره به تیتر روزنامه ها در روز اجراي برجام و در حمایت از برجام عنوان کرد: اینها فضاسازي می کنند و همین

 
الان هم فضاسازي می کنند. ما هم فضاسازي می کنیم. 

وي در پاسخ به خرازي که گفت شما از روز اول موافق تحریم بودید، گفت: من سؤالی از شما دارم، شما که به ما می گویید موافق
تحریم بودیم و به ما می گویید کاسب تحریم، آقایان بیایند زندگی من را بگیرند با زندگی یکی از آن آقایان عوض کنند. کدام کاسب

 
تحریم است که اصرار کند تحریم ها حذف شود؟ آدم باید چیزي بگوید که جایگاهی داشته باشد. 

 
برجام چیزي براي ما نداشت 

شریعتمداري اضافه کرد: معتقدم برجام براي ما چیزي نداشت، تنها دستاورد برجام که می توان به آن تکیه کرد، این است که براي
آنهایی که فکر می کردند و با صراحت می گفتند ما به مذاکرات خوشبین هستیم و آمریکا را کدخدا می دانستند، به آنها و ملت نشان

 
داد که آمریکا قابل اعتماد نیست. 

مدیر مسئول روزنامه کیهان درباره دستاوردهاي برجام خاطرنشان کرد: آقاي خرازي عنوان کردند برجام باعث شد ما الان آب سنگین
را بفروشیم، آب سنگین را وادارمان کردند بفروشیم. الان راکتور اراك را بتن ریختیم، مگر غیر از این است؟ یا می گویند اورانیوم سه و
هفت دهم درصد را می دهیم کیک زرد را می گیریم. کیک زرد فلوئور اورانیوم است که بگیریم به هگزا فلوئور اورانیوم تبدیل کنیم. ما

 
ده هزار کیلو داشتیم نه هزار و 700 کیلو را از ما گرفتند. 

این کارشناس مسائل سیاسی با بیان اینکه آقاي خرازي می گویند، ما اینها را به خارجی ها می فروشیم، عنوان کرد: وادارمان کردند

 
بفروشیم. 

وي خاطرنشان کرد: هیچ یک از تحریم ها برداشته نشده است. مذاکرات براي این بود که تحریم ها برداشته شود ولی هیچ کدام از
تحریم ها برداشته نشده است، تحریم هاي بانکی سر جایش است. تحریم هاي دیگري که آمریکایی ها قول دادند برنداشتند. این

 
تفاوت ها را ببینید، مردم که بالاخره می بینند. 

شریعتمداري درباره ارتباط بانک ها با خارج افزود: سوئیفت باز است، ولی پذیرفته نمی شود. سوئیفت کانا است، بانک مربوطه قبول
نمی کند و هیچ ال سی باز نمی شود. آقاي روحانی روز اول اجراي برجام گفت امروز هزار ال سی گشایش یافت ما تعجب کردیم روز
یکشنبه بود و همه بانک ها تعطیل است. بعدا اصلاح کردند، من نگران کسانی هستم که به ایشان مشاوره می دهند و بعدا گفتند قرار

 
بوده هزار ال سی گشایش یابد. دو بانک یکی در آلمان (متعلق به ترك هاي ترکیه) و یکی ایتالیا با ما کار می کنند. 

 
وي افزود: ما هیچ چیز به دست نیاوردیم. 



 
دستاورد برجام تحقیقا هیچ بود 

این فعال رسانه اي با اشاره به اظهارات روحانی درباره لغو تمام تحریم هاي اقتصادي، مالی و ... حتی تحریم تسلیحاتی، گفت: هیچ

 
کدام از این تحریم ها لغو نشده است. آقاي سیف رفت آمریکا گفت تقریبا دستاورد برجام هیچ بود، من می گویم تحقیقا هیچ بود. 

این کارشناس مسائل سیاسی با اشاره به اظهارات مذاکره کنندگان هسته اي ادامه داد: آقایان شما می گفتید برجام فتح الفتوح و

 
بزرگترین معجزه و آفتاب تابان است. حالا این گونه است؟ 

 
مدیر مسئول روزنامه کیهان درباره اظهارات خرازي خاطرنشان کرد: اینکه اتفاقات مهمی افتاده است، ملاك نیست، سند ارائه دهند. 

شریعتمداري دوباره عنوان کرد: آقاي خرازي باید براي مطالبی که گفتند سندي ارائه دهند اینکه برجام خیلی فایده داشته چه داشته

 
است؟ به منتقدان مگر اجازه دادند حرف بزنند هر کس آمد حرف بزند گفتند برو جهنم، بیسواد و از مسائل جهان بی خبري. 

 
وي همچنین گفت: آقاي بابک زنجانی با آقاي روحانی و هاشمی رفسنجانی عکس دارند. 

مدیر مسئول روزنامه کیهان درباره اظهارات خرازي مبنی بر اینکه بحث هایی که آقاي شریعتمداري عنوان می کنم من را یاد توده اي

 
ها می اندازد، گفت: خوب است یاد کفار قریش نمی اندازد. 

 
پول نفتی که صادر می کنیم برنمی گردد 

وي درباره صادرات نفت گفت: پول نفتی که ما صادر می کنیم برنمی گردد، می ماند آنجا و جزو اموال بلوکه شده است تا یک روزي

 
برگردد. حتی براي دانشجویان پول را به صورت اسکناس می برند. 

این کارشناس مسائل سیاسی درباره اظهارات خرازي مبنی بر اینکه شش قطعنامه تحریمی علیه ما تصویب شد، اضافه کرد: فقط

 
1229 قطعنامه تحریمی بود. 

 
وي افزود: در خصوص اینکه شما گفتید قطعنامه ها موهبت الهی است را ما نگفتیم، امام گفتند. 

 
مگر فردو را درست کردیم که آب هویج بگیریم 

شریعتمداري درباره کیفیت سانتریفیوژها که خرازي به آن اشاره کرد، گفت: چه کسی می گوید ما با آي آر هشت کار می کنیم؟ اینکه
گفته خود آقایان است. شما به تحقیق و توسعه اشاره کردید، مثلا در فردو چه کار می خواهیم بکنیم؟ گاز نجیب چیست؟ آرگون

 
تزریق کنیم، به جاي آن آب هویج می گرفتیم. مگر آنجا را درست کردیم که آب هویج بگیریم. 

وي همچنین عنوان کرد: قطعنامه 2231 شش قطعنامه قبلی را تجمیع کرده است. یعنی اگر ایرادي داشته باشید باید به کمیسیون
بروید. کلکی که در برجام زدند این است که وقتی موقع مذاکره است می گویند یک طرف شما یک طرف ما شش تا وقتی که کمیته

 
شکایات باید تصمیم بگیرد می گویند هشت عضو دارد و اتحادیه اروپا را هم اضافه کردند. وقتی ببرید آنجا کافی است یکی وتو کند. 



وي در پاسخ به صحبت خرازي که گفت شما کشور را به اینجا کشاندید، گفت: کشور را من به اینجا نکشاندم، آنهایی که آمدند وطن

 
را بفروشند به اینجا کشاندند. 

این کارشناس مسائل سیاسی درباره اقتصاد مقاومتی افزود: این را دولتمردان نگفتند که ظرفیت تولید ما در حد آبگوشت بزباش است

 
و فقط می توانیم قرمه سبزي و بزباش تولید کنیم. 

وي به خرازي گفت: نمی شود شما از این طرف حمایت می کنید و زمانی موقع پاسخگویی است می گویید به من ربطی ندارد. به شما
ربط دارد. اقتصاد مقاومتی این نیست که می گویند باید مدیر هم از خارج وارد کنیم. شما می گویید با 40 بانک ارتباط داریم، دو تا
بانک است یک بانک در ترکیه و یک بانک در ایتالیا، باید پول هایمان را به صورت تهاتري استفاده کنیم. شما نماینده ایران در سازمان
ملل بودید. بقیه پول هایمان را نگه می دارند و نمی دهند. چند وقت پیش یکی از وزراي هندي گفت ما می خواهیم پول ها را بدهیم

 
ولی آمریکایی ها نمی گذارند. 

 
شریعتمداري ادامه داد: آمریکایی ها بلافاصله بعد از برجام تا حالا نزدیک 12 مورد تحریم اضافه کردند. 

وي درباره اظهارات خرازي درباره رفع مشکل کشتی هاي ایرانی عنوان کرد: کدام کشتی آقاي خرازي؟ فردا بیایید به اتفاق برویم. ما

 
در جریان هستیم. 

 
توبیخ و تحقیر آمریکا براي ما عزت است؟ 

وي خطاب به خرازي پرسید: آیا این براي ما عزت است که آمریکایی ها دائم ما را توبیخ و تحقیر کنند. شما درباره تحریم ویزا چه می

 
گویید؟ 

شریعتمداري در پاسخ به خرازي درباره ناراحتی ترامپ و عربستان و ... از برجام افزود: باز سؤالم این است که چرا الان ترامپ و
کلینتون باید از برجام ناراحت باشند؟ مگر آنها چیزي به دست نیاوردند. اوباما می گوید ما با غلاف اسلحه برنامه هسته اي ایران را

 
متوقف کردیم. خانم کلینتون می گوید ما بدون شلیک یک گلوله موفق شدیم برنامه هسته اي ایران را متوقف کنیم. 

این کارشناس مسائل سیاسی درباره حمله آمریکا گفت: آمریکایی ها سال 2011 اعلام کردند ما وارد جنگ مستقیم نمی شویم وارد
جنگ نیابتی می شویم. واشنگتن پست در سال 2009 نوشت ما عراق را به یاران امام خمینی سپردیم. سعود الفیصل به آمریکایی ها

 
می گوید شما عراق را در سینی طلا به ایران تحویل دادید. آمریکایی ها مگر قدرت جنگیدن دارند؟ 

منبع: فارس



طلبه اي که در 9 ماه فقر را در محله خود ریشه کن کرد

منبع: رساشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/11/06

براي رفع مشکلات مردم به یک سال، 4 سال و حتی 8 سال نیاز نیست؛ اگر اهل کار و گره گشایی از مردم باشید، در چند
ماه هم می شود، کار کرد.

 براي رفع مشکلات مردم به یک سال، 4 سال و حتی 8 سال نیاز نیست؛ اگر

 
اهل کار و گره گشایی از مردم باشید، در چند ماه هم می شود، کار کرد. 

به گزارش خبرگزاري رسا، آسیب هاي اجتماعی و مشکلات هر منطقه و محله با عزم و اراده مردم همان محله و با محوریت امام محله
به راحتی می تواند حل و فصل شود. اگر امام محله خود را فراتر از محیط مسجد بداند و قدم در مسیر حل معضلات و مشکلات مردم
بگذارد با پشتوانه اعتمادي که میان مردم دارد، می تواند ظرفیت مالی و فیزیکی آن ها را هم به میدان آورد تا گره از کار مردم باز
کند. مانند حجت الاسلام سیدعبدالحمید خُرّام در شهرستان یاسوج استان کهگیلویه و بویراحمد که متولد سال 61 است و از سال 80

 
هم لباس طلبگی به تن کرده، اما یکجانشین نبوده و همواره در میدان عمل در حال کار و تبلیغ بوده است. 

 
بهترین شیوه تبلیغ 

او بهترین شیوه براي تبلیغ دین را در خدمت به مردم دیده است. براي همین در مدت 9 ماهی که به نجف آباد از توابع شهرستان
یاسوج آمده، یک روز هم ننشسته و همواره دویده تا بتواند گرهی از کار مردم باز کند؛ تلاشی که موجب شده ارکان دیگر منطقه نیز پا

 
به پاي او بدوند و تلاش کنند. 

 
مشکلات بسیار ناشی از کرونا 

منطقه نجف آباد در شهرستان یاسوج داراي مردمانی است که شغل بیش ترشان کشاورزي، دامداري و ... بود و چند مغازه هم داشتند،
اما با شیوع کرونا کسب و کار بسیاري لطمه خورد. خُرّام می گوید: «متاسفانه وضعیت اقتصادي و معیشتی بسیاري از مردم در این
منطقه بسیار سخت است و مشکلات خیلی زیادي دارند. من در ابتداي ورود، یک مرکز نیکوکاري احداث کردم که الان روزانه
مراجعات فراوانی دارد. افرادي که در مراجعه به این مرکز تقاضا دارند یک بسته معیشتی به آنان اهدا شود تا بتوانند چند روزي شکم

 
خانواده خود را سیر کنند.» 

تحولی که با تغییر هیأت امنا حاصل شد 



حجت الاسلام خُرّام امام جماعت مسجد حضرت فاطمه الزهرا(س) در این منطقه است. او می گوید: «مسجد ما به نوعی بین راهی و
خروجی شهر به حساب می آید. همان اوایل، فراخوانی به تمام مردم این منطقه دادم تا افراد علاقه مند به حضور در میان هیأت امنا
به مسجد بیایند. از میان افراد حاضر، موثرین را انتخاب کردیم و یک ترکیب فعال براي خدمت رسانی به وجود آوردیم. در گام اول،

 
شناسایی مردم روستا از ابعاد مختلف در دستور کار ما قرار گرفت.» 

 
 

 
ساختن خانه براي یک خانواده کپرنشین 

این طلبه بعد از راه اندازي هیأت امنا، هیأت عزاداري، کانون فرهنگی و هنري و پایگاه بسیج مسجد را راه انداخت و با همت این ارکان
مسجد، شناسایی مردم مختلف منطقه را آغاز کرد و بانک اطلاعاتی از مردم از لحاظ وضعیت معیشت، تعداد خانوار، آسیب هاي
اجتماعی و ... به دست آورد. خُرّام می گوید: «بعد از شناسایی براي کمک رسانی به مردم با همت خودشان اقدام کردیم. در این
منطقه کمتربرخوردار ما با همت مردم میانگین ماهیانه 200 میلیون تومان کمک رسانی به مردم نیازمند داریم. به طور مثال خانواده
اي در این منطقه در کپر زندگی می کرد که 10 فرزند داشت و 2 فرزند آن ها صعب العلاج بودند. با همت مردم، خیرین و کمیته
امداد منطقه دو بناي ساختمانی150 متري را براي آن ها فراهم کردیم که تاکنون 60 متر آن تحویل شده و این خانواده در آن ساکن

 
شده است. باقی نیز در حال احداث است.» 

 
کارهایی که براي مقابله با کرونا شد 

در حوزه امور بهداشتی که به واسطه کرونا اوضاع بسیاري از مناطق کشور سخت و دشوار شد، این امام محله با کمک هاي مردمی
کارهایی کرده است کارستان. تهیه ماسک، الکل و ژل ضد عفونی در چند مرحله و توزیع میان نیازمندان، ضدعفونی مرتب مسجد و
اطراف آن با همکاري پایگاه مقاومت بسیج، شناسایی و معرفی بیماران کرونائی محله به مراکز طب اسلامی و سنتی و تهیه دارو براي
بیماران نیازمند، تهیه بیش از 500 کیلو سیب و هویج براي آبگیري و توزیع آن میان بیماران کرونایی، پرداخت هزینه بیمارستان
بیماران کرونایی نیازمند، معرفی 15 بیمار براي عمل جراحی به یک موسسه خیریه، پرداخت کمک هزینه دارو، آزمایش، سونوگرافی

 
و... به نیازمندان تنها بخشی از خدماتش در این عرصه بوده است. 

او می گوید: «با بیمارستان ها و پزشکان شهرستان تفاهم نامه امضا کردیم که در صورت حضور بیماري با معرفی نامه مسجد، تخفیف
هاي بسیاري داده شود و در صورت امکان رایگان درمان شود. در یک مورد هزینه 24 میلیونی بستري یک کودك را با کمک پزشکان
به 17 میلیون رساندیم و با کمک خیرین پرداخت کردیم. با یک موسسه خیریه در تهران رایزنی کردیم تا براي عمل جراحی مردم



منطقه مساعدت داشته باشد. مردم حدود 1800 عمل جراحی باید انجام دهند که این موسسه با کمک خیرین هزینه هاي آن ها را

 
تقبل خواهد کرد.» 

 
ترك اعتیاد معتادان و حرفه آموزي به آنان 

در حوزه آسیب هاي اجتماعی و رفع مشکلات و معضلات این حوزه نیز خُرّام ورود خوبی داشته است. او می گوید: « بعد از شناسایی
خانواده آسیب دیده اجتماعی، آنان را به مراکز مشاوره معرفی می کردیم و این مشاوره هاي رایگان تا رفع کامل آن معضل و آسیب
ادامه داشت و پیگیر آن بودیم. در زمینه ترك اعتیاد هم با یک مرکز ترك اعتیاد، براي بستري رایگان رایزنی شد. این مرکز علاوه بر
ترك در زمینه روانشناسی و مشاوره هم فعال است که با کمک خیرین و مساعدت مرکز هزینه بستري افراد رایگان شد. با رایزنی هاي
صورت گرفته افراد بهبود یافته از این مرکز، به مراکز فنی و حرفه اي معرفی می شوند تا یک حرفه بیاموزند و مدرك رسمی آن را

 
دریافت کنند تا بتوانند کسب و کاري براي خود ایجاد کنند.» 

 
 

 
توزیع بسته هاي غذایی 300 هزار تومانی میان نیازمندان 

کار ساخت مسجد حضرت فاطمه الزهرا(س) در سه طبقه به عنوان خانه عالم، خادم و پایگاه مقاومت بسیج و سه طبقه دیگر تجاري و
مسکونی است که به عنوان درآمد پایدار مسجد براي کمک به نیازمندان و خانوارهاي کم برخوردار منطقه در حال اجراست. اما تا
فراهم شدن این درآمد پایدار خُرّام دست روي دست نگذاشته و با کمک مردم کمک خرج زندگی مردم نیازمند است. اومی گوید:
«توزیع بسته هاي مواد غذایی بین نیازمندان که شامل گوشت قرمز، مرغ، برنج، ماکارونی، نان، میوه و حبوبات در چند مرحله انجام
شده که در هر مرحله تا به ارزش هر بسته بیش از 300 هزار تومان تهیه و توزیع شده است. طبخ غذاي گرم در چند مرحله و به
مناسبت هاي مختلف از جمله شهادت امام رضا (علیه السلام)، محرم الحرام و شهادت مرد میدان حاج قاسم سلیمانی و ایام فاطمیه
صورت گرفته است که در هر مرحله 2000 پرس غذاي گرم بین نیازمندان توزیع شد. تهیه وسایل خانگی از جمله فرش، بخاري و
آبگرمکن و تحویل به خانواده هاي نیازمند هم با کمک خیرین انجام شده است. عقیقه کردن یکی از رسم هاي مردم این منطقه است

 
که در این 9 ماه، 30 رأس دام با کمک آستان قدس رضوي، ذبح و میان نیازمندان توزیع شده است.» 

 
اشتغال زایی براي رفع ریشه اي مشکلات نیازمندان 

او البته براي رفع مشکلات مردم تنها به دنبال مسکن مانند بسته غذایی نیست؛ بلکه در پی ریشه کنی آن است. بنابراین در حوزه
اشتغال زایی هم فعال شده است. خُرّام می گوید: «براي این امر قرارگاه هاي جهادي امام حسین (علیه السلام) را در استان و



شهرستان با محوریت مساجد، مرکز نیکوکاري امام رضا (علیه السلام)، مجمع جهادي امام رضا (علیه السلام) که متشکل از گروه هاي
جهادي، مراکز نیکوکاري و پایگاه هاي مقاومت بسیج ،کانون کارآفرینی با همکاري شبکه توسعه اجتماعی بانک رسالت را راه اندازي
کردیم. در حوزه اشتغال زایی ایجاد دامداري سبک و سنگین، زنبورداري و خیاطی را انجام دادیم و براي ایجاد مشاغل خانگی براي
نیازمندان نیز با همکاري استانداري وام تهیه کردیم. معرفی افراد جویاي کار به مراکز مختلف کاري از جمله رستوران ها، مغازه هاي
لباس، کفش فروشی و... از دیگر برنامه هاي ما بود. همچنین اشتغال مستقیم براي 2 نفر در قرارگاه جهادي امام حسین (علیه السلام)

 
و پرداخت حقوق ماهیانه آنها از طریق خیرین نیز از دیگر فعالیت هاي ما بوده است. 

 
تحول و خدمت رسانی به مردم در 9 ماه 

تمام این خدمات و کارها از اول اردیبهشت 1399 در شهرستان یاسوج، منطقه نجف آباد و مسجد حضرت فاطمه الزهرا(سلام االله
علیها) به همت این امام محله و با همکاري گروه هاي جهادي و پایگاه هاي مقاومت بسیج و مراکز نیکوکاري محله هاي مختلف از
جمله محله هاي محمود آباد علیا و سفلی، ترمینال و راهنمایی، اکبرآباد، نجف آباد، خلف آباد، سرآب تاوه، سروك، شهرك ولایت و تل
خسرو انجام شده است که نشان می دهد اگر در این کشور بخواهیم با توان و ظرفیت داخلی و استعدادهاي بالقوه موجود می توان

کارهایی کرد کارستان./841/



نوروزي: جشنواره بین المللی صنایع دستی به نام اصفهان ثبت شود

منبع: ایمناشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/11/06

شهردار اصفهان گفت: هفته آینده شهر اصفهان با حضور مقامات بین المللی در وزارت کشور نشان شهر دوستدار کودك را نیز
به عنوان نخستین شهر ایران دریافت می کند و از مسیر پایلوت دو ساله عبور خواهد کرد.

 
نشان دست خلاق؛ نوروزي: جشنواره بین المللی صنایع دستی به نام اصفهان ثبت شود 

شهردار اصفهان گفت: هفته آینده شهر اصفهان با حضور مقامات
بین المللی در وزارت کشور نشان شهر دوستدار کودك را نیز به
عنوان نخستین شهر ایران دریافت می کند و از مسیر پایلوت دو

 
ساله عبور خواهد کرد. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، قدرت االله نوروزي صبح امروز _دوشنبه
ششم بهمن ماه 99_ در نشست معرفی برنامه هاي اولین
جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران که در کاخ نیاوران
برگزار شد، اظهار کرد: شهرداري و وزارت میراث فرهنگی و
گردشگري با یک نگاه مشترك به صنایع دستی امروز در این

 
مکان حاضر شده که محور اصلی این نگاه مشترك صنایع دستی است. 

وي اضافه کرد: صنایع دستی از یک سو به عنوان افتخار هنر و هنرمندان ایران و از سوي دیگر به عنوان یک کالاي هویتی و یک نماد
ملی و بومی، عامل توسعه گردشگري و توسعه پایدار همچنین ابزار قوي براي تعامل فرهنگی است؛ این نگاه مشترك ما را اینجا جمع

 
کرده تا کار مشترکی را براي صنایع دستی انجام دهیم. 

شهردار اصفهان ادامه داد: شهرداري اصفهان تجربه بسیار خوبی در برگزاري جشنواره هاي بین المللی دارد و تاکنون بیش از 30

 
جشنواره بین المللی در حوزه کودك و نوجوان برگزار کرده و هر سال بر اساس تجربه سال هاي گذشته بهتر و بیشتر درخشیده است. 

وي با بیان اینکه در سال جاري علی رغم شرایط کرونایی جشنواره بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان به صورت مجازي و به بهترین
نحو برگزار شد و در دنیا مورد استقبال قرار گرفت، تصریح کرد: شهرداري اصفهان در ماه هاي گذشته نیز در دو نمایشگاه صنایع

 
دستی شهر نانجینگ چین و نمایشگاه بین المللی CIIB شرکت کرد. 

نوروزي افزود: اخیراً شهرداري اصفهان توانست در حوزه ساختمان سبز تندیس و در زمینه مصرف انرژي جایزه ملی دریافت کند و این

 
موفقیت ها یعنی اصفهان می تواند به عنوان ظرفیت بالا براي برگزاري جشنواره صنایع دستی نقش آفرینی کند. 

وي تاکید کرد: با توجه به اینکه کار مشترك بین میراث فرهنگی و شهرداري اصفهان در حال انجام است، باید امروز به گونه اي نقش
ایفا کنیم تا شهر اصفهان، ایران و هنرمندان صنایع دستی بتوانند از فرصت جشنواره استفاده کنند. 



شهردار اصفهان ادامه داد: اصفهان علاوه بر برگزاري این جشنواره، هفته آینده با حضور مقامات بین المللی در وزارت کشور نشان شهر

 
دوستدار کودك را نیز به عنوان نخستین شهر ایران دریافت می کند و از مسیر پایلوت دو ساله عبور خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه این ظرفیت ها می تواند براي برگزاري جشنواره مهم صنایع دستی و دائمی شدن جشنواره در اصفهان کمک کند،
اظهار امیدواري کرد: همانطور که جشنواره فیلم کودك براي اصفهان به صورت دائمی ثبت شد، جشنواره بین المللی صنایع دستی نیز

 
به نام این شهر ثبت شود. 

شهردار اصفهان با تاکید بر اینکه اصفهان برنامه شهر دوستدار سالمند را نیز آغاز کرده و تدابیر لازم را اندیشیده و پاتوق هاي محلی را
به عنوان نخستین اقدام طراحی و اجرا کرده است، گفت: امروز به صنایع دستی نیازمندیم، چرا که ظرفیت گفتمان هاي جهانی ما را
در این مقطع افزایش می دهد، البته صنایع دستی به ما نیازمند است زیرا ارزش اقتصاد فرهنگ را براي هنرمندان تسهیل و یک

 
بهزیستی فرهنگی ایجاد می کند. 

وي اظهار امیدواري کرد: صنایع دستی که در کارآفرینی می تواند اکوسیستم شهري باشد، با برگزاري این جشنواره به جایگاه واقعی

 
خود برسد و هنر هنرمندان در این جشنواره به خوبی دیده شود. 

نوروزي با بیان اینکه اصفهان عضو 10 سازمان بین المللی است، خاطرنشان کرد: اصفهان در رشته صنایع دستی عضو شبکه شهرهاي
خلاق یونسکو است و داراي 13 خواهرخوانده بوده که قرارداد خواهرخواندگی به شهر «حیدرآباد» هندوستان به عنوان چهاردهمین

 
خواهرخوانده اصفهان به زودي امضا خواهد شد که باید از این ظرفیت ها استفاده کرد. 

وي تاکید کرد: ظرفیت تعامل بالا بین اداره کل میراث فرهنگی و گردشگري استان و شهرداري، زیرساخت بزرگی براي برگزاري چنین
نمایشگاه هایی است.



مونسان: کسب وکارهاي خرد سفره مردم را رنگین می کنند

منبع: ایمناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/11/06

وزیر میراث فرهنگی گفت: کسب وکارهاي خرد نظیر صنایع دستی سفره مردم را رنگین می کنند و به جاي تمرکز بر پروژه
هاي بزرگ باید بر روي این مدل کسب وکارها سرمایه گذاري کرد.

 
مونسان: کسب وکارهاي خرد سفره مردم را رنگین می کنند 

وزیر میراث فرهنگی گفت: کسب وکارهاي خرد نظیر صنایع
دستی سفره مردم را رنگین می کنند و به جاي تمرکز بر پروژه
هاي بزرگ باید بر روي این مدل کسب وکارها سرمایه گذاري

 
کرد. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، علی اصغر مونسان صبح امروز (ششم
بهمن ماه) در مراسم اعلام برنامه هاي جشنواره بین المللی
صنایع دستی اصفهان که در کاخ نیاوران برگزار شد، اظهار کرد:
در نظام برنامه ریزي کشور عمدتاً به پروژه هاي بزرگ می
پردازیم، اگرچه این پروژه هاي بزرگ لازم است، اما باید به کسب

وکارهاي خرد که نقش خود را در معیشت مردم نشان می دهد نیز پرداخته شود. این کسب وکارها سفره مردم را رنگین می کنند و

 
کارکردي نظیر پروژه هاي بزرگ دارند. توازن در برنامه هاي هر کشوري بسیار مهم است، اما در کشور ما گاهی این توازن وجود ندارد. 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی ادامه داد: کسب و کارهاي خرد کمترین حمایت ها را دریافت می کنند، در حالی که
تاکید رهبر انقلاب توازن در توزیع سرمایه در اقشار جامعه است. در دولت چندباري "صنایع کوچک" مورد حمایت قرار گرفت، اما
انحرافاتی در این اقدامات وجود داشته و بهانه اي شد براي مدیران که بگویند این حمایت ها به نتیجه نرسید. این بهانه خوبی براي
رها کردن کسب و کارهاي کوچک نیست، همچنین یکی از بزرگترین اشتباهات قرار دادن ترنوُِل کسب وکارهاي کوچک در کنار ارقام

 
صنعت نفت است. 

او با بیان اینکه "درآمدهاي نفتی درآمدهاي دولتی را تأمین می کند، دیگر صنایع درآمد ملت را" افزود: فروش نفت بودجه دولت را
تأمین می کند، اما صنایعی مثل گردشگري مستقیماً درآمدهاي ملت را تأمین می کنند. در همه جاي دنیا اشتغال و درآمد مردم را در
کسب وکارهاي کوچک می بینند. صنایع دستی کشور در کنار میراث فرهنگی و گردشگري یک ظرفیت ذاتی است و پرداختن به آن

 
به دلیل پراکندگی بسیار دشوار است. 

مونسان گفت: صنایع دستی تمام نقاط کشور را در بر می گیرد، همه استان ها، شهرها و روستاها صنایع دستی را دارد. یک طیف
بزرگ در این صحنه بزرگ در حال فعالیت هستند و حمایت از این کسب وکارها یعنی عدالت اجتماعی. وظیفه داریم آنچه که در

 
گذشته داشتیم و به آن افتخار می کنیم، باید حفظ و به آیندگان منتقل کنیم. 



وزیر میراث فرهنگی با بیان اینکه "با 50 میلیون تومان سرمایه گذاري در کسب و کارهاي کوچک نظیر صنایع دستی می توان
اشتغال آفرینی کرد" توضیح داد: امروز یکی از بزرگترین مشکلات کشور کارآفرینی است، اگر یک هزارم هزینه پروژه هاي بزرگ را به

 
بنگاه هاي اقتصادي کوچک اختصاص می دادیم الان سفره مردم رنگین تر بود. 

او با اشاره به مشکلات دو سال اخیر از جمله سیل، شلوغی هاي ناشی از گرانی بنزین، سقوط هواپیماي اکراینی و شیوع ویروس کرونا،
تصریح کرد: در این دو سال سخت با آن که حمایت ویژه اي از آنها نکرده ایم به همت همه فعالان در حوزه هاي سه گانه وزارت
میراث کسب وکارها هنوز زنده اند. بخش بسیاري از جوانان ما در این سه حوزه مشغول فعالیت هستند. باید کسب وکارهاي کوچک به

 
عنوان یک بخش مهم اقتصادي در جایگاه خود بدون در نظر گرفتن اینکه براي دولت درآمد دارد یا خیر، مورد حمایت قرار گیرد. 

مونسان گفت: اکنون جوانان ما با نشاط و تحصیلات عالی در حوزه صنایع دستی مشغول فعالیت هستند. 99 رشته از بین رفته احیا
شده و به چرخه صنایع دستی کشور وارد شده است. طرح تجاري سازي صنایع دستی را در دولت دوازدهم آغاز کردیم و کار دشواري
بود. بسته بندي، طراحی و ترکیب هنر در صنایع دستی ارتقا پیدا کرده و چند هنر با یکدیگر تلفیق شدند. پژوهشگاه هنرهاي سنتی با

 
کار بر روي دستگاه هاي مختلف توانستند آن ها را ارتقا دهند و کارایی نیز افزایش یابد. 

وزیر میراث فرهنگی با اشاره به بخش فروش صنایع دستی، توضیح داد: بخش فاخر صنایع را در جاي خود نگه داشتیم و براي افزایش
حجم بازار بر روي بخش کاربردي صنایع دستی تمرکز کردیم. رقباي ما در عرصه بین المللی نظیر چین نیز بر بخش کاربردي تمرکز

 
کرده اند. 

وي درباره جشنواره بین المللی صنایع دستی، اظهار کرد: براي افزایش نفوذ بین المللی صنایع دستی قرار شد یک جشنواره جهانی
داشته باشیم و یک نشان بزرگ به نام "دست خلاق" را برنامه ریزي کردیم. در نظر داریم این جایزه مانند جایزه سینمایی اسکار یک

 
مرجع مهم در دنیا شود. 

مونسان افزود: به لحاظ ظرفیت هاي خوبی که در اصفهان وجود داشت، قرار شد این جشنواره در اصفهان برگزار شود. در این راه
شهردار اصفهان بسیار همراهی کرد و جشنواره با مشارکت و همکاري شهرداري اصفهان برگزار خواهد شد. رضایت مردم در یک شهر

با پروژه هاي عمرانی به دست نمی آید، بلکه باید به کیفیت زندگی مردم در شهر افزود.



ایجاد 11911 فرصت شغلی توسط صندوق کارآفرینی امید اردبیل طی 7 سال

گذشته

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري ایسنا/اردبیل مدیر صندوق استان اردبیل گفت:
این صندوق از سال 92 تاکنون 11 هزار و 911 فرصت

 
شغلی ایجاد کرده است. 

هادي بابائی مهر 27 دي ماه در جمع خبرنگاران با بیان
اینکه در این مدت قریب به 2 هزار و 16 میلیارد ریال
تسهیلات اشتغال توسط صندوق کارآفرینی امید استان
پرداخت شده است، اظهار کرد: یکی از اولویت هاي صندوق

 
استان حمایت از طرح هاي اشتغال زایی و تولیدي روستایی است تا فعالیت توسعه کسب وکارها در روستاها بیشتر رونق بگیرد. 

وي با اشاره به رویکرد جدید صندوق از آغاز دولت تدبیر و امید خاطرنشان کرد: باتوجه به اینکه تأکید صندوق کارآفرینی امید بر
فرآیند محوري در تولید است، بدین ترتیب پرداخت تسهیلات به تدریج از کسب وکارهاي فردمحور خارج شده و به سمت کسب
وکارهاي بازار محور و تولید محور حرکت می کند که براین اساس پرداخت تسهیلات به واحدهاي تولیدي عضو خوشه ها و شبکه هاي
کسب وکار و زنجیره هاي تولید در اولویت کار صندوق قرار دارد و در راستاي تحقق آن تفاهم نامه هایی را در سطح کشور با دستگاه
هاي اجرایی ذي ربط براي شناسایی پشتیبانان، کارآفرینان و تولیدکنندگان جهت حمایت از اشتغال و تولیدات داخلی منعقد کرده

 
است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل ادامه داد: از سال 92 تاکنون در حوزه کشاورزي به تعداد یک هزار و 847 طرح تسهیلاتی
به مبلغ 525 میلیارد ریال، در حوزه صنعت تعداد 3 هزار و 444 طرح با تسهیلاتی به مبلغ 915 میلیارد ریال، در حوزه خدمات تعداد
4 هزار و 339 طرح تسهیلاتی به مبلغ 576 میلیارد ریال و در حوزه ضروري، معیشت و ازدواج تعداد 5 هزار و 93 فقره به مبلغ 316

 
میلیارد ریال پرداخت شده است. 

بابائی مهر افزود: در مجموع از سال 92 تاکنون صندوق کارآفرینی امید تعداد 14 هزار و 723 فقره تسهیلات قرض الحسنه باارزش
مبلغی 2 هزار و 332 میلیارد ریال در سطح استان پرداخت شده است که در بخش هاي اقتصادي کشاورزي، صنعت و خدمات براي

 
11 هزار و 911 نفر فرصت شغلی ایجاد شده است. 

وي افزود: پرورش و تولید دام و طیور، قالی بافی، مجتمع گردشگري و بوم گردي، تولید پوشاك، بسته بندي مواد غذایی، پرورش و
تولید قارچ خوراکی، تولید سبد میوه و محصولات گلخانه اي و گیاهان دارویی، صنعت و معدن به ویژه معادن کوچک، فناوري
اطلاعات، صنایع دستی، صندوق هاي خرد محلی، مشاغل روستایی و توانمندسازي زنان روستایی و ... را از جمله موارد مورد حمایت



 
صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل ذکر کرد. 

بابائی مهر تصریح کرد: طرح هاي استراتژي محور جزء عمده فعالیت هاي این صندوق در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه بوده که در

 
قالب 3 طرح «روستاي بدون بیکار»، «صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی» و «هر روستا یک محصول» اجرا می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل بیان کرد: اجراي این طرح ها در روستاها براي حمایت از روستاییان و مهاجرت معکوس به
روستاها انجام می شود و براي نمونه در روستاي برندق در خلخال تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي 117 فقره

 
طرح کشت بادام زمینی پرداخت شده که این روستا به قطب پرورش بادام زمینی تبدیل شده است. 

وي اضافه کرد: در روستاي موئیل مشکین شهر تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي 38 فقره طرح بوم گردي

 
تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده است. 

به گفته بابایی مهر در روستاي سوهاي نمین تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 300 میلیون تومان براي 22 طرح در حوزه گیاهان

 
دارویی و در حوزه صندوق هاي خرد محلی نیز براي 77 فقره طرح 2 میلیارد و 800 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

https://www.isna.ir/news/99102720250 :لینک خبر



پرداخت 85 میلیارد ریال تسهیلات براي هفت طرح بزرگ کارآفرینی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/11/06

در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ صندوق کارآفرینی
امید با مجموع اعتبار 85 میلیارد ریال در شهرستان هاي

 
سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، ادریس دینارزهی مدیر صندوق استان گفت:
این طرح ها شامل معدن بزرگ فراوري مس، مجموعه
بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید باتري خودرو،
مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه، مجموعه مرغداري،

 
کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید آب آشامیدنی ست. 

 
دینارزهی افزود: با راه اندازي این هفت طرح ، بیش از 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهاردرصد به کارآفرینان پرداخت شده است که در

 
شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
ست، گفت: از این تعداد، 5 طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس به

 
روستاها را به دنبال خواهد داشت. 

انتهاي پیام/



برگزاري گروه کاري اشتغال شهرستان بشرویه با حضور معاون وزارت کار و

معاون ساماندهی و توانمند سازي صندوق کارآفرینی امید کشور

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/11/06

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در کمیته اشتغال شهرستان
بشرویه گفت: جریان خوب فعالیت، مدیریت و اقتصاد در
شهرستان بشرویه قابل مشاهده است و امیدواریم با روندي
که در حوزه اشتغال آغاز شده، شاهد کاهش نرخ بیکاري و

 
ایجاد اشتغالی پایدار در این شهرستان باشیم. 

وي با بیان اینکه فرصت هاي شغلی که صرفاً مبتنی بر
پرداخت تسهیلات ایجاد می شوند، چندان با دوام و پایدار
نیستند، تصریح کرد راه حل مشکل اشتغال در کشور

 
هماهنگی بین دستگاه هاي مختلف است. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با تاکید بر لزوم افزایش
حمایت از اشتغال خانگی در کشور ،عنوان کرد: بخش
مشاغل خانگی که سهم قابل توجهی است، تلاش داریم تا

 
حمایت ها از این بخش افزایش دهیم. 

 
ایشان از مسئولین استانی خواست تا نسبت به فعال سازي واحدهاي نیمه فعال براي افزایش راندمان آنها اقدام کنند. 

اصحابی معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید گفت: صندوق در کنار سیاست هاي کلی تبیین شده از سوي وزارت
تعاون،کار و رفاه اجتماعی جهت حمایت و ایجاد اشتغال پایدار در کشور ، اعتبارات خوبی از محل منابع داخلی و اعتبارات مشترك با

 
صندوق توسعه ملی به این کار اختصاص داده است. 

وي افزود: علاوه بر این صندوق با سایر وزارت خانه ها از جمله وزارت فناوري اطلاعات و وزارت ورزش تفاهم نامه هایی منعقد نموده

 
است که اعتباراتی نیز در این حوزه ها در نظر گرفته شده است که به افراد واجد شرایط قابل پرداخت می باشد. 

همچنین صندوق کارآفرینی امید تفاهم نامه اي با بنیادشهید و امور ایثارگران جهت خدمت رسانی به این قشر از عزیران نیز تفاهم

 
نامه اي در دست اقدام دارد که به محض نهایی شدن ، به استان ها ابلاغ و اجرایی خواهد شد. 



ایشان توجه به بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی زنجیره هاي تولید و توسعه و نوسازي حمل و نقل شهري و روستایی را مورد تاکید قرار

 
داد و گفت: صندوق آمادگی دارد در این حوزه ها با توجه به نیاز هر منطقه اعتباراتی را تخصیص دهد. 

معاون ساماندهی و توانمندسازي صندوق کارآفرینی امید گفت: با توجه به حضور پررنگ شرکت هاي معدنی و صنعتی خوبی که در
این شهرستان وجود دارد، جهت خدمت رسانی به کارگران و پرسنل این مجموعه ها نیز حاضر به انعقاد تفاهم نامه هاي استانی

 
هستیم و می توانیم تسهیلاتی قرض الحسنه براي این قشر جهت رفع نیازهاي رفاهی و معیشتی در نظر بگیریم. 

پس از پایان این جلسه ، از طرح هاي گلخانه هیدروپونیک تاج آباد کرند، کارخانه فراوري محصولات لبنی و کارخانه تولید مصنوعات
سنگ شهرستان بشرویه بازدید به عمل آمد و مشکلات این مجموعه ها از نزدیک مورد ارزیابی قرار گرفت.



پرداخت 124 میلیاردریال تسهیلات اشتغال توسط صندوق کارآفرینی امید

شهرستان خلیل آباد از ابتداي سال 1397

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش روزنامه نسیم خراسان امینی،مدیر صندوق
کارآفرینی امید شهرستان خلیل آباد گفت: این صندوق از
سال1397 تا کنون تعداد 228 فقره تسهیلات ، شامل
اشتغال روستایی، و تثبیت و توسعه کسب و کار به مبلغ

 
123.609.000.000 ریال پرداخت نموده است. 

ناصر امینی روز پنجشنبه در گفت و گو با خبرنگار خلیل
آباد افزود: قانون توسعه اشتغال روستایی از ابتداي سال 97

شروع شد و تاکنون در این شهرستان به148 طرح با انحراف کمتر از یک درصد در هدف، 92.330.000.000ریال اعتبار پرداخت شده

 
است. 

وي ادامه داد: 83 درصد طرحها جدید و 17 درصد توسعه اي است همچنین 5 درصد این طرحها در بخش خدمات، 31 درصد در
بخش صنعت و 64 درصد در بخش کشاورزي است و در حوزه اشتغال روستایی تاکنون 37 زن روستایی و 111 مرد روستایی از این

 
تسهیلات برخوردار شدند. 

همچنین این صندوق در سال 1397 مبلغ 14.500.000.000 ریال تسهیلات در قالب طرح مشارکتی شرکت تعاونی اتحاد گاودران
نقاب جهت تولید فراورده هاي لبنی پرداخت نموده است که به علت افزایش قیمت تجهیزات و عدم راه اندازي 100درصدي طرح

 
مبلغ 11.000.000.000 ریال جهت تکمیل و راه اندازي طرح مصوب گردیده است که در سال 1399 پرداخت میگردد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید خلیل آباد گفت: رویکرد ما روستاها است و بیشتر طرحهاي مورد نظر، تکمیل کننده زنجیره تولید یا
فاکتورهایی براي زیرساختهاي روستایی و مزیتهاي نسبی یا مطلق هستند و رویکرد صندوق این بوده که اقتصاد محلی را به فرامحلی

 
و منطقه اي تبدیل کنیم و در هر طرح ظرفیت، مزیت، جاذبه، تجربه و مهارت افراد روستا در نظر گرفته می شود. 

امینی افزود: متقاضییان در سامانه "کارا" وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ثبت نام می کنند و طرح به دستگاه مربوطه ارجاع و بعد از
بررسی براي کمیته فنی فرستاده می شود. طرحهاي زیر 250 میلیون تومان براي شهرستان و بیشتر از این مبلغ در کمیته فنی استان
مورد بررسی قرار می گیرد و بعد براي بررسی نهایی به لحاظ توجیه اقتصادي و فنی به بانک عامل می رود و در صورت موافقت براي

 
تشکیل پرونده اقدام می شود. 

صندوق کارآفرینی امید نهاد مالی تخصصی و حمایتی است  که  در زمینه تامین مالی و حمایت از کسب و کارهاي خُرد فعالیت می



 
کند. 

ماموریت صندوق کارآفرینی امید خلیل آباد تجمیع سپرده هاي خُرد مردم و تلفیق آن با اعتبارات دولت، شناسایی جوانان واجد
شرایط، توانمندسازي آنان و کمک براي ایجاد کسب وکارهاي خُرد کم سرمایه با محوریت فعالیتهاي کارآفرینانه و نیازهاي منطقه اي

است.



پرداخت 85 میلیارد ریال تسهیلات براي هفت طرح بزرگ کارآفرینی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/11/06

 
 

در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ صندوق کارآفرینی امید با مجموع اعتبار 85 میلیارد ریال در شهرستان هاي سیستان و

 
بلوچستان به بهره برداري می رسد. 

دینارزهی مدیر صندوق استان گفت: این طرح ها شامل معدن بزرگ فراوري مس، مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه
تولید باتري خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه، مجموعه مرغداري، کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید آب

 
آشامیدنی ست. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان افزود: با راه اندازي این هفت طرح ، بیش از 45نفر به صورت مستقیم از شغل

 
پایدار بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهاردرصد به کارآفرینان پرداخت شده است که در

 
شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
ست، گفت: از این تعداد، 5 طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس به

 
روستاها را به دنبال خواهد داشت. 



 
 

 
 



حمایت از ورود سرمایه گذاران و اشتغال در حوزه کشاورزي

منبع: موجشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/11/06

فرماندار فریدن از حمایت حضور سرمایه گذاران براي

 
افزایش بهره وري درحوزه کشاورزي خبر داد. 

به گزاش خبرگزاري موج اصفهان، سیدمحمدتقی معین
الدینی با اشاره به حمایت از ورود سرمایه گذاران و اشتغال
در حوزه کشاورزي گفت: با توجه به اینکه ایجاد و ساخت
کارخانه هاي مرتبط با انواع تولیدات و محصولات در

پیشرفت بخش اقتصادي کشور بسیار موثر است، ما هم باتوجه به وجود سیاست هاي حمایتی و ارائه تسهیلات مناسب که از طریق

 
مدیران کشور و استان براي دریافت و صدور مجوز لازم تصویب می شود از ورود بخش هاي خصوصی حمایت خواهیم کرد. 

وي بیان داشت: فرآوري و عرضه محصولات کشاورزي نیازمند تولیدى باکیفیت بارعایت نکات کارشناسی براي کشاورزان است که

 
براین اساس از حضور بخش خصوصی به این حوزه حمایت می کنیم. 

این مقام مسئول اظهار کرد: مشکلات حوزه کشاورزي به ویژه سیب زمینی فقط مربوط به منطقه فریدن نیست و هر منطقه اي در

 
مقاطع زمانی مختلف به واسطه حضور دلالان با این مشکل روبرو می شود. 

وي گفت: با اشراف برمشکلات کشاورزان در سه مقطع کاشت، داشت و برداشت، براي رفع دغدغه هاي کشاورزان مسائل مربوط را به
مدیران دستگاه هاي اجرایی شهرستان و استان به ویژه جهاد کشاورزي استان و در نهایت وزارت کشاورزي منعکس کرده ایم. با توجه

 
به حجم کشت محصولات متنوع کشاورزي، مشکلاتی براي کشاورزان به وجود آمده است که امیدواریم این پیگیري ها اثرگذار باشد. 

معین الدینی خاطرنشان کرد: درحال حاضر باوجود یک کارخانه تولیدي چیپس در شهرستان مجاور و تولید محصول سیب زمینی در
فریدن متأسفانه این کارخانه تمام محصول سیب زمینی خود را از خارج منطقه تهیه می کند و علت این کار نداشتن کیفیت و

 
ماندگاري مناسب در بهره وري این محصول براي تولید چیپس است. 

فرماندار فریدن در پایان بیان کرد: رشد و پویایی در حوزه کشاورزي و کاهش دغدغه کشاورزان نیازمند رعایت نکات کارشناسی و
علمی براي تولیدات مرغوب تر با بازدهی و ماندگاري بیشتري است که در نهایت این محصولات مناسب در سبد بخش هاي خصوصی

براي فرآوري و بهره وري قرار گیرد.



تعمیرات 27 فروند شناور با کاربري مختلف در هرمزگان

منبع: موجشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان از تعمیرات 27 فروند
شناور با کاربري مختلف از ابتداي سال جاري تا پایان دي
ماه به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی

 
خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري موج هرمزگان، علیرضا محمدي
کرجی ران مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان با بیان
اینکه نگهداري مطلوب و آماده به کاري شناورها به منظور
ارائه خدمات بهتر دریایی در همه حوزه ها همواره ارجح

امور است، اظهار کرد: طی 10 ماه سال جاري برروي 27 فروند شناور با کاربري هاي مختلف تعمیرات صورت گرفته که عمدتا در اداره
تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و شناورهاي بزرگتر که نیازمند عملیات داکینگ بوده اند در کشتی سازي

 
هرمزگان به انجام رسیده است. 

وي عمده اقدامات صورت گرفته بر روي این شناورها را در زمینه هاي تعمیرات زیرآبی، تعمیرات موتوري، تعمیرات رانش، رفع نقص
گیربکس، داك اضطراري جهت رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته مانورها و جک هاي بالابر به دست متخصصین

 
بومی عنوان کرد. 

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان با تاکید بر این موضوع که تعمیر شناورها در داخل بندر و کشتی سازي هاي استان علاوه بر
جلوگیري از خروج ارز گامی مهم در جهت ارتقاء توان فنی نیروهاي متخصص بومی است، خاطرنشان کرد: آنچه مسلم است تعمیرات
شناورها در داخل کشور مزایاي دیگري همچون ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده تعمیرات را نیز به دنبال

 
خواهد داشت. 

محمدي کرجی ران با بیان اینکه طی این مدت در کنار شناورهایی که در گستره دریایی استان هرمزگان فعالیت میکنند اقدام به
تعمیر و راه اندازي شناورهاي خدماتی سایر استان هاي جنوبی نیز کرده ایم، عنوان کرد: تمام سعی و تلاش خود را در جهت بهبود
روش ها و رعایت استانداردها در فرآیند تعمیر معطوف نموده تا در کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ مجوز از موسسات

رده بندي اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریاروي بازگردانیم.



افتتاح 2 مرکز نیکوکاري جدید در مناطق محروم استان هرمزگان

منبع: تابناكشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/11/06

 
افتتاح 2 مرکز نیکوکاري جدید در مناطق محروم استان هرمزگان 

تابناك-معاون توسعه مشارکت هاي مردمی کمیته امداد هرمزگان از افتتاح دو مرکز نیکوکاري با نام هاي (شهید حاج قاسم سلیمانی

 
و امام جعفر صادق (ع)) در مناطق محروم استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار تابناك هرمزگان، سیاوش عامري، معاون
توسعه ي مشارکت هاي مردمی کمیته امداد هرمزگان در این
خصوص اظهار داشت: مرکز نیکوکاري شهید حاج قاسم سلیمانی
در بشاگرد روستاي درجادون و مرکز نیکوکاري امام جعفر صادق
(ع) در رضوان شهر فین با حضور معاون سیاسی و امنیتی
استانداري، مدیرکل سازمان تبلیغات اسلامی هرمزگان، قائم مقام
کمیته امداد استان و جمعی از مسئولین شهرستانی افتتاح و

 
مورد بهره برداري قرار گرفت. 

عامري، یکی از مهم ترین وظایف این نهاد را ترویج سنت حسنه
انفاق در جامعه براي کمک به محرومان و نیازمندان عنوان کرد و

افزود: هدف از ایجاد این دو مرکز، ارائه خدمات مطلوب تر در مناطق محروم در پهن بشاگرد و رضوان شهر فین براي خانوارهاي تحت

 
حمایت کمیته امداد و اقشار نیازمند این مناطق بوده که جمعیتی بالغ بر دو هزار و 500 خانوار می باشد. 

این مقام مسئول تأکید کرد: با برنامه ریزي و استفاده از ظرفیت هاي بالقوه مراکز نیکوکاري و کمک هاي خیران، خدمات رسانی به
نیازمندان و رفع مشکلات خانواده هاي تحت حمایت و اقشار آسیب پذیر در زمینه هاي معیشت، مسکن، درمان، آموزش و اشتغال با

 
سهولت بهتر و در کوتاه ترین زمان ممکن صورت خواهد پذیرفت. 

انتهاي پیام /ز110



اجراي طرح «جهش تولید» در 175 هزار هکتار از اراضی دیم کرمانشاه

منبع: تابناكشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/11/06

 
اجراي طرح «جهش تولید» در 175 هزار هکتار از اراضی دیم کرمانشاه 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کرمانشاه با بیان اینکه 172 هزار هکتار از اراضی دیم استان به طرح جهش تولید در بخش

 
کشاورزي اختصاص یافته است، گفت: تا به امروز بیش از 175 هزار هکتار از دیم زارهاي استان بدین منظور زیر کشت رفته است. 

به گزارش خبرگزاري تابناك کرمانشاه به نقل از فارس، نوربخش حاتمی امروز در جمع اصحاب رسانه، اظهار داشت: جهش تولید در

 
محصولات کشاورزي در زمین هاي دیم زار یکی از برنامه هاي مهم وزارت جهاد کشاورزي است. 

وي استان کرمانشاه را یکی از قطب هاي کشاورزي کشور معرفی کرد و افزود: بخش عمده اي بیش از 75 درصد از اراضی تحت
پوشش بخش کشاورزي در استان دیم است، بنابراین باید به دنبال یک راهکار اساسی براي افزایش تولید، درآمد و ایجاد اشتغال پایدار

 
در مزارع دیم استان باشیم. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کرمانشاه ادامه داد: در همین راستا، امسال برنامه طرح جهش تولید دیم را براساس تفاهمنامه

 
وزارت جهاد کشاورزي و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) در 600 هزار هکتار از اراضی کشور اجرایی می شود. 

وي خاطرنشان کرد: 172 هزار هکتار از این میزان به استان کرمانشاه اختصاص یافته که تا به امروز بیش از 175 هزار هکتار بدین
منظور زیر کشت رفته و 17 هزار و 300 بهره بردار در استان نیز تحت پوشش این طرح قرار گرفته اند و خوشبختانه 120 هزار هکتار

 
از این اراضی با کمتر از 10 درصد پرداختی توسط کشاورز تحت پوشش بیمه قرار گرفته اند. 

حاتمی با اشاره به خدمات این طرح به کشاورزان، تصریح کرد: بیمه، کود و سم یارانه اي و همچنین جبران مصرف کود پاییزه و اینکه

 
یارانه اي براي خرید ادوات کاشت به خصوص کشت مستقیم در اختیار آن ها قرار می گیرد. 

وي یادآور شد: کارشناسان ناظر به تعداد 499 نفر ضمن اینکه آموزش هاي متناوبی را در طول داشت ارائه می دهند و تا زمان

 
برداشت براي ارائه راهنمایی هاي لازم هم در کنار کشاورزان هستند. 

حاتمی حفظ مواد آلی خاك و استفاده بهینه از رطوبت خاك در کشاورزي دیم را مهم دانست و گفت: در این راستا طرح امنیت
غذایی هم در استان اجرا شده، پروژه 264 هکتاري در استان بدین منظور داریم که در آن 180 هکتار نخود بذري پاییزه، 60 هکتار
علوفه و 28 هکتار گلرنگ کشت شده که 180 هکتار دیگر کشت بهاره اضافه می شود که زمینه اي براي افزایش 30 تا 40 درصدي

تولید محصول دیم در مزارع استان است.



دبیرشوراي عالی مناطق آزاد براي دومین بار بازنشسته شد!

منبع: دانشجوشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مرتضی بانک دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با بیش از 35 سال
خدمت از سوي وزارت امور خارجه براي دومین بار بازنشست شد. در نامه مورخ 5 بهمن 99 وزیر امور خارجه، بازنشستگی

مرتضی بانک به وي ابلاغ شده است. دبیر سابق شوراي عالی مناطق ازاد به استناد ماده ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، مرتضی بانک
دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با بیش از
35 سال خدمت از سوي وزارت امور خارجه براي دومین

 
بار بازنشست شد. 

در نامه مورخ 5 بهمن 99 وزیر امور خارجه، بازنشستگی
مرتضی بانک به وي ابلاغ شده است. دبیر سابق شوراي
عالی مناطق ازاد به استناد ماده 103 قانون مدیریت

 
خدمات کشوري به افتخار بازنشستگی نائل شد. 



 
 

به نقل از فارس، وي سال 88 نیز با حدود 28 سال خدمت بازنشسته پیش از موعد شده بود که با روي کار آمدن روحانی در سال 92
به خدمت بازگشت و پس از آن در پست هاي مختلفی فعالیت کرد. سال 96 نیز به عنوان دبیر شوراي عالی مناطق ازاد اشتغال یافت.

 
یک روز پس از سالروز تولدش (4 بهمن ماه) و در سن 65 سالگی و با بیش از 35 سال خدمت بازنشست شد. 

طبق قانون، وزیر امور اقتصادي و دارایی دبیر شوراي عالی مناطق آزاد را منصوب می کند.



ضرورت کارآفرینی در روستاها

منبع: تابناكشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/11/06

 
ضرورت کارآفرینی در روستاها 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و گفت: اگر در
روستاها کاري متناسب با سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به

 
این صورت، بسیاري از مشکلات روستاییان حل می شود. 

به گزارش تابناك قم، آیت االله سید هاشم حسینی بوشهري در دیدار با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، با اشاره به فرا رسیدن ماه
بهمن و ایام دهه فجر، اظهار کرد: بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است؛ از ابتداي پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این
انقلاب مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می

 
کند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کرد: دشمنان ما
از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که

 
آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

آیت االله حسینی بوشهري در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفت:گزارش امیدوارکننده جنابعالی موجب
خوشحالی بنده شد؛ البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

امام جمعه شهر مقدس قم بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کرد و افزود: یکی از معضلات کشور، حاشیه
نشینی است؛ بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود و این
جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه گاهی

 
با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان حمایت از روستاییان را ضروري دانست و گفت: حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز تأثیر
دارد؛ یک زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج

 
نبودند اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند. 

وي همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و گفت: اگر در روستاها کاري متناسب با
سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از

 
مشکلات روستاییان حل می شود. 



دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد؛ گاهی هم شغل جوانان،

مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است.



جلیلی: بودجه شرکت هاي دولتی باید متناسب با نقش آفرینی آنها در جنگ

اقتصادي باشد

منبع: دانشجوشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، دکتر جلیلی درباره شرکت هاي دولتی اظهار داشت: 382 شرکت دولتی به عنوان
بازو هاي اجرایی در اختیار قوه مجریه قرار دارد تا این قوه را در جهت انجام وظایف خود یاري رساند؛ دولت مقتدر دولتی

است که به جاي شعار بتواند از فرصت هاي خود به خوبی استفاده نماید. عضو مجمع ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، دکتر جلیلی
درباره شرکت هاي دولتی اظهار داشت: 382 شرکت دولتی
به عنوان بازو هاي اجرایی در اختیار قوه مجریه قرار دارد تا
این قوه را در جهت انجام وظایف خود یاري رساند؛ دولت
مقتدر دولتی است که به جاي شعار بتواند از فرصت هاي

 
خود به خوبی استفاده نماید. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: بودجه
برنامه مالی کشور است و طبیعتا وقتی بخش اعظمی از آن در اختیار شرکت هاي دولتی قرار می گیرد میبایست این شرکت ها در

 
تحقق اهدافی نظیر اشتغال و ارزآوري و .. نقش خود را ایفا کنند. 

وي دراین باره افزود: در شرایط جنگ اقتصادي، این برنامه باید متناسب با نقش آفرینی شرکت ها در جنگ اقتصادي تنظیم شود و

 
سهم هریک از آن ها در انجام وظایفشان روشن باشد. 

نماینده رهبرانقلاب در شورایعالی امنیت ملی ضمن اشاره به سخنان رئیس جمهور مبنی بر فرماندهی در جنگ اقتصادي، تاکید کرد:
رئیس جمهور که -به گفته خود ایشان- فرماندهی را در جنگ اقتصادي به عهده دارد، می بایست نحوه استفاده از فرصت این 382

 
شرکت دولتی را براي مردم بازگو کنند و گزارش عملکرد بدهند. 

جلیلی تاکید کرد: اینکه گفته شود در این شرکت ها فساد رخ نداده یا ضرردهی نبوده، کافی نیست؛ هنر آنست که گزارش عملکرد

 
سوددهی و تحقق بهره وري مناسب آن ها ارائه شود. 

وي با بیان اینکه مشکلات هیئت مدیره شرکت هاي دولتی در تمامی دولت ها باقی مانده است، تصریح کرد: تعویض مکرر اعضاي

 
هیئت مدیره این شرکت ها منجر به عدم پاسخگویی افراد نسبت به عملکرد خود می باشد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به فعالیت هاي اقتصادي خارج از ماموریت برخی شرکت
هاي دولتی نظیر ایجاد مال هاي تجاري، رستوران لوکس و ..، گفت: ضعف در نظارت بر عملکرد شرکت ها و عدم شفافیت فعالیت آن



 
ها باعث شده تا بسیاري از کارویژه ها متفاوت از اهداف کلی نظام و حتی قوه مجریه صورت بگیرد. 

 
بودجه نیازمند نظارت پیشینی است 

دکتر همت قلی زاده کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه در ابتداي این نشست با بیان اینکه شرکت هاي دولتی داراي بی انضباطی
مالی هستند، خاطرنشان کرد: حجم کل بودجه 382 شرکت دولتی در لایحه سال 1400 بیش از 1562 هزار میلیارد تومان بوده که
نسبت به رقم سال گذشته، 9 درصد افزایش یافته، اما بعلت اصلاحاتی که در بودجه امسال لحاظ شده، این افزایش در عمل 52 درصد

 
نسبت به سال گذشته بوده است. 

وي با اشاره به این نکته که ضوابط تهیه و تنظیم بودجه بر منابع شرکت هاي دولتی حساس نیست و صرفاً بر روي هزینه ها تمرکز
کرده است، تصریح کرد: مشکل اصلی ما در بودجه شرکت ها، مشکل شرکت هاي نفتی است؛ ما براي شرکتی که بودجه آن بیست
میلیارد تومان است، نزدیک پنجاه صفحه مهر و موم بودجه می نویسیم. اما فلان شرکت نفتی دو صفحه درخواست می نویسد،
تسهیلات کلان می نویسد و تحویل سازمان برنامه میدهد. کارشناس مربوط سازمان نیز برحسب سلیقه بودجه درخواستی را تایید

 
کرده و در نهایت، مجلس نیز همان را تصویب می کند. 

قلی زاده تکمیل کرد: مشکل اصلی ما در انرژي است؛ 75 درصد بودجه شرکت هاي دولتی سهم شرکت هاي حوزه انرژي است. سابقا
چند دفتر براي رسیدگی به شرکت هاي مختلف حوزه انرژي وجود داشت، اما امروز تنها یک دفتر انرژي با 20 کارمند حضور دارند که

 
تعداد کارشناسان اقتصادي آن کمتر از انگشتان یک دست است. 

وي در خصوص نظارت بر بودجه، گفت: در مورد چگونگی نظارت حتماً باید دستورالعمل و سازوکار قانونی داشته باشیم تا کارشناسان
بر مبناي مشخص گزارش خود را ارائه دهند و بتوان آن را به صورت قانونی ارزیابی کرد. کارشناسان نیز نسبت به گزارش خود پاسخگو
باشند. تنها قانونی که براي شرکت ها بازدارنده است، آیین نامه مالی معاملات خودشان و مصوبات مجلس است. یعنی قانون برنامه و

 
بودجه و قانون محاسبات عمومی را براي خودشان الزام آور نمی دانند. 

این کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه در ادامه اظهارات خود، تصریج کرد: در حال حاضر سازمان برنامه و بودجه فاقد معاونت
شرکت هاست و این معاونت حتما و باید ایجاد بشود؛ از طرفی دیگر نظام کارشناسی سازمان برنامه باید استقلال پیدا کند؛ وقتی نظر

 
شرکت ها درباره بودجه اختصاص یافته با کارشناس مغایر است، وزیر مربوطه فشار وارد می کند و سازمان هم باید کوتاه بیاید. 

وي افزود: یکی دیگر از نیاز هاي قطعی ما، افزایش سرعت نظارت بر عملکرد بودجه از طریق سامانه هاست. براي مثال تحقیق دیوان

 
محاسبات دو سال بعد از عملکرد چه معنایی دارد؟! 

دکتر قلی زاده با تاکید بر اینکه عملکرد شرکت هاي دولتی با بودجه دریافتی آن ها سازگار نیست، تصریح کرد: طبق ماده 2 قانون
تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت 1 به شرکت هاي دولتی اجازه مشروط داده می شود تا بودجه مربوط به خود را اصلاح کنند، اما
در عمل این شروط را رعایت نکرده و سقف بودجه را به هم میزنند؛ اگر مجلس یازدهم واقعا به دنبال اصلاح ساختار بودجه است، ابتدا

 
باید جلوي اجراي این ماده را بگیرد و آن را اصلاح کند. 

 
شرکت ها برنامه را نمی پذیرند 

در ادامه دکتر وکیلی معاون سابق سازمان برنامه و بودجه، با بیان اینکه خلاء هاي قانونی همچنان در موضوع بودجه وجود دارند،

 
بازنگري جدي در این زمینه را اولین قدم براي اصلاح ساختار بودجه دانست. 



وي دراین باره گفت: مطابق قانون اگر شرکت ها درآمد بیشتري نسبت به آنچه پیش بینی شده، کسب کنند باید آن را سرمایه گذاري
کنند، اما معمولا تمایل دارند تا درآمد ها را کمتر نشان بدهند و مبلغ سرمایه گذاري در بخش هاي دیگري مانند حقوق و پاداش

 
مصرف کنند. 

وکیلی تاکید کرد: ما در قوه مجریه به شدت به یک سیستم نظارتی قبل و حین اجرا نیاز داریم تا بتواند قبل از این که اتفاق بیفتد و

 
خطا صورت بگیرد یا خداي نکرده جرمی صورت بگیرد یا خلافی صورت بگیرد، آلارم بدهد و در واقع پیشگیري بشود. 

وي با بیان اینکه برنامه ناپذیر بودن شرکت هاي دولتی باید متوقف شود، اظهار داشت: این معقول نیست که تعداد کمی کارشناس
نسبت صد ها هزار میلیارد تومان که دو برابر بودجه عمومی کشور است، تصمیم بگیرند؛ باید کارشناسی، نظارت و حسابرسی دقیقتري

 
نسبت به وضع موجود اعمال شود. 

 
شرکتی که براي ساخت برج میلاد تشکیل شد هنوز حقوق دریافت می کند! 

دکتر سکینه اشرفی کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه و معاون سابق برنامه ریزي شهرداري تهران نیز با بیان اینکه براي اولین
بار است که مجلس به ارزیابی دو سوم بودجه کشور ورود کرده است، خاطرنشان کرد: هر سال که لایحه بودجه به مجلس ارسال می

 
شود، نمایندگان اصلاً به بحث بودجه شرکت هاي دولتی ورود پیدا نمی کردند و حالا این یک کار مهم و قابل تقدیر است. 

اشرفی با بیان اینکه بسیاري از این شرکت ها، صوري هستند، گفت: بسیاري از این شرکت ها در این ده سال گذشته اصلاً تکالیفی به
عهده شان نبوده و هیچ مرجعی وجود ندارد تا این شرکت ها را منحل کند؛ در زمانیکه اخیرا بنده در شهرداري تهران مسئولیت
داشتم، شرکتی که مسئولیت ساختن برج میلاد را به عهده داشت، پس از گذشت سال ها از ساخت این برج، هنوز وجود داشت و

 
بودجه دریافت می کرد! مشابه این شرکت ها در دولت نیز وجود دارد. 

وي افزود: متاسفانه قوه مجریه سازمان بازرسی ندارد و وظیفه مهمی، چون نظارت پیشینی در سازمان برنامه و بودجه به خوبی اجرا

 
نمی شود. 

 
نقش مجامع عمومی در شرکت ها باید پررنگ شود 

در ادامه سید محمدحسین فاطمی کارشناس اقتصادي، قسمت عمده اي از مشکلات شرکت هاي دولتی در ایران را ناشی از نگاه
یکسان به این شرکت ها و سایر دستگاه هاي اجرایی دانست و گفت: بودجه دستگاه هاي دولتی با شرکت ها متفاوت است؛ بودجه
دستگاه پولی است که آن نهاد، سازمان یا وزارتخانه می گیرد و هزینه می کند، اما بودجه شرکت ها یعنی منحصر در گردش مالی

 
آنهاست. اینکه بگوییم 75 درصد بودجه مربوط به این شرکت هاست و الباقی درصد بودجه عمومی است، مقایسه درستی نیست. 

وي دراین باره افزود: مهم ترین آسیب بودجه ریزي شرکت ها در ایران این است که ما نقش هاي مجمع عمومی را از شرکت گرفتیم؛
در قانون تجارت بالاترین رکن تصمیم گیري هر شرکت مجمع عمومی است، اما از این چند صد شرکت دولتی حداکثر 10 شرکت

 
مجمع عمومی خود را تشکیل دادند. 

فاطمی در ادامه اظهار داشت: اولین اقدام لازم، تفکیک بخشنامه بودجه شرکت ها از بخشنامه بودجه سایر دستگاه ها است. پیشنهاد
مشخص این است که بودجه شرکت هاي دولتی توسط مجامع آن ها مورد بررسی قرار بگیرد و نقش مجلس از نقش تصویبی به نقش

 
نظارتی بر همین مجامع تغییر کند. 



وي خاطرنشان کرد: از نظر بنده وجود ماده دو قانون تنظیم با شروطی که دارد، اجتناب ناپذیر است؛ چرا که شرکت هاي دولتی در

 
حال رقابت با سایر شرکت ها بوده و شرایطشان متفاوت از دستگاه دولتی است. 

فاطمی گفت: یکی از مشکلات جدي این شرکت ها، نقص مدل حاکمیتی آنهاست؛ در این شرکت ها مناسبات مبتنی بر قانون تجارت

 
بین مجمع، هیئت مدیره و مدیرعامل به درستی رعایت نمی شود و طبیعتا نظارت نیز به درستی شکل نمی گیرد. 

وي افزود: علیرغم قوانین خوبی که در بحث شفافیت مالی این شرکت ها تصویب شده، اما این شفافیت بعلت عدم اجراي قوانین ایجاد

 
نمی شود؛ اطلاعات کارکنان، میزان حقوق، مزایا و معاملات عملا در این شرکت ها شفاف نیست. 

 
نظارت آنلاین ضرورت است 

در ادامه دکتر محمد شیریجیان کارشناس مسائل اقتصادي، ضمن اشاره به ماده دو قانون تنظیم، تصریح کرد: نظام تصویب بودجه
شرکت هاي دولتی داراي ایراد است؛ متأسفانه این شرکت ها به دلیل اینکه می دانند بعداً بودجه در مجمع خودشان مصوب می شود
حتی ارقام دقیقی را به مجلس ارائه نمی دهند، معمولا درآمد بیشتري محقق می کنند و هزینه ها را متناسب با درآمد ها افزایش می

 
دهند. 

نظارت آنلاین حساب ها، تغییر نقش دولت از مالکیت شرکت ها به سمت تنظیم گري و تناسب میان افزایش بودجه شرکت ها با

 
میزان بهره وري آن ها از جمله دیگر نکاتی بود که شیریجیان به آن اشاره کرد. 

 
در ادامه نیز دکتر میعاد صالحی مدیرعامل سابق صندوق بازنشستگی نقطه نظرات خود را مطرح کرد. 

 
یک شغل با چند سطح حقوق و مزایا! 

صالحی اظهار داشت: بودجه شرکت هاي دولتی در سال 1400، معادل 64 درصد بودجه کل کشور و به میزان 1500 هزار میلیارد
تومان است، اما براي مثال شرکت سهامی خدمات عمومی بهداشت صنعتی که جهت خدمات درمانی کارکنان حوزه نفت است 3.3
هزار میلیارد تومان بودجه دریافت خواهد کرد؛ پس تفاوت بین خدمات درمانی کارکنان حوزه نفت یا سایر کارکنان دولت را از میزان

 
قابل توجه این بودجه میتوان فهمید. 

وي افزود: در کنار این مبالغ باید به این نکته توجه داشت که بسیاري از مدیران دولتی به دنبال این هستند که به جاي استخدام در
دستگاه ها در شرکت ها استخدام شوند و در دستگاه خود مامور شوند؛ چرا که حقوق، مزایا و .. این شرکت   ها به مراتب بالاتر است در

 
حالیکه همان کار قرار است انجام شود. 

صالحی پس از اشاره موردي به شرکت هاي پردرآمد دولتی، تصریح کرد: این اعداد و ارقام هنگفت، متاسفانه وقتی کلی مطرح می
شوند خیلی حساسیت ها را برنمی انگیزد، اما مجلس ما زمانی به بلوغ کافی در رابطه با بودجه خواهد رسید که جز به جزء این مبالغ

 
عظیم و هزینه کرد هاي آن را زیر ذره بین قرار دهد تا بتوان براي به درستی برنامه ریخت. 

همچنین دکتر مجید کریمی دبیر کارگروه اقتصاد دولت سایه با اشاره به اظهارات سال هاي گذشته مسئولان اقتصادي دولت،
خاطرنشان کرد: ادعاي بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد همچنان در حد همان شعار باقی مانده است؛ براي تحقق چنین امر مهمی که

 
بسیاري از کشور هاي دنیا نیز پیگیري کردند، نیازمند تغییر روش نظارت به سمت نظارت هاي آنلاین و سامانه اي هستیم. 



 
پی نوشت: 

1- ماده 2- به مجامع عمومی یا شورا هاي عالی شرکت هاي دولتی موضوع ماده (4) «قانون محاسبات عمومی کشور مصوب
1/6/1366» و سایر شرکت هایی که بیش از پنجاه درصد (50%) سرمایه و یا سهام آن ها منفرداً یا مشترکاً متعلق به وزارتخانه ها،
مؤسسات دولتی، شرکت هاي دولتی (به استثناي بانک ها و مؤسسات اعتباري و شرکت هاي بیمه) و همچنین سایر شرکت هاي
دولتی که شمول قوانین و مقررات عمومی بر آن ها مستلزم ذکر نام یا تصریح نام است از جمله شرکت ملی نفت ایران و شرکت هاي
تابعه و وابسته به وزارت نفت و شرکت هاي تابعه آن ها و سازمان صنایع ملی ایران و شرکت هاي تابعه و مرکز تهیه و توزیع کالا که
بودجه آن ها در قوانین بودجه سنواتی درج می گردد، اجازه داده می شود با کسب نظر از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور، ارقام
مربوط به بودجه مندرج در قوانین مزبور را بر اساس سیاست هاي دولت، یا تصمیماتی که طبق اساسنامه یا قانون تشکیل شرکت ها و
مؤسسات مذکور، مجاز به اتخاذ آن هستند، یا در صورت فراهم شدن موجبات افزایش تولید یا دیگر فعالیت هاي اصلی شرکت یا بنا بر
مقتضیات ناشی از نوسان قیمتها، یا به تبع دیگر تحولات اقتصادي و مالی، با رعایت مقررات اساسنامه مورد عمل تغییر دهند مشروط

 
به اینکه این تغییر: 

اولاً- موجب کاهش ارقام مالیات و سود سهام دولت و همچنین بازپرداخت وام هاي داخلی و خارجی از جمله وام موضوع ماده (32)

 
«قانون برنامه و بودجه مصوب 5/12/1351» مندرج در بودجه مصوب (یا اصلاحی احتمالی) نشود. 

 
ثانیاً- میزان استفاده شرکت از محل بودجه عمومی دولت را افزایش ندهد. 

ثالثاـ میزان تسهیلات قابل دریافت از سیستم بانکی کشور افزایش نیابد.



آموزش با مشارکت و حضور مردم تحقق پیدا می کند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کردستان گفت: «آموزش مناسب و هدفمند با مشارکت و حضور
مردم تحقق پیدا می کند و باید مردم و صاحبان کسب و کار را به صورت عملی در حوزه آموزش درگیر کرد.»

آموزش با مشارکت و حضور مردم تحقق پیدا می کند
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
کردستان گفت: «آموزش مناسب و هدفمند با مشارکت و
حضور مردم تحقق پیدا می کند و باید مردم و صاحبان
کسب و کار را به صورت عملی در حوزه آموزش درگیر

 
کرد.» 

به گزارش خبرگزاري برنا از کردستان؛ یعقوب گویلیان 99
در دیدار با مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي بیان داشت:

«استان کردستان در حوزه گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی ظرفیت هاي بسیار مناسبی دارد که با تعامل، آموزش و حمایت

 
مناسب می توان آنها را به فرصت تبدیل کرد.» 

گویلیان به جایگاه ویژه استان در حوزه صنایع دستی مانند صنایع چوبی و تولید ساز اشاره کرد و افزود: «با شناسایی و معرفی

 
تولیدات صنایع دستی استان و تبدیل آنها به برند می توان به توسعه پایدار و اشتغال زایی در استان کمک کرد.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کردستان، گردشگري اصولی را زمینه ساز رونق استان برشمرد و اظهار کرد:
«ویژگی هاي غرب با شرق استان از لحاظ آب و هوا، فرهنگ و طبیعت کاملا متفاوت است و با استفاده از این مزیت ها می توان

 
کردستان را به قطب بوم گردي غرب کشور تبدیل کرد.» 

سید جمیل احمدي مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي کردستان زمینه هاي همکاري بین دو ارگان را بسیار مناسب دانست و عنوان
ساخت: «با هماهنگی و ایجاد تیم کاري مشترك می توان براي اجراي کردن برنامه ها و پوشش نقاط ضعف موجود در استان

 
کردستان تلاش کرد.» 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي کردستان با تاکید بر ایجاد بانک اطلاعاتی در حوزه هاي گردشگري، میراث فرهنگی و صنایع دستی،

 
اظهار داشت: «آموزش هدف نیست و ابزاري است براي ایجاد اشتغال، به همین دلیل باید آموزش ها اثربخش باشند.» 

احمدي به فعال شدن دپارتمان هاي تخصصی آلات موسیقی و بوم گردي در استان اشاره کرد و تصریح ساخت: «دپارتمان ساخت
آلات موسیقی در استان شروع به کار کرده است و دپارتمان بوم گردي که رویکرد ملی نیز دارد و براي آموزش مدیران و عوامل

اقامتگاه ها است فعالیت آن آغاز خواهد شد.» 



در ادامه این نشست فرهاد حامدي معاون صنایع دستی کردستان با تاکید بر فعالیت 45 رشته صنایع دستی در استان عنوان کرد: «در

 
این میان 26 رشته مختص و بومی استان فعالیت دارند و در هر رشته بیش از 10 استاد کار مشغول به کار هستند.» 

معاون صنایع دستی کردستان یادآور شد: «آموزش در حوزه صنایع دستی رویکرد اشتغال زایی دارد و در طی سال جاري بیش از
2000 نفر در استان با مجوز فنی و حرفه اي آموزش دیده اند.»



شیوع کرونا در زندان هاي استان اردبیل صحت ندارد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/11/06

فرماندار اردبیل گفت: شیوع کرونا در زندان هاي اردبیل صحت ندارد و این مجموعه در کمال آرامش به فعالیت خود ادامه می
دهند.

فرماندار : شیوع کرونا در زندان هاي استان اردبیل صحت
ندارد فرماندار اردبیل گفت: شیوع کرونا در زندان هاي
اردبیل صحت ندارد و این مجموعه در کمال آرامش به

 
فعالیت خود ادامه می دهند. 

به گزارش برنا؛ امامی در جریان بازدید از زندان مرکزي
اردبیل اظهار کرد: نه تنها با مراقبت هاي انجام شده در
زندان اردبیل افرادي به کرونا مبتلا نشده اند بلکه به صورت
مرتب این مجموعه گندزدایی و ضدعفونی می شود و

 
مراقبت هاي لازم نیز در زندان هاي اردبیل از مددجویان در حال انجام است. 

وي با قدردانی از اقدامات خوب زندان اردبیل در توسعه فعالیت هاي فرهنگی، آموزشی، مهارت آموزي و همچنین حرفه آموزي
زندانیان در حوزه هاي مختلف تصریح کرد: این امر قطعا به توسعه اشتغال در بین زندانیان همچنین درآمدزایی آنها به هنگام بیرون

 
آمدن از زندان کمک خواهد کرد. 

فرماندار اردبیل گفت: در ایام کرونا مراقبت هاي لازم انجام می شود تا هیچ زندانی به این بیماري گرفتار نشود ولی قطعا با نظارت ها و

 
بازرسی هایی که در ورودي زندان انجام می شود، سعی بر تقویت فعالیت ها و همچنین رعایت پروتکل هاي بهداشتی است. 

امامی در ادامه افزود: از محل اعتبارات استانی و شهرستانی براي پروژه هاي عمرانی در حال اجراي زندان اردبیل منابعی اختصاص

 
یافته و همچنان تلاشمان بر این است تا این مجموعه بدون دغدغه بتواند فعالیت هاي خود را انجام دهد. 

وي از زندان به عنوان مبدأ تحول و همچنین تغییر رویه افراد در اصلاح و مرمت روحی و روانی یاد کرد و ادامه داد: افراد زندانی با
گذراندن دوران محکومیت قطعا به آغوش خانواده و جامعه بازمی گردند که ارتقا سلامت روحی، روانی و جسمی آنها بسیار با اهمیت

 
است. 

فرماندار اردبیل اضافه کرد: در مناسبت هاي مختلف با همکاري مجموعه دادگستري براي مددجویان و زندانیان مرخصی و مساعدت
هاي خانوادگی انجام شده و قطعا در ایام پایانی سال همین مراقبت ها و حمایت ها ادامه خواهد یافت.



خانه دار شدن کارگران با طرح جهش تولید مسکن

منبع: دانشجوشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، برنامه پایش شبکه یک سیما، سه شنبه شب میزبان دکتر علی نیکزاد نایب
رئیس دوم مجلس شوراي اسلامی بود. در این برنامه پیرامون موضوع طرح جهش مسکن، مالیات بر خانه هاي خالی و ابزار

هاي حکمرانی در بازار مسکن به گفتگو پرداخت. دکتر علی نیکزاد در ابتداي برنامه با اشاره ...

به گزارش گروه فرهنگی خبرگزاري دانشجو، برنامه پایش
شبکه یک سیما، سه شنبه شب میزبان دکتر علی نیکزاد
نایب رئیس دوم مجلس شوراي اسلامی بود. در این برنامه
پیرامون موضوع طرح جهش مسکن، مالیات بر خانه هاي
خالی و ابزار هاي حکمرانی در بازار مسکن به گفتگو

 
پرداخت. 

دکتر علی نیکزاد در ابتداي برنامه با اشاره به لزوم ساخت
مسکن در ادبیات اقتصادي و حکمرانی، افزود: «مسکن جزو
نیاز هاي اولیه هر خانوار است. به همان میزان که یک
خانواده به آب و غذا نیاز دارند؛ براي ادامه زندگی به مسکن

نیز نیاز دارند. ساخت مسکن طبق اصل 3، 31 و 43 قانون اساسی دولت ها باید براي عموم مردم مسکن بسازد. ساخت مسکن علاوه
بر بی اثر کردن تحریم ها از جهت درونزا بودن مواد اولیه و اشتغال زایی فراوان آن، بسیار بخش مهمی است. همچنین در اقتصاد نیز
راه افتادن بخش مسکن، به مانند لوکوموتیو صنایع مختلف سیمانی، فولادي و پتروشیمیایی را با خود به راه می اندازد. ساخت مسکن،

 
حداقل 36 رشته صنعتی را به همراه خود به حرکت درمی آورد؛ بنابراین ساخت مسکن یک نیاز اساسی است.» 

وزیر پیشین راه و شهرسازي در رابطه با مشکلات ایجاد شده در زمینه عدم ساخت مسکن توسط دولت یازدهم و دوازدهم، گفت:
«عدم ساخت مسکن در طی سال هاي متاسفانه مشکلات عمده اي را ایجاد کرده است. 6.5 میلیون مستاجر در کشور وجود دارد؛ بالغ
بر 13 میلیون حاشیه نشینی در اطراف شهر ها رخ داده است. از طرفی سن ازدواج دختران به 24 سال و سن ازدواج پسران نیز به 29
سال رسیده است. مسکن تنها دغدغه این عزیزان نیست، اما عمده مشکلات ایجاد شده در تاخیر و عدم سن ازدواج، همین مسئله
مسکن است. آپارتمانی که در تهران قیمت هر متر آن 150 میلیون تومان باشد براي ما فاجعه است. کشوري که وسعت آن 165
میلیون هکتار است و کل سطح شهر ها آن 3.4 میلیون هکتار است. باید براي مسکن به خصوص کارگران و کارمندان فکري ویژه

 
شود.» 

دکتر نیکزاد با اشاره به اینکه دغدغه اصلی مجلس جهش در تولید مسکن است، افزود: «مجلس از ابتداي روي کار آمدن، مسئله
مسکن را دغدغه اصلی خود به حساب آورد. آقاي قالیباف نیز به طور جد پیگیر مسئله ساخت مسکن بودند. مسئله اصلی کمیسیون
عمران مجلس، موضوع مالیات بر مسکن و دیگري تولید مسکن است. در بحث ساخت مسکن، زمین و تسهیلات حرف اصلی را می
زنند. در کنار آن نیز حمایت دستگاه هاي اجرایی از ساخت مسکن و کمک به ساخت آن در اولویت قرار دارد. طرح جهش تولید
مسکن نیز در همین راستا است. موضوع زمین هاي دولتی باید در اختیار یک مدیریت واحد قرار گیرد که آن وزارت راه و شهرسازي



است. همچنین نظام بانکی نیز از تسهیلات موجود مکلف به پرداخت وام براي ساخت مسکن است. در سال هاي اخیر 1100 هزار
میلیارد تومان تسهیلات پرداخته شده است، اما تنها 7 درصد از این تسهیلات براي بخش ساختمان و مسکن اختصاص یافته است و
عمده آن نیز براي خرید مسکن بوده است نه ساخت مسکن. این در حالی است که طبق قانون، باید 20 درصد از این تسهیلات را به

 
مسکن اختصاص می دادند؛ بنابراین طرح جهش مسکن موانع پیش روي تولید مسکن را بردارد.» 

این نماینده مجلس در رابطه با ابزار هاي تنظیمی حاکمیت براي جلوگیري از تلاطم قیمیت در بازار مسکن و زمین گفت: «بازار
مسکن باید با ابزار مالیات تنظیم شود، نباید مسکن و زمین چند برابر تورم بازدهی داشته باشد. تقاضاي غیر مصرفی باید از بخش
مسکن حذف شود و تنها تقاضاي مصرفی براي ساخت باشد. دولت نیز موظف به تنظیم گري ساخت مسکن و اشتغال زایی در این
بخش است. بانک ها و هولدینگ ها نیز باید از بنگاه داري بخش مسکن و زمین خارج شوند. دولت باید تنظیم گري داشته باشد و
ساخت مسکن به صورت انبوه بسیار مناسب است. در دولت نهم و دهم دولت تنظیم گر بود و پیمانکاران انبوه ساز با قیمت پایین تر از
ساخت محدود مسکن، با قیمت تمام شده بسیار پایین تر، خانه را به مردم تحویل می دادند. در کنار تولید انبوه مسکن، باید با مالیات

 
تنها انبوه سازان با هدف پوشش تقاضاي مصرفی اقدام به ساخت مسکن کنند.» 

وي ادامه داد: انبوه سازي مسکن نه تنها ارزبر نیست بلکه ارزآور نیز است. در زمان دولت دهم، انبوه سازان ما به عنوان برندي موفق
در ساخت مسکن معروف شده بودند و در کشور هاي مختلفی مانند ونزوئلا به ساخت مسکن پرداختند. از این محل نیز براي کشور
ارزآوري محقق می شد. در زمان جهش تولید مسکن، در دولت دهم، گچ کار سه ماهه وقت می داد تا کاري را انجام دهد، اما متاسفانه

 
در حال حاضر وضعیت به دلیل تعلل دولت در ساخت مسکن، بسیار بد شده است. 

نایب رئیس مجلس در رابطه با میزان خانه هاي خالی و ابزار مالیاتی مجلس براي عرضه این مسکن ها به بازار اظهار داشت: «براي
خانه هاي خالی نیز ابزار مالیات جوابگو است. مالیات بر خانه هاي خالی به تصویب مجلس نیز رسید و از سال آینده اولین مرحله آن
اجرایی می شود. کشوري که بیش از 2.7 میلیون خانه خالی دارد و بیش از 500 هزار واحد در شهر تهران خانه خالی افتاده است، باید
با نرخ هاي بسیار بالا مالیات عرصه را بر این محتکران خانه تنگ کرد. مالیات بر خانه هاي خالی با نرخ مناسب می تواند این خانه

 
هاي خالی را به بازار عرضه خواهد کرد. 

دکتر نیکزاد در پایان با اشاره به تاثیرگذاري قیمت زمین بر قیمت مسکن افزود: «خانه اي که بخواهد بسیار لوکس نیز ساخته شود
هزینه ساخت آن نهایتا 10 میلیون تومان خواهد بود؛ بنابراین خانه لوکس متر مربعی 150 میلیون تومان به خاطر زمین آن است که
بسیار گران خواهد بود. باید فکر اساسی در رابطه با زمین داشته باشیم. قیمت منطقه اي زمین باید تعیین شود و بالاتر از این نیز مبلغ

نیز مالیات اخذ شود؛ بنابراین مسئله مسکن، بخش عمده اش هزینه زمین است که باید حل شود.»



روایت نوبلیست معروف اقتصاد از وعده هاي جعلی نئولیبرالیسم آمریکایی

منبع: الفشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/11/06

0 نظر، 2 در صف انتشار و 0 تکراري یا غیرقابل انتشار«وعده هاي نئولیبرالیسم آمریکایی مبنی بر اینکه ثروت و درآمدها، در
میان اقشار پایین جوامع توزیع می شوند، از اساس جعلی است. در واقع نئولیبرالیسم آمریکایی نشان داده که آن هایی را که در

 
طبقات پایین قرار دارند، بیش از پیش به عقب می راند و به تمرکز هر چه بیشتر ثروت کمک می کند.» 

به گزارش الف، "جوزف استیگلیتز"، برنده اسبق نوبل اقتصاد و
استاد دانشگاه کلمبیا در مقاله اي براي "پایگاه خبري پراجکت
سیندیکیت"، آمریکاي کنونی را تحت تاثیر سیاست هاي دونالد
ترامپ، در نقطه صفر می داند و بر این باور است که این کشور در
دوره ریاست جمهوري جو بایدن، بایستی انتخاب هاي جدي و
جدیدي را انجام دهد تا شاید بتواند تا حدي، ساختار نظام
سیاسی خود را که مستعد میدان دادن به انسان هاي عوام فریبی
نظیر ترامپ است، اصلاح کند. به اعتقاد او روحیه اقتصادي در

 
آمریکا به ظهور شارلاتان هاي مانند ترامپ مجال می دهد. 

 
استیگلیتز در این رابطه می نویسد: 

«حمله حامیان افراطی دونالد ترامپ به ساختمان کنگره آمریکا در تاریخ ششم ژانویه(تحت تاثیر تحریکات گسترده خودِ او)، نتیجه
قابل پیش بینیِ حضور چهار ساله دونالد ترامپ و رویه هاي مخرب او در قدرت در آمریکا و همچنین حمایت هاي همه جانبه
سیاستمداران حزب جمهوریخواه، از شخص ترامپ بود. آن ها در چهار سال اخیر به نحو گسترده و عمیقی به نهادهاي دموکراتیک و
اصلِ دموکراسی در آمریکا، حمله کرده و می کنند. در این میان، هیچ کس نمی تواند مدعی شود که خودِ ترامپ، در این زمینه اعلام
هشدار نکرده بود: وي ابدا به انتقال قدرت مسالمت آمیز در آمریکا متعهد نبود. تمامی افرادي که از ریاست جمهوري ترامپ به نوعی
سود می بردند، در عمل، با این شیطان(ترامپ)، نوعی توافق نانوشته را بر علیه آمریکا و حتی جهان به امضا رسانده بودند. شاید آن ها
فکر می کردند که می توانند ترامپ و رویه هاي افراطی وي را کنترل کنند شاید هم به هیچ عنوان، به یکچنین مساله اي اهمیت نمی

 
دادند. 

در شرایط فعلی، بایستی این سوال را مطرح کرد که اساسا آمریکا از نقطه کنونی به کدام سمت حرکت خواهد کرد؟ آیا ترامپ را باید
سمبلی از انحراف دانست و یا نه، آمریکاي کنونی به یک بیماري فراگیر ملی(تحت تاثیر ترامپ) دچار شده است؟ آیا ایالات متحده
آمریکا بار دیگر با اعتماد بین المللی به خود رو به رو خواهد شد؟ آیا امکان اینکه بار دیگر آن دسته از مولفه هایی که به ترامپ و
حضور او در قدرت کمک کردند، وجود دارد؟ چطور می توان از قدرت گیري مجدد ترامپ و ترامپیسم و خسارات گسترده آن ها براي

 
آمریکا جلوگیري کرد؟ 



ترامپ را به نوعی باید مولودِ وجود شماري از مولفه ها دانست. براي دست کم بیست و پنج سال، حزب جمهوري خواه عملا به این
درك رسیده که فقط با زیر پا گذاشتن اصول و قواعد دموکراتیک است که می تواند منافع نخبگان تجاري را تامین و حفظ کند. این
قاعده در مورد دیگر متحدان آن ها یعنی بنیادگرایان مذهبی، حامیان برتري نژادي سفیدپوست ها، و پوپولیست هاي ملی گرا نیز

 
صدق می کند. 

البته که پوپولیسم حاوي افکار و سیاست هایی بود که اغلب آنها با منافع نخبگان تجاري در تضاد بود. با این حال نباید فراموش کرد
که بسیاري از رهبران تجاري، دهه ها از وقت خود را صرف فریب مردم کرده اند. اغلب رهبران و شرکت هاي تجاري، تلاش هاي
گسترده اي کرده اند که فعالیت ها و اقدامات خود را، عاري از هرگونه ضرر براي انسان ها و محیط زیست انسانی نشان دهند. آن ها

 
در این مسیر، ترامپ را به نوعی یکی از همراهان جدي خود ارزیابی می کردند. 

درست در همین راستا، پیشرفت هاي قابل توجه در فناوري موجب شد تا ابزاري براي انتشار سریع اطلاعات صحیح و غلط، ایجاد شود
و نظام سیاسی آمریکا که در آن پول و ثروت، از قدرت و اولویت اصلی برخوردار است، به غول هاي نوظهور فناوري این اجازه را داد که
آزادي هاي فراوانی را بدون هرگونه پاسخگویی در زمینه اقداماتشان، داشته باشند. این نظام سیاسی(آمریکا)، یک اقدام دیگر نیز انجام
داد: این نظام سیاسی، به مجموعه اي از سیاست ها شکل داد که حجم بالایی از ثروت و دارایی را به انسان هایی که نوك قله(در این
کشور) قرار دارند اختصاص داده و عملا در دیگر بخش ها وبراي دیگر اقشار، نوعی رکود را ایجاد کرده است. درست بر همین اساس

 
است که اکنون شاهدیم آمریکا با کاهش میزان امید به زندگی و همچنین افزایش شکاف هاي طبقاتی و اقتصادي، رو به رو است. 

در این چهارچوب باید گفت که وعده هاي نئولیبرالیسم آمریکایی مبنی بر اینکه ثروت و درآمدها، در میان اقشار پایین جوامع توزیع
می شوند، از اساس جعلی است. در واقع نئولیبرالیسم آمریکایی نشان داده که آن هایی را که در طبقات پایین قرار دارند، بیش از
پیش به عقب می راند و به تمرکز هر چه بیشتر ثروت کمک می کند. همانگونه که من(نویسنده مقاله: جوزف استیگلیتز) در کتاب
هایم به نام هاي بهاي نابرابر و مردم، قدرت و مزایا، هشدار داده ام: وجود شرایطی نظیر آنچه گفته شد در آمریکا، عملا زمینه و فضاي

 
مناسبی را براي ظهور یک انسان عوام فریب نظیر دونالد ترامپ به عنوان رئیس جمهور آمریکا، فراهم کرده است. 

همانطور که ما تاکنون به کرات دیده ایم، روحیه اقتصاد و کارآفرینی حاکم بر آمریکا که با هیچگونه محدودیت اخلاقی رو به رو
نیست، فضاي مناسبی را براي اوج گیري انسانی شارلاتان و عوام فریب فراهم می سازد. در این چهارچوب، ترامپِ خودشیفته و فریبکار

 
که هیچ فهمی از اقتصاد و احترام به دموکراسی نداشته و ندارد، دقیقا نمونه يِ این روزهايِ این مساله در آمریکا است. 

وظیفه و اولویت فوري و آنی در جامعه کنونی آمریکا، حذف خطر و تهدیدي است که ترامپ با خود، هنوز هم به همراه دارد. مجلس
نمایندگان آمریکا باید فورا فرآیند استیضاح ترامپ را کلید زده و او را به پاي میز محاکمه بکشاند. سناي آمریکا نیز باید بعدها وي را
محاکمه کند تا بتواند امکان حضور مجدد او و افراد شبیه به او را در قدرت، ممنوع کند. جمهوریخواهان نیز از طریق همراهی با این
تلاش ها باید به جامعه آمریکا نشان دهند که به معناي واقعی کلمه، هیچ کس حتی ترامپ به عنوان رئیس جمهور آمریکا، بالاتر از

 
قانون نیست. هرکسی در آمریکا باید یاد بگیرد که به انتخابات، دموکراسی و انتقال مسالمت آمیز قدرت، احترام بگذارد. 

با این همه، ما نباید تا زمانی که مشکلات بنیادین و اساسی در کشورمان مخاطب قرار گیرند، آسوده بخوابیم. ما باید آزادي بیان را در
آمریکا با مساله پاسخگویی در زمینه استفاده هاي مخرب از شبکه هاي اجتماعی آشتی دهیم و آزادي هاي بی حد و مرزي را در این
زمینه برقرار نکنیم. ما نباید امکان سواستفاده هاي سیاسی را به راحتی براي فرادي فرصت طلبی نیر ترامپ فراهم آوریم و به آن ها

 
اجازه دهیم که با تمسک به اصل آزادي بیان، هر اقدام غیرقانونی را انجام دهند. 

آمریکا باید در شرایط کنونی، نظام سیاسی خود را که زمینه هاي زیادي براي ترویج اقدامات غیردموکراتیک فراهم می سازد، اصلاح



کند. آمریکاي کنونی عملا با یک بحران در این زمینه مواجه است که انسان هاي فرصت طلبی نظیر ترامپ، عملا از آن ها براي ارتقا

 
جایگاه و موقعیت پوشالی خود استفاده می کنند. 

آمریکایی ها همچنین باید تا جاي ممکن از نقش آفرینی پول در نظام سیاسی خود بکاهند. وقتی حجم زیادي از نابرابري و پول
پرستی در جامعه آمریکا حاکم است، هیچ سیستم نظارتی نمی تواند از عملکرد خوبی برخوردار باشد. تا زمانی که در جامه آمریکا پول
حرف اول آخر را بزند، باید انتظار ظهور انسان هاي عوام فریب در قدرت نظیر ترامپ را نیز داشت. بدون تردید یک چنین سیستمی

 
نمی تواند در راستاي اهداف و منافع ملی آمریکا گام بردارد. 

در نهایت باید گفت که آمریکایی ها باید ابعاد مختلف مشکل نابرابري را در کشورشان مخاطب قرار دهند. آزادي عجیب طرفداران
دونالد ترامپ در حمله به یکی از مراکز و نهادهاي مهم سیاسی آمریکا(کنگره آمریکا) و در مقابل، سرکوب فراگیر و جدي جنبشِ
زندگی سیاه پوستان نیز از اهمیت برخوردار است، به مردم در اقصی نقاط جهان به وضوح نشان داد که تا چه میزان، نابرابري ها و بی

 
عدالتی هاي مبتنی بر مسائل نژادي در آمریکا جدي هستند. 

از سویی، بحران شیوع فراگیر ویروس کرونا در آمریکا، تا حد زیادي نابرابري و بی عدالتی هاي اقتصادي و بهداشت و سلامت در امریکا
را برجسته کرده است. همانگونه که من تاکنون بارها و بارها گفته ام، اصلاحات کوچک در آمریکا براي مخاطب قرار دادن بی عدالتی
ها و مشکلات بزرگ در این کشور، به هیچ وجه، کافی و مناسب نیستند. آمریکاي کنونی در مسیر انتخاب ها و دوراهی هاي بزرگ

 
است. باید گفت که آمریکا عملا در نقطه صفر است و گمراهی و تاریکی گسترده اي برآن سایه افکنده است». 

 
نویسنده: جوزف استیگلیتز، وي برنده اسبق نوبل اقتصاد و استاد دانشگاه کلمبیا است. 

 
لینک: 

https://www.project-syndicate.org/commentary/trump-capitol-insurrection-revealed-
america-s-challenges-by-joseph-e-stiglitz-2021-01



کارآفرینی در خلوت زندان - اصفهان

منبع: الفشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/11/06

0 نظر، 1 در صف انتشار و 0 تکراري یا غیرقابل انتشار60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي، دامپروري در زندان هاي استان
اصفهان وجود دارد که 14 مجموعه کارگاهی در زندان مرکزي اصفهان فعال می باشد. بیش از 2000 نوع محصول در کارگاه هاي
زندان هاي استان شامل، صنایع دستی میناکاري، فیروزه کوبی و ... توسط مددجویان تولید می شود. زندانیان ضمن پر کردن اوقات و

 
کسب درآمد در زمینه هاي مختلف شغلی آموزش دیده و مهارت کسب می کنند. 



















حفظ اشتغال موجود از اولویت هاي وزارت تعاون است

منبع: ایرناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/11/06

بیرجند - ایرنا - معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یکی از اولویت هاي مهم این وزارتخانه حفظ اشتغال
و تولید در واحدهاي تولیدي است و نباید ایجاد واحدهاي جدید ما را از اشتغال و تولید موجود غافل کند.

بیرجند - ایرنا - معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت: یکی از اولویت هاي مهم این وزارتخانه
حفظ اشتغال و تولید در واحدهاي تولیدي است و نباید
ایجاد واحدهاي جدید ما را از اشتغال و تولید موجود غافل

 
کند. 

حاتم شاکرمی روز دوشنبه در نشست با مدیران منتخب
بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار خراسان جنوبی افزود: عمده

بحث ها درخصوص ایجاد واحدهاي جدید است در حالیکه حفظ اشتغال موجود که سرمایه هاي کلانی در گذشته براي تولید صرف

 
شده به فراموشی سپرده شود. 

وي بیان کرد: با همکاري سایر دستگاه هاي مربوطه اجازه نخواهیم داد تولید یا اشتغال واحدهاي تولیدي فعال یا نیمه فعال از بین

 
برود. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: یکی از مشکلات موجود این است که اصولا تعریف واحدي از مشکلات

 
واحدهاي تولیدي در سطح استانی یا ملی نداریم. 

وي ادامه داد: این مشکل در صحبت هاي مسوولان بانک و تولیدکننده حاضر در جلسه نیز مشهود است در حالی که باید تعریف

 
واحدي از مشکلات داشته باشیم. 

شاکرمی تصریح کرد: برخی از مشکلات واحدهاي تولیدي استان در قالب اختیارات استانی قابل حل و فصل و برخی باید در سطح ملی

 
پیگیري، بررسی و رفع مشکل شود. 

وي گفت: یکی از مشکلاتی که مانع شده بتوانیم مشکلات واحدها را سریعتر به نتیجه رسانده و رفع کنیم، عدم تعریف استاندارد واحد

 
از مشکلات واحدها در سطح استانی و ملی است. 

معاون روابط کار وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور شد: ابتدا باید تعریف واحدي از مشکلات داشته باشیم و آن را با قوانین و

 
مقررات تطبیق دهیم و با استفاده از اختیارات استانی و ملی اجازه ندهیم واحدهاي تولیدي مشکل دار متوقف شوند. 



وي با اشاره به شیوع ویروس کرونا و مشکلاتی که در بخش هاي مختلف اقتصادي در پی داشت گفت: براي حمایت از مشاغل آسیب

 
دیده از کرونا وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی چند اقدام اساسی را در دستور کار قرار داد. 

 
شاکرمی افزود: در این زمینه 14 رسته مشاغل شناسایی شدند که مورد حمایت هاي بیمه اي و تسهیلات قرار گرفتند. 

 
وي ادامه داد: در بخش بیمه اي حدود 730 هزار نفر را مورد حمایت قرار دادیم و همچنان محدودیتی براي تدوام این حمایت نداریم. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: همچنین تسهیلات با نرخ 12 درصدي در اختیار رسته هاي آسیب دیده از کرونا

 
قرار گرفت که در خراسان جنوبی 60 درصد اصناف از این تسهیلات استقابل کردند. 

وي با بیان اینکه حمایت هاي معیشتی و رفاهی نیز در این مدت توسط وزارت تعاون انجام شده است بیان کرد: تمامی حمایت هاي
انجام شده با توجه به توان دولت تنها براي جبران بخش محدودي از مشکلات ایجاد شده بود و بدون شک جبران خسارت ها نبوده

 
است. 

شاکرمی عنوان کرد: در این نشست تعدادي از واحدهاي تولیدي به ارائه مشکلات واحد پرداختند که درخواست داریم مستندات

 
مربوطه ظرف یک هفته به ما ارائه دهند تا بتوانیم موضوعات مربوط به سطح ملی را پیگیري و رفع کنیم. 

وي گفت: مواردي که ارائه خواهد شد بایستی حتما مصوبات استانی را دریافت کرده باشد و سعی می کنیم وضعیت واحدهاي مشکل

 
دار را پیگیري و به یاري خدا به نتیجه برسانیم. 

در این نشست شرکت ستاره کیان، صنایع کاشی و سرامیک آیداسرم، شرکت چاپ و نشر گلرو، مرغ مادر جنوب خراسان، اتاق اصناف
خراسان جنوبی، شمش چدن خاوران خوسف و شرکت دان و علوفه شرق و تامین طیور به بیان مشکلات واحدهاي تولیدي خود

 
پرداختند که براي پیگیري مشکلات قول مساعد داده شد. 

سه معاون وزیر و 22 مدیرکل و روساي سازمان هاي وابسته به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از روز شنبه (چهارم دي) وارد

 
خراسان جنوبی شدند و تا امروز در قالب سه گروه در همه شهرستان هاي استان حضور می یابند. 

 
معاون روابط کار و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز گذشته به شهرستان طبس سفر کردند. 

معاون امور اقتصادي وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم دیروز به شهرستان هاي قاینات و زیرکوه رفت و هیات اقتصادي این

 
وزارتخانه نیز به شهرستان هاي مرزي سربیشه و نهبندان سفر کردند. 

خراسان جنوبی 11 شهرستان دارد و طبس در 270 کیلومتري غرب بیرجند است. از این شهرستان به عنوان پایتخت صنعت زغال

 
سنگ ایران نام برده می شود. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- خراسان جنوبی 



 
- اشتغال زایی 

 
- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 

 
- حاتم شاکرمی 

- بیمه بیکاري



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: برترین هاشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

برترین ها: سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر
از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي
مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از

 
پرداخت کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این
تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه



پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 



 
 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



بهره برداري از 7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان

منبع: عصر هامونشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ با مجموع اعتبار 85 میلیارد
ریال در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد.

ادریس دینارزهی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان در گفت و گو با عصرهامون گفت: این طرح ها شامل معدن بزرگ فراوري
مس، مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید باتري خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه، مجموعه مرغداري،

 
کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و کارخانه تولید آب آشامیدنی است. 

 
دینارزهی افزود: با راه اندازي این هفت طرح، 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهار درصد به کارآفرینان پرداخت شده است که در

 
شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
است، اظهار کرد: از این تعداد، پنج طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس

 
به روستاها را به دنبال خواهد داشت. 

انتهاي پیام/



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: کلیکشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/11/06

رسانه کلیک &– رانندگی در اسنپ تنها مختص به مردان نیست. اسنپ در راستاي مسوولیت هاي اجتماعی خود، مجددا
ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانوار را آغاز کرده است. سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ

کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست خانواده عضو ...

رسانه کلیک &– رانندگی در اسنپ تنها مختص به مردان نیست. اسنپ در راستاي مسوولیت هاي اجتماعی خود، مجددا ثبت

 
نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانوار را آغاز کرده است. 

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست
خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت

 
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران براي رانندگی در اسنپ ثبت نام کرده اند که از این تعداد حدود 17هزار راننده
در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم نحوي پور از زنان سرپرست

 
خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 



 
 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم



هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

 
 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد هر چه سریع تر، سفرهاي بین شهري را با رانندگی در اسنپ تجربه کند و با تاکسی
زردش به دل جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث
دلگرمی هستند، هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و
مردان زیادي شنیده: «آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می

 
کنیم.» 

اسنپداخلی



دانش آموختگان دانشگاهی، نیازمند مهارت آموزي هستند

منبع: شیرازهشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس سازمان جهادکشاورزي استان فارس گفت: دانش آموختگان مراکز دانشگاهی علیرغم برخورداري از دانش بالا، باید
مهارت کافی براي حضور در عرصه هاي کشاورزي را فرا گیرند.

رئیس سازمان جهادکشاورزي استان فارس گفت: دانش آموختگان مراکز دانشگاهی علیرغم برخورداري از دانش بالا، باید مهارت

 
کافی براي حضور در عرصه هاي کشاورزي را فرا گیرند. 

به گزارش سرویس دریافت خبر اقتصادي شیرازه، حسین پژمان گفت: در بخش اجرا تجارب عملی و مهارت فنی کاربرد زیادي دارد از

 
این رو باید به مهارت آموزي بیش از پیش توجه شود. 

وي با اشاره به همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي با سازمان جهادکشاورزي استان فارس در زمینه آموزش به بهره برداران
بخش کشاورزي، تصریح کرد: به منظور افزایش بهره وري از پتانسیل هاي موجود، ارگان ها نباید به صورت جزیره اي و یا موازي کاري

 
اقدام کنند. 

 
پژمان، بر ضرورت توجه به یافته هاي تجربی در شرایط اقلیمی متفاوت و مستندسازي تجارب عملی تاکید کرد. 

رئیس سازمان جهادکشاورزي فارس با اشاره به ارزش اقتصادي گیاهان دارویی و کشت هاي گلخانه اي، خواستار تدوین سند همکاري

 
سازمان جهاد کشاورزي و اداره کل فنی حرفه اي استان فارس با محوریت این دو موضوع شد. 

وي افزود: در این زمینه با کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه اي نوشته و با آموزش نیروهاي تحت پوشش این کمیته در نهایت

 
کارآفرینی ایجاد شود. 

رئیس سازمان جهادکشاورزي استان فارس به ضرورت تشکیل شبکه مویرگی انتقال دانش و مهارت آموزي کشاورزي گریزي زد و

 
گفت: مهارت هاي نوین از مراکز تحقیقاتی و کارشناسان اجرایی تا سطح بهره برداران بخش کشاورزي باید منتقل شود. 

پژمان اظهار کرد: به منظور انتقال دانش از شیوه هاي نوین آموزشی و هوشمند سازي استفاده شود و کلیپ هاي آموزشی کوتاه در

 
اختیار بهره برداران بخش کشاورزي قرار داده شود. 

انتهاي پیام/س/م



هنر مرهم است

گفتگو با دکتر فرزانه فرخ فر، برگزیده جایزه زن و علم «مریم میرزاخانی» |

هنر مرهم است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/11/06

فرزانه فرخ فر از معدود کسانی است که هنر را هم راستا با پژوهش در این حوزه پیش می برد. او با خود و انگیزه درونی اش
عهد کرده است تا جایی که توان دارد به اعتلاي هنر اسلامی ایران و انگیزه اي که نفس هاي آخرش را در دانشجویان نسل

جدید می کشد کمک کند.

سعیده آل ابراهیم | شهرآرانیوز؛ دوران کودکی، وقتی میان بازي ها و کاوش هاي کودکانه به نقش و نگار بنا هاي اصفهان می
رسید، بی اختیار می ایستاد و محو تماشا می شد. انگار چیزي در آن نقوش، او را به سمت خود می کشید. آن قدر شوق و ذوقش
نمایان بود که دوست و آشنا می دانستند در آینده باید رشته هنر را دنبال کند. رفته رفته، هنر برایش در کنار زندگی، مفهوم پیدا کرد
و با وجود مخالفت پدر، عزمش را از نوجوانی جزم کرد که راهی هنرش شود، حسی که از کودکی درون آدم می جوشد به طور معمول

 
او را به بیراهه نخواهد برد. 

اکنون فرزانه فرخ فر از معدود کسانی است که هنر را هم راستا با پژوهش در این حوزه پیش می برد. او با خود و انگیزه درونی اش
عهد کرده است تا جایی که توان دارد به اعتلاي هنر اسلامی ایران و انگیزه اي که نفس هاي آخرش را در دانشجویان نسل جدید می
کشد کمک کند. او سال گذشته، از سوي معاونت پژوهشی وزارت علوم و معاونت پژوهشی ریاست جمهوري، پژوهشگر برگزیده کشور
در گروه هنر و معماري شد. امسال نیز معاونت فرهنگی اجتماعی وزارت علوم و معاونت امور زنان در ریاست جمهوري جایزه زن و علم

 
(مریم میرزاخانی) را به او اعطا کرد. 

فرزانه فرخ فر متولد سال 1355 در مشهد است. پدرش افسر ارشد نیروي هوایی بود و چاشنی کار او زندگی در شهر هاي مختلف.
فرخ فر و خواهر و برادرهایش می توان گفت بیشتر دوران کودکی شان را در شهر هایی از جمله اصفهان و تهران گذراندند. این کوچ
ها، علاوه بر اینکه حس کنجکاوي را در آن ها زنده کرد، تجربیات خوبی از آشنایی با فرهنگ هاي مختلف ایرانی برایشان به ارمغان

 
آورد. 

وعده مان براي مصاحبه با او در آخرین روز هاي دي ماه است در حالی که آفتاب، بی خبر از فصل و ماه، همچون چله تابستان می
تابد. جوان است و بشاش. در هواي آزاد فرصت داریم کمی از ماسک زدن فاصله بگیریم. خنده روي لبانش نشان از خوش رویی اي
دارد که به احتمال، همین برخورد رابطه او و دانشجویانش را محکم کرده است. علاقه اش به هنر و گرافیک چیزي نیست که بتواند آن
را در کلامش پنهان کند. جاري است و ملموس. اما افسوس هم چاشنی این علاقه است، افسوس براي پژوهش هایی هنري که هنوز
انجام نشده، افسوس براي میراث ایرانی که به نام کشور هاي دیگر به ثبت رسیده است و افسوس اینکه فضاي علمی هنر در زادگاهش،
مشهد، چندان فراهم نیست. «من از کودکی با دیدن آثار هنري و نقش ونگار هاي روي دیوار ها و بنا هاي سنتی اصفهان به وجد می
آمدم. بعد ها دانستم این آثار همان بافت فرهنگی و معماري بوده که از تاریخ غنی هنر اسلامی کشورمان باقی مانده است. آن قدر در

 
زمینه هنر ذوق و علاقه داشتم که دوستان صاحب نظر به من توصیه می کردند هنر بخوانم و مرا در این راه بسیار تشویق کردند. 



اکنون، خودم نیز احساس می کنم همان ذوق دوران کودکی من را به سوي هنر هدایت کرده است.» علاقه او براي ورود به این رشته
و انتخاب مسیر زندگی اش، دلیل لازم بود، اما کافی نبود. زمانی که با خانواده اش مطرح کرد که می خواهد در رشته گرافیک تحصیل
کند، با مخالفت پدر روبه رو شد که جز رشته هاي تجربی و ریاضی، رشته هاي دیگر را قبول نداشت. درس و نمره هاي او خوب بود،

 
اما پدر زیر بار نمی رفت که دخترش سراغ رشته اي برود که در آن روز ها نام و آوازه اي نداشت. 

«بخت و فرصت خوبی که در آن دوران براي من پیش آمد، زندگی در شهر تهران بود، زیرا در تهران کلاس ها و مدارس هنري زیادي
در قیاس با دیگر شهر هاي کشور فعالیت می کردند که انتخاب من را آسان می کردند. آن زمان، فضاي تهران در حوزه گرافیک فعال
بود درحالی که به تازگی رشته گرافیک در مشهد راه افتاده بود و چه بسا اگر در مشهد بودم، شاید به راحتی نمی توانستم وارد این
رشته بشوم. ضمن اینکه دوستان خانوادگی خوبی در تهران داشتیم که صحبت هاي آن ها با پدرم براي انتخاب رشته موردعلاقه ام بی

 
تأثیر نبود.» 

چهارده سالگی تصمیمم را گرفتم فرزانه راهی را انتخاب کرده بود که با وجود مخالفت پدر، آینده روشن خود را در آن می دید. پس
خودش را مقید کرد سختی هاي این مسیر را هم به جان بخرد، از همان 14 سالگی تا به حال. از کودکی تا نوجوانی، به دلیل
حساسیت هاي شغل پدر، در خانه هاي مسکونی پایگاه نیروي هوایی زندگی می کردند، جایی که براي ساکنان آن امن و شناخته شده
بود، اما او براي تحصیل در رشته گرافیک باید به مدرسه اي خارج از پایگاه و بسیار دورتر از خانه شان می رفت و به اصطلاح باید از

 
محدوده امن خارج می شد. 

پدر می خواست بداند دخترش چه قدر در این راه مصمم است. به همین دلیل، مسیر رفت و آمد را به خود او سپرد. «آزمون ورودي
مدرسه را قبول شدم. پدرم بار نخست، من را تا مدرسه رساند و مسیر را نشانم داد و گفت که از این به بعد، باید خودم این مسیر را
بروم. این اولین بار بود که تنها از پایگاه بیرون می رفتم. هنوز به یاد دارم که چهار پنج ساعت طول کشید تا آن مسیر را از بزرگراه تا
خانه مان پیاده برگشتم. بعد متوجه شدم پدر دورادور هواي من را داشته است تا مطمئن شود می توانم روي پاي خودم بایستم. بعد از

 
آن بود که تصمیمم را پذیرفت و با من همراه شد.» 

وقفه دوساله براي جبران جا هاي خالی زندگی 2 سال منتهی به پایان مقطع دبیرستان را در مشهد گذراند و دیپلمش را گرفت. همان
سال دانشگاه قبول شد و مقطع کارشناسی و کارشناسی ارشد گرافیک را بی وقفه در تهران گذراند. از پایان مقطع کارشناسی ارشد تا
شروع دکتري، 2 سال فاصله افتاد، 2 سالی که در آن، برخی جا هاي خالی زندگی اش را پر کرد، از اولین تجربه تدریس او گرفته تا
ازدواج. «در این 2 سال، به مشهد برگشتم و یک تجربه کاري خوب در دانشگاه فردوسی داشتم. این اولین تجربه تدریسم بود. علاوه بر
آن، در این مدت، فعالیت هاي حرفه اي ام را تقویت کردم. هم چنین توانستم به زندگی شخصی ام سر و سامانی بدهم و ازدواج کنم.»
آغاز زندگی مشترك، مصادف با پذیرش در مقطع دکتري پژوهش هنر در دانشگاه تربیت مدرس بود که باز هم علاقه به تحصیل، او را

 
راهی تهران کرد. 

رشته گرافیک که از ابتدا آن را انتخاب کرده بود مانند خیلی دیگر از رشته هاي هنر مانند نقاشی، سینما، تئاتر، موسیقی، هنر هاي
نمایشی و ... امکان ادامه تحصیل در مقطع دکتري را ندارند. براي همین می بایست رشته اش را به پژوهش هنر تغییر می داد تا بتواند
تحصیلش را در مقطعی بالاتر ادامه دهد. «سال 85، مقطع دکتري پژوهش هنر را در دانشگاه تربیت مدرس آغاز کردم. دانشجویان
دیگر هم تخصص اصلی شان در رشته هاي صنایع دستی، سینما، معماري و نقاشی بود. براي همین، هرکدام موضوع رساله هایمان را

 
برحسب تخصص خودمان انتخاب کردیم و راه را ادامه دادیم.» 

علاقه به سنت تصویرگري ایرانی او در طول دوران تحصیلش بیش از هر چیزي به سنت تصویرگري ایرانی و تأثیري که هنر ایران بر



کشور هاي دیگر گذاشته بود علاقه داشت. به همین دلیل، موضوع رساله دکتري او نیز درباره تأثیر کتاب آرایی ایران بر عثمانی بود.
حتی پیش از آن نیز درباره تأثیري که ایران بر گورکانیان هند در قرن دهم هجري گذاشته بود، تحقیقاتی انجام داده بود، اما در

 
نهایت، گرایش به هنر عثمانی حوزه مطالعات تخصصی او در مقطع دکتري شد. 

«مطالعات در حوزه عثمانی خلأ جدي داشت، زیرا از سمت ایران کمتر مطالعه اي انجام شده بود و بیشتر تحقیقات به پژوهشگران
ترك و اروپایی تعلق داشت. به همین دلیل، لازم بود که به عنوان یک پژوهشگر ایرانی وارد این عرصه شوم و تأثیري را که فرهنگ و
هنر کشورم بر همسایگان سرزمین هاي غربی گذاشته بود از زاویه اي دیگر بررسی می کردم. بعد از آن، سعی کردم محققان و
دانشجویان بسیاري را به سمت این حوزه ترغیب کنم، زیرا در این زمینه متأسفانه کمبود شدید متخصص و کارشناس داشته ایم و

 
داریم.» 

هنر در خراسان مظلوم واقع شده است در بسیاري از رشته هاي دانشگاهی علوم پایه و علوم انسانی، کمتر شاهد کمبود استاد هستیم.
حتی گاهی در برخی از این رشته ها به دلیل ریزش دانشجو، با برقرار نبودن تعادل بین تعداد استاد و دانشجو روبه روییم، اما به گفته
فرخ فر، با اینکه در بیشتر رشته هاي هنر مشکل ریزش دانشجو وجود ندارد، متأسفانه با کمبود شدید استاد مواجهیم. از نظر او، به
هنر توجه چندانی نمی شود و رشته هاي هنري به ویژه در استان خراسان، مظلوم واقع شده اند. «متأسفانه سیاست دانشگاه ها در این
زمینه برعکس است. با اینکه در رشته هاي هنر در قیاس با تعداد دانشجویان، تعداد استادان کم است، براي جذب استاد براي سایر
رشته ها اقدام می شود. اینکه می گویم هنر در خراسان مظلوم واقع شده به این دلیل است که در مراکز استان ها همچون اصفهان،
شیراز و تهران بستر فرهنگی مناسبی فراهم آمده است که خیلی از نیاز هاي هنرمندان را تأمین می کند، اما در خراسان این طور
نیست. براي نمونه، نگارخانه و فضا هایی که هنرمندان بتوانند آثار خود را نمایش بدهند کم داریم. این ها در حالی است که شهر
مقدس مشهد علاوه بر جاذبه هاي زیارتی، داراي جاذبه هاي تاریخی و فرهنگی متعددي است که می تواند موجب افزایش جذب

 
گردشگر و کارآفرینی شود.» 

مشکل دیگر متمرکز نبودن قطب علمی فعالیت هاي آکادمیک هنر در مرکز استان است. هم اکنون بزرگ ترین دانشکده هنر دولتی
در منطقه 9 آموزش عالی کشور، در خراسان رضوي و در شهر نیشابور واقع است، در صورتی که مرکز استان و شهر بزرگ مشهد
چنین دانشکده اي ندارد و نبود آن بسیار محسوس است! اینکه چرا دانشگاه جامع و بزرگی همچون دانشگاه فردوسی مشهد نباید
دانشکده هنر داشته باشد سؤالی است که در ذهن مردم و متخصصان این حوزه هم چنان بی جواب مانده است! حتی با رایزنی هاي
متعددي که تا این زمان انجام شده، مشخص نیست با وجود سابقه تاریخی هنري مشهد و اینکه این شهر داراي مکاتب عالی هنري در

 
تاریخ هنر ایران بوده است، چرا هنوز قطب دانشگاهی دولتی معتبر براي توسعه فعالیت هاي هنري این شهر وجود ندارد. 

«بیشتر فعالیت هاي هنري اي که امروزه در سطح مشهد وجود دارد وابسته به نهاد هاي خصوصی و نیمه دولتی است، زیرا متأسفانه
قطبی براي این کار در معتبرترین دانشگاه دولتی سطح شهر نداریم. اینکه چرا باسابقه ترین، معتبرترین و بزرگ ترین دانشکده هنر در
منطقه 9 آموزش عالی کشور با همه ظرفیت هاي فراوانش براي توسعه و احیاي فرهنگ و هنر شهر مقدس مشهد، به جاي اینکه در
این شهر واقع باشد، در نیشابور است، پرسشی است که به راستی باید در پی پاسخ به آن بود و از این طریق، جلو خسرانی را که سال

 
هاست بی دلیل بر این شهر و بر این دانشکده وارد شده است گرفت.» 

زنان براي رسیدن به مدارج عالی مسیر سختی را می پیمایند توسعه با حضور جدي زنان خیلی وقت است سر زبان ها افتاده است و
خیلی ها براي دفاع، ژست یا شعار آن را به کار می برند، اما در نهایت، واقعیت این مفهوم همان چیزي است که در عمل مشاهده می
کنیم. فرخ فر نیز معتقد است تلاشی که یک زن باید صرف کند تا به درجه علمی و جایگاه اجتماعی خاصی برسد، بیش از آقایان
است. «زن می تواند هم همسر، مادر و کدبانوي قابلی باشد و هم به مدارج عالی و علمی بالا برسد. من شخصا براي زنانی که به مدارج



عالی علمی و فرهنگی رسیده اند ارزش زیادي قائلم، زیرا می دانم از چه مسیر سختی گذشته اند. گویی از یک صحنه نبرد عبور کرده

 
اند.» 

فرخ فر روزانه حدود 8 ساعت به مطالعه و کار هاي پژوهشی اختصاص می دهد و در کنار آن، سعی می کند وظایف همسري، مادري و
امور خانه را هم به خوبی انجام دهد و کمتر کاري را به بیرون از خانه بسپرد. او سفر هاي مطالعاتی متعددي به کشور هاي فرانسه،
اتریش، روسیه، هند، آلمان، کره جنوبی، لهستان و ترکیه داشته و خیلی از فضا هاي علمی بین المللی معتبر را از نزدیک تجربه کرده
است. او معتقد است کشور ما در حوزه مطالعات هنر اسلامی به کار بیشتري نیاز دارد و باید تلاش بسیاري صورت گیرد تا در جامعه
بین المللی به مرحله اي برسیم که در شأن فرهنگ و هنر کشور ماست. دیدار از مجامع علمی خارج از کشور انگیزه او را براي انجام
فعالیت هاي پژوهشی دوچندان کرده است، زیرا به چشم می دید که میراث و گنجینه هاي فرهنگی کشور تک به تک از دست می
روند و به نام کشور هاي دیگر ثبت می شوند. انگیزه اش را به این سمت سوق داد که پژوهش هاي بیشتري انجام بدهد و

 
دانشجویانش را بیش از قبل تشویق کند. 

«از آنجایی که رشته تخصصی ام گرافیک بود، در کنار تحقیقات علمی و پژوهشی، فعالیت هاي هنري ام را در حوزه طراحی گرافیک
قطع نکرده ام. فعالیت هاي هنري اي که در آیین نامه هاي پژوهشی وزارت علوم و تحقیقات در دسته آثار بدیع و ارزنده هنري جاي
می گیرند امتیاز چشمگیري دارند. استادانی که در رشته هاي ذیل گروه هنر و معماري فعالیت می کنند لازم است در کارنامه علمی
خود علاوه بر فعالیت هاي پژوهشی، در خلق آثار بدیع و ارزنده هنري نیز فعال باشند و بخشی از توجه خود را به تولید آثار هنري

 
بدیع مبذول کنند.» 

هنر، مرهمی براي روحِ خسته از پژوهش او معتقد است به طور معمول، دانش آموختگان مقاطع تحصیلات تکمیلی هنر کار پژوهش و
هنر را در کنار هم پیش نمی برند و یکی از آن ها را رها می کنند، زیرا این هماهنگی سخت است، اما هنر براي فرخ فر نوعی مرهم
است براي زمانی که روحش از دنیاي پژوهش خسته می شود. به همین دلیل، هنوز هم سراغ کار هاي طراحی می رود، زیرا روحش با
آن آرامش پیدا می کند. «همیشه به دانشجویانم توصیه می کنم ضمن اینکه تلاش می کنند هنرمندي توانمند شوند، بتوانند هم
زمان پژوهشگري قابل باشند، به راحتی بتوانند براي یک اثر هنري، نقد و گزارشی بنویسند و در این کار مهارت پیدا کنند. متأسفانه

 
خیلی از هنرمندان ما این توانمندي را در خود تقویت نکرده اند. 

همین ضعف اصلی ما در حوزه آموزش هنر است که یا یک آرتیست کامل بار آورده ایم یا یک پژوهشگر ناب، در حالی که براي
هنرمندان کشورمان لازم است در عین آرتیست بودن، پژوهشگري قابل باشند.» معتقد است یکی از دلایلی که کشور ترکیه در حوزه
هنر اسلامی پیشرفت چشمگیري داشته، توانمندي و اشراف آن ها به زبان هاي بین المللی معتبر است. بیشتر آثار برجسته
پژوهشگران ترك دوزبانه منتشر می شود. این نکته نه تن ها براي هنرجویان و پژوهشگران انگیزه بیشتري براي ارتقاي دانش زبان
خارجی شان به وجود می آورد بلکه سبب معرفی دستاورد هاي علمی آن ها در سطح جهان و به روز ماندن دانش آن ها می شود.
همین موضوع موجب شد او هم خود را مقید کند زبان هاي مختلفی یاد بگیرد. «در دوره فرصت مطالعاتی که در دوران تحصیلم در
مقطع دکتري در کشور ترکیه داشتم، با اسناد اهل حِرَف دربار توپقاپی آشنا شدم که بخشی از شناسنامه ملی هنرمندان ایران را در
دربار عثمانی نشان می داد. این اسناد به زبان هاي فارسی، ترکی عثمانی و عربی و به خط سیاق ترکی عثمانی نوشته شده بود و

 
اطلاعات ارزشمندي در اختیار می گذاشت. 

خوشبختانه توانستم در مدت اقامتم در استانبول این اسناد را عکاسی کنم تا متونی را که به زبان سیاق نوشته شده بود بخوانم.
خوانش آن ها ابتدا بسیار سخت بود، زیرا این زبان رمزگونه است، اما با مطالعه منابع مربوط و کسب راهنمایی از کارشناسان مرکز
آرشیو اسناد عثمانی در استانبول، مرکز اسناد و کتابخانه ملی ایران، مرکز پژوهش هاي آستان قدس رضوي و بخش مطالعات باستان



شناسی دانشگاه تهران، موفق به خوانش این اسناد شدم. این اسناد مربوط به قرن هاي دهم، یازدهم و دوازدهم هجري قمري است.
خوشبختانه تاکنون مطالعه اسناد قرن دهم را به اتمام رسانده و برخی نتایج آن را در قالب مقاله منتشر کرده ام. اکنون نیز مشغول

 
مطالعه اسناد 2 قرن دیگر هستم.» 

سابقه پژوهشی اش به حدود 15 سال می رسد. شمار مقالاتی که تاکنون نوشته از دستش در رفته است، اما همین قدر کافی است که
علاوه بر مقام هاي متعدد منطقه اي که تا این زمان کسب کرده است، براساس فعالیت هاي پژوهشی اش در 5 سال گذشته، سال 98،
وزارت علوم او را به عنوان پژوهشگر برگزیده کشور در گروه هنر و معماري انتخاب کرد. او در سال جاري نیز در گروه هنر و معماري،
برگزیده جایزه زن و علم (جایزه مریم میرزاخانی) از سوي معاونت فرهنگی وزارت علوم و معاونت امور زنان ریاست جمهوري شد. «در
حقیقت کسب این رتبه ها و این جوایز هیچ گاه هدف من نبوده، زیرا معتقدم این جوایز مانند یک قرعه است که این بار به نام من
افتاده است و دوره بعد به نام شخصی دیگر. همان انگیزه اي که در دوره دکتري در من شکل گرفت، هنوز پابرجاست و هنوز تشنه
دانستن هستم. ما باید سعی کنیم وضعیت پژوهش هاي هنري را در ایران بهبود بخشیم. وضعیت کار هاي پژوهشی در حوزه هنر در
ایران بسیار ضعیف است و به حمایت نیاز دارد. دست کم تا زمانی که ایران سطح لازم در حوزه هنر را پیدا نکند، احساس نمی کنم که

 
روحم تأمین شده باشد.» 

فرخ فر به رشته اش علاقه مند است و ارتباط با دانشجویان را دوست دارد. به گفته او، اگر استاد با دانشجو همراه نباشد، بخش مهمی
از سرمایه هاي آموزش عالی کشور بر باد خواهد رفت. بدین شکل، متخصصانی بی سواد و ناکارآمد بار خواهیم آورد که نه تن ها
وضعیت آینده کشور را بهبود نخواهند بخشید، بلکه بر ویرانی آن خواهند افزود. شرایط جامعه امروز ما طوري است که همه باید با هم
وضعیت موجود را اصلاح کنیم و در آبادي کشور همگام باشیم. «فضاي فعلی هنري مشهد در 10 یا 15 سال اخیر، در مقایسه با
گذشته خیلی رشد کرده است. یک عامل مهم در این تغییر، حضور بیش از پیش دانش آموختگان رشته هنر در سطح شهر است که با
آثار خود همچون دیوارنگاره ها، سازه ها و ... به زیباسازي شهر اقدام کرده اند، اما در این شهر هنوز جاي کار زیادي هست و خلأ هاي

 
بسیاري که با حضور هنرمندان جوان و پرانگیزه می تواند به خوبی بر طرف شود.» 

ضرورت انتقال دانشکده هنر دانشگاه نیشابور به مشهد تنها خواسته فرخ فر بعد از تجاربی که در رشته هنر کسب کرده است این است:
«دانشکده هنر نیشابور به شهر مشهد مقدس، زادگاه اصلی آن، منتقل شود، زیرا در این صورت این دانشکده به سرعت و با کیفیتی بی
نظیر می بالد و رشد می کند و تأثیر آن بر توسعه فرهنگی هنري شهر مشهد آن چنان خواهد بود که در هیچ کدام از شهر هاي دیگر
ایران نمونه آن را نتوان یافت. مروري بر پیشینه تاریخی هنري مشهد نشان داده هر گاه ذره اي به توسعه هنري این شهر توجه شده،
آن چنان رونقی در شهر شکل گرفته که تأثیر آن تا مدت ها زبانزد همگان بوده و از یاد ها نرفته است. پس چرا این نعمت موجود را از
شهرخود دریغ می کنیم؟ عموم صاحب نظران می دانند و بار ها اذعان کرده اند هیچ دلیل منطقی اي براي حضور معتبرترین دانشکده
دولتی هنر منطقه 9 آموزش کشور در نیشابور وجود ندارد در حالی که شهر مقدس مشهد تشنه حضورش است. پس چرا از این

فرصت طلایی براي شکوفایی شهرمان بهره نمی گیریم؟»



بهره برداري از 7 طرح بزرگ کارآفرینی در سیستان و بلوچستان

منبع: داناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ با مجموع اعتبار 85 میلیارد
ریال در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان به بهره برداري می رسد.

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت:
در دهه فجر امسال هفت طرح بزرگ با مجموع اعتبار 85
میلیارد ریال در شهرستان هاي سیستان و بلوچستان به

 
بهره برداري می رسد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ ادریس دینارزهی
مدیر صندوق کارآفرینی امید استان در گفت و گو با
عصرهامون گفت:این طرح ها شامل معدن بزرگ فراوري
مس، مجموعه بسته بندي میوه و سبزیجات، کارخانه تولید
باتري خودرو، مزرعه بزرگ پرورش تمساح پوزه کوتاه،
مجموعه مرغداري، کارخانه تولید مخازن پلی اتیلن و

 
کارخانه تولید آب آشامیدنی است. 

 
دینارزهی افزود: با راه اندازي این هفت طرح، 45 نفر به صورت مستقیم از شغل پایدار بهره مند می شوند. 

وي ادامه داد: براي افتتاح این طرح ها 85 میلیارد ریال تسهیلات با کارمزد چهار درصد به کارآفرینان پرداخت شده است که در

 
شهرستان هاي میرجاوه، زاهدان، چابهار، هامون و کنارك افتتاح می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان با تاکید بر اینکه اولویت طرح هاي این صندوق، اشتغالزایی در مناطق روستایی
است، اظهار کرد: از این تعداد، پنج طرح در روستاهاي استان به بهره برداري می رسد که زمینه اشتغال افراد بومی و مهاجرت معکوس

 
به روستاها را به دنبال خواهد داشت. 

انتهاي پیام/



قالیباف:روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است

منبع: رکناشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/11/06

رکنا : رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس رفع تبعیض است و اولویت را به
مناطق محروم داده ایم.

محمدباقر قالیباف شب گذشته در برنامه تلویزیونی حماسه
ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل
ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)، امام خمینی
(ره) و ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از
مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، همان
چیزي که امروز کمتر به آن توجه شده است. وقتی از واقعه

ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد باورهاي انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه مردم چگونه از

 
انقلاب دفاع کردند. 

به گزارش رکنا، رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله
حسن زاده آملی، آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از

 
این رو یاد همه شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند؛ که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی، چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا
کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند، اما هرجا که از طرف مسئولین غفلت شد و اجازه

 
حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل



ابتلاء به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

 
شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 

یکی از مشکلات ما اقتصاد دولتی است که باید پایان داده شود رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه
حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق،
متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از سختی نجات می دهد، اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی
است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را

 
فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی ازسیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصمم هستیم تا

 
گام هاي جدي برداشته شود، زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضاً متأسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود، اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

مشکلات روستاهاي دوردست درخصوص معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل
شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع
تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم،

 
نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا

کلیک کنید.



شرکت ورشکسته اي که صادر کننده شد!

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/11/06

 به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، زنجان یکی از استان
هاي مستعد در بخش کشاورزي است و در این زمینه از ظرفیت هاي بسیار بالایی برخوردار است که از بخشی از این ظرفیت به خوبی
استفاده شده و از بخش زیادي از ظرفیت استان در این بخش استفاده درستی نشده است و جا براي کار و سرمایه گذاري در این

 
بخش بسیار زیاد است. 

استان زنجان به دلیل داشتن موقعیت جغرافیایی ممتاز، شرایط آب و هوایی متنوع و ظرفیت هاي بالا در بخش هاي مختلف به ویژه

 
بخش کشاورزي از چشم انداز خوبی براي توسعه برخوردار است. 

بر اساس طبقه بندي 11 نوع اقلیم در استان تشخیص داده شده است که نشان از تنوع آب و هوایی این خطه از کشور دارد. اما در
سطح کاربردي سه ناحیه آب و هوایی، سردسیري، معتدل، نیمه گرمسیري قابل شناسایی بوده که میانگین بارندگی دهه گذشته

 
معادل 301 میلی متر گزارش شده است. 

استان زنجان با 883 هزار هکتار اراضی قابل کشاورزي 4.77 درصد اراضی کشاورزي کل کشور را دارا بوده و مساحت اراضی آبی
کشاورزي استان نیز 168 هزار و 400 هکتار چیزي حدود 2 درصد اراضی مستعد کشور را داراست که به همین دلیل این خطه

 
همواره به عنوان قطب کشاورزي در کشور مطرح است. 

 
ظرفیت بالاي استان زنجان در زمینه کشاورزي 

کشت 68 نوع محصول زراعی و 21 نوع محصول باغی در استان و حجم روان آب هاي تولیدي استان با رقم بالغ بر 2.2 میلیارد متر
مکعب که به وسیله چندین سد بزرگ و کوچک احداث شده و یا در حال احداث در آینده نزدیک، بیش از 92 هزار هکتار از اراضی

 
کشاورزي را زیر پوشش خود قرار خواهند داد که نوید بخش یک کشاورزي مطمئن خواهد بود. 

تجهیز حدود 29 هزار هکتار از اراضی آبی استان به سیستم هاي نوین آبیاري و روند رو به رشد اجراي این سیستم ها نیز گامی بزرگ

 
در ارتقاي راندمان هاي آبیاري است که در طی سال هاي اخیر از سوي سازمان جهاد کشاورزي به اجرا در آمده است. 



همین ظرفیت هاي بزرگ و عالی در استان باعث شده تا واحدهاي بزرگی در این زمینه در مناطق مختلف زنجان فعال و اشتغال خوبی
هم را نیز فراهم کند، که یکی از عرصه هاي مهم سرمایه گذاري در زمینه دامداري و دامپروري و زیر مجموعه هاي آن مانند

 
کارخانجات لبنی است. 

 
 

 
شرکتی که چند بار ورشکسته شد 

در سالیان گذشته شرکت ها و واحدهاي تولیدي زیادي در کشور راه اندازي و فعالیت خود را آغاز کردند، ولی شاید بی تدبیري و عدم

 
حمایت درست و شاید عدم مدیریت مناسب باعث شد تا پس از چند سال بسیاري از آنها از چرخه تولید خارج شوند. 

شرکت لبنی دنیز ابهر در سال 1395 راه اندازي شد ولی پس از 18 ماه ورشکسته و تعطیل شد، پس از آن دوباره با واگذار شدن به

 
شخص دیگري فعالیت جدیدي را آغاز کرد ولی دوباره ورشکسته و از رده تولید خارج شد. 

شرکت پس از آن براي دومین بار به فرد دیگري واگذار و پس از مدتی دوباره دچار مشکل شد و با ورشکستگی خود باعث بیکاري
کارگران این شرکت شد و این روند به گفته مدیر عامل جدید شرکت تکرار شد تا در اوایل سال جاري بعد از واگذاري به یک شرکت

 
لبنی با سابقه کار خود را آغاز کرد. 

با سید مرتضی موسوي، مدیرعامل شرکت پاستوریزه بیستون ابهر براي یک روز سرد زمستانی قرار می گذاریم تا صحبت هایشان را در

 
مورد شرکتی که بعد از چند بار ورشکستگی به چرخه تولید بازگشته بشنویم. 

 
در مورد شرکت و اینکه از چه زمانی فعالیت مجدد را آغاز کرد توضیح می دهید؟ 

شرکت پاستوریزه دنیز ابهر در سال 1385 با ظرفیت محدود تاسیس و کار تولید انواع محصولات پاستوریزه را با 20 نیروي کار آغاز
کرد و این روند تا یک یا یک و نیم سال ادامه داد ولی نتوانست روي پاي خود بایستاد و ناچار به واگذاري واحد شد که شرکت بعد از
آن در سال هاي مختلف به افراد مختلفی واگذار و در سال 1395 این واحد تولیدي توسط یک کارخانه صنعتی خریداري و تجهیز

 
شد. 

در اوایل کار، این شرکت با 15 تا 20 نیروي کار راه اندازي شد و در اردیبهشت سال جاري ما توانستیم با یک برنامه منسجم و برنامه
ریزي شده و در راستاي جهش تولید که شعار انتخابی مقام معظم رهبري براي سال بود، تولیدات شرکت را در هشت ماهه گذشته



 
چهار برابر افزایش دهیم. 

ما توانستیم با سرمایه گذاري 40 میلیارد تومانی محصول استراتژیک پنیر را نیز در واحد تولیدیی خود مستقر کنیم که یکی از

 
موفقیت هاي شرکت در دوره جدید فعالیت خود بوده است. 

 
 

ناوگان توزیع و حمل محصولات شرکت نیز کامل و تجهیز است و ما که شرکت را با حداکثر 20 نیروي کار تحویل گرفته بودیم، امروز
به لطف و عنایت خداوند در این شرکت براي 84 نفر به صورت مستقیم و بیش از 150 نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال زایی ایجاد

 
شده است. 

ایجاد خط تولید استریل نیز از برنامه آینده شرکت است و طبق برنامه ریزي انجام شده سعی داریم خط استریل را در شرکت راه

 
اندازي کنیم که با راه اندازي این بخش در شرکت زمینه اشتغال براي 150 تا 200 نفر دیگر نیز فراهم خواهد شد. 

 
میزان تولید شرکت چقدر است؟ 

براي راه اندازي خط تولید استریل بیش از 45 میلیارد تومان سرمایه گذاري کردیم که بودجه مورد نیاز اختصاص یافته و زمین مورد
نیاز براي ساخت مکان نیز خریداري شده و کارهاي تغییر کاربري زمین نیز انجام شده و اقدامات اولیه نیز صورت گرفته است و در

 
صورت دریافت مجوز ساخت ساختمان، خط تولید استریل شرکت در اولین فرصت راه اندازي می شود. 

تولیدات انواع محصولات لبنی در شرکت حدود چهار برابر شده و ما توانستیم با افزایش 60 درصدي راندمان و بهره وري کارگران به

 
این میزان از تولید برسیم که موفقیت بسیار بزرگی براي شرکت است. 

موفقیت هاي ما در این مدت ادامه داشته و ما حتی توانستیم دستگاه بسته بندي حساس و مهم پنیر را در شرکت توسط متخصصان
خودمان و با همکاري مهندسان که یک دستگاه بسیار حساس است را با یک چهارم قیمت که از خارج از کشور وارد می شد تولید و

 
راه اندازي کنیم. 

شرکت ما تا سال گذشته شرکت جزو شرکت هاي آلاینده محیط زیست محسوب می شد، اما از تابستان سال جاري شرکت از لیست
آلاینده بودن خارج شده و در صورت اخذ مجوز از سازمان جهاد کشاورزي استان، آمادگی ساخت یک تصفیه خانه را نیز داریم که

 
منتظر مجوزهاي لازم در این زمینه و تغییر کاربري در مورد زمین خریداري شده هستیم. 



 
 

 
بازار هدف تولیدات لبنی شرکت فقط داخلی است یا به خارج از کشور هم صادرات دارید؟ 

بازار هدف تولیدات لبنی شرکت کل ایران است و با توجه به کامل بودن ناوگان حمل و نقل شرکت و بالا بودن کیفیت محصولات

 
تولیدي، محصولات ما در نقاط مختلف کشور عرضه و مشتریان خود را دارد. 

تولید سالانه شرکت بیش از 24 هزار تن انواع محصولات لبنی است و در چهار ماه گذشته صادرات انواع محصولات لبنی پاستوریزه
شرکت را به کشورهاي عراق و افغانستان با ارزش 12 میلیارد تومان داشتیم که در صورت راه اندازي خط تولید استریل پیش بینی

 
می شود، میزان صادرات شرکت به 70 میلیارد تومان نیز برسد. 

 
مهمترین مشکلات و چالش هاي شرکت چیست؟ 

یکی از مشکلات شرکت انبار شدن محصولات تولیدي است، افزایش قیمت محصولات لبنی و پایین آمدن قدرت خرید مردم باعث

 
شده است که شرکت در فروش محصولات مشکل داشته و محصولات تولیدي در انبارها دپو شوند. 

افزایش 100 درصدي قیمت هاي محصولات لبنیاتی در دو مرحله طی یک سال اخیر به خاطر گران شدن مواد اولیه که شیر است،

 
ایجاد شده و دامداري ها نیز علت را در گران شدن نهادهاي دامی می دانند، که همین امر باعث کاهش قدرت خرید مردم شده است. 

به گفته هاي مسؤولان، دولت ارز مورد نیاز براي واردات نهادهاي دامی را با ارز 4 هزار و 200 تامین کرده است ولی این نهادهاي

 
وارداتی دولتی کجا رفته اند و چه شده اند خبري نیست، ولی این نهاده ها به قیمت آزاد به وفور در بازارهاي عرضه وجود دارد. 

 
چه تعداد واحد لبنی در استان فعال است؟ 

جهاد کشاورزي در سال هاي 86 تا 90 بدون حساب و کتاب مجوز تاسیس شرکت لبنیاتی در کشور صادر کرده است و افزایش نرخ

 
ارز در سال هاي 89 و 90 باعث کمبود نقدینگی در شرکت ها شده و موجب شد حدود 500 واحد لبنی به همین دلیل تعطیل شوند. 

در استان زنجان نیز 13 شرکت تولیدي محصولات لبنیاتی وجود داشت که با توجه به مشکلات ایجاد شده در زمینه ارز، در استان نیز

 
11 شرکت ورشکست شده و تعطیل شده اند و اکنون فقط 2 شرکت تولیدي پگاه و بیستون زنجان فعال است. 



 
 

 
سالانه 165 هزار تن شیر در این استان تولید می شود 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان زنجان با اشاره به اینکه سالانه 165 هزار تن شیر در این استان تولید می شود که 121 هزار تن
در داخل استان مصرف و مابقی آن که 26 درصد میزان تولید است، به سایر استان ها صادر می شود، اظهار کرد: 125 واحد صنعتی

 
گاوداري شیري با ظرفیت 21 هزار و 750 راس و 622 واحد روستایی با ظرفیت 11 هزار و 700 راس در استان فعال است.    

جواد تاراسی با بیان اینکه از واحدهاي صنعتی گاوداري شیري تعداد 50 واحد فعال و مابقی نیمه فعال و مواردي نیز غیرفعال هستند،
تصریح کرد: افزایش بیش از حد قیمت علوفه و مواد خوراکی و در قبال آن عدم افزایش قیمت شیر از چالش هاي پیش روي دامداران

 
و تولید کنندگان شیر در این استان است.   

وي خاطرنشان کرد: توجه به دامداري هاي کوچک روستایی، حرکت به سمت دامداري ها و واحدهاي دامپروري بزرگ صنعتی جزو

 
برنامه هاي راهبردي ترسیم شده جهاد کشاورزي استان است. 

 تاراسی افزود: با اجراي طرح ایجاد رونق اقتصادي در واحدهاي تولیدي، با تزریق تسهیلات بانکی، شماري از واحدها فعالیت خود را از

 
سر گرفته اند. 

انتهاي پیام/ 73002/ق/ي



مشارکت بانک توسعه تعاون در جشنواره فیلم 120 ثانیه اي "تعاون و همدلی"

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/11/06

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه
تعاون برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد.

مهلت ارسال آثار به دبیرخانه نخستین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی که با همکاري بانک توسعه تعاون

 
برگزار می شود، تا 25 بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، در نخستین جلسه دبیرخانه اولین جشنواره فیلم 120 ثانیه اي با موضوع تعاون و همدلی
که با حضور محمد کبیري معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دبیران، داوران و اعضاي دبیرخانه جشنواره برگزار شد،

 
حاضرین به بیان نقطه نظرات خود جهت برگزاري هرچه بهتر این جشنواره پرداختند. 

ازجمله نتایج این جلسه که در محل معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تشکیل شد، مشارکت همه جانبه بانک
توسعه تعاون، اتاق تعاون ایران، صندوق ضمانت بخش تعاون و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر، تمدید مهلت
ارسال آثار تا 25 بهمن ماه 1399، تعیین جوایز نقدي آثار برگزیده اول تا سوم در هر قالب، اختصاص جایزه به دو فیلم با نگاه نو،
برگزاري نشست خبري جشنواره با حضور دبیران و داوران جشنواره و همچنین انعکاس فراخوان و اخبار جشنواره به اتحادیه بین

 
المللی تعاون ICA بود. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در این جلسه با اشاره به ضرورت احیا و بازسازي نشان و برند تعاون در ایران، این

 
جشنواره را گامی مهم در این راستا برشمرد. 

کبیري همچنین توجه به رویکرد کار ترویجی در بخش تعاون با استفاده از ظرفیت هنرمندان را امري مهم دانست که باید موردتوجه

 
قرار بگیرد. 

گفتنی است این جشنواره شامل محورهاي تعاونی ها و اشتغال زنان، تعاونی و بهبود زندگی، تعاون، کار گروهی و مشارکتی، تعاونی و
تولید ملی، نقش هنر در تعاون، نقش تعاون در سلامت و درمان و تعاون، حمایت هاي بانکی و ضمانتی است و علاقه مندان می توانند
آثار خود را در بخش هاي مستند، مستند داستانی، انیمیشن، موشن گرافی و استاب موشن با موضوع تعاون و همدلی به نشانی تهران-

خیابان شهید بهشتی - ضلع جنوبی میدان تختی - وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی- طبقه نهم ارسال کنند.



بودجه باید متناسب با شرایط جنگ اقتصادي باشد

منبع: داناشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/11/06

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بودجه را برنامه مالی کشور دانست و گفت: در شرایط جنگ اقتصادي، این برنامه باید
متناسب با نقش آفرینی شرکت ها در جنگ اقتصادي تنظیم شود.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بودجه را برنامه مالی
کشور دانست و گفت: در شرایط جنگ اقتصادي، این برنامه
باید متناسب با نقش آفرینی شرکت ها در جنگ اقتصادي

 
تنظیم شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ نشست بررسی
بودجه شرکت هاي دولتی، چالش ها و ارائه پیشنهاد براي
اصلاح آن در دفتر «سعید جلیلی» عضو مجمع تشخیص

 
مصلحت نظام برگزار شد. 

جلیلی درباره شرکت هاي دولتی با بیان اینکه 382 شرکت
دولتی به عنوان بازوهاي اجرایی در اختیار قوه مجریه قرار

دارد تا این قوه را در جهت انجام وظایف خود یاري رساند اظهار کرد: دولت مقتدر دولتی است که به جاي شعار بتواند از فرصت هاي

 
خود به خوبی استفاده نماید. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به اینکه بودجه برنامه مالی کشور است خاطرنشان کرد: طبیعتاً وقتی بخش اعظمی از آن
در اختیار شرکت هاي دولتی قرار می گیرد می بایست این شرکت ها در تحقق اهدافی نظیر اشتغال و ارزآوري و .. نقش خود را ایفا

 
کنند. 

وي در این باره افزود: در شرایط جنگ اقتصادي، این برنامه باید متناسب با نقش آفرینی شرکت ها در جنگ اقتصادي تنظیم شود و

 
سهم هریک از آنها در انجام وظایفشان روشن باشد. 

عضو شوراي عالی امنیت ملی با اشاره به سخنان رئیس جمهور مبنی بر فرماندهی در جنگ اقتصادي، تاکید کرد: رئیس جمهور که به
گفته خود ایشان فرماندهی را در جنگ اقتصادي به عهده دارد، می بایست نحوه استفاده از فرصت این 382 شرکت دولتی را براي

 
مردم بازگو کنند و گزارش عملکرد بدهند. 

جلیلی تاکید کرد: اینکه گفته شود در این شرکت ها فساد رخ نداده یا ضرردهی نبوده، کافی نیست؛ هنر آنست که گزارش عملکرد

 
سوددهی و تحقق بهره وري مناسب آنها ارائه شود. 

وي با بیان اینکه مشکلات هیئت مدیره شرکت هاي دولتی در تمامی دولت ها باقی مانده است، تصریح کرد: تعویض مکرر اعضاي
هیئت مدیره این شرکت ها منجر به عدم پاسخگویی افراد نسبت به عملکرد خود می باشد. 



عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به فعالیتهاي اقتصادي خارج از ماموریت برخی شرکت هاي
دولتی نظیر ایجاد مال هاي تجاري، رستوران لوکس و ..، گفت: ضعف در نظارت بر عملکرد شرکت ها و عدم شفافیت فعالیت آنها باعث

 
شده تا بسیاري از کارویژه ها متفاوت از اهداف کلی نظام و حتی قوه مجریه صورت بگیرد. 

 
بودجه نیازمند نظارت پیشینی است 

همت قلی زاده کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه در ابتداي این نشست با بیان اینکه شرکت هاي دولتی داراي بی انضباطی مالی
هستند، خاطرنشان کرد: حجم کل بودجه 382 شرکت دولتی در لایحه سال 1400 بیش از 1562 هزار میلیارد تومان بوده که نسبت
به رقم سال گذشته، 9 درصد افزایش یافته اما بعلت اصلاحاتی که در بودجه امسال لحاظ شده، این افزایش در عمل 52 درصد نسبت

 
به سال گذشته بوده است. 

وي با اشاره به این نکته که ضوابط تهیه و تنظیم بودجه بر منابع شرکت هاي دولتی حساس نیست و صرفاً بر روي هزینه ها تمرکز
کرده است، تصریح کرد: مشکل اصلی ما در بودجه شرکت ها، مشکل شرکت هاي نفتی است؛ ما براي شرکتی که بودجه آن بیست
میلیارد تومان است، نزدیک پنجاه صفحه مهر و موم بودجه می نویسیم. اما فلان شرکت نفتی دو صفحه درخواست می نویسد،
تسهیلات کلان می نویسد و تحویل سازمان برنامه میدهد. کارشناس مربوط سازمان نیز برحسب سلیقه بودجه درخواستی را تایید

 
کرده و در نهایت، مجلس نیز همان را تصویب می کند. 

قلی زاده با بیان اینکه مشکل اصلی ما در انرژي است افزود: 75 درصد بودجه شرکت هاي دولتی سهم شرکت هاي حوزه انرژي است.
سابقا چند دفتر براي رسیدگی به شرکت هاي مختلف حوزه انرژي وجود داشت اما امروز تنها یک دفتر انرژي با 20 کارمند حضور

 
دارند که تعداد کارشناسان اقتصادي آن کمتر از انگشتان یک دست است. 

وي درباره نظارت بر بودجه، گفت: در مورد چگونگی نظارت حتماً باید دستورالعمل و سازوکار قانونی داشته باشیم تا کارشناسان بر
مبناي مشخص گزارش خود را ارائه دهند و بتوان آن را به صورت قانونی ارزیابی کرد.کارشناسان نیز نسبت به گزارش خود پاسخگو
باشند. تنها قانونی که براي شرکت ها بازدارنده است، آیین نامه مالی معاملات خودشان و مصوبات مجلس است. یعنی قانون برنامه و

 
بودجه و قانون محاسبات عمومی را براي خودشان الزام آور نمی دانند. 

این کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه در حال حاضر سازمان برنامه و بودجه فاقد معاونت شرکت هاست ادامه داد:
این معاونت حتما و باید ایجاد بشود؛ از طرفی دیگر نظام کارشناسی سازمان برنامه باید استقلال پیدا کند؛ وقتی نظر شرکت ها درباره

 
بودجه اختصاص یافته با کارشناس مغایر است، وزیر مربوطه فشار وارد می کند و سازمان هم باید کوتاه بیاید. 

وي افزود: یکی دیگر از نیازهاي قطعی ما، افزایش سرعت نظارت بر عملکرد بودجه از طریق سامانه هاست. براي مثال تحقیق دیوان

 
محاسبات دو سال بعد از عملکرد چه معنایی دارد؟! 

قلی زاده با تاکید بر اینکه عملکرد شرکت هاي دولتی با بودجه دریافتی آنها سازگار نیست، تصریح کرد: طبق ماده 2 قانون تنظیم
بخشی از مقررات مالی دولت(1) به شرکت هاي دولتی اجازه مشروط داده می شود تا بودجه مربوط به خود را اصلاح کنند اما در عمل
این شروط را رعایت نکرده و سقف بودجه را به هم میزنند؛ اگر مجلس یازدهم واقعا به دنبال اصلاح ساختار بودجه است، ابتدا باید

 
جلوي اجراي این ماده را بگیرد و آن را اصلاح کند. 



 
شرکت ها برنامه را نمی پذیرند 

در ادامه سعید وکیلی معاون سابق سازمان برنامه و بودجه، با بیان اینکه خلاء هاي قانونی همچنان در موضوع بودجه وجود دارند،
بازنگري جدي در این زمینه را اولین قدم براي اصلاح ساختار بودجه دانست و افزود: مطابق قانون اگر شرکت ها درآمد بیشتري نسبت
به آنچه پیش بینی شده، کسب کنند باید آن را سرمایه گذاري کنند اما معمولا تمایل دارند تا درآمد ها را کمتر نشان بدهند و مبلغ

 
سرمایه گذاري در بخش هاي دیگري مانند حقوق و پاداش مصرف کنند. 

وکیلی تاکید کرد: ما در قوه مجریه به شدت به یک سیستم نظارتی قبل و حین اجرا نیاز داریم تا بتواند قبل از این که اتفاق بیفتد و

 
خطا، جرم یا خلافی صورت بگیرد، هشدار بدهد و در واقع پیشگیري بشود. 

وي با بیان اینکه برنامه ناپذیر بودن شرکت هاي دولتی باید متوقف شود، اظهار داشت: این معقول نیست که تعداد کمی کارشناس
نسبت صدها هزار میلیارد تومان که دو برابر بودجه عمومی کشور است، تصمیم بگیرند؛ باید کارشناسی، نظارت و حسابرسی دقیقتري

 
نسبت به وضع موجود اعمال شود. 

 
شرکتی که براي ساخت برج میلاد تشکیل شد هنوز حقوق دریافت می کند! 

سکینه اشرفی کارشناس ارشد سازمان برنامه و بودجه و معاون سابق برنامه ریزي شهرداري تهران نیز با بیان اینکه براي اولین بار است
که مجلس به ارزیابی دو سوم بودجه کشور ورود کرده است، خاطرنشان کرد: هر سال که لایحه بودجه به مجلس ارسال می شود،

 
نمایندگان اصلاً به بحث بودجه شرکت هاي دولتی ورود پیدا نمی کردند و حالا این یک کار مهم و قابل تقدیر است. 

اشرفی با بیان اینکه بسیاري از این شرکت ها، صوري هستند، گفت: بسیاري از این شرکت ها در این ده سال گذشته اصلاً تکالیفی به
عهده شان نبوده و هیچ مرجعی وجود ندارد تا این شرکت ها را منحل کند؛ در زمانیکه اخیرا بنده در شهرداري تهران مسئولیت
داشتم، شرکتی که مسئولیت ساختن برج میلاد را به عهده داشت، پس از گذشت سالها از ساخت این برج، هنوز وجود داشت و بودجه

 
دریافت می کرد! مشابه این شرکت ها در دولت نیز وجود دارد. 

وي افزود: متاسفانه قوه مجریه سازمان بازرسی ندارد و وظیفه مهمی چون نظارت پیشینی در سازمان برنامه و بودجه به خوبی اجرا

 
نمی شود. 

 
نقش مجامع عمومی در شرکت ها باید پررنگ شود 

در ادامه سید محمدحسین فاطمی کارشناس اقتصادي، قسمت عمده اي از مشکلات شرکت هاي دولتی در ایران را ناشی از نگاه
یکسان به این شرکت ها و سایر دستگاه هاي اجرایی دانست و گفت: بودجه دستگاه هاي دولتی با شرکت ها متفاوت است؛ بودجه
دستگاه پولی است که آن نهاد،سازمان یا وزارتخانه می گیرد و هزینه می کند اما بودجه شرکت ها یعنی منحصر در گردش مالی

 
آنهاست.اینکه بگوییم 75درصد بودجه مربوط به این شرکت هاست و الباقی درصد بودجه عمومی است، مقایسه درستی نیست. 

وي دراین باره افزود: مهم ترین آسیب بودجه ریزي شرکت ها در ایران این است که ما نقش هاي مجمع عمومی را از شرکت گرفتیم؛
در قانون تجارت بالاترین رکن تصمیم گیري هر شرکت مجمع عمومی است اما از این چند صد شرکت دولتی حداکثر 10 شرکت



 
مجمع عمومی خود را تشکیل دادند. 

فاطمی با بیان اینکه اولین اقدام لازم، تفکیک بخشنامه بودجه شرکت ها از بخشنامه بودجه سایر دستگاه ها است ادامه داد: پیشنهاد
مشخص این است که بودجه شرکت هاي دولتی توسط مجامع آنها مورد بررسی قرار بگیرد و نقش مجلس از نقش تصویبی به نقش

 
نظارتی بر همین مجامع تغییر کند. 

وي وجود ماده دو قانون تنظیم با شروطی که دارد را اجتناب ناپذیر دانست و ادامه داد: زیرا شرکت هاي دولتی در حال رقابت با سایر

 
شرکت ها بوده و شرایطشان متفاوت از دستگاه دولتی است. 

فاطمی با باین اینکه یکی از مشکلات جدي این شرکت ها، نقص مدل حاکمیتی آنهاست افزود: در این شرکت ها مناسبات مبتنی بر

 
قانون تجارت بین مجمع، هیئت مدیره و مدیرعامل به درستی رعایت نمی شود و طبیعتا نظارت نیز به درستی شکل نمی گیرد. 

وي اظهار کرد: علیرغم قوانین خوبی که در بحث شفافیت مالی این شرکت ها تصویب شده اما این شفافیت بعلت عدم اجراي قوانین

 
ایجاد نمی شود؛ اطلاعات کارکنان، میزان حقوق، مزایا و معاملات عملا در این شرکت ها شفاف نیست. 

 
نظارت آنلاین ضرورت است 

در ادامه محمد شیریجیان کارشناس مسائل اقتصادي، ضمن اشاره به ماده دو قانون تنظیم، تصریح کرد: نظام تصویب بودجه شرکت
هاي دولتی داراي ایراد است؛ متأسفانه این شرکت ها به دلیل اینکه می دانند بعداً بودجه در مجمع خودشان مصوب می شود حتی

 
ارقام دقیقی را به مجلس ارائه نمی دهند، معمولا درآمد بیشتري محقق می کنند و هزینه ها را متناسب با درآمدها افزایش می دهند. 

نظارت آنلاین حساب ها، تغییر نقش دولت از مالکیت شرکت ها به سمت تنظیم گري و تناسب میان افزایش بودجه شرکت ها با

 
میزان بهره وري آنها از جمله دیگر نکاتی بود که شیریجیان به آن اشاره کرد. 

 
در ادامه نیز میعاد صالحی مدیرعامل سابق صندوق بازنشستگی نقطه نظرات خود را مطرح کرد. 

 
یک شغل با چند سطح حقوق و مزایا! 

صالحی با بیان اینکه بودجه شرکت هاي دولتی در سال 1400، معادل 64درصد بودجه کل کشور و به میزان 1500 هزار میلیارد
تومان است افزود: اما براي مثال شرکت سهامی خدمات عمومی بهداشت صنعتی که جهت خدمات درمانی کارکنان حوزه نفت است
3.3 هزار میلیارد تومان بودجه دریافت خواهد کرد؛ پس تفاوت بین خدمات درمانی کارکنان حوزه نفت یا سایر کارکنان دولت را از

 
میزان قابل توجه این بودجه میتوان فهمید. 

وي افزود: در کنار این مبالغ باید به این نکته توجه داشت که بسیاري از مدیران دولتی به دنبال این هستند که به جاي استخدام در
دستگاه ها در شرکت ها استخدام شوند و در دستگاه خود مامور شوند؛ چرا که حقوق، مزایا و .. این شرکت   ها به مراتب بالاتر است در

 
حالیکه همان کار قرار است انجام شود. 

صالحی پس از اشاره موردي به شرکت هاي پردرآمد دولتی، تصریح کرد: این اعداد و ارقام هنگفت، متاسفانه وقتی کلی مطرح می



شوند خیلی حساسیت ها را برنمی انگیزد اما مجلس ما زمانی به بلوغ کافی در رابطه با بودجه خواهد رسید که جز به جزء این مبالغ

 
عظیم و هزینه کرد هاي آن را زیر ذره بین قرار دهد تا بتوان براي به درستی برنامه ریخت. 

همچنین مجید کریمی دبیر کارگروه اقتصاد دولت سایه با اشاره به اظهارات سالهاي گذشته مسئولان اقتصادي دولت، خاطرنشان کرد:
ادعاي بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد همچنان در حد همان شعار باقی مانده است؛ براي تحقق چنین امر مهمی که بسیاري از

 
کشورهاي دنیا نیز پیگیري کردند، نیازمند تغییر روش نظارت به سمت نظارت هاي آنلاین و سامانه اي هستیم. 

 
پی نوشت: 

1- ماده 2- به مجامع عمومی یا شوراهاي عالی شرکتهاي دولتی موضوع ماده (4) «قانون محاسبات عمومی کشور مصوب 1/6/1366»
و سایر شرکتهایی که بیش از پنجاه درصد (50%) سرمایه و یا سهام آنها منفرداً یا مشترکاً متعلق به وزارتخانه ها، مؤسسات دولتی،
شرکتهاي دولتی (به استثناي بانکها و مؤسسات اعتباري و شرکتهاي بیمه) و همچنین سایر شرکتهاي دولتی که شمول قوانین و
مقررات عمومی بر آنها مستلزم ذکر نام یا تصریح نام است از جمله شرکت ملی نفت ایران و شرکتهاي تابعه و وابسته به وزارت نفت و
شرکتهاي تابعه آنها و سازمان صنایع ملی ایران و شرکتهاي تابعه و مرکز تهیه و توزیع کالا که بودجه آنها در قوانین بودجه سنواتی
درج می گردد، اجازه داده می شود با کسب نظر از سازمان مدیریت و برنامه ریزي کشور، ارقام مربوط به بودجه مندرج در قوانین
مزبور را بر اساس سیاستهاي دولت، یا تصمیماتی که طبق اساسنامه یا قانون تشکیل شرکتها و مؤسسات مذکور، مجاز به اتخاذ آن
هستند، یا در صورت فراهم شدن موجبات افزایش تولید یا دیگر فعالیتهاي اصلی شرکت یا بنا بر مقتضیات ناشی از نوسان قیمتها، یا

 
به تبع دیگر تحولات اقتصادي و مالی، با رعایت مقررات اساسنامه مورد عمل تغییر دهند مشروط به اینکه این تغییر: 

اولاً- موجب کاهش ارقام مالیات و سود سهام دولت و همچنین بازپرداخت وامهاي داخلی و خارجی از جمله وام موضوع ماده (32)

 
«قانون برنامه و بودجه مصوب 5/12/1351» مندرج در بودجه مصوب (یا اصلاحی احتمالی) نشود. 

 
ثانیاً- میزان استفاده شرکت از محل بودجه عمومی دولت را افزایش ندهد. 

 
ثالثاـ میزان تسهیلات قابل دریافت از سیستم بانکی کشور افزایش نیابد. 

انتهاي پیام/



جزئیات تجمیع یارانه نقدي و معیشتی

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/11/06

عضو کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه در سال آتی یارانه نقدي و معیشتی تجمیع خواهد شد، گفت: کل منابع مربوط
به پرداخت نقدي یارانه از 74 به 146 هزار میلیارد تومان رشد کرد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، در تبصره 14 لایحه بودجه که از طرف دولت به مجلس ارائه شده منابع 300
هزار میلیارد تومانی لحاظ شده بود. مجلس و کمیسیون تلفیق بر حذف ارز دولتی نهاده هاي دامی تاکید داشتند تا از این طریق براي
پوشش افزایش قیمت اقلام مربوطه با یارانه نقدي این افزایش قیمت را جبران کنند. در نهایت با حذف ارز ترجیحی منابع تبصره 14

 
بودجه به 429 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

حسین علی حاجی دلیگانی، با اشاره به اینکه، در لایحه پیشنهادي دولت 43 هزار میلیارد تومان براي پرداخت یارانه نقدي و 31 هزار
میلیارد تومان براي پرداخت یارانه معیشتی لحاظ شده بود، گفت: بر اساس مصوبات کمیسیون تلفیق و بعد از حذف ارز 4200 تومانی

 
واردات نهاده هاي دامی این منابع به 146هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

به گفته این عضو هیئت رئیسه مجلس، تغییرات مهمی در تبصره 14 بودجه شکل گرفته است که شاید مهمترین آنها تجمیع یارانه

 
نقدي و معیشتی باشد. بر این اساس، کل منابع تبصره 14 بودجه به 429 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

 
جزئیات یارانه یکپارچه در سال 1400 

وي با بیان اینکه، در سال آتی 10 میلیون نفر یارانه نقدي ماهیانه 267 هزار تومانی دریافت میکنند، گفت: در پله دوم 25 میلیون نفر

 
ماهیانه 183 هزار تومان یارانه دریافت خواهند کرد. 

حاجی دلیگانی ادامه داد، بر این اساس، 23 میلیون نفر ماهیانه 136 هزار تومان و 20 میلیون نفر نیز 91 هزار تومان یارانه نقدي
دریافت میکنند. هرچند عقیده کمیسیون تلفیق بودجه این بود که دهک بالاي درآمدي باید از صف دریافت یارانه حذف شوند اما

 
دولت زیر بار اجراي آن نرفته است. 

 
امکان بررسی درخواست دریافت یارانه حذف شدگان 

این نماینده مجلس گفت: البته کمیسیون تلفیق یک مصوبه مهمی نیز داشته است و بر این اساس سازمان هدفمندي یارانه ها و
همچنین وزار رفاه مکلف شدند درخواستهاي افرادي که قبلا از دریافت یارانه انصراف داده اند و یا از ابتدا یارانه دریافت نکرده اند را

 
بررسی کنند و در صورت داشتن شرایط این افراد نیز به صف دریافت یارانه اضافه شوند. 

 
حمایت از تولید و اشتغال در تبصره 14 

بر اساس مصوبات کمیسیون تلفیق در خصوص تبصره 14 بودجه، 32 هزار میلیارد تومان براي رونق تولید و ارتقا سطح اشتغال از



 
طریق تخصیص به استانها لحاظ شده است. همچنین 18 هزار میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در نظر گرفته شدهاست. 

بر این اساس 82 هزار میلیارد تومان نیز براي جبران هزینه هاي شرکتهاي دولتی مثل پخش و پالایش فرآورده هاي نفتی در راستاي
پوشش هزینه هاي ایمن سازي جایگاههاي سوخت، بهینه سازي مصرف انرژي و... پیش بینی شد. مجموعا براي بخشهاي حمایت از
تولید و اشتغال -هدفمندي یارانه ها -اعتبارات هزینه اي و تلک دارایی سرمایه اي 313 هزار میلیارد تومان لحاظ شد. مجموع این

 
ارقام 429 هزار میلیارد تومانی است که در ابتدا ذکر شد. 

به گفته حاجی دلیگانی، براي کنترل فقر مطلق 15 هزار میلیارد تومان به کمیته امداد و بهزیستی تخصیص داده خواهد شد. همچنین

 
32.5 هزار میلیارد تومان بابت 2.5 میلیارد دلار یارانه ارزي دارو و تجهیزات پزشکی لحاظ شد. 

در مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه، براي پوشش هزینه هاي بیمه قالیبافان، رانندگان، زنان سرپرست خانوار(500 میلیارد تومان) و....
مجموعا 6500 میلیارد تومان پیش بینی شده است. در مصوبات کمیسیون تلفیق ارقام قابل توجهی براي یارانه نان و خرید تضمینی

 
گندم نیز لحاظ شده است. 

 
مرغ آرین و حمایت از فعالیتهاي فرهنگی هم در مصوبات کمیسیون لحاظ شد 

عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: در مصوبات کمیسوین تلفیق یارانه نیز براي حمایت از بخش کتاب و فعالیتهاي فرهنگی(470 میلیارد
تومان) لحاظ شده است. همچنین براي پوشش کسري مربوط به خوراك زندانیان پیشنیهاي لازم انجام شد. براي حمایت از تولید مرغ
نژاد آرین(سود تسهیلات سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي) واکسیناسیون دام ( مجموعا518 میلیارد تومان)در تبصره 14 بودجه

 
مناسبی لحاظ شده است. 

از سوي دیگر، براي پوشش هزینه هاي حمل و نقل ریلی، صندوق بیمه روستاییان و عشایر، یارانه شیر مدارس، مسکن محرومان،
رزمندگان معسر و کمک به بنیاد شهید، بیمه خادمان مساجد، حمایت از خانواده زندانیان(400 میلیارد تومان) حقوق سربازان(3000

 
میلیارد تومان) و کمک به تامین سوخت ناجا و نهاجا(500 میلیارد تومان)... پیش بینیهایی در تبصره 14 انجام شده است. 

گفتنی است، در جدول تبصره 14 دولت براي مواردي مثل فعالیتهاي اجتماعی و تقویت بنیه فرهنگی، تامین کسري خوراك زندانیان
، کمک به خانواده نیروهاي مسلح، رفع محرومیت از مناطق کم برخوردار، حقوق سربازان، پیش گیري از حوادث غیر متقربه، آموزش و
پرورش، کاهش آسیبهاي فرهنگی، حمایت از زنان سرپرست خانوار، حمایت ازخانواده هاي زندانیان، کمک به تامین سوخت ناجا و

 
نهاجا اعتباري لحاظ نشده بود./تسنیم 

انتهاي پیام/



اختصاص بیش از یک میلیارد تومان جهت احداث یادمان
شهداي گمنام و ساماندهی گلزارهاي شهدا

اختصاص بیش از یک میلیارد تومان جهت احداث یادمان شهداي گمنام و

ساماندهی گلزارهاي شهدا

منبع: گیلان بهتر نوینشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/11/06

علی فتح اللهی در جلسه بررسی مشکلات ایثارگران شهرستان رشت با بیان اینکه ایثارگران و خانواده هاي آنان مظهر
شهامت، صبر و ایثار در نزد همگان هستند، اظهار داشت: در شرایط فعلی، شرایط بد اقتصادي می تواند براي خانواده هاي

معظم شهدا که تعدادي از آنان به کهولت سن رسیده اند، مشکلات بیشتري را در حیطه تامین ...

علی فتح اللهی در جلسه بررسی مشکلات ایثارگران
شهرستان رشت با بیان اینکه ایثارگران و خانواده هاي آنان
مظهر شهامت، صبر و ایثار در نزد همگان هستند، اظهار

داشت: در شرایط فعلی، شرایط بد اقتصادي می تواند براي خانواده هاي معظم شهدا که تعدادي از آنان به کهولت سن رسیده اند،

 
مشکلات بیشتري را در حیطه تامین معیشت و (...) 

علی فتح اللهی در جلسه بررسی مشکلات ایثارگران شهرستان رشت با بیان اینکه ایثارگران و خانواده هاي آنان مظهر شهامت، صبر و
ایثار در نزد همگان هستند، اظهار داشت: در شرایط فعلی، شرایط بد اقتصادي می تواند براي خانواده هاي معظم شهدا که تعدادي از
آنان به کهولت سن رسیده اند، مشکلات بیشتري را در حیطه تامین معیشت و اشتغال سبب شود، لذا احترام و خدمت به این خانواده

 
ها باید سرلوحه کار تمامی مسئولین امر باشد. 

فرماندار شهرستان رشت با تاکید بر اینکه ما در این انقلاب هر چه داریم، از برکت خون شهداست، بیان کرد: قدرشناسی از خانواده

 
شهداء و ایثارگران، باید فراتر از حرف و گفتگو و کاملا عمل گرایانه باشد. 

وي با بیان اینکه براي بازسازي تصاویر یادمان شهداء حدود 300 میلیون تومان در کمیته برنامه ریزي اعتبار در نظر گرفته شده است،

 
خاطرنشان کرد: شهداي گمنام، مهمانان عزیز ما هستند، از این رو به قبور این شهدا باید رسیدگی ویژه شود. 

فتح اللهی درباره موضوع نحوه واگذاري زمین جهت احداث مسکن 21 جانباز بالاي 75 درصد و ضرورت توجه به این مهم، بیان
داشت: در این رابطه، کارگروهی با محوریت معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداري رشت، تشکیل و اقدامات لازم براي سرعت

 
بخشیدن به این موضوع انجام خواهد شد. 

فرماندار رشت با اشاره به پیشرفت 20 درصدي پروژه احداث مجتمع توانبخشی درمانی ایثارگران در منطقه لاکان، برلزوم پیگیري

 
جدي و تسریع در روند اجرایی این پروژه تاکید کرد. 

وي در خصوص رسیدگی به تابلوهاي شهدا در سطح شهرستان، خاطر نشان کرد: در این رابطه، استفاده از ظرفیت تمام ادارات باید

 
مورد توجه قرار گیرد و کارگروهی نیز براي پیشبرد این امر تشکیل خواهد شد. 

فرماندار شهرستان رشت با تاکید بر این که ارایه خدمات درمانی به جانبازان و ایثارگران باید به بهترین صورت باشد، اظهار داشت:



شهرستان رشت داراي 11 هزار و 925 ایثارگر، 2 هزار و 88 شهید، هفت هزار و 576 جانباز و یک هزار و 101 آزاده است که باید

 
خدماتی در خورشان این عزیزان به آن ها ارائه شود. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تقدیر از تلاش و حضور همیشگی اصحاب رسانه جهت انعکاس اخبار جلسات، بر لزوم انتقال
جامع و کامل مفاهیم جلسات در خبرگزاري ها تاکید و تصریح کرد: در برخی از موارد متاسفانه انتقال نادرست مفاهیم، سبب ابتر
ماندن کلام گوینده سخن شده و فحواي کلام آنچنان که باید از سوي مردم جامعه درك نمی شود و به تبع آن، نتیجه عکس و گاهی

 
تشویش اذهان عمومی را سبب می شود. 

فتح اللهی با بیان اینکه حضور هفتگی و مستمر تمامی نمایندگان شهرستان رشت در نشست بررسی مشکلات شهرستان رشت، در
خور تقدیر است، افزود: وجوداین همگرایی و همراهی می تواند زمینه ساز رفع بسیاري از مشکلات و توسعه بیش از پیش مرکز استان

 
گیلان باشد. 

جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه طی سخنانی بیان داشت: در قانون برنامه پنجم و

 
ششم توسعه همه دستگاه ها به حفظ آثار و یادگارهاي دفاع مقدس و شهدا ملزم هستند. 

وي در ادامه افزود: بنابراین هر یک از دستگاه ها براي بازسازي و حفظ تابلوهاي شهدا در سطح شهرستان رشت باید همکاري داشته

 
باشند. 

آقازاده دیگر نماینده مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه، گفت: در امر تردد جانبازان در محیط شهري، ادارت و
سازمان ها مشکل وجود دارد و تسهیل این مشکل، بارها توسط مدیران اجرایی مطرح شد، اما متاسفانه همچنان شاهد وجود مشکلات

 
عدیده در این حوزه هستیم. 

محمدرضا احمدي یکی دیگر از نمایندگان مردم رشت در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود مشکل اشتغال در ایثارگران در پی
معضل بیکاري عموم جامعه، گفت: طبق قانون، بخشی از جذب کارکنان ادارات دولتی، باید به خانواده هاي ایثارگران، جانبازان و

 
شهداء اختصاص یابد. 

وي با اشاره وجود مشکلات معیشتی در برخی از خانواده معزز ایثارگران، تاکید کرد: در این راستا ضرورت دارد اهتمام و پیگیري جدي
جهت رفع معیشتی ایثارگران وجود داشته باشد.



آشفته بازار داخلی و خارجی پتروشیمیایی ها

منبع: فودناشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/11/06

کارشناس بازار محصولات پتروشیمیایی می گوید: صنایع تکمیلی پتروشیمی حجم بالایی از اشتغال را به خود اختصاص داده
اند و باید به طور جدي از تعطیلی این صنایع جلوگیري شود.

قیمت هاي پایه محصولات پتروشیمیایی در حالی اعلام
شد که قیمت مبناي دلار در فرمول کشف نرخ، افت
نزدیک به 9 درصدي را به ثبت رساند. این اهرم اثرگذار
توانست به قدري قدرتمند ظاهر شود که بهاي اکثر گروه
هاي کالایی پلیمري و شیمیایی افت نرخی محسوس را
تجربه کنند. البته دیگر اهرم اثرگذار در فرمول قیمت
گذاري یعنی قیمت هاي جهانی نیز روند کاهشی نسبتا
آرامی را تجربه می کند که نکته موثري براي پدیدار شدن

اثر کاهشی و جذاب بهاي نیمایی ارز در قیمت هاي پایه به شمار می رود. البته در مورد دورنماي قیمت هاي جهانی نمی توان اظهار

 
نظر قاطعی داشت زیرا سیگنال هاي متناقض بسیاري در حال خودنمایی است. 

 
عطش افت نرخ بازار پلیمرها 

شواهد نشان می دهد که بهاي نیمایی ارز که در فرمول قیمت گذاري لحاظ می شود از میانگین ماهانه به میانگین هفتگی تغییر یافته
است اما براي تایید این ادعا نیازمند بیان رسمی آن از سوي نهاد متولی هستیم. در نهایت قیمت هاي پایه براي روز یکشنبه 5 بهمن
سال جاري با افت نرخ همراه شدند، آن هم افتی که نزدیک به 9 درصد آن با اهرم کاهش بهاي نیمایی ارز بود. به طوري که 23 هزار
و 187 تومان، به عنوان قیمت مبناي ارز در قیمت هاي پایه هفته جاري در نظر گرفته شد که سبب قرمز پوش شدن اکثر گریدهاي

 
بازار مواد اولیه پتروشیمیایی در بورس کالا شد. 

این افت نرخ پایه در بین محصولات پلیمري به گونه اي بود که محصولات پرتقاضا نظیر پلی وینیل کلراید(PVC) و پلی پروپیلن هاي
شیمیایی پس از مدت ها رشد قیمت پایه، براي هفته جاري کاهش محسوسی را تجربه کردند. به عبارت دقیق تر گروه محصولات
PVC بازه کاهشی میان 10 تا 12 درصدي را تجربه کرده و پلی پروپیلن هاي پرحاشیه در هر دو گروه شیمیایی و نساجی بیش از 8
درصد کاهش نرخ را به خود دیدند. بنابراین تمام مواد اولیه پلیمري در بورس کالا براي هفته جاري با کاهش قیمت پایه عرضه
خواهند شد که در این آشفته بازار رکود تقاضا، می تواند به عنوان نکته مهم و نجات بخشی براي دادوستدهاي بازار تلقی شود. چرا که
در این شرایط تداوم رشد نرخ پایه نه تنها کمکی به بازگشت حجم تقاضاي بازار و به تبع آن میزان دادوستدهاي مواد اولیه پلیمري

 
نمی کرد، بلکه با شتاب بیشتري آن را به ورطه سقوط می کشاند. 



در قیمت هاي پایه محصولات شیمیایی نیز این کاهش بهاي ارز به شکلی محسوس تاثیر خود را برجاي گذاشته است. به طوري که به
جز دي اتیلن گلایکول که تنها ماده شیمیایی هفته جاري است که با افزایش 29/ 0 درصدي قیمت پایه ظاهر شده، باقی محصولات
شیمیایی افت نرخ پایه در بازه یک تا 13 درصد را تجربه کرده اند. دي اتیل هگزانول با بیشترین کاهش قیمت و استایرن مونومر با

 
کمترین کاهش نرخ پایه طی هفته پیش رو در بورس کالا عرضه خواهند شد. 

مسعود جمالی، کارشناس بازار محصولات پتروشیمیایی گفت: این روزها بازار مواد اولیه پتروشیمیایی تنش هاي بسیاري را سپري می
کند و اهالی بازار با نگرانی زیادي در انتظار به ثبات رسیدن شرایط هستند. نوسان هاي مستمر بهاي ارز، بر این نگرانی افزوده و جو
عمومی بازار را بیش از پیش متشنج کرده است. این سردرگمی و عدم قطعیت هاي موجود در بازار به نقطه اي رسیده است که حتی
با وجود افت نرخ هاي پایه در بورس کالا براي هفته جاري، بازهم پابرجا خواهد بود و مرتفع نمی شود. چرا که تجربه نشان داده است

 
که وضعیت دادوستدهاي این بازار به این سادگی روي آرامش را به خود نخواهد دید. 

بنابراین با یک هفته افت نرخ پایه نمی توان به آرامش رسیدن بازار را انتظار داشت. چرا که هنوز عوامل بسیاري هستند که بر غالب

 
متغیرهاي اصلی بازار محصولات پتروشیمی تاثیرگذار خواهند بود. 

وي افزود: نکته مهمی که وجود دارد مربوط به تفاوت قیمت ارز در بازار آزاد، صرافی(ملی) و سامانه نیما است. طبیعی است که
تولیدکننده و مصرف کننده انتظار دارند که سامانه نیما خود را به بهاي ارز موجود در بازار نزدیک کند. اما مقاومتی در این بین دیده

 
می شود که همسان سازي بهاي ارز را با کندي مواجه کرده است. 

جمالی ادامه داد: در بازارهاي جهانی نیز روند کلی قیمت نسبتا نزولی بوده است و در برخی از گریدهاي محصولات پتروشیمی با
کاهش قیمت جهانی همراه بودیم. به دلیل مجموعه عوامل اثرگذار در بازار معاملاتی این محصولات، حتی با وجود کاهش قیمت پایه
براي این هفته انتظار چندانی براي ورود تقاضاي افزایشی وجود ندارد. چرا که ترجیح، بخش عمده اي از فعالان بازار بر این است که
منتظر بمانند تا بهاي ارز تا آنجا که امکان دارد افت قیمت را تجربه کند. بنابراین خرید خود را به روزهاي آینده موکول خواهند کرد.
البته این پیش بینی درحالی محتمل ارزیابی می شود که رخدادي غیرمترقبه ظرف روزهاي آینده در این بازار و سایر بازارهاي اثرگذار
اتفاق نیفتد و شرایط به همین منوال تداوم یابد. در غیر این صورت این امکان وجود دارد که در صورت رشد بهاي ارز که سبب افزایش

 
قیمت پایه محصولات پتروشیمیایی می شود، حجم تقاضاي موجود در بازار رشد محسوسی را تجربه کند. 

 
بازارهاي صادراتی تحت تاثیر افزایش قیمت 

جمالی به اوضاع بازار صادراتی مصنوعات پلیمري اشاره کرد و گفت: وضعیت بازار صادراتی دست کمی از شرایط بازار داخلی ندارد.
زیرا کاهش نرخ ارز در صرافی(ملی)، اکثر بازارهاي صادراتی به ویژه بازار محصولات پلاستیکی را با مشکل مواجه ساخته است. این امر

 
به دو دلیل اتفاق افتاده و بخش صادراتی این صنایع را با مشکل مواجه کرده است. 

دلیل اول مربوط به رشد قیمت تمام شده محصولات تولید داخل است که به خاطر افزایش چشمگیر قیمت پایه مواد اولیه طی چند

 
ماه گذشته رخ داده است. 

در کنار آن، کاهش بهاي ارز طی چند هفته اخیر، فشار مضاعفی به تولیدکننده وارد می کند. بنابراین کالاي تولیدي داخل نسبت به
یک تا دو هفته اخیر گران تر به دست خریدار خارجی می رسد. از این رو می توان گفت نه تنها با افت حجم معاملات مواد اولیه در
بازارهاي داخلی روبه رو شدیم، بلکه بخش صادراتی تولیدات ما نیز زمین گیر شده است. بنابراین چه تولیدکننده اي که به سبب
رقابت هاي قیمتی و تنش هاي بازاري که سال جاري با آن مواجه بوده و چه خریداران خارجی سعی می کنند، هوشمندانه عمل کرده

 
و کالاي مورد نظر خود را با بهترین قیمت ممکن تهیه کنند. 



 
از این رو همه در سردرگمی نوسان هاي غیرقابل پیش بینی بازار که مسبب اصلی آن بهاي ارز است قرار دارند. 

این کارشناس بازار یادآور شد: هنگامی که جریان کلی بازار را مورد توجه قرار می دهیم، متوجه می شویم هر تولیدکننده یا فروشنده
در زمانی که رکود بر بازار حاکم شده است با فروش اعتباري یا مدت دار یا حتی اعمال تخفیف هاي گوناگون، متقاضیان را به خرید

 
محصولات ترغیب کنند. 

این موضوع نه تنها در بخش داخلی صادق است، بلکه در بازارهاي صادراتی نیز امري طبیعی است. به طوري که در برهه اي از زمان
براي حفظ مشتري و بازار بین المللی خود تخفیف هاي گوناگونی را اعمال کرده، آن هم در شرایطی که از لحاظ سودآوري به نقطه

 
سربه سر رسیده یا حتی متحمل زیان شده ایم. 

بنابراین طبیعی است که در این مقاطع از زمان محصولات خود را با قیمتی پایین تر از بهاي تمام شده به فروش برسانیم تا سهم بازار

 
خود را حفظ کنیم. قاعدتا این گونه موضوعات در تمام بازارهاي کالایی وجود دارد. 

جمالی ادامه داد: چنانچه فرض کنیم روش قیمت گذاري ایده آل و صحیح است و بر روي آن نقدي وجود ندارد، هنگامی که بازار در
شرایط خاصی قرار دارد، محصولات خریداري نمی شوند و براي یک یا دو هفته وارد مچینگ می شوند، از نهاد متولی و بورس کالا به
عنوان بستر انجام معاملات این بازار این انتظار می رود که از تمام ابزارهاي در دسترس خود استفاده کرده و این مشکل را مرتفع

 
کنند. 

به گونه اي که روي کالاهایی که خرید نمی شود تا آنجا که ممکن است تخفیف اعمال شود یا روش هاي جایگزینی براي افزایش
انگیزه متقاضیان طراحی شود. تا از این راه به بخش تولید کمک شود. چرا که صنایع تکمیلی پتروشیمی حجم بالایی از اشتغال کشور
را به خود اختصاص داده اند و باید به طور جدي از تعطیلی این صنایع جلوگیري شود. با توجه به نزدیک شدن به ماه هاي پایانی سال
جاري و مشکلات نقدینگی که معمولا شرکت هاي تولیدي در این مقطع از زمان با آن مواجه می شوند، تبعات بسیار بد اقتصادي را به

همراه خواهد داشت.



گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی

به کار خواهد بست

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/11/06

دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و امور گمرکی گمرك ایران امروز در نشستی مشترك با جمعی از مدیران شرکت هاي
پیشران اقتصادي بخش خصوصی کشور ضمن بحث و تبادل نظر در خصوص مشکلات موجود پیش روي تولیدکنندگان از

تلاش و آمادگی کامل این سازمان براي بررسی و تسهیل فرآیندهاي گمرکی مربوط به کارآفرینان خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، در این نشست که در دفتر مجمع کارآفرینان ایران و با حضور نمایندگان
تعدادي از بزرگترین تولیدکنندگان و صاحبان صنایع بخش خصوصی کشور برگزار شد، ابتدا حاضرین در جلسه با طرح برخی
مشکلات موجود همچون ثبت سفارش، ترخیص درصدي، اصلاح ثبت سفارش، کارشناسان مجازي، عدم اعلام به موقع وصولی ها،
صادر نشدن کد رهگیري توسط بانک مرکزي و دپوي مواد اولیه و اقلام ضروري در گمرك، بر لزوم اتخاذ تدابیر و تصمیماتی واحد و

 
کاربردي با هدف تسریع دستیابی تولیدکنندگان به مواد اولیه تاکید کردند. 

دکتر ارونقی در ادامه با مثبت ارزیابی کردن چنین نشست هایی با هدف هم افزایی و یافتن راهکارهاي موثر براي کمک به امر تولید
در کشور تصریح کرد: معاونت فنی و امور گمرکی همواره تلاش کرده است با صدور بخشنامه، برگزاري جلسات متعدد با بانک مرکزي،
وزارتخانه هاي مختلف، سازمان بازرسی کل کشور و ستاد مبارزه با قاچاق، نقش موثري در حمایت از مجموعه هاي تولیدي کشور

 
داشته باشد. 

وي در تشریح برخی موانع موجود بر سر ترخیص درصدي کالا از
گمرك با اشاره به لزوم صدور کدرهگیري از سوي بانک مرکزي و
تخصیص ارز ترجیحی 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی گفت:
اگرچه در حال حاضر صاحبان کالا می توانند با پرداخت هزینه
هاي قانونی نسبت به ترخیص کالاي خود از گمرك اقدام کنند
اما به دلیل وجود تفاوت ریالی میان ارز ترجیحی و ارز نیمایی و
احتمال عدم تخصیص ارز توسط دولت، این موضوع می تواند

 
براي تولید کنندگان مشکل ساز شود. 

معاون فنی و امور گمرکی گمرك در پاسخ به ابهامات موجود در خصوص کارشناسان مجازي ضمن انتقاد از این شیوه و بیان اینکه در
حال حاضر تنها 142 کارشناس مجازي در مجموعه گمرکی کشور مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: بارها گفته ایم این روش نه
تنها نمی تواند مشکلات احتمالی در گمرك را مانع شود بلکه موجب تاخیر و عدم هماهنگی هاي بسیاري نیز خواهد شد. قرار است

 
تعداد کارشناسان مجازي به 1000 نفر برسد که امیدواریم این موضوع بتواند اندکی از حجم مشکلات موجود بکاهد. 

دکتر ارونقی در پاسخ به سئوالی درخصوص محدودیت نمونه هاي وارداتی و صادراتی با اعلام اینکه بر اساس مصوبات موجود امکان



صدور برگه ترخیص براي سفارش هایی که تا پیش از سال 97 ثبت شده اند وجود دارد، گفت: بر اساس قوانین جدید و با هدف
مدیریت منابع ارزي کشور، ترخیص تمامی سفارشاتی که پس از سال 97 ثبت شده باشند و ارزش آنها بیش از 2000 یورو باشد

 
نیازمند دریافت کد رهگیري از سوي بانک مرکزي و یا بانک عامل و تامین منابع ارزي است. 

 
وي اضافه کرد البته مطابق بند 1 ماده 38 برخی سفارشات در صورتی که از سوي وزارت جهاد کشاورزي، 

وزارت بهداشت و یا وزارت صمت مورد تایید باشند و مجوز قانونی براي آنها صادر شود بدون در نظر گرفتن سقف ارزشی اشاره شده،

 
قابلیت ترخیص خواهند داشت. 

معاون فنی گمرك کشور همچنین با اشاره مشکل سامانه جامع گمرکی کشور (EPL) و دستور ریاست جمهوري براي ادغام سیستم
جامع تجارت و سیستم جامع گمرکی خاطر نشان کرد: به دلیل عدم همخوانی این دو سامانه از تاریخ 9/9/1399 قرار بود این سیستم
یکپارچه راه اندازي شود تا از تداوم مشکلات موجود جلوگیري شود. امیدواریم با شروع به کار این سیستم یکپارچه تولیدکنندگان و

 
تجار بتوانند در کمترین زمان ممکن سفارشات خود را ثبت و پیگیري کنند. 

در پایان این نشست نیز محمد رضا غزنوي دبیرکل مجمع کارآفرینان ایران به نمایندگی از دیگر اعضا این مجمع ضمن قدردانی از
تلاش هاي مجدانه دکتر ارونقی در معاونت فنی و امور گمرکی گمرك کشور ابراز امیدواري کرد با بررسی و پیگیري مباحث مطرح
شده در این نشست و همچنین حمایت هاي گمرك کشور، مشکلات کارآفرینان و تولیدکنندگان کشور با هدف افزایش عمق تولید و

 
رسیدن به مرز خودکفایی هر چه سریعتر برطرف شود. 

انتهاي پیام/



حمایت از بخش خصوصی براي افزایش بهره وري حوزه کشاورزي

منبع: ایاناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/11/06

فرآوري و عرضه محصولات کشاورزي نیازمند تولیدى باکیفیت بارعایت نکات کارشناسی براي کشاورزان است که براین اساس از

 
حضور بخش خصوصی به این حوزه حمایت می کنیم. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان اصفهان، سیدمحمدتقی معین
الدینی اظهار کرد: مشکلات حوزه کشاورزي به ویژه سیب زمینی
فقط مربوط به منطقه فریدن نیست و هر منطقه اي در مقاطع
زمانی مختلف به واسطه حضور دلالان با این مشکل روبرو می

 
شود. 

او گفت: با اشراف برمشکلات کشاورزان در سه مقطع کاشت،
داشت و برداشت، براي رفع دغدغه هاي کشاورزان مسائل مربوط را به مدیران دستگاه هاي اجرایی شهرستان و استان به ویژه جهاد
کشاورزي استان و در نهایت وزارت کشاورزي منعکس کرده ایم. با توجه به حجم کشت محصولات متنوع کشاورزي، مشکلاتی براي

 
کشاورزان به وجود آمده است که امیدواریم این پیگیري ها اثرگذار باشد. 

فرماندار فریدن درباره حمایت از ورود سرمایه گذاران و اشتغال در حوزه کشاورزي گفت: با توجه به اینکه ایجاد و ساخت کارخانه هاي
مرتبط با انواع تولیدات و محصولات در پیشرفت بخش اقتصادي کشور بسیار موثر است، ما هم باتوجه به وجود سیاست هاي حمایتی
و ارائه تسهیلات مناسب که از طریق مدیران کشور و استان براي دریافت و صدور مجوز لازم تصویب می شود از ورود بخش هاي

 
خصوصی حمایت خواهیم کرد. 

معین الدینی خاطرنشان کرد: درحال حاضر باوجود یک کارخانه تولیدي چیپس در شهرستان مجاور و تولید محصول سیب زمینی در
فریدن متأسفانه این کارخانه تمام محصول سیب زمینی خود را از خارج منطقه تهیه می کند و علت این کار نداشتن کیفیت و

 
ماندگاري مناسب در بهره وري این محصول براي تولید چیپس است. 

او در پایان بیان کرد: رشد و پویایی در حوزه کشاورزي و کاهش دغدغه کشاورزان نیازمند رعایت نکات کارشناسی و علمی براي
تولیدات مرغوب تر با بازدهی و ماندگاري بیشتري است که در نهایت این محصولات مناسب در سبد بخش هاي خصوصی براي

فرآوري و بهره وري قرار گیرد.



جزئیاتی از قتل کارمند شرکت گاز آذربایجان شرقی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/11/06

 
جزئیاتی از قتل کارمند شرکت گاز آذربایجان شرقی 

ایسنا/ روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی با صدور
اطلاعیه اي به منظور جلوگیري از هرگونه گمانه زنی،
تفسیر و استنباط هاي غیرواقعی در مورد "خبر قتل یکی
از کارمندان این شرکت" که روز گذشته در چهارراه لاله
تبریز با سلاح گرم به قتل رسید، به توضیح اطلاعات اولیه

 
و در دسترس پرداخت. 

 
در این اطلاعیه آمده است: 

مقتول 37 ساله، متاهل و داراي 2 فرزند، کارشناس مرد یکی از واحدهاي ستادي شرکت گاز استان بوده که به صورت قراردادي در
سازمان اشتغال داشته و براساس بررسی هاي اولیه، صبح روز حادثه بعد از خروج از منزل به سمت محل کار، در داخل خودروي
شخصی و در نزدیکی منطقه مسکونی خود در خیابان لاله تبریز مورد حمله مسلحانه قرار گرفته و بر اثر اصابت گلوله به قتل می رسد.
مطابق اعلام معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان، پرونده مقدماتی در خصوص موضوع تشکیل و علت و انگیزه ماجرا در دست
بررسی است و شناسایی و دستگیري عامل یا عاملان بلافاصله در دستور کار ویژه پلیس استان قرار گرفته که اخبار تکمیلی متعاقبا

 
اطلاع رسانی خواهد شد. 

در ادامه این توضیحات، روابط عمومی شرکت گاز استان هرگونه فرضیه مبنی بر ارتباط قتل با شغل اداري و مسئولیت سازمانی مقتول
را رد و از رسانه هاي خبري درخواست کرده اخبار مربوط به حادثه را صرفا از طریق منابع صاحب صلاحیت قانونی و معتبر پیگیري و
دریافت کنند تا از انتشار اخبار ضد و نقیض و مبتنی بر گمانه زنی و جریحه دار شدن احساسات خانواده و بازماندگان داغدار آن

 
مرحوم اجتناب شود. 

 
آخرین خبر آذربایجان شرقی در اینستاگرام : 

instagram.com/EAzerbaijan_Today



153 روستاي زنجان در معرض خطر قرار دارد

منبع: موج رساشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: 153 روستاي این استان در معرض خطر و بر روي گسل قرار دارند
که 18 هزار و 700 واحد در این روستاها قرار دارند.

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت:
153 روستاي این استان در معرض خطر و بر روي گسل
قرار دارند که 18 هزار و 700 واحد در این روستاها قرار

 
دارند. 

به گزارش موج رسا; رضا خواجه اي امروز در نشست
خبري با اشاره به در معرض خطر و بر روي گسل بودن
153 روستاي استان اظهار کرد: 18 هزار و 700 واحد در
این روستاها ساکن هستند که 6 هزار واحد، مقاوم سازي

 
شده و براي بقیه نیز در صورت ابلاغ اعتبار، مقاوم سازي صورت می گیرد. 

وي خاطرنشان کرد: از سال 1384 تاکنون 50 هزار واحد از 92 هزار و 657 واحد غیرمقاوم استان، مقاوم سازي شده و تلاش بر این

 
است که جذب اعتبارات در این زمینه بیشتر هم شود. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: طرح هادي تقریباً براي تمام روستاهاي این استان تهیه شده و طرح هادي

 
294 روستا نیز نیازمند بازنگري است. 

وي با بیان اینکه طرح هادي 190 روستا بازنگري شده است، اظهار داشت: تاکنون طرح هادي 400 روستا از 710 روستاي بالاي 20

 
خانوار استان اجرا شده که اجرا و بازنگري طرح هاي هادي به میزان اعتبارات ابلاغی از محل استانی و ملی برمی گردد. 

خواجه اي با بیان اینکه طرح هادي روستاها به طور کامل اجرا نمی شود، تصریح کرد: طرح هاي هادي به نسبت اعتباري که براي

 
روستاها در نظر می گیرند، اجرا و عملیاتی می شوند. 

وي با بیان اینکه امسال 10 میلیارد تومان اعتبار براي اجراي طرح هاي هادي روستایی تخصیص یافته است، افزود: نمی توان با این
اعتبار، طرح هادي چند روستا را به صورت 100 درصد اجرا کرد و بقیه بماند بلکه نیازسنجی شده و روستاها با اولویت شناسایی شده

 
و هزینه می شود. 

خواجه اي ادامه داد: امسال تامین قیر رایگان به میزان 12 میلیارد تومان اختصاص یافته که روستاها شناسایی و مشخص شده و اقدام

 
خواهد شد. 



مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان با بیان اینکه 67 هزار سند مالکیت روستایی توسط بنیاد مسکن و با همکاري اداره
کل ثبت اسناد و املاك استان صادر شده است، گفت: 7700 سند مربوط به شهرهاي کمتر از 20 هزار نفر جمعیت و مابقی در

 
روستاها صادر شده است. 

وي با بیان اینکه امسال صدور 2 هزار سند مالکیت روستایی براي استان زنجان تعیین شده بود اما با هماهنگی بین بنیاد مسکن و
ثبت اسناد، تعهد صدور 6500 سند را ایجاد کردیم، اظهار داشت: تاکنون بیش از 5 هزار سند صادر شده که از این بابت، رتبه اول

 
کشور را کسب کرده ایم اما این رتبه، رافع تکالیف و وظایف بنیاد مسکن نبوده و تلاش می کنیم که بیشتر از این نیز محقق شود. 

خواجه اي خاطرنشان کرد: در صدور سند مالکیت روستایی 10 درصد بالاتر از میانگین کشوري و در صدور سند مالکیت شهرهاي

 
کمتر از 20 هزار نفر جمعیت نیز 2 برابر میزان متوسط کشوري هستیم. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان زنجان گفت: 10 روستاي هدف گردشگري داریم و 7 روستا نیز داراي بافت باارزش

 
روستایی است که تاکنون 2 مورد اجرا شده و بقیه نیز در حال اجرا است. 

وي افزود: تاکنون حدود 70 خانه عالمِ توسط بنیاد مسکن در روستاها احداث شده که تمام این اقدامات وابسته به میزان اعتبارات

 
ابلاغی است زیرا بنیاد مسکن مانند پیمانکار عمل می کند. 

خواجه اي اظهار داشت: در طرح مقاوم سازي مسکن روستایی 4 هزار و 60 مورد به بانک ها معرفی شده که مقاوم سازي و نوسازي
این واحدها آغاز شده و پیشرفت خوبی دارند ضمن اینکه سهمیه استان زنجان در تامین مسکن محرومین 2 هزار واحد بود که به بانک

 
ها معرفی شده و 900 واحد آن به مرحله نصب درب و پنجره رسیده و بقیه هم از پیشرفت مناسبی برخوردارند. 

وي با اشاره به طرح ویژه بهسازي مسکن روستایی ابراز کرد: 250 میلیارد تومان اعتبار در این زمینه به استان زنجان ابلاغ شده که

 
اجراي آن 4100 اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

خواجه اي ادامه داد: در این طرح 50 میلیون تومان تسهیلات براي متقاضیان در نظر گرفته شده و در ادامه نیز در صورتی که

 
تسهیلات تکمیلی و یا بلاعوض در نظر گرفته شود، اعِمال می شود.// آ 

انتهاي پیام/



روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/11/06

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان
سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي

مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ...

 
 

سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. در این طرح 417نفر از زنان سرپرست
خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي
اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت

 
کمیسیون به اسنپ معاف هستند. 

به گزارش روابط عمومی اسنپ، در حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این
تعداد حدود 17هزار راننده در 11 ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم

 
نحوي پور از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 



 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی

 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 



 
 

مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

 
«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.» 
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ریشه هاي عدم مهارت پروري در کشور نظام آموزشی است

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش جامعه ایده آل ؛دکتر محمد وحیدي نایب رئیس
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی
عنوان کرد: با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و

 
مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم. 

به گزارش روابط عمومی برنامه «به وقت ایران»،برنامه زنده
«به وقت ایران»پنجم بهمن ماه با حضور دکتر محمد
وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس
شوراي اسلامی و دکتر علی خاکی صدیق معاون آموزشی
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با موضوع دانشجو،
دانشگاه، مهارت و اشتغال از شبکه هفت سیما روي آنتن

 
رفت. 

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در توسعه کمی و پوشش تحصیلی، در آموزش

 
عمومی و عالی کشور اتفاقات بسیار بزرگی افتاده است. 

وي افزود: با نگاهی به فضاي عمومی دانشگاه هاي دنیا می توان گفت که دانشگاه ها به نسل هاي متفاوت تقسیم می شوند. که از
دانشگاه نسل آموزشی به دانشگاه نسل دوم، دانشگاه پژوهشی و آموزشی و نهایتا نسل سوم دانشگاه هاي کارآفرین مرتبط با صنعت و

 
در نهایت دانشگاه هاي نسل چهارم، دانشگاه هاي جامع محور می رسیم. 

وحیدي با بیان اینکه باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص کنیم، عنوان کرد: کشور به توسعه کمی، افزایش ضریب توزیع
و تولید مقالات رسیده است، ولی میزان تاثیرگذاري حرکت هاي کشور در این راستا باید نیازهاي کشور را برطرف کند و می توان

 
گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم. 

وي ریشه هاي عدم مهارت پروري را نظام آموزشی دانست و گفت: در دروسی که به دنبال نمره گذاري صرف و مدرك مبتنی بر معدل
خروجی بودیم این سوال پیش می آید که آیا این معدل، خروجی و کارنامه نیاز فرد را برطرف می کند، که اگر این بود فرد دیگر

 
نیازي براي ایجاد اشتغال جدید به دنبال کار دیگر و کسب مهارت جدید نبود. 

وحیدي با اشاره به مطالعات مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در خصوص مهارت آموزي، عنوان کرد: طبق این مطالعات،
ایران در زمینه ي برقراري ارتباط دانشگاه و صنعت در سال 2017 در 137کشور رتبه 94را کسب کرده است. در حالیکه جایگاه علمی
کشور در سال 1400، اول در منطقه تعیین شده بود. درحالیکه همسایه هاي کشور در ترکیه رتبه 66، امارات رتبه 12، عربستان رتبه

 
46 و قطر رتبه 12 را به خود اختصاص داده است. 

وي اضافه کرد: در دنیا نسبتی میان ثبت اختراع و تعداد مقالات انتشاري وجود دارد که این عدد تولیدات علمی و فناوري را نشان می
دهد، عدد ثبت اختراع بین المللی به ازاي هزار سند ملی یا مقاله و کتاب در ایران یک است. به این معنی که در کشور به ازاي هزار
مقاله یک ثبت اختراع وجود دارد. در حالیکه این عدد در کشورهاي مانند ترکیه 16، در آلمان 370 و در ژاپن این عدد 950 می باشد.

 
می توان گفت که هر ژاپنی مقاله اي را که ارائه می دهد، پشت بند آن یک اختراع ثبت می شود. 

وحیدي همچنین به میزان تقاضا در خصوص پایان نامه ها و رساله هاي اشاره کرد و گفت: مقاله و پایان نامه هاي بسیاري در آموزش



عالی کشور تدوین می شود و بسیاري از اساتید و دانشجویان تلاش می شود که مقالات علمی بسیاري قوي داشته باشند. لیکن،
مقالات تقاضا محور کشور، از مجموع 33هزار و 400پروپوزال، 189 پروپوزال تقاضا محور بوده است. همچنین از مجموع 59هزار پایان

 
نامه، تنها 326پایان نامه تقاضا محور داشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه ریزي با نیاز و خروجی ما همخوانی ندارد، عنوان کرد: اگر نسل هاي دانشگاه تغییر می کند، نسل هاي هیئت
علمی هاي دنیا نیز تغییر می یابددر حالیکه باید کارآفرینی را نیز آموزش دهد و خروجی آن با بازار کار همخوانی داشته باشد و باید

 
در این مسیر بین دانشگاه ها و اساتید رقابت ایجاد شود. 

وي با بیان اینکه طبیعت ساختار مدیریتی ما به صنعت متصل نیست، عنوان کرد: ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است. یا در

 
صنعتگر نیز نوعی شایسته سالاري وجود ندارد که به جذب آن بپردازد. 

در ادامه این برنامه؛ دکتر علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اظهار داشت: در حال حاضر تقریبا تمام
نیازهاي جامعه، صنعت و کشور برآورده شده است و این فرآیند با کارشناسانی اتفاق افتاده که از فارغ التحصیلان و دانش آموختگان

 
دانشگاه هاي کشور هستند. بنابراین؛ می توان گفت که دانشگاه ها رسالت خود را انجام داده اند. 

وي افزود: شکاف میان صنعت و دانشگاه مسئله قدیمی است و بسیار بدان پرداخته اند. یکی از راهبردهاي وزارت علوم تحقیقات
وفناوري براي حل این مسئله بحث مهارت افزایی و اشتغال است. در سال 1396، به صورت جدي به بحث مهارت افزایی ورود کردند و
در سال 1397آئین نامه آن را با هدف مهارت آموزي دانش آموختان دانشگاه در سه سطح پایه، عمومی و تخصصی نهایی و ابلاغ

 
کردند. 

خاکی صدیق اضافه کرد: در حوزه مهارت افزایی و کارآفرینی ،هدف دو دانشگاه جامع علمی و کاربردي و فنی و حرفه اي در سطح
کاردانی ، تربیت دانش آموختگان کاردان و تکنسین بوده است. در سایر دانشگاه نیز طرح مهارت افزایی با آموزش دروس کارآفرینی و

 
موضوع هاي وابسته و مسائلی دیگر سعی بر آن داشته تا به بحث مهارت افزایی بپردازد. 

وي تصریح کرد: دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیست و منکر فاصله میان آموزش عالی و بازار کار در کشور نیستم اما

 
در مجموع با توجه به دستاوردهاي کنونی به نظر می رسد که وظیفه خود را انجام داده اند. 

خاکی با بیان اینکه بحث فناوري و کارآفرینی، مهارت و نقش دانشگاه و صنعت و حکمرانی یک اکوسیستم است، گفت: بیش از یک
دهه است که آموزش عالی و دانشگاه هاي کشور بر پژوهش متمرکز شده است و از یک دانشگاه آموزش محور به پژوهش ورود کردیم.
اکنون مفاهیم جدیدي از جمله بحث فناوري، مهارت افزایی و کارآفرینی وارد شده است که وزارت علوم نیز در این راستا برنامه هاي

 
در دست اقدام دارد. 

وي به برنامه هاي آموزش عالی در این راستا اشاره کرد و گفت: برنامه هایی که در وزارت علوم و در بخش پژوهش، آموزش و فناوري

 
تدارك شده است و طرح هایی که در حال اجر است، به این سمت تمایل یافته و دانشگاه ها تلاش خود را می کنند. 

برنامه «به وقت ایران» در فصل دوم با رویکرد مهارتی و با ساختار گفتگومحور به تهیه کنندگی علیرضا عاصم یوسفی با اجراي ناصر
خیرخواه روزهاي یکشنبه و سه شنبه ساعت 21:45 تا 23 به صورت زنده روي آنتن شبکه آموزش می رود.



مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي می شوند

منبع: بازار کارشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن
حمایت می شود.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر اساس آن

 
حمایت می شود. 

به گزارش بازارکار به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، روح االله دهقانی فیروزآبادي با بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از
المان هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی هستند، گفت: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي نوپا،

 
تولید محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

وي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب و کارهاي نوپا براي دانشجویان وبینارها و کارگاه هاي

 
آموزشی، استارت آپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کند. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي
مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزار شده، تعداد هسته هاي
واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره

 
کرد. 

دهقانی فیروزآبادي با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و
مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس

دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود.



آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی ابلاغ شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی «آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی» را ابلاغ کرد.به
گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، فرزاد جهان بین «آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي

فرهنگی» را به رؤساي دانشگاه آزاد اسلامی استان ها ابلاغ کرد.

 
معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی "آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی" را ابلاغ کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، فرزاد جهان بین "آئین نامه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي

 
فرهنگی" را به رؤساي دانشگاه آزاد اسلامی استان ها ابلاغ کرد. 

در این آئین نامه آمده است: معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی درصدد است تا با بهره گیري از شیوه هاي نوین و
مؤثر، ایده هاي خلاق و فرهنگ محور اساتید، کارکنان و دانشجویان را وارد زیست بوم کسب و کارهاي "فناوري هاي نرم فرهنگی و

 
صنایع خلاق" کند. 

به همین منظور معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی با برگزاري "رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی" در
دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال ایجاد فضایی براي شکل گیري کسب و کارهاي خلاق، مسأله محور در حوزه فرهنگی، هنري و اجتماعی

 
است. 

شناسایی و حمایت از ظرفیت ایده پردازي و خلاقیت دانشگاهیان، رشد نوآوري هاي فرهنگی با تقویت ارتباط دانشگاه با کانون هاي
صنایع فرهنگی و جامعه، کارآفرینی و شکل گیري کسب و کارها و استارت آپ هاي فرهنگی، شبکه سازي و ایجاد زیست بوم صنایع
خلاق فرهنگی، اثرگذاري مستقیم دانشگاه در راه اندازي نهضت تولید محتوا و محصولات فرهنگی کارآمد، ترویج و تبیین سبک
زندگی و سبک اشتغال اسلامی ایرانی بین دانشگاهیان، ارتقاي سهم دانشگاه آزاد اسلامی در تولید محصولات صنایع خلاق و فناوري
هاي فرهنگی و ارائه الگوهاي موفق و برتر در حوزه کسب و کارهاي خلاق از اهداف رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی

 
است. 

براساس این آئین نامه، تمامی فرآیندهاي برگزاري جشنواره اعم از ثبت نام، احراز هویت، بارگذاري طرح، پالایش دبیرخانه اي، انجام

 
داوري مرحله استانی و نهایی و اطلاع رسانی به صورت الکترونیکی و برخط از طریق سامانه انجام می گیرد. 

اختتامیه رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی در صورت مساعد بودن شرایط همه گیري ویروس کرونا با اخذ مجوز از

 
ستاد ملی کرونا به صورت حضوري برگزار می شود. 

ثبت نام از طریق سامانه رویداد ملی ایده هاي خلاق و نوآوري هاي فرهنگی به آدرس https://tdanyar.iau.ac.ir انجام می شود

 
و هرگونه اطلاع رسانی به شرکت کنندگان نیز از طریق همین سامانه انجام خواهد شد. 

تهیه و تدوین هرگونه شیوه نامه و ضوابط اجرایی ناظر بر اجراي رویداد و رفع مغایرت ها، نظارت بر کلیه مراحل و فرآیندهاي جشنواره

 
و اخذ گزارش از دبیر اجرایی، بررسی، تعیین و تصویب میزان و نوع جوایز اهدایی از وظایف شوراي سیاست گذاري است. 



در این آئین نامه آمده است: رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی در چهار بخش کلی "صنایع

 
هنري"، "صنایع و میراث فرهنگی"، "فناوري هاي نرم و صنایع رسانه اي" و "آفرینش ها و خدمات خلاق" برگزار می شود. 

بخش "صنایع هنري" در محورهاي نقاشی، عکاسی، تذهیب، خط و خوشنویسی، پوستر و گرافیک، هنرهاي نمایشی و داستان نویسی
و شعر؛ بخش "صنایع و میراث فرهنگی" در محورهاي جواهرات و اقلام زینتی، مشبک، معرق و منبت، معماري، کاشی کاري و آینه
کاري، میناکاري و خاتم کاري، قالی و قالیچه، مراسم آئینی و جشنواره ها؛ بخش "فناوري هاي نرم و صنایع رسانه اي" در محورهاي
مستند، کلیپ و فیلم کوتاه، تبلیغات و رپرتاژ آگهی، انیمیشن، موشن گرافی و اینفوگرافی، پلتفرم هاي فرهنگی، فناوري هاي آموزش و
ترویج فرهنگ، نرم افزار، فضاي مجازي و محصولات دیجیتال، داستان نویسی و شعر، رادیو و پادکست و بخش "آفرینش ها و خدمات
خلاق" در محورهاي کتاب و انتشارات، نوآوري هاي اجتماعی، توریست فرهنگی و گردشگري بوم، عروسک سازي، اسباب بازي،

 
طراحی، چرم، لباس و پوشش، لوازم التحریر و ایده هاي تحول آفرین و خلاق فرهنگی برگزار می شود. 

براساس بندهایی از این آئین نامه، اعضاي هیأت علمی، کارکنان، دانشجویان مقاطع کاردانی، کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتري
واحدهاي دانشگاهی و مراکز آموزشی و آموزشکده هاي سما دانشگاه آزاد اسلامی می توانند حداقل در تیم هاي دو و حداکثر شش

 
نفره در رویداد حضور داشته باشند. 

طرح هاي ثبت شده در رویداد باید قابلیت فراگیري، تجاري سازي، بازاریابی و پتانسیل آغاز یک کسب وکار نوآورانه را در حوزه صنایع

 
خلاق و فناوري هاي فرهنگی داشته باشد. همچنین محصولات فرهنگی و صنایع خلاق باید داراي شاخص هاي نوآورانه باشند. 

در این آئین نامه تأکید شده است: طرح هاي و ایده هاي خلاق ارسالی به رویداد ملی صنایع خلاق و فناوري هاي فرهنگی باید سه
مشخصه اصلی "فراگیري"، "نوآوري" و "قابلیت تجاري سازي و کسب و کار" را داشته باشند تا در مراحل نهایی داوري، حائز امتیاز

 
بالاتري شوند. 

رویداد ملی "ایده هاي خلاق و نوآوري هاي فرهنگی" دانشگاه آزاد اسلامی به صورت کلی در سه مرحله شناسایی استعدادها، رقابت

 
مقدماتی و رقابت نهایی پیش بینی شده است. 

تسهیل استقرار رایگان در سراهاي نوآوري و مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی در سراسر کشور و منتورینگ و ارائه مشاوره هاي کسب و
کار جهت تجاري سازي و بازاریابی طرح ها از جمله حمایت ها و جوایز تیم هاي برتر و راه یافتگان به مرحله نهایی است.



روایت زنان سرپرست خانوار از رانندگی در اسنپ

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش کسب و کار نیوز، در این طرح 417نفر از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از
پرداخت کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی

رانندگان زن سرپرست خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت کمیسیون به ...

 
سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، اسنپ کمپین «همراه زنان سرزمینم» را آغاز کرد. 

به گزارش کسب و کار نیوز، در این طرح 417نفر از زنان سرپرست خانواده عضو ناوگان اسنپ تا پایان اسفند 1398 از پرداخت
کمیسیون معاف شدند. امسال نیز اسنپ در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی خود دوباره ثبت نام و شناسایی رانندگان زن سرپرست
خانواده را ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از پرداخت کمیسیون به اسنپ معاف هستند. به گزارش روابط عمومی اسنپ، در
حال حاضر حدود 60هزار راننده زن در سراسر ایران در ناوگان اسنپ ثبت نام کرده اند که از این تعداد حدود 17هزار راننده در 11
ماه اخیر فعال بوده اند و 168نفر به عنوان سرپرست خانوار ثبت شده اند. مریم عرب پور و مریم نحوي پور از زنان سرپرست خانواده

 
عضو ناوگان اسنپ هستند که پاي صحبت هایشان نشستیم. 

 
یک روزي گواهینامه پایه یک می گیرم! 

 
 

«3 سال صبح ها براي سرویس مدارس کار می کردم و عصرها هم در آژانس بانوان تا اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شد و آژانس
بانوان نیز جوابگوي هزینه ها نبود. پرس و جو کردم و فهمیدم اسنپ می تواند جایگزین خوبی باشد. اینطوري شد که حدود دو ماه
پیش در اسنپ ثبت نام کردم.» مریم عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در گفت و گو با اسنپ ادامه می دهد: «همسرم یک
سال است فوت کرده. او به دلیل مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل از کار در آژانس بانوان و سرویس مدارس، چند سالی



 
پیمانکار تعویض پلاك در استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت خدمات خودرویی و همچنین تاکسی 133 کار کردم.» 

مریم، مادر دو دختر 26 و 23 ساله است. دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش دانشجوي مهندسی عمران است. همسرش، در
زمان حیات، به دلیل مشکل قلبی با حداقل حقوق و با حکم از کار افتادگی بازنشسته شده بود و مستمري او کفاف زندگی را نمی
دهد. مریم درباره ي کار در اسنپ می گوید: «اسنپ براي من خوبه، هر ساعتی می توانم مشغول به کار شوم. سهمیه ي بنزین و وام
هم دارد. از طرفی من سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند که اسنپ چنین

 
امکاناتی براي زنان سرپرست خانوار دارد.» 

مریم عرب پور معمولاً ساعت 2 ظهر به بعد استارت پژو پارس را می زند و به دل کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان داشته
باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع تا 12شب پشت فرمان می نشیند می گوید: «براي بسیاري از مسافران جالب است که یک زن
شب ها کار می کند. واکنش همه ي مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر نیز

 
معمولاً خیلی خوشحال می شوند که یک زن سفرشان را انجام می دهد و احساس امنیت بیشتري می کنند.» 

مریم به دلیل علاقه اي که به رانندگی دارد تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، ولی روحش خسته نمی شود. علاقه ي او به
رانندگی به گذشته هاي دور بازمی گردد. پدرش راننده ي ماشین سنگین بوده و برادرانش نیز شغل پدر را ادامه داده اند. خودش 20
سال است گواهینامه گرفته و عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. خیلی دوست داشته گواهینامه ي پایه یک بگیرد ولی

 
مسائلی پیش آمده که نتوانسته، با این حال امیدوار است در آینده اي نزدیک آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

 
دست فرمونت عالیه! 

 
 



مریم نحوي پور 51 ساله و ساکن تهران از بچگی عاشق رانندگی بوده. کنار پدرش می نشسته و با دقت رانندگی او را زیر نظر می
گرفته. بدون کلاس و آموزشگاه و به قول خودش چشمی رانندگی را یاد می گیرد و روزي که براي آزمون گواهینامه به شهرك
آزمایش می رود، با نمره ي کامل و تحسین افسر از آنجا بیرون می آید. در نهایت، علاقه به رانندگی و تشویق هاي یکی از بستگان اثر
می کند و او مربی آموزش رانندگی می شود. سه سال پیش در اسنپ نیز ثبت نام می کند تا این کار را نیز کنار آموزش ادامه دهد، تا
اینکه امسال همان فردي که مسیر مربی آموزش رانندگی شدن را برایش هموار کرده بود، او را به خرید تاکسی تشویق می کند. مریم
خجالت را کنار می گذارد، تاکسی می خرد و آموزش رانندگی را بعد از 12 سال رها می کند. او می گوید: «یکی از اقوام که در تصمیم
هاي قبلی نیز مشوق من بود راننده تاکسی هاي اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه شدم

 
اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده کمیسیون دریافت نمی کند، این شرکت را براي کار انتخاب کردم.» 

مریم نحوي پور درباره ي شرایط زندگی اش می گوید: «ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً
زمینگیر است و آلزایمر دارد. قبل از 7 صبح از خانه بیرون می زنم و معمولاً تا ساعت 3 ظهر کار می کنم. روزها خواهرهایم که همگی

 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت می کنند تا من برگردم.» 

مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست دارد سریع تر امکان سفرهاي بین شهري در اسنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل
جاده هاي ایران بزند. او می گوید اطرافیان و حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند،
هرچند گاهی برخی مسافرها با رانندگان -چه زن چه مرد- برخورد خوبی ندارند. مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادي شنیده:

«آفرین به غیرتت، دست فرمونت خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار می کنید و احساس امنیت می کنیم.»



رونمایی از گردشگري معدن

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/11/06

مقدمات راه اندازي بازار گردشگري معادن با هماهنگی اولیه دو دستگاه دولتی فراهم شد.

مقدمات راه اندازي بازار گردشگري معادن با هماهنگی

 
اولیه دو دستگاه دولتی فراهم شد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد؛ از برنامه
متولی بازار گردشگري براي شکل گیري محدوده جدید
توریستی در کشور حاکی است، مقرر شده معادن کشور با
اولویت بندي دستگاه مربوطه، براي جذب (بازدید)

گردشگران علاقه مند به حضور تحقیقاتی و مطالعاتی در این مناطق، زیر بار سفرهاي گردشگري قرار بگیرند. در گام اول، به دنبال
اعلام اولیه یک سرمایه گذار بخش خصوصی در کرمان، نشست دولتی براي چگونگی حضور گردشگران در برخی معادن کرمان برگزار
شد. ایران از جمله معدود کشورهاي جهان در حوزه ذخایر غنی معدنی است که به واسطه این ظرفیت طبیعی، به لحاظ تولید و

 
صادرات مواد معدنی در رده کشورهاي نخست این حوزه به شمار می رود. 

تجربه کشورهاي توریستی در مدل هاي تخصصی گردشگري از جمله گردشگري کشاورزي یا گردشگري ماجراجویانه نشان می دهد،
«موتور گردشگري» می تواند در خدمت «موتور رشد اقتصادي» آن کشور قرار بگیرد به این صورت که رونق توام گردشگري داخلی و
گردشگري خارجی از یکسو درآمد ارزي براي کشورها ایجاد می کند و از سوي دیگر، تولید بازاري که در خدمت بازار گردشگري قرار
گرفته نیز تقویت می شود. راه اندازي گردشگري معدن در گام اول باعث شناسایی و عرضه بخش هاي ناشناخته معادن داراي استعداد

 
استخراج و سرمایه گذاري بیشتر به متخصصان این حوزه و سرمایه گذاران معدنی می شود. 

در گام دوم نیز شاخه جدیدي از گردشگري و توریسم را در کشور به وجود می آورد آن هم در شرایطی که محدودیت هاي کرونایی
براي سفر و تفریح در فضاهاي بسته مانع از سفرهاي سنتی گردشگران شده است. بررسی ها نشان می دهد، این ظرفیت جدید تا
حدود زیادي سازگار با شرایط کرونایی دوره کنونی است. معادن روباز بی شماري در برخی استان هاي معدنی کشور وجود دارد که هم

 
جذابیت اولیه براي گردشگران دارد و هم اینکه از شرایط نسبی مطلوب براي پذیرش گردشگر برخوردار است. 

«گردشگري معدن» را می توان نوعی از «گردشگري ماجراجویانه» طبقه بندي کرد. این نوع گردشگري- ماجراجویانه- طرفداران
زیادي بین توریست هاي خارجی دارد. مناطق توریستی متعددي در جهان براي تخلیه انرژي توریست هاي ماجراجو وجود دارد که
اغلب این مناطق جنبه ورزشی و طبیعت گردي دارد. به این ترتیب، شکل گیري گردشگري معدن در ایران، یک نقطه قوت براي
کشورمان در شاخه گردشگري ماجراجویانه خواهد بود که می تواند مزیت رقابتی در این شاخه نسبت به سایر کشورهاي مقصد

 
گردشگران ماجراجو محسوب شود. 



متولی گردشگري استان کرمان اخیرا در نشست با یکی از فعالان معدنی اعلام کرده است: شناساندن و معرفی ظرفیت هاي گردشگري
معدن براي سرمایه گذاران و ایجاد تعامل با دستگاه هاي مرتبط یکی از اولویت هاي این اداره کل است. مدیرکل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی کرمان با بیان اینکه با همکاري دستگاه هاي مرتبط، گردشگري معدن به ایده اي جدید براي توسعه
گردشگري کرمان مبدل خواهد شد، تصریح کرده است: با توجه به تعداد بالاي معادن فعال در استان، دیدن مراحل استخراج از یک

 
معدن درحال فعالیت با رعایت تمام مسائل ایمنی براي گردشگران جذاب و دیدنی است. 

ضمن آنکه به راحتی و با برنامه ریزي می توان معادن متروك را به یک منبع درآمد و ایجاد شغل تبدیل کرد. این مقام حوزه
گردشگري کرمان معتقد است، فعالیت در معادن استان داراي سابقه تاریخی است که دیدن این پیشینه براي گردشگران نیز جذاب
خواهد بود. هر استان با توجه به داشته هاي خود گردشگران را جذب می کند و کرمان با داشتن ظرفیت هایی همچون معادن و شب

 
هاي پرستاره کویر، می تواند گردشگري معدن و گردشگري نجوم را فعال کند. 

فریدون فعالی افزود: درحال حاضر سرمایه گذار براي سرمایه گذاري در بخش معادن شهرستان کوهبنان اعلام آماد گی کرده است که
امیدواریم با همکاري فرمانداري کوهبنان و شرکت زغال سنگ استان، هرچه سریع تر مجوزهاي لازم براي انجام فعالیت به این سرمایه
گذار اعطا شود. او به انعقاد تفاهم نامه همکاري متقابل با شرکت زغال سنگ کرمان اشاره کرد و گفت: با انعقاد این تفاهم نامه قدم

 
هاي موثري در حوزه میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان برداشته خواهد شد. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی کرمان همچنین می گوید: راه اندازي گردشگري معدن در شهرستان کوهبنان و
مرمت و احیاي تیمچه علی خان این شهرستان، اشتغال زایی براي هنرمندان صنایع دستی، راه اندازي اقامتگاه هاي بوم گردي در

 
راور، راه اندازي موزه زغال سنگ و... از جمله بندهایی است که در گام اول در این تفاهم نامه گنجانده خواهد شد. 

پربیننده ترین چرا موبایل همپاي دلار ارزان نشد؟/ زمان خرید گوشی فرارسید رییس جدید سازمان خصوصی سازي منصوب شد
80شرکت بورسی مجوز پذیرش سهام و یا انتشار اوراق گرفتند نابسامانی تولید با تعدد سامانه ها/ سامانه بهین یاب باري بر دوش

تولیدکننده بانک دي آماده همکاري بیشتر با ذوب آهن اصفهان



هدف سفر به خراسان جنوبی بررسی وضعیت ایمنی کارگران معادن است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون روابط کار وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ، هدف از سفر به استان خراسان جنوبی را بررسی واحدهاي مشکل دار و
وضعیت ایمنی کارگران معادن اعلام کرد....

معاون روابط کار وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی ، هدف از سفر به استان خراسان جنوبی را بررسی واحدهاي مشکل دار و وضعیت

 
ایمنی کارگران معادن اعلام کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی ، حاتم شاکرمی امروز 5 بهمن در بدو
ورود به شهرستان طبس اظهار کرد: تعدادي از مدیران و معاونین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی حسب دستور محمد شریعتمداري،
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی یک سفر به استان خراسان جنوبی داشته اند که امیدواریم این سفر در راستاي تولید، اشتغال و ارتقاء

 
ایمنی و مباحثی که در استان مطرح است، اثر گذار باشد. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار ور فاه اجتماعی با بیان اینکه امروز وارد شهرستان طبس شده ایم، گفت: امروز بازدیدي از منطقه

 
معدنی پروده و گفت وگویی با کارگران و کارفرمایان خواهیم داشت. 

غلامرضا اشرفی مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان خراسان جنوبی عنوان کرد: در این سفر 2 روزه از 25 پروژه
روستایی،شهري،کارآفرینی صنعتی و... در شهرستان هاي طبس،فردوس،سرایان،بشرویه بازدید می کنند.



سند توسعه اي شهرستان طبس باید ارتقا یابد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شهرستان طبس یکی از مهمترین شهرستان هاي
خراسان جنوبی در حوزه گردشگري و ترانزیتی اس...

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: شهرستان طبس یکی از مهمترین شهرستان هاي خراسان

 
جنوبی در حوزه گردشگري و ترانزیتی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی ، عیسی منصوري در شوراي اداري

 
شهرستان طبس گفت: از سه سند توسعه اي در بخش هاي مختلف شهرستان طبس به صورت ویژه حمایت خواهد شد. 

وي با اشاره به این که شرایط طبس باید رو به ارتقاء باشد، تصریح کرد: طی سندي، باید اولویت بندي ها با محوریت حمایت از بخش

 
خصوصی در حوزه روستایی و شهري تدوین شود. 

منصوري با اشاره به بخش کشاورزي این شهرستان یادآورشد: اولویت کشور حفظ اشتغال موجود و فرآوري محصولات خام است که ما

 
هم بر همین مبنا تسهیلاتی اختصاص خواهیم داد. 

معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر این که مشاغل توسعه اي براي ما اولویت دارد، خاطرنشان کرد: براي همه

 
ظرفیت هاي طبس اعم از فرهنگی، گردشگري، کویر باید سرمایه گذاري کرد تا مسئله به درستی حل شود. 

وي با بیان اینکه باید شب ماندنی هاي مسافران را در این شهرستان افزایش داد ، بیان کرد: کلیه موارد مطرح شده در این جلسه را

 
فردا در جلسه جمع بندي مصوب خواهیم کرد. 

منصوري بیان کرد: همه حوزه هاي فرهنگی، ورزشی، صنعتی و گردشگري طبس قابل ارتقاء اما نیازمند ایده و طرح است.



سرمایه گذاران در صنایع بسته بندي و فرآوري خراسان جنوبی حمایت می

شوند

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، بر حمایت از سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی و فرآوري شهرستان
زیرکوه استان خراسان جنوبی تاکید کرد....

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، بر حمایت از سرمایه گذاري در صنایع تبدیلی و فرآوري شهرستان زیرکوه

 
استان خراسان جنوبی تاکید کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ،حجت میرزایی در
نشست رفع موانع تولید زیرکوه در محل فرمانداري پس از شنیدن مشکلات و مسائل موجود گفت: «نوین زعفران» که از محل منابع
طرح اشتغال پایدار روستایی تأمین اعتبار شد، یک تجربه موفق است؛ حال که زرشک و زعفران مزیت کشاورزي این منطقه به حساب
می آید پیشنهاد می شود چند برند معتبر فعال در این حوزه در زیرکوه حضور یابند و این دو محصول را مستقیم از کشاورزان

 
خریداري کنند. 

وي اظهار کرد: همچنین از کسانی که قصد سرمایه گذاري در صنایع بسته بندي و فرآوري هم دارند حمایت می شود؛ مشروط بر آن

 
که سرمایه و تخصص لازم را داشته باشند. 

ارتقاي نمایندگی هاي وزارت تعاون به شعبه و اداره یکی از خواسته هاي اصلی حاضرین در این نشست بود که میرزایی در این باره

 
اعلام کرد: در همین سفر این موضوع بررسی می شود. 

 
وي دلیل به تعویق افتادن تسهیلات طرح اشتغال پایدار روستایی را شروع نشدن مرحلهٔ پنجم طرح دانست. 

به گفته معاون امور اقتصادي وزارت کار تا کنون چهار مرحله از این تسهیلات پرداخت شده، اما بانک مرکزي به دلیل محدودیت منابع

 
هنوز مجوز مرحلهٔ پنجم پرداخت تسهیلات را صادر نکرده است. 

میرزایی با بیان اینکه طبق مطالعات، حدود هفت هزار خانوار روستایی در زیرکوه سکونت دارند؛ یادآور شد :تلاش می شود در طرح
بیمهٔ یک میلیون و 400 هزار خانوار روستایی که قرار است توسط دولت اجرا شود، جمعیت قابل توجهی از این خانواده ها تحت

شمول بیمه قرار بگیرند.



بیش از 60 هزار بیمه پرداز تأمین اجتماعی در استان خراسان جنوبی وجود

دارد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به استان خراسان جنوبی گفت: 16 هزار بیمه
پرداز اصلی تأمین اجتماعی در استان خراسان ...

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به استان خراسان جنوبی گفت: 16 هزار بیمه پرداز اصلی
تأمین اجتماعی در استان خراسان جنوبی وجود دارد که با محاسبه افراد تبعی به حدود 64 هزار نفر می رسد که این عدد قابل

 
توجهی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حجت میرزایی با
بیان این مطلب در جلسه گروه کاري اشتغال و سرمایه گذاري شهرستان قائنات در محل فرمانداري خاطرنشان کرد: حضور این تعداد
مشمول تأمین اجتماعی در استان، خدمات درمانی ارزان و رایگان را می طلبد. پیش از این مرحوم تقی نوربخش، رئیس پیشین
سازمان تأمین اجتماعی، کلنگ کلینیک تأمین اجتماعی در قائنات را زمین زد؛ حال ما خود را موظف می دانیم که این طرح را به

 
پایان برسانیم. 

وي هماهنگی و یکدلی مدیران خراسان جنوبی را در رسیدگی و پیگیري مشکلات و حل مسائل قابل تقدیر دانست و تاکید کرد:

 
معادن خراسان جنوبی فرصتی مطلوب براي سرمایه گذاري شرکت هاي زیرمجموعه شستا است. 

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی که پیش از حضور در فرمانداري از مجتمع فولاد بازدید کرده بود، اظهار کرد:
باعث خرسندي است وقتی مشاهده می کنیم یک طرح فولادي پس از 15 سال آماده شده و تا چند روز دیگر با ظرفیت تولید یک

 
میلیون تن فولاد در سال به بهره برداري می رسد. 

میرزایی افزود: پروژه فولاد قائنات یک فاز تکمیلی دیگر دارد و تا پایان سال آینده 2 هزار نیروي کار را به خدمت می گیرد و 10 هزار

 
فرصت شغلی غیرمستقیم هم می آفریند. 

معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین با اشاره به معادن مس و طلا در استان بیان کرد: علاوه بر فولاد و
سیمان، معادن خراسان جنوبی هم تنوع بالایی دارند. در این زمینه می توان مذاکراتی را با شرکت هاي سرمایه گذاري معدنی شستا،

 
نظیر صدر تأمین انجام داد تا در فرصت هاي سرمایه گذاري استان سهیم شوند. 

.



کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد رد شد

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/11/06

عباس گودرزي با اشاره به مخالفت صندوق هاي بازنشستگی نسبت به کاهش سن بازنشستگی گفت: کلیات طرح در
کمیسیون رد شده است.

عباس گودرزي با اشاره به مخالفت صندوق هاي
بازنشستگی نسبت به کاهش سن بازنشستگی گفت: کلیات

 
طرح در کمیسیون رد شده است. 

به گزارش برنا؛ عباس گودرزي در خصوص طرح
بازنشستگی پیش از موعد براي کارکنان دولت در رادیو
گفتگو گفت: طرحی که پیشتر مطرح بود، در کمیسیون به

 
جزئیات نرسید و کلیات آن رد شد. 

او دلیل را مخالفت صندوق هاي بازنشستگی و نیز کاهش سن بازنشسته شدن در کشور دانست و افزود: این روند فشار زیادي به

 
صندوق ها می آورد و از طرفی باعث می شود نیروي کار به سرعت از چرخه خارج شود. 

گودرزي امید به زندگی را بالاي سن 75 سال تخمین زد و تاکید کرد که نیروي کار باید تا سنین بالاتر در اشتغال پایدار بماند و ادامه

 
داد: نسبت به طرح هاي دیگر بنده بی اطلاع هستم. 

 
این نماینده مجلس ادامه داد: نماینده ها طرح هاي خود را روي سامانه اطلاع رسانی کرده و علاقمندان آن را امضا می کنند. 

گودرزي گفت: طرح مذکور اصلاً به صحن نرسید و بر اساس توضیح مسئولان معاونت اجرایی بودجه کل مجلس در سال به گونه اي
است که با احتساب کلیه کارکنان به یک میلیارد در روز نمی رسد و سخنانی که در رسانه ها مبنی بر هزینه کرد مجلس براي هر

 
جلسه منعکس می شود (کذب است). 

او با بیان اینکه 20 سال بازنشستگی براي زنان هنوز به صورت قانون تبدیل نشده است، گفت: اگر کلیات یک طرح در کمیسیون رد
شود هیچ هزینه اي را بار نخواهد کرد الا اینکه یک نماینده بر اساس احساس مسئولیت یا قول انتخاباتی با حضور کارشناسان بحثی را

طرح می کند که کنار گذاشته می شود.



کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد رد شد

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/11/06

یک نماینده مجلس با اشاره به مخالفت صندوق هاي بازنشستگی نسبت به کاهش سن بازنشستگی گفت: کلیات طرح در
کمیسیون رد شده است.

یک نماینده مجلس با اشاره به مخالفت صندوق هاي
بازنشستگی نسبت به کاهش سن بازنشستگی گفت: کلیات

 
طرح در کمیسیون رد شده است. 

آفتاب نیوز :عباس گودرزي در خصوص طرح بازنشستگی
پیش از موعد براي کارکنان دولت در رادیو گفتگو گفت:
طرحی که پیشتر مطرح بود، در کمیسیون به جزئیات

 
نرسید و کلیات آن رد شد. 

وي دلیل را مخالفت صندوق هاي بازنشستگی و نیز کاهش سن بازنشسته شدن در کشور دانست و افزود: این روند فشار زیادي به

 
صندوق ها می آورد و از طرفی باعث می شود نیروي کار به سرعت از چرخه خارج شود. 

گودرزي امید به زندگی را بالاي سن 75 سال تخمین زد و تاکید کرد که نیروي کار باید تا سنین بالاتر در اشتغال پایدار بماند و ادامه

 
داد: نسبت به طرح هاي دیگر بنده بی اطلاع هستم. 

 
این نماینده مجلس ادامه داد: نماینده ها طرح هاي خود را روي سامانه اطلاع رسانی کرده و علاقمندان آن را امضا می کنند. 

گودرزي گفت: طرح مذکور اصلاً به صحن نرسید و بر اساس توضیح مسئولان معاونت اجرایی بودجه کل مجلس در سال به گونه اي
است که با احتساب کلیه کارکنان به یک میلیارد در روز نمی رسد و سخنانی که در رسانه ها مبنی بر هزینه کرد مجلس براي هر

 
جلسه منعکس می شود (کذب است). 

وي با بیان اینکه 20 سال بازنشستگی براي زنان هنوز به صورت قانون تبدیل نشده است، گفت: اگر کلیات یک طرح در کمیسیون رد
شود هیچ هزینه اي را بار نخواهد کرد الا اینکه یک نماینده بر اساس احساس مسئولیت یا قول انتخاباتی با حضور کارشناسان بحثی را

 
طرح می کند که کنار گذاشته می شود. 

در ادامه حاجیان اقتصاددان نیز، طرح بازنشستگی پیش از موعد را مغایر شرایط اقتصادي کشور عنوان و خاطرنشان کرد: چنین اتفاقی

 
خطري جدي براي دولت دارد. 

وي با بیان اینکه طرح ها و لوایح نباید هیچ گونه بار مالی براي دولت داشته باشد، گفت: صندوق هاي بازنشستگی تحت فشار مالی



 
هستند و کاهش سن بازنشستگی ریسکی جدي در پی دارد. 

حاجیان افراد هدف این طرح را در سنین جوانی توصیف کرد و افزود: این افراد در شرایط تورم 40 تا 50 درصدي از دستگاه اداري
خارج شده و در پی اشتغال دوم خواهند بود که نه تنها مشکلی را حل نمی کند بلکه بر مشکلات حوزه کار دامن میزند و گریبان

 
نیروهاي متقاضی کار را می گیرد. 

وي انتقاد را کاملاً بی ارتباط با بحث برنامه مطرح کرد و گفت: اگر قرار باشد نماینده اي بی ارتباط وارد مجلس شود و هر چیزي به

 
نظر او برسد در قالب طرح مطرح کند، بار مالی براي کشور دارد. 

 
حاجیان افزود: کافی است یک فرد متناسب با صنعت مورد نظر را منصوب کنند تا ببینیم چه اتفاقی می افتد. 

وي با اشاره به مدیریت نادرست صندوق هاي بازنشستگی گفت: این صندوق ها باید به دست مدیران صاحب نظر داده شود ولی این
اتفاق نمی افتد.



دستور ویژه دولت براي حمله گازانبري به زمین خواران/ اداي بی نیازي

اصلاح طلبان پس از 15 سال آویزان شدن از دیگران

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/11/06

عضو حزب منحله مشارکت می گوید ناکارآمدي دولت، اصلاح طلبان را براي تصمیم گیري انتخاباتی دچار سردرگمی کرده
است.

به گزارش آرانیوز، روزنامه ها در لابه لاي گزارش ها و سرمقاله ها،
قسمتی از صفحات خود را به اخبار روزهاي گذشته یا اخبار ویژه

 
اختصاص می دهند که در ادامه به آنها اشاره می کند. 

 
 

 
کیهان 

 
فاصله گذاري اصلاح طلبان با دولت مردم را به آنها بی اعتمادتر می کند 

 
یک روزنامه زنجیره اي می گوید: پروژه جداسازي اصلاح طلبان و اصلاحات از دولت کلید خورده است. 

آرمان با اشاره به کش و قوس هاي اخیر میان این طیف و برخی دولتمردان نوشت: اگرچه دولت با حمایت اصلاح طلبان روي کار
آمده، در روزهاي منتهی به انتخابات به نظر می رسد برخی چهره هاي مطرح این جریان تلاش می کنند با اجاره اي خواندن دولت و
برداشتن حمایت حزبی، مسیر خود را براي کسب راي در انتخابات 1400 هموار می کنند. علاوه بر اینکه چنین رویکردي نمی تواند
نافی حمایت احزاب و افراد سرشناس اصلاحات از دولت در انتخابات ها باشد، باید این نکته را در نظر گرفت که افراد قابل و توانمند

 
کشور نیز اعتماد خود را به حمایت اصلاحات از دست می دهند. 

به نظر می رسد عده اي کامیابی خود را در انتخابات 1400 در گروه فاصله گرفتن از دولت ارزیابی می کنند. اما جدا کردن مسیر
اصلاح طلبان از دولت، این هراس را در دل افراد شایسته و داراي صلاحیت جریان اصلاحات به وجود خواهد آورد که در صورت



نارضایتی اصلاح طلبان از دولت تحت حمایت آن ها، مساعدت این جریان به تقابل بدل خواهد شد. همین امر اعتماد به جریان
اصلاحات را میان بدنه مردمی دچار آسیب می کند و از سوي دیگر افراد توانمند با ملاحظات بیشتري حاضر به نامزدي از سوي این
جریان می شوند. با تمامی این احوال دولتی ها در قبال رویکرد اصلاح طلبان ساکت نبودند. محمود واعظی، رئیس دفتر رئیس
جمهوري در واکنش به اظهارات مذکور تصریح کرد: آنها با نگاهی به گذشته ببینند قبل از این دولت چه شرایطی داشته اند و فعالیت
هاي آنها در چه حدي بوده است. این دولت همفکران آنها را در استانداري ها و سمت معاونت وزیر به کار گرفته و امروز به جاي
تشکر، طلبکار هم شده اند و حرف هاي بی ربط می زنند و الان که زمان انتخابات شده در پی یک سري حرف هاي بی پایه و اساس

 
هستند.» 

 
اکثریت اروپایی ها معتقدند تکیه به آمریکا اشتباه است 

 
اکثریت اروپایی ها معتقدند ساختار سیاسی آمریکا درهم شکسته است. 

به گزارش رادیو فرانسه، اخیرا یک نظرسنجی به سفارش اندیشکده Europeam Coumcil on Foreign Relations از 15
هزار نفر در 11 کشور اروپایی انجام گرفته که طی آن اکثریت افراد گفته اند دیگر نمی توان به آمریکا اعتماد کرد. همچنین اکثر
شرکت کنندگان در این نظرسنجی معتقدند تا یک دهه دیگر، چین از آمریکا قوي تر خواهد شد. به همین دلیل، اتکاي نظامی و

 
دفاعی اروپا به آمریکا اشتباه است. 

وبسایت رادیو فرانسه نوشت: نظرسنجی اندیشکده شوراي روابط خارجی اروپا به روشنی نشان می دهد که بحران اعتماد اروپاییان
نسبت به آمریکا مستقیما با رفتار سیاسی دونالد ترامپ مرتبط است. اصرار ترامپ بر لزوم مشارکت بیشتر اروپاییان در تامین هزینه
هاي دفاعی و یا خروج آمریکا از پیمان آب و هواي پاریس از جمله سیاست هایی بوده که نظر ملل اروپایی را نسبت به روابط با آمریکا
عوض کرده است. همچنین 54 درصد پرسش شوندگان معتقدند که اوضاع کلی جهان به دلیل ریاست جمهوري دونالد ترامپ بدتر

 
شده است. در میان ملل اروپایی ، فقط لهستانی ها و مجارها با این نظر موافق نیستند. 

کمتر از نیمی از پرسش شوندگان باور دارند که با تغییر دولت در واشنگتن، امکان دگرگونی سیاست هاي آمریکا وجود دارد. 30

 
درصد هم می گویند دولت آمریکا بیش از حد گرفتار مشکلات داخلی است و فرصتی براي ترمیم موقعیت جهانی خود ندارد. 

 
اکثر شرکت کنندگان در نظرسنجی ترجیح می دهند اروپاي آینده وابستگی کمتري به آمریکا داشته باشد. 

 
مخالفت کارگزاران با «هر حزب یک رأي» در شوراي اصلاح طلبان 

معاون دبیر کل حزب کارگزاران گفت ساز و کار جدید اصلاح طلبان، همان شوراي سیاستگذاري قبلی است که منحل شد و صرفاً

 
نامش عوض شده است. 

روزنامه سازندگی در گزارشی می نویسد: در جلسه شوراي هماهنگی جبهه اصلاحات تصمیم گرفته شد که نهادي اجماع ساز با حضور
30 حزب داراي مجوز وزارت کشور، تشکیل شود و براي تقویت و فراگیر بودن آن 10 نفر از شخصیت هاي ملی داراي مقبولیت و غیر
حزبی جریان اصلاحات به عنوان عضو مشاور به آن دعوت شوند. به محض مطرح شدن نام این نهاد، اما و اگرها درباره ساز و کار و روند

 
اجرایی آن اعم از کارکردها و نحوه ورود و تعداد اعضاي حقیقی به این نهاد مطرح شد. 



امیر اقتناعی، عضو شوراي مرکزي و معاون استان هاي دبیر کل حزب کارگزاران سازندگی در ارزیابی ساز و کار جدید می گوید: بعد از
استعفاي آقایان موسوي لاري و عارف، شوراي عالی سیاست گذاري اصلاح طلبان منحل شد و در آخرین جلسه اي که اصلاح طلبان
برگزار کردند به یک مجموعه جدیدي رسیدند که از نظر من این مجموعه به لحاظ ماهیت با شوراي عالی سیاست گذاري فرق

 
چندانی ندارد و فقط نامش را تغییر داده اند. 

معاون کرباسچی می افزاید: اصلاح طلبان براي برون رفت از این وضعیت فعلی حداقل به لحاظ حزبی و به لحاظ خاستگاهی دو راه
پیش رو دارند؛ یک راه که من در واقع فکر می کنم هدف عالی تري است و حالت بهتري هم هست حزب فراگیر اصلاح طلب است.
یعنی ما به جاي اینکه به ازاي آدم هاي زیادي که علاقه مند هستند دبیر کل باشند، حزب داشته باشیم، بیاییم و تمام این افراد را
تحت یک حزب بزرگ و فراگیر دور هم جمع کنیم؛ البته اگر واقعاً آنها یکی هستند و اهداف شان یکی است. اما اگر این امر امکان
پذیر نیست، حالت دیگر در جریان اصلاح طلبی مدلی بوده که قبلاً هم حزب کارگزاران سازندگی پیشنهاد داده و اجرا نشده و آن هم،
وزنی بودن حق رأي احزاب است که کارگزاران تحت ایده پارلمان اصلاحات آن را مطرح کرده و معتقد بوده که احزاب باید با یکی از

 
اقسام سرمایه، وزن شان سنجیده شود. 

من فکر می کنم این شکل که اصلاح طلبان هر چند وقت یک بار شورایی بدین شکل درست می کنند، یک بار تحت عنوان شوراي
عالی سیاست گذاري، یک بار تحت عنوان نهاد اجماع ساز و یک بار تحت هر عنوان دیگري، کارگشا نیست. بخش زیادي از دوستان
اصلاح طلب هم به این موضوع معترف هستند که ایده وزنی کردن ایده درست و عادلانه اي است، اما هر دفعه معتقدند در شرایط
فعلی نمی شود و باشد براي انتخابات آینده و هر بار به زمان دیگري موکول می کنند. من فکر می کنم که این یک رودربایستی بزرگی

 
است که اصلاح طلبان با خودشان دارند. 

وي در ادامه گفت: در بحث شخصیت هاي حقیقی نهاد اجماع ساز، این افراد فعال سیاسی هستند، ولی حاضر نیستند عضو هیچ حزبی
شوند! یعنی مسئولیت پذیر نیستند و فقط قصد حضور در تصمیم گیري ها را دارند اما هیچ هزینه اي چه در بازه انتخابات و چه غیر

 
انتخابات پرداخت نمی کنند. 

تجربه ثابت کرده که همین شخصیت هاي حقیقی و حتی احزاب فصلی و بدون پشتوانه و برنامه، موقع پیروزي حضور جدي دارند، اما
اگر شکستی پدید آید، حاضر به قبول مسئولیت و پذیرش هزینه ها و عوارض آن نیستند. بدنه و خاستگاه مشخصی هم ندارند که نیاز

 
به پاسخگویی داشته باشند. 

 
این تمرین نیست، تمرینی این گونه، سراسر خطاست. ما دو دهه هست که داریم تمرین می کنیم. 

یادآور می شود که مقارن شکست اصلاح طلبان در انتخابات مجلس، شوراي عالی سیاستگذاري اصلاح طلبان (موسوم به شعسا) بی

 
سر و صدا منحل شد و عارف و موسوي لاري از نایب رئیسی آن استعفا دادند. 

اخیراً برخی اصلاح طلبان مدعی شده اند رفتن سراغ نامزدهاي اجاره اي و عاریتی مانند روحانی و برخی نمایندگان مجلس دهم،
موجب افتادن این طیف از چشم مردم شده اما واعظی رئیس دفتر روحانی در پاسخ گفته که عارف به عنوان نامزد اصلاح طلبان، فاقد

 
رأي بود و اصلاح طلبان باید از روحانی متشکر باشند که به آنها پست داد. 

مرعشی سخنگوي کارگزاران هم در پاسخ حجاریان که مدعی شده بود عقد نامزد نظامی و کارگزاران در آسمان بسته شده، سوابق به

 
شدت امنیتی حجاریان و رفقایش را به رخ کشیده و طعنه زده که آنها با این سوابق امنیتی، خیلی دموکرات هستند! 



 
اعتماد: علت ریزش بورس رفتار ارزي خطرناك دولت بود 

روزنامه اصلاح طلب اعتماد تصریح کرد؛ تصمیم دولت درباره نرخ ارز، خطرناك بود و موجب ریزش بورس و سپس قربانی کردن رئیس

 
سازمان بورس شد. 

اعتماد با اشاره به برکناري حسن قالیباف اصل از ریاست بورس در قالب استعفا نوشت: سازمان بورس هیچ گاه جایگاه رئیس کل بانک
مرکزي یا حتی در سطح معاون وزیر را در کشور نداشته است. نباید فراموش کرد که آقاي قالیباف اصل داراي سابقه علمی و تجربی
خوبی در این بازار است اما قوانین حمایت چندانی از این سمت نمی کند. این در حالی است که زمان ریاست ایشان شاخص کل
بورس تا 2 میلیون واحد هم افزایش یافت. اگر امروز شاهد ریزش بورس هستیم این موضوع به نرخ بهره بانکی، نرخ دلار و نرخ گذاري
هاي دستوري در حوزه خودرو، فولاد و تا کالاهاي اساسی برمی گردد. اما به نظر می رسد دولت تصمیم خود را گرفته و براي نرخ دلار

 
مانورهاي خطرناکی راه انداخته این در حالی است که ذخایر ارزي و در دسترس ما محدود است و... 

در صورتی که نرخ دلار زیر 20 هزار تومان شکست بخورد مجدداً نرخ دلار به صورت جهشی بالا خواهد رفت و حتی مجدد به مرز 30

 
هزار تومان خواهد رسید. 

اگر وضعیت به گونه اي پیش برود که به توافق سیاسی نرسیم و مذاکرات به نتیجه دلخواه نرسد شوك ناگهانی به بازار ارز وارد خواهد
شد و نرخ ارز با توجه به کمبودها به شدت افزایش خواهد یافت و جرقه سنگین تورمی را پیش رو داریم، البته در حال حاضر پیش
بینی هایی از دلار 15 و 18 هزار تومانی می شود اما باز هم به نظر می رسد در شرایط کنونی این موضوع بیشتر یک مانور سیاسی

 
باشد تا اقتصادي. 

اعتماد در عین حال اظهارات انتقادي وزیر اقتصاد را منتشر کرده که می گوید: برخی دخالت ها مانند قیمت گذاري دستوري و همین

 
طور بالا رفتن نرخ بهره بانکی، موجب بروز مشکلات اخیر شد. 

مسئول صنعت بانکداري وزارت اقتصاد است نه بانک مرکزي؛ ابزار مناسب در این زمینه باید در دست وزارت اقتصاد باشد و وقتی نرخ

 
بهره بین بانکی ناگهان شبانه به بالاي 20 درصد می رسد این موضوع روي بازار اثر می گذارد.» 

 
اداي بی نیازي اصلاح طلبان پس از 15 سال آویزان شدن از دیگران 

 
عضو حزب منحله مشارکت می گوید ناکارآمدي دولت، اصلاح طلبان را براي تصمیم گیري انتخاباتی دچار سردرگمی کرده است. 

علی تاجرنیا در یادداشتی که در روزنامه آرمان منتشر شده، نوشت: موضوع ناکارآمدي در بخشی از مدیریت کلان در اجرا، جریان
اصلاحات را براي تصمیم گیري دچار سردرگمی کرده است، اصلاح طلبان در انتخابات ریاست جمهوري می آیند، اما این آمدن با
تاخیرهایی همراه خواهد بود. براي روشن شدن این مسئله باید نکات و موضوعات مختلفی را در نظر گرفت؛ یکی از مهم ترین چالش

 
هایی که امروز کشور در دهه پنجم عمر خود با آن مواجه شده، «ناکارآمدي» در امور اجرایی است. 

زمانی که اصلاح طلبان کاندیداي جدي داشتند و در دوره جدید از آقاي روحانی به عنوان کاندیداي منتسب به اصولگرایان حمایت
کردند، شاهد این بودیم که متاسفانه نهادهایی به نوعی انتصابی در قدرت، نه تنها از منتخبان جریان اصلاحات حمایت نکردند؛ بلکه



عده اي هم با ایجاد بحران سعی بر توقف اجراي برنامه هاي دولت داشتند. روند ناکارآمدي در دوره پیش رو پررنگ تر خواهد شد، اما
در جریان اصلاحات دو مقوله فکري متفاوت وجود دارد؛ افرادي که سیاست را به طور «حرفه اي و عمل گرایانه» دنبال می کنند
معتقد هستند به هر شکل ممکن باید در انتخابات ورود کرده و به نوعی بین «بد و بدتر» فرد بد را انتخاب کنیم. یعنی کاندیدایی که
«معقول تر» است؛ ولو اینکه از طرف اصولگرایان باشد. مقوله فکري دیگر معتقد است وجود کاندیداهاي حداقلی نتوانسته خواسته هاي
اصلاح طلبان را درباره اصلاحات به نوعی تامین کند بنابراین باید به سمت و سوي «کاندیداي حداکثري» خودمان برویم یا عملا باید

 
صحنه انتخابات را «ترك» کنیم، زیرا آن اتفاقی که باید بیفتد رخ نمی دهد. 

گرایش اول به نوعی عدول از ارزش و چارچوب هاي اصلاح طلبی است و مبحث دوم نیز عدم تایید کاندیداهاي اصلاح طلبان یا ایجاد
بحران براي آنان را دربر خواهد داشت. بنابراین چنین دغدغه هایی، تصمیم گیري در این رابطه را سخت و دشوار کرده است. با توجه
به مشکلاتی که اشاره شد افرادي هستند که خارج از اردوگاه اصلاح طلبی با «کارت اصلاح طلبان» بازي می کنند و هر از چندگاهی

 
فلان شخص در جایی مدعی می شود که مورد حمایت اصلاح طلبان قرار داریم. 

اصلاح طلبان از دولت روحانی تجربه خوبی ندارند، با وجود اینکه آقاي روحانی به طور کامل مورد حمایت «جوانان اصلاح طلب» قرار
گرفت و از طرفی خود ایشان هم با سابقه اي 40 ساله در مجموعه مدیریتی نظام بود؛ اما به دلایلی توفیق کافی نداشت. آقاي روحانی
گفتمان صحیحی را براي خود و دولتش انتخاب نکرد. بارها ادعا شده بود که «گفتمان اعتدال» یا «اعتدال گرایی» را دنبال می کنند
در حالی که اعتدال گفتمان نبود؛ بلکه «روش یا یک مشی» بود. همچنین روحانی به دلیل فقدان تیم «منسجم و کارآمد» عملا باعث
شد تفکر اعتدال گرایی از نیروهاي «بدون پشتوانه و ناکارآمد» استفاده کند. رئیس جمهور می توانست افراد توانمند اصلاح طلب را
براي کابینه خود برگزیند، اما متاسفانه بعضی اشخاص را به عنوان وزیر انتخاب کرد که تا همین 20 سال پیش اصلا خبري از آنان

 
نبود. 

درباره این اظهارات گفتنی است: آویزان شدن از دیگر نامزدها به خاطر راي نداشتن، در میان مدعیان اصلاح طلبی مسبوق به سابقه
است. به عنوان مثال، نامزد حزب مشارکت در انتخابات سال 84، جایگاهی بهتر از پنجمی در میان 8 نامزد کسب نکرد و این طیف به
فاصله یک هفته(هفته دوم انتخابات) از مرحوم هاشمی رفسنجانی حمایت کردند که قبلا او را عالیجناب سرخپوش قتل هاي زنجیره

 
اي وانمود کرده و ضمن ترور شخصیت، مانع از ورودش به مجلس ششم شده بودند! 

این طیف برخلاف ژست «نمی گذارند نامزد شویم»، در سال 92 و 96 هم می توانستند از عارف و جهانگیري حمایت کنند اما طبق
نظرسنجی ها فهمیدند که همچنان روي دور عدم مقبولیت اجتماعی قرار دارند و بنابراین از روحانی به عنوان «نامزد اجاره اي»!

 
حمایت کردند و ضمنا گفتند که تضمین وعده هاي وي هستند. 

در عین حال، عینا خواسته ها و برنامه هاي آنها را- بعضا حتی رادیکال تر از خود آنها- پیش برده و همین وضعیت ناکارآمدي را که
قابل کتمان نیست، به وجود آورده است. بنابراین آنها صددرصد شریک کارنامه مردودي دولت روحانی هستند که اگر غیر از این بود،

 
نباید در سال 96 مجددا از روحانی حمایت می کردند. 

این نکته نیز گفتنی است که افراطیون مدعی اصلاحات، در انتخابات مجلس دهم، از علی لاریجانی حمایت کردند چرا که این مسیر را

 
موجب یکدست شدن مسیر مجلس و دولت می دانستند. 



 
 

 
خراسان 

 
دستور ویژه دولت براي حمله گازانبري به زمین خواران 

با توجه به گزارش یک مقام اجرایی به تعدادي از مدیران نهاد ریاست جمهوري مبنی بر وجود مشکلات اداري و مالی براي اقامه دعوي
و پیگرد تخلفات افراد مرتبط با موضوعات زمین خواري و تعرض به اراضی بیت المال، یک مسئول مهم دولتی از تعدادي از اعضاي
کابینه خواسته است موضوع معافیت نهادهایی چون سازمان جنگل ها، سازمان امور اراضی، سازمان حفاظت محیط زیست، سازمان
اوقاف و امور خیریه و وزارتخانه هاي راه و نیرو از پرداخت هزینه هاي دادرسی در دعاوي مربوط به موضوعات فوق را به سرعت

 
پیگیري و نهایی کنند. 

 
مدیران دولتی در ایام کرونا دست به جیب شوند 

یک نهاد مسئول با ارسال بخشنامه اي خطاب به تعدادي از ادارات دولتی و تشکل هاي صنفی، از آن ها خواسته با توجه به صدور
دستوراتی مبنی بر ضرورت کاهش آثار و مدیریت تبعات ناشی از شیوع ویروس کرونا در بخش خصوصی، موضوع عدم پرداخت به
موقع بدهی شرکت ها و نهادهاي دولتی به تولیدکنندگان و پیمانکاران غیردولتی را در دستور کار قرار دهند و به منظور پیشگیري از
بروز اختلال در روند تولید و اشتغال در واحدهاي مشمول، فهرستی از این بدهی ها و نهاد پرداخت کننده را در هفته هاي آینده تهیه

 
و ارسال کنند تا امکان تسویه سریع تر این ارقام فراهم شود. 

 



 
ایران 

 
انتقاد ارگان پایداري از تصمیم ارزي مجلس 

خبر اول اینکه، تصمیم هاي ارزي مجلسی ها براي لایحه بودجه انتقاد «رجانیوز» پایگاه اطلاع رسانی نزدیک به جبهه پایداري را نیز
به همراه آورده است.در بخشی از گزارش این سایت خبري، با اشاره به اینکه مجلس درصدد است جهت رفع کسري بودجه و مقابله با
انحرافات ارز، 8 میلیارد دلار ارز 4200 تومانی را حذف کرده و نرخ ارز بودجه را از 11500 تومان به 17500 تومان افزایش دهد،
آمده: این اقدام نه تنها می تواند تبعات اقتصادي زیادي را بر معیشت مردم داشته باشد که حتی تبعات امنیتی نیز پیدا کند.به نوشته
رجانیوز، با حذف 8 میلیارد دلار ارز 4200 تومانی از بودجه و افزایش نرخ ارز کالاهاي اساسی به 17500 تومان در سال آینده، قطعاً
در بخش کالاهاي اساسی شاهد تورم خواهیم بود که این تورم علاوه بر اینکه بر اقشار ضعیف جامعه، بیشترین تأثیر را خواهد داشت،
موجب رشد تورم در کل اقتصاد نیز خواهد شد. در ادامه این گزارش پیش بینی شده در این صورت قیمت هرکیلو مرغ از 22 هزار
تومان به چیزي حدود 50 تا 60 هزار تومان برسد. به نظر می رسد مجلس که در اموري همچون قانون اقدام راهبردي جهت لغو
تحریم ها ریل گذاري صحیحی انجام داده است بهتر است از ابزارهاي خود براي فشار وارد کردن به دولت در خصوص اصلاح سیستم

 
توزیع کالاهاي اساسی استفاده کند و به سمت تصمیماتی که تبعات سنگین و مبهم معیشتی دارد حرکت نکند. 

 
گفت وگوي تلفنی بایدن و جانسون درباره ایران 

خبر دیگر اینکه، کاخ سفید اعلام کرد که جو بایدن رئیس جمهوري امریکا و بوریس جانسون نخست وزیر انگلیس در مورد ایران گفت
وگوي تلفنی داشتند. به گزارش ایرنا به نقل از بیانیه کاخ سفید، رئیس جمهوري امریکا و نخست وزیر انگلیس طی گفت وگوي تلفنی
شان بر لزوم هماهنگی دو طرف در برخی اولویت هاي سیاست خارجی از جمله چین، ایران و روسیه رایزنی کردند. بر این اساس
همچنین بایدن در این گفت وگو از تمایلش براي تقویت روابط ویژه میان دو کشور، احیاي روابط فراآتلانتیک، تأکید بر نقش حیاتی
ناتو در امور دفاعی مشترك نیز سخن به میان آورد. همچنین جیک سالیوان مشاور امنیت ملی جدید دولت امریکا در اولین تماس
تلفنی با همتاي صهیونیستی خود درباره مسائل مختلف به بحث و رایزنی پرداختند. بنابر گزارش پایگاه خبري اکسیوس، ایران یکی از
موضوعات مورد بحث میان دو طرف بوده است.جیک سالیوان در روزهاي اخیر علاوه بر این با همتایان خود از انگلیس، فرانسه، آلمان،

 
ژاپن و کره جنوبی به صورت تلفنی گفت وگو کرده است. 

 
تحلیل رسانه هاي غربی از انتصاب احتمالی رابرت مالی 

شنیدیم که، مطرح شدن احتمال انتصاب رابرت مالی به عنوان نماینده ویژه دولت امریکا در امور ایران از سوي جو بایدن، با توجه به
نوع نگاه این دیپلمات آشنا به امور ایران، در کانون توجه برخی رسانه هاي بین المللی قرار گرفت.به گزارش ایرنا، رسانه هاي غربی و
امریکایی در گزارش هایی به این موضوع اشاره کردند که در صورت انتصاب رابرت مالی به عنوان نماینده ویژه دولت بایدن در امور
ایران، این انتصاب می تواند به مفهوم جدي تر شدن تمایل دولت جدید امریکا به برجام و آغاز دیپلماسی با ایران باشد.نشریه انگلیسی
«ایندیپندنت» نوشت: این انتصاب می تواند به منزله خواست بایدن براي مذاکره با ایران باشد.تارنماي خبري دویچه وله آلمان نیز با
پرداختن به انتشار این خبر نوشت: در صورت تحقق و انتصاب رابرت مالی به عنوان مسئول امور ایران؛ عملاً این انتخاب پیامی از سوي
دولت بایدن به جمهوري اسلامی ایران در رابطه با آمادگی امریکا براي بازگشت به توافق هسته اي خواهد بود.رسانه امریکایی بلومبرگ

 
نیز نوشت که معرفی «رابرت مالی» از سوي بایدن به سمت نماینده ویژه در امور ایران، چراغ سبزي به تهران است. 



 
توقیف نفتکش ایرانی در آب هاي ساحلی اندونزي 

دست آخر اینکه، گارد ساحلی اندونزي از توقیف یک نفتکش ایرانی در آب هاي ساحلی این کشور خبر داد. به گزارش فارس به نقل از
(MT Frea) و یک نفتکش پانامایی (MT Horse) سی ان ان، گارد ساحلی اندونزي دیروز (یکشنبه) از توقیف یک نفتکش ایرانی
در آب هاي ساحلی «پونتیاناك» اندونزي به دلیل ایجاد آلودگی نفتی ناشی از انتقال محموله نفتی روي دریا (کشتی به کشتی) و
خاموشی ردیاب، خبر داده است. مقامات اندونزي این انتقال محموله را «غیر قانونی» خوانده اند. گشت آژانس امنیت دریانوردي
اندونزي اعلام کرده است که سامانه هاي ناوبري و راداري این دو نفتکش خاموش بوده و به طور اتفاقی آنها را ردیابی کرده است. گفته

 
شده نفتکش ایرانی از ونزوئلا بارگیري کرده بود اما مبدأ خود را بندر«فجیره» امارات متحده عربی ثبت کرده است. 

 
 

 
آرمان ملی 

 
اقتصاد به اعتماد نیاز دارد 

رئیس مجلس راه مقابله با دشمن را قوي شدن دانست و گفت: به قدرت هایی که خوي استکباري دارند نمی توان اعتماد کرد.
محمدباقر قالیباف افزود: بن بستی روبه روي ما نیست، ما باید با رفتارهاي معقول و برآمده از خرد در مجلس تصمیم بگیریم، ما
نیازمند اعتمادسازي هستیم، اعتماد بزرگ ترین سرمایه اجتماعی هر جامعه اي است اما متأسفانه ما اعتمادسازي را نمی دانیم، اقتصاد
بیش از هر چیزي به اعتماد و آرامش در جامعه نیاز دارد و ثبات در اقتصاد و سپس رشد اقتصادي و آسایش جامعه به همین موضوع
برمی گردد که در یک قدمی ما است. وي تصریح کرد: ما مصمم هستیم در بودجه 1400 و در برنامه هفتم توسعه بر مبناي همین
مسیر گام برداریم و منتظریم از نظرات اتاق بازرگانی به صورت همواره و در کنار هم استفاده کنیم زیرا شما می توانید اقتصاد را

 
مردمی کنید و اقتصاد مقاومتی را دنبال کنید. 

 
مرحوم خسروشاهی از پیشگامان وحدت جهان اسلام بودند 

وزیر امور خارجه با بیان این موضوع که همواره یاد و خاطره مرحوم خسروشاهی در بین جامعه نخبگان ایران زنده و پرفروغ خواهد
بود، گفت: مرحوم خسروشاهی در مراحل دیپلماسی با اقشار مختلف جوامع اسلامی ارتباط برقرار می کردند و همواره ایشان یک
مبارزه انقلابی بودند که جایشان در بین ما خالی است. محمدجواد ظریف اظهار داشت: مرحوم خسروشاهی از پیشگامان تقریب و
وحدت جهان اسلام بودند، به مرحوم سیدجمال الدین اسدآبادي عشق می ورزیدند و ایشان را براي بیداري اسلامی سرمشق خود قرار



داده بودند. همواره در معرفی نهضت اسلامی در داخل ایران و در جهان اسلام فعالیت داشتند؛ حتی زمانی که در واتیکان نیز بودند

 
سعی می کردند همگان را با جهان اسلام آشنا کنند. 

 
تاکید بر نفوذناپذیري در مقابل فشار 

دادستان تهران در دیدار با مدیران و قضات دادسراي ویژه رسیدگی به جرائم اقتصادي تهران بر اهمیت استقلال رأي قضات، بی
اعتنایی آنان به حواشی پرونده ها و نفوذناپذیري در مقابل فشار جریان ها و اراده هاي معطوف به تاثیرگذاري بر روند رسیدگی ها و
انحراف پرونده ها تاکید کرد و گفت: کیاست و زیرکی و مقاوم سازي خود در مقابل آسیب ها، تهدیدها و لغزش ها لازمه کار در
دادسراي ویژه جرائم اقتصادي است. علی القاصی مهر ضمن تشریح اهمیت رسیدگی به جرائم اقتصادي در جلب اعتماد افکار عمومی
به قوه قضاییه در سطح کلان اظهار کرد: بخش عمده اي از عملکرد قوه قضائیه در گروي عملکرد دادسرا و دادگاه هاي جرائم اقتصادي
است؛ چراکه عمده پرونده هاي کلان اقتصادي در این حوزه رسیدگی می شود. وي افزود: اجراي صحیح عدالت و قانون در کوتاه کردن

 
دست مفسدین از بیت المال و اموال عمومی مسئولیت بسیار سنگین، مهم و اثرگذاري در گستره ملی و فراملی دارد. 

 
تلاش ها تا ریشه کنی کامل کرونا 

فرمانده کل سپاه وقتی از آخرین اقدامات آنان در زمینه مقابله با کرونا و اجراي طرح سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی آگاه شد، اظهار
کرد: این طرح توانسته است در مدتی کوتاه اعجازگونه عمل و از این طریق آمار فوتی هاي ناشی از ابتلا به بیماري کرونا را دورقمی
کند. سردار سرلشکر حسین سلامی ابراز امیدواري کرد این تلاش ها و مجاهدت ها با همان جدیت و انگیزه تا ریشه کنی کامل
بیماري کرونا در کشور ادامه یابد. وي اضافه کرد: کاهش آمارهاي مربوط به ابتلا و مرگ ومیر کرونا نباید انگیزه ها را براي رعایت
دستورالعمل هاي بهداشتی و نیز تلاش ها را براي مقابله با آن کاهش دهد. فرمانده کل سپاه خاطر نشان کرد: تجربه نشان داده است
کرونا هرگز به خودي خود از بین نمی رود؛ بلکه کاهش آمارهاي ابتلا و مرگ ومیر آن در نتیجه رعایت دستورالعمل ها و افزایش

 
تلاش ها براي مقابله با آن است. 

 
صداي زنگ فروپاشی اردوگاه لیبرال کاپیتالیستی 

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی گفت: چگونگی برگزاري تحلیف رئیس جمهور جدید آمریکا نشان می دهد، زنگ فروپاشی در اردوگاه
لیبرال کاپیتالیستی به صدا درآمده است. اسدا... بادامچیان در مواضع هفتگی خود با اشاره به برگزاري مراسم تحلیف ریاست جمهوري
بایدن زیر نظر 25 هزار نیروي پلیس، گارد ملی و ارتش آمریکا، اظهار داشت: این صداي فروریزي بناي لیبرال کاپیتالیسم است. زنگ
افول نظام سرمایه داري را مدت ها بود نخبگان آمریکا و فیلسوفان سیاسی به صدا درآورده بودند، اما انتخابات اخیر آمریکا نشان داد
این زنگ صداي فروپاشی می دهد و اکنون دنیا در آمریکا شاهد دو جمهور و یک رئیس جمهور است. وي افزود: بایدن با وجود ترامپ
که یکی از شکاف هاي بزرگ در جامعه آمریکا را نمایندگی می کند در چهار سال آینده به مشکلات فراوانی از جمله درگیري هاي

 
پنهان و آشکار دچار می شود؛ آن هم در شرایطی که کار به اردوکشی هاي خشونت آمیز خیابانی کشیده شده است. 

 
توقیف نفتکش ایرانی توسط اندونزي 

به گزارش سی ان ان، آژانس امنیت دریانوردي اندونزي دو نفتکش را در ساحل منطقه پونتیانک این کشور توقیف کرده است. اخبار
منتشر شده حاکی از آن است که یکی از این نفتکش ها ایرانی است و دیگر با پرچم پاناما تردد می کرده است. مقامات اندونزي گفته
اند که دلیل توقیف این دو نفتکش انتقال غیر قانونی نفت بین آنها بوده است.آژانس مذکور طی بیانیه اي گفته که نام نفتکش ایرانی



هورس و نام نفتکش پانامایی فري است. گشت آژانس امنیت دریانوردي اندونزي اعلام کرده است که سامانه هاي ناوبري و راداري این
دو نفتکش خاموش بوده و به طور اتفاقی آنها را ردیابی کرده است



شال بافی، قدمتی به درازاي تاریخ

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/11/06

مردم شهر آرمرده از توابع شهرستان بانه، ضرباهنگ زندگی خود را با شالبافی می نوازند هنري که قدمت آن به دارازاي تاریخ
است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیمامرکز کردستان، کارشناس
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
کردستان می گوید: شال و شال بافی از زمانی که انسان
براي پوشاندن بدن خود به لباس نیاز پیدا کرد، متداول

 
شده است و در آرمرده بانه قدمتی به درازاي تاریخ دارد. 

تیمور خالدي گفت: شال، پارچه نواري به عرض 10 الی
15 سانتیمتر و طول حدود 30 الی 32 متر که از پشم
نوعی بز بنام بز مَرغُز (گونه اي خاص مناطق کردستان)
براي تهیه آن استفاده می شود، شال مختص مناطق
کردستان و خاستگاه آن شهر تاریخی آرمرده از شهر هاي

 
تابعه شهرستان بانه است. 

 
بز مرخز 

بزي با موهاي لطیف و بلند و براق که در سال از هر بز بین 2/5
- 2 کیلو گرم مو می توان برداشت نمود البته این محصول را در
رمه هاي اصیل گاهی تا دو برابر این مقدار می توان برداشت کرد.
نژاد مرغز از تیره هاي بز نژاد انگورا می باشد که گفته می شود از

 
اختلاط نژاد انقوره با بز بومی کردستان به وجود امده است. 

بز مرغز به علت دارا بودن کرك هاي ظریف ء یکی از بهترین نژاد

 
هاي کر کی بز در ایران شنا خته می شود. 

در گزارشی حاکی است که ظرفیت تولید سا لانه کرك در ماده

 
بز ها حدود 1/5 و در بز هاي نر حدود 2 کیلو گرم است. 

همچنین از تولید شیر روزانه حدود 1/5 لیتر در روز در دوره شیر دهی حدود 6 ماه با شیر چربی نسبتا زیاد حدود 10 - 12 درصد

 
خبر داده شده است. 

بزُ مَرغُز بومی این منطقه است و پشم آن از لحاظ ظرافت، استحکام، زیبایی، نرمی و سازگاري با بدن انسان و لطافت خاص آن در

 
جهان نظیر ندارد. 



از آنجایکه وابستگی بزهاي مرخز به لحاظ سیستم تغذیه90 درصد به درختان بلوط واقع در جنگلهاي زاگرس شمالی است لذا
دامداران در تمام زمستان از سر شاخه هاي خشک شده این درخت که با گلازنی(قطع شاخه ها وسر شاخه ها برگ بعضی از گونه هاي
بلوط مناطق جنگلی) جمع آوري کرده اند وآنرا به نام «گلا» می نامند جهت تغذیه بز استفاده می کنند. سرشاخه زنی یا سرشاخه
بري درختان بلوط سابقه اي طولانی ودیرینه داردوبدرستی نمی توان تاریخ مشخصی براي آن بیان نمود. در فصول بهار و تابستان نیز

 
برگ بلوط به صورت تر در تعلیف این دامها مورد مصرف قرار می گیرد. 

 
آرمرده بانه خاستگاه شال 

کارشناس اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
استان کردستان می گوید: شال مختص مناطق کردستان و
خاستگاه آن شهر تاریخی آرمرده بانه است و این محصول از پشم
و الیاف کاملاً طبیعی و طی مراحل مختلفی تهیه می شود، که
هر سال در ابتداي فصل بهار بز مَرغُز که داراي پشم اصیل به نام
(مه ره ز) است و پرورش یافته از علوفه هاي طبیعی کوه ها و
برگ درختان بلوط مناطق زاگرس و به ویژه آرمرده است، به
وسیله دامداران و با قیچی هاي مخصوص پشم زنی (برینگ) از

بدن بزُهاي مَرغُز جدا شده و پس از شستشوي کامل، خشک شدن و تمیز کردن، مرحله خلال اندازي یا همان (شی کردن) بر روي

 
پشم ها انجام می شود. 

بخش آرمرده داراي دو دهستان به نام هاي دهستان پشت آربابا و دهستان بلَکه است که تمام ساکنان شهر کُرد زبان و با لهجه

 
شیرین سورانی (از لهجه هاي زبان کُردي) تکلم می کنند. 

آرمرده که در میان کوه هاي زاگرس قرار گرفته داراي پوشش
جنگلی و مرتع بسیار غنی و آب و هواي کوهستانی و معتدل
است که از قدیم الایام به علت وجود امنیت و کشتزار هاي
حاصلخیز، شهري مهاجر پذیر از مناطق مختلف عراق و شهر هاي
دیگر بوده و مردم بسیاري به این شهر کوچ کرده و ساکن شده

 
اند که باعث افزایش جمعیت این شهر شده است. 

نکته قابل توجه در مورد این شهر، همکاري و تشویق مردم براي آموزش حرفه شالبافی بوده و اکنون شالبافی شغل اصلی مردم شهر

 
شده و این حرفه از نسلی به نسل دیگر انتقال داده شده است. 

 
مراحل شال بافی 

تیمور خالدي گفت: شال بافی داراي 8 مرحله از هم جدا و در عین حال وابسته به همدیگر است که بیشترین و سخت ترین مراحل

 
آن توسط زنان انجام می شود. 



وي افزود: پس از انجام این مراحل، پشم و تار هاي موي پشم به
هم چسپیده از همدیگر جدا و در مراحل دیگر به دست زنان
چیره دست و هنرمند به وسیله آلات مخصوص ریسندگی که
همان دوك (ته شی) نام دارد و جنس آن چوبی است به نخ
باریک و محکم تبدیل می شود، مرحله تبدیل پشم به نخ در سال
هاي اخیر گاهی به وسیله دستگاه هاي برقی نیز انجام شده است.

خالدي گفت: در مراحل دیگري به وسیله استادکاران ماهر
(جولاها) در دستگاه هاي سنتی و کاملاً دستی کار بافندگی را
انجام می دهند و به پارچه اي به عرض معمولی 10 الی 15

 
سانتیمتر و طول 30 الی 32 متر تبدیل می کنند. 

وي می گوید: پس از انجام مراحل دیگري مانند پرِس کردن
(کول کردن) پارچه تهیه شده را در دستگاه هاي پرس مخصوص
به دست استادکاران ماهر صاف و حالتی اتو زده پیدا کرده که به
صورت دستی به حالت فشرده و نواري دَور همدیگر جمع می
شود و محصول نهایی یا پارچه نواري که همان شال نام دارد

 
براي فروش روانه بازار می شود. 

خالدي گفت: شال معمولا براي تهیه لباس محلی مردانه بنام
(رانک و چوغه) و در مواردي دیگر براي تزئین لباس خانم ها و
حتی استفاده به صورت «قبا مخصوص بانوان» مورد استفاده قرار

 
می گیرد. 

 
تاریخ تولید و استفاده از شال 

وي می گوید: شال و شال بافی از زمانی که انسان براي پوشاندن
بدن خود به لباس نیاز پیدا کرد، متداول شده است و در آرمرده

 
بانه قدمتی به درازاي تاریخ دارد. 

کارشناس اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کردستان می گوید: شال در این منطقه از سوي مردم، جزو
بهترین سوغات بوده است و در حال حاضر نیز جزو زیباترین و گران ترین لباس ها محسوب می شود، براي شمارش شال اصطلاح
"طاقه" به کار برده می شود، شال آرمرده در حال حاضر به عنوان یک برند مخصوص این شهر که داراي سابقه تاریخی و طولانی در

 
این منطقه است قابلیت هاي تبدیل به یک برند جهانی را دارد. 

خالدي افزود: شهر آرمرده بستر مناسب براي معرفی شدن به عنوان دهکده نساجی جهان که خاستگاه شال است را دارد، 100 درصد



ساکنان آرمرده به ویژه زنان به حرفه شال بافی اشتغال دارند و
نیاز است تا اقدامات اساسی و شایسته براي معرفی جهانی این
شهر زیبا انجام شود، شال و شهر آرمرده هیچگاه از همدیگر جدا
نبوده و نخواهند بود، زیرا مهمترین صنایع دستی شهر آرمرده
شال است که به علت فراگیر بودن دامنه اشتغال آن و اینکه تمام

 
امکانات و بستر هاي این صنعت در منطقه وجود دارد. 

 
تهیه لباس کردي مردانه از پشم بز مرخز و ویژگی هاي آن 

یکی از خصوصیات مهم پارچه شال یا چوخه رانک سبک بودن،

 
خنک بودن در فصل گرما و گرم بودن در فصل سرما است. 

چوخه رانک از قدیمی ترین لباس سنتی اصیل کردستان، که

 
خواستگاه اصلی آن منطقه هورامان است. 

این لباس در نوع خود پارچه ساده یا گل دار به صورت قطعات
مختلف، از پشم ـ کرك و مو است که پشت و روي پارچه
همسان بافته می شود نوع مرغوب شال یا چوخه رانک از نوع

 
موي بزي معروف به مرغوز یا (مه ره ز) تولید می شود. 

این لباس به علت اصالت خود در بیشتر جشنها و مراسم ها به
کار برده می شود به طوري که حتی در تمام نمایشگاه هاي

 
جهان برتري خود را حفظ کرده است. 

شهر آرمرده مرکز بخش آرمرده در فاصله 13 کیلومتري جنوب
غربی شهرستان بانه در استان کردستان واقع شده، این شهر زیبا

 
در ارتفاع 1616 متري از سطح دریا قرار گرفته است 

فعالیت بیش از 300 کارگاه شال بافی در شهر آرمرده شهرستان

 
بانه 

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري شهرستان
بانه نیز گفت: بیش از 300 کارگاه شال بافی در شهر آرمرده این

 
شهرستان فعالیت دارند. 

سعداالله رحیمی خواه افزود: شال بافی در شهرستان بانه با
محوریت شهر آرمرده از رونق خوبی برخوردار است به نحوي که

 
کل شهر آرمرده به گونه اي با این صنعت سر و کار دارند و هر خانواده یکی از مراحل تهیه و آماده سازي آن را انجام می دهد. 



رحیمی خواه می گوید: این اداره با اجراي طرح هاي حمایتی و برگزاري
کلاس هاي آموزشی سعی در رونق و ایجاد بازار پایدار دارد به گونه اي که با
آموزش شیوه صحیح بازاریابی و فروش سعی در ساماندهی بازار این محصول

 
دارد. 

رحیمی خواه می گوید: سعی شده است این هنر بومی با انجام کار کارشناسی و تشکیل تعاونی، اقداماتی براي معرفی شهر ارمرده به

 
عنوان دهکده نساجی سنتی انجام شده که امید است با همکاري افراد فعال در این عرصه این امر هرچه زودتر محقق شود. 

 
وي افزود: هنر تاریخی شال بافی، در سال 1390 در فهرست میراث معنوي سازمان صنایع دستی و گردشگري ثبت شده است. 

گردآوري و تنظیم: ژیلا امامی



جزئیاتی از قتل کارمند اداره گاز در تبریز/ رد هرگونه ارتباط قتل با شغل

اداري مقتول

منبع: خبر فوريشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/11/06

روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی با صدور اطلاعیه اي به منظور جلوگیري از هرگونه گمانه زنی، تفسیر و استنباط
هاي غیرواقعی در مورد خبر قتل یکی از کارمندان این شرکت اطلاعیه اي صادر کرد.

روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی با صدور اطلاعیه اي به منظور
جلوگیري از هرگونه گمانه زنی، تفسیر و استنباط هاي غیرواقعی در مورد

 
خبر قتل یکی از کارمندان این شرکت اطلاعیه اي صادر کرد. 

روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی با صدور اطلاعیه اي به منظور
جلوگیري از هرگونه گمانه زنی، تفسیر و استنباط هاي غیرواقعی در مورد
"خبر قتل یکی از کارمندان این شرکت" که روز گذشته در چهارراه لاله
تبریز با سلاح گرم به قتل رسید، به توضیح اطلاعات اولیه و در دسترس

 
پرداخت. 

 
در این اطلاعیه آمده است: 

مقتول 37 ساله، متاهل و داراي 2 فرزند، کارشناس مرد یکی از واحدهاي ستادي شرکت گاز استان بوده که به صورت قراردادي در
سازمان اشتغال داشته و براساس بررسی هاي اولیه، صبح روز حادثه بعد از خروج از منزل به سمت محل کار، در داخل خودروي
شخصی و در نزدیکی منطقه مسکونی خود در خیابان لاله تبریز مورد حمله مسلحانه قرار گرفته و بر اثر اصابت گلوله به قتل می رسد.

مطابق اعلام معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان، پرونده مقدماتی در خصوص موضوع تشکیل و علت و انگیزه ماجرا در دست
بررسی است و شناسایی و دستگیري عامل یا عاملان بلافاصله در دستور کار ویژه پلیس استان قرار گرفته که اخبار تکمیلی متعاقبا

 
اطلاع رسانی خواهد شد. 

در ادامه این توضیحات، روابط عمومی شرکت گاز استان هرگونه فرضیه مبنی بر ارتباط قتل با شغل اداري و مسئولیت سازمانی مقتول
را رد و از رسانه هاي خبري درخواست کرده اخبار مربوط به حادثه را صرفا از طریق منابع صاحب صلاحیت قانونی و معتبر پیگیري و
دریافت کنند تا از انتشار اخبار ضد و نقیض و مبتنی بر گمانه زنی و جریحه دار شدن احساسات خانواده و بازماندگان داغدار آن

مرحوم اجتناب شود.



جشنواره ایده پردازي توسعه کارآفرینی شهري در مشهد با جوایز نقدي و غیر

نقدي

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/11/06

دانشگاه آزاد اسلامی واحد مشهد



تمدید مهلت ثبت نام شرکت در نخستین جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین

در پی استقبال بی نظیر همکاران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري آریا - مهلت نام نویسی در نخستین جشنواره
قرآن و عترت بانک کارآفرین، تا پایان روز جمعه سوم

 
بهمن ماه تمدید شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، در پی استقبال بسیار خوب
کارکنان و خانواده هاي همکاران بانک و شرکتهاي زیر
مجموعه از این رویداد فرهنگی و قرآنی، مهلت قانونی نام
نویسی در جشنواره که تا پایان روز 27ام دي ماه 1399
اعلام شده بود، از سوي ستاد عالی جشنواره، تا پایان روز

جمعه سوم بهمن ماه تمدید شد تا همکارانی که هنوز موفق به نام نویسی در این جشنواره نشده اند، فرصت حضور در این رویداد را

 
داشته باشند. 

نخستین دوره جشنواره قرآن و عترت بانک کارآفرین امسال با شعار «قرآن آرامش آفرین زندگی» و یادواره اولین سالگرد شهادت
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی برگزار می شود. این جشنواره شامل چهار بخش و 17 رشته است که بخش آوایی در 6 رشته، بخش

 
مطالعاتی در 4 رشته، بخش ادبی در دو رشته و بخش هنري در 5 رشته برگزار می گردد. 

 
شایان ذکر است که تمامی آثار ارسالی رشته هاي جشنواره مرتبط به محورهاي سه گانه جشنواره با موضوعات: 

 
پیشرفت در عرصه کار و کارآفرینی 

 
آرامش در زندگی و روابط اجتماعی و 

 
سبک زندگی ایرانی و اسلامی(حقوق متقابل اعضاي خانواده و تربیت فرزند صالح) 

 
مورد ارزیابی و داوري قرار خواهند گرفت. 

شیوه برگزاري مسابقات رشته هاي بخش آوایی(بجز رشته هاي حفظ) شامل قرائت و ترتیل، بخش ادبی شامل دو رشته شعر و ترانه
سرایی و داستان نویسی(داستان کوتاه) و بخش هنري شامل 5 رشته نقاشی، خوشنویسی، عکاسی و تولید کلیپ و نماهنگ از طریق

 
بارگزاري آثار در سایت جشنواره و یا ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره حداکثر تا تاریخ 30 بهمن ماه خواهد بود. 

مسابقات رشته حفظ در دو گروه آقایان و بانوان و در سه رده سنی شکوفه ها، نوجوانان و بزرگسالان بصورت غیرحضوري و آنلاین در

 
روز پنج شنبه 30 بهمن ماه با حضور داوران کشوري برگزار می شود. 

همچنین آزمون هاي بخش کتبی جشنواره قرآن و عترت(ع) در رشته هاي چهار گانه شامل کتابخوانی، آشنایی با مفاهیم قرآن،
آشنایی با مفاهیم نهج البلاغه و آشنایی با احکام، در دو گروه زیر 16 سال و بالاي 16 سال به صورت مشترك بین آقایان و بانوان طبق

 
زمان بندي اعلام شده بصورت غیرحضوري در روز پنج شنبه 30 بهمن ماه برگزار می شود. 

همکاران می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر آئین نامه برگزاري، منابع بخش آوایی، مطالعاتی و هنري جشنواره، همچنین جوایز
ارزنده آن و ثبت نام اعضاي محترم خانواده خود حداکثر تا تاریخ 3 بهمن ماه به آدرس اختصاصی این جشنواره در سامانه:
https://www.karafarinbank.ir/fa/quranfestival مراجعه و یا با دبیرخانه جشنواره به شماره 88030230-021 تماس



 
حاصل فرمایند. 

<--



ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/11/06

حوزه/ همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم
بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها

از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند.

 
آیت االله حسینی بوشهري: ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود 

حوزه/ همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم
بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر
شایعات و شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که
آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی

 
شوند. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، آیت االله حسینی بوشهري در دیدار
دکتر نوراالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، با اشاره به
فرا رسیدن ماه بهمن و ایام دهه فجر، اظهار داشت: بهمن، ماه

بهار انقلاب اسلامی است. از ابتداي پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این انقلاب مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با

 
شکست مواجهه شود اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می کند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کرد: دشمنان ما
از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که

 
آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

آیت االله حسینی بوشهري در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفت: گزارش امیدوارکننده جنابعالی باعث
خوشحالی بنده شد. البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

امام جمعه شهر مقدس قم بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کرد و افزود: یکی از معضلات کشور، حاشیه
نشینی است. بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود. این
جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه گاهی

 
با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 



عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان حمایت از روستاییان را ضروري دانست و گفت: حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز تأثیر
دارد. یک زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج

 
نبودند. اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند. 

وي همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و افزود: اگر در روستاها کاري متناسب با
سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از

 
مشکلات روستاییان حل می شود. 

دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد. گاهی هم شغل جوانان،

مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است.



ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/11/06

آیت االله حسینی بوشهري گفت: ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود، از سوي دیگر شایعات و
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند.

آیت االله حسینی بوشهري گفت: ارائه گزارش مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود، از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از قم به نقل از مرکز خبر حوزه،
آیت االله حسینی بوشهري در دیدار دکتر نوراالله زاده مدیرعامل
صندوق کارآفرینی امید، با اشاره به فرا رسیدن ماه بهمن و ایام
دهه فجر، اظهار داشت: بهمن، ماه بهار انقلاب اسلامی است. از
ابتداي پیروزي انقلاب دشمنان ما امید داشتند که این انقلاب
مردمی در همان ماه ها و سال هاي اولیه با شکست مواجهه شود
اما به کوري چشم آنها ایران اسلامی روز به روز پیشرفت می

 
کند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي دشمنان براي مقابله با نظام اسلامی تأکید کرد: دشمنان ما
از هیچ تلاشی براي تضعیف نظام و انقلاب اسلامی، فروگذار نکردند اما به لطف خدا و هوشیاري مردم، همیشه شکست خوردند که

 
آخرین نمونه آن سرنوشت ترامپ است که دیدید با چه ذلتی مواجهه شد. 

آیت االله حسینی بوشهري در ادامه با اشاره به گزارش مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، گفت: گزارش امیدوارکننده جنابعالی باعث
خوشحالی بنده شد. البته این گزارش ها باید به اطلاع مردم هم برسد. همان گونه که امام راحل تأکید می کردند، ارائه گزارش
مسئولان کشور به مردم، باعث امیدواري آنها می شود و مردم بهتر متوجه خدمات صورت گرفته می شوند. از سوي دیگر شایعات و

 
شبهات دشمنان را هم نقش بر آب می کند. چرا که آنها از طرق مختلف سعی می کنند منکر خدمات نظام اسلامی شوند. 

امام جمعه شهر مقدس قم بر ضرورت حمایت از استعدادها در گوشه و کنار کشور تأکید کرد و افزود: یکی از معضلات کشور، حاشیه
نشینی است. بیکاري جوانان و مشکلات متعدد کشاورزان و روستاییان، باعث کوچ کردن آنها از روستاها به شهرها می شود. این
جمعیت وقتی به شهرها می آیند، همچنان با بیکاري مواجه هستند و به ناچار به حواشی شهرها کشیده می شوند که متأسفانه گاهی

 
با آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد نیز همراه می شوند. 

عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان حمایت از روستاییان را ضروري دانست و گفت: حمایت از روستاییان، در پیشرفت کشور نیز تأثیر
دارد. یک زمانی روستاییان همه مایحتاج زندگی از لبنیات تا گوشت و مرغ و سبزي و... را خودشان تولید می کردند و به کسی محتاج



 
نبودند. اما متأسفانه شاهد هستیم که امروزه به دلایل مختلف، روستاها وضعیت خوبی ندارند. 

وي همچنین بر ضرورت کارآفرینی در روستاها و حل مشکل بیکاري روستاییان تأکید کرد و افزود: اگر در روستاها کاري متناسب با
سن و سال و شأن و منزلت جوانان روستایی فراهم شود، آنها مجبور به مهاجرت به شهرها نمی شوند و به این صورت، بسیاري از

 
مشکلات روستاییان حل می شود. 

دبیر شوراي عالی حوزه هاي علمیه با اشاره به این نکته که بین آموزش و شغل جوانان، معمولاً سنخیتی وجود ندارد، گفت: معمولاً
دیده می شود که جوانان ما در جایی مشغول به کار هستند که هیچ ارتباطی به رشته تحصیلی آنها ندارد. گاهی هم شغل جوانان،

مرتبط با همان رشته است اما سواد آنها در حد تئوري است که این یکی از مشکلات ما در حوزه آموزش است.



سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/11/06

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، سومین نشست کمیته تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی کار
امروز برگزار می شود.

منبع: فارس فرامرز توفیقی در مورد جلسات کمیته هاي
تخصصی مزد ذیل شوراي عالی کار گفت: تاکنون دو جلسه
کمیته هاي تخصصی مزد در وزارت کار برگزار شده و امروز
دوشنبه 6 بهمن 99 نیز سومین جلسه در محل وزارت کار
با حضور کارشناسان نماینده کارگر، کارفرما و دولت برگزار

 
می شود. 

به گفته وي، کمیته هاي تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی کار تشکیل می شوند که وظیفه آنها تعیین سبد معیشت خانوار کارگري

 
براي تعیین حداقل دستمزد کارگران در سال آینده است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: براساس ماده 41 قانون کار مزد کارگران می تواند به صورت مزد صنفی یا
منطقه اي تعیین شود و سال گذشته کمیته هاي مزد تصویب کردند که پژوهشی راجع به مزد صنفی و منطقه اي انجام شود، در این
زمینه مؤسسه آموزش و پژوهش تأمین اجتماعی تحقیقی انجام داد که چگونه می توان به زیرساخت هایی براي تعیین مزد صنفی یا

 
منطقه اي برسیم ، اما به هر حال این پژوهش براي امسال نمی رسد. 

توفیقی گفت: در جلسه دوشنبه هفته جاري کمیته هاي مزد کارگري در مورد تورم اعلام شده دي ماه صحبت می شود و سبد
معیشت خانوار کارگري در سال جاري مورد بررسی قرار می گیرد که این زمینه اي براي تعیین حداقل مزد کارگران در سال آینده

 
خواهد بود. 

به گفته وي، براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم سالانه در پایان دي ماه امسال 32.5درصد بوده و نرخ تورم نقطه به نقطه یعنی

 
دي ماه امسال نسبت به دي ماه پارسال 48 درصد بوده است. 

 
وي افزود: سومین جلسه کمیته تخصصی مزد کارگران در وزارت کار برگزار می شود. 

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، در حال حاضر 14.7 میلیون نفر کارگران بیمه شده اصلی در کشور وجود
دارد که بعد خانوار آنها به طور میانگین 3.3 نفر است و هزینه میانگین یک خانوار کارگري در جلسات کمیته تخصصی مزد کارگران

 
تعیین می شود. 

وي سهم مسکن از سبد معیشت خانوار کارگري را براساس آمار مرکز ایران بین 30 تا 55درصد اعلام کرد و گفت: البته در شهرهاي



 
بزرگ سهم هزینه مسکن از سبد خانوار بیشتر است. 

توفیقی همچنین در مورد اینکه آیا قانون کار از کارگر حمایت می کند یا از تولید و پایداري کار گفت: وزارت کار اگر وظیفه اي در
زمینه اشتغال داشته باشد در بخش معاونت کارآفرینی است ، اما شوراي عالی کار وظیفه دارد حداقل دستمزد کارگران براي سال
آینده را مشخص کند و براساس تحقیق انجام شده سهم دستمزد کارگر از هزینه تمام شده کالاها فقط 12 درصد است. بنابراین اگر
یک کارخانه ورشکست می شود یا تولید در آن متوقف می شود به خاطر بی تدبیري مدیران و دولت ها از سال 69 تا کنون بوده و در

 
واقع هزینه هاي کارگري سهم اندکی از هزینه تمام شده کارخانه ها را داشته است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: هر سال دستمزد کارمندان دولت بین 60 تا 140 درصد بالا می رود و وقتی
می گوییم چرا دستمزد کارگران این مقدار بالا نمی روند، می گویند کارمندان از بودجه دولت حقوق می گیرند، مگر بودجه دولت از

 
کجا آمده است آن هم از مالیات کارگران و مردم به دست آمده و نباید اینقدر تفاوت بین کارگران و کارمندان باشد. 

توفیقی افزود: اگر کارخانه ها و برندهایی مانند ارج، آزمایش و یا دیگران از بین می روند، به خاطر قوانین مشکل دار مانند نپرداختن
سهم تولید از هدف مندي یارانه و یا سایر قوانین است و ربط زیادي به دستمزد کارگران ندارد.



کارآفرینی در خلوت زندان

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/11/06

60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي و دامپروري در زندان هاي استان اصفهان فعال است.

 
60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي و دامپروري در زندان هاي استان اصفهان فعال است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، استان اصفهان از لحاظ فراهم کردن زیرساخت هاي اشتغال در زندان، جایگاه اول را در
کشور دارد. بیش از 2000 نوع محصول در کارگاه هاي زندان هاي اصفهان از جمله میناکاري، چرم و چوب، خاتم کاري، نگارگري

 
روي سفال، کاشی سازي، فرش بافی، محصولات کشاورزي و دامپروري به دست مددجویان تولید می شود. 

 
در حال حاضر 2800 مددجو در کارگاه هاي اشتغال بنیاد تعاون زندان هاي استان اصفهان مشغول به کار هستند. 
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گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی

به کار خواهد بست

منبع: شما نیوزشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/11/06

دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و امور گمرکی گمرك ایران امروز در نشستی مشترك با جمعی از مدیران شرکت هاي
پیشران اقتصادي بخش خصوصی کشور ضمن بحث و تبادل نظر در خصوص مشکلات موجود پیش روي تولیدکنندگان از

تلاش و آمادگی کامل این سازمان براي بررسی و تسهیل فرآیندهاي گمرکی مربوط به کارآفرینان خبر داد.

 
کد خبر : 974833 1399/11/06 11:18:15 

دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و امور گمرکی
گمرك ایران امروز در نشستی مشترك با جمعی از مدیران
شرکت هاي پیشران اقتصادي بخش خصوصی کشور ضمن
بحث و تبادل نظر در خصوص مشکلات موجود پیش روي
تولیدکنندگان از تلاش و آمادگی کامل این سازمان براي
بررسی و تسهیل فرآیندهاي گمرکی مربوط به کارآفرینان

 
خبر داد. 

در این نشست که در دفتر مجمع کارآفرینان ایران و با حضور نمایندگان تعدادي از بزرگترین تولیدکنندگان و صاحبان صنایع بخش
خصوصی کشور برگزار شد، ابتدا حاضرین در جلسه با طرح برخی مشکلات موجود همچون ثبت سفارش، ترخیص درصدي، اصلاح
ثبت سفارش، کارشناسان مجازي، عدم اعلام به موقع وصولی ها، صادر نشدن کد رهگیري توسط بانک مرکزي و دپوي مواد اولیه و
اقلام ضروري در گمرك، بر لزوم اتخاذ تدابیر و تصمیماتی واحد و کاربردي با هدف تسریع دستیابی تولیدکنندگان به مواد اولیه تاکید

 
کردند. 

دکتر ارونقی در ادامه با مثبت ارزیابی کردن چنین نشست هایی با هدف هم افزایی و یافتن راهکارهاي موثر براي کمک به امر تولید
در کشور تصریح کرد: معاونت فنی و امور گمرکی همواره تلاش کرده است با صدور بخشنامه، برگزاري جلسات متعدد با بانک مرکزي،
وزارتخانه هاي مختلف، سازمان بازرسی کل کشور و ستاد مبارزه با قاچاق، نقش موثري در حمایت از مجموعه هاي تولیدي کشور

 
داشته باشد. 

وي در تشریح برخی موانع موجود بر سر ترخیص درصدي کالا از گمرك با اشاره به لزوم صدور کدرهگیري از سوي بانک مرکزي و
تخصیص ارز ترجیحی 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی گفت: اگرچه در حال حاضر صاحبان کالا می توانند با پرداخت هزینه هاي
قانونی نسبت به ترخیص کالاي خود از گمرك اقدام کنند اما به دلیل وجود تفاوت ریالی میان ارز ترجیحی و ارز نیمایی و احتمال

 
عدم تخصیص ارز توسط دولت، این موضوع می تواند براي تولید کنندگان مشکل ساز شود. 

معاون فنی و امور گمرکی گمرك در پاسخ به ابهامات موجود در خصوص کارشناسان مجازي ضمن انتقاد از این شیوه و بیان اینکه در



حال حاضر تنها 142 کارشناس مجازي در مجموعه گمرکی کشور مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: بارها گفته ایم این روش نه
تنها نمی تواند مشکلات احتمالی در گمرك را مانع شود بلکه موجب تاخیر و عدم هماهنگی هاي بسیاري نیز خواهد شد. قرار است

 
تعداد کارشناسان مجازي به 1000 نفر برسد که امیدواریم این موضوع بتواند اندکی از حجم مشکلات موجود بکاهد. 

دکتر ارونقی در پاسخ به سئوالی درخصوص محدودیت نمونه هاي وارداتی و صادراتی با اعلام اینکه بر اساس مصوبات موجود امکان
صدور برگه ترخیص براي سفارش هایی که تا پیش از سال 97 ثبت شده اند وجود دارد، گفت: بر اساس قوانین جدید و با هدف
مدیریت منابع ارزي کشور، ترخیص تمامی سفارشاتی که پس از سال 97 ثبت شده باشند و ارزش آنها بیش از 2000 یورو باشد

 
نیازمند دریافت کد رهگیري از سوي بانک مرکزي و یا بانک عامل و تامین منابع ارزي است. 

 
وي اضافه کرد البته مطابق بند 1 ماده 38 برخی سفارشات در صورتی که از سوي وزارت جهاد کشاورزي، 

وزارت بهداشت و یا وزارت صمت مورد تایید باشند و مجوز قانونی براي آنها صادر شود بدون در نظر گرفتن سقف ارزشی اشاره شده،

 
قابلیت ترخیص خواهند داشت. 

معاون فنی گمرك کشور همچنین با اشاره مشکل سامانه جامع گمرکی کشور (EPL) و دستور ریاست جمهوري براي ادغام سیستم
جامع تجارت و سیستم جامع گمرکی خاطر نشان کرد: به دلیل عدم همخوانی این دو سامانه از تاریخ 9/9/1399 قرار بود این سیستم
یکپارچه راه اندازي شود تا از تداوم مشکلات موجود جلوگیري شود. امیدواریم با شروع به کار این سیستم یکپارچه تولیدکنندگان و

 
تجار بتوانند در کمترین زمان ممکن سفارشات خود را ثبت و پیگیري کنند. 

در پایان این نشست نیز محمد رضا غزنوي دبیرکل مجمع کارآفرینان ایران به نمایندگی از دیگر اعضا این مجمع ضمن قدردانی از
تلاش هاي مجدانه دکتر ارونقی در معاونت فنی و امور گمرکی گمرك کشور ابراز امیدواري کرد با بررسی و پیگیري مباحث مطرح
شده در این نشست و همچنین حمایت هاي گمرك کشور، مشکلات کارآفرینان و تولیدکنندگان کشور با هدف افزایش عمق تولید و

رسیدن به مرز خودکفایی هر چه سریعتر برطرف شود.



کارخانه اي در بوشهر که پس از افتتاح تعطیل شد!+ عکس

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/11/06

 سرویس اقتصادي خبرگزاري فارس - بوشهر: از عوامل به
وجودآمدن کارخانه هاي نوآوري، پیشرفت سریع فناوري و تکنولوژي در دنیاي امروز، ایجاد مرکزي براي رشد ایده هاي امروزي و
تأمین نیازهاي جامعه و استفاده از فناوري هاي روز دنیا با به کارگیري خلاقیت متخصصان در زمینه هاي مختلف، با هدف رفع مشکل
و نیازهاي جامعه و ایجاد فضایی یکپارچه براي فعالیت هاي مختلف در مسیر کارآفرینان استارتاپی بوده اما همه آنچه شرح داده شد

 
در بوشهر اتفاق افتاده و نیفتاده. حتماً می پرسید چطور؟ شاید در ظاهر همه اینها اتفاق افتاده باشد امّا ... 

 
افتتاح ساختمانی به نام کارخانه نوآوري در بوشهر 

سرنوشت کارخانه نوآوري در استان بوشهر بالا و پایین هاي دیگري دارد. اردیبهشت سال جاري، در سفر یک روزه معاونت علمی
رئیس جمهور به بوشهر، کارخانه نوآوري با حمایت این معاونت در فضایی به مساحت 3000 مترمربع و بودجه اي بالغ بر 15 میلیارد
تومان افتتاح شد که به گفته رئیس دانشگاه خلیج فارس این کارخانه محل تجمع شرکت هاي دانش بنیان بوده و در آن خدمات
موردنیاز و مرتبط به صورت متمرکز فراهم می شود؛ امّا امروز و پس از گذشت هشت ماه از افتتاح کارخانه نوآوري آنچه شاهد هستیم

 
با آنچه وعده داده شده بسیار تفاوت دارد! 

 
 

 
  



کارخانه نوآوري یا مجتمع فناوري مروارید با حمایت و تخصیص اعتبار 15 میلیاردتومانی از معاونت علمی ریاست جمهوري به اضافه
اعتبار چند میلیاردتومانی از بودجه استانی افتتاح شد اما علی رغم اینکه انتظار بود با هزینه میلیاردي انجام شده داراي نتیجه و

 
محصول و پویایی باشد دچار سکون و رخوت شده است. 

ماهیت و رسالت ذاتی کارخانه نوآوري حمایت از جوانان صاحب ایده و خلاقیت و همچنین بخش خصوصی فناور بوده که در همین
راستا نیز احداث و تأمین بودجه شده است؛ به همین خاطر توقع جامعه علمی استان بوشهر این بوده که شاهد استقرار شرکت هاي
دانش بنیان و شتاب دهنده ها جهت توسعه اکوسیستم کارآفرینی مثل سایر کارخانه هاي نوآوري در کشور باشند، ولی در میان

 
گزارش ها و گفته هاي جامعه هدف، تحقق این مهم به چشم نمی خورد. 

هنگامی که جهت تهیه گزارش فعالیت ها به سراغ ساختمان رفتیم به یک ساختمان متروکه و بدون حضور حتی یک نفر جهت

 
پاسخگویی در کلیه طبقات ساختمان برخوردیم! 

 
 

 
  

متأسفانه حتی یک اتاق از ساختمان میلیاردي کارخانه نوآوري موسوم به مروارید نیز فعال نبود و هیچ شخص و یا شرکتی در آن
حضور نداشت، تا جایی که گردوخاك هاي روز افتتاحیه هنوز بر درودیوار و شیشه هاي ساختمان به چشم می خورد. مشخص بود که
پس از افتتاح و گذشت هشت ماه کسی آنجا حضور هم پیدا نکرده و این کارخانه باآن همه شعار حمایت از شرکت هاي دانش بنیان به

 
یک ساختمان متروکه تبدیل شده است. 

 
فراخوان جدید و مبهم کارخانه نوآوري در بوشهر 

اما دیگر نکته قابل توجه فراخوان منتشر شده توسط منطقه ویژه علم و فناوري بوشهر است، منطقه ویژه اي که خود بعد از گذشت
بیش از پنج سال از راه اندازي حتی هنوز محل استقرار و کارکرد و خروجی آن نیز مشخص نیست و باعث خروجی مثبت و پیشرفت

 
رو به جلویی براي استان نشده و تنها به یک اتاق در دانشگاه خلیج فارس ختم شده است. 

این فراخوان که بدون رعایت قوانین مناقصه یا شرایط برابري و نحوه بازگشایی پیشنهادات، به شکل انحصاري توسط دانشگاه خلیج
فارس و زیرمجموعه هاي آن شامل پارك علم و فناوري خلیج فارس و منطقه ویژه علم فناوري که همه مراکز متعلق به دانشگاه مادر
استان بوشهر است و بدون همراهی سایر دانشگاه ها و مراکز علمی تحقیقاتی استان تدوین شده است، موجب طرح این سؤال گردید



که ماجراي کارخانه نوآوري افتتاح شده در اردیبهشت ماه توسط معاونت علمی چه بوده و حالا جریان این فراخوان چیست؟ اگر

 
کارخانه داشته ایم این چیست و اگر نداشتیم آن چه بوده؟! 

اینکه مدام تکرار می شود شرکت هاي دانش بنیان و استارتاپی در این مجموعه فعال هستند قانع کننده نیست، چرا که هزینه هاي
هنگفت ساخت و نگهداشت این مجموعه ها؛ در کنار بی حاصلی این کارخانه تنها هدررفتن فرصت ها و ظرفیت ها و بودجه هاي
میلیاردي استان است که می تواند به عنوان اکوسیستم استارتاپی منطقه و به اصطلاح پاتوقی براي استارتاپ ها و در کل هاب

 
استارتاپی استان منشأ خدمات و فعالیت هاي کاربردي باشد. 

 
لزوم ورود سازمان بازرسی 

شاید خوب باشد که در اولین قدم دانشگاه خلیج فارس لیست شرکت ها و بهره برداران مستقر در این مجموعه با جزئیات فعالیت هاي
آنها و بودجه هاي مصرف شده و همچنین محصولات آنها را منتشر کند تا مشخص شود که در این مدت چه خروجی و کارکردي براي

 
استان داشته است؛ همچنین سازمان بازرسی استان براي تنویر افکار عمومی و جلوگیري از هدررفت بیت المال به موضوع ورود کند. 

انتهاي پیام/ر



سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود

منبع: بانک برترشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/11/06

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، سومین نشست کمیته تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی کار
امروز برگزار می شود.

بانک برتر، فرامرز توفیقی در گفت وگو با فارس در مورد جلسات کمیته هاي تخصصی مزد ذیل شوراي عالی کار گفت: تاکنون
دو جلسه کمیته هاي تخصصی مزد در وزارت کار برگزار شده و امروز دوشنبه 6 بهمن 99 نیز سومین جلسه در محل وزارت کار با

 
حضور کارشناسان نماینده کارگر، کارفرما و دولت برگزار می شود. 

به گفته وي، کمیته هاي تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی کار تشکیل می
شوند که وظیفه آنها تعیین سبد معیشت خانوار کارگري براي تعیین حداقل

 
دستمزد کارگران در سال آینده است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: براساس ماده 41
قانون کار مزد کارگران می تواند به صورت مزد صنفی یا منطقه اي تعیین
شود و سال گذشته کمیته هاي مزد تصویب کردند که پژوهشی راجع به

مزد صنفی و منطقه اي انجام شود، در این زمینه مؤسسه آموزش و پژوهش تأمین اجتماعی تحقیقی انجام داد که چگونه می توان به

 
زیرساخت هایی براي تعیین مزد صنفی یا منطقه اي برسیم ، اما به هر حال این پژوهش براي امسال نمی رسد. 

توفیقی گفت: در جلسه دوشنبه هفته جاري کمیته هاي مزد کارگري در مورد تورم اعلام شده دي ماه صحبت می شود و سبد
معیشت خانوار کارگري در سال جاري مورد بررسی قرار می گیرد که این زمینه اي براي تعیین حداقل مزد کارگران در سال آینده

 
خواهد بود. 

به گفته وي، براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم سالانه در پایان دي ماه امسال 32٫5درصد بوده و نرخ تورم نقطه به نقطه یعنی

 
دي ماه امسال نسبت به دي ماه پارسال 48 درصد بوده است. 

 
وي افزود: سومین جلسه کمیته تخصصی مزد کارگران در وزارت کار برگزار می شود. 

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، در حال حاضر 14٫7 میلیون نفر کارگران بیمه شده اصلی در کشور وجود
دارد که بعد خانوار آنها به طور میانگین 3٫3 نفر است و هزینه میانگین یک خانوار کارگري در جلسات کمیته تخصصی مزد کارگران

 
تعیین می شود. 

وي سهم مسکن از سبد معیشت خانوار کارگري را براساس آمار مرکز ایران بین 30 تا 55درصد اعلام کرد و گفت: البته در شهرهاي



 
بزرگ سهم هزینه مسکن از سبد خانوار بیشتر است. 

توفیقی همچنین در مورد اینکه آیا قانون کار از کارگر حمایت می کند یا از تولید و پایداري کار گفت: وزارت کار اگر وظیفه اي در
زمینه اشتغال داشته باشد در بخش معاونت کارآفرینی است ، اما شوراي عالی کار وظیفه دارد حداقل دستمزد کارگران براي سال
آینده را مشخص کند و براساس تحقیق انجام شده سهم دستمزد کارگر از هزینه تمام شده کالاها فقط 12 درصد است. بنابراین اگر
یک کارخانه ورشکست می شود یا تولید در آن متوقف می شود به خاطر بی تدبیري مدیران و دولت ها از سال 69 تا کنون بوده و در

 
واقع هزینه هاي کارگري سهم اندکی از هزینه تمام شده کارخانه ها را داشته است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: هر سال دستمزد کارمندان دولت بین 60 تا 140 درصد بالا می رود و وقتی
می گوییم چرا دستمزد کارگران این مقدار بالا نمی روند، می گویند کارمندان از بودجه دولت حقوق می گیرند، مگر بودجه دولت از

 
کجا آمده است آن هم از مالیات کارگران و مردم به دست آمده و نباید اینقدر تفاوت بین کارگران و کارمندان باشد. 

توفیقی افزود: اگر کارخانه ها و برندهایی مانند ارج، آزمایش و یا دیگران از بین می روند، به خاطر قوانین مشکل دار مانند نپرداختن
سهم تولید از هدف مندي یارانه و یا سایر قوانین است و ربط زیادي به دستمزد کارگران ندارد.



روایتی جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/11/06

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها قصه رفت وآمد هاي حاجی را می گوید و نشانه هایی می دهد که این آقا هر هفته به
اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهیدکاظمی به تهران برمی گردد و من نمیدانم کیست. The post روایتی جدید و

خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
 11:15 - 1399/11/06 -

 
- کد خبر:554700 

روایتی جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها قصه رفت وآمد هاي حاجی را می
گوید و نشانه هایی می دهد که این آقا هر هفته به اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهیدکاظمی به تهران برمی گردد و من
نمیدانم کیست.  به گزارش 8دي، حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان
تخریب به مدت دو ماه از زادگاهش اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر ثاراالله مأمور شد. خودش می گوید حاج قاسمِ
فرمانده رفتار و تواضعش همانند بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه قاسم دلم

 
را ربود. 

نمی دانم در طول مصاحبه چند بار نام حاج قاسم را بر زبان آورد، ولی هر جمله اي که در کلامش جان می گرفت، از نام حاج قاسم
محروم نبود. جملات را با نام حاج قاسم آغاز می کرد و نام حاج قاسم زینت بخش پایان کلامش بود. این چند روز که با دوستان و هم
رزمان حاج قاسم صحبت می کردم لابه لاي حرف هایشان گریزي به نام حاج مرتضی حاج باقري می زدند که در دل بسیاري از
خاطرات حضور داشت. حاج باقري از فرماندهان و نزدیکان حاج قاسم در لشگر 41 ثاراالله بوده که در مقاطع مختلف جهادگري شهید

 
سلیمانی، یار و رفیق او بوده است. 

بی آنکه سوالی از حاج قاسم بپرسم؛ صندقچه اسرار می گشاید و فصل به فصل از راز ماندگاري مردي می گوید که عزیز دل ها شد.

 
همه کلامش با گویش شیرین اصفهانی ، در دو کلمه ادا می شود: «حاج قاسم» 

حاج باقري در تمام طول مصاحبه بر این نکته تاکید دارد که صحبت هایی که من و دیگر دوستان درباره حاج قاسم می کنیم، با حاج
قاسم خیلی فاصله دارد. کسی باید درباره حاج قاسم صحبت کند که در مسیر حاج قاسم باشد به ارزش ها و ویژگی هاي حاج قاسم
نزدیک باشد. من فکر می کنم بیان کلمات از زبان من درباره حاج قاسم، نه تنها حق مطلب را ادا نمی کند و او بیش از پیش شناخته

 
نمی شود، بلکه ظلمی در حق این شهید والامقام است. 

 
 

همه مردم فکر می کنند حاج قاسم سلیمانی یک فرمانده عالی رتبه نظامی است. به نظر شخص من بیست درصد از آن چه در وجود و
شخصیت حاج قاسم بود؛ نظامی بود و هشتاد درصد آن ویژگی هاي شخصیتی بود که سبب شد حاجی سردار دل ها شود. خصوصیات



و ویژگی هاي اخلاقی و معنوي حاج قاسم، ارتباط با خدا، نماز شب هاي حاج قاسم، گریه هاي حاج قاسم مثال زدنی است. حاجی
خدا را در همه کار ها ناظر بر اعمالش می دید و من فکر می کنم اگر جمعیتی پنجاه میلیونی در ایران و عراق براي بدرقه و تشییع
پیکر این شهید حضور داشتند، به دلیل بعد نظامی او نبود بلکه محبتی بود که خدا از محبت حاج قاسم در دل مردم نشانده بود. شاید
یک درصد مردم حاج قاسم را دیده بودند و تقریباً می شود بگوییم حاج قاسم را کسی ندیده بود، ولی حاج قاسم در دل مردم جا

 
داشت و همه مردم بعد از شهادت این بزرگ مرد، سیاه پوش شدند و برایش رخت عزا به تن کردند. 

 
 « ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

اگر کسی کوتاه ترین ارتباطی حتی در اندازه دو یا سه دقیقه را با حاج قاسم داشته باشد، مثلاً به اندازه ي اینکه (در فرودگاه از لحظه
سوار شدن در اتوبوس تا خروجی گیت فرودگاه همراهی اش کرده باشد) بی شک اذعان خواهد کرد که در این مسیر کوتاه، مرید و
دلبسته حاج قاسم شده است. حاج قاسم جاذبه اي مثال زدنی داشت و جذبه اش از دافعه اش بسیار بیشتر بود. او بسیار خوش اخلاق

 
» بود.  ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ بود، در حقیقت حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج باقري در وصف کرامات حاج قاسم می گوید حاجی در کربلاي پنج روي رانین (شلوار جنگی) نوشت بعد از شهادتم حاج یونس
زنگی آبادي فرمانده لشکر باشد، اما نمی دانست یونس شهید شده. من باور دارم هر که مزار حاج یونس را زیارت کند به زیارت مزار
حاج قاسم رفته است، چون حاج قاسم به اندازه چشمانش به حاج یونس زنگی آبادي اعتماد داشت. او معتقد است بعد از حاج قاسم

 
صدمه بزرگی به اسلام و انقلاب وارد شد که جبران پذیر نیست. 

 
موکب عشق / اکنون سوریه اینجاست 

در خاطرات حک شده از حاج قاسم به نوروز 1398 و سیل خوزستان اشاره می کند و می گوید در این اتفاق، برخی ها فقط براي درج
عکس و نمایش مجازي به خوزستان رفته بودند، اما حاج قاسم فقط دو روز به مناطق سیل زده رفت. او در میان جوان هاي خوزستانی
سخنرانی کرد و گفت شما جوان هاي خوزستانی که همیشه مشتاق دفاع از حرم بودید و آرزو می کردید به جمع مدافعان حرم

 
بپیوندید؛ اکنون سوریه این جاست. 

کمک کنید سیل و گِل را از خانه هاي مردم دور کنید. حاج قاسم با تدبیر خود تمام موکب هایی که در اربعین در مسیر نجف و کربلا
به زائرین خدمت می کردند را فرا خواند و مسئولیت هر منطقه از خوزستان را به یک موکب داد و موکب استان کرمان در منطقه
حمیدیه قرار گرفت و از صفر تا صد مسئولیت امداد و پاك سازي و تعمیر منازل به آن منطقه را تا به امروز بر عهده دارند و در حال
انجام آن ها هستند. در واقع وجود حاج قاسم امنیت بود، وجود حاج قاسم خدمت بود، وجود حاج قاسم جهاد بود، وجود حاج قاسم

 
ایثار بود. حاج قاسم خودش را نمی دید، چون اساساً در پی نشان دادن خود نبود، خداوند حاج قاسم را به تمام جهان نشان داد. 

 
گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد 

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج قاسم سالی دوبار رزمندگان قدیمی جبهه و جنگِ لشکر 41 ثاراالله را به مدت دو یا سه روز دور هم جمع می کرد و در قالب اردو
یا سفر به خوزستان، تهران یا کرمان می برد و در آن جلسات به بچه ها می گفت: «دلتان را به دوره هاي چهار و پنج ساله خوش



نکنید، گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد.» حاج قاسم می گفت: «خط قرمزتان حضرت آقا باشد و کسی که انقلاب و ولایت
فقیه را قبول داشته باشد؛ از ماست.» حاجی گوش و چشمش به کلام حضرت آقا بود و در ارتباط با خدا واقعاً غرق می شد. وقتی حاج
قاسم نماز را با صوت بلند می خواند و ما پشت سرش ایستاده بودیم، احساس می کردم که در مسجدالحرام نماز می خوانم و شکل
معنوي دیگري را در ارتباط با خدا تجربه می کردیم حتی گاهی شدت این فضاي معنوي به گونه اي بود که حس می کردم پشت سر
آقاي بهجت نماز می خوانم. یکی دیگر از خصایص حاج قاسم این بود که کم می خوابید و کم غذا می خورد و کم حرف می زد و آن
هنگام که حرف می زد؛ بی شک می توان گفت براي هر جمله اي که بیان می کرد؛ می شد یک کتاب نوشت. او بیشتر اهل کار و
عمل بود تا اهل حرف زدن. سخن حاج قاسم تأثیرگذار بود. او چهل سال لباس نظامی را از تنش در نیاورد و چهل سال نماز شب اش

 
ترك نشد و می توان گفت نماز هاي شب او سپري در جبهه هاي نبرد برایش بود. 

 
حلقه وصل 

باید بگویم در جنگ هاي نظامی و روي کاغذ و با تحلیل اعداد و ارقام، اگر پنجاه درصد کشوري در اختیار متجاوزان باشد، هیچ قدرت
نظامی نمی تواند آن را آزاد کند؛ بنابراین در جنگ هاي سوریه و عراق و… چیزي به غیر از ارتباط معنوي حاجی با خدا نمی توانست
هشتاد و پنج درصد از سوریه که دست داعش بود را نجات دهد. حاج قاسم با توکل و هوش نظامی و با عده اي معدود توانست این
کشور را به مردم و ملت سوریه بازگرداند. این اتفاق در عراق هم افتاد. شصت و پنج درصد عراق در دست داعش بود. نیروي معنوي،

 
گریه هاي شبانه و نماز شب ها حاج قاسم در کنار قدرت نظامی او، در این فتوحات مؤثر بود. 

من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود. وقتی به منزل پدر و
مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش همه نامه ها را می

 
گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد 

 
ما ملت امام حسینیم 

باور دارد کلام و حرف حاج قاسم سلیمانی از کتاب ها نبود و حرفش، حرف دل و حکمت بود. حاج باقري می گوید وقتی حاج قاسم
می گفت: «ترامپ قمارباز، ما را از شهادت می ترسانی! ما ملت شهادتیم ما ملت امام حسینیم.» این کلمات کلماتی نبود که در کتاب

 
ها باشد این کلمات در هیچ کتابی نوشته نشده و کلماتی بود که از دل حاج قاسم برآمده بود و بر دل و جان دنیا رسوخ کرد. 

رفتار و عملکرد حاج قاسم به گونه اي بود که هیچ گاه نیرو هایی که با نام فاطمیون، حیدریون، زینبیون، حزب االله، جیش الوطنی
سوریه و… شناخته می شوند، به درخواست حاج قاسم به مشتاقان حرم اهل بیت نپیوستند بلکه حاجی با رفتار و اخلاق و عملکردش
کاري کرده بود که آنان فدایی اهل بیت (ع) شده و به کمک حاج قاسم آمده بودند و او را در مقابله با داعش همراهی می کردند. آن
ها توانستند گرو هاي چریکی مخالف دولت سوریه و عراق را نابود کنند. جنگ کلاسیک با جنگ چریکی خیلی متفاوت است و توکل
و اخلاص و توسل به ائمه اطهار (ع) رمز پیروزي حاج قاسم بود. من یک بار هم ندیدم حاجی در بیست و چهار ساعت بتواند بیشتر از
پنج ساعت بخوابد. حاج قاسم این قدر در بین این نیرو ها عزیز بود اگر در بین شان قرار می گرفت، آن ها به دورش حلقه می زدند تا

 
اگر حادثه اي رخ داد، آن ها فدایی حاج قاسم شوند. 

جنگ و مبارزه با داعش بخشی از فعالیت هاي چهل ساله حاج قاسم بود. بعد از جنگ در مبارزه با اشرار جنوب شرق کشور که استان
هاي خراسان جنوبی و زاهدان، بندرعباس، کرمان و بخشی از استان یزد را نا امن کرده بودند، همین تلاش و جهاد شهید قاسم
سلیمانی توانست امنیت بخش زندگی ساکنان آن بخش ها باشد تا اکنون اهالی آن مناطق بتوانند در امنیت به اشتغال و کشاورزي
بپردازند. در واقع همه ملت ایران، ملت عراق و سوریه و حتی یمن مدیون شهید حاج قاسم سلیمانی هستند. حاج قاسم خودش را فدا

 
کرد تا ما به اسلام و ولایت نزدیک تر شویم تا ما با افتخار و عزت زندگی کنیم. 



 
 

 
حاج قاسم در هر نقشی، عالی بود / پاي پدرش را شست 

خاطرم هست حاج قاسم پدرش (مشد حسن آقا) را براي زیارت امام رئوف به مشهد برده بود. یکی از دوستان با چشم خود دیده بود
که حاجی در صحن رضوي نشسته و پاي پیرمردي که بعد از سلام و احوال پرسی فهمیده بود پدر بزرگوارشان است را با آب ولرم که
در درون یک ظرف بود، ماساژ می داد. حاجی با تمام مشغله اي که داشت از پدر و مادرش غافل نمی شد. او با همه مشغله کاري که
داشت، اگر فرصتی پیدا می کرد، به کرمان می رفت. یاد دارم در فرودگاه برادر همسرشان (محمود) به استقبالش می آمد و حاج قاسم
را در مسیري یک صد و هشتاد کیلومتري به شهرستان «رابرُ» و روستاي قنات ملک می برد تا به دیدار پدر و مادر برود. حاجی تقریباً
یک یا دو ساعتی را در محضر پدر و مادر بود. در این زمان پدر و مادر را غرق بوسه می کرد و از آن ها قدرت می گرفت و می خواست
که برایش دعا کنند. من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود.
وقتی به منزل پدر و مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش
همه نامه ها را می گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد.
آن چه باعث ماندگاري و مکتب سلیمانی شد، رفتار حاج قاسم بود. در طول سال که سیصد و شصت و پنج روز است، به گمانم سیصد
روز در کنار خانواده نبود و همه این ایام مشغول جهاد بود، اما در همه ایامی که در کنار خانواده بود با خانواده و فرزندانش رفیق بود. با
آن ها مشورت می کرد. با نوه ها بازي می کرد تا جبران فاصله و فراق را کرده باشد. حاج قاسم در هر نقشی که بود، عالی بود. او اهل
ورزش بود و به کوه نوردي علاقه داشت و ارتباط صمیمانه اي را با جوان ها برقرار می کرد؛ بنابراین من معتقدم اگر امروز حاج قاسم،

 
حاج قاسم شده است؛ هشتاد درصد از شخصیت غیرنظامی اش مؤثر و تأثیرگذار بوده است. 

 
در دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد 

شنیده ام قاسم سلیمانی بعد از این که براي تحصیل به کرمان آمد به مسافرخانه کسري رفت و به صاحب مسافرخانه گفته بود، می
توان این جا کار کرد و جاي خواب داشت؟ صاحب مسافرخانه بعد ها می گوید همیشه می دیدم این جوان به ظاهر هیچ ندارد، ولی از
صاحب رستوران و صاحب مسافرخانه بالاتر و غنی تر است و شخصیتی عجیب دارد. با طی کردن و عبور از این مسیرها، آن جوان در

 
دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد. 

خاطرم هست روزي تعدادي از دانشجو ها درخواست داشتند که حاج قاسم را ببینند. به حاجی گفتم. شهید سلیمانی در آن موقع تازه
درجه سرلشکري را گرفته بود. حاج قاسم گفت حیف وقت دانشجو ها نیست که مرا ببینند؟ گفتم درخواست دانشجو ها را به شما
رساندم. مامورم و معذور… بالاخره مقرر شد در مکانی در تهران حاجی با دانشجو ها دیدار کند. سکوت عجیبی حکم فرمایی می کرد
و هیبت مردانه و لباس نظامی نشسته بر اندامش قدر سخن را همه گرفته بود. هیچ گاه صورت و احوال دانشجویان در آن دیدار را
فراموش نمی کنم. حاج قاسم با همان طمانینه و لبخند زیبایش سکوت را شکست. انگار با دیدن جوانان خاطرات کودکی و نوجوانی
خود را یاد آورد. حاج قاسم در بخشی از سخنرانی اش گفت من هم قبل از این که براي کار و تحصیل از زادگاهم به کرمان بروم، در
دوره ي قبل از انقلاب در روستاي رابرُ و کوهستان هاي قنات ملک به کار دامداري و کشاورزي مشغول بودم و امیدوارم اگر فرصتی در
دوران بازنشستگی پیش بیاید به زادگاهم بازگردم و همان کار هاي کودکی و نوجوانی ام را انجام دهم و کودکانه هایم را دوباره تجربه

 
کنم. دوست دارم در زادگاهم به فعالیت هاي دامداري و کشاورزي براي کارآفرینی بپردازم. 

 
مستحبات واجب و مکروهات حرام 

هیج وقت ندیدم حاج قاسم یک ساعت قبل از اذان صبح خواب باشد. حتی اگر بسیار هم دیر خوابیده بود یک ساعت قبل از اذان بیدار
بود. براي حاج قاسم مستحبات واجب و مکروهات حرام بود. به نظرم با همین فرمول خدا را می دید و در واقع حاج قاسم خدا را ناظر



بر اعمالش می دید و با ناظر بودن خدا بر اعمالش از هیچ چیز خوف نداشت. ما باید نفرین کنیم بر افرادي که باعث شدند ترامپ
قمارباز تصمیم بر ترور حاج قاسم بگیرد. آن ها در این سال ها بیش از صد بار می توانستند حاج قاسم را ترور و شهید کنند، ولی از
عقوبت آن می ترسیدند. اما این بار با اغتشاش ها و مصیبت هایی که در بیست و پنج آبان 1398 اتفاق افتاد، دشمن فکر کرد که الان
زمان شهید کردن حاج قاسم است. اولین پیام ترامپ به ایران تبریک بود، ولی بعد از آن که دید ملت ایران یک پارچه عزادار حاج
قاسم شدند، عقب نشینی کرد و هنوزم که هنوز است خوف انتقام در دل امریکایی ها وجود دارد. آن ها اکنون پشیمان هستند.
دشمنان حاج قاسم و دشمنان اسلام و دشمنان انقلاب براي حاج قاسم ارزش ویژه اي قائل بودند و از زمانی که حاج قاسم را ترور و

 
شهید کردند، یک روز خوش نداشته و خوف انتقام در دل هایشان ریشه دوانده است. 

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها این قصه رفت و آمد هاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها
می دهد و می گوید این آقا هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید
و بعد از زیارت مزار شهید کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را
بپرس این مشخصاتی که تو می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و

 
نشانش را می پرسد و حاج قاسم خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
پُست از حاج قاسم عزت می گرفت 

حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان تخریب به مدت دو ماه از زادگاهش
اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر 41 ثاراالله مأمور می شود. خودش می گوید حاج قاسم فرمانده رفتار و تواضعش همانند
بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه نگاه قاسم دلم را ربود. بعد از آن در بیابان
کوشک، بین عملیات بیت المقدس و رمضان در سنگر فرماندهی با حاج قاسم ملاقات کردم و از همان موقع دل به دل رفیق دادم. از
مدیریت فرمانده سخن به میان می آورد و می گوید مدیریت و فرماندهی حاج قاسم به گونه اي بود که تیپ ثاراالله سپاه بهترین و
تاثیرگذارترین لشکر سپاه پاسدارن انقلاب اسلامی شده بود. در واقع پُست به حاج قاسم عزت نمی داد، پُست از حاج قاسم عزت می

 
گرفت. هر کجا که فعالیت می کرد اگر پایین ترین پست را هم به او می دادند؛ آن پُست به خاطر حاج قاسم عزت پیدا می کرد. 

حاج باقري ادامه می دهد: حاج قاسم بسیار عجیب بود. چیز هایی از حاج قاسم وجود دارد که براي عقل باورکردنی نیست و این از
نهایت معرفت و عرفان این بزرگ مرد است. زندگی او در سطح عموم مردم جامعه بود و در طول مدت بیست و دو سالی که فرمانده
نیروي قدس، در سوریه و عراق و در انجام مأموریت بود؛ یک روز حق مأموریت یا اضافه کار یا دلاري نگرفت. بنده اي که این گونه با

 
خدا معامله کند، بی دلیل خداوند مهرش را به دل همه ي بنده هایش قرار نمی دهد. 

 
آمریکا در زباله دان تاریخ 

من باور دارم در گذشته اگر کسی می خواست با حاج قاسم ارتباط برقرار و با او گفت وگو کند، باید از یک مسیر مشخص اداري عبور
می کرد تا او را ملاقات کند، اما امروز این طور نیست. امروز اگر کسی معرفتی جزئی داشته باشد، در هر جا و مکان می تواند با حاج
قاسم ارتباط برقرار کند و همان موقع جواب خود را بگیرد. من معتقدم اگر حاج قاسم تا قبل از شهادت حلال مشکلات بود؛ امروز و
بعد از شهادت این قدرت بی نهایت در اختیارش است و باورم این است که در روز فرج آقا امام زمان (عج) حاج قاسم حتماً در رکاب
امام عصر خواهد بود. تاکید دارم که ما می توانیم در حل مشکلات مادي و معنوي از حاج قاسم کمک بگیریم. امروز حاج قاسم از امام
زاده ها بالاتر نباشد، کمتر نیست. حاج قاسمی که رهبري انقلاب که مانند کوه هستند؛ چندین بار در این یک سال گذشته اشک شوق

 
و تأسف برایش ریختند. 

به نظر من اگر امروز در امنیت هستیم به خاطر شهداي انقلاب، شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم است که در رأس آن ها حاج



قاسم سلیمانی می درخشد. شهادت حق حاج قاسم بود. اگر شهادت حاج قاسم به دست یک داعشی مزدور بود، تأسف داشت. حاج
قاسم به دست جنایتکارترین آدم و دولت دنیا با ترس و در کمال نامردي و بدون هیچ دفاعی و در دل سیاه شب ترور و به شهادت
رسید. آن ها این اقدام را با کامل ترین ابزار و با ماهواره ها، هواپیما، پهباد و موشک آن هم در مقابل یک فرد بی دفاع و ناجوانمردانه
انجام دادند. درست است که حاج قاسم را از ما گرفتند، اما آن ها با این کار، ریشه خودشان را کَندَند و شما و ملت ایران شاهد خواهید

 
بود که آمریکا به مانند شوروي سابق به زباله دان تاریخ خواهد پیوست. 

 
حاج قاسم ماندگار شد 

حاج قاسم براي مردم و خانواده هاي شهدا پدر و مادر شهید، فرزند و همسر شهدا، خانواده هاي ایثارگران، جانبازان و خانواده آزاده ها
خالصانه جان می داد. او حتی هنگامی که در سوریه بود اگر تماسی با ایران داشت حتماً احوالی از خانواده شهدا مخصوصاً شهداي
مدافع حرم و علی الخصوص فرزندان آن ها می پرسید و پدرانه با کودکان شهداي مدافع حرم صحبت می کرد. فرزندان مدافعان حرم

 
به حاج قاسم دلخوش بودند و می دانستند که حاج قاسم آن ها را تنها نمی گذارد. 

هیچ گاه یادم نمی رود، سال 1398 نوه ده ساله یک از شهداي شاخص کرمان بیمار شده بود و باید عمل جراحی می شد. حاجی باید
به سوریه می رفت، اما تا زمانی که پیگیري هاي پزشکی و درمانی و بیمارستان و عمل جراحی انجام نشد و تا از احوال خوب دخترك
مطمئن نشد؛ به سوریه نرفت. حاج قاسم حواسش به همه جا بود. حاج قاسم حواسش به خط مقدم بود، حاج قاسم حواسش به پشت
خط بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود، حاج قاسم حواسش به رزمندگان بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود،
حاج قاسم حواسش به مجروحین بود، حاج قاسم حواسش به جانبازان بود. در واقع حاج قاسم خودش و خانواده اش را فداي انقلاب و
ارزش هاي انقلاب کرد و به همین خاطر حاج قاسم ماندگار شد. حاج قاسم براي درمان خانواده شهدا، ایثارگران و رزمندگان و زنده
ماندن ولو یک روز پدر و مادر شهدا و… از هیچ کمکی مضایقه نمی کرد. خاطرم هست ده سال پیش آمپولی براي پدر شهیدي نیاز
بود که مبلغ گزافی داشت. حدود یک میلیون و پانصد هزار تومان بود. حاجی تمام تلاشش را براي تهیه این آمپول کرد و تهیه هم

 
شد. 

 
مسافري از تبار عشق 

همان طور که می دانید منزل آقاي قا لیباف و شهید احمد کاظمی در کنار منزل شهید سلیمانی بود. هر روزي که حاج قاسم ایران
بود؛ آن ها دور هم بودند و همدیگر را ملاقات می کردند، اگر هم شرایط دیدار فراهم نبود؛ حتماً با تماس تلفنی با هم صحبت می
کردند و صداي هم را می شنیدند. حاج قاسم و شهید کاظمی هیچ گاه حتی زمانی که حاج قاسم فرمانده لشکر و مسئول جنوب شرق
و حاج احمد مسئول شمال غرب کشور بودند؛ ارتباط شان قطع نشد. بعد از شهادت حاج احمد، حاجی بسیار بی تاب شد و از خدا
خواست که با شهادت به شهید احمد کاظمی برسد. با توجه به این که شهید کاظمی در اصفهان به خاك سپرده شد، حاجی در
فرصت هایی که ایجاد می شد با هواپیماي عمومی به اصفهان می آمد. حاجی در فرودگاه با راننده تاکسی اي آشنا شد شماره تبادل
کردند، که هر موقع به اصفهان می رسید، راننده تاکسی به فرودگاه می آمد و حاج قاسم را را بر سر مزار شهید کاظمی می برد و
حاجی نیم ساعتی را آن جا بود و زیارتی می کرد و دوباره به فرودگاه باز می گشت و به تهران می رفت. یک روز راننده تاکسی در بین
راننده ها این قصه رفت و آمد هاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها می دهد و می گوید این آقا
هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهید
کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را بپرس این مشخصاتی که تو
می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و نشانش را می پرسد و حاج قاسم

 
خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
مسافران حرم 



با شناختی که از حاج قاسم داشتم، شنیدن از این دست اتفاق ها برایم روشن و به نوعی عادي بود. اما خاطره فرودگاه و سفر سوریه
رنگی دیگر در بین خاطرات مانده از حاج قاسم به جا گذاشته است. راننده حاجی بیان می کرد در مسیر فرودگاه امام خمینی (ره)
بودیم. پرایدي منحرف شد و با هم تصادف کردیم. پراید صد درصد مقصر بود. راننده حاجی ادامه داد و گفت: بعد از برخورد از ماشین
پیاده شدم و از حاجی خواستم اجازه دهد که به پلیس زنگ بزنیم، اما حاجی به شدت با من برخورد کرد و با جذبه گفت مقصر تو
هستی. راننده حاجی در جواب می گوید: راننده پراید مقصر است، اما حاجی اصرار داشت که من مقصرم و باید خسارت راننده پراید را
پرداخت کنیم. هماهنگی را انجام دادم و راننده پراید که خودش هم متحیر شده بود، خوشحال از این اتفاق و مهربانی، منتظر دریافت
خسارت شد. کمی که جلوتر به حاجی گفتم حاج قاسم چرا گفتی من مقصرم؟ مقصر راننده پراید بود و شما دارید به من ظلم می

 
کنید! 

شهید سلیمانی در جواب به من گفت: «عزیز من! ما الان کجا می رویم؟ به سوریه می رویم. به دل آتش. اما این راننده پراید نان آور
خانواده است و با همین ماشین رزق خانواده و همسرش را تأمین می کند.» حاجی گفت این درست است که ما مبلغ خسارت را به او
پرداخت کردیم، اما در واقع او را خوشحال کردیم و خوشحالی او براي ما خیر است و صدقه راه است. تازه اگر ما در سوریه کشته

 
شویم معلوم نیست در زمره شهدا قرار بگیریم؛ بنابراین باید گذشت کنیم و به خاطر عمل مان خداوند به ما عنایتی کند. 

از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار حاجی

 
بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد. 

حتی از راننده حاج قاسم در تهران شنیدم هنگامی که سر چهار راه پشت چراغ می ایستادیم و کودکان کار دسته گل و یا هر وسیله
دیگر را براي فروش عرضه می کردند؛ محال بود حاج قاسم از آن ها خرید نکند. حتی زمانی که پول همراهشان نبود و یا چراغ سبز
می شد، از ماشین همراهان درخواست می کرد که از کودکان کار و دست فروش خرید کنند و بعد هزینه پرداخت شده را به همراهان

 
پرداخت می کرد. 

 
پناهگاه آهوان شکار 

حاج قاسم همیشه پناه بود. او پناهگاه همه مردم و رزمندگان بود. شاید هیچ وقت از حاج قاسم استفاده نمی کردیم، ولی بودن حاجی
براي ما امید بود، قوت بود، قدرت بود و متأسفانه امروز به صورت ظاهري از او دور شدیم که اگر معرفت داشته باشیم، بهتر از گذشته

 
حاج قاسم می تواند به دادمان برسد. 

از دوستی شنیدم زمانی که حاج قاسم در سوریه و زیر آتش بود، با مسئول خدمات نیروي قدس تماس گرفت. از آن طرف خط صداي
گلوله با صداي حاج قاسم همراه شده بود. حاجی زیر رگبار گلوله و درگیري از دوست ما درخواستی می کند. قصه از این قرار بود که
که در کوه هاي نزدیک به قرارگاه تعدادي آهوي شکار و قوچ زندگی می کردند. حاجی در آن شرایط به او می گوید که با توجه به این

 
که آن سال خشکسالی بود و حیوانات بدون علوفه می ماندند، براي آن ها علوفه تهیه کنند تا حیوان ها گرسنه نمانند. 

بعد از ظهر همان روز دوباره با دوستی که مسئولیت این کار را بر عهده اش گذاشته بود، تماس می گیرد تا خیالش از انجام کار راحت

 
شود. حاج قاسم حواسش به همه جا بود... 

 
حاشیه هاي قرآن و رموز سعادت 

به نظرم هر کسی می خواهد در زندگی موفق و هم در آخرت سعادتمند شود باید الگوي خود را شهدا مخصوصاً حاج قاسم سلیمانی
قرار دهد. حاج قاسم در کوتاه مدتی که منزلش بود، بیشترین استفاده را می کرد. حاج قاسم گلخانه ي کوچکی داشت که در آن جا



سبزیجات و فلفل و… کشت می کرد و از محصول آن به همسایه ها می داد. او همچنین اهل مطالعه بود و از زمانی که سوار هواپیما
می شد تا زمانی که به مقصد برسد، حتماً مطالعه می کرد و کتاب می خواند. حاجی همیشه یک قرآن همراه داشت. هنگامی که قرآن
می خواند اگر مطلبی به فکرش می رسید آن را در حاشیه قران یادداشت می کرد. خبر دارم که خانواده شأن قصد تکثیر و توزیع آن

 
را دارند. 

 
می خواهم بگویم حاج قاسم از همه لحظات ش بهترین استفاده را می کرد. 

حاج قاسم وصیت کرده بود که در کنار حسین یوسف الهی به خاك سپرده شود، همه از ارادت شهید سلیمانی به حسین خبر داشتند.
حسین اهل معرفت بود و به نظرم حاج قاسم به وجوه معرفتی حسین به خوبی آشنا بود. به همین دلیل هم این وصیت را کرد. در
واقع از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار
حاجی بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد، در صورتی که می شد بهترین مکان براي تشریفات و اداي احترام دنیایی را براي
حاج قاسم انتخاب کرد. به همین سبب با نظر چند تن از دوستان دو مزار براي شهید سلیمانی و شهید پورجعفري در مکانی خاص در
گلزار شهر کرمان انتخاب و آماده شد، اما به دلیل ازدحام مردم این امکان فراهم نشد و شب به درخواست خانواده شهید و عمل به
وصیت نامه پدر، مزار شهید، کنار مزار شهید حسین یوسف الهی آماده شد. همچنین حاج قاسم قبل از شهادت دو گونی خاك از
شلمچه آورده و وصیت کرده بود هنگام خاك سپاري این خاك ها را در محل دفنم بریزید تا خاك هاي سرزمینم بر من شهادت

 
دهند. روحش شاد و یادش ماندگار. 

 
منبع: مهر 

 
- سردار سلیمانی 

 
- لشکر 41 ثاراالله 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط بازتاب جهانی پوستر سایت رهبر انقلاب درباره انتقام سخت ظریف: ترامپ به زباله دان تاریخ پیوست؛ نام سلیمانی
خواهد درخشید گزارش تصویري/ مراسم گرامیداشت شهادت سردار سلیمانی در گلزار شهداي رشت اهداء نشان افتخاري فداکاري

 
ارتش به شهید حاج قاسم سلیمانی اختتامیه جشنواره استانی شعر سردار بدون مرز در گیلان + تصاویر 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر

منبع: تسنیمشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/11/06

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي پنجمین دوره آموزش و بکارگیري تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی فراخوان داد.

 
 

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي پنجمین دوره آموزش و بکارگیري تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی فراخوان داد. - اخبار

 
اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، بنیاد برکت با همکاري گروه مشاوران مدیریت و مطالعات راهبردي تدبیر، جهت تکمیل شبکه
تسهیلگري طرح هاي اشتغال زایی خود در استان هاي هدف، از افراد علاقه مند که داراي دانش و مهارت هاي اولیه تسهیلگري

 
اقتصادي- اجتماعی هستند، ثبت نام به عمل می آورد. 

افراد واجد شرایط پس از کسب موفقیت در آزمون، مصاحبه و دوره آموزشی، گواهی نامه تسهیلگري دریافت کرده و به عنوان تسهیلگر

 
در طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت در مناطق روستایی و محروم کشور مشغول به فعالیت خواهند شد. 

علاقه مندان و واجدین شرایط تا 13 بهمن ماه فرصت دارند جهت ثبت نام و آشنایی با وظایف تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی به

 
اپلیکیشن بنیاد برکت به آدرس app.barkat.ir مراجعه کنند. 





باز شدن گره از کار بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه با ورود دستگاه

قضایی

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش گروه سایر رسانه هاي دفاع پرس، انجام سفر
هاي استانی و ملاقات چهره به چهره با مردم مناطق
مختلف ایران اسلامی و استماع بدون واسطه مسائل و
مشکلات آن ها یکی از اقدامات تحولی در دوره ریاست

 
حجت الاسلام رئیسی در قوه قضاییه است. 

در جریان این سفرها، علاوه بر مسائل قضایی و حقوقی
مردم استان هاي مختلف، موضوعات مرتبط با حقوق عامه
نیز به صورت ویژه توسط هیئت عالی قضایی پیگیري می

 
شود. 

در همین زمینه، حجت الاسلام رئیسی، سوم مهرماه سال جاري به استان اردبیل سفر کرد و در ابتداي این سفر به صورت سرزده و از

 
پیش اعلام نشده به بازدید از کارخانه نساجی سبلان پرداخت. کارخانه اي که به دلیل برخی مقررات بانکی تعطیل شده بود. 

رییس قوه قضاییه در جریان این بازدید، پاي حرف ها و درددل هاي مدیران و کارگران این کارخانه که به دلیل عدم پایبندي بانک به
تعهداتش به حالت نیمه تعطیل درآمده نشست و در جریان مشکلات و نیاز هاي این واحد تولیدي براي بازگشت به چرخه تولید و
افزایش بهره وري آن در سال «جهش تولید» قرار گرفت و پس از آن دستوراتی را به مسئولان مربوطه براي حل مشکلات این واحد

 
تولیدي صادر کرد. 

 
صدور حکم دیوان عالی در مورد پرونده سبلان پارچه 

پس از سفر استانی پیگیري این موضوع به صورت ویژه در دستور کار دادگستري استان اردبیل قرار گرفت و ناصر عتباتی در آبان ماه
سال جاري در مورد اخرین وضعیت ورود دستگاه قضا به مشکل کارخانه سبلان پارچه اظهار کرد: 2 جلسه در تهران با حضور

 
مسئولین عالی قوه قضاییه، مدیرعامل بانک تجارت، تعدادي از اعضاي هیات مدیره و بنده برگزار شد. 

رییس دادگستري استان اردبیل افزود: با دستور ویژه اي که ریاست قوه قضاییه در خصوص تسریع و تدقیق در پرونده اعمال ماده
477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بود، دیوان عالی موضوع را رسیدگی و هم اکنون با حکم دیوان کارخانه به مالک

 
اصلی باز می گردد و بانک نیز مشارکت خواهد داشت. 

عتباتی تاکید کرد: نشست با مالک کارخانه، بانک تجارت و مسئولان عالی قضایی براي تعیین تکلیف بدهی هاي کارخانه به بانک و

 
سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید با پیگیري هایی که انجام می شود، در دستور کار است. 



 
استقرار مدیرعامل در محل کارخانه 

در نهایت روز گذشته این کارخانه به صاحب اصلی خود بازگشت. ناصر عتباتی رئیس کل دادگستري استان اردبیل، روز یکشنبه پنجم
بهمن از حل مشکل کارخانه سبلان پارچه بزرگترین کارخانه نساجی خاورمیانه با ورود دستگاه قضایی خبر داد و گفت: با اقدامات

 
صورت گرفته مالک اصلی سبلان پارچه امروز در محل کارخانه مستقر شد و کارخانه به وي تحویل گردید. 

وي افزود: با دستور ویژه اي که سوم مهرماه ریاست قوه قضاییه در جریان سفر استانی اردبیل در خصوص تسریع و تدقیق در پرونده

 
اعمال ماده 477 راجع به ورشکستگی این کارخانه صادر کرده بودند، موضوع به صورت فوق العاده مورد رسیدگی قرار گرفت. 

رئیس کل دادگستري استان اردبیل افزود: بعد از صدور این دستور، موضوع طی دو جلسه با رئیس دیوان عالی کشور مطرح بررسی
هاي لازم معمول گردید، همچنین سه جلسه با مدیران بانک تجارت کشورو مسئولان اداره کل تصفیه ورشکستگی دادگستري تهران
براي تعیین تکلیف بدهی هاي کارخانه به بانک و سرعت در روند اشتغال و ارتقاي تولید، برگزار گردید و در پی این پیگیري هاي فوق

 
العاده، احکام لازم صادر شد. 

عتباتی با بیان اینکه با حضور مدیران دادگستري و اداره تصفیه ورشکستگی، کارخانه سبلان پارچه طی صورتجلسه اي به مالک اصلی
تحویل داده شد، تاکید کرد: دستگاه قضایی از اقدامات مالک اصلی در جهت تحقق دستورات ریاست قوه قضاییه دائر بر استفاده از

 
تمام ظرفیت کارخانه در جهت افزایش تولید و توسعه اشتغال حمایت خواهد کرد. 

رئیس شوراي قضایی استان اردبیل از ایجاد کارگروهی براي رصد، حمایت و پشتیبانی سبلان پارچه توسط دادگستري کل این استان

 
خبر داد. 

 
حالا قرار است بخش هاي تعطیل شده کارخانه سبلان پارچه شروع به کار کند و تولید به این کارخانه بازگردد. 

 
منبع: میزان 

انتهاي پیام/ 341



بازدید وزیر اقتصاد از خطوط تولید شرکت صنعتی بهپاك

منبع: پارسینهشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/11/06

وزیر اقتصاد در سفر به استان مازندران و بازدید از واحد هاي تولیدي این استان از خطوط تولید شرکت صنعتی بهپاك بازدید
کرد. در این بازدید تفاهم نامه اي مشترك میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها و گروه سرمایه گذاري توسعه ملی که

منجر به ایجاد اشتغال حدود 200 نفر می شود به امضا رسید.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران به نقل از شبکه اخبار اقتصادي و دارایی ایران (شادا)، وزیر اقتصاد در بازدید از خطوط
تولید شرکت صنعتی بهپاك، وابسته به گروه توسعه صنایع بهشهر اظهار داشت: بهپاك در حوزه فعالیت خود برند خوشنامی محسوب

 
می شود و نباید به قدمت بیش از 50 ساله این شرکت بی توجه بود و ضروري است که به تقویت و ماندگاري این برند کمک کنیم. 

وزیر اقتصاد در جریان این بازدید که تفاهم نامه مشترك میان صندوق بازنشستگی کارکنان بانک ها و گروه سرمایه گذاري توسعه
ملی جهت مشارکت در راه اندازي خط تسویه روغن به امضاء رسید، با تاکید بر این که با امضاي این تفاهم نامه به طور مستقیم براي

 
تعداد 200 نفر اشتغالزایی خواهد شد، افزود: این گام بزرگ، تولید درون زا را توسعه می دهد که در نوع خود بسیار قابل توجه است. 

وي ضمن تسلیت ایام سوگواري فاطمیه اظهار داشت: این اقدامات به برکت ایام فاطمیه انجام می شود و باید از برکت کوثر گونه ایام

 
شهادت ایشان به خوبی بهره مند شویم. 

وزیر امور اقتصادي و دارایی با اشاره به اینکه مردم بهشهر همواره در راه جنگ علیه دشمنان، انقلاب و حفظ نظام از هیچ کوششی
دریغ نکرده اند، گفت: متاسفانه شهرستان بهشهر از نرخ بالاي بیکاري رنج می برد و باید به مدد طرح هاي این چنین به رشد

اشتغالزایی در منطقه کمک نمود.



قالیباف: مصمم به برداشتن گام هاي جدي براي محرومیت زدایی هستیم

منبع: پارسینهشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/11/06

رییس مجلس شوراي اسلامی، محرومیت زدایی، توجه به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را رویکرد هاي مجلس یازدهم
عنوان کرد و گفت: مجلس به خصوص در بودجه سال 1400 و برنامه هفتم توسعه، مجلس مصمم به برداشتن گام هاي جدي

در این زمینه است.

«محمدباقر قالیباف» در برنامه تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 افزود: واقعه 1360 آمل
نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، همان چیزي که امروز کمتر به آن توجه شده است. وقتی از واقعه ششم
بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد باور هاي انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه مردم چگونه از انقلاب

 
دفاع کردند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي با بیان اینکه تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند، گفت: جوانان و مردم
عزیزما باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از
رشادت هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند؛
که بر روح مطهر آن ها درود می فرستیم. همچنین علمایی، چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان

 
حضور داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رییس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا
کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند، اما هرجا که از طرف مسوولان غفلت شد و اجازه

 
حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

وي با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیرو هاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل ابتلا به
ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان شهید

 
شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 

رییس مجلس شوراي اسلامی با تاکید بر اینکه جوانان کشور پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف
به ویژه در حوزه مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم، تصریح کرد: باید از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش
استفاده کنیم. این فرصت کشور را از سختی نجات می دهد، اما یکی از مشکلات این است که اقتصاد کشور دولتی یا شبه دولتی است



 
که باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کرد. 

قالیباف با بیان اینکه یکی ازسیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلات آن ها پایان داده شود، گفت: مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کرده است. به خصوص در بودجه سال 1400 و برنامه هفتم توسعه، مجلس مصمم به

 
برداشتن گام هاي جدي است. 

وي با اشاره به اینکه بعضی از فرصت هاي استان مازندران به تهدید تبدیل شده است، افزود: یکی از چالش هاي مردم این استان در
حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها پرداخت. مردم مازندران به مهمان نوازي شهره

 
هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند که باید از این فرصت استفاده کرد. 

رییس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات با برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان قابل حل است. مجلس در برنامه
ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع تبعیض است و اولویت را

 
به مناطق محروم داده ایم تا محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستا هاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

 
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود. 

واقعه سال 1360 شهر آمل به مبارزه مسلحانه حدود صد نفر از گروهی مارکسیست به نام اتحادیه کمونیست هاي ایران علیه نظام
جمهوري اسلامی ایران در شهر و جنگل هاي اطراف شهر آمل در شمال ایران اشاره دارد. این حمله که در چهارم و پنجم بهمن ماه
سال 1360 آغاز شد، پس از 48 ساعت درگیري سرانجام در تاریخ 6 بهمن با تمرکز قواي نیرو هاي سپاه پاسداران، شهربانی و

بسیجیان سرکوب و شهر باز پس گرفته شد.



واکنش توئیتري سخنگوي دولت به احضار آذري جهرمی از سوي

دادستانی+عکس

منبع: پارسینهشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/11/06

سخنگوي دولت در توئیتی در دفاع از محمد جواد آذري جهرمی نوشت: مواضع، تصمیمات و اقدامات وزیر ارتباطات موضع
دولت و رئیس جمهوري است.

علی ربیعی، سخنگوي دولت در رشته توئیتی به احضار آذري جهرمی به قوه قضاییه واکنش نشان و نوشت: به نظرم طرح
شکایت از آذري جهرمی، فقط یک اتفاق ساده اداري یا قضایی نیست. این شکایات و احضار به شیوه هاي سیاست گذاري در فرهنگ و
جامعه، نوع نگاه به شیوه هایی براي اعمال نزاهت فرهنگی و چگونگی حفاظت از دینداري، تفاوت رویکردها در سیاست گذاري و

 
حکمرانی فرهنگی_ اجتماعی بر می گردد. 

مواضع، تصمیمات و اقدامات وزیر ارتباطات موضع دولت و رئیس جمهوري است. دولت با تحلیل شرایط اجتماعی، اقتصادي و آینده
نگري نسبت به تحول تکنولوژي، اهتمام خود را بر گسترش فناوري هاي ارتباطی و زیرساخت هایش بنا و هرگونه محدودیت و فیلتر را

 
دربلندمدت غیرممکن و در کوتاه مدت، غیرمفید می داند. 

با توجه به مطالعات تخصصی در حوزه اشتغال و فضاي مجازي، معتقدم هرگونه محدودسازي و یا تعطیلی اینستاگرام، منجر به کوچ

 
دادن حدود یک میلیون ایرانی به سمت بیکاري و فقر می شود. 





ارسال یک نظر در: ''با حرکت تاریخی چادرملو آرزوي دیرینه اردکانی ها

برآورده شد/ورود چادرملو به مرمت ،بازسازي و احیاي مجموعه تاریخی

پردیسان در بافت قدیم اردکان''

منبع: معدن 24شماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/11/06

با حضور وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی؛استاندار یزد؛نماینده مردم شریف اردکان درمجلس شوراي اسلامی و
مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در فرمانداري اردکان،طی مراسمی تفاهم نامه مرمت، بازسازي و احیاي مجموعه

تاریخی پردیسان به امضا...

با حضور وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی؛استاندار یزد؛نماینده مردم شریف اردکان درمجلس شوراي اسلامی و
مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در فرمانداري اردکان،طی مراسمی تفاهم نامه مرمت، بازسازي و احیاي مجموعه تاریخی

 
پردیسان به امضا رسید. 

در این مراسم که با حضور جمعی از علاقه مندان و فعالان حوزه گردشگري و میراث فرهنگی همراه بود؛دکتر مونسان، بعد از شنیدن
نظرات فعالان این حوزه در خصوص اهمیت اقدام ارزشمند مدیر عامل چادرملو در توجه به میراث ماندگار شهرستان اردکان گفت:
میراث فرهنگی هرکشوري نماد هویت،تاریخ، تمدن و فرهنگ آن کشور است. وي با اشاره به نقش ایران در شکل گیري تمدن بشري

 
افزود: وظیفه ما و هر دوستدار هویت ملی و میهنی تلاش در جهت حفظ آثار به جا مانده از پیشینیان و انتقال آن به ایندگان است. 

دکتر مونسان، اردکان را از جمله شهرهاي با اصالت و تاریخی کشور دانست و از اراده و همت مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو و اعضاي هیات مدیره این شرکت در پیشگام شدن در جهت احیاي این بافت تاریخی تقدیر و تشکر
کردو اظهار امیدواري نمود: این اقدام ، الگویی باشد براي سایر صنایع که در کنار توسعه صنعتی و رشد بنگاههاي اقتصادي خود به
توسعه فضاهاي گردشگري که می تواند زمینه اشتغال و بهبود فضاي کسب و کار این صنعت هم کمک کند گام بردارند. وي افزود:

 
این اقدام ارزنده شرکت چادرملو نقطه عطف این حرکت شایسته و قابل تقدیر است. 

مهندس تقی زاده مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت چادرملو نیز ضمن تشکر از حضور وزیر میراث فرهنگی در مراسم امضاي
تفاهم نامه گفت: شرکت چادرملو در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی خود توجهی جدي دارد و بر همین اساس در حوزه هاي مختلف
فرهنگی و اجتماعی فعالانه مشارکت می نماید. وي افزود: ما خود را متعهد میدانیم در برابر راه اندازي هر واحد صنعتی یک اقدام مهم
و اثر بخش هم در راستاي توسعه اجتماعی و فرهنگی منطقه برداریم و امیدواریم با همکاري و همدلی که در مسئولان این استان و

 
شهرستان اردکان وجود دارد این مهم محقق گردد. 

دکتر دشتی نماینده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامی و رئیس فراکسیون گردشگري مجلس نیز از مثبت اندیشی مهندس تقی

 
زاده در اقدامات توسعه بخش و خدمات عام المنفعه ایشان تقدیر و تشکر کرد. 

در پایان این مراسم ،تفاهم نامه مرمت ، بازسازي و احیاي مجموعه بافت قدیم پردیسان اردکان به امضاي مهندس میرزایی مدیر عامل
صندوق حفظ و احیاي وزارت میراث فرهنگی ،صنایع دستی و گردشگري و مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره

چادرملو رسید . سپس مجموعه پردیسان مورد بازدید وزیر و هیئت همراه قرار گرفت



کارآفرینی در خلوت زندان اصفهان

منبع: پارسینهشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/11/06

60 واحد کارگاهی، خدماتی، کشاورزي، دامپروري در زندان هاي استان اصفهان وجود دارد که 14 مجموعه کارگاهی در
زندان مرکزي اصفهان فعال می باشد.

بیش از 2000 نوع محصول در کارگاه هاي زندان هاي استان شامل، صنایع دستی میناکاري، فیروزه کوبی، چرم و چوب، خاتم
کاري، پرداز روي مس، نگارگري روي سفال، کاشی سازي، فرش بافی، صنایع مفتولی، فلزکاري، قطعات پیش ساخته بتنی، محصولات

 
کشاورزي و دامپروري توسط مددجویان تولید می شود. 

زندانیان ضمن پر کردن اوقات و کسب درآم در زمینه هاي مختلف شغلی آموزش دیده و مهارت کسب می کنند. در حال حاضر
2800 نفر مددجو در کارگاه هاي اشتغال بنیاد تعاون زندان هاي استان اصفهان مشغول به کار می باشند که به لحاظ فراهم کردن

زیرساخت هاي اشتغال، استان اصفهان در جایگاه اول در بین زندان هاي کشور قرار دارد.



به این افراد یارانه 200 هزار تومانی تعلق می گیرد + جزئیات

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري آریا - عضو کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه در سال آتی یارانه نقدي و معیشتی تجمیع خواهد شد، گفت:

 
کل منابع مربوط به پرداخت نقدي یارانه از 74 به 146 هزار میلیارد تومان رشد کرد. 

عضو کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به اینکه در سال آتی یارانه نقدي و معیشتی تجمیع خواهد شد، گفت: کل منابع مربوط به

 
پرداخت نقدي یارانه از 74 به 146 هزار میلیارد تومان رشد کرد. 

یارانه جدید در سال آینده پرداخت می شود. پرداخت یارانه تجمیعی تصویب شده است.یارانه جدید ترکیبی است از چند یارانه که
مجلس تصویب کرده است. یارانه معیشتی جدید به 60 میلیون ایرانی براي تامین کالاهاي اساسی خود تعلق می گیریدجدید البته
جمعیت کمتري را در بر می گیرد و شامل همه می نموي شود. سقف یارانه جدید و اینکه شامل چه کسانی می شود را در ادامه این

 
خبر می خوانید. 

در تبصره 14 لایحه بودجه که از طرف دولت به مجلس ارائه شده منابع 300 هزار میلیارد تومانی لحاظ شده بود. مجلس و کمیسیون
تلفیق بر حذف ارز دولتی نهاده هاي دامی تاکید داشتند تا از این طریق براي پوشش افزایش قیمت اقلام مربوطه با یارانه نقدي این

 
افزایش قیمت را جبران کنند. در نهایت با حذف ارز ترجیحی منابع تبصره 14 بودجه به 429 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

حسین علی حاجی دلیگانی با اشاره به اینکه، در لایحه پیشنهادي دولت 43 هزار میلیارد تومان براي پرداخت یارانه نقدي و 31 هزار
میلیارد تومان براي پرداخت یارانه معیشتی لحاظ شده بود، گفت: بر اساس مصوبات کمیسیون تلفیق و بعد از حذف ارز 4200 تومانی

 
واردات نهاده هاي دامی این منابع به 146هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. 

به گفته این عضو هیئت رئیسه مجلس، تغییرات مهمی در تبصره 14 بودجه شکل گرفته است که شاید مهمترین آنها تجمیع یارانه
نقدي و معیشتی باشد. بر این اساس، کل منابع تبصره 14 بودجه به 429 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است.وي با بیان اینکه، در
سال آتی 10 میلیون نفر یارانه نقدي ماهیانه 267 هزار تومانی دریافت میکنند، گفت: در پله دوم 25 میلیون نفر ماهیانه 183 هزار

 
تومان یارانه دریافت خواهند کرد. 

حاجی دلیگانی ادامه داد، بر این اساس، 23 میلیون نفر ماهیانه 136 هزار تومان و 20 میلیون نفر نیز 91 هزار تومان یارانه نقدي
دریافت میکنند. هرچند عقیده کمیسیون تلفیق بودجه این بود که دهک بالاي درآمدي باید از صف دریافت یارانه حذف شوند اما

 
دولت زیر بار اجراي آن نرفته است. 

 
امکان بررسی درخواست دریافت یارانه حذف شدگان 

این نماینده مجلس گفت: البته کمیسیون تلفیق یک مصوبه مهمی نیز داشته است و بر این اساس سازمان هدفمندي یارانه ها و
همچنین وزار رفاه مکلف شدند درخواستهاي افرادي که قبلا از دریافت یارانه انصراف داده اند و یا از ابتدا یارانه دریافت نکرده اند را

 
بررسی کنند و در صورت داشتن شرایط این افراد نیز به صف دریافت یارانه اضافه شوند. 

 
یارانه حمایت از تولید و اشتغال در تبصره 14 

بر اساس مصوبات کمیسیون تلفیق در خصوص تبصره 14 بودجه، 32 هزار میلیارد تومان براي رونق تولید و ارتقا سطح اشتغال از

 
طریق تخصیص به استانها لحاظ شده است. همچنین 18 هزار میلیارد تومان براي محرومیت زدایی در نظر گرفته شدهاست. 

بر این اساس 82 هزار میلیارد تومان نیز براي جبران هزینه هاي شرکتهاي دولتی مثل پخش و پالایش فرآورده هاي نفتی در راستاي
پوشش هزینه هاي ایمن سازي جایگاههاي سوخت، بهینه سازي مصرف انرژي و... پیش بینی شد. مجموعا براي بخشهاي حمایت از
تولید و اشتغال -هدفمندي یارانه ها -اعتبارات هزینه اي و تلک دارایی سرمایه اي 313 هزار میلیارد تومان لحاظ شد. مجموع این



 
ارقام 429 هزار میلیارد تومانی است که در ابتدا ذکر شد. 

به گفته حاجی دلیگانی، براي کنترل فقر مطلق 15 هزار میلیارد تومان به کمیته امداد و بهزیستی تخصیص داده خواهد شد. همچنین

 
32.5 هزار میلیارد تومان بابت 2.5 میلیارد دلار یارانه ارزي دارو و تجهیزات پزشکی لحاظ شد. 

در مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه، براي پوشش هزینه هاي بیمه قالیبافان، رانندگان، زنان سرپرست خانوار(500 میلیارد تومان) و....
مجموعا 6500 میلیارد تومان پیش بینی شده است. در مصوبات کمیسیون تلفیق ارقام قابل توجهی براي یارانه نان و خرید تضمینی

 
گندم نیز لحاظ شده است. 

 
مرغ آرین و حمایت از فعالیتهاي فرهنگی هم در مصوبات کمیسیون لحاظ شد 

عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: در مصوبات کمیسوین تلفیق یارانه نیز براي حمایت از بخش کتاب و فعالیتهاي فرهنگی(470 میلیارد
تومان) لحاظ شده است. همچنین براي پوشش کسري مربوط به خوراك زندانیان پیشنیهاي لازم انجام شد. براي حمایت از تولید مرغ
نژاد آرین(سود تسهیلات سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي) واکسیناسیون دام ( مجموعا518 میلیارد تومان)در تبصره 14 بودجه

 
مناسبی لحاظ شده است. 

از سوي دیگر، براي پوشش هزینه هاي حمل و نقل ریلی، صندوق بیمه روستاییان و عشایر، یارانه شیر مدارس، مسکن محرومان،
رزمندگان معسر و کمک به بنیاد شهید، بیمه خادمان مساجد، حمایت از خانواده زندانیان(400 میلیارد تومان) حقوق سربازان(3000

 
میلیارد تومان) و کمک به تامین سوخت ناجا و نهاجا(500 میلیارد تومان)... پیش بینیهایی در تبصره 14 انجام شده است. 

گفتنی است، در جدول تبصره 14 دولت براي مواردي مثل فعالیتهاي اجتماعی و تقویت بنیه فرهنگی، تامین کسري خوراك زندانیان
، کمک به خانواده نیروهاي مسلح، رفع محرومیت از مناطق کم برخوردار، حقوق سربازان، پیش گیري از حوادث غیر متقربه، آموزش و
پرورش، کاهش آسیبهاي فرهنگی، حمایت از زنان سرپرست خانوار، حمایت ازخانواده هاي زندانیان، کمک به تامین سوخت ناجا و

 
نهاجا اعتباري لحاظ نشده بود. 

منبع: اقتصاد نیوز



تعمیر 27 فروند انواع شناور در داخل

منبع: تین نیوزشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی از ابتداي امسال تا پایان دي
27 فروند شناور با کاربري مختلف در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و کشتی سازي هاي استان

هرمزگان تعمیر و وارد چرخه خدمات حمل و نقل دریایی شد.

تین نیوز مدیرکل بنادر و دریانوردي هرمزگان گفت: به منظور آماده به کاري ناوگان خدماتی و پشتیبانی از ابتداي امسال تا
پایان دي 27 فروند شناور با کاربري مختلف در اداره تعمیر و نگهداري تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی و کشتی سازي هاي استان

 
هرمزگان تعمیر و وارد چرخه خدمات حمل و نقل دریایی شد. 

به گزارش تین نیوز، علیرضا محمدي کرجی ران در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، اظهار داشت: نگهداري مطلوب و

 
آماده به کار کردن شناورها به منظور ارائه خدمات بهتر دریایی در همه حوزه ها همواره در ارجحیت قرار دارد. 

وي افزود: در 10 ماه سال جاري 27 فروند شناور با کاربري هاي مختلف تعمیر اساسی شد که عمدتا در اداره تعمیر و نگهداري
تجهیزات دریایی بندر شهید رجایی بود و شناورهاي بزرگتر که نیازمند عملیات داکینگ بوده اند در کشتی سازي استان هرمزگان

 
تعمیر شد. 

وي عمده اقدامات صورت گرفته برروي این شناورها را در زمینه هاي تعمیرات زیرآبی، تعمیرات موتوري، تعمیرات رانش، رفع نقص
گیربکس، داك اضطراري جهت رفع نقص شافت پروانه و همچنین رفع نقص دسته مانورها و جک هاي بالابر به دست متخصصان

 
بومی عنوان کرد. 

مدیر کل بنادر و دریانوردي هرمزگان با تاکید براینکه تعمیرات شناورها در داخل بندر و کشتی سازي هاي استان هرمزگان علاوه بر
جلوگیري از خروج ارز گامی مهم درجهت ارتقا ء توان فنی نیروهاي متخصص بومی است، افزود: تعمیرات شناورها در داخل کشور

 
مزایاي دیگري همچون ایجاد اشتغال تخصصی پایدار و کاهش هزینه هاي تمام شده تعمیرات را نیز به دنبال خواهد داشت. 

محمدي کرجی ران بیان کرد: در این مدت در کنار شناورهایی که در گستره دریایی استان هرمزگان فعالیت می کنند، اقدام به تعمیر

 
و راه اندازي شناورهاي خدماتی سایر استانهاي جنوبی نیز داشته ایم. 

وي اظهار کرد: همه سعی و تلاش خود را در جهت بهبود روش ها و رعایت استانداردها در فرایند تعمیر معطوف کرده ایم تا در

 
کمترین زمان ممکن نسبت به رفع عیب و اخذ مجوز از موسسات رده بندي اقدام و شناورها به چرخه فعالیت و دریا روي آوریم. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی

به کار خواهد بست

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/11/06

خبرگزاري آریا - دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و
امور گمرکی گمرك ایران امروز در نشستی مشترك با
جمعی از مدیران شرکت هاي پیشران اقتصادي بخش
خصوصی کشور ضمن بحث و تبادل نظر در خصوص
مشکلات موجود پیش روي تولیدکنندگان از تلاش و
آمادگی کامل این سازمان براي بررسی و تسهیل

 
فرآیندهاي گمرکی مربوط به کارآفرینان خبر داد. 

در این نشست که در دفتر مجمع کارآفرینان ایران و با
حضور نمایندگان تعدادي از بزرگترین تولیدکنندگان و

صاحبان صنایع بخش خصوصی کشور برگزار شد، ابتدا حاضرین در جلسه با طرح برخی مشکلات موجود همچون ثبت سفارش،
ترخیص درصدي، اصلاح ثبت سفارش، کارشناسان مجازي، عدم اعلام به موقع وصولی ها، صادر نشدن کد رهگیري توسط بانک
مرکزي و دپوي مواد اولیه و اقلام ضروري در گمرك، بر لزوم اتخاذ تدابیر و تصمیماتی واحد و کاربردي با هدف تسریع دستیابی

 
تولیدکنندگان به مواد اولیه تاکید کردند. 

دکتر ارونقی در ادامه با مثبت ارزیابی کردن چنین نشست هایی با هدف هم افزایی و یافتن راهکارهاي موثر براي کمک به امر تولید
در کشور تصریح کرد: معاونت فنی و امور گمرکی همواره تلاش کرده است با صدور بخشنامه، برگزاري جلسات متعدد با بانک مرکزي،
وزارتخانه هاي مختلف، سازمان بازرسی کل کشور و ستاد مبارزه با قاچاق، نقش موثري در حمایت از مجموعه هاي تولیدي کشور

 
داشته باشد. 

وي در تشریح برخی موانع موجود بر سر ترخیص درصدي کالا از گمرك با اشاره به لزوم صدور کدرهگیري از سوي بانک مرکزي و
تخصیص ارز ترجیحی 4200 تومانی براي کالاهاي اساسی گفت: اگرچه در حال حاضر صاحبان کالا می توانند با پرداخت هزینه هاي
قانونی نسبت به ترخیص کالاي خود از گمرك اقدام کنند اما به دلیل وجود تفاوت ریالی میان ارز ترجیحی و ارز نیمایی و احتمال

 
عدم تخصیص ارز توسط دولت، این موضوع می تواند براي تولید کنندگان مشکل ساز شود. 

معاون فنی و امور گمرکی گمرك در پاسخ به ابهامات موجود در خصوص کارشناسان مجازي ضمن انتقاد از این شیوه و بیان اینکه در
حال حاضر تنها 142 کارشناس مجازي در مجموعه گمرکی کشور مشغول به فعالیت هستند، تاکید کرد: بارها گفته ایم این روش نه
تنها نمی تواند مشکلات احتمالی در گمرك را مانع شود بلکه موجب تاخیر و عدم هماهنگی هاي بسیاري نیز خواهد شد. قرار است

 
تعداد کارشناسان مجازي به 1000 نفر برسد که امیدواریم این موضوع بتواند اندکی از حجم مشکلات موجود بکاهد. 

دکتر ارونقی در پاسخ به سئوالی درخصوص محدودیت نمونه هاي وارداتی و صادراتی با اعلام اینکه بر اساس مصوبات موجود امکان
صدور برگه ترخیص براي سفارش هایی که تا پیش از سال 97 ثبت شده اند وجود دارد، گفت: بر اساس قوانین جدید و با هدف
مدیریت منابع ارزي کشور، ترخیص تمامی سفارشاتی که پس از سال 97 ثبت شده باشند و ارزش آنها بیش از 2000 یورو باشد

 
نیازمند دریافت کد رهگیري از سوي بانک مرکزي و یا بانک عامل و تامین منابع ارزي است. 

 
وي اضافه کرد البته مطابق بند 1 ماده 38 برخی سفارشات در صورتی که از سوي وزارت جهاد کشاورزي، 



وزارت بهداشت و یا وزارت صمت مورد تایید باشند و مجوز قانونی براي آنها صادر شود بدون در نظر گرفتن سقف ارزشی اشاره شده،

 
قابلیت ترخیص خواهند داشت. 

معاون فنی گمرك کشور همچنین با اشاره مشکل سامانه جامع گمرکی کشور (EPL) و دستور ریاست جمهوري براي ادغام سیستم
جامع تجارت و سیستم جامع گمرکی خاطر نشان کرد: به دلیل عدم همخوانی این دو سامانه از تاریخ 9/9/1399 قرار بود این سیستم
یکپارچه راه اندازي شود تا از تداوم مشکلات موجود جلوگیري شود. امیدواریم با شروع به کار این سیستم یکپارچه تولیدکنندگان و

 
تجار بتوانند در کمترین زمان ممکن سفارشات خود را ثبت و پیگیري کنند. 

در پایان این نشست نیز محمد رضا غزنوي دبیرکل مجمع کارآفرینان ایران به نمایندگی از دیگر اعضا این مجمع ضمن قدردانی از
تلاش هاي مجدانه دکتر ارونقی در معاونت فنی و امور گمرکی گمرك کشور ابراز امیدواري کرد با بررسی و پیگیري مباحث مطرح
شده در این نشست و همچنین حمایت هاي گمرك کشور، مشکلات کارآفرینان و تولیدکنندگان کشور با هدف افزایش عمق تولید و

رسیدن به مرز خودکفایی هر چه سریعتر برطرف شود.



مواد مخدر و سرقت جرائم حدود 70 درصد از زندانیان استان

منبع: عصر تبریزشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل زندان هاي آذربایجان شرقی گفت: 6 هزار و 693 زندانی در استان وجود دارد که از این تعداد 35 درصد را مجرمان
مواد مخدر و 35 درصد را نیز مجرمان سرقت شامل می شوند. نوشته مواد مخدر و سرقت جرائم حدود 70 درصد از زندانیان

استان اولین بار در عصرتبریز پدیدار شد.

مدیرکل زندان هاي آذربایجان شرقی گفت: 6 هزار و 693
زندانی در استان وجود دارد که از این تعداد 35 درصد را
مجرمان مواد مخدر و 35 درصد را نیز مجرمان سرقت شامل

 
می شوند. 

به گزارش عصرتبریز،حسن محمدیاري مجموع زندانیان
آذربایجان شرقی را 6 هزار و 693 نفر اعلام کرد و گفت: از
این تعداد 35 درصد را مجرمان مواد مخدر و 35 درصد را

نیز مجرمان سرقت شامل می شوند و بر اساس برآوردهاي انجام شده 77 درصد زندانیان استان را مجرمان سابقه دار تشکیل می

 
دهند. 

وي اضافه کرد: طبق آخرین آمارها، 30 درصد زندانیان این استان بین سنین 33 تا 40 سال و 25.5 درصد نیز در سنین 40 تا 49

 
سال قرار دارند. 

محمدیاري ادامه داد: آمار 23 درصدي زندانیان بدون سابقه نشان می دهد آذربایجان شرقی نسبت به سایر استان ها از نظر جرم

 
خیزي در سطح پایین تري قرار دارد اما از سوي دیگر بازگشت دوباره زندانیان در این استان آمار بیشتر بوده و آمار خوبی نیست. 

وي اعلام کرد 32 درصد زندانیان آذربایجان شرقی با تحصیلات ابتدایی، 38 درصد با مدرك سیکل بوده و 65 درصد از زندانیان نیز

 
متاهل و 35 درصد مجرد هستند. 

محمدیاري توجه به اشتغال زندانیان را از جمله اولویت هاي اصلی اداره کل زندان هاي آذربایجان شرقی برشمرد و گفت: در این راستا
تاکنون براي یک هزار و 832 زندانی اشتغال زایی انجام شده و سه هزار و 730 زندانی نیز در رشته هاي گوناگون حرفه آموزي کرده

 
اند. 

وي با بیان اینکه 2 هزار زندانی آذربایجان شرقی حافظ قرآن هستند، اظهار داشت: این تعداد آمار بسیار خوب در سطح کشور به شمار

 
می رود به  طوري که در کمیته عفو اگر مددجویی یک جز هم حافظ قرآن باشد از عفو و تشویق خوبی برخوردار می شود. 



مدیرکل زندان هاي آذربایجان شرقی با بیان اینکه در طرح غدیر بیش از 800 نفر مددجو خطبه و نامه هاي حضرت علی(ع) را حفظ
کرده اند، ادامه داد: موضوعات هنري از قبیل تئاتر، سرود، سیماي زندان تبریز، ورزش، رادیو زندان ، کتاب هاي مناسب در کتابخانه
هاي زندان، انواع مطبوعات، هیات هاي عزاداري با حضور مداحان در مناسب هاي مختلف، مشاوره چهره به چهره روحانیون در کانون

 
یادگیري انجام می گیرد. 

 
محمدیاري گفت: آذربایجان شرقی تعداد 8 زندان در شهرستان ها و یک کانون اصلاح تربیت و یک اردوگاه حرفه آموزي دارد. 

وي با اشاره به اینکه ساخت زندان افتخار نیست، یادآور شد: بعد از انقلاب یک زندان در مرند ساخته شده است و زندان اهر نیز افتتاح

 
شده و زندان هاي هشترود و میانه نیز به چرخه ساخت وارد شده اند. 

محمدیاري با تاکید بر اینکه بزرگ ترین مشکل آذربایجان شرقی مربوط به زندان تبریز است، گفت: این محل با وسعت هفت هکتار در
بهترین نقطه شهر قرار گرفته اما هیچ کاري براي انتقال آن به انجام نرسیده است و بعد از دو سال وقفه براي اجراي پروژه زنندان

 
جدید، امسال اعتباري براي فاز اول آن اعطا شد که بسیار ناچیز بود و با این اعتبارات تا 30 سال هم این زندان ساخته نمی شود. 

وي با بیان اینکه طبق استانداردهاي جهانی فضاي فیزیکی براي هر زندانی 11 مترمربع است، گفت: این رقم در آذربایجان شرقی
هفت مترمربع است.



بازدید معاون توسعه وزارت تعاون از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان

جنوبی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/11/06

فصل اقتصاد - عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان خراسان
جنوبی از طرح هاي اشتغالزایی این استان بازدید کرد.

فصل اقتصاد - عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان
خراسان جنوبی از طرح هاي اشتغالزایی این استان بازدید

 
کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی اداره کل
تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، طرح هاي

شرکت طبس پودر آران_کنسانتره آهن، پلی کلینیک تامین اجتماعی طبس، مجموعه هتل و سالن هاي پذیرایی نارنجستان، مجموعه
بازارچه صنایع دستی از جمله طرح هایی بودند که منصوري از آنها بازدید کرد و از نزدیک در جریان فعالیت اقتصادي و تولید این

 
مجموعه هاي اشتغالزا و اقتصادي و اجتماعی قرار گرفت و براي افزایش تولید و اشتغال راهکارهایی ارائه کرد. 

 
وي براي رفع مشکلات و برخی موانع قول مساعد داد. 

گفتنی است: در این بازدیدها علی اصحابی معاون صندوق کارآفرینی امید، محمدجواد فلاحی معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان
طبس، غلامرضا اشرفی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی را همراهی کردند.



با حضور معاون اشتغال وزارت تعاون، دغدغه مالی بنگاه هاي اقتصادي

شهرستان بشرویه بررسی شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/11/06

فصل اقتصاد - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه مدیران ارشد دستگاه هاي تابعه
از طرح هاي اشتغال شهرستان بشرویه بازدید کرد و از نزدیک در جریان نحوه فعالیت این بنگاه هاي اقتصادي قرار گرفت.

فصل اقتصاد - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه مدیران ارشد دستگاه
هاي تابعه از طرح هاي اشتغال شهرستان بشرویه بازدید
کرد و از نزدیک در جریان نحوه فعالیت این بنگاه هاي

 
اقتصادي قرار گرفت. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی تعاون، کار
و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، عیسی منصوري و هیات همراه از طرح گلخانه هیدرو پونیک با ایجاد اشتغال 20 نفر به صورت
مستقیم و تعاونی تولید بعثت با اشتغال 18 نفر به صورت مستقیم ، تعاونی طبیب حلال و شرکت تعاونی توسعه قصر کویر بشرویه و

 
کارگاه تولید اسباب بازي و بازارچه صنایع دستی واقع در خانه فیاض یخش بازدید کرد. 

منصوري در بازدید از این تعاونی ها گفت: با توجه به بررسی صورت گرفته،مهمترین موانع این طرح ها در عدم رسیدن به تولید
مشکلات مالی است که در صورت جذب سرمایه گذار و پرداخت تسهیلات می توان موانع پیش رو را برداشته و با ایجاد اشتغال براي

 
جوانان، گامی موثر در خدمت به مردم بشرویه برداریم . 

وي بیان کرد : با حمایت صندوق کارآفرینی امید براي بهره برداري این طرح ها، تسهیلات داده می شود.



سطح بندي مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی
گفت: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی سطح بندي و بر

 
اساس آن حمایت می شود. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرگزاري مهر به
نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، روح االله دهقانی فیروزآبادي با
بیان اینکه مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی یکی از المان

هاي اکوسیستم نوآوري و فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی هستند، گفت: از اهداف مراکز رشد می توان به ایجاد شرکت هاي نوپا، تولید

 
محصولات و خدمات فناورانه اشاره کرد. 

وي افزود: مراکز رشد دانشگاه در راستاي اشتغال زایی و حمایت از ایجاد کسب و کارهاي نوپا براي دانشجویان وبینارها و کارگاه هاي

 
آموزشی، استارت آپ ویکندها، چالش هاي فناوري و رویدادهاي فناورانه برگزار می کند. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی بر اساس شاخص هاي
مختلفی سطح بندي خواهند شد که از جمله این شاخص ها می توان به فضاها، تعداد دوره هاي برگزار شده، تعداد هسته هاي
واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان مستقر در مرکز رشد، تعداد محصولات تولیدشده، درآمدها و هزینه هاي مرکز رشد اشاره

 
کرد. 

دهقانی فیروزآبادي با اشاره به اینکه مراکز رشد دانشگاه بر اساس مستندات ارسالی و بازدیدهاي میدانی توسط اداره کل کارآفرینی و
مراکز رشد ارزیابی شده و پس از تأیید شوراي سیاست گذراي و راهبري مراکز رشد سطح بندي می شوند، اظهار کرد: با تأیید رئیس

 
دانشگاه آزاد اسلامی از این پس میزان حق سرپرستی مدیران مراکز رشد دانشگاه بر اساس سطح بندي مرکز رشد تعیین می شود. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



دانش آموختگان دانشگاهی نیازمند مهارت آموزي

منبع: ایاناشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس گفت: دانش آموختگان مراکز دانشگاهی علی رغم برخورداري از دانش بالا، باید

 
مهارت کافی براي حضور در عرصه هاي کشاورزي را فرا گیرند. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان فارس، حسین پژمان روز
دوشنبه ششم بهمن ماه در نشست با حشمت کوشکی مدیر کل
آموزش فنی و حرفه اي استان فارس ابراز کرد: در بخش اجرا
تجارب عملی و مهارت فنی کاربرد زیادي دارد از این رو باید به

 
مهارت آموزي بیش از پیش توجه شود. 

وي با اشاره به همکاري اداره کل آموزش فنی و حرفه اي با
سازمان جهاد کشاورزي استان فارس در زمینه آموزش به بهره
برداران بخش کشاورزي، تصریح کرد: به منظور افزایش بهره وري

 
از پتانسیل هاي موجود، ارگان ها نباید به صورت جزیره اي و یا موازي کاري اقدام کنند. 

 
وي، بر ضرورت توجه به یافته هاي تجربی در شرایط اقلیمی متفاوت و مستندسازي تجارب عملی تاکید کرد. 

پژمان با اشاره به ارزش اقتصادي گیاهان دارویی و کشت هاي گلخانه اي، خواستار تدوین سند همکاري سازمان جهاد کشاورزي و

 
اداره کل فنی حرفه اي استان فارس با محوریت این دو موضوع شد. 

وي افزود: در این زمینه با کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه اي نوشته و با آموزش نیروهاي تحت پوشش این کمیته در نهایت

 
کارآفرینی ایجاد شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس به ضرورت تشکیل شبکه مویرگی انتقال دانش و مهارت آموزي کشاورزي گریزي زد و

 
گفت: مهارت هاي نوین از مراکز تحقیقاتی و کارشناسان اجرایی تا سطح بهره برداران بخش کشاورزي باید منتقل شود. 

پژمان اظهار کرد: به منظور انتقال دانش از شیوه هاي نوین آموزشی و هوشمند سازي استفاده شود و کلیپ هاي آموزشی کوتاه در
اختیار بهره برداران بخش کشاورزي قرار داده شود.



مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران خبر داد :ایجاد نمایشگاه بومی سازي

شرکت ملی فولاد در آینده اي نزدیک

منبع: اقتصاد ملتشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. به گزارش
اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی، امیر حسین نادري با...

 
مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران از ایجاد نمایشگاه بومی سازي این شرکت در آینده اي نزدیک خبر داد. 

به گزارش اقتصادملت و به نقل از روابط عمومی، امیر حسین نادري با اعلام این خبر گفت : با وجود ذهنیت ساده اي که نسبت به
بومی سازي وجود دارد مقوله بومی سازي بسیار پیچیده و داراي ابعاد مختلفی است. در یک اشاره مختصر می توان بومی سازي را در
دو بعد بررسی کرد ، بعد اول بومی سازي به معنی شناخت کامل ، قدرت انطباق و تغییرات دلخواه و قابلیت طراحی هدفمند در دانش
فنی و فرآیند ها در صنعت فولاد می باشد. در این مورد می توان به دانش فنی احیاء مستقیم پرد اشاره کرد که با این هدف شکل

 
گرفته است و باید شاخص هاي مربوط به توانمندي واقعی در این زمینه شناسایی و بکار گرفته شوند. 

وي با اشاره به بعد دوم بومی سازي ادامه داد : این بعد شامل بومی سازي ساخت تجهیزات ، ماشین آلات و قطعات صنعت فولاد است
که در این زمینه شاخص هاي بسیاري شناسایی و احصا شده اند. توانمندي ساخت تجهیزات بر اساس استاندارد هاي جهانی و با

 
کیفیت به طور اقتصادي از اهم پارامتر هاي ضروري براي رسیدن به بومی سازي در حوزه تجهیزات است. 

به گفته مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران ، بومی سازي در صنعت فولاد کشور در نگاه نخست از منظر مالی الزامی است چرا که از
خروج ارز جلوگیري کرده و علاوه بر آن چرخه تولید را در شرکت هاي کوچک و متوسط رونق می بخشد. این موضوع باعث ایجاد

 
کارآفرینی و اشتغال بیشتر نیز میشود. 

نادري با بیان اینکه نگاه عمیق تر به بومی سازي نشان می دهد خوداتکایی در ساخت تجهیزات قدرت چانه زنی و عمق استراتژیک به
صنعت فولاد کشور می دهد ، افزود : امروزه که کشورمان جزو تولید کننده هاي مطرح در عرصه جهانی می باشد نیازمند آن است که
بتواند با تکیه بر دانش فنی بومی شده و تولیدات داخلی در این صنعت حضور یابد این مسئله در تجهیزات استراتژیک خود را بیشتر
نمایان می کند. به طور مثال تجربه اي که در مورد الکترود گرافیتی در این صنعت وجود دارد نشان می دهد که در مقاطع بحرانی و

 
حساس تنها می توان بر دانش و توان داخلی و بومی تکیه کرد. 

وي تاکید کرد : شرکت ملی فولاد ایران به عنوان قدیمی ترین متولی صنعت فولاد و معدن در کشور می باشد. طبیعی است طی
سالیان گذشته انبوهی از تجربه در زمینه هاي مختلف در صنعت فولاد در شرکت ملی فولاد ایران انباشته شده است. از سوي دیگر
این شرکت با داشتن اشراف 360 درجه بر بازار فولاد و بازیگران اصلی این بازار در صنعت فولاد می تواند به صورت دقیق تر نقاط قابل
بهبود را شناسایی و نقاط قوت را پایدار کند. قدیمی ترین متولی فولاد کشور با برگزاري نمایشگاه فولاد می تواند کلیه این تجربیات را
گرد هم آورده و با هم افزایی سایر بازیگران این حوزه اقدامات مهمی در زمینه توسعه توانمند سازي و بومی سازي در صنعت فولاد

 
رقم بزند. 



مدیرعامل شرکت ملی فولاد ایران با اشاره به اینکه مهم ترین اقدام ما در مواجهه با هر پدیده اي در شناخت و درك ابعاد آن می باشد
، خاطرنشان کرد : در بومی سازي تا کنون اقدامات بسیار مهمی در کشور انجام شده است و بسیاري از شرکت هاي بزرگ ما فعالیت
هاي بسیار موثري انجام داده اند اما امروز نیازمند یک شناخت جامع و کامل از صنعت فولاد و تجهیزات آن می باشیم تا بر مبناي آن

بتوان برنامه ریزي متناسب را براي اهداف مطلوب انجام داد.



اشتغال مددجویان کمیته امداد الگوي رفع بیکاري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون اجرایی معاونت اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، اشتغال مددجویان را الگوي ایرانی-اسلامی رفع بیکاري در کشور
معرفی کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما؛ علی اکبر خادمی در یادداشتی آورده است:
آنچه کمیته امداد به دور از همه هیاهو ها و کشمکش هاي سیاسی و اقتصادي
انجام می دهد- از رفع نیاز هاي ضروري خانوار هاي محروم تا توجه به ضرورت
هاي فرهنگی و بهداشتی بخش عظیمی از جامعه تا کمک به ایجاد ثبات و
سلامت در فضاي اجتماعی و روانی کشور با تاکید عملی بر تحکیم کانون
خانواده تا تلاش براي استقلال فکري و اقتصادي نیازمندان و محرومان جامعه از
طریق ایجاد انگیزه، تقویت مهارت ها و کمک به ایجاد کسب و کار و ارائه ده ها
خدمت دیگر به مهمترین رکن جامعه و نظام اسلامی یعنی محرومان و

 
پابرهنگان- ثمره تلاش ها و مجاهدت هاي امدادگران این نهاد انقلابی است. 

در سال هاي اخیر، اما این تلاش ها در کانون توجه نهاد ها و دستگاه هاي متولی امر قرار گرفته و به اذعان بسیاري، اگر خدمات
کمیته امداد در این شرایط نبود حجم آسیب ها و مشکلات فردي، اجتماعی و ملی جبران ناپذیر و بسیار فراتر از تصور جلوه گر می

 
شد. 

از میان همه این خدمات متنوع 120 گانه کمیته امداد به محرومان، آنچه به طور ویژه خودنمایی می کند خدمت اشتغال است که آن
نیز در سال هاي اخیر برجسته تر شده و با سهم حدود 30 درصدي از اشتغال سالانه ایجادي در کشور مورد توجه ویژه مسئولان از

 
دولتی و مجلسی به ویژه مسئولان محلی و استانی قرار گرفته است. 

تغییر رویکرد کمیته امداد از حمایت هاي معیشتی به ایجاد اشتغال و درآمد پایدار براي نیازمندان و خودکفایی آنها، گذار از صِرف
ایجاد اشتغال براي محرومان به سمت نقش آفرینی در نظام اقتصادي کشور وکمک به بهبود فضاي کسب و کار کشور با تمرکز بر

 
اقتصاد خانوار هاي ضعیف، امري استودنی و بی مثال است. 

طرح موضوع واگذاري مسئولیت کامل مشاغل خرد و خانگی به کمیته امداد از سوي نمایندگان دولت و مجلس و اعلام آمادگی کمیته
امداد براي قبول این مهم، نشان از برجستگی و عمق تاثیرگذاري خدمات امداد و همچنین پذیرش صداقت و توان امداد در عمل به
وعده ها در راستاي خدمت رسانی به محرومان از سوي مراجع بیرونی و از دیگر سو روحیه جوان انقلابی و جهادي امداد در قبول
مسئولیت هاي کلان، سنگین، پرحجم و دشوار در بحبوحه فشار هاي حداکثري داخلی و خارجی به اقتصاد و معیشت مردم به ویژه

 
محرومان دارد. 

از آنجا که منشاء اصلی فقر و بسیاري از آسیب هاي اجتماعی و اقتصادي کشور بیکاري است با افزایش اشتغال ضمن افزایش تولید و
تحقق دستاورد هاي اقتصادي و اجتماعی متعدد دیگر براي کشور، ورودي هاي کمیته امداد نیز کاهش یافته و قدرت چانه زنی کمیته
امداد در مسیر اصلاح فضاي کسب و کار کشور نیز افزایش خواهد یافت و از سوي دیگر بخشی از بار اصلاح فضاي سنگین کسب و کار

 
کشور که به حق مانع اصلی پیش روي ایجاد و توسعه کسب و کار ها و اشتغال و کارآفرینی است، سبک تر خواهد شد. 

همچنین شاید بتوان گفت که گام دولت و مجلس در پیشنهاد قبول مشاغل خرد و خانگی کل کشور توسط نهاد انقلابی و موفق
کمیته امداد، علاوه بر نشان دادن اعتماد نخبگانی به جایگاه تاثیرگذار و کلیدي این نهاد مقدس در بحران ها از یک سو و پختگی و
صلابت عملکرد آن در میدان ها از سوي دیگر، نشان از قبول جایگاه امداد توسط مسئولین و نخبگان کشور، فراتر از یک نهاد حمایتی



 
و به عنوان یک نهاد توسعه اي به مثابه پل ارتباطی بین دولت و مردم براي توسعه کارآفرینی و اشتغال در کشور است. 

 
البته بدیهی است پذیرش این مسئولیت مهم نیازمند تمهیدات و الزامات قانونی و زیرساختی و بودجه اي است. 

تامین منابع تسهیلاتی قرض الحسنه به میزان 20 هزار میلیارد تومان _ یعنی کمتر از 3 درصد تسهیلات شبکه بانکی کشور_
مستظهر به بودجه فنی و پشتیبانی لازم از سوي دولت و مجلس براي کارسازي این حجم تسهیلات می تواند نوید ایجاد سالانه 200

 
تا 300 هزار فرصت شغلی جدید خارج از برنامه هاي جاري امداد را بدهد. 

تفویض اختیارات تام و کامل در زمینه صدور مجوز ها و وضع مقررات مشاغل خرد و خانگی به کمیته امداد ذیل سیاست هاي شوراي
عالی اشتغال، تغییر نام ستاد مشاغل خانگی کشور به ستاد مشاغل خرد و خانگی کشور، تعیین رئیس کمیته امداد به عنوان رئیس و
معاون اشتغال و خودکفایی امداد به عنوان دبیر ستاد مشاغل خرد و خانگی کشور با حفظ عضویت سایر دستگاه ها و الزام همه بخش

 
ها و دستگاه هاي کشور به همکاري کامل با کمیته امداد از جمله الزامات زیرساختی و قانونی براي تحقق این تعداد اشتغال است. 

دستاورد کلیدي این پیشنهاد که به راحتی قابل حصول هم هست، هم جهت نمودن همه منابع و امکانات و ظرفیت هاي بالفعل و
بالقوه کشور براي کمک به ایجاد اشتغال خرد و خانگی است؛ از جمله منابع بالفعل که چندان اثربخش نبوده و گاه اتلاف می شود
منابع و تسهیلات بانک ها و موسسات قرض الحسنه، یارانه سود و کارمزد مشاغل خانگی و روستایی، اعتبارات عمرانی بخش دولتی و
... است که با هدایت صحیح آن ها و اضافه کردن ظرفیت هاي بالقوه همچون یارانه هاي نقدي قانون هدفمندسازي یارانه ها، سهام
عدالت، صندوق هاي پس انداز هاي خرد محلی و... در کنار توسعه مشارکت هاي مردمی در بخش اشتغال در قالب کمک هاي
بلاعوض نقدي و غیرنقدي، همکاري گروه هاي جهادي، مجموعه هاي دانش بنیان، توسعه مشارکت همه فعالان کسب و کار در کنار
هم افزایی با نهاد هاي موثر و انصافاً موفق زیر نظر رهبري در قالب قرارگاه مرکزي اشتغال می توان تحولی در همسویی ظرفیت ها در

 
راستاي ایجاد جهش در امر اشتغال ایجاد کرد. 

ترکیب کردن مزیت توانمندسازي فردي حوزه اشتغال کمیته امداد با توان زیربنایی و برنامه هاي محرومیت زدایی و املاك و موقوفات
و... به طور یکپارچه در کنار ظرفیت هاي عظیم مردمی که نیکوکارانه و خیرخواهانه و همدلانه در همه صحنه هاي اجتماعی حضور
داشته اند، در قالب کانون هاي خیرین کارآفرین استان ها و مراکز نیکوکاري کارآفرینی در اقصی نقاط کشور می توانند فرصت هاي

 
وسیع چندگانه اي را در خدمت اشتغال محرومان و عموم نیازمندان به شغل قرار دهد. 

 
براي پذیرش این مسئولیت، در درون امداد نیز لازم است ظرفیت هایی به فراخور این حجم از مسئولیت ایجاد شود. 

ایجاد سازمان اشتغال با دو بال اشتغال نیازمندان معرفی شده از سوي حوزه مددکاري امداد و اشتغال متقاضیان مشاغل خرد و خانگی
در کشور از یک سو می تواند خلأ وجود یک سازمان متولی اشتغال را در کشور پر کند و از سوي دیگر تمامی داشته هاي داخلی
اشتغال امداد از دو هزار نفر نیروي کار آزموده مخلص و پرتلاش گرفته تا کوهی از تجربه و دانش و فرایند و فناوري و شبکه مردمی و
نظام مند در سراسر کشور را در کنار پتانسیل هاي برون سپاري خدمات اشتغال براي استفاده از ظرفیت شرکت هاي توانمند و

 
تخصصی و مشارکت همه فعالان کسب و کار در کشور را به عرصه ایجاد اشتغال در کشور وارد کند. 

تصمیم گیري سریع و چابک در زمینه اشتغال، آزاد کردن امر خطیر اشتغال زایی از بروکراسی هاي اداري و کارمندمحوري، استفاده از
ظرفیت هاي قانونی دولت و مجلس به منظور تمرکز بر ایجاد اشتغال براي محرومان و بیکاران مستعد اشتغال، توسعه و تعمیم الگوي
اشتغال امداد با شعار «اشتغال امداد الگوي اسلامی ایرانی رفع بیکاري در کشور» به عنوان الگوي موفق در زمینه ایجاد اشتغال،
ضرورت بسیج همه منابع و امکانات مالی و غیرمالی کشور در راستاي اشتغال زایی و مهمتر از همه ضرورت ارتقاي نظام توسعه
کارآفرینی و ایجاد اشتغال در کشور در آغاز برنامه پنج ساله هفتم و گام دوم انقلاب مؤید ضرورت، اولویت و اهمیت موارد پیش گفته

است.



طرح ملی «ایران قوي» مبتنی بر فعالیت هاي مبتکرانه کانون هاي مساجد اجرا

می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/11/06

ابدالی تکلو گفت:این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و
استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فن آوري هاي نوین اجرا می شود و گستره و مخاطبین طرح هم کانون هاي فرهنگی

هنري مساجد سراسر کشور هستند.

ابدالی تکلو گفت:این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و
استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فن آوري هاي نوین اجرا می شود و گستره و مخاطبین طرح هم کانون هاي فرهنگی هنري

 
مساجد سراسر کشور هستند. 

«محمد ابدالی تکلو» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
مشهد گفت: در دومین سال برگزاري رویداد ملی فهما ستاد
هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با ارائه طرح
ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی»، در نظر دارد بستر
جریان سازي این گفتمان را در بین آحاد مردم به ویژه اعضاي
کانون هاي فرهنگی هنري مساجد مهیا و زمینه رقابت سالم بچه
هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد مهم در بستر فضاي

 
مجازي فراهم نماید. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد خراسان رضوي افزود: از آنجا که در بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، محور اصلی مباحث حول
جوانان می چرخد، در نتیجه استفاده از ظرفیت جوانان در تبیین و معرفی این بیانیه نیز بسیار اثربخش خواهد بود، در این میان.یکی

 
از مهمترین جایگاه هاي حضور و فعالیت جوانان در مساجد و کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد است. 

وي گفت:طرح ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی» با ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك
محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، تلاش می کند در راستاي تقویت مؤلفه هاي استحکام

 
فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد، گام بردارد. 

ابدالی تکلو ادامه داد: این طرح مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و
استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فن آوري هاي نوین اجرا می شود و همانطور که اشاره شد گستره و مخاطبین طرح هم کانون

 
هاي فرهنگی هنري مساجد سراسر کشور هستند. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد خراسان رضوي با بیان اینکه محورهاي چهارگانه طرح عبارتست از قرآن و سیره اهل بیت



(ع)، مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی، پیشرفت و امید به آینده و مقاومت و عزت ایران اسلامی، اظهارکرد: اهداف اصلی در طرح ملی
ایران قوي، شناسایی و توانمندسازي استعداد هاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي، ترویج روحیه

 
امید و تلاش و حضور موثر وهدفمند فعالان مساجد در فضاي مجازي است. 

وي گفت: طرح ملی ایران قوي 12 رواق دارد که براي هر رواق یک استان به عنوان معین انتخاب شده که شامل رواق نور؛ خراسان
رضوي، رواق کتاب؛ چهارمحال و بختیاري، رواق دانش؛ قم، رواق همدلی؛ تهران، رواق رسانه؛ کرمانشاه، رواق سرود؛ هرمزگان، رواق

فیلم؛ گلستان، رواق نمایش؛ البرز، رواق ترنج؛ اردبیل، رواق قلم یزد، رواق کارآفرینی؛ اصفهان و رواق فن آوري؛ خراسان جنوبی است.



حماسه فعالان کانون هاي مساجد در دهه فجر دیده خواهد شد / رتبه برتر

طرح ملی «ایران قوي» را کسب می کنیم

منبع: شبستانشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/11/06

سقاء گفت: حماسه فعالان کانون هاي مساجد استان اردبیل با مشارکت در طرح ملی «ایران قوي» در دهه فجر دیده خواهد
شد و امیدواریم بتوانیم رتبه برتر کشور را کسب کنیم.

سقاء گفت: حماسه فعالان کانون هاي مساجد استان اردبیل با مشارکت در طرح ملی «ایران قوي» در دهه فجر دیده خواهد شد

 
و امیدواریم بتوانیم رتبه برتر کشور را کسب کنیم. 

طرح ملی «ایران قوي» با هدف رقابت فرهنگی در بین کانون هاي
مساجد در قالب انتخاب فرهنگ و هنر مساجد ایران «فهما» با 3
شبستان هنر، فرهنگ و نوآوري که 12 رشته مختلف در زیر مجموعه
آن با عنوان رواق تعریف شد و فعالان کانون هاي مساجد می توانند با
مشارکت در این طرح فعالیت هاي فرهنگی، قرآنی، اجتماعی، دینی،

 
آموزشی و هنري خود را در معرض نمایش دید عموم بگذارند. 

این طرح از هفته دفاع مقدس آغاز و تا 22 بهمن ماه ادامه خواهد داشت و مهمترین هدف این طرح نشان دادن توانمندي ها و
استعدادهاي کانون هاي مساجد است و حماسه فعالان کانون هاي مساجد استان اردبیل با مشارکت در طرح ملی «ایران قوي» در

 
دهه فجر دیده خواهد شد و امیدواریم بتوانیم رتبه برتر کشور را کسب کنیم. 

پیرامون این مسئله گفتگوي اختصاصی خبرنگار خبرگزاري شبستان با «نادر سقاء» مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري

 
مساجد استان اردبیل خواهیم داشت که را در ذیل می خوانید: 

 
- اطلاعاتی کوتاه در خصوص کم و کیف برگزاري طرح ملی «ایران قوي» بفرمائید؟ 

طرح ملی «ایران قوي» با هدف شناسایی و توانمندي سازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران
قوي و ترویج روحیه امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي طرح ریزي و اجرا می شود و این طرح
در 3 شبستان فرهنگ، هنر و فناوري که زیر مجموعه آن شامل 12 رواق کارآفرینی، رسانه، قلم، همدلی، نمایش، کتاب، فناوري،

 
سرود، فیلم، نور، ترنج و دانش است و باید فعالیت هاي کانون ها در این حوزه ها ثبت شود. 

کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برنامه هاي خود را در محورهاي مقاومت و عزت ایران اسلامی، قرآن و سیره اهل بیت (ع)،
پیشرفت و امید به آینده و مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی در سامانه بچه هاي مسجد ثبت می کنند و همزمان با 22 بهمن ماه
سالروز ولادت حضرت زهراي مرضیه (س) و پیروزي انقلاب اسلامی رتبه هاي برتر کشوري مشخص و همزمان با 18 اسفند ماه سالروز



 
تاسیس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور از آنها تقدیر و تجلیل خواهند شد. 

حماسه فعالان کانون هاي مساجد استان اردبیل با مشارکت در طرح ملی «ایران قوي» در دهه فجر دیده خواهد شد و امیدواریم

 
بتوانیم رتبه برتر کشور را کسب کنیم. 

 
- هم اکنون ثبت اطلاعات فعالیت هاي کانون هاي مساجد استان اردبیل در چه مرحله اي قرار دارد؟ 

584 کانون فرهنگی هنري در سطح مساجد استان فعال هستند که از این تعداد 60 درصد در مناطق روستایی و 40 درصد در مناطق
شهري قرار دارد و از ابتداي شروع این طرح 30 رابط فهماي استان اردبیل در طرح ملی «ایران قوي» فعالیت و مشارکت دارند و طبق

 
آمار نیز طی هفته جاري کانون هاي مساجد شهرستان هاي سرعین، بیله سوار و خلخال پیشتاز در ثبت فعالیت هستند. 

صدور مجوز الکترونیکی یکی از آیتم هاي این طرح است که تا کنون 208 مجوز صادر و بقیه کانون ها نیز در مرحله صدور هستند و
به تفکیک شهرستان ها، شهرستان اردبیل 55 کانون، شهرستان بیله سوار 22 کانون، شهرستان پارس آباد 27 کانون، شهرستان
خلخال 38 کانون، شهرستان سرعین 13 کانون، شهرستان نیر 4 کانون، شهرستان گرمی 14 کانون، شهرستان مشگین شهر 21

 
کانون، شهرستان نمین 13 کانون و شهرستان کوثر نیز یک کانون مجوز فعالیت دریافت کرده اند. 

- دبیرخانه مرکزي رواق ترنج بر عهده ستاد هماهنگی استان اردبیل است در خصوص برگزاري این بخش از طرح ملی «ایران قوي»

 
نیز توضیحاتی بفرمائید؟ 

رواق ترنج در رشته هنرهاي تجسمی یکی از شاخه هاي شبستان هنر است که دبیرخانه مرکزي آن بر عهده ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد استان اردبیل با توجه به ظرفیت هاي هنري آن قرار گرفته و تلاش خواهیم کرد تا با مشارکت هنرمندان

 
هنرهاي تجسمی استان بتوانیم این جشنواره را با گسترده بسیار وسیع در بین کانون هاي مساجد سراسر کشور برگزار کنیم. 

این رواق در 4 بخش ثبت مشخصات و آثار، آموزش و توانمندسازي، حمایت از تولید و رقابت دسته بندي شده و در موضوع هاي قرآن

 
و سیره اهل بیت (ع)، مسجد و گام دوم انقلاب، پیشرفت و امید به آینده و مقاومت و عزت ایرانی برگزار خواهد شد. 

شرکت در این رویداد ملی براي عموم آزاد هست و در 2 رده سنی 13 تا 18 سال و 19 تا 35 سال به صورت فردي یا گروهی خواهد

 
بو و حق انتشار آثار براي برگزار کنندگان محفوظ است. 

 
- رشته هاي رواق ترنج را نیز ذکر بفرمائید؟ 

7 رشته هنرهاي تجسمی براي این رواق پیش بینی شده است که اولین رشته کاریکاتور است که هنرمندان این رشته می توانند آثار
خود را از یک فرد مشهور، تقلید جدي یا طنزآمیز از یک موقعیت واقعی باشد و هر شکت کننده می تواند 3 اثر سیاه و سفید و یا

 
رنگی در اندازه A4 ارسال کند. 

دومین رشته نقاشی است که هر هنرمند می توان با حداقل یک یا 3 اثر با ذکر موضوع در رقابت شرکت کند و طول و عرض اثر باید

 
حداکثر 100 سانتی متر باشد و تکنیک آثار آزاد بود و در داوري رعایت تناسب موضوع، ابعاد و تکنیک مدنظر خواهد بود. 



رشته خوشنویسی از دیگر رشته این رویداد است که این گرایش در 2 بخش حرفه اي و تجربی شامل نستعلیق، شکسته نستعلیق،
نسخ، ثلث و نقاشی خط خواهد بود و هر هنرمند می تواند حداکثر 2 اثر با فرمت Jpg و با حجم تقریبی 1 مگابایت ارسال نماید، فایل
فاقد کیفیت بررسی نشده و در صورت راهیابی به بخش مسابقه باید اثر را بدون قاب به دبیرخانه ارسال کنند و حلق اثر باید بین سال

 
هاي 96 تاکنون باشد و عبارات می تواند در 2 زبان فارسی و عربی نگاشته شده باشد. 

گرافیک رایانه اي چهارمین رشته این رویداد است که ابعاد پوستر باید 70 50 باشد و بهره گیري از کنتراست مناسب، ترکیب رنگ
ها، استفاده از عناصر مطلوب و مناسب در انتقال مفاهیم نیز مدنظر باشد در این رشته نیز هنرمندان می توانند به صورت فردي یا

 
گروهی شرکت کنند و حداکثر 2 اثر با فرمت jpg در اندازه هاي ضلع کوچک حداقل 2450 پیکسل و حجم فایل 5 مگابایت باشد. 

طراحی دستی از دیگر رشته هاي رواق ترنج است که هنرمندان و طراحان کار با دست در کلیه گرایش ها و هنرهاي دستی می توانند

 
در این بخش شرکت کنند. 

عکاسی ششمین رشته این رواق هست که هر عکاس می تواند حداکثر 5 اثر به صورت تک عکس و 7 اثر در قالب یک مجموعه عکس
مستند یا مفهومی (چیدمان) ارسال کند و آثار به صورت رنگی و سیاه و سفید و از تولیدات سال هاي 1396 به بعد باشد، البته آثار
ارسالی نباید قبلا در هیچ یک از جشنواره هاي ملی، داخلی و خارجی پذیرفته شده باشد اما جشنواره شهرستانی و استانی اشکالی
dpi 300 در ابعاد 50 70 براي عکاسی حرفه و 29 21 براي عکاسی با موبایل با رزولیشن jpg ندارد و عکاسان آثار خود را با فرمت

 
ارسال کنند. 

آخرین رشته نیز مربوط به صنایع دستی است که علاقمندان می توانند در کلیه رشته هاي صنایع دستی شرکت کنند و تصویر آثار

 
خود را در سامانه بارگذاري کنند. 

 
- نحوه برگزاري و زمان ارسال آثار رواق ترنج چگونه خواهد بود؟ 

علاقمندان می توانند با عضویت در کانون فرهنگی هنري مساجد در سامانه بچه هاي مسجد به نشانی اینترنتی

 
www.bavhehayemasjed.ir در بخش ایران قوي، شبستان هنر، رواق ترنج نسبت به ثبت آثار اقدام کنند. 

البته هنرمندان باید آثار خود را تا تاریخ 22 بهمن در این سامانه بارگذاري کنند و منتخبان این طرح نیز 18 اسفندماه همزمان با

 
سالروز تاسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد مشخص، معرفی و تجلیل خواهند شد. 

 
- جوایز که براي این رواق مشخص شده را نیز بفرمائید؟ 

به مقام هاي اول هر گرایش مبلغ 20 میلیون ریال، به مقام هاي دوم هر گرایش مبلغ 15 میلیون ریال و به مقام هاي سوم هر گرایش
مبلغ 10 میلیون ریال اهدا خواهد شد ضمن اینکه به همه منتخبات مقام هاي اول تا سوم دیپلم افتخار و نشان رویداد نیز هدیه داده

 
خواهد شد. 

 
البته از 5 نفر از منتخبان شایسته تقدیر به انتخاب هیئت داوران نیز جوایزي اهدا خواهد شد. 

 
- در پایان اگر سخنی دارید، بفرمائید؟ 



از همه هنرمندان هنرهاي تجسمی کشور دعوت می کنم تا با مشارکت در این رویداد ملی سهم بسزایی در خلق آثار دینی و مذهبی
داشته باشند و امیدواریم با حضور هنرمندان متعهد کشور رونق دو صد چندانی را در این رویداد ملی را شاهد باشیم.



پتانسیل ها و توانمندي هاي شهرستان طبس نیازمند توجه بیشتر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/11/06

منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی در نشست شوراي اداري شهرستان
طبس گفت: شهرستان طبس یکی از مهمترین شهرستان
هاي خراسان جنوبی در حوزه گردشگري و ترانزیتی است

 
که باید توجه ویژه اي به این حوزه داشت. 

وي افزود: مشاغل توسعه اي براي ما اولویت دارد و براي
همه ظرفیت هاي طبس اعم از فرهنگی، گردشگري و باید سرمایه گذاري مناسب همراه با ایده هاي نو و خلاقانه صورت پذیرد بدین

 
منظور سه سند توسعه اي در بخش هاي مختلف شهرستان طبس را به صورت ویژه بررسی و حمایت خواهیم کرد. 

منصوري با اشاره به بخش کشاورزي این شهرستان یادآورشد: اولویت کشور حفظ اشتغال موجود و فرآوري محصولات خام است که ما

 
هم بر همین مبنا تسهیلاتی در مناطق روستایی اختصاص خواهیم داد. 

اصحابی معاون ساماندهی و توانمند سازي صندوق کارآفرینی امید کشور در این جلسه با اشاره به افزایش ضریب اعتباري صندوق از
17 به 40 درصد در مرحله پنجم اعتبارات صندوق توسعه ملی افزود: صندوق آمادگی دارد از طرح هاي اشتغالزاي توجیه پذیر و داراي

 
ایده نو و خلاقانه حمایت نماید. 

وي گفت: صندوق کارآفرینی امید با بسیاري از وزارت خانه ها، سازمان ها و خیریه ها تفاهم نامه هایی را منعقد نموده است که از این
حیث هم تعامل و همکاري خوبی با این نهاد ها داریم و توانسته ایم طرح هاي خوبی در حوزه هاي IT، صنایع دستی و گردشگري

 
پرداخت نمائیم. 

اصحابی افزود: باتوجه به اعتبارات مناسب در تفاهم نامه فی ما بین صندوق با بنیاد علوي و بنیاد برکت فرمانداران شهرستان ها می
توانند از این فرصت، استفاده لازم را جهت شناسایی و معرفی و جذب اعتبارات براي طرح هاي اشتغالزاي شهرستان خود داشته

باشند.



پیشنهاد رفع مشکلات زیمنس در جلسه اقتصادي سران قوا

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/11/06

بازدید از کارخانجات مخابراتی ایران زیمنس در شیراز با طرح پیشنهاد بررسی مشکلات بانکی این واحد تولیدي باسابقه در
ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور و حتی در صورت نتیجه ندادن طرح در جلسه اقتصادي سران 3 قوه همراه بود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی
به همراه مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس از

 
کارخانجات مخابراتی ایران زیمنس در شیراز بازدید کرد. 

کریم یاوري مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه
اجتماعی در حاشیه این بازدید، خدمت به عرصه تولید و
بنگاه هاي اقتصادي را در شرایط کنونی امر مهمی دانست

 
و گفت: رفع مشکلاتی که اکنون زیمنس با آن مواجه است از چند طریق ممکن خواهد بود. 

او افزود: طرح موانع کنونی پیش روي این واحد تولیدي باسابقه که اغلب در حوزه بانکی است در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید

 
کشور باید با جدیت دنبال شود. 

یاوري ادامه داد: در صورت عدم نتیجه و رفع نشدن مشکلات این کارخانه این ظرفیت وجود دارد که با تصویب اعضاي ستاد تسهیل و

 
رفع موانع تولید کشور، مشکلات این واحد تولیدي در جلسه اقتصادي سران قوا مطرح و براي رفع آن چاره اندیشی شود. 

مشاور و بازرس ویژه وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگر، گفت: ظرفیت اشتغالزایی زیمنس بسیار بیشتر از وضعیت کنونی
است و این واحد تولیدي قادر است براي بیش از 4 هزار نفر بصورت مستقیم شغل ایجاد کند در صورتی که اکنون به دلیل موانع و

 
مشکلات پیش روي این واحد با کمتر از 10 درصد ظرفیت و اشتغال حدود 400 نفر مشغول به فعالیت است. 

رفع مشکلات تولید مهمترین ضرورت کنونی مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس نیز در حاشیه این بازدید گفت: رفع

 
مشکلات واحد هاي تولیدي مهمترین نیاز اقتصادي کنونی کشور و استان است. 

سهراب مختاري افزود: زیمنس ظرفیت ممتازي نه تنها در سطح استان بلکه در سطح کشور و منطقه است و این درخواست اکنون

 
وجود دارد که رفع این موانع با جدیت در پایتخت دنبال شود. 

او ادامه داد: این واحد تولیدي ظرفیت ممتازي براي کشور است و این امکان وجود دارد که در صورت عدم رفع موانع این واحد

 
تولیدي در ستاد رفع موانع تولید کشور موضوع در جلسه اقتصادي سران 3 قوه مطرح و براي آن چاره اندیشی شود. 



مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس با بیان اینکه زیمنس ظرفیت ایجاد 4 تا 5 هزار شغل را دارد گفت: کمک به راه اندازي خط

 
تولید و توسعه این واحد تولیدي در منطقه ویژه اقتصادي نیز می تواند به ایجاد اشتغال پایدار بیانجامد. 

او با اشاره به برخی مطالبات کارگران زیمنس که از گذشته وجود داشته تاکید کرد: به مشکلات کارگران این واحد تولیدي و سایر
کارخانجات باید با نگاه انسان دوستانه و اجتماعی نگریست و پیاده سازي این نوع نگاه موضوع مهمی است که باید در فرهنگ کار

 
بیشتر به آن توجه شود. 

بازگشت 30 کارخانه به چرخه تولید در فارس مسئول بسیج کارگري و کارخانجات سپاه فجر استان فارس نیز در این نشست
کارخانجات و واحد هاي تولیدي را آبروي این استان عنوان کرد و افزود: تمام تلاش مجموعه سپاه استان و بسیج کارگري براي رفع

 
مشکلات واحد هاي تولید بکار گرفته خواهد شد. 

سرگرد پاسدار محمد جواد مختاري گفت: رفع مشکلات حوزه کارگري و کارفرمایی با جدیت در دستورکار قرار دارد تا موانع پیش

 
روي تولید رفع شود. 

 
او ادامه داد: اغلب مشکلات واحد هاي تولیدي در حوزه بانکی است و لازم است درسطح ملی در این باره چاره اندیشی شود. 

مسئول بسیج کارگري و کارخانجات سپاه فجر استان فارس بیان کرد: 51 کارخانه در سطح این استان به دلیل مشکلات بانکی به
تملک بانک درآمده بود که با انجام اقدامات لازم بین دستگاه هاي اجرایی و مدیریت این موضوع اکنون بخش زیادي از این واحد ها
رفع مشکل شده و به چرخه تولید بازگشتند و این تعداد به 21 مورد کاهش یافت که ضرورت دارد موانع این تعداد کارخانه نیز مرتفع

 
شود. 

مشکلات بانکی، گلوگاه مجموعه اي با نیم قرن سابقه رئیس هیات مدیره زیمنس نیز در ابتداي این بازدید گفت: این کارخانه بیش از

 
50 سال سابقه فعالیت دارد و اکنون 400 نفر در این مجموعه مشغول به کار هستند. 

جمشید آقائی با بیان اینکه این مجموعه واحدي بورسی است که بیشتر سهام آن در اختیار عموم قرار دارد افزود: محصولات مورد نیاز

 
صنعت مخابرات و الکترونیک کشور در این واحد تولید می شود. 

او ادامه داد: طرح توسعه این کارخانه ترسیم و این امکان وجود دارد که خط تولید باطري و مودم نیز سریعا در این مجموعه ایجاد

 
شود. 

رئیس هیات مدیره زیمنس مشکل اصلی این واحد تولیدي را در حوزه بانکی برشمرد و گفت: در این شرکت پتانسیل رفع این

 
مشکلات وجود دارد، اما نیاز است که در سطوح بالاتر نیز حمایت هایی از این مجموعه صورت پذیرد. 

او با بیان اینکه 3 فقره تسهیلات بانکی اکنون به گلوگاهی براي این کارخانه تبدیل شده است اظهار داشت: تنها در یک مورد از این
تسهیلات، بانک عامل رقمی معادل 105 میلیارد تومان را اضافه بر مقررات سیستم بانکی محاسبه کرده است که این درخواست وجود

دارد که این بانک ها فقط به عمل به دستورالعمل هاي بانک مرکزي ملزم شوند.



کاهش نرخ بیکاري در استان اصفهان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان از کاهش نرخ بیکاري استان اصفهان در پاییز امسال
خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، حسین باقري مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان گفت: بنابر اعلام مرکز
آمار ایران نرخ بیکاري این استان در پاییز امسال به 10 و
چهاردهم درصد رسید که درمقایسه با مدت مشابه سال
گذشته 6 دهم درصد و در مقایسه با تابستان امسال یک

 
ودو دهم درصد کمتر شده است. 

او نرخ بیکاري را نسبت تعداد افراد بیکار در یک رده سنی مشخص به مجموع افراد آماده به کار در آن رده سنی بیان کرد و افزود: نرخ
مشارکت اقتصادي نیروي کار در استان اصفهان در فصل پاییز امسال در مقایسه با مدت مشابه پارسال با پنج و دودهم درصد کاهش

 
به 40 و 9 دهم درصد رسید. 

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اصفهان گفت: افزایش جمعیت فعال، مشروط به ثابت ماندن افراد بیکار

 
و شاغل و انتقال برخی از افراد از جمعیت فعال به سمت جمعیت غیر فعال مهمترین عوامل کاهش نرخ مشارکت است. 

باقري نرخ بیکاري این استان را بالاتر از میانگین کشوري دانست و افزود: بالاي 80 درصد جمعیت اصفهان در شهر ها سکونت دارند و

 
بیشتر نرخ جمعیتی شهري هستند، اما نرخ بیکاري پاییز در روستا هاي استان اصفهان هم کاهش پیدا کرده است. 

جمعیت استان اصفهان در 24 شهرستان بیش از پنج میلیون نفر است.



جزئیات جدید از قتل مسلحانه در تبریز/ رد احتمال ارتباط قتل با موقعیت

شغلی مقتول

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/11/06

روابط عمومی شرکت گاز آذربایجان شرقی با صدور اطلاعیه اي به منظور جلوگیري از هرگونه گمانه زنی، تفسیر و استنباط
هاي غیرواقعی در مورد ''خبر قتل یکی از کارمندان این شرکت'' که روز گذشته در چهارراه لاله تبریز با سلاح گرم به قتل

رسید، به توضیح اطلاعات اولیه و در دسترس پرداخت.

جزئیات جدید از قتل مسلحانه در تبریز/ رد احتمال ارتباط
قتل با موقعیت شغلی مقتول روابط عمومی شرکت گاز
آذربایجان شرقی با صدور اطلاعیه اي به منظور جلوگیري
از هرگونه گمانه زنی، تفسیر و استنباط هاي غیرواقعی در
مورد ""خبر قتل یکی از کارمندان این شرکت"" که روز
گذشته در چهارراه لاله تبریز با سلاح گرم به قتل رسید، به

 
توضیح اطلاعات اولیه و در دسترس پرداخت. 

به گزارش خبرگزاري برنا در آذربایجان شرقی، در این

 
اطلاعیه آمده است: 

مقتول 37 ساله، متاهل و داراي 2 فرزند، کارشناس مرد یکی از واحدهاي ستادي شرکت گاز استان بوده که به صورت قراردادي در
سازمان اشتغال داشته و براساس بررسی هاي اولیه، صبح روز حادثه بعد از خروج از منزل به سمت محل کار، در داخل خودروي
شخصی و در نزدیکی منطقه مسکونی خود در خیابان لاله تبریز مورد حمله مسلحانه قرار گرفته و بر اثر اصابت گلوله به قتل می رسد.

مطابق اعلام معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان، پرونده مقدماتی در خصوص موضوع تشکیل و علت و انگیزه ماجرا در دست
بررسی است و شناسایی و دستگیري عامل یا عاملان بلافاصله در دستور کار ویژه پلیس استان قرار گرفته که اخبار تکمیلی متعاقبا

 
اطلاع رسانی خواهد شد. 

روابط عمومی شرکت گاز استان هرگونه فرضیه مبنی بر ارتباط قتل با شغل اداري و مسئولیت سازمانی مقتول را رد و از رسانه هاي
خبري درخواست کرده اخبار مربوط به حادثه را صرفا از طریق منابع صاحب صلاحیت قانونی و معتبر پیگیري و دریافت کنند تا از

انتشار اخبار ضد و نقیض و مبتنی بر گمانه زنی و جریحه دار شدن احساسات خانواده و بازماندگان داغدار آن مرحوم اجتناب شود.



فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/11/06

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام براي پنجمین دوره آموزش و بکارگیري تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی فراخوان داد.

فراخوان بنیاد برکت براي جذب تسهیلگر بنیاد برکت ستاد
اجرایی فرمان امام براي پنجمین دوره آموزش و بکارگیري

 
تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی فراخوان داد. 

به گزارش برنا؛ بنیاد برکت با همکاري گروه مشاوران
مدیریت و مطالعات راهبردي تدبیر، جهت تکمیل شبکه
تسهیلگري طرح هاي اشتغال زایی خود در استان هاي
هدف، از افراد علاقه مند که داراي دانش و مهارت هاي
اولیه تسهیلگري اقتصادي- اجتماعی هستند، ثبت نام به

 
عمل می آورد. 

افراد واجد شرایط پس از کسب موفقیت در آزمون، مصاحبه و دوره آموزشی، گواهی نامه تسهیلگري دریافت کرده و به عنوان تسهیلگر

 
در طرح هاي اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت در مناطق روستایی و محروم کشور مشغول به فعالیت خواهند شد. 

علاقه مندان و واجدین شرایط تا 13 بهمن ماه فرصت دارند جهت ثبت نام و آشنایی با وظایف تسهیلگران اقتصادي- اجتماعی به
اپلیکیشن بنیاد برکت به آدرس app.barkat.ir مراجعه کنند.



پرواز بر فراز بام ایران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/11/06

پرواز با پاراگلایدر یک تجربه هیجان انگیز، مشابه پرواز پرندگان و لمس آسمان به ساده ترین شکل آن است.

 
مهرداد صفرپور دهکردي پرواز بر فراز بام ایران 

 
پرواز با پاراگلایدر یک تجربه هیجان انگیز، مشابه پرواز پرندگان و لمس آسمان به ساده ترین شکل آن است. 

استان چهارمحال و بختیاري، با توجه به شرایط جغرافیایی و واقع شدن در قلب رشته کوه زاگرس و شرایط توپوگرافی خاص، به گفته
متخصصان بهشت رشته ورزشی پاراگلایدر (مسافت) می باشد. با توجه به شرایط جغرافیایی و سایت هاي پروازي متعدد قابلیت و
پتانسیل برگزاري دوره هاي آموزشی پرواز با پاراگلایدر در سطوح مختلف پروازي را دارد و همچنین وجود شرایط و زیرساخت هاي
مطلوب در زمینه گردشگري و تفریحی امکان تبدیل شدن به اردو بام کشور را در این زمینه دارد؛ علاوه بر این استان را بهشت بوم
گردي ایران لقب داده اند که خود قابلیت جذب توریسم ورزشی قابل توجهی در زمینه پاراگلایدر و ایجاد اشتغال مرتبط با آن را دارا

 
می باشد. 
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یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم پایان دادن به مشکلات مردم است

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن گرامیداشت یاد شهداي واقعه 6 بهمن 1360 آمل، گفت: ما در مجلس مصمم هستیم
ضمن رفع تبعیض ها از ظرفیت هاي این استان....

به گزارش بولتن نیوز، محمدباقر قالیباف در برنامه تلویزیونی حماسه
ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل ضمن
تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)، امام خمینی (ره) و ایام دهه
فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها
در همه صحنه هاست، همان چیزي که امروز کمتر به آن توجه شده
است. وقتی از واقعه ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد
باورهاي انقلاب ما برخاسته از مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه

 
مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیز ما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سر به فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتها الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند. که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس قوه مقننه در ادامه اظهار کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي مختلف حضور پیدا
کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند اما هرجا که از طرف مسئولین غفلت شد و اجازه

 
حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلا به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

 
شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصم هستیم تا گام

 
هاي جدي برداشته شود زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضا متاسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

 
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود. 

حاجی پور نماینده مردم آمل نیز در این برنامه واقعه ششم بهمن 1360 آمل را یادآور شد و گفت: در این واقعه 41 تن از عزیزان ما به
شهادت رسیدند که یاد آن ها را گرامی می داریم.



آموزش مهارت زندگی براي کاهش و کنترل آسیب هاي اجتماعی نیازمند

توجه است
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استاندار اردبیل گفت: آموزش مهارت هاي زندگی براي گروه هاي مختلف در کاهش و کنترل آسیب هاي اجتماعی بسیار با
اهمیت است و در این زمینه همه باید دست به کار شوند.

اکبر بهنام جو در جلسه شوراي فرهنگ عمومی شهرستان
مرزي پارس آباد اظهار کرد: از دو سال پیش بحث کنترل
آسیب هاي اجتماعی در حوزه هاي مختلف با کمک
کارشناسان و اساتید دانشگاه مورد توجه قرار گرفته و
همچنان بر این باوریم در کاستن از این آسیب ها باید افراد
جامعه اعم از زن و مرد و کودك از مهارت هاي لازم

 
برخوردار باشند. 

وي تصریح کرد: در این زمینه در کنار ارائه آموزش هاي
مستمر به صورت محله محور و همچنین مدرسه محور،

سعی کردیم تا در ادارات و دستگاه هاي مختلف اجرایی خانواده ها و گروه هاي مختلف جامعه را نسبت به خطرات آسیب ها و بزه
هاي اجتماعی آشنا کنیم که در این بین اعتیاد، طلاق و برخی از آسیب هاي رایج در سطح استان مورد توجه و دقت نظر قرار گرفته

 
است. 

در این جلسه امام جمعه شهرستان پارس آباد نیز توسعه و تقویت فعالیت هاي فرهنگی را به رغم کمبود اعتبارات ضروري دانست و
گفت: دولت باید توجهی جدي به حوزه فرهنگ و برنامه هاي آموزشی و تربیتی اختصاص دهد تا با همراهی خانواده ها و نظام

 
اجتماعی بتوان در این زمینه موفق عمل کرد. 

حجت الاسلام باقري بنابی افزود: متأسفانه با شیوع کرونا و تشدید مشکلات اقتصادي، توجه به حوزه فرهنگ کم رنگ شده که بهتر

 
است در مناطق مرزي و محروم همچون پارس آباد این موضوع بیش از گذشته پررنگ شود. 

نماینده مردم پارس آباد و بیله سوار در مجلس شوراي اسلامی نیز خاطر نشان کرد: با توجه به مرزي بودن منطقه، اهالی در استفاده از
تلفن همراه ناخواسته با هزینه هاي بالاي رومینگ روبه رو هستند که امیدواریم شرکت هاي فعال مخابرات به ویژه اپراتورهاي داخلی

 
نسبت به ارتقا سطح خدمات و کم شدن هزینه رومینگ اقدام لازم را انجام دهند. 

عباس جهانگیرزاده به کمبود آب شرب و همچنین فقدان پوشش اینترنتی و مخابراتی در برخی از روستاها و مناطق شهري اشاره کرد
و ادامه داد: ما باید به سمتی حرکت کنیم تا در شهرستان پارس آباد ریشه بسیاري از معضلات که برگرفته از بیکاري و عدم اشتغال

 
است، برطرف شود. 

وي در ادامه اضافه کرد: در کنار توسعه نهالکاري و ایجاد کمربند سبز در پارس آباد به ویژه در مسیر پارس آباد به سربند بهتر است
تأمین آب شرب در روستاها و مناطق عشایري و خدمت رسانی به ساکنان این مناطق در اولویت مدیران و مسئولان دستگاه هاي



 
اجرایی قرار گیرد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اردبیل نیز در این جلسه با قدردانی از استاندار اردبیل که دغدغه فرهنگ و هنر را همچنان در

 
این اوضاع سخت اقتصادي دارند، اظهار کرد: امیدواریم در فعالیت هاي فرهنگی به اصالت و کیفیت اجرا دقت و توجه بیشتري شود. 

بحرالعلومی تصریح کرد: در مناطق شمالی استان که مناطق مرزي به شمار می رود، یکی از آسیب ها دریافت شبکه هاي کشورهاي

 
همسایه است که ضرورت دارد با تقویت فعالیت هاي فرهنگی و رسانه اي به کاهش این آسیب ها کمک کنیم. 

 
در این جلسه از استاد جابر ایزدپناه قاري برجسته قرآن در شهرستان پارس آباد با اهداي لوح سپاس و هدایایی قدردانی شد. 

انتهاي پیام



بیش از یک میلیارد تومان تسهیلات به واحدهاي اقتصادي خراسان جنوبی

پرداخت شد
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مدیر روابط کار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی از پرداخت یک میلیارد و 300 میلیون تومان اعتبار از محل
یارانه دستمزد به واحدهاي اقتصادي مشکل دار استان طی 9 ماه امسال خبر داد.

مدیر روابط کار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی از پرداخت یک میلیارد و 300 میلیون تومان اعتبار از محل

 
یارانه دستمزد به واحدهاي اقتصادي مشکل دار استان طی 9 ماه امسال خبر داد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «ابراهیم
رضازاده» دوشنبه(6 بهمن) در نشست با مدیران بنگاه هاي
اقتصادي مشکل دار خراسان جنوبی با حضور معاون وزیر تعاون،
کار و رفاه اجتماعی گفت: خراسان جنوبی سومین استان پهناور
کشور است و کمتر از یک درصد جمعیت کشور در این استان

 
قرار دارد. 

مدیر روابط کار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی
با بیان اینکه بیش از 910 تعاونی در خراسان جنوبی وجود دارد، ادامه داد: 44 درصد از تعاونی هاي استان در رسته خدمات و 33

 
درصد در بخش صنعت فعالیت می کنند. 

وي به نرخ مشارکت اقتصادي در خراسان جنوبی اشاره کرد و گفت: در شهریور ماه امسال نرخ مشارکت اقتصادي در خراسان جنوبی

 
49 درصد و نرخ بیکاري 6.6 درصد بوده است. 

رضازاده با اشاره به اینکه تمام سعی ما شناسایی بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار است، ادامه داد: در این راستا تلاش می شود تا در

 
اولین فرصت موانع و مشکلات این واحدهاي اقتصادي برطرف شود و از بحرانی شدن مشکلات آنان جلوگیري شود. 

مدیر روابط کار اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی با توجه به اینکه کارگروه مشکلات کارگري حدود 2 سال است که در
استان فعال شده است، در ادامه گفت: این کارگروه کاهش 44 درصدي مشکلات کارگري در استان را طی 9 ماه امسال به دنبال

 
داشته است. 

وي در پایان با بیان اینکه طی 9 ماه امسال از محل یارانه دستمزد یک میلیارد و 300 میلیون تومان به بنگاه هاي اقتصادي مشکل دار
استان براي حفظ اشتغال پرداخت شده است، بیان کرد: از محل تسهیلات بنگاه هاي مشکل دارد اعتباري بالغ بر 5 میلیارد و 270

میلون تومان به 5 واحد اقتصادي مشکل دار پرداخت شده است تا بتوانند بدهی هاي خود را پرداخت کنند.





مشکلات 18 واحد اقتصادي خراسان جنوبی به سرعت پیگیري شود
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شاکرمی با بیان اینکه مشکلات 18 واحد اقتصادي خراسان جنوبی به سرعت پیگیري شود، گفت: در این منطقه حیف است
مجتمع هاي اقتصادي متوقف شوند زیرا منبعی براي تولید درآمد در این استان هستند.

شاکرمی با بیان اینکه مشکلات 18 واحد اقتصادي خراسان جنوبی به سرعت پیگیري شود، گفت: در این منطقه حیف است

 
مجتمع هاي اقتصادي متوقف شوند زیرا منبعی براي تولید درآمد در این استان هستند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «حاتم
شاکرمی» دوشنبه(6 بهمن) در نشست با مدیران بنگاه هاي
اقتصادي مشکل دار خراسان جنوبی اظهار کرد: در راستاي شیوع
ویروس کرونا 14 رسته آسیب جدي دیدند و در این راستا از نظر
پرداخت تسهیلات و بیمه بیکاري حمایت هاي خوبی از این

 
رسته ها صورت گرفت. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه
به طور خاص مشکل 18 بنگاه اقتصادي خراسان جنوبی پیگیري شود، افزود: بخشی از مشکلات این بنگاه هاي اقتصادي ملی است که
دنبال خواهد شد و در این منطقه حیف است که مجتمع هاي اقتصادي متوقف شوند زیرا منبعی براي تولید درآمد در این استان

 
هستند. 

وي با اشاره به اینکه تعریف واحدي از مشکل واحدهاي اقتصادي بین بانک ها و واحدها وجود ندارد، ادامه داد: این موضوع یکی از

 
موانعی است که نمی گذارد مشکلات واحدهاي اقتصادي را برطرف کنیم لذا اجازه ندهیم واحدهاي اقتصادي متوقف شوند. 

شاکرمی به بحث شیوع ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: حمایت هاي بیمه اي خوبی در این زمینه انجام شد و 730 هزار نفر در کشور

 
تحت پوشش بیمه بیکاري قرار گرفتند و محدودیتی براي تداوم این بیمه وجود ندارد. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه 60 درصد از واحدهاي تولیدي خراسان جنوبی از تسهیلات کرونا

 
استقبال کردند، افزود: براي حمایت از مشاغل آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا اقدامات بسیار خوبی انجام شده است. 

وي بیان کرد: در بحث واحدهاي اقتصادي تملیکی وضعیت مطلوب است و کمترین واحدهاي تملیکی کشور در خراسان جنوبی وجود

 
دارند. 

شاکرمی با اشاره به اینکه ظرف یک هفته مستندات مشکلات واحدهاي اقتصادي خراسان جنوبی به وزارت ارسال شود، گفت: نباید



 
بگذاریم سرمایه ها روي زمین بمانند زیرا سرمایه زمینه تولید و اشتغال را به دنبال دارند. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان بیان کرد: توجه به سرمایه هاي جدید نباید ما را از حفظ اشتغال موجود
غافل کند و بحث حفظ اشتغال موجود در استان باید در اولویت باشد و نباید به خاطر سرمایه هاي جدید از این موضوع غافل شوید؛

نگذارید تولید و اشتغال از بین برود.



مشکل پشت نوبتی هاي بهزیستی خراسان جنوبی حل می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/11/06

یزدان مهر گفت: به خاطر رکود اقتصادي کشور سه هزار نفر مددجو پشت نوبتی بهزیستی در استان و 250 پشت نوبتی در
نهبندان داریم که موضوع پیگیري و رفع خواهد شد.

یزدان مهر گفت: به خاطر رکود اقتصادي کشور سه هزار نفر مددجو پشت نوبتی بهزیستی در استان و 250 پشت نوبتی در

 
نهبندان داریم که موضوع پیگیري و رفع خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از بیرجند، «ذوالفقار یزدان مهر» دوشنبه (6
بهمن) در نشست با فرماندار نهبندان اظهار کرد: مهمترین چالش شهرستان اشتغال و

 
مسکن است که بازدید هایی انجام و موضوعات بررسی و رفع می شود. 

معاون سازمان بهزیستی کشور افزود: در بحث مسکن 80 واحد در دست ساخت در
شهرستان داریم، بخشی از این واحدها براي خانواده هاي داراي دو معلول است که
خوشبختانه با رایزنی هایی که صورت گرفته مشکلی در خصوص تأمین اعتبار این واحد ها

 
نداریم. 

یزدان مهر ادامه داد: 10 واحد مسکن دو معلولی در شهرستان نهبندان در مرحله فنداسیون و نازك کاري است که 40 میلیون تومان
کمک بلاعوض با کمک بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام، سازمان بهزیستی و خیرین پرداخت می شود و 50 میلیون تومان

 
هم تسهیلات قرض الحسنه بنیاد مسکن است که در حال انجام است. 

وي تصریح کرد: در بحث خانواده هاي دو معلولی روستایی هم 13 واحد در نهبندان احداث می شود که 10 واحد آن تحویل داده
شده و سه واحد هم به مرحله سفت کاري رسیده که اعتبار آن از 18 میلیون تومان به 85 میلیون تومان بلاعوض افزایش یافته و 50

 
میلیون تومان هم تسهیلات قرض الحسنه است که مشکلی در این خصوص نداریم. 

معاون سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه در بحث مسکن روستایی مددجویان عادي در نهبندان 56 واحد در دست ساخت داریم،
عنوان کرد: خوشبختانه تفاهم نامه اي با قرارگاه خاتم الانبیاء منعقد کرده ایم که یک هزار و 500 واحد در کشور براي دهک هاي

 
پایین به صورت صد در صد رایگان انجام می شود که سهم نهبندان سه واحد است. 

یزدان مهر بیان کرد: سازمان بهزیستی با قرار گاه محرومیت زدایی سپاه تفاهم نامه اي منعقد کرده که سهم نهنبدان ساخت هشت

 
واحد مسکن به صورت رایگان است؛ سازمان بهزیستی در مناطق کمتر توسعه یافته نهایت همراهی را خواهد داشت. 

وي با اشاره به حوزه اشتغال نهبندان گفت: براي اشتغال در نهبندان یک میلیارد و 700 میلیون تومان تسهیلات اشتغال پرداخت



 
کرده ایم، سازمان بهزیستی براي هر تعداد متقاضی تسهیلات، مشکلی ندارد. 

معاون سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه در فروردین ماه سال گذشته پشت نوبتی هاي بهزیستی را صفر کرده ایم، ادامه داد: اما
متأسفانه به خاطر رکود اقتصادي کشور باز سه هزار نفر مددجوي پشت نوبتی در استان و 250 پشت نوبتی در نهبندان داریم که

 
خوشبختانه نماینده مردم نهنبدان و سربیشه در مجلس براي رفع این مشکل در مجلس رایزنی خواهد کرد. 

یزدان مهر با بیان اینکه در بحث حق پرستاري در منزل بررسی هاي لازم انجام شده است، تصریح کرد: علی رغم اینکه این موضوع در

 
کشور تأمین اعتبار شده، باز هم 160 نفر در نهبندان پشت نوبتی هستند که حتماً پیگیري خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه مددجویان براي هزینه گازکشی منازل در نهبندان مشکل دارند، افزود: سعی می شود از اعتبارات مشارکتی

 
مردمی که در اختیار بهزیستی است این مشکل را حل کنیم. 

معاون سازمان بهزیستی کشور گفت: پشت نوبتی خانواده هاي داراي فرزند دوقلو در نهنبدان بررسی خواهد شد، همچنین براي درمان

 
معتادان نهبندان ساختمان اورژانس اجتماعی نهبندان اعتبار استانی لازم دارد که باید محقق شود. 

وي با اشاره به هزینه هاي فیزیوتواپی، گفتار درمانی و شنوایی سنجی در نهبندان، گفت: در بیشتر استان ها، دانشگاه علوم پزشکی
خدماتی را به افراد ارائه می دهد لذا دانشگاه علوم پزشکی بیرجند باید این خدمات را با تعرفه دولتی انجام دهد تا بهزیستی هزینه آن

را پرداخت کند.



گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی

به کار خواهد بست

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش پایگاه خبري فکر اقتصادي ،دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و امور گمرکی گمرك ایران امروز در نشستی
مشترك با جمعی از مدیران شرکت هاي پیشران اقتصادي بخش خصوصی کشور ضمن بحث و تبادل نظر در خصوص

مشکلات موجود پیش روي تولیدکنندگان از تلاش و آمادگی کامل این ... نوشته گمرك کشور تمام تلاش خود را ...

به گزارش پایگاه خبري فکر اقتصادي ،دکتر مهرداد جمال ارونقی معاون فنی و امور گمرکی گمرك ایران امروز در نشستی
مشترك با جمعی از مدیران شرکت هاي پیشران اقتصادي بخش خصوصی کشور ضمن بحث و تبادل نظر در خصوص مشکلات

موجود پیش روي تولیدکنندگان از تلاش و آمادگی کامل این …

نوشته گمرك کشور تمام تلاش خود را براي تسهیل امور مربوط به تولید و کارآفرینی به کار خواهد بست اولین بار در . پدیدار شد.

<[[

https://fekreeghtesadi.ir/?p=6409


انتصاب اعضاي دبیرخانه اجرایی ''آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه

اعضاي هیئت علمی''

منبع: تسنیمشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی، طی احکام جداگانه اي، اعضاي دبیرخانه اجرایی، مربوط به بخشنامه
حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیئت علمی را منصوب کرد.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی،
طی احکام جداگانه اي، اعضاي دبیرخانه اجرایی، مربوط به
بخشنامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیئت

 
علمی را منصوب کرد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ روح االله
دهقانی فیروزآبادي، معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري
دانشگاه آزاد اسلامی طی احکام جداگانه اي، اعضاي
دبیرخانه اجرایی، مربوط به بخشنامه حمایت از فعالیت
هاي فناورانه اعضاي هیئت علمی براساس بخشنامه هاي

2123 و 43402 را منصوب کرد؛ در متن احکام به بهره گیري از ظرفیت هاي مادي و معنوي دانشگاه، در زمینه همسوسازي فعالیت
هاي آموزشی، پژوهشی و فناورانه اعضاي هیات علمی دانشگاه در راستاي تحقق اهداف دانشگاه کارآفرین و حل مساله تاکید شده

 
است. 

آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی در آبان ماه امسال از سوي دکتر محمدمهدي
طهرانچی، رئیس دانشگاه آزاد به واحدها و زیرمجموعه هاي این دانشگاه ابلاغ شد؛ این آیین نامه با اهدافی از جمله افزایش تأثیر
اجتماعی دانشگاه و نقش آن در حل مسائل و مشکلات کشور در راستاي منویات مقام معظم رهبري، تقویت و افزایش انگیزه اعضاي
هیأت علمی براي مشارکت در طرح هاي فناورانه کشور و جامعه، ارج نهادن به مقام کارآفرینی و تکریم فعالیت هاي فناورانه اعضا
هیأت علمی، فراهم کردن زمینه افزایش ایجاد اشتغال براي دانشجویان و دانش آموختگان، کمک به تقویت اقتصاد مقاومتی و دانش
بنیان، تحقق اهداف افزایش و تنوع بخشی در منابع و درآمدهاي غیر شهریه اي، تقویت فعالیت هاي آموزشی، پژوهشی و فناوري
واحدهاي دانشگاهی در موضوع تخصصی سراهاي استانی و متناسب سازي آنها با نیازهاي واقعی جامعه و ایجاد انگیزه و ساز و کار

 
تشویق براي همکاري اعضاي هیأت علمی فناور و متخصص در زیست بوم فناوري ابلاغ شد. 

دهقانی فیروزآبادي، رئیس دبیرخانه اجرایی آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه، دکتر وحید ضرغامی، قائم مقام معاونت
تحقیقات، فناوري و نوآوري را به عنوان نائب رئیس، انتخاب و دیگر اعضاي دبیرخانه براساس حکم معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري

 
به شرح ذیل هستند: 

 
نام و نام خانوادگی 

  
سمت 

  
مسوولیت در دبیرخانه اجرایی 

 



 
دکتر محسن قیصري 

 
مدیر آیین نامه ها و سیاست هاي اداره

 
کل سیاست گذاري و نظارت راهبردي 

 

دبیر جلسات و مسئول هماهنگی دبیرخانه

 
اجرایی 

 

 
دکتر طاهر ارمغانی 

 

مدیر اداره طراحی دوره هاي آموزش

 
فناوري و کارآفرینی 

 
 
عضو دبیرخانه اجرایی 

 

 
دکتر قباد بهزادي پور 

  
مدیرکل امورکارآفرینی و مراکز رشد 

  
عضو دبیرخانه اجرایی 

 

 
دکتر سعید آزادیان 

 

دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه

 
ریزي و کارآفرینی دانشگاه 

 
 
عضو دبیرخانه اجرایی 

 

 
دکتر محمدعلی اکبري 

 

مشاور ریاست محترم دانشگاه در امور

 
پژوهشی و مجري طرح پایش 

 
 
عضو دبیرخانه اجرایی 

 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در صفحه اینستاگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
همکاري دانشگاه آزاد با وزارت علوم براي ایجاد مراکز رشد واحد هاي فناور 

راهکارهاي فناورانه در سراهاي نوآوري دانشگاه آزاد



پیشنهاد بررسی تأمین مصالح ساختمانی مسکن محرومان توسط صنایع در

بودجه 1400

منبع: تسنیمشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/11/06

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با یادآوري مسئولیت اجتماعی تولیدکنندگان و صنایع کشور در قبال
اقشار محروم گفت: پیشنهاد کمیسیون صنایع و معادن، تامین مصالح ساختمانی و آهن مورد نیاز براي ساخت مسکن

محرومان از سوي صنایع مرتبط است.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با
یادآوري مسئولیت اجتماعی تولیدکنندگان و صنایع کشور
در قبال اقشار محروم گفت: پیشنهاد کمیسیون صنایع و
معادن، تامین مصالح ساختمانی و آهن مورد نیاز براي
ساخت مسکن محرومان از سوي صنایع مرتبط است. -

 
اخبار اجتماعی - 

فرهاد طهماسبی در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی
خبرگزاري تسنیم؛ با تأکید بر اینکه توجه به ابعاد مختلف
زندگی نیازمندان و ایجاد عدالت در توسعه کشور از آرمان

هاي اصیل نظام اسلامی است، اظهار کرد: مجلس یازدهم به عنوان مجلس انقلابی، حامی نیازمندان بوده و از هر فرصتی براي کمک

 
به این اقشار استفاده خواهد کرد. 

نماینده منتخب مردم نی ریز، استهبان و بختگان با اشاره به اهمیت استفاده از همه ظرفیت هاي قانونی براي گره گشایی از کار مردم
و خانواده هاي نیازمند، خاطرنشان کرد: نهادهایی مانند کمیته امداد و بهزیستی با سابقه درخشان در رسیدگی به معیشت محرومان
الگوي بسیار خوبی در محرومیت زدایی به شمار می روند و وظیفه مجلس حمایت از این نهادها با تصویب قوانین راهگشا و حذف

 
مقررات دست و پاگیر است. 

وي پیاده سازي مسئولیت اجتماعی در بخش صنایع کشور به ویژه صنایع بزرگ را در راستاي کمک به نیازمندان بسیار موثر دانست و
تصریح کرد: در حال حاضر صنایع مختلف با راه اندازي مراکز نیکوکاري تخصصی اشتغال و کارآفرینی و همچنین بکارگیري مددجویان
امداد و بهزیستی در بخش هاي تولیدي، نقش مهم خود را در ایجاد درآمد و اشتغال زایی براي این اقشار ایفا می کنند و ضمن لزوم

 
تقویت استخدام مددجویان، لازم است صنایع در عمل به مسئولیت هاي اجتماعی خود کوشاتر و جدي تر اقدام کنند. 

طهماسبی استفاده از تولیدات صنایع در کمک به خانواده هاي نیازمند و مددجویان نهادهاي حمایتی را از جمله برنامه هاي کمیسیون
صنایع براي فرهنگ سازي عمل به مسئولیت هاي اجتماعی عنوان کرد و ادامه داد: پیشنهاد کمیسیون صنایع و معادن استفاده از
محصولات صنایع تولیدي براي ارائه خدمات زیربنایی به مددجویان از جمله در ساخت مسکن است و به همین منظور آمادگی داریم با
ارائه مشوق هایی صنایع را مکلف کنیم مصالح لازم ساختمانی و فولاد و آهن مورد نیاز براي ساخت مسکن محرومان را در قالب
مسئولیت اجتماعی در اختیار نهادهاي حمایتی قرار دهند؛ این پیشنهاد قابل طرح در بررسی بودجه سال آینده کشور است و



 
امیدواریم در کمیسیون تلفیق مورد پذیرش قرار گیرد. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم تأکید کرد: پیش بینی ما این است که صنایع با توجه به معافیت هاي مختلف مالی که
در قبال انجام مسئولیت هاي اجتماعی از آن برخوردار می شوند، از این طرح استقبال کنند و به عنوان مثال، رئیس بنیاد مستضعفان

 
نیز براي ارائه سیمان رایگان در طرح ساخت 10 هزار واحد مسکونی ویژه مددجویان کمیته امداد موافقت کرده است. 

وي افزود: با توجه به اینکه در کمیسیون صنایع و معادن افراد متخصص حضور دارند، چنانچه مسیري براي کمک به اقشار کم درآمد و
محروم جامعه از سوي کمیته امداد و سازمان بهزیستی پیشنهاد شود، اعضاي کمیسیون در چارچوب قانون و مقررات، مصوبات و ریل

 
گذاري هاي لازم را جهت حمایت از این اقشار نیازمند خواهند داشت. 

 
احداث 10 هزار واحد مسکونی ویژه مددجویان کمیته امداد توسط بنیاد مستضعفان 

 
کمک 730 میلیاردي بنیاد مستضعفان به کمیته امداد در ایام کرونا 

حدود 30 درصد بیکاران کشور مخاطب کمیته امداد هستند



روایتی جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی

منبع: تیتر 1شماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/11/06

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها قصه رفت وآمد هاي حاجی را می گوید و نشانه هایی می دهد که این آقا هر هفته به
اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهیدکاظمی به تهران برمی گردد و من نمیدانم کیست.

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها قصه رفت وآمد هاي حاجی را می گوید و نشانه هایی می دهد که این آقا هر هفته به

 
اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهیدکاظمی به تهران برمی گردد و من نمیدانم کیست. 

گروه گوناگون تیتریک، حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان تخریب به مدت دو
ماه از زادگاهش اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر ثاراالله مأمور شد. خودش می گوید حاج قاسمِ فرمانده رفتار و تواضعش

 
همانند بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه قاسم دلم را ربود. 

نمی دانم در طول مصاحبه چند بار نام حاج قاسم را بر زبان آورد، ولی هر جمله اي که در کلامش جان می گرفت، از نام حاج قاسم
محروم نبود. جملات را با نام حاج قاسم آغاز می کرد و نام حاج قاسم زینت بخش پایان کلامش بود. این چند روز که با دوستان و هم
رزمان حاج قاسم صحبت می کردم لابه لاي حرف هایشان گریزي به نام حاج مرتضی حاج باقري می زدند که در دل بسیاري از
خاطرات حضور داشت. حاج باقري از فرماندهان و نزدیکان حاج قاسم در لشگر 41 ثاراالله بوده که در مقاطع مختلف جهادگري شهید

 
سلیمانی، یار و رفیق او بوده است. 

بی آنکه سوالی از حاج قاسم بپرسم؛ صندقچه اسرار می گشاید و فصل به فصل از راز ماندگاري مردي می گوید که عزیز دل ها شد.

 
همه کلامش با گویش شیرین اصفهانی ، در دو کلمه ادا می شود: «حاج قاسم» 

حاج باقري در تمام طول مصاحبه بر این نکته تاکید دارد که صحبت هایی که من و دیگر دوستان درباره حاج قاسم می کنیم، با حاج
قاسم خیلی فاصله دارد. کسی باید درباره حاج قاسم صحبت کند که در مسیر حاج قاسم باشد به ارزش ها و ویژگی هاي حاج قاسم
نزدیک باشد. من فکر می کنم بیان کلمات از زبان من درباره حاج قاسم، نه تنها حق مطلب را ادا نمی کند و او بیش از پیش شناخته

 
نمی شود، بلکه ظلمی در حق این شهید والامقام است. 

 
جزئیات جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی 

همه مردم فکر می کنند حاج قاسم سلیمانی یک فرمانده عالی رتبه نظامی است. به نظر شخص من بیست درصد از آن چه در وجود و
شخصیت حاج قاسم بود؛ نظامی بود و هشتاد درصد آن ویژگی هاي شخصیتی بود که سبب شد حاجی سردار دل ها شود. خصوصیات
و ویژگی هاي اخلاقی و معنوي حاج قاسم، ارتباط با خدا، نماز شب هاي حاج قاسم، گریه هاي حاج قاسم مثال زدنی است. حاجی
خدا را در همه کار ها ناظر بر اعمالش می دید و من فکر می کنم اگر جمعیتی پنجاه میلیونی در ایران و عراق براي بدرقه و تشییع
پیکر این شهید حضور داشتند، به دلیل بعد نظامی او نبود بلکه محبتی بود که خدا از محبت حاج قاسم در دل مردم نشانده بود. شاید
یک درصد مردم حاج قاسم را دیده بودند و تقریباً می شود بگوییم حاج قاسم را کسی ندیده بود، ولی حاج قاسم در دل مردم جا

 
داشت و همه مردم بعد از شهادت این بزرگ مرد، سیاه پوش شدند و برایش رخت عزا به تن کردند. 

ۖ َ



 
 « ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

اگر کسی کوتاه ترین ارتباطی حتی در اندازه دو یا سه دقیقه را با حاج قاسم داشته باشد، مثلاً به اندازه ي اینکه (در فرودگاه از لحظه
سوار شدن در اتوبوس تا خروجی گیت فرودگاه همراهی اش کرده باشد) بی شک اذعان خواهد کرد که در این مسیر کوتاه، مرید و
دلبسته حاج قاسم شده است. حاج قاسم جاذبه اي مثال زدنی داشت و جذبه اش از دافعه اش بسیار بیشتر بود. او بسیار خوش اخلاق

 
» بود.  ارِ رُحَمَاءُ بیَْنَهُمْ ۖ اءُ عَلَی الکُْفَّ بود، در حقیقت حاج قاسم مصداق بارز «أشَِدَّ

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج باقري در وصف کرامات حاج قاسم می گوید حاجی در کربلاي پنج روي رانین (شلوار جنگی) نوشت بعد از شهادتم حاج یونس
زنگی آبادي فرمانده لشکر باشد، اما نمی دانست یونس شهید شده. من باور دارم هر که مزار حاج یونس را زیارت کند به زیارت مزار
حاج قاسم رفته است، چون حاج قاسم به اندازه چشمانش به حاج یونس زنگی آبادي اعتماد داشت. او معتقد است بعد از حاج قاسم

 
صدمه بزرگی به اسلام و انقلاب وارد شد که جبران پذیر نیست. 

 
موکب عشق / اکنون سوریه اینجاست 

در خاطرات حک شده از حاج قاسم به نوروز 1398 و سیل خوزستان اشاره می کند و می گوید در این اتفاق، برخی ها فقط براي درج
عکس و نمایش مجازي به خوزستان رفته بودند، اما حاج قاسم فقط دو روز به مناطق سیل زده رفت. او در میان جوان هاي خوزستانی
سخنرانی کرد و گفت شما جوان هاي خوزستانی که همیشه مشتاق دفاع از حرم بودید و آرزو می کردید به جمع مدافعان حرم

 
بپیوندید؛ اکنون سوریه این جاست. 

کمک کنید سیل و گِل را از خانه هاي مردم دور کنید. حاج قاسم با تدبیر خود تمام موکب هایی که در اربعین در مسیر نجف و کربلا
به زائرین خدمت می کردند را فرا خواند و مسئولیت هر منطقه از خوزستان را به یک موکب داد و موکب استان کرمان در منطقه
حمیدیه قرار گرفت و از صفر تا صد مسئولیت امداد و پاك سازي و تعمیر منازل به آن منطقه را تا به امروز بر عهده دارند و در حال
انجام آن ها هستند. در واقع وجود حاج قاسم امنیت بود، وجود حاج قاسم خدمت بود، وجود حاج قاسم جهاد بود، وجود حاج قاسم

 
ایثار بود. حاج قاسم خودش را نمی دید، چون اساساً در پی نشان دادن خود نبود، خداوند حاج قاسم را به تمام جهان نشان داد. 

 
گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد 

خاطرم هست مقام معظم رهبري فرمودند: «در جلسات مسئولین به دنبال حاج قاسم می گشتم. فکر می کردیم حاج قاسم نیامده

 
است، خوب که نگاه می کردیم حاج قاسم را در گوشه اي و یا پشت ستونی می دیدیم.» 

حاج قاسم سالی دوبار رزمندگان قدیمی جبهه و جنگِ لشکر 41 ثاراالله را به مدت دو یا سه روز دور هم جمع می کرد و در قالب اردو
یا سفر به خوزستان، تهران یا کرمان می برد و در آن جلسات به بچه ها می گفت: «دلتان را به دوره هاي چهار و پنج ساله خوش
نکنید، گوش و چشمتان به کلام حضرت آقا باشد.» حاج قاسم می گفت: «خط قرمزتان حضرت آقا باشد و کسی که انقلاب و ولایت
فقیه را قبول داشته باشد؛ از ماست.» حاجی گوش و چشمش به کلام حضرت آقا بود و در ارتباط با خدا واقعاً غرق می شد. وقتی حاج
قاسم نماز را با صوت بلند می خواند و ما پشت سرش ایستاده بودیم، احساس می کردم که در مسجدالحرام نماز می خوانم و شکل
معنوي دیگري را در ارتباط با خدا تجربه می کردیم حتی گاهی شدت این فضاي معنوي به گونه اي بود که حس می کردم پشت سر
آقاي بهجت نماز می خوانم. یکی دیگر از خصایص حاج قاسم این بود که کم می خوابید و کم غذا می خورد و کم حرف می زد و آن
هنگام که حرف می زد؛ بی شک می توان گفت براي هر جمله اي که بیان می کرد؛ می شد یک کتاب نوشت. او بیشتر اهل کار و



عمل بود تا اهل حرف زدن. سخن حاج قاسم تأثیرگذار بود. او چهل سال لباس نظامی را از تنش در نیاورد و چهل سال نماز شب اش

 
ترك نشد و می توان گفت نماز هاي شب او سپري در جبهه هاي نبرد برایش بود. 

 
حلقه وصل 

باید بگویم در جنگ هاي نظامی و روي کاغذ و با تحلیل اعداد و ارقام، اگر پنجاه درصد کشوري در اختیار متجاوزان باشد، هیچ قدرت
نظامی نمی تواند آن را آزاد کند؛ بنابراین در جنگ هاي سوریه و عراق و… چیزي به غیر از ارتباط معنوي حاجی با خدا نمی توانست
هشتاد و پنج درصد از سوریه که دست داعش بود را نجات دهد. حاج قاسم با توکل و هوش نظامی و با عده اي معدود توانست این
کشور را به مردم و ملت سوریه بازگرداند. این اتفاق در عراق هم افتاد. شصت و پنج درصد عراق در دست داعش بود. نیروي معنوي،

 
گریه هاي شبانه و نماز شب ها حاج قاسم در کنار قدرت نظامی او، در این فتوحات مؤثر بود. 

من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود. وقتی به منزل پدر و
مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش همه نامه ها را می

 
گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد 

 
ما ملت امام حسینیم 

باور دارد کلام و حرف حاج قاسم سلیمانی از کتاب ها نبود و حرفش، حرف دل و حکمت بود. حاج باقري می گوید وقتی حاج قاسم
می گفت: «ترامپ قمارباز، ما را از شهادت می ترسانی! ما ملت شهادتیم ما ملت امام حسینیم.» این کلمات کلماتی نبود که در کتاب

 
ها باشد این کلمات در هیچ کتابی نوشته نشده و کلماتی بود که از دل حاج قاسم برآمده بود و بر دل و جان دنیا رسوخ کرد. 

رفتار و عملکرد حاج قاسم به گونه اي بود که هیچ گاه نیرو هایی که با نام فاطمیون، حیدریون، زینبیون، حزب االله، جیش الوطنی
سوریه و… شناخته می شوند، به درخواست حاج قاسم به مشتاقان حرم اهل بیت نپیوستند بلکه حاجی با رفتار و اخلاق و عملکردش
کاري کرده بود که آنان فدایی اهل بیت (ع) شده و به کمک حاج قاسم آمده بودند و او را در مقابله با داعش همراهی می کردند. آن
ها توانستند گرو هاي چریکی مخالف دولت سوریه و عراق را نابود کنند. جنگ کلاسیک با جنگ چریکی خیلی متفاوت است و توکل
و اخلاص و توسل به ائمه اطهار (ع) رمز پیروزي حاج قاسم بود. من یک بار هم ندیدم حاجی در بیست و چهار ساعت بتواند بیشتر از
پنج ساعت بخوابد. حاج قاسم این قدر در بین این نیرو ها عزیز بود اگر در بین شان قرار می گرفت، آن ها به دورش حلقه می زدند تا

 
اگر حادثه اي رخ داد، آن ها فدایی حاج قاسم شوند. 

جنگ و مبارزه با داعش بخشی از فعالیت هاي چهل ساله حاج قاسم بود. بعد از جنگ در مبارزه با اشرار جنوب شرق کشور که استان
هاي خراسان جنوبی و زاهدان، بندرعباس، کرمان و بخشی از استان یزد را نا امن کرده بودند، همین تلاش و جهاد شهید قاسم
سلیمانی توانست امنیت بخش زندگی ساکنان آن بخش ها باشد تا اکنون اهالی آن مناطق بتوانند در امنیت به اشتغال و کشاورزي
بپردازند. در واقع همه ملت ایران، ملت عراق و سوریه و حتی یمن مدیون شهید حاج قاسم سلیمانی هستند. حاج قاسم خودش را فدا

 
کرد تا ما به اسلام و ولایت نزدیک تر شویم تا ما با افتخار و عزت زندگی کنیم. 

 
جزئیات جدید و خواندنی از زندگی شخصی سردار سلیمانی 

 
حاج قاسم در هر نقشی، عالی بود / پاي پدرش را شست 

خاطرم هست حاج قاسم پدرش (مشد حسن آقا) را براي زیارت امام رئوف به مشهد برده بود. یکی از دوستان با چشم خود دیده بود
که حاجی در صحن رضوي نشسته و پاي پیرمردي که بعد از سلام و احوال پرسی فهمیده بود پدر بزرگوارشان است را با آب ولرم که



در درون یک ظرف بود، ماساژ می داد. حاجی با تمام مشغله اي که داشت از پدر و مادرش غافل نمی شد. او با همه مشغله کاري که
داشت، اگر فرصتی پیدا می کرد، به کرمان می رفت. یاد دارم در فرودگاه برادر همسرشان (محمود) به استقبالش می آمد و حاج قاسم
را در مسیري یک صد و هشتاد کیلومتري به شهرستان «رابرُ» و روستاي قنات ملک می برد تا به دیدار پدر و مادر برود. حاجی تقریباً
یک یا دو ساعتی را در محضر پدر و مادر بود. در این زمان پدر و مادر را غرق بوسه می کرد و از آن ها قدرت می گرفت و می خواست
که برایش دعا کنند. من هیچ گاه بی تابی و اشک هاي حاج قاسم بعد از فوت مادرش را فراموش نمی کنم. او مخلص پدر و مادر بود.
وقتی به منزل پدر و مادر می رفت مردم روستا با مشکلات خاص خودشان نامه هایی را به حاجی می دادند. حاج قاسم با روي خوش
همه نامه ها را می گرفت، می خواند و پاسخ می داد. حاج قاسم مردمی و خاکی بود. رفتار و کردار حاج قاسم او را سردار دل ها کرد.
آن چه باعث ماندگاري و مکتب سلیمانی شد، رفتار حاج قاسم بود. در طول سال که سیصد و شصت و پنج روز است، به گمانم سیصد
روز در کنار خانواده نبود و همه این ایام مشغول جهاد بود، اما در همه ایامی که در کنار خانواده بود با خانواده و فرزندانش رفیق بود. با
آن ها مشورت می کرد. با نوه ها بازي می کرد تا جبران فاصله و فراق را کرده باشد. حاج قاسم در هر نقشی که بود، عالی بود. او اهل
ورزش بود و به کوه نوردي علاقه داشت و ارتباط صمیمانه اي را با جوان ها برقرار می کرد؛ بنابراین من معتقدم اگر امروز حاج قاسم،

 
حاج قاسم شده است؛ هشتاد درصد از شخصیت غیرنظامی اش مؤثر و تأثیرگذار بوده است. 

 
در دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد 

شنیده ام قاسم سلیمانی بعد از این که براي تحصیل به کرمان آمد به مسافرخانه کسري رفت و به صاحب مسافرخانه گفته بود، می
توان این جا کار کرد و جاي خواب داشت؟ صاحب مسافرخانه بعد ها می گوید همیشه می دیدم این جوان به ظاهر هیچ ندارد، ولی از
صاحب رستوران و صاحب مسافرخانه بالاتر و غنی تر است و شخصیتی عجیب دارد. با طی کردن و عبور از این مسیرها، آن جوان در

 
دل تاریخ جوانه زد و ریشه اش ماندگار شد. 

خاطرم هست روزي تعدادي از دانشجو ها درخواست داشتند که حاج قاسم را ببینند. به حاجی گفتم. شهید سلیمانی در آن موقع تازه
درجه سرلشکري را گرفته بود. حاج قاسم گفت حیف وقت دانشجو ها نیست که مرا ببینند؟ گفتم درخواست دانشجو ها را به شما
رساندم. مامورم و معذور… بالاخره مقرر شد در مکانی در تهران حاجی با دانشجو ها دیدار کند. سکوت عجیبی حکم فرمایی می کرد
و هیبت مردانه و لباس نظامی نشسته بر اندامش قدر سخن را همه گرفته بود. هیچ گاه صورت و احوال دانشجویان در آن دیدار را
فراموش نمی کنم. حاج قاسم با همان طمانینه و لبخند زیبایش سکوت را شکست. انگار با دیدن جوانان خاطرات کودکی و نوجوانی
خود را یاد آورد. حاج قاسم در بخشی از سخنرانی اش گفت من هم قبل از این که براي کار و تحصیل از زادگاهم به کرمان بروم، در
دوره ي قبل از انقلاب در روستاي رابرُ و کوهستان هاي قنات ملک به کار دامداري و کشاورزي مشغول بودم و امیدوارم اگر فرصتی در
دوران بازنشستگی پیش بیاید به زادگاهم بازگردم و همان کار هاي کودکی و نوجوانی ام را انجام دهم و کودکانه هایم را دوباره تجربه

 
کنم. دوست دارم در زادگاهم به فعالیت هاي دامداري و کشاورزي براي کارآفرینی بپردازم. 

 
مستحبات واجب و مکروهات حرام 

هیج وقت ندیدم حاج قاسم یک ساعت قبل از اذان صبح خواب باشد. حتی اگر بسیار هم دیر خوابیده بود یک ساعت قبل از اذان بیدار
بود. براي حاج قاسم مستحبات واجب و مکروهات حرام بود. به نظرم با همین فرمول خدا را می دید و در واقع حاج قاسم خدا را ناظر
بر اعمالش می دید و با ناظر بودن خدا بر اعمالش از هیچ چیز خوف نداشت. ما باید نفرین کنیم بر افرادي که باعث شدند ترامپ
قمارباز تصمیم بر ترور حاج قاسم بگیرد. آن ها در این سال ها بیش از صد بار می توانستند حاج قاسم را ترور و شهید کنند، ولی از
عقوبت آن می ترسیدند. اما این بار با اغتشاش ها و مصیبت هایی که در بیست و پنج آبان 1398 اتفاق افتاد، دشمن فکر کرد که الان
زمان شهید کردن حاج قاسم است. اولین پیام ترامپ به ایران تبریک بود، ولی بعد از آن که دید ملت ایران یک پارچه عزادار حاج
قاسم شدند، عقب نشینی کرد و هنوزم که هنوز است خوف انتقام در دل امریکایی ها وجود دارد. آن ها اکنون پشیمان هستند.
دشمنان حاج قاسم و دشمنان اسلام و دشمنان انقلاب براي حاج قاسم ارزش ویژه اي قائل بودند و از زمانی که حاج قاسم را ترور و



 
شهید کردند، یک روز خوش نداشته و خوف انتقام در دل هایشان ریشه دوانده است. 

یک روز راننده تاکسی در بین راننده ها این قصه رفت و آمد هاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها
می دهد و می گوید این آقا هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید
و بعد از زیارت مزار شهید کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را
بپرس این مشخصاتی که تو می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و

 
نشانش را می پرسد و حاج قاسم خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
پُست از حاج قاسم عزت می گرفت 

حاج مرتضی حاج باقري سال 1361 براي اجراي عملیاتی براي جذب نیرو و تشکیل گردان تخریب به مدت دو ماه از زادگاهش
اصفهان براي انجام مأموریت به کرمان و لشکر 41 ثاراالله مأمور می شود. خودش می گوید حاج قاسم فرمانده رفتار و تواضعش همانند
بسیجی ها بود. آن موقع که به او قاسم سلیمانی می گفتند او را در جلسه اي دیدم و جذبه نگاه قاسم دلم را ربود. بعد از آن در بیابان
کوشک، بین عملیات بیت المقدس و رمضان در سنگر فرماندهی با حاج قاسم ملاقات کردم و از همان موقع دل به دل رفیق دادم. از
مدیریت فرمانده سخن به میان می آورد و می گوید مدیریت و فرماندهی حاج قاسم به گونه اي بود که تیپ ثاراالله سپاه بهترین و
تاثیرگذارترین لشکر سپاه پاسدارن انقلاب اسلامی شده بود. در واقع پُست به حاج قاسم عزت نمی داد، پُست از حاج قاسم عزت می

 
گرفت. هر کجا که فعالیت می کرد اگر پایین ترین پست را هم به او می دادند؛ آن پُست به خاطر حاج قاسم عزت پیدا می کرد. 

حاج باقري ادامه می دهد: حاج قاسم بسیار عجیب بود. چیز هایی از حاج قاسم وجود دارد که براي عقل باورکردنی نیست و این از
نهایت معرفت و عرفان این بزرگ مرد است. زندگی او در سطح عموم مردم جامعه بود و در طول مدت بیست و دو سالی که فرمانده
نیروي قدس، در سوریه و عراق و در انجام مأموریت بود؛ یک روز حق مأموریت یا اضافه کار یا دلاري نگرفت. بنده اي که این گونه با

 
خدا معامله کند، بی دلیل خداوند مهرش را به دل همه ي بنده هایش قرار نمی دهد. 

 
آمریکا در زباله دان تاریخ 

من باور دارم در گذشته اگر کسی می خواست با حاج قاسم ارتباط برقرار و با او گفت وگو کند، باید از یک مسیر مشخص اداري عبور
می کرد تا او را ملاقات کند، اما امروز این طور نیست. امروز اگر کسی معرفتی جزئی داشته باشد، در هر جا و مکان می تواند با حاج
قاسم ارتباط برقرار کند و همان موقع جواب خود را بگیرد. من معتقدم اگر حاج قاسم تا قبل از شهادت حلال مشکلات بود؛ امروز و
بعد از شهادت این قدرت بی نهایت در اختیارش است و باورم این است که در روز فرج آقا امام زمان (عج) حاج قاسم حتماً در رکاب
امام عصر خواهد بود. تاکید دارم که ما می توانیم در حل مشکلات مادي و معنوي از حاج قاسم کمک بگیریم. امروز حاج قاسم از امام
زاده ها بالاتر نباشد، کمتر نیست. حاج قاسمی که رهبري انقلاب که مانند کوه هستند؛ چندین بار در این یک سال گذشته اشک شوق

 
و تأسف برایش ریختند. 

به نظر من اگر امروز در امنیت هستیم به خاطر شهداي انقلاب، شهداي دفاع مقدس، شهداي مدافع حرم است که در رأس آن ها حاج
قاسم سلیمانی می درخشد. شهادت حق حاج قاسم بود. اگر شهادت حاج قاسم به دست یک داعشی مزدور بود، تأسف داشت. حاج
قاسم به دست جنایتکارترین آدم و دولت دنیا با ترس و در کمال نامردي و بدون هیچ دفاعی و در دل سیاه شب ترور و به شهادت
رسید. آن ها این اقدام را با کامل ترین ابزار و با ماهواره ها، هواپیما، پهباد و موشک آن هم در مقابل یک فرد بی دفاع و ناجوانمردانه
انجام دادند. درست است که حاج قاسم را از ما گرفتند، اما آن ها با این کار، ریشه خودشان را کَندَند و شما و ملت ایران شاهد خواهید

 
بود که آمریکا به مانند شوروي سابق به زباله دان تاریخ خواهد پیوست. 



 
حاج قاسم ماندگار شد 

حاج قاسم براي مردم و خانواده هاي شهدا پدر و مادر شهید، فرزند و همسر شهدا، خانواده هاي ایثارگران، جانبازان و خانواده آزاده ها
خالصانه جان می داد. او حتی هنگامی که در سوریه بود اگر تماسی با ایران داشت حتماً احوالی از خانواده شهدا مخصوصاً شهداي
مدافع حرم و علی الخصوص فرزندان آن ها می پرسید و پدرانه با کودکان شهداي مدافع حرم صحبت می کرد. فرزندان مدافعان حرم

 
به حاج قاسم دلخوش بودند و می دانستند که حاج قاسم آن ها را تنها نمی گذارد. 

هیچ گاه یادم نمی رود، سال 1398 نوه ده ساله یک از شهداي شاخص کرمان بیمار شده بود و باید عمل جراحی می شد. حاجی باید
به سوریه می رفت، اما تا زمانی که پیگیري هاي پزشکی و درمانی و بیمارستان و عمل جراحی انجام نشد و تا از احوال خوب دخترك
مطمئن نشد؛ به سوریه نرفت. حاج قاسم حواسش به همه جا بود. حاج قاسم حواسش به خط مقدم بود، حاج قاسم حواسش به پشت
خط بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود، حاج قاسم حواسش به رزمندگان بود، حاج قاسم حواسش به خانواده شهدا بود،
حاج قاسم حواسش به مجروحین بود، حاج قاسم حواسش به جانبازان بود. در واقع حاج قاسم خودش و خانواده اش را فداي انقلاب و
ارزش هاي انقلاب کرد و به همین خاطر حاج قاسم ماندگار شد. حاج قاسم براي درمان خانواده شهدا، ایثارگران و رزمندگان و زنده
ماندن ولو یک روز پدر و مادر شهدا و… از هیچ کمکی مضایقه نمی کرد. خاطرم هست ده سال پیش آمپولی براي پدر شهیدي نیاز
بود که مبلغ گزافی داشت. حدود یک میلیون و پانصد هزار تومان بود. حاجی تمام تلاشش را براي تهیه این آمپول کرد و تهیه هم

 
شد. 

 
مسافري از تبار عشق 

همان طور که می دانید منزل آقاي قا لیباف و شهید احمد کاظمی در کنار منزل شهید سلیمانی بود. هر روزي که حاج قاسم ایران
بود؛ آن ها دور هم بودند و همدیگر را ملاقات می کردند، اگر هم شرایط دیدار فراهم نبود؛ حتماً با تماس تلفنی با هم صحبت می
کردند و صداي هم را می شنیدند. حاج قاسم و شهید کاظمی هیچ گاه حتی زمانی که حاج قاسم فرمانده لشکر و مسئول جنوب شرق
و حاج احمد مسئول شمال غرب کشور بودند؛ ارتباط شان قطع نشد. بعد از شهادت حاج احمد، حاجی بسیار بی تاب شد و از خدا
خواست که با شهادت به شهید احمد کاظمی برسد. با توجه به این که شهید کاظمی در اصفهان به خاك سپرده شد، حاجی در
فرصت هایی که ایجاد می شد با هواپیماي عمومی به اصفهان می آمد. حاجی در فرودگاه با راننده تاکسی اي آشنا شد شماره تبادل
کردند، که هر موقع به اصفهان می رسید، راننده تاکسی به فرودگاه می آمد و حاج قاسم را را بر سر مزار شهید کاظمی می برد و
حاجی نیم ساعتی را آن جا بود و زیارتی می کرد و دوباره به فرودگاه باز می گشت و به تهران می رفت. یک روز راننده تاکسی در بین
راننده ها این قصه رفت و آمد هاي حاج قاسم را می گوید و نشانه هایی از حاجی را براي دیگر راننده ها می دهد و می گوید این آقا
هر هفته، گاهی هم دو هفته یک بار و گاهی هم ماهی یک بار از تهران زنگ می زند و به اصفهان می آید و بعد از زیارت مزار شهید
کاظمی به تهران باز می گردد و من نمی دانم او کیست. دیگر راننده ها می گویند از او نام و نشانش را بپرس این مشخصاتی که تو
می دهی حتماً حاج قاسم سلیمانی فرمانده نیروي قدس سپاه است. راننده دفعه بعد از حاجی نام و نشانش را می پرسد و حاج قاسم

 
خودش را معرفی می کند و راننده متحیر از این همه خضوع و مهربانی می شود. 

 
مسافران حرم 

با شناختی که از حاج قاسم داشتم، شنیدن از این دست اتفاق ها برایم روشن و به نوعی عادي بود. اما خاطره فرودگاه و سفر سوریه
رنگی دیگر در بین خاطرات مانده از حاج قاسم به جا گذاشته است. راننده حاجی بیان می کرد در مسیر فرودگاه امام خمینی (ره)
بودیم. پرایدي منحرف شد و با هم تصادف کردیم. پراید صد درصد مقصر بود. راننده حاجی ادامه داد و گفت: بعد از برخورد از ماشین
پیاده شدم و از حاجی خواستم اجازه دهد که به پلیس زنگ بزنیم، اما حاجی به شدت با من برخورد کرد و با جذبه گفت مقصر تو
هستی. راننده حاجی در جواب می گوید: راننده پراید مقصر است، اما حاجی اصرار داشت که من مقصرم و باید خسارت راننده پراید را
پرداخت کنیم. هماهنگی را انجام دادم و راننده پراید که خودش هم متحیر شده بود، خوشحال از این اتفاق و مهربانی، منتظر دریافت



خسارت شد. کمی که جلوتر به حاجی گفتم حاج قاسم چرا گفتی من مقصرم؟ مقصر راننده پراید بود و شما دارید به من ظلم می

 
کنید! 

شهید سلیمانی در جواب به من گفت: «عزیز من! ما الان کجا می رویم؟ به سوریه می رویم. به دل آتش. اما این راننده پراید نان آور
خانواده است و با همین ماشین رزق خانواده و همسرش را تأمین می کند.» حاجی گفت این درست است که ما مبلغ خسارت را به او
پرداخت کردیم، اما در واقع او را خوشحال کردیم و خوشحالی او براي ما خیر است و صدقه راه است. تازه اگر ما در سوریه کشته

 
شویم معلوم نیست در زمره شهدا قرار بگیریم؛ بنابراین باید گذشت کنیم و به خاطر عمل مان خداوند به ما عنایتی کند. 

از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار حاجی

 
بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد. 

حتی از راننده حاج قاسم در تهران شنیدم هنگامی که سر چهار راه پشت چراغ می ایستادیم و کودکان کار دسته گل و یا هر وسیله
دیگر را براي فروش عرضه می کردند؛ محال بود حاج قاسم از آن ها خرید نکند. حتی زمانی که پول همراهشان نبود و یا چراغ سبز
می شد، از ماشین همراهان درخواست می کرد که از کودکان کار و دست فروش خرید کنند و بعد هزینه پرداخت شده را به همراهان

 
پرداخت می کرد. 

 
پناهگاه آهوان شکار 

حاج قاسم همیشه پناه بود. او پناهگاه همه مردم و رزمندگان بود. شاید هیچ وقت از حاج قاسم استفاده نمی کردیم، ولی بودن حاجی
براي ما امید بود، قوت بود، قدرت بود و متأسفانه امروز به صورت ظاهري از او دور شدیم که اگر معرفت داشته باشیم، بهتر از گذشته

 
حاج قاسم می تواند به دادمان برسد. 

از دوستی شنیدم زمانی که حاج قاسم در سوریه و زیر آتش بود، با مسئول خدمات نیروي قدس تماس گرفت. از آن طرف خط صداي
گلوله با صداي حاج قاسم همراه شده بود. حاجی زیر رگبار گلوله و درگیري از دوست ما درخواستی می کند. قصه از این قرار بود که
که در کوه هاي نزدیک به قرارگاه تعدادي آهوي شکار و قوچ زندگی می کردند. حاجی در آن شرایط به او می گوید که با توجه به این

 
که آن سال خشکسالی بود و حیوانات بدون علوفه می ماندند، براي آن ها علوفه تهیه کنند تا حیوان ها گرسنه نمانند. 

بعد از ظهر همان روز دوباره با دوستی که مسئولیت این کار را بر عهده اش گذاشته بود، تماس می گیرد تا خیالش از انجام کار راحت

 
شود. حاج قاسم حواسش به همه جا بود... 

 
حاشیه هاي قرآن و رموز سعادت 

به نظرم هر کسی می خواهد در زندگی موفق و هم در آخرت سعادتمند شود باید الگوي خود را شهدا مخصوصاً حاج قاسم سلیمانی
قرار دهد. حاج قاسم در کوتاه مدتی که منزلش بود، بیشترین استفاده را می کرد. حاج قاسم گلخانه ي کوچکی داشت که در آن جا
سبزیجات و فلفل و… کشت می کرد و از محصول آن به همسایه ها می داد. او همچنین اهل مطالعه بود و از زمانی که سوار هواپیما
می شد تا زمانی که به مقصد برسد، حتماً مطالعه می کرد و کتاب می خواند. حاجی همیشه یک قرآن همراه داشت. هنگامی که قرآن
می خواند اگر مطلبی به فکرش می رسید آن را در حاشیه قران یادداشت می کرد. خبر دارم که خانواده شأن قصد تکثیر و توزیع آن

 
را دارند. 

 
می خواهم بگویم حاج قاسم از همه لحظات ش بهترین استفاده را می کرد. 



حاج قاسم وصیت کرده بود که در کنار حسین یوسف الهی به خاك سپرده شود، همه از ارادت شهید سلیمانی به حسین خبر داشتند.
حسین اهل معرفت بود و به نظرم حاج قاسم به وجوه معرفتی حسین به خوبی آشنا بود. به همین دلیل هم این وصیت را کرد. در
واقع از لحاظ مکانی، حاج قاسم در قسمتی به خاك سپرده شد که اگر مقامات براي اداي احترام و تشریفات بخواهند بر سر مزار
حاجی بروند، به سختی این کار انجام خواهد شد، در صورتی که می شد بهترین مکان براي تشریفات و اداي احترام دنیایی را براي
حاج قاسم انتخاب کرد. به همین سبب با نظر چند تن از دوستان دو مزار براي شهید سلیمانی و شهید پورجعفري در مکانی خاص در
گلزار شهر کرمان انتخاب و آماده شد، اما به دلیل ازدحام مردم این امکان فراهم نشد و شب به درخواست خانواده شهید و عمل به
وصیت نامه پدر، مزار شهید، کنار مزار شهید حسین یوسف الهی آماده شد. همچنین حاج قاسم قبل از شهادت دو گونی خاك از
شلمچه آورده و وصیت کرده بود هنگام خاك سپاري این خاك ها را در محل دفنم بریزید تا خاك هاي سرزمینم بر من شهادت

 
دهند. روحش شاد و یادش ماندگار. 

 
منبع:مهر 

انتهاي پیام/



گسترش همکاري هاي پارك علم و فناوري گلستان و دانشگاه منابع طبیعی

گرگان

منبع: ایسناشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/11/06

دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان و پارك علم و فناوري گلستان با هدف تأسیس، راه اندازي و راهبري یک مرکز
رشد مشترك و راه اندازي و بهسازي کارگاه نمونه سازي، دو تفاهم نامه همکاري منعقد کردند.

این تفاهم نامه هاي مشترك در راستاي سیاست هاي کلی
کشور مبنی بر توسعه اقتصاد دانش بنیان و ایجاد زیست
بوم کارآفرینی براي دانشجویان و فارغ التحصیلان
دانشگاهی و همچنین در راستاي اهداف دولت تدبیر و امید
در توسعه ساختارها و زیربناهاي لازم براي رشد فعالیت

 
هاي دانایی محور، به ویژه ایجاد مراکز رشد به امضا رسید. 

حمایت و پشتیبانی مالی و اعتباري از هسته ها و واحدهاي
فناور مستقر در مرکز رشد، فراهم کردن امکان استفاده هسته ها و واحدهاي مستقر از خدمات مشاوره حقوقی، مدیریتی، بازاریابی،
بازرگانی و...، همکاري در ارائه خدمات آموزشی و فناوري، فراهم سازي امکان استفاده شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور
مستقر در مرکز رشد از امکانات آزمایشگاهی و کارگاهی، همکاري در زمینه توسعه، بومی سازي و انتقال فناوري ها و دانش هاي فنی
توسعه یافته واحدهاي فناور به صنایع و بنگاه هاي اقتصادي مرتبط، فراهم سازي شرایط استفاده از تسهیلات صندوق پژوهش و
فناوري استان براي شرکت هاي مستقر در کارگاه ها و حمایت از استقرار شرکت هاي دانش بنیان، فناور و خلاق و جذب شتاب

 
دهنده ها و استارت آپ ها در محل کارگاه ها از جمله مهم ترین تعهدات اشاره شده در این تفاهم نامه ها است. 

این تفاهم نامه طی مراسمی به امضاي دکتر علی نجفی نژاد، رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان و دکتر مهدي

 
غفاري، رئیس پارك علم و فناوري گلستان رسید. 

انتهاي پیام



برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران

اسلام در تبریز

منبع: ایسناشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/11/06

دبیر علمی پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و صنایع دستی ایران اسلام از برگزاري این کنگره با حضور
اندیشمندان و متخصصان حوزه هنرهاي اسلامی و صنایع دستی جهان اسلام در بیستم و بیست و یکم اردیبهشت ماه سال

آتی در دانشگاه هنر اسلامی تبریز،خبر داد.

مهدي محمدزاده در گفت وگو با ایسنا در تشریح جزییات
برگزاري پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي اسلامی و
صنایع دستی ایران اسلام در تبریز، اظهار کرد: این کنگره
کار مشترك مرکز پژوهش هاي تاریخ، هنر و فرهنگ
اسلامی (ارسیکا) و دانشگاه هنر اسلامی تبریز است که به
صورت دوسالانه و در چارچوب جشنواره بین المللی
خلاقیت و نوآوري تبریز در هنرهاي اسلامی و صنایع
دستی برگزار شده و امسال به دلیل شیوع کووید 19 فقط

 
بخش کنگره به صورت وبینار برگزار می شود. 

وي، هنر و صنایع دستی از منظر میراث و فرهنگ، هنر و
صنایع دستی از منظر اقتصاد و گردشگري، ابعاد کارآفرینی
و فرصت هاي شغلی در حوزه هنر و صنایع دستی و
درآمدهاي مالی آن، بازار هنر و صنایع دستی، نقش هنر و

صنایع دستی در گفتگوهاي فرهنگی بین ملل، رابطه هنر و صنایع دستی با عادت ها و سنتهاي بومی، حمایت هاي دولتی در حفاظت
و توسعه هنر صنایع دستی، رسانه هاي سمعی-بصري و نقش آن ها در شکل گیري نسل آگاه به اهمیت صنایع دستی، آموزش و تاثیر

 
آن در شکل دهی نسل آگاه به اهمیت هنر و صنایع دستی را از جمله محورهاي این کنگره براي ارسال مقالات، برشمرد. 

وي افزود: علاقه مندان می توانند چکیده مقالاتشان را در دو نسخه فارسی و انگلیسی تا بیستم بهمن ماه به آدرس سایت دانشگاه هنر
اسلامی تبریز بخش سامانه همایش ها و سمینارها ارسال کنند؛ 10 مقاله از ایران جهت ارائه به صورت وبینار در این کنگره انتخاب
خواهد شد و مقالات ارائه شده در مجموعه اي به زبان انگلیسی و عربی از طرف انتشارات ارسیکا در استانبول به چاپ خواهد رسید،

 
همچنین مقالات منتخب از میان تمامی مقالات دریافتی پس از داوري در نشریات دانشگاه هنر اسلامی تبریز، چاپ می شوند. 

وي در بخش پایانی سخنانش، خاطرنشان کرد: اقتصاد هنر و صنایع دستی در عصر اپیدمی، تولید عرضه و فروش آثار هنري و صنایع
دستی در عصر اپیدمی و آموزش هنر و صنایع دستی در عصر اپیدمی نیز از محورهاي ویژه پنجمین کنگره بین المللی هنرهاي

 
اسلامی و صنایع دستی جهان اسلام به شمار می آید. 

انتهاي پیام





اجراي برنامه هاي اشتغال ویژه سوادآموزان کهگیلویه و بویراحمد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد گفت: برنامه هاي اشتغال ویژه سوادآموزان مرد و زن این استان در 6 مرکز
یادگیري محلی استان در حال اجرا است.

اجراي برنامه هاي اشتغال ویژه سوادآموزان کهگیلویه و
بویراحمد مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد
گفت: برنامه هاي اشتغال ویژه سوادآموزان مرد و زن این
استان در 6 مرکز یادگیري محلی استان در حال اجرا است.

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛
هادي زارع پور اظهار داشت: هدف از این اقدام کمک به
تحقق هر چه بهتر شعار جهش تولید در کهگیلویه و

 
بویراحمد است. 

وي افزود: این برنامه ها به منظور اجراي بسته تحولی پیوند سواد و زندگی مصوبه شوراي راهبردي سند تحول بنیادین آموزش و

 
پرورش در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شوند. 

مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: آموزش هایی در زمینه کارآفرینی و تولید محصول به سوادآموزان استان که

 
در این 6 مرکز یادگیري محلی حضور دارند، ارائه خواهد شد. 

زارع پور عنوان کرد: ارائه این آموزش ها به سوادآموزان کهگیلویه و بویراحمد در کنار آموزش سواد پایه و مهارت هاي زندگی و

 
اجتماعی است. 

وي ابراز داشت: این آموزش ها با ظرفیت سنجی و بررسی شرایط بومی و توانمندي هاي ویژه شغلی و کارآفرینی در هر کدام از مناطق

 
کهگیلویه و بویراحمد ارائه می شوند. 

مدیرکل آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد گفت: برخی از مهمترین محصولات تولیدي سوادآموزان این استان در مراکز یادگیري

 
محلی استان شامل لباس، ماسک، صنایع دستی و مواد غذایی است. 

زارع پور با اشاره به وجود 17 مرکز یادگیري محلی در کهگیلویه و بویراحمد، اظهار داشت: آموزش مهارت هاي زندگی، اجتماعی،

 
حقوق شهروندي، خیاطی، زنبورداري، انواع مشاوره و کمک هاي اولیه در این مراکز انجام می شود. 

وي افزود: آن عده از سوادآموزان کهگیلویه و بویراحمد که با حضور در مراکز یادگیري محلی این استان رسته هاي شغلی خاصی را فرا



 
می گیرند تسهیلات ایجاد کارگاه براي تولید محصول از سوي صندوق کارآفرینی امید استان اعطا خواهد شد. 

زارع پور بیان کرد: هماهنگی هاي لازم با تعاونی ها و برخی مؤسسه هاي کهگیلویه و بویراحمد براي خرید محصولات تولیدي
سوادآموزان این استان در مراکز یادگیري محلی استان انجام شده است.



با حضور معاون اشتغال وزارت تعاون، دغدغه مالی بنگاه هاي اقتصادي

شهرستان بشرویه بررسی شد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/11/06

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه مدیران ارشد دستگاه هاي تابعه از طرح هاي
اشتغال شهرستان بشرویه بازدید کرد و از...

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به همراه مدیران ارشد دستگاه هاي تابعه از طرح هاي اشتغال

 
شهرستان بشرویه بازدید کرد و از نزدیک در جریان نحوه فعالیت این بنگاه هاي اقتصادي قرار گرفت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، عیسی منصوري و هیات
همراه از طرح گلخانه هیدرو پونیک با ایجاد اشتغال 20 نفر به صورت مستقیم و تعاونی تولید بعثت با اشتغال 18 نفر به صورت
مستقیم ، تعاونی طبیب حلال و شرکت تعاونی توسعه قصر کویر بشرویه و کارگاه تولید اسباب بازي و بازارچه صنایع دستی واقع در

 
خانه فیاض یخش بازدید کرد. 

منصوري در بازدید از این تعاونی ها گفت: با توجه به بررسی صورت گرفته،مهمترین موانع این طرح ها در عدم رسیدن به تولید
مشکلات مالی است که در صورت جذب سرمایه گذار و پرداخت تسهیلات می توان موانع پیش رو را برداشته و با ایجاد اشتغال براي

 
جوانان، گامی موثر در خدمت به مردم بشرویه برداریم . 

وي بیان کرد : با حمایت صندوق کارآفرینی امید براي بهره برداري این طرح ها، تسهیلات داده می شود.



بازدید معاون توسعه وزارت تعاون از طرح هاي اشتغالزایی استان خراسان

جنوبی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/11/06

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان خراسان جنوبی از
طرح هاي اشتغالزایی این استان بازدید کرد....

عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سفر به استان خراسان جنوبی از طرح هاي

 
اشتغالزایی این استان بازدید کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، طرح هاي شرکت
طبس پودر آران_کنسانتره آهن، پلی کلینیک تامین اجتماعی طبس، مجموعه هتل و سالن هاي پذیرایی نارنجستان، مجموعه بازارچه
صنایع دستی از جمله طرح هایی بودند که منصوري از آنها بازدید کرد و از نزدیک در جریان فعالیت اقتصادي و تولید این مجموعه

 
هاي اشتغالزا و اقتصادي و اجتماعی قرار گرفت و براي افزایش تولید و اشتغال راهکارهایی ارائه کرد. 

 
وي براي رفع مشکلات و برخی موانع قول مساعد داد. 

گفتنی است: در این بازدیدها علی اصحابی معاون صندوق کارآفرینی امید، محمدجواد فلاحی معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان
طبس، غلامرضا اشرفی مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان جنوبی، منصوري معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه

اجتماعی را همراهی کردند.



تصمیم مجلس براي یارانه ها | جدول یارانه اي بودجه با چه تغییراتی مواجه

شد؟

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/11/06

تکلیف هزینه هاي یارانه اي دولت در سال آینده در کمیسیون تلفیق روشن شد. این کمیسیون با افزایش 202 هزار میلیارد
تومانی، مجموع مصارف جدول هدفمندي یارانه ها در تبصره 14 را از 227هزار میلیارد تومان پیشنهادي دولت به 429هزار

میلیارد تومان رساند. سهم بزرگ این افزایش هزینه در تغییرات تبصره 14، مربوط به ...

تکلیف هزینه هاي یارانه اي دولت در سال آینده در کمیسیون تلفیق روشن شد. این کمیسیون با افزایش 202 هزار میلیارد
تومانی، مجموع مصارف جدول هدفمندي یارانه ها در تبصره 14 را از 227هزار میلیارد تومان پیشنهادي دولت به 429هزار میلیارد
تومان رساند. سهم بزرگ این افزایش هزینه در تغییرات تبصره 14، مربوط به بودجه یارانه «نقدي» و «معیشت» است که مجموع آنها

 
نسبت به لایحه دولت، حدودا دوبرابر شده و از 8/ 73هزار میلیارد پیشنهادي دولت به 5/ 146هزار میلیارد تومان رسیده است. 

دنیــاي اقتصـاد : تکلیف هزینه هاي یارانه اي دولت در سال
آینده در کمیسیون تلفیق روشن شد. این کمیسیون با افزایش
202 هزار میلیارد تومانی، مجموع مصارف جدول هدفمندي
یارانه ها در تبصره 14 را از 227هزار میلیارد تومان پیشنهادي
دولت به 429هزار میلیارد تومان رساند. سهم بزرگ این افزایش
هزینه در تغییرات تبصره 14، مربوط به بودجه یارانه «نقدي» و
«معیشت» است که مجموع آنها نسبت به لایحه دولت، حدودا

 
دوبرابر شده و از 8/ 73هزار میلیارد پیشنهادي دولت به 5/ 146هزار میلیارد تومان رسیده است. 

کمیسیون تلفیق تکلیف یکی از مهم ترین تبصره هاي بودجه اي را روشن کرد؛ تبصره 14 که با یک جدول، در دو بخش منابع حاصل
از اجراي قانون هدفمندي یارانه ها و همچنین مصارف آن ازجمله یارانه نقدي تشریح شده است. بررسی جدول این تبصره و تغییرات
اعمال شده در مصارف آن از سوي کمیسیون تلفیق نسبت به آنچه دولت در لایحه پیشنهادي خود آورده بود، حاوي چند نکته مهم
است. نخست آنکه مجموع مصارفی که دولت در ازاي منابع حاصل از اجراي قانون هدفمندي یارانه ها درنظر گرفت و براي سال آتی
پیش بینی کرده بود، 227 هزار میلیارد تومان بود. این در حالی است که کمیسیون تلفیق، مجموع مصارف ذیل این تبصره را با

 
افزودن 202 هزار میلیارد تومان دیگر، به 429 هزار میلیارد تومان افزایش داده است. 

با توجه به آنکه منابع و درآمدهاي دولت ها در لوایح بودجه یک پیش بینی است و میزان تحقق آنها مشخص نیست این سوال مطرح
می شود که مجلس از کدام محل ها منابع و درآمدهاي دولت را بیش از آنچه دولت در لایحه تقدیمی خود پیش بینی کرده بود،
افزایش داده و به تبع این افزایش، بر مصارف در سال آتی نیز افزوده؛ آن هم مجلسی که از ابتداي بررسی لایحه بودجه سال 1400

 
مدعی است می خواهد کسري بودجه را کم کند. 



 
البته با بررسی بخش هایی از جداولی که در کمیسیون تلفیق به تصویب رسیده می توان به نکته هایی در پاسخ به این سوال رسید. 

در این باره می توان به بخش (ب) مصارف جدول تبصره 14 اشاره کرد؛ بخشی که به مصارف مربوط به انواع یارانه هایی می پردازد که

 
دولت باید در سال 1400 پرداخت کند. 

 
افزایش دوبرابري یارانه نقدي و معیشت 

یکی از مهم ترین یارانه هایی که دولت می پردازد، یارانه نقدي و همچنین یارانه معیشت (طرح حمایت از معیشت خانوارها) است.
دولت براي این دو نوع یارانه، به ترتیب 8/ 42 هزار میلیارد تومان و 31 هزار میلیارد تومان پیشنهاد کرده بود. مجموع این دو اما در
کمیسیون تلفیق تقریبا دو برابر شد و به رقم 5/ 146 هزار میلیارد تومان رسید؛ یعنی 7/ 72 هزار میلیارد تومان بیشتر از پیش بینی

 
دولت. 

این اما تنها مورد افزایش مصارف جدول تبصره 14 نیست. کمیسیون تلفیق، هزار میلیارد تومان به پیشنهاد دولت براي پرداخت
مستمري کمیته امداد امام خمینی(ره) افزود و رقم آن را از 405 هزار میلیارد تومان در لایحه دولت به 5/ 5 هزار میلیارد تومان در

 
مصوبه تلفیق افزایش داد. 

 
افزایش هزار میلیارد تومانی حق بیمه طلاب 

کمیسیون تلفیق همچنین هزار میلیارد تومان هم به بودجه مرکز خدمات حوزه هاي علمیه براي حق بیمه طلاب و روحانیون
غیرشاغل اضافه کرد و بر این اساس، رقم پیشنهادي دولت براي هزینه در این ردیف از 495 میلیارد تومان به 1.495 میلیارد تومان

 
رسید. 

از سوي دیگر، کمیسیون تلفیق سه ردیف دیگر هزینه اي براي این جدول در نظر گرفت که در پیشنهاد دولت در این جدول وجود
نداشت؛ آنها 3/ 1 میلیارد تومان براي تقویت بنیه فرهنگی و فعالیت هاي اجتماعی، 500 میلیارد تومان براي تامین کسري خوراك
زندانیان و 200 میلیارد تومان براي کمک به خانواده هاي نیروهاي مسلح تحت عنوان طرح حکمت به مصارف این جدول اضافه

 
کردند. در همین سه نقطه،2هزار میلیارد تومان به مصارف دولت در سال آینده افزودند. 

همچنین با تصویب کمیسیون تلفیق، 250 میلیارد تومان به بودجه سازمان بهزیستی براي پرداخت مستمري اضافه و 130 میلیارد

 
تومان هم به یارانه مدنظر دولت براي کاغذ کتب درسی افزوده شد. 

 
کاهش یارانه دارو و شیرخشک 

نکته دیگر در اعداد و ارقام مصوب کمیسیون تلفیق در مصارف جدول تبصره 14، به ردیف مربوط به بودجه وزارت بهداشت براي
پرداخت «یارانه دارو و شیرخشک، درمان بیماران خاص و صعب العلاج و...» بازمی گردد. کمیسیون تلفیق بودجه از بودجه در نظر
گرفته شده براي این ردیف، 3/ 1هزار میلیارد تومان کاست و به این ترتیب، پیشنهاد 3/ 26 هزار میلیارد تومانی دولت براي این ردیف،

 
به 25 هزار میلیارد تومان کاهش یافت. 

 
افزایش هزینه هاي یارانه اي از کجا؟ 



آنچه در بالا به آن اشاره شد، تنها بخشی از افزایش مصارف و هزینه هایی است که کمیسیون تلفیق در جدول تبصره14، برعهده
دولت قرار داده است. این جدول بخش هاي هزینه اي دیگر ازجمله «حمایت از تولید و اشتغال» و «اعتبارات هزینه اي و تملک دارایی
هاي سرمایه اي» نیز دارد که بررسی آنها نشان می دهد کمیسیون تلفیق به افزایش ردیف هایی از این بخش ها نیز مبادرت کرده

 
است. 

با این حال، در این گزارش تنها بر افزایش مصارف یارانه اي متمرکز شده ایم و با بررسی همان بخش، همچنان این سوال مطرح است
که با توجه به شرایط اقتصادي کشور و احتمالات موجود براي سال آینده، مجلس منابع تامین مالی این هزینه هاي افزوده شده را از

 
کدام محل ها پیش بینی کرده است؟ 

بنابر بررسی هاي صورت گرفته به نظر می رسد که بخش زیادي از این هزینه ها به زعم اعضاي کمیسیون تلفیق قرار است از محل

 
تسعیر نرخ ارز تامین شود. 

پیش از این، «دنیاي اقتصاد» در گزارشی با عنوان«حذف و اضافه درآمدهاي بودجه» به بررسی اعداد جدولی از مصوبات کمیسیون
تلفیق در افزایش و کاهش برخی ردیف هاي درآمدي دولت در سال 1400 پرداخته بود؛ جدولی که در ردیفی از آن، به انتقال 106
هزار میلیارد تومان به جدول هدفمندي یارانه ها (تبصره 14) اشاره شد؛ در واقع این رقم بر اساس حساب و کتاب کمیسیون تلفیق،

 
قرار است از محل تسعیر نرخ ارز تامین شده و براي مصارف جدول تبصره 14 هزینه شود. 

ماجراي تسعیر نرخ ارز در لایحه بودجه 1400 هم به تصمیم کمیسیون تلفیق در حذف نرخ ارز 4200 تومانی بازمی گردد. دولت در
لایحه دو نرخ 4200 تومان و 11 هزار و 500تومان را درنظر گرفته بود؛ اما کمیسیون تلفیق، معیار نرخ ارز در محاسبات درآمد هاي
بودجه اي (فروش نفت) سال آینده را بر 17 هزار و 500 تومان تنظیم کرد. اگرچه با اعتراض دولت به این اقدام مجلس، مجلسی ها و
در راس آن محمدباقر قالیباف تعیین کف یا سقفی براي نرخ ارز در این لایحه را رد کردند اما سخنگوي کمیسیون تلفیق چند بار از

 
در نظر گرفتن دلار 17 هزار و 500 تومانی براي فروش نفت سخن گفت. 

البته با همه آنچه گفته شد، تامین منابع از محل تسعیر نرخ ارز نمی تواند تنها منبع براي مصارف افزایش یافته در تبصره 14 باشد؛
زیرا مجلس براي جدول هدفمندي یارنه ها 106 هزار میلیارد تومان از محل تسعیر نرخ ارز در نظر گرفت، اما رقم مجموع مصارف
جدول تبصره 14، حدود 202 هزار میلیارد تومان نسبت به پیش بینی دولت بالا رفته است. سوالی که باید کمیسیون تلفیق آن را به

 
صورت شفاف پاسخ دهد، این است که منابع تامین هزینه هاي اضافه شده، غیر از محل تسعیر نرخ ارز کجاست؟ 

 
جزئیات یارانه نقدي و معیشت 

همچنان که گفته شد، کمیسیون تلفیق 3/ 72 هزار میلیارد تومان به بودجه مربوط به یارانه نقدي و یارانه معیشت خانوار افزود. بر
اساس مصوبه این کمیسیون، دولت مکلف می شود که در سال آینده ماهانه 267 هزار تومان براي 10 میلیون نفر (مددجویان کمیته
امداد و بهزیستی)، 188 هزار تومان براي 25میلیون نفر اقشار ضعیف و دریافت کنندگان یارانه معیشتی، 136هزار تومان براي یارانه

بنزین به 23 میلیون نفر و 91هزار تومان یارانه نقدي هدفمندي یارانه ها به 20 میلیون نفر پرداخت کند.



قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است

منبع: صداي دیپلماسی ایرانشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس مجلس گفت: ما در مجلس مصمم هستیم ضمن رفع تبعیض ها از ظرفیت هاي این استان در برنامه هفتم توسعه
استفاده کنیم.  به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس،  محمدباقر قالیباف رئیس

مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال ...

رئیس مجلس گفت: ما در مجلس مصمم هستیم ضمن رفع
تبعیض ها از ظرفیت هاي این استان در برنامه هفتم
توسعه استفاده کنیم.  به گزارش پایگاه خبري صداي
دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري
فارس،  محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در
برنامه تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم

 
بهمن ماه سال 1360 آمل ضمن تبریک (...) 

رئیس مجلس گفت: ما در مجلس مصمم هستیم ضمن رفع تبعیض ها از ظرفیت هاي این استان در برنامه هفتم توسعه استفاده

 
کنیم.  

به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس،  محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی
در برنامه تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)،
امام خمینی (ره) و ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، همان چیزي
که امروز کمتر به آن توجه شده است. وقتی از واقعه ششم بهمن آمل یاد می کنیم نشان می دهد باورهاي انقلاب ما برخواسته از

 
مکتب اهل بیت و قرآن است و اینکه مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند. که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 



قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي
مختلف حضور پیدا کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند اما هرجا که از طرف مسئولین

 
غفلت شد و اجازه حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیروهاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلا به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

 
شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصم هستیم تا گام

 
هاي جدي برداشته شود زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکردها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضا متاسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستاهاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

 
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود. 

حاجی پور نماینده مردم آمل نیز در این برنامه واقعه ششم بهمن 1360 آمل را یادآور شد و گفت: در این واقعه 41 تن از عزیزان ما به
شهادت رسیدند که یاد آن ها را گرامی می داریم.



آتیلا پسیانی مقابل دوربین سریال شبکه دو

منبع: برترین هاشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/11/06

ادامه تصویربرداري سریال نوروزي «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده در تهران در حال انجام است.

باشگاه خبرنگاران جوان: ادامه تصویربرداري سریال نوروزي «هم بازي» به کارگردانی سروش محمدزاده در تهران در حال انجام

 
است. 

به نقل از روابط عمومی شبکه دو سیما، ادامه تصویربرداري
سریال نوروزي «هم بازي» به کارگردانی سروش محمد زاده و
تهیه کنندگی نوید محمودي در تهران در حال انجام است. آتیلا
پسیانی، خیام وقار، پادینا کیانی و زهره نعیمی نیز به گروه

 
بازیگران مجموعه اضافه شده اند. 

با توجه به اینکه سریال «هم بازي» براي پخش در ایام نوروز در نظر گرفته شده، دو گروه تصویربرداري در تهران و اطراف گرمسار

 
مشغول ضبط تصاویر هستند. 

دیبا زاهدي، کامران تفتی، حسین مهري، مریم مومن، علیرضا استادي و امیر کاظمی نیز پیش تر جلوي دوربین سروش محمدزاده

 
رفته بودند. 

«هم بازي» ملودرام عاشقانه اي است که سعی دارد در فضایی جدید با قصه اي اجتماعی به قلم وحید حسن زاده و مریم اسمی خانی

 
با طراحی نوید محمودي به روابط اشتغال جوانان وهویت نگاه ویژه اي داشته باشد. 

 
«هم بازي» براي پخش در نوروز1400 آماده می شود. 

 
از جمله عواملی که در این سریال همکاري دارند، عبارتند از: 

کارگردان: سروش محمدزاده، تهیه کننده: نوید محمودي، مدیر فیلمبرداري: مرتضی غفوري، تدوین: نیما جعفري جوزانی، صدابردار:
سعید بجنوردي، آهنگساز ابوالفظل فراز، سرپرست گروه کارگردانی: شکیل مظفري، صداگذار: حسین قورچیان، طراح چهره پردازي:
محمود دهقانی، مدیر تولید: علیرضا باقربیگی، طراح صحنه: احمد عبداللهی، جانشین تولید: سیاوش رمضان لو، طراح لباس: زهره

 
سلطانی، برنامه ریز: نوشین شکري، منشی صحنه: فروغ غیاثوند و روابط عمومی: سپیده حیدرآبادي. 

«هم بازي» به سفارش گروه فیلم و سریال شبکه دو سیما تهیه و تولید می شود.





تأمین سرمایه در گردش طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط بانک

توسعه تعاون

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس هیئت مدیره بانک توسعه تعاون از تأمین سرمایه در گردش پروژه ها و طرح هاي توسعه اي خراسان جنوبی توسط این
بانک خبر داد.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی بانک
توسعه تعاون، سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک
توسعه تعاون در سفر به خراسان جنوبی ضمن بازدید از
توانمندي ها و ظرفیت هاي شهرستان بیرجند، سربیشه،
نهنبدان و خوسف و سایر شهرها و مناطق استان گفت: در
این سفر ضمن رصد توانمندي هاي خراسان جنوبی، برنامه
اعطاي تسهیلات و تأمین سرمایه در گردش برخی از پروژه
ها و طرح هاي توسعه اي استان مورد تدقیق قرار می

 
گیرد. 

فتاحی در بازدید از شرکت تعاونی شترمرغ داران افق کویر سربیشه از اعلام آمادگی بانک توسعه تعاون جهت ارائه تسهیلات ارزان

 
قیمت به این شرکت تعاونی خبر داد. 

وي همچنین در بازدید از کارخانه ستاره کیان بیرجند بابیان اینکه رویکرد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی محدودیت زدایی است
عنوان کرد: جامعه هدف طرح هاي ملی و اشتغال زایی دولت به ویژه این وزارتخانه محرومیت زدایی از مناطق روستایی و عشایري و

 
رونق اقتصادي مناطق بوده است. 

فتاحی همچنین در بازدید از پروژه پرورش شترمرغ شرکت تعاونی شترمرغ داران افق کویر سربیشه، بابیان اینکه رویکرد بانک توسعه
تعاون در بخش تعاون حمایت صددرصدي است گفت: درخواست تسهیلات شرکت از محل منابع متمرکز طرح اشتغال پایدار روستایی

 
و عشایري در 3 فاز مطرح گردیده و مراحل آن نیز جهت پرداخت در جریان است. 

 
دیدار با استاندار خراسان جنوبی 

فتاحی که به همراه حجت میرزایی معاون امور اقتصادي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حضور ملانوري استاندار خراسان جنوبی
سخن می گفت اظهار داشت: مزیت هاي زیادي در بهره مندي از ذخایر سرشار استان و رونق تولید منطقه وجود دارد، که در اعتلاي

 
وضع اشتغال استان نیز اثرگذار است. 

فتاحی به تبیین عملکرد بانک و دستگاه هاي همکار در طرح هاي اشتغال زایی به ویژه طرح ملی حمایت از اشتغال روستایی و
عشایري پرداخت و گفت: اقدامات دستگاه هاي دولتی و علی الخصوص دستگاه هاي تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جهت



 
فراهم سازي زمینه هاي کار و اشتغال براي افراد جویاي کار بوده است. 

وي بابیان دغدغه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص ساماندهی وضعیت اشتغال استان ها افزود: سفر به خراسان جنوبی با

 
حضور مدیران ارشد وزارتخانه به منظور بررسی کمبودها، معضلات و فرصت هاي موجود وزارتخانه در حال انجام است. 

گفتنی است در این نشست در خصوص نیازهاي حائز اهمیت مردم و استان مواردي ازجمله تکمیل، توسعه و تأمین اعتبار براي پروژه

 
هاي خیریه علی اکبر، آب درمانی بهزیستی، مرکز آموزش فنی و حرفه اي زیرکوه و کویرتایر مطرح و مطالبه گردید. 

 
بانک توسعه تعاون در احداث و تکمیل دو پروژه ورزشگاهی استان خراسان جنوبی مشارکت می کند 

سید باقر فتاحی همچنین در بازدید از پروژه نیمه تمام سالن ورزشی کارگري شهرستان سربیشه، آمادگی تأمین مالی پروژه هاي
ورزشگاهی شهرستان هاي سربیشه و نهبندان توسط بانک توسعه تعاون را اعلام نمود. وي ضمن ابراز امیدواري از بهره برداري این

پروژه در اوایل سال 1400 گفت: با همکاري بانک و دستگاه هاي اجرایی، به زودي در افتتاح این پروژه ها حضور خواهیم یافت



تأمین مالی بزرگ ترین پروژه غرب آسیا با عاملیت بانک سپه

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/11/06

پالایشگاه گاز بیدبلند 2 خلیج فارس، یکی از بزرگ ترین پروژه هاي تاریخ ایران، بزرگ ترین طرح غرب آسیا و سومین ابر
پروژه جهان در سال 2020 میلادي با تشکیل کنسرسیوم بانک ها و عاملیت بانک سپه از محل منابع ارزي صندوق توسعه

ملی تأمین مالی و توسط رئیس محترم جمهوري افتتاح شد.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک سپه ، حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی در
آیین بهره برداري از این طرح ملی گفت: پالایشگاه بیدبلند
خلیج فارس پروژه اي بسیار مهم و براي ما افتخارآفرین

 
است. 

دکتر روحانی افزود: مسئله گاز فلر بسیار مهم بود چراکه
یک سرمایه ملی می سوخت و از بین می رفت و مردم
امیدوار باشند ظرف دو سال آینده همه مشعل هایی که
امروز گازهاي ما را می سوزانده هم محیط زیست را آزار

 
می دهد و هم سرمایه ما را از بین می برد به طور کامل جمع آوري می شود. 

 
بید بلند با کنسرسیوم بانک ها به ثمر نشست 

رئیس جمهوري در مورد نقش بانک ها در توسعه پروژه ها اظهار داشت: از خود صندوق گرفته که منبع بزرگی براي بانک ها است و
چه بانک هاي عامل همه تلاش کردند تا این پروژه امروز به ثمر نشسته است. بانک سپه، بانک صنعت و معدن، تجارت، ملت، پارسیان
همه این ها کنسرسیوم تشکیل دادند و با این کنسرسیوم توانستند از منابع صندوق استفاده کنند و به عنوان بخش عامل وارد عمل

 
شوند و هزینه هاي این پروژه عظیم را تأمین کنند. 

وي گفت: این پروژه عظیم و بزرگ که یکی از بزرگ ترین پروژه ها در سطح منطقه و خاورمیانه است امروز به دست فرزندان این مرز
و بوم به افتتاح رسید. این طرح در سال 94 و 95 که شرایطی بود که دست وبال ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم نفت را

 
صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق وارد شود. 

وي ادامه داد: هرچقدر شرایط ما مناسب شود و درآمد ما اضافه شود، این درآمد نفت بخش بزرگ آن در اختیار صندوق توسعه ملی

 
براي تحول در تولید و بخش صنعت قرار می گیرد. 

رئیس جمهور افزود: در این پروژه بزرگ و عظیم سیاست خارجی، بانک ها، فناوري و مهندسان همه آنها هرکدام در جایگاه خود نقش

 
بسیار مهمی دارند؛ اما اگر سیاست خارجی ما نبود و برجام در سال 94 به ثمر نرسیده بود پول این گونه پروژه هاي بزرگ نبود. 

 
چقازردي: همکاري بانک ها در قالب کنسرسیوم براي توسعه کشور یک ضرورت است 



مدیرعامل بانک سپه ضمن ابراز خرسندي از به ثمر رسیدن زحمات متخصصان، مهندسان و کارگران ایرانی در اجراي یکی از بزرگ
ترین پروژه هاي تاریخ کشورمان، گفت: این بانک با هدف استفاده حداکثري از ذخایر راهبردي نفت و گاز کشور و افزایش ارزش
افزوده، عاملیت تأمین مالی 2 میلیارد و 200 میلیون دلار از مجموع 3 میلیارد و 400 میلیون دلار سرمایه موردنیاز طرح بید بلند را

 
در قالب کنسرسیوم بانکی از محل منابع صندوق توسعه ملی به عهد گرفت. 

محمدکاظم چقازردي ضمن قدردانی از همراهی بانک هاي ملت، تجارت، صنعت و معدن و پارسیان اعضاي مشارکت نامه تسهیلات
سندیکایی تأمین مالی طرح پالایشگاه گاز بیدبلند 2 در استان خوزستان، یادآور شد: راه اندازي این طرح علاوه بر کمک به اشتغال
زایی در مناطق کمتر توسعه یافته، از هدر رفتن گازهاي غنی چاه ها جلوگیري کرده و موجب جذب فناوري روز در صنعت نفت و گاز

 
کشور می شود. 

چقازردي ضمن اشاره به اهمیت بالاي همکاري بانک ها با یکدیگر در سطوح مختلف، خاطرنشان کرد: این نوع همکاري ها براي تحقق

 
اهداف و سیاست هاي کلان توسعه اي دولت بسیار مؤثر است. 

 
راه اندازي بیدبلند پس از 17 سال توقف با پیشگامی بانک سپه 

مدیرعامل بانک سپه گفت: این بانک با تشکیل کنسرسیوم پنج بانک داخلی براي تأمین مالی پروژه گازي بید بلند تعامل خود را با
شرکت پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس آغاز کرد و تا مرحله بهره برداري در کنار این شرکت بود و نقش محوري در راه اندازي پروژه

 
بیدبلند پس از 17 سال توقف داشت. 

 
بانک سپه 22 روزه براي اجراي بیدبلند اعتبارات اسنادي گشایش کرد 

چقازردي ضمن اشاره به سابقه طولانی و توانمندي بالاي بانک سپه در حوزه فعالیت هاي ارزي، تصریح کرد: این بانک براي همراهی و
پشتیبانی در عملیاتی کردن پروژه پالایش گاز بیدبلند و رفع مشکلات مربوط به حوزه ارتباطات بین المللی از تمام ظرفیت هایش

 
استفاده کرد. 

وي افزود: طی 22 روز کاري بانک سپه فرایند اداري صدور گشایش اعتبارات اسنادي به ارزش یک میلیارد دلار را انجام داد و 15 روز
بعد 25 میلیون یورو آن را هلدینگ پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس برداشت کرد که این سرعت عمل در نظام بانکی کشور بی نظیر

 
بوده است. 

مدیرعامل بانک سپه موفقیت طرح ملی بیدبلند را حاصل تعامل و همراهی سازمان ها و سایر بانک ها خواند و افزود: بین بانک سپه و
شرکت پالایش گاز بیدبلند اعتماد متقابل برقرار است و بانک ما با مطالعه و تحقیق مطمئن است در جاي مناسبی سرمایه گذاري

 
کرده و شرکت خلیج فارس هم جواب این اعتماد را خواهد داد. 

وي ادامه داد: شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس با اتکا به منابع مالی تأمین شده از صندوق توسعه ملی و مشارکت سندیکایی از
بانک هاي ایرانی با رهبري بانک سپه با هدف اولویت دادن به تولید محصولات و خدمات داخلی و انتقال تکنولوژي ساخت تجهیزات
راهبردي به سازندگان داخلی و همچنین ایجاد مشارکت داخلی در قراردادهاي خارجی خود گام هاي متعددي در شکوفایی صنایع

 
داخلی برداشته است. 

چقازردي افزود: 15 هزار نیروي انسانی در ساخت پروژه بید بلند مشغول کار بودند و بعد از راه اندازي این طرح براي هزار و 200 نفر

 
اشتغال ایجاد خواهد شد. 



مدیرعامل بانک سپه خاطرنشان کرد: بانک سپه با تأمین مالی 25 پروژه راهبردي و ملی حدود 10 میلیارد دلار قرارداد با صندوق

 
توسعه ملی منعقد کرده است. 

 
امین نژاد: با کمک بانک سپه پروژه را کمتر از 36 ماه عملیاتی کردیم 

مدیرعامل پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس نیز گفت: این پالایشگاه که خوراك اصلی آن در حال حاضر از گازهاي همراه با نفت، از
منطقه شرق کارون تأمین می شود، در کمتر از 36 ماه پس از گشایش اعتبارات اسنادي توسط بانک سپه در سریع ترین زمان ممکن

 
در مقطع پسا برجام با تلاش مهندسان و متخصصان داخلی هلدینگ خلیج فارس ساخته شد. 

محمود امین نژاد از آغاز اجراي پروژه عظیم جمع آوري گازهاي مشعل خبر داد و گفت: با افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در
گستره سه استان کشور و با بیش از هزار کیلومتر خطوط خوراك و انتقال محصول، گامی بلند در راستاي کمک به محیط زیست

 
استان خوزستان و کاهش آلودگی در این استان برداشته می شود. 

مدیرعامل بیدبلند خلیج فارس خاطر نشان کرد: از آغاز استخراج نفت در ایران، در مقاطع مختلف براي خاموش شدن فلرهاي نفتی و

 
تبدیل آن به خوراك پالایشگاهی تلاش شده بود که این آرزوي دیرین، سرانجام به ثمر می رسد. 

شایان ذکر است این پالایشگاه که یکی از بزرگ ترین پالایشگاه هاي گازي غرب آسیا به شمار می رود، در سال 2020 به عنوان

 
سومین ابر پروژه جهان انتخاب شد و رکورددار کار بدون حادثه فوت در تاریخ صنعت نفت کشورمان است. 

با بهره برداري از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، سالانه (در صورت تأمین صد درصدي خوراك) بیش از 700 میلیون دلار درآمد
حاصل خواهد شد.



بازدید مدیرعامل و عضو هیات مدیره بانک ملت از شرکت آریاساسول

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیرعامل، عضو هیات مدیره و تعدادي از مدیران ارشد بانک ملت با حضور در محل شرکت پتروشیمی آریاساسول در
شهرستان عسلویه، از بخش هاي مختلف این شرکت بازدید کردند.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از روابط عمومی بانک
ملت، دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل، مرتضی نجف عضو
هیات مدیره، سیدابوطالب دیبایی و عباس جعفرلو معاونان
مدیرعامل، حسن کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور
و محمدرضا ساداتی رییس شعبه مستقل مرکزي در این
بازدید، با فرآیند تولید محصولات مختلف در این شرکت

 
آشنا شدند. 

دکتر محمد بیگدلی، مدیرعامل بانک ملت همچنین در
نشست با مدیرعامل شرکت آریاساسول، راه هاي تقویت

 
همکاري هاي فی ما بین را مورد بررسی قرار داد. 

وي در این نشست، از شرکت آریاساسول به عنوان یکی از مشتریان مهم و ارزشمند بانک ملت نام برد و از حضور در یکی از بزرگ
ترین و پیشروترین شرکت هاي پتروشیمی کشور، اظهار خرسندي کرد و گفت: خوشبختانه این شرکت، رتبه اعتباري خوبی دارد که

 
براي بانک به عنوان شریک استراتژیک شرکت، مایه خرسندي است. 

مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته که کارهاي بزرگی در شرکت آریاساسول در جهت رونق تولید و ایجاد اشتغال در کشور انجام
شده است، به تولید محصولات مهم و استراتژیک و رتبه نخست این شرکت در حاشیه سود بین شرکت هاي پتروشیمی اشاره کرد و

 
افزود: به ندرت شرکتی یافت می شود که بالاي 50 درصد حاشیه سود داشته باشد که این موفقیت، جاي تبریک دارد. 

دکتر بیگدلی در عین حال از بانک ملت به عنوان یکی از بزرگ ترین و توانمندترین بانک هاي کشور یاد کرد و اظهار داشت: کمتر
بانکی توان رقابت با این بانک را از لحاظ تامین نقدینگی دارد به گونه اي که در 4 سال گذشته، یک ریال هم اضافه برداشت از منابع

 
بانک مرکزي نداشته و در برهه هایی، بیش از 50 درصد تسهیلات بین بانکی را تامین کرده است. 

وي با بیان این نکته که بالاترین ارزش بازار در بازار سرمایه در بین بانک هاي کشور متعلق به بانک ملت است، گفت: این بانک پروژه

 
هاي بزرگی را به ویژه در حوزه هاي نفت و پتروشیمی به سرانجام رسانده و فازهاي مختلفی را در عسلویه تامین مالی کرده است. 

مدیرعامل بانک ملت، ادامه داد: 70 درصد پتروشیمی هاي کشور با تامین مالی بانک ملت به ثمر رسیده است و جاي خوشحالی و
شکرگزاري دارد که این بانک توانسته است گوشه اي از کار رونق تولید، ایجاد اشتغال، رفع محرومیت و تامین ارز مورد نیاز کشور را بر

 
عهده بگیرد. 

به گفته وي، پالایشگاه بیدبلند نیز از جمله پروژه هایی است که با مشارکت در تامین مالی توسط بانک ملت به بهره برداري رسیده

 
است. 

دکتر بیگدلی تاکید کرد: بانک ملت نخستین بانکی است که در راستاي اجراي بانکداري اسلامی و در شرایط سخت اقتصادي کشور، نه
تنها ناترازي نداشت بلکه به سپرده گذاران سال گذشته، 3.3 درصد مابه التفاوت سود پرداخت کرد که این موضوع نشان دهنده توان

 
مالی، اعتباري و سوددهی این بانک است. 

وي از آمادگی کامل بانک ملت براي تامین سرمایه در گردش و سرمایه ثابت شرکت آریاساسول براي توسعه و انجام پروژه هاي جدید،



خبر داد و اظهار امیدواري کرد که سطح تعامل طرفین بیش از پیش افزایش یابد و منابع بیشتري از این شرکت در بانک ملت متمرکز

 
شود. 

مرتضی نجف، عضو هیات مدیره بانک ملت نیز با اظهار خرسندي از حضور در شرکت آریاساسول، گفت: امیدواریم که این بانک بتواند

 
به توسعه فعالیت هاي این شرکت بزرگ حوزه پتروشیمی کمک کند و سطح همکاري هاي دوطرف در آینده ارتقا پیدا کند. 

مهندس بحرینی، مدیرعامل شرکت آریاساسول نیز با تشریح فعالیت هاي این شرکت اظهار داشت: بانک ملت از سال هاي گذشته،

 
شریک استراتژیک اصلی شرکت بوده و بیشترین منابع شرکت در این بانک متمرکز بوده است. 

وي با بیان این نکته که آریاساسول روي تامین مالی بانک ملت حساب ویژه اي باز کرده است، ادامه داد: همیشه حس خوبی به بانک

 
ملت داشته ایم و از این پس نیز ارتباط دو مجموعه قوي تر خواهد شد. 

مهندس بحرینی همچنین از عملکرد خوب شعبه مستقل مرکزي بانک ملت سپاسگزاري کرد و عملکرد این شعبه را بسیار راضی
کننده خواند.



ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است/ ریشه عدم مهارت پروري در نظام

آموزشی است

منبع: ایلناشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/11/06

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، گفت: باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص کنیم. می
توان گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم.

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس،
گفت: باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص
کنیم. می توان گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط
دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله

 
داریم. 

به گزارش ایلنا، برنامه زنده «به وقت ایران» پنجم بهمن
ماه با حضور محمد وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش
و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی و علی خاکی صدیق
معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با موضوع

 
دانشجو، دانشگاه، مهارت و اشتغال از شبکه هفت سیما روي آنتن رفت. 

وحیدي نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: در توسعه کمی و پوشش تحصیلی، در آموزش

 
عمومی و عالی کشور اتفاقات بسیار بزرگی افتاده است. 

وي افزود: با نگاهی به فضاي عمومی دانشگاه هاي دنیا می توان گفت که دانشگاه ها به نسل هاي متفاوت تقسیم می شوند. که از
دانشگاه نسل آموزشی به دانشگاه نسل دوم، دانشگاه پژوهشی و آموزشی و نهایتا نسل سوم دانشگاه هاي کارآفرین مرتبط با صنعت و

 
در نهایت دانشگاه هاي نسل چهارم، دانشگاه هاي جامع محور می رسیم. 

وحیدي با بیان اینکه باید جایگاه خود را در آموزش عالی دنیا مشخص کنیم، عنوان کرد: کشور به توسعه کمی، افزایش ضریب توزیع
و تولید مقالات رسیده است، ولی میزان تاثیرگذاري حرکت هاي کشور در این راستا باید نیازهاي کشور را برطرف کند و می توان

 
گفت که با انتظار عمومی جامعه از محیط دانشگاه ها و مجلس به عنوان عنصر ریل گذار و ناظر فاصله داریم. 

وي ریشه هاي عدم مهارت پروري را نظام آموزشی دانست و گفت: در دروسی که به دنبال نمره گذاري صرف و مدرك مبتنی بر معدل
خروجی بودیم این سوال پیش می آید که آیا این معدل، خروجی و کارنامه نیاز فرد را برطرف می کند، که اگر این بود فرد دیگر

 
نیازي براي ایجاد اشتغال جدید به دنبال کار دیگر و کسب مهارت جدید نبود. 

وحیدي با اشاره به مطالعات مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در خصوص مهارت آموزي، عنوان کرد: طبق این مطالعات،



ایران در زمینه ي برقراري ارتباط دانشگاه و صنعت در سال 2017 در 137کشور رتبه 94را کسب کرده است. در حالیکه جایگاه علمی
کشور در سال 1400، اول در منطقه تعیین شده بود. درحالیکه همسایه هاي کشور در ترکیه رتبه 66، امارات رتبه 12، عربستان رتبه

 
46 و قطر رتبه 12 را به خود اختصاص داده است. 

وي اضافه کرد: در دنیا نسبتی میان ثبت اختراع و تعداد مقالات انتشاري وجود دارد که این عدد تولیدات علمی و فناوري را نشان می
دهد، عدد ثبت اختراع بین المللی به ازاي هزار سند ملی یا مقاله و کتاب در ایران یک است. به این معنی که در کشور به ازاي هزار
مقاله یک ثبت اختراع وجود دارد. در حالیکه این عدد در کشورهاي مانند ترکیه 16، در آلمان 370 و در ژاپن این عدد 950 می باشد.

 
می توان گفت که هر ژاپنی مقاله اي را که ارائه می دهد، پشت بند آن یک اختراع ثبت می شود. 

وحیدي همچنین به میزان تقاضا در خصوص پایان نامه ها و رساله هاي اشاره کرد و گفت: مقاله و پایان نامه هاي بسیاري در آموزش
عالی کشور تدوین می شود و بسیاري از اساتید و دانشجویان تلاش می شود که مقالات علمی بسیاري قوي داشته باشند. لیکن،
مقالات تقاضا محور کشور، از مجموع 33هزار و 400پروپوزال، 189 پروپوزال تقاضا محور بوده است. همچنین از مجموع 59هزار پایان

 
نامه، تنها 326پایان نامه تقاضا محور داشتیم. 

وي با بیان اینکه برنامه ریزي با نیاز و خروجی ما همخوانی ندارد، عنوان کرد: اگر نسل هاي دانشگاه تغییر می کند، نسل هاي هیئت
علمی هاي دنیا نیز تغییر می یابد در حالیکه باید کارآفرینی را نیز آموزش دهد و خروجی آن با بازار کار همخوانی داشته باشد و باید

 
در این مسیر بین دانشگاه ها و اساتید رقابت ایجاد شود. 

وي با بیان اینکه طبیعت ساختار مدیریتی ما به صنعت متصل نیست، عنوان کرد: ساختار علمی ما منجر به توانایی نشده است. یا در

 
صنعتگر نیز نوعی شایسته سالاري وجود ندارد که به جذب آن بپردازد. 

در ادامه این برنامه علی خاکی صدیق معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري اظهار داشت: در حال حاضر تقریبا تمام نیازهاي
جامعه، صنعت و کشور برآورده شده است و این فرآیند با کارشناسانی اتفاق افتاده که از فارغ التحصیلان و دانش آموختگان دانشگاه

 
هاي کشور هستند. بنابراین؛ می توان گفت که دانشگاه ها رسالت خود را انجام داده اند. 

وي افزود: شکاف میان صنعت و دانشگاه مسئله قدیمی است و بسیار بدان پرداخته اند. یکی از راهبردهاي وزارت علوم تحقیقات
وفناوري براي حل این مسئله بحث مهارت افزایی و اشتغال است. در سال 1396، به صورت جدي به بحث مهارت افزایی ورود کردند و
در سال 1397آئین نامه آن را با هدف مهارت آموزي دانش آموختان دانشگاه در سه سطح پایه، عمومی و تخصصی نهایی و ابلاغ

 
کردند. 

خاکی صدیق اضافه کرد: در حوزه مهارت افزایی و کارآفرینی ،هدف دو دانشگاه جامع علمی و کاربردي و فنی و حرفه اي در سطح
کاردانی ، تربیت دانش آموختگان کاردان و تکنسین بوده است. در سایر دانشگاه نیز طرح مهارت افزایی با آموزش دروس کارآفرینی و

 
موضوع هاي وابسته و مسائلی دیگر سعی بر آن داشته تا به بحث مهارت افزایی بپردازد. 

وي تصریح کرد: دانشگاه ها و آموزش عالی کشور، بدون اشکال نیست و منکر فاصله میان آموزش عالی و بازار کار در کشور نیستم اما

 
در مجموع با توجه به دستاوردهاي کنونی به نظر می رسد که وظیفه خود را انجام داده اند. 

خاکی با بیان اینکه بحث فناوري و کارآفرینی، مهارت و نقش دانشگاه و صنعت و حکمرانی یک اکوسیستم است، گفت: بیش از یک



دهه است که آموزش عالی و دانشگاه هاي کشور بر پژوهش متمرکز شده است و از یک دانشگاه آموزش محور به پژوهش ورود کردیم.
اکنون مفاهیم جدیدي از جمله بحث فناوري، مهارت افزایی و کارآفرینی وارد شده است که وزارت علوم نیز در این راستا برنامه هاي

 
در دست اقدام دارد. 

وي به برنامه هاي آموزش عالی در این راستا اشاره کرد و گفت: برنامه هایی که در وزارت علوم و در بخش پژوهش، آموزش و فناوري

 
تدارك شده است و طرح هایی که در حال اجر است، به این سمت تمایل یافته و دانشگاه ها تلاش خود را می کنند. 

برنامه «به وقت ایران» در فصل دوم با رویکرد مهارتی و با ساختار گفتگومحور به تهیه کنندگی علیرضا عاصم یوسفی با اجراي ناصر
خیرخواه روزهاي یکشنبه و سه شنبه ساعت 21:45 تا 23 به صورت زنده روي آنتن شبکه آموزش می رود.



مادرانی با نقش هاي پدرانه/ وضعیت اقتصادي زنان سرپرست خانوار را

دریابید

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/11/06

 
مادرانی با نقش هاي پدرانه/ وضعیت اقتصادي زنان سرپرست خانوار را دریابید 

دریانیوز: امروزه در کنار معضلات اجتماعی و جهانی، قشر جدیدي از خانواده ها شکل گرفته که تحت سرپرستی زنانی است که به آن
ها زنان سرپرست خانوار می گویند.زنانی که مسوولیت زندگی را به تنهایی بر دوش می کشند پر از مسائل و مشکلات خاص خود
هستند؛ در شرایطی که فقر، تورم و شرایط ویژه اي که کرونا براي برخی مشاغل ایجاد کرده و درآمد بسیاري از اقشار جامعه را کاهش
داده است؛ زنان سرپرست خانوار بیش از هر قشر دیگري در تنگنا قرار گرفته اند و فشار زیادي را متحمل می شوند.این زنان به دلیل
مسئولیت اداره خود، فرزندان و گاه پدر و مادر و سایر اعضاي خانواده در وضعیت دشواري به سر می برند که نهادهاي حمایتی
اجتماعی، از قبیل کمیته امداد و بهزیستی و نهادهاي حمایتی دیگر همچون تأمین اجتماعی درصدد تأمین نیازهاي این زنان و
فرزندان آن ها هستند. بر اساس تعریف سازمان بهزیستی، زنان سرپرست خانوار، زنانی هستند که عهده دار تامین معاش مادي و
معنوي خود و اعضاي خانواراند. این گروه از زنان را می توان به دسته هایی تقسیم کرد. مانند: زنان طلاق گرفته، زنان بیوه، زنانی که
همسر آنها از کار افتاده و یا بیکار است، زنانی که همسران آنها معتاد بوده و هزینه هاي زندگی بر عهده خودشان است، زنانی که
همسرانشان در زندان به سر می برند و زنانی که همسرانشان براي یافتن شغل یا هر دلیل دیگر مهاجرت نموده اند.اینکه چقدر طول
کشید تا واژه "زن بی سرپرست" به واژه "زن سرپرست خانوار" تبدیل شود اگرچه نامعلوم و ارزیابی نشده است اما قطعاً فداکاري،
تلاش و اثربخشی هزاران و میلیون ها زن بی سرپرست موجب شد تا نقش این زنان در اجتماع ارتقا پیدا کند.زنان سرپرست خانوار،در
سطح فردي و اجتماعی با مشکلات و مسائل جدي دست و پنجه نرم می کنند و توانمندسازي آنها تاثیر مستقیمی در حل بسیاري از
معضلات و آسیب هاي اجتماعی ایفا خواهد کرد.توانمندسازي زنان سرپرست خانوار یکی از مهمترین برنامه هاي حمایتی براي این

 
قشر از جامعه است. 

شاید براي سرپرست خانوار شدن یک مرد راهی سخت باشد اما قطعاً وقتی یک زن قرار است سرپرست خانوار باشد این سختی ها
دوچندان می شود، چراکه جامعه هنوز پذیراي حضور زنان سرپرست خانوار نیست.یافته ها حاکی از آن است که زنان سرپرست
خانواده نسبت به زنان غیرسرپرست میزان استرس بیشتري در زمینه مسایل اقتصادي، اجتماعی، حقوقی، روحی و خانوادگی متحمل
می شوند. عمده ترین عامل استرس زا در زنان سرپرست خانواده مسائل اقتصادي و در زنان غیرسرپرست خانواده مسائل جسمی و
روحی می باشند. همچنین زنان سرپرست خانواده از کیفیت زندگی پایین تري نسبت به زنان غیرسرپرست در ابعاد سلامتی و
عملکردي، اقتصادي- اجتماعی، روحی - روانی و خانوادگی برخوردارند. آمار مسائل، مشکلات و آسیب هاي اجتماعی در کشور هر
سال بیشتر می شود. افزایش نرخ طلاق، تکدي گري، گسترش اعتیاد، رشد روزافزون کارتن خواب ها نشان از افزایش مسائل اجتماعی
در جامعه هستند که در این میان پایین آمدن سن اعتیاد، زنانه شدن اعتیاد و حتی زنانه شدن پدیده کارتن خوابی نیز بیش از پیش
مشاهده می شود.این امر می تواند حاکی از یک مساله نوظهور به نام زنانه شدن مسائل و آسیب هاي اجتماعی باشد. در واقع امروزه
زنان بزرگترین قربانیان آسیب هاي اجتماعی در جامعه کنونی به شمار می روند که تحت تأثیر مشکلات موجود گاهی به دامان اعتیاد،

 
تکدیگري، سرقت و ناهنجاري هاي اجتماعی پناه می برند. 

 
راهکار هایی براي به بهبود کیفیت زندگی زنان سرپرست خانوار 



بررسی هاي مطالعات انجام شده نشان داد که با توان افزایی در 9 محور اقتصادي، شغلی، جسمانی، روانی، فرهنگی، اجتماعی، حقوقی،
فرزندان و سازمانی؛ مشکلات و آسیب هاي زنان سرپرست خانوار را کاهش داد و زندگی زنان سرپرست خانوار را بهبود
بخشید.همچنین از جمله راهکارهاي توان افزایی اقتصادي این زنان؛ حمایت هاي مالی با اولویت زنان سالمند و کم توان، افزایش
مستمري مشمولان، تاسیس صندوق حمایت از زنان سرپرست خانوار، اعطاي تسهیلات مالی ویژه، حمایت هاي بیمه اي از آنها و
اعطاي تسهیلات در زمینه مسکن با شرایط ویژه است.از دیگر راهکارها در زمینه توان افزایی شغلی زنان سرپرست خانوار می توان به
ارتقاي اطلاعات در زمینه اشتغال، آموزش هاي حرفه اي در زمینه، توسعه مشاغل خانگی درآمدزا، ایجاد شبکه تولید، بازاریابی و
فروش محصولات آن ها، فراهم سازي زمینه کارآفرینی زنان سرپرست خانوار و ... اشاره کرد.همچنین افزایش آگاهی در زمینه بهداشت
و سلامت جسمانی، تامین امنیت غذایی، ترغیب به فعالیت هاي ورزشی، ارائه تسهیلات بیمه درمانی، ارائه آموزش هاي روان شناختی
و خدمات مشاوره اي و مددکاري؛ راهکارهاي افزایش توانمندي جسمانی و روانی زنان سرپرست خانوار هستند.که با راهکارهایی مثل
ارتقاي سطح تحصیلات زنان سرپرست خانوار، تقویت شبکه هاي حمایتی خانوادگی و محلی، افزایش سرمایه اجتماعی، افزایش آگاهی
هاي حقوقی، اصلاح توسعه قوانین حمایتی و ... می توان توانمندي هاي فرهنگی، اجتماعی و حقوقی زنان سرپرست خانوار را افزایش
داد.به علاوه توانمندسازي فرزندان این زنان از طریق ارتقاي سلامت روانی آنها، ارائه خدمات مشاوره اي رایگان، ارائه تسهیلات
حمایتی براي ادامه تحصیل و آموزش هاي فنی وحرفه اي به آن ها؛ می تواند به بهبود کیفیت زندگی زنان سرپرست خانوار کمک کند
. می توان با راهکارهایی همچون ایجاد و به روزرسانی منظم بانک اطلاعاتی زنان سرپرست خانوار براي تدوین برنامه ها، در نظر گرفتن
تفاوت هاي زنان سرپرست خانوار براساس شاخص هاي علت سرپرستی، سن، تحصیلات، پایگاه اقتصادي اجتماعی، قومیت، فرهنگ و
منطقه جغرافیایی در برنامه ریزي ها، اصلاح شیوه شناسایی و بررسی شرایط مشمولان دریافت حمایت با رویکرد حفظ عزت و کرامت

 
افراد و ... می توان به بهبود کیفیت زندگی زنان سرپرست خانوار کمک کرد. 

فاطمه هوشنگی/دریا



واکنش توئیتري سخنگوي دولت به احضار آذري جهرمی از سوي

دادستانی+عکس

منبع: صبا ایرانشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/11/06

سخنگوي دولت در توئیتی در دفاع از محمد جواد آذري جهرمی نوشت: مواضع، تصمیمات و اقدامات وزیر ارتباطات موضع
دولت و رئیس جمهوري است.

 علی ربیعی، سخنگوي دولت در رشته توئیتی به احضار
آذري جهرمی به قوه قضاییه واکنش نشان و نوشت: به نظرم طرح شکایت از آذري جهرمی، فقط یک اتفاق ساده اداري یا قضایی
نیست. این شکایات و احضار به شیوه هاي سیاست گذاري در فرهنگ و جامعه، نوع نگاه به شیوه هایی براي اعمال نزاهت فرهنگی و

 
چگونگی حفاظت از دینداري، تفاوت رویکردها در سیاست گذاري و حکمرانی فرهنگی_ اجتماعی بر می گردد. 

مواضع، تصمیمات و اقدامات وزیر ارتباطات موضع دولت و رئیس جمهوري است. دولت با تحلیل شرایط اجتماعی، اقتصادي و آینده
نگري نسبت به تحول تکنولوژي، اهتمام خود را بر گسترش فناوري هاي ارتباطی و زیرساخت هایش بنا و هرگونه محدودیت و فیلتر را

 
دربلندمدت غیرممکن و در کوتاه مدت، غیرمفید می داند. 

با توجه به مطالعات تخصصی در حوزه اشتغال و فضاي مجازي، معتقدم هرگونه محدودسازي و یا تعطیلی اینستاگرام، منجر به کوچ

 
دادن حدود یک میلیون ایرانی به سمت بیکاري و فقر می شود. 





توجه به مسائل و مشکلات کارخانه استیل کورد دره شهر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/11/06

علیزاده گفت: اهمیت کارخانه کارخانه استیل کورد دره شهر در سطح ملی دیگر بر کسی پوشیده نیست و این کارخانه براي
رفع مسائل و مشکلاتش نیاز به توجه ویژه دارد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از ایلام ؛بهزادعلیزاده رییس مجمع نمایندگان استان

 
ایلام با وزیر صنعت و معدن و تجارت دیدار کرد. 

بهزاد علیزاده در دیدار با رزم حسینی وزیر صمت به بررسی
برخی واحد هاي تولیدي و صنعتی و هم چنین مشکلات و

 
مطالبات این حوزه پرداخت. 

در این دیدار که رییس هیئت مدیره کارخانه استیل کورد دره شهر هم حضور داشت، مسائل و مشکلات کارخانه استیل کورد دره شهر
مورد بررسی قرار گرفت بهزاد علیزاده رییس مجمع نمایندگان استان ایلام در خصوص این کارخانه گفت: اهمیت این کارخانه در
سطح ملی دیگر بر کسی پوشیده نیست که می طلبد موانع و مشکلات آن که چشم امید بسیاري از جوانان به آن دوخته شده و هم

 
چنین نقش بسزایی در امر اشتغال و توسعه شهرستان دره شهر دارد؛ مورد توجه ویژه قرار گیرد . 

او تاکید کرد: همه ما باید تمام تلاش خود را انجام دهیم که این کارخانه بر مدار تولید قرار گیرد چرا که علاوه بر تامین نیاز داخل

 
کشور می توانیم روي صادرات آنهم حساب ویژه اي باز کنیم. 

رئیس مجمع نمایندگان استان ایلام هم چنین در بخش دیگري از سخنان خود ضمن تاکید بر معضل بیکاري در حوزه انتخابیه و به
تبع مشکلات اجتماعی آن خواستار توسعه صنعت از طریق سازمان توسعه و نوسازي صنایع ایران شد، که مقرر گردید بررسی هاي

 
لازم در خصوص احداث کارخانه هاي لاستیک، داروسازي، روغن کشی و قند بعمل آید. 

در پایان پس از بحث و تبادل نظر هاي بسیار، رزم حسینی وزیر صنعت و معدن و تجارت دستورات لازم را خصوص بررسی مسائل و
مطالبات مطروحه صادر و قول مساعد دادند تمام تلاش خود را به جهت مرتفع کردن آن ها به کار گیرد.



خبرگزاري ها و فضاي مجازي گفتمان سازي علم و فناوري انجام دهند

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور با اشاره به اینکه باید جریان ملی دانش در دانشگاه ها ایجاد شود گفت: بسیج
وارد نقشه راه علمی ده ساله شده و به ابعاد اساسی مختلف خواهد پرداخت.

به گزارش خبرگزاري بسیج هرمزگان ،مهدي رحیمی در
جمع بسیجیان هرمزگان اظهار کرد: عرصه علم و فناوري،
عرصه اي بااهمیت براي کشور است که می تواند کشور را

 
از وضعیت کنونی نجات دهد. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود:علم و
پژوهش راه رسیدن به تمدن اسلامی است، با علم و
پژوهش می توان عرصه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی

 
کشور را دگرگون کرد. 

رحیمی گفت: اگر اکنون در وضعیت اقتصادي، فرهنگی و مسائل اجتماعی دچار معضلات ومشکلات هستیم، ناشی از عملکرد بد

 
دانشگاه ها در عرصه علم و فناوري است. 

 
وي عنوان کرد: علم وفناوري باید در کشور گسترش یابد تا اقتدار ایجاد کند، به همین دلیل مرجعیت علمی بسیار مهم است. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور عنوان کرد: بسیجی کسی نیست که صرفا در سپاه پرونده فیزیکی دارد، از لحاظ تعریف

 
در عرصه علم و فناوري بسیجی کسی است که براي پیشبرد اهداف انقلاب اسلامی و رسیدن به مرجعیت علمی تلاش می کند. 

رحیمی گفت: اگر زمانی خواستیم جهش علمی را در کشور به وجود آوریم، ساختار و شبکه مویرگی که بسیج در کشور ایجاد کرده

 
شروع کرد و باید بتوان از این شبکه حداکثر بهره برداري را در عرصه علم وفناوري داشته باشیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود: عرصه علم و فناوري، عرصه اي است که می تواند افراد را به پایگاه ها جذب و در

 
هر محله پرچم آن به اهتراز درآید. 

رحیمی بیان کرد: با تقویت بنیه علمی نیروها در محلات مختلف و با ایجاد هسته هاي حداقل مسئله یاب می توان خیزش و جهش را

 
در کشور ایجاد کنیم. 

وي ظهار کرد: اکنون جهش علمی در کشور ایجاد شده اما تبدیل به جریان واقعی نشده، ما در حال تبدیل شدن به جریان علمی

 
هستیم. 



رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور افزود: کشورها تمدن غرب بر پایه علم مادي استوار است، در اندیشه کده هاي خود

 
تفکرات جالبی را به مدت 50 سال برنامه ریزي می کنند و این نشان دهنده اقتدار علمی آن ها است. 

وي گفت: باید مسائل اولویت دار استان ها را مشخص کنیم، به راحتی مسئله هاي اولویت دار کشور مشخص خواهند شد که می توان

 
این موضوعات را به دانشجوهاي نخبه انتقال داد تا مقاله هایشان را در خصوص این مسائل پراهمیت آماده کنند. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور تصریح کرد: باید حتما جریان ملی دانش در دانشگاه ها ایجاد شود، که در تقابل و تعامل

 
با جریان جهانی دانش باشد که در این صورت می توان انتظار داشت که درعرصه علم و فناوري موثر باشیم. 

رحیمی افزود: علاوه بر این دانشمندان طراز اول جهانی باید داشته باشیم، مهم ترین رکن در تمدن نوین اسلامی سرمایه هاي انسانی

 
است. 

وي عنوان کرد: باید سیستم نشریات و علمی دانشگاه ها تقویت شود تا مقالات محققین ما در کمتر از 20 روز در نشریات داخلی چاپ

 
شوند و هر خارجی که بخواهد از این علم استفاده کند زبان فارسی خود را تقویت کند. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور بیان کرد: در داخل دانشگاه ها نظام ارتقا هیات علمی باید تغییر کند و از مقاله محوري
به سمت مسئله محوري برود، اگر مسائل به طور صحیح در کشور مشخص و تبدیل به مسئله شوند و در نهایت تبدیل به موضوع مقاله

 
در دانشگاه ها شوند، دراین صورت دانشگاه ها موفق و یک پله ارتقا پیدا خواهند کرد. 

رحیمی افزود: اغلب دانشجویان در دانشگاه هاي کشور، نسل اول یا نسل دوم و جدیدا نسل سوم وارد دانشگاه ها شدند و نوآوري

 
دانشجویان نسل دوم خطی است. 

وي اظهارکرد: اگر بتوانیم شبکه فیزیکی محققین و مخترعین که بسیجی درست کرده، به حلقه میانی دانش به هر دانشگاهی وصل
کنیم، آن دانشگاه به مردم سالاري دانشی تبدیل می شود اگر دانشگاه ما مردم سالاري دینی داشته باشد و مردم سالاري دانشی را به

 
آن اضافه شود، دانشگاه می تواند به جایی تبدیل شود که کشور را به سمت تمدن نوین اسلامی هدایت کند. 

وي با اشاره به اینکه دانشمندان شاخصه رسیدن به مرجعیت علمی در جهان هستند، بیان کرد: اگر تهدیدها را به خوبی شناسایی

 
کنیم و براي آن ها برنامه داشته باشیم می توانیم از مرز جریان جهانی دانش عبور کنیم. 

رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور با بیان اینکه باید توانمندسازي هدفمند را ایجاد کرده و زیر ساخت ها را تقویت کنیم،
گفت: سیاست ما بر این قرارگرفته که تا ده سال آینده تمام نواحی سپاه هاي استان ها یک مرکز رشد داشته باشد، در ناحیه مرکز

 
استان مرکز نوآوري و شتاب دهنده داشته باشیم که روي تفکر و ایده فرد کار شود. 

رحیمی تصریح کرد: تمام سیستم هاي رسانه اي، خبرگزاري ها و فضاي مجازي گفتمان سازي علم و فناوري انجام دهند تا فرهنگ

 
کارآفرینی و فرهنگ مرجعیت علمی را در جامعه ترویج دهیم. 

وي گفت: بسیج وارد نقشه راه علمی ده ساله شده، نقشه راه علمی باید به طریقی باشد که در سه بعُد اساسی ایجاد و تولید فکر و

 
اندیشه با استفاده از اندیشکده هاي مختلف و خانه نخبگان در هر استان و شهرستان محصول داشته باشیم. 



رئیس سازمان بسیج علمی و پژوهشی کشور ادامه داد: در سري دوم بتوانیم در حوزه فناوري به توسعه فناوري که در پایان به تحقق

 
آن فناوري دانش بنیان میانجامد بپردازیم. 

رحیمی خاطر نشان کرد: یکی از وظایف ما اشتغالزایی براي این افراد در شرکت هاي دانش بنیان و زایشی است، در حال حاضر حدود
5 هزار و هفتصد شرکت دانش بنیان در کشور داریم که امیدواریم تا چند ساله آینده به 40 هزار شرکت بنیان برسانیم.



سومین جلسه کمیته تعیین مزد برگزار می شود/ تعیین سبد معیشت خانوار در

دستور کار

منبع: داناشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/11/06

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، سومین نشست کمیته تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی کار
امروز برگزار می شود.

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار،
سومین نشست کمیته تخصصی مزد در ذیل شوراي عالی

 
کار امروز برگزار می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ فرامرز توفیقی در
مورد جلسات کمیته هاي تخصصی مزد ذیل شوراي عالی
کار گفت: تاکنون دو جلسه کمیته هاي تخصصی مزد در
وزارت کار برگزار شده و امروز دوشنبه 6 بهمن 99 نیز
سومین جلسه در محل وزارت کار با حضور کارشناسان

 
نماینده کارگر، کارفرما و دولت برگزار می شود. 

به گفته وي، کمیته هاي تخصصی مزد در ذیل شوراي
عالی کار تشکیل می شوند که وظیفه آنها تعیین سبد معیشت خانوار کارگري براي تعیین حداقل دستمزد کارگران در سال آینده

 
است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: براساس ماده 41 قانون کار مزد کارگران می تواند به صورت مزد صنفی یا
منطقه اي تعیین شود و سال گذشته کمیته هاي مزد تصویب کردند که پژوهشی راجع به مزد صنفی و منطقه اي انجام شود، در این
زمینه مؤسسه آموزش و پژوهش تأمین اجتماعی تحقیقی انجام داد که چگونه می توان به زیرساخت هایی براي تعیین مزد صنفی یا

 
منطقه اي برسیم ، اما به هر حال این پژوهش براي امسال نمی رسد. 

توفیقی گفت: در جلسه دوشنبه هفته جاري کمیته هاي مزد کارگري در مورد تورم اعلام شده دي ماه صحبت می شود و سبد
معیشت خانوار کارگري در سال جاري مورد بررسی قرار می گیرد که این زمینه اي براي تعیین حداقل مزد کارگران در سال آینده

 
خواهد بود. 

به گفته وي، براساس اعلام مرکز آمار ایران نرخ تورم سالانه در پایان دي ماه امسال 32.5درصد بوده و نرخ تورم نقطه به نقطه یعنی

 
دي ماه امسال نسبت به دي ماه پارسال 48 درصد بوده است. 

 
وي افزود: سومین جلسه کمیته تخصصی مزد کارگران در وزارت کار برگزار می شود. 

به گفته رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار، در حال حاضر 14.7 میلیون نفر کارگران بیمه شده اصلی در کشور وجود



دارد که بعد خانوار آنها به طور میانگین 3.3 نفر است و هزینه میانگین یک خانوار کارگري در جلسات کمیته تخصصی مزد کارگران

 
تعیین می شود. 

وي سهم مسکن از سبد معیشت خانوار کارگري را براساس آمار مرکز ایران بین 30 تا 55درصد اعلام کرد و گفت: البته در شهرهاي

 
بزرگ سهم هزینه مسکن از سبد خانوار بیشتر است. 

توفیقی همچنین در مورد اینکه آیا قانون کار از کارگر حمایت می کند یا از تولید و پایداري کار گفت: وزارت کار اگر وظیفه اي در
زمینه اشتغال داشته باشد در بخش معاونت کارآفرینی است ، اما شوراي عالی کار وظیفه دارد حداقل دستمزد کارگران براي سال
آینده را مشخص کند و براساس تحقیق انجام شده سهم دستمزد کارگر از هزینه تمام شده کالاها فقط 12 درصد است. بنابراین اگر
یک کارخانه ورشکست می شود یا تولید در آن متوقف می شود به خاطر بی تدبیري مدیران و دولت ها از سال 69 تا کنون بوده و در

 
واقع هزینه هاي کارگري سهم اندکی از هزینه تمام شده کارخانه ها را داشته است. 

رئیس کمیته دستمزد کانون شوراهاي اسلامی کار گفت: هر سال دستمزد کارمندان دولت بین 60 تا 140 درصد بالا می رود و وقتی
می گوییم چرا دستمزد کارگران این مقدار بالا نمی روند، می گویند کارمندان از بودجه دولت حقوق می گیرند، مگر بودجه دولت از

 
کجا آمده است آن هم از مالیات کارگران و مردم به دست آمده و نباید اینقدر تفاوت بین کارگران و کارمندان باشد. 

توفیقی افزود: اگر کارخانه ها و برندهایی مانند ارج، آزمایش و یا دیگران از بین می روند، به خاطر قوانین مشکل دار مانند نپرداختن

 
سهم تولید از هدف مندي یارانه و یا سایر قوانین است و ربط زیادي به دستمزد کارگران ندارد. 

 
انتهاي پیام 

منبع: فارس



الیاس نادران

جزئیات مصوبات کمیسیون تلفیق درباره هدفمندي یارانه ها/ 78 میلیون نفر

یارانه می گیرند

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/11/06

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، جزئیات مصوبات این کمیسیون درباره هدفمندي یارانه ها را تشریح کرد.

 
رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400: 

 
جزئیات مصوبات کمیسیون تلفیق درباره هدفمندي یارانه ها/ 78 میلیون نفر یارانه می گیرند 

 
رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، جزئیات مصوبات این کمیسیون درباره هدفمندي یارانه ها را تشریح کرد. 

 
رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400، جزئیات مصوبات این کمیسیون درباره هدفمندي یارانه ها را تشریح کرد. 

 
  

 
هدفمندي یارانه ها   

 
به گزارش خبرگزاري صنایع، الیاس نادران درباره یارانه در سال 1400، اظهار داشت: 

اساسی ترین محور پیشنهاد هاي کمیته تبصره 14 هدفمندي یارانه ها، مستمري مددجویان کمیته امداد و بهزیستی، یارانه هاي دارو،

 
بخش هاي تولید و اشتغال و محرومیت زدایی از مناطق مختلف کشور بود. 

در این محور ها مواردي که الآن کمیسیون تلفیق مصوب کرده این است که هر آنچه از تغییر قیمت نرخ ارز براي مردم امکان آثار

 
تورمی داشته باشد براي مصرف کننده ها جبران خواهد شد. 

 
  

 
پیشنهاد دولت براي یارانه 

 
نادران درباره پیشنهاد دولت در لایحه بودجه 1400، گفت: 

 
پیشنهاد دولت 74 هزار میلیارد تومان بود که این مبلغ به بیش از 147 هزار میلیارد تومان افزایش پیدا کرد. 

در این طرح تأثیر نرخ ارز اعمال شده است و در موضوع دارو هم براي اطمینان از تأمین منابع آن 33 هزار و 500 میلیارد تومان در
نظر گرفته شده است که در اختیار بانک مرکزي قرار می گیرد که هر کدام از واردکنندگان دارو مابه التفاوت نرخ ارز را مستقیم از



 
بانک مرکزي دریافت می کنند. 

 
  

 
همچنین بخوانید: 

 
اختصاص 147 هزار میلیارد تومان اعتبار براي یارانه نقدي در بودجه 1400 مردم، سال آینده چقدر یارانه می گیرند؟  

 
پرداخت دومین مرحله یارانه معیشتی اقشار کم درآمد 

 
  

 
  

 
یارانه براي مددجویان کمیته امداد   

 
وي درباره مددجویان کمیته امداد، بیان داشت: 

براي این افراد که الآن متوسط در خانوار تک نفره 53 هزار تومان دریافت می کنند مبلغ 83 هزار تومان به آن اضافه شد که بتوانند

 
حداقل معیشت را براي اداره زندگی داشته باشند البته این مبلغ به غیر از یارانه نقدي است که دریافت می کنند. 

 
  

 
 درباره افزایش حقوق سربازان هم افزود: 

سربازان در سال آینده بیش از یک میلیون و 800 هزار تومان دریافت خواهند کرد تا بتوانند حداقل حقوق را در دوران سربازي داشته

 
باشند. 

 
  

 
حمایت از تولید   

 
به گزارش خبرگزاري صنایع، رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 مجلس در پایان، اظهار داشت: 

مجلس 32 هزار میلیارد تومان براي حمایت از تولید به خصوص تولید فرآورده هاي دامی، بخش هاي کشاورزي و بخش هایی که
احتمال آسیب دیدن آنان وجود دارد قرار داده است و همچنین 18 هزار میلیارد تومان هم براي محرومیت زدایی از مناطق مختلف که

 
به توانمندي مناطق محروم کشور کمک کند در نظر گرفته شده است. 

 
  

انتهاي پیام///





قالیباف: روح حاکم بر تحول در بودجه 1400 رفع تبعیض است

منبع: دانشجوشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/11/06

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی حماسه
ماندگار به مناسبت واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه زهرا (س)، امام خمینی (ره) و

ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، محمدباقر قالیباف رئیس
مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی حماسه ماندگار به مناسبت
واقعه ششم بهمن ماه سال 1360 آمل ضمن تبریک ولادت حضرت فاطمه
زهرا (س)، امام خمینی (ره) و ایام دهه فجر، گفت: واقعه 1360 آمل
نمادي از مقاومت مردم و حضور آن ها در همه صحنه هاست، همان چیزي
که امروز کمتر به آن توجه شده است. وقتی از واقعه ششم بهمن آمل یاد
می کنیم نشان می دهد باور هاي انقلاب ما برخواسته از مکتب اهل بیت و

 
قرآن است و اینکه مردم چگونه از انقلاب دفاع کردند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: شهر هزار سنگر آمل داراي چهره هاي بزرگ روحانیت همچون حضرت آیت االله حسن زاده آملی،
آیت االله جوادي آملی، آیت االله میرزاهاشم آملی است که در دوران جنگ در کنار رزمندگان لشگر 25 کربلا بودند، از این رو یاد همه

 
شهداي این استان و 40 شهید و یک شهیده طاهره واقعه ششم بهمن سال 1360 آمل را گرامی می داریم. 

وي یادآور شد: تاریخ نشان داده مردم مازندران و جوانان آن ها در هر مقطعی در صحنه حضور پیدا کردند و جوانان و مردم عزیزما
باید بدانند از جاي جاي غرب کشور، کوه هاي سربه فلک کشیده کردستان تا دهانه فاو در منتهی الیه جنوب کشور نمادي از رشادت
هاي مردم مازندران در طول دفاع مقدس است. شهید ابوعمار، طوسی، نوبخت، حاج نصیر، نیارکی از شهداي این خطه هستند؛ که بر
روح مطهر آن ها درود می فرستیم و همچنین علمایی، چون شهید هاشمی نژاد که از اهالی خطه مازندران بودند و در خراسان حضور

 
داشتند و به دست منافقین شهید شدند. 

قالیباف ادامه داد: این رشادت ها از دوران دفاع مقدس تا امروز و شهادت مدافعان حرم ادامه داشته و شهداي مدافع حرم نیز نماد

 
مقاومت و شهامت مردم عزیز این استان هستند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه عنوان کرد: زمانی که ما به مردم اعتماد کردیم و به آن ها فرصت دادیم تا در صحنه هاي
مختلف حضور پیدا کنند مثل دوران دفاع مقدس، مردم در صحنه حاضر شدند و ایفاي نقش کردند، اما هرجا که از طرف مسئولین

 
غفلت شد و اجازه حضور به مردم داده نشد، ما آسیب دیدیم. 

قالیباف با بیان اینکه انقلاب ما عجین شده با نیرو هاي مردمی و جوان است، گفت: سردار شعبانی همین جانباز عزیزي که به دلیل
ابتلا به ویروس منحوس کرونا جان به جان آفرین تسلیم کرد در واقعه ششم بهمن سال 1360 فرمانده سپاه آمل بود، در آن زمان

 
شهید شعبانی جوانی بیست و اندي ساله بود که در مقابل دشمن ایستاد و این افتخار را آفرید. 



رئیس مجلس شوراي اسلامی افزود: جوانان پیشتاز و پیش آهنگ همه حرکات بودند و امروز در زمینه هاي مختلف به ویژه در حوزه
مشکلات اقتصادي نیازمند آن هستیم تا از ظرفیت مردم و جوانان خلاق، متعهد و با علم و دانش استفاده کنیم. این فرصت ما را از
سختی نجات می دهد، اما یکی از مشکلات ما این است که اقتصاد ما دولتی است و در جایی هم که اقتصاد غیردولتی است فی الواقع

 
شبه دولتی است، بنابراین ما باید با استفاده از تجربه گذشته، فرصت ها را فراهم کنیم. 

قالیباف با بیان اینکه یکی از سیاست هاي قطعی مجلس یازدهم ایجاد فرصت براي مردم در موقعیت ها و عرصه هاي مختلف است تا
به مشکلاتشان پایان دهند، گفت: ما در مجلس براي همه استان هاي کشور از جمله استان مازندران رویکرد محرومیت زدایی، توجه
به معیشت، سلامت، اشتغال و تولید را اتخاذ کردیم و به خصوص در بودجه سال 1400 و براي برنامه هفتم توسعه مصم هستیم تا گام

 
هاي جدي برداشته شود، زیرا اگر فرصتی به مردم ندهیم و رویکرد ها را اصلاح نکنیم فرصت ها به تهدید تبدیل می شود. 

وي یادآور شد: فرصت هاي بزرگی در استان مازندران وجود دارد که بعضا متاسفانه به تهدید تبدیل شده است، یکی از چالش هاي
مردم و این استان در حوزه آب، کشاورزي، آب هاي سطحی، زباله و آسیب جنگل ها است که باید به آن ها بپردازیم. مردم مازندران
به مهمان نوازي شهره هستند و بخش عمده اي از مردم کشور براي گردشگري به این استان سفر می کنند لذا از این فرصت باید

 
استفاده شود، اما به خاطر سوءمدیریت در این زمینه مشکلاتی به وجود آمده است. 

رئیس قوه مقننه تاکید کرد: این مشکلات قابل حل شدن است منتها نیازمند برنامه ریزي دقیق و فرصت سازي براي مردم و جوانان
است، مجلس در برنامه ریزي هاي خود این رفع تبعیض ها را از بین می برد، روح حاکم بر تحول بودجه 1400 در مجلس نیز رفع

 
تبعیض است و اولویت را به مناطق محروم داده ایم، نباید اجازه دهیم که محرومیت ها زیر سایه فضاي سبز مازندران دیده نشود. 

قالیباف تصریح کرد: نماینده هاي استان در مجلس به همه موضوعات توجه دارند و در بودجه سال 1400 تلاش می کنیم با رفع
تبعیض مشکلات روستا هاي دوردست، حاشیه نشینی، مسائل بخش تولید، معیشت و سلامت مردم را مرتفع کنیم و در برنامه هفتم

 
توسعه نیز فرصت هایی را فراهم کنیم تا از ظرفیت هاي توسعه اي این استان استفاده شود. 

حاجی پور نماینده مردم آمل نیز در این برنامه واقعه ششم بهمن 1360 آمل را یادآور شد و گفت: در این واقعه 41 تن از عزیزان ما به
شهادت رسیدند که یاد آن ها را گرامی می داریم.



مصوبات مهم کمیسیون تلفیق در بودجه سال 1400

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/11/06

مهمترین مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه 1400 را در این گزارش بخوانید.

 
مهمترین مصوبات کمیسیون تلفیق بودجه 1400 را در این گزارش بخوانید. 

حسینعلی امیري معاون پارلمانی رئیس جمهور در جلسه علنی روز
یکشنبه(12 آذر 99) مجلس شوراي اسلامی، لایحه بودجه سال
1400کل کشور را تقدیم پارلمان کرد. هیئت رئیسه مجلس نیز این
لایحه را در اختیار نمایندگان قرار داد تا پیشنهادات خود را در این

 
زمینه ارائه کنند. 

پس از فرصت 10 روز نمایندگان، کمیسیون تلفیق بودجه سال
1400، تشکیل و پس از برگزاري جلسات در 2 نوبت صبح و عصر،
این لایحه بررسی و گزارش نهایی آن به هیئت رئیسه پارلمان ارائه

 
شد. 

طبق آیین نامه داخلی مجلس، نمایندگان باردیگر 10 روز فرصت دارند تا نظرات و پیشنهادات خود را درباره گزارش کمیسیون تلفیق

 
به هیئت رئیسه ارائه کنند تا در صحن علنی مجلس بررسی شود. 

طبق برنامه ریزي هاي هیئت رئیسه قوه مقننه، قرار است روز شنبه 18 بهمن سال جاري روند بررسی بودجه سال آینده کل کشور در

 
صحن علنی مجلس آغاز شود. 

عنوان مصوبهردیف

افزایش وام ازدواج به میزان 100 میلیون تومان1

افزایش یارانه هاي نقدي براي تحت پوششین مراکز حمایتی به میزان 200 و هشتاد و شش هزار تومان2

حذف ضامن وام ازدواج و اعتبار سنجی به جاي ضامن3

تعیین سقف پاداش بازنشستگی به میزان 475 میلیون تومان4

تخصیص 375 میلیارد تومان براي درمان ناباروري5

افزایش 25 درصد حقوق کارکنان دولت6

لغو ممنوعیت کشت برنج در نقاط مختلف کشور7

سهم 20 درصدي صندوق توسعه ملی از منابع حاصل از صادرات نفت خام تا سقف یک میلیون بشکه در روز و مازاد بر یک8



میلیون بشکه در روز سی و هشت درصد

9
اختصاص 800 میلیارد تومان جهت خرید تبلت براي دانش آموزان بی بضائت مناطق محروم که به دلیل شیوع کرونا از

تحصیل بازمانده اند

صادرات مواد خام و نیمه خام معدنی و فلزي مشمول مالیات شد10

افزایش حقوق ورودي گمرکی (تعرفه)گوشی ها و تبلت هاي بالاي 600 دلار از 6 درصد به 12 درصد11

12
اگر افرادي که اقساط باقی مانده جریمه غیبت بیش از 8 سال از خدمت وظیفه سربازي خود را تا پایان سال آینده پرداخت

نکنند، غایب محسوب شده و باید به خدمت وظیفه عمومی اعزام شوند

13
 

هزینه آب، برق و گاز مشترکان کم مصرف نسبت به سطح الگوي مصرف در سال آینده رایگان شد

بخشش جرایم بیمه اي تامین اجتماعی همه واحد هاي تولیدي که در ایام کرونا اشتغال خودرا حفظ کردند14

عرضه 10 میلیارد متر مکعب گاز طبیعی مانند سایر فراورده هاي نفتی در بورس انرژي15

اخذ مالیات بر ارزش افزوده در مناطق آزاد، تجاري و صنعتی از ابتداي 161400

1افزایش تعرفه جرایم رانندگی از 2 درصد به 5 درصد17

حذف جریمه عوارض بزرگراهی خودروها18

حقوق 33 میلیونی سقف دریافتی در سال آینده19

20
معافیت مالیاتی حقوق هاي تا سقف 4 میلیون تومان در سال 1400 حقوق پرداخت پرداخت حق انشعاب آب و فاضلاب برق و

گاز براي یک مرتبه براي مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی در سال 1400 رایگان خواهد شد.

21
رایگان شدن حقوق پرداخت حق انشعاب آب و فاضلاب برق و گاز براي مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی در سال

آینده

تعیین اعتبار 2 هزار میلیارد تومانی از محل فروش اوراق مشارکت جهت اجراي طرح هادي روستایی22

23
تشکیل صندوق پروژه اي در بازار بورس و معاف از مالیات به منظور تجمیع سرمایه هاي خرد مردم براي کمک به اجراي

پروژه هاي بزرگ

24
لغو معافیت مالیاتی موسسات کنکور در سال 1400 و تخصیص اعتبار براي همسان سازي حقوق کارگران بازنشسته سازمان

تامین اجتماعی

تعیین شرایط جدید براي نحوه واگذاري شرکت هاي دولتی به بخش خصوصی درسال آینده25

26 
-تعیین سقف تسهیلات 30 میلیارد دلاري جهت تامین مالی خارجی (فاینانس) براي طرح هاي دولتی در سال 1400 

 

تعیین سقف براي صادرات یک و نیم میلیون بشکه نفت در سال آینده27

تکلیف به دولت براي واگذاري 7 میلیون سهام عدالت به افراد واجد شرایط28

همه حرفه ها از جمله وکلا و پزشکان مکلف به نصب پایانه فروشگاهی شدند29

اخذ اعتباري بالغ بر 2 هزار میلیارد تومان از اپراتورهاي تلفن همراه به منظور توسعه اینترنت در مناطق محروم30
مصوبات کمیسیون تلفیق پس از تصویب درجلسه علنی و تایید شوراي نگهبان تبدیل به قانون می شود و از سوي دولت ابلاغ می

شود.



تثبیت اشتغال 91 هزار نفر با تسهیلات بانک تجارت

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/11/06

بانک تجارت تا پایان دي ماه امسال، با اعطاي 41 هزارو271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 میلیارد ریال به
صاحبان کسب وکارهاي آسیب دیده از شیوع کرونا اشتغال 91 هزار و 912 نفر را تثبیت کرد.

بانک تجارت تا پایان دي ماه امسال، با اعطاي 41
هزارو271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 میلیارد
ریال به صاحبان کسب وکارهاي آسیب دیده از شیوع کرونا

 
اشتغال 91 هزار و 912 نفر را تثبیت کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، شیوع بیماري کرونا
در یک سال اخیر شرایط فعالیت را تا حدود زیادي براي
برخی صنایع و مشاغل دشوار و آسیب هایی را به آنها وارد
کرد. بانک تجارت در راستاي ایفاي نقش حمایتی خود در
این شرایط اقتصادي، تسهیلات ویژه اي را آماده و به

 
متقاضیان در استان هاي مختلف کشور اعطا کرد. 

به همین منظور تا پایان دي ماه سال جاري تعداد 41 هزار و 271 فقره تسهیلات جمعا به مبلغ بیش از 20 هزار و 557 میلیون ریال
به متقاضیان کسب و کارهاي آسیب دیده به ویژه صنعت حمل و نقل کشور توسط بانک تجارت اعطا شد که تاثیر مستقیم آن تثبیت

 
اشتغال 91 هزار و 912 نفر در شرایط شیوع ویروس کرونا شد. 

بانک تجارت همچنین به منظور حمایت از اقشار آسیب دیده در دوره شیوع ویروس کرونا تا پایان دي ماه سال 1399 تعداد بیست و
پنج هزار و 825 فقره تسهیلات ودیعه مسکن جمعا به مبلغ چهار هزار و 963 میلیارد ریال به خانواده هاي مستاجر در استان هاي

 
مختلف کشور اعطا کرد. 

کارکنان بانک تجارت در سراسر کشور با وجود احتمال بالاي شیوع و ابتلاي بیماري کرونا در شعبه هاي بانک، با از خود گذشتگی و
ایثار و البته رعایت حداکثري پروتکل هاي بهداشتی تلاش کردند که در روند ارائه خدمات به مشتریان خللی وارد نشود. کارکنان این
بانک در ساعات حضور در محل کار به طور صحیح و دقیق ملزم به استفاده از ماسک و رعایت پروتکل هاي بهداشتی و درمانی هستند

 
و رؤساي ادارات و مسئولین شعب موظف اند نسبت به حسن اجراي این قانون نظارت دقیق داشته باشند. 

بانک تجارت همچنین در راستاي ابلاغ سیاست هوشمندسازي اقتصاد و آماده سازي زیرساخت استقرار بانکداري دیجیتال و در
راستاي ارائه تمامی خدمات بانکی به صورت غیرحضوري، طرح "زمرد" را به عنوان زیست بوم متمرکز راهکارهاي دیجیتال در دستور
کار دارد. مهم ترین ویژگی این زیست بوم این است که هموطنان بدون حضور در شعب می توانند به عنوان یک مشتري جدید در
بانک تجارت افتتاح حساب کرده و کارت بانکی خود را به صورت غیر حضوري در محل تحویل گیرد. همچنین از همین زیست بوم می

تواند سرویس خدمات نوین خود نظیر همراه بانک را فعال کند. 



دبیرخانه کارگروه تخصصی اشتغال استان تهران پیش از این از عملکرد بانک تجارت که با پرداخت 4210 میلیارد ریال تسهیلات
بهترین عملکرد را بین بانک ها داشته تقدیر کرده بود.



رونق فعالیت هاي فرهنگی و هنري مساجد با اجراي طرح «ایران قوي»

منبع: شبستانشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/11/06

اجراي طرح«ایران قوي»که در قالب سه شبستان و 12 رواق از سوي ستادهماهنگی کانونهاي مساجدکشور طراحی شده،در
بیش از 25 هزار کانون مسجدي در کشور اجرا می شود که فعالیت هاي فرهنگی و هنري 382 کانون مسجد این استان در

راستاي اجراي طرح «ایران قوي» رونق گرفته است.

اجراي طرح«ایران قوي»که در قالب سه شبستان و 12 رواق از سوي ستادهماهنگی کانونهاي مساجدکشور طراحی شده،در
بیش از 25 هزار کانون مسجدي در کشور اجرا می شود که فعالیت هاي فرهنگی و هنري 382 کانون مسجد این استان در راستاي

 
اجراي طرح «ایران قوي» رونق گرفته است. 

خبرگزاري شبستان_ خراسان شمالی؛ با پیروزي انقلاب اسلامی به رهبري
حضرت امام خمینی(ره) و استقرار نظام اسلامی در کشور، فرصتی بی
نظیر براي حرکت به سمت تمدن اسلامی ایجاد شدکه این حرکت عظیم
از لحظه آغاز، با موانع بسیاري روبه رو بوده، موانعی که ناشی از دشمنی و
سستی عوامل داخلی و یا حتی بلایاي طبیعی بوده و تنها راه پیشرفت در
این مسیر «استحکام داخلی» و «قوي شدن» است که یکی از مهمترین
مولفه هاي این استحکام، قوي شدن در زمینه فرهنگ و هنر است که
رهبر معظم انقلاب در این خصوص می فرمایند: (در زمینه فرهنگی باید

 
قوي بشوید، در زمینه حفظ هویّت اسلامی و انقلابی باید روز به روز قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است.) 

در همین راستا و در دومین سال برگزاري رویداد ملی فهما ویژه کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد ایران، ستاد هماهنگی کانون
هاي مساجد کشور با ارائه طرح ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی»، ضمن جریان سازي این گفتمان در بین آحاد مردم به
ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد، قصد دارد زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد مهم در

 
بستر فضاي مجازي فراهم کند. 

طرح ملی «ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی» که پس از سخنرانی مقام معظم رهبري در دي ماه سال گذشته که فرمودند: «ملّت
عزیز ایران باید همتشان این باشد که قوي بشوند» کلید خورد، مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و
فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فن آوري هاي نوین است، در نظر دارد با ایجاد بستر مشارکت و
نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور، در راستاي

 
تقویت مؤلفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد، گام بردارد. 

محورهاي چهارگانه این طرح شامل «قرآن و سیره اهل بیت علیهم السلام»، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی»، «پیشرفت و امید به
آینده» و «مقاومت و عزت ایران اسلامی» می شود که گستره و مخاطبین طرح فعالان و اعضاي کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد



 
سراسر کشور هستند. 

براي این طرح 12 رواق تعریف شده که هر کدام از این رواق ها به یک استان اختصاص دارد که شامل رواق نور: خراسان رضوي، رواق
کتاب: چهارمحال و بختیاري، رواق دانش: قم، رواق همدلی: تهران، رواق رسانه: فارس، رواق سرود: هرمزگان، رواق فیلم: گلستان، رواق
نمایش: البرز، رواق ترنج: اردبیل، رواق قلم: یزد، رواق کارآفرینی: اصفهان و رواق فن آوري: خراسان جنوبی می شود و انتخاب استان

 
ها بر اساس امتیازاتی بوده که استان ها سال گذشته در پایتخت فهما کسب کرده اند. 

اطلاع رسانی طرح توسط ستادهاي استانی از 19 مهرماه مصادف با بیانات مقام معظم رهبري آغاز شده و ارزیابی و داوري آثار هم تا
22 بهمن ماه 99 صورت می گیرد و سپس مراسم اختتامیه و معرفی برگزیدگان طرح، اسفند ماه همزمان با سالروز تأسیس کانون

 
هاي فرهنگی و هنري مساجد برگزار می شود. 

 
19 رابط کانونی، طرح «ایران قوي» را در مساجد خراسان شمالی تبیین می کنند 

مدیر ستاد فهما مساجد خراسان شمالی با اشاره به فعالیت شبکه رابطان کانون هاي مساجد خراسان شمالی، گفت: 19 رابط کانونی،

 
طرح «ایران قوي» را در مساجد خراسان شمالی تبیین می کنند. 

«هاشم شیرازیان» با اشاره به اهمیت فعالیت و تلاش هاي کانون هاي رابط در نقاط مختلف شهري و روستایی استان گفت: 19 رابط
از میان کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد استان انتخاب و در شبکه رابطان با تعیین زیرمجموعه اي از کانون ها در تبیین و اجراي

 
صحیح طرح «ایران قوي» تلاش می کنند. 

مدیر ستاد فهما مساجد خراسان شمالی با معرفی کانون هاي رابط گفت: کانون «امام رضا (علیه السلام)» گرمه رابط کانون هاي
شهري و روستایی این شهرستان، کانون فرهنگی هنري «امام محمد باقر(علیه السلام)» و کانون «رأفت» شوقان رابط کانون هاي
شهرستان جاجرم، کانون فرهنگی هنري «امام موسی کاظم (علیه السلام)» و کانون «آقا نجفی قوچانی» رابط کانون هاي شهرستان
فاروج و نیز کانون «شهداي شهرك ولیعصر (عجل االله تعالی فرج الشریف)» و کانون «امام سجاد (علیه السلام)» رابط کانونهاي

 
شهرستان شیروان است. 

شیرازیان به شبکه رابطین شهرستان اسفراین نیز اشاره کرد و گفت: دو کانون فرهنگی هنري «امام حسن مجتبی (علیه السلام)» و
کانون «محبان الزهرا (سلام االله علیها)» در این شهرستان، کانون ها را براي مشارکت بیشتر در فعالیت هاي مسجدي و ثبت اقدامات

 
خود در سامانه بچه هاي مسجد هدایت می کنند. 

وي با بیان اینکه 6 رابط در شهرستان بجنورد شبکه رابطین کانون هاي مساجد این شهرستان را تشکیل می دهند، توضیح داد: سه
کانون شهید «همت»، «طریق النور» و «مهدویت» رابط کانون هاي مساجد روستایی و سه کانون «پنج تن آل عباء»، «رمضان» و

 
«امام هادي (علیه السلام)» نیز همراهی و هدایتگري کانون هاي شهري در شهرستان بجنورد را برعهده دارند. 

شیرازیان همچنین کانون روستایی «شفا» و کانون شهري «قدس» را نیز دو کانون رابط شبکه رابطین شهرستان راز و جرگلان معرفی

 
کرد. 

شیرازیان ضمن تاکید بر آموزش رابطان گفت: جلسات آموزشی به صورت وبینار و مجازي و نیز نشست هاي حضوري براي رابطان



 
برگزار شده و در آن نکات محوري و اثرگذار سایت بچه هاي مسجد و اجراي بهتر طرح ملی «ایران قوي» آموزش داده می شود. 

وي اظهارکرد: دوره هاي آموزشی ویژه این طرح در تمام شهرستان هاي بجنورد، شیروان، گرمه، جاجرم، اسفراین، مانه و سملقان،

 
شیروان و فاروج و راز و جرگلان و با حضور مدیران کانون ها و رابطان برگزار شده است. 

مدیرستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی با بیان اینکه وضعیت استان ها در فعالیت هاي جاري سامانه
بچه هاي مسجد به صورت هفتگی سنجیده می شود، بیان کرد: در ارزیابی هاي اخیر که تا هفته منتهی به چهارم بهمن ماه صورت
گرفته، ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد خراسان شمالی در بخش رتبه بندي استان ها از حیث درصد مشارکت در

 
ثبت اثر تقلیدي سرود، در جایگاه اول قرار دارد. 

وي اظهارکرد: همچنین خراسان شمالی در رتبه بندي استان ها از حیث درصد مشارکت در ثبت اثر تولیدي فیلم در جایگاه چهارم، از
حیث درصد مشارکت کانون ها در ثبت اخبار کانونی در جایگاه هشتم، از حیث درصد مشارکت در ثبت هنرمندان هنرهاي ادبی در

 
جایگاه یازدهم، از حیث درصد مشارکت در جشنواره سردار آسمانی و عملکرد در ثبت کتابخانه ها در جایگاه دوازدهم قرار دارد. 

شیرازیان، پایان مهلت ثبت فعالیت ها در سامانه بچه هاي مسجد را 22 بهمن ماه سال جاري عنوان کرد و گفت: کانون ها در تلاشند

 
تا با ثبت فعالیت ها و دریافت مجوز الکترونیک، در سامانه بچه هاي مسجد بتوانند امتیاز قابل توجهی دریافت کنند. 

گفتنی است؛ در حال حاضر 382 کانون فرهنگی و هنري در مساجد خراسان شمالی فعالیت داشته و در سامانه بچه هاي مسجد عضو
هستند.



سیاست دستوري؛ گره صنایع لبنی

منبع: فودناشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/11/06

کنترل قیمت ها از جانب دولت بدون در نظر گرفتن هزینه هاي تولید، تاثیر مخربی بر جذابیت سرمایه گذاري صنعت لبنیات
ایران داشته است.

سودا سهیلی فر پژوهشگر مدیریت صنعتی و کارشناس
صنایع لبنی، نوشته: قیمت گذاري دستوري. کنترل قیمت
ها از جانب دولت بدون در نظر گرفتن هزینه هاي شیر خام
و بسته بندي و به طور کلی هزینه هاي تولید، تاثیر مخربی
بر جذابیت سرمایه گذاري صنعت لبنیات ایران داشته است.
به دنبال افزایش قیمت خوراك دام ناشی از افزایش قیمت
ارز طی سال هاي اخیر و نابسامانی در بازار نهاده هاي
دامی قیمت شیر خام که مهم ترین ماده اولیه مورد
استفاده شرکت هاي لبنی است، افزایش چشمگیري پیدا

 
کرده و باعث شده تا دامداران و شیر را با قیمت بیشتري نسبت به سال هاي گذشته به دست شرکت هاي لبنی برسانند. 

 
در صورت آزادسازي نرخ محصولات لبنی، قیمت ها چه روندي را طی خواهند کرد؟ 

تجربه جهانی از حذف قیمت گذاري دستوري مسیري روشن براي تصمیم گیري در این رابطه را پیش روي سیاست گذاران قرار داده
است. ارزیابی هاي موسسه مطالعاتی آمریکایی هوور نشان می دهد هرجا که سرکوب قیمت اعمال نشده باشد، قیمت پس از یک دوره
صعودي به شرایط طبیعی بازمی گردد. در واقع تنها راه دستیابی مطلوب به کالا و خدمات، کشف قیمت آن در بازار است؛ اتفاقی که

 
شاید در کوتاه مدت به مصرف کنندگان فشار وارد کند؛ اما سریع ترین راه براي رسیدن به تعادل در سطح بازار است. 

 
در صورت ادامه سیاست دستوري، آینده صنعت لبنیات را چگونه می بینید؟ 

در صورت ادامه داشتن بی ثباتی ها در اجراي سیاست هاي حمایتی و تعیین نادرست قیمت این محصولات، سرانه تولید با نوسانات
نامطلوبی مواجه خواهد شد کما اینکه در شرایط کنونی نیز گزارش ها از تاثیر نوسانات قیمتی بر سرانه مصرف لبنیات در کشور
حکایت دارد. در حال حاضر با وجود غیرفعال بودن 40 درصد ظرفیت صنعت لبنیات کشور، به طور مستقیم حدود 120 هزار نفر و به
طور غیر مستقیم حدود 450 هزار نفر و در کل زنجیره بیش از 2میلیون نفر مشغول به فعالیت هستند که در صورت فعال سازي

ظرفیت خالی واحدهاي تولیدي می توان اشتغال فراوانی را ایجاد کرد.



بهره برداري از طرح هاي صنعتی در شهرستان شیراز

منبع: سلامتشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/11/06

استاندار فارس گفت: ثروت آفرینی و بهره گیري از ظرفیت هاي نیروي انسانی از دیگر مزایاي راه اندازي واحدهاي تولیدي است.

به گزارش گروه استان هاي خبرگزاري سلامت به نقل از  پایگاه
اطلاع رسانی وزارت کشور، عنایت اله رحیمی در مراسم بهره
برداري از چندین طرح صنعتی در شهرك صنعتی شیراز با اشاره
به طرح هاي بهره بر داري شده اظهار داشت: واحدهاي تولیدي
فولادي، پلیمري و سلولزي از جمله طرح هاي است که نیازهاي

 
استانی و برون استانی رو تامین خواهند کرد. 

وي افزود : اشتغال زایی مناسبی در این واحد هاي تولیدي ایجاد

 
شده که با سرمایه گذاري 165 میلیارد تومانی همراه بوده است. 

نماینده عالی دولت در استان فارس از اشتغال 100 نفري در این واحد ها خبر داد و گفت: ثروت آفرینی و بهره گیري از ظرفیت هاي

 
نیروي انسانی از دیگر مزایاي راه اندازي واحدهاي تولیدي است. 

رحیمی در ادامه از بهره برداري طرح هاي مختلف صنعتی و عمرانی به ارزش 25 هزار میلیارد تومان در ایام دهه فجر در استان فارس

 
خبر داد. 

گفتی است این مراسم با بازدید از واحد هاي تولید ورق آهنی، کاغذ، محصولات پلیمري و رنگرزي پایان یافت.



صنعت گردشگري کرمان در سایه حمایت معین هاي اقتصادي توسعه می یابد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/11/06

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان گفت:«حمایت و همکاري معین هاي اقتصادي منجر به
توسعه صنعت گردشگري استان کرمان می شود.»

مدیر کل میراث فرهنگی استان کرمان: صنعت گردشگري
کرمان در سایه حمایت معین هاي اقتصادي توسعه می
یابد مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
استان کرمان گفت:«حمایت و همکاري معین هاي
اقتصادي منجر به توسعه صنعت گردشگري استان کرمان

 
می شود.» 

به گزارش خبرگزاري برنا؛ فریدون فعالی در نشست با
مدیرعامل فولاد زرند ایرانیان بر همکاري دوجانبه اداره کل

میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان و زیسکو( فولاد زرند ایرانیان) تاکید کرد و افزود:«این اداره کل به دنبال
انعقاد قراردادهایی براي توسعه اهداف مشترك با دستگاه هاي مرتبط و بنگاه هاي اقتصادي است و آمادگی هر گونه همکاري و تعامل

 
با این مجموعه ي بزرگ را دارد.» 

او با اشاره به جاذبه هاي تاریخی، طبیعی و فرهنگی استان کرمان اظهار کرد:«این استان داراي هفت اثر جهانی است که این شاخصه

 
موجب حضور گردشگران ایرانی و خارجی در این استان شده است.» 

فعالی با بیان اینکه پس از گذر از دوران کرونا شاهد رونق دوباره گردشگري استان کرمان به ویژه شهرستان زرند خواهیم بود، بیان
کرد:«شهرستان زرند که به عنوان شهر 1001جاذبه و به شهر جشنواره هاي ایران معروف است می تواند شرایط خوبی براي حضور

 
گردشگران فراهم سازد.» 

او با اشاره به اینکه فعالیت هاي خوبی در بحث ایجاد زیرساخت هاي گردشگري این شهرستان انجام شده است، گفت:«تاکنون

 
25واحد بوم گردي و چندین مجتمع گردشگري راه اندازي شده و هتل زرند نیز توسط بخش خصوصی در حال ساخت است.» 

فعالی بیان کرد:«این اداره کل آمادگی لازم براي واگذاري برخی از بناهاي تاریخی به بخش خصوصی و معین هاي اقتصادي این استان

 
را دارد و در این زمینه فراخوان هاي متعددي نیز منتشر شده کرده است.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان کرمان با بیان اینکه طی چند سال اخیر شرکت هاي صنعتی و معدنی در
احیا بناهاي تاریخی و کاربري بخشیدن به آنها نقش موثري ایفا کرده اند گفت:«بدون شک حضور معین هاي اقتصادي در کنار

مسئولان شهرستان ها می تواند به توسعه صنعت گردشگري استان کرمان کمک شایانی کند.» 



او با اشاره به اهمیت صنعت گردشگري و رونق اقتصادي که این صنعت می تواند ایجاد کند،خاطرنشان کرد:«معین هاي اقتصادي می
توانند در توانمندسازي صنعت گردشگري این استان نقش مهمی را ایفا کنند زیرا منابع دولتی جوابگو نیازهاي این صنعت براي رشد و

 
پیشرفت نیست.» 

در ادامه این نشست ماشاالله سهراب نژاد مدیر عامل فولاد زرند ایرانیان افزود:«با توجه به اینکه این شرکت یک مجموعه ي صنعتی
است ولی همواره مسئولیت هاي اجتماعی که بر عهده دارد را در اولویت کار قرار می دهد و از فعالیت هاي فرهنگی حمایت می کند.»

او اظهار کرد:«توسعه صنعت گردشگري شهرستان زرند از اصلی ترین برنامه هاي مد نظر شرکت فولاد زرند ایرانیان است وآمادگی

 
لازم براي همکاري با اداره کل میراث فرهنگی استان کرمان را دارد.» 

سهراب نژاد با اشاره به حجم بالاي سرمایه گزاري زیسکو در شهرستان زرند گفت:«بیش از 50درصد از سرمایه گذاري هاي انجام شده
توسط این شرکت در شهرستان زرند بوده که این سرمایه گذاري ها زمینه اشتغال و رونق اقتصادي این شهرستان را فراهم آورده

 
است.» 

او اظهار کرد:«در حال حاضر تیمی براي شناسایی و بررسی هاي ظرفیت هاي مختلف این شهرستان مشخص شده است تا در سایه ي

 
این سرمایه گذاري ها شاهد شکوفا شدن این ظرفیت ها نیز باشیم.» 

سهراب نژاد افزود:«درسال گذشته 18 طرح کارشناسی شده که توجیه اقتصادي نیز دارند شناسایی و به استاندار وقت و مدیر عامل
شرکت""میدکو"" پیشنهاد شد که امیدواریم براي اجرایی شدن این پروژه ها همکاري و مشارکت سایر بنگاه هاي اقتصادي استان را

 
داشته باشیم زیرا شرکت فولاد زرند ایرانیان به صورت مستقیم نمی تواند در این طرحها شرکت کند.» 

او بابیان اینکه هدف ما ایجاد فرصت و ظرفیت براي به ثمر رساندن پروژه هاي مشترك در سطح شهرستان زرند است، گفت:«در حال
حاضر باتوجه به تحریم هاي انجام شده با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنیم و امیدواریم با همت تمام عوامل تاثیرگذار در

 
ساختار زیسکو در زمینه تولید و عرضه ي محصولات تولید شده موفق تر از گذشته عمل کنیم.» 

در این نشست طرفین بر انعقاد تفاهم نامه ي همکاري بین این دو بخش در آینده اي نزدیک تاکید کردند که حمایت از تولید گلیم
مخصوص شعبجره، راه اندازي تورهاي گردشگري ویژه ي کارکنان و خانواده ي بزرگ زیسکو، همکاري در مرمت و بازسازي یکی از
آثار تاریخی و همچنین حمایت از حوزه صنایع دستی شهرستان زرند از جمله فعالیت هایی هستند که در این تفاهم نامه گنجانده

شود.



ورود چادرملو به مرمت ،بازسازي و احیاي مجموعه تاریخی پردیسان در بافت

قدیم اردکان

منبع: شما نیوزشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/11/06

با حضور وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی؛استاندار یزد؛نماینده مردم شریف اردکان درمجلس شوراي اسلامی و
مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در فرمانداري اردکان،طی مراسمی تفاهم نامه مرمت، بازسازي و احیاي مجموعه

تاریخی پردیسان به امضا رسید.

 
کد خبر : 974829 1399/11/06 09:56:56 

با حضور وزیر میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی؛
استاندار یزد؛نماینده مردم شریف اردکان درمجلس شوراي
اسلامی و مدیرعامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در
فرمانداري اردکان،طی مراسمی تفاهم نامه مرمت، بازسازي

 
و احیاي مجموعه تاریخی پردیسان به امضا رسید. 

در این مراسم که با حضور جمعی از علاقه مندان و فعالان
حوزه گردشگري و میراث فرهنگی همراه بود؛دکتر مونسان،

بعد از شنیدن نظرات فعالان این حوزه در خصوص اهمیت اقدام ارزشمند مدیر عامل چادرملو در توجه به میراث ماندگار شهرستان
اردکان گفت: میراث فرهنگی هرکشوري نماد هویت،تاریخ، تمدن و فرهنگ آن کشور است. وي با اشاره به نقش ایران در شکل گیري
تمدن بشري افزود: وظیفه ما و هر دوستدار هویت ملی و میهنی تلاش در جهت حفظ آثار به جا مانده از پیشینیان و انتقال آن به

 
ایندگان است. 

دکتر مونسان، اردکان را از جمله شهرهاي با اصالت و تاریخی کشور دانست و از اراده و همت مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل
شرکت معدنی و صنعتی چادرملو و اعضاي هیات مدیره این شرکت در پیشگام شدن در جهت احیاي این بافت تاریخی تقدیر و تشکر
کردو اظهار امیدواري نمود: این اقدام ، الگویی باشد براي سایر صنایع که در کنار توسعه صنعتی و رشد بنگاههاي اقتصادي خود به
توسعه فضاهاي گردشگري که می تواند زمینه اشتغال و بهبود فضاي کسب و کار این صنعت هم کمک کند گام بردارند. وي افزود:

 
این اقدام ارزنده شرکت چادرملو نقطه عطف این حرکت شایسته و قابل تقدیر است. 

مهندس تقی زاده مدیرعامل و عضو هیات مدیره شرکت چادرملو نیز ضمن تشکر از حضور وزیر میراث فرهنگی در مراسم امضاي
تفاهم نامه گفت: شرکت چادرملو در ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی خود توجهی جدي دارد و بر همین اساس در حوزه هاي مختلف
فرهنگی و اجتماعی فعالانه مشارکت می نماید. وي افزود: ما خود را متعهد میدانیم در برابر راه اندازي هر واحد صنعتی یک اقدام مهم
و اثر بخش هم در راستاي توسعه اجتماعی و فرهنگی منطقه برداریم و امیدواریم با همکاري و همدلی که در مسئولان این استان و

 
شهرستان اردکان وجود دارد این مهم محقق گردد. 



دکتر دشتی نماینده مردم اردکان در مجلس شوراي اسلامی و رئیس فراکسیون گردشگري مجلس نیز از مثبت اندیشی مهندس تقی

 
زاده در اقدامات توسعه بخش و خدمات عام المنفعه ایشان تقدیر و تشکر کرد. 

در پایان این مراسم ،تفاهم نامه مرمت ، بازسازي و احیاي مجموعه بافت قدیم پردیسان اردکان به امضاي مهندس میرزایی مدیر عامل
صندوق حفظ و احیاي وزارت میراث فرهنگی ،صنایع دستی و گردشگري و مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل و عضو هیات مدیره

 
چادرملو رسید . سپس مجموعه پردیسان مورد بازدید وزیر و هیئت همراه قرار گرفت. 

منبع: روابط عمومی شرکت چادرملو




